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UVODNI TEKSTOVI 
 

I KRVNIK I RATNI ZLOČINAC 

Prije pet dana sam napisao: 

Istina Biden uvodi u igru očitu činjenicu PUTIN JE RATNI ZLOČINAC. Ukoliko 

je to ulog u pregovorima i znak da Zapad neće izgubiti rat, tj. neće 'prodati' ni 

komadić Ukrajine, izvrsno je. Međutim stalno slušamo o tome hoće li Zapad 

natjerati Ukrajinu da popusti pa se čovjek može samo križati. Boje li se ili im 

odgovara da sutra i oni uzmu drugima što žele?  

Jasno je da nema dvojbe da je Putin ratni zločinac i da je strašan poraz Zapada ako 

ratnom zločincu dozvole da okupira dijelove Ukrajine. 

Da je Putin ratni zločinac potvrdio je i hrvatski ministar vanjskih poslova Gordan 

Grlić Radman: 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/grlic-radman-putin-je-ratni-zlocinac-ali-

nije-ostvario-sto-je-zelio-zato-nece-imati-puno-izbora-15174018  

Naravno za razliku od Grlić Radmana ima puno političara sa Zapada kojima je 

bliža politika koju su imali mnogi prema Hitleru kada je počeo sa svojom 'igrom' 

s Čehoslovačkom i Poljskom. 

To pokazuju najnoviji događaji jer je američki predsjednik Joe Biden u Poljskoj 

prvo Vladimira Putina nazvao krvnikom, a zatim i rekao da Putin ne može ostati 

na vlasti. Odmah je stigao odgovor iz Kremlja da to neće određivati američki 

predsjednik, a i iz Washingtona je došlo objašnjenje da predsjednikove riječi nisu 

bile poziv za promjenu režima u Rusiji. Potpuno nerazumljivo reagiranje 

Bidenovih suradnika jer Biden nije tvrdio da to što mu se imputira pa nije dovoljno 

samo opovrgnuti takvu tvrdnju. Uostalom i sam Biden je danas na takvo pitanje 

novinara rezolutno odgovorio: NO!  

https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/grlic-radman-putin-je-ratni-zlocinac-ali-nije-ostvario-sto-je-zelio-zato-nece-imati-puno-izbora-15174018
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/grlic-radman-putin-je-ratni-zlocinac-ali-nije-ostvario-sto-je-zelio-zato-nece-imati-puno-izbora-15174018
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Da, zašto ne bi sami Rusi, suočeni s činjenicom da im je predsjednik ratni zločinac 

sami smijenili ratnog zločinca? Da je na to mogao misliti sam pokazuje i to da je 

on za Putina rekao da je KRVNIK, a poznata je nedavna sudbina BALKANSKOG 

KRVNIKA Slobodana Miloševića kojega u Haag nije poslao nitko drugi nego 

njegovi Srbi. 

Zato mi je doista neobična tvrdnja „Bijela kuća je odstupila“. 

Nejasna mi je i tvrdnja: 

Francuski predsjednik Emmanuel Macron upozorio je na opasnost od "eskalacije 

riječima i akcijama u Ukrajini" i poručio da Europa nije u ratu s ruskim narodom: 

https://vijesti.hrt.hr/svijet/macron-nakon-bidenovih-izjava-o-putinu-spusta-

loptu-6375666  

Međutim to u istom tekstu pojašnjavaju u dijelu: Macron upozorio na "eskalaciju 

riječima" : 

 

Francuski predsjednik Emmanuel Macron je za televizijski kanal France 3 kazao 

kako ne bi koristio tu vrst izraza jer nastavlja razgovarati s predsjednikom 

Putinom. Komentirajući Bidenove izjave o predsjedniku Ruske Federacije, kazao 

je da želi "bez rata zaustaviti rat koji je Rusija pokrenula u Ukrajini". 

Zapravo ovo nije suprotstavljanje Bidenovim tvrdnjama već samo tvrdnja da tu 

istinu ne može koristiti jer pregovara s tim krvnikom, kako je tvrdio Biden, 

odnosno ratnim zločincem kalo su Putina okarakterizirali i Biden i Grlić Radman 

i mnogi drugi. 

Spomenut ću i moju tvrdnju iz istog teksta:  

Imamo paradoksalnu situaciju da sada pobjeđuju suverenisti (Ukrajinci) i 

globalisti. A paradoks nas i upozorava da globalisti znaju da ovakav otpor velikoj 

sili mogu osigurati borci za svoj narod i domovinu, a ne njihovi globalisti (…) 

Tuđmanu bijesni zbog pobjede u Domovinskom ratu protiv njihove volje nisu 

došli na sprovod. Neka svoj bijes globalisti pokažu i na Zelinskom kada pobijedi 

u ratu i izbori se za suverenu Ukrajinu i kada ili ako se ovi globalisti budu željeli 

povući – SAMO NEKA UKRAJINA POBIJEDI! 

Danas vidimo da Rusi sami uviđaju da je njihova pobjeda a poraz Zapada upravo 

to pa su i objavili da su njihovi ciljevi osvajanje, a već se spominje i pripojenje 

Rusiji, odmetnuti dijelova (Donjeck i Lugansk) i teritorijalno spajanje s Krimom: 

https://vijesti.hrt.hr/svijet/rat-u-ukrajini-11-6370930  

To je zapravo najavio Davorin Karačić prije pet dana: 

DAVORIN KARAČIĆ: KOLJENO DNIPRA ĆE POSTATI NOVO BOJIŠTE 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30026-davorin-

karacic-koljeno-dnipra-ce-postati-novo-bojiste  

Bilo mi je zabavno kada sam na televiziji gledao njihove komentatore s 

komentarima koji su na tragu Karačićevih tvrdnji. Još zabavnije je to što je 

Karačič nastavio s tim komentarima:  

KARAČIĆ: UNIŠTAVANJE VELIKIH SKLADIŠTA GORIVA BI DAKLE 

MOGLO UPUĆIVATI NA STRAH OD SNAŽNIJIH PROTUUDARA. 

Naime ono što je bilo meni zabavno, bilo je i njemu pa je taj tekst završio ovako: 

https://vijesti.hrt.hr/svijet/macron-nakon-bidenovih-izjava-o-putinu-spusta-loptu-6375666
https://vijesti.hrt.hr/svijet/macron-nakon-bidenovih-izjava-o-putinu-spusta-loptu-6375666
https://vijesti.hrt.hr/svijet/rat-u-ukrajini-11-6370930
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30026-davorin-karacic-koljeno-dnipra-ce-postati-novo-bojiste
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30026-davorin-karacic-koljeno-dnipra-ce-postati-novo-bojiste
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Ako slučajno ovo ne pročitate nema veze. Ionako će nešto slično ispričati 

eminentni medijski analitičari za nekoliko dana. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30061-karacic-

unistavanje-velikih-skladista-goriva-bi-dakle-moglo-upucivati-na-strah-od-

snaznijih-protuudara  

Ali vratimo se mojoj tvrdnji o globalistima i suverenistima i usporedite je s onim 

što kaže Borislav Ristić u tekstu s podrugljivim naslovom: 

RUSIJA JE NAJMANJA ZEMLJA NA SVIJETU, UGROŽENA SA SVIH 

STRANA, I TREBA JOJ ŽIVOTNI PROSTOR:  

Putinov napad na Ukrajinu privremeno će ojačati globalizam na Zapadu, 

naprosto zato što tamo trenutno i nema ničeg drugog oko čega bi se ljudi ujedinili. 

Ratna katastrofa u Ukrajini pokazala je da nacionalna ideja, a ne globalizam, 

može pružiti odgovor na izazove koji stoje pred malim nacijama. Ali, da bi zaista 

zamijenila globalizam, nacionalna ideja mora postati pozitivni program, a ne 

samo reakcija na ekstremne situacije, kao što je to sada. 

https://narod.hr/svijet/ristic-rusija-je-najmanja-zemlja-na-svijetu-ugrozena-sa-

svih-strana-i-treba-joj-zivotni-prostor  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30082-rusija-je-

najmanja-zemlja-na-svijetu-ugrozena-sa-svih-strana-i-treba-joj-zivotni-prostor  

Zato ću završiti ovaj tekst dijelom mog govora na komemoraciji u Adelaideu dan 

poslije smrti HRVATSKOG predsjednika: 

Hrvatska i njen predsjednik postali su svjetionici malobrojnim narodima u 

njihovoj borbi za slobodu. Svojim stvaralačkim opusom i u praksi kroz stvaranje 

neovisne Hrvatske, unatoč protivljenju najmoćnijih država svijeta, Predsjednik 

Tuđman je ukazao da postoji budućnost i malobrojnim narodima. Takovo 

djelovanje predsjednika Tuđmana izravno je u suprotnosti s današnjim pokušajima 

stvaranja novog svijeta u kojemu je bitan jedino pojedinac. Svijet, u kojem nema 

mjesta ni za obitelj, ni za malobrojne narode. Jer oni najmoćniji su sebi i svojim 

narodima već osigurali vladajuće pozicije u današnjem svijetu. Svi oni koji žele 

boljitak svojih naroda izravno ih ugrožavaju. Zato su predsjednik Tuđman i 

Hrvatska stalno na udaru medija koji su u rukama najmoćnijih, i preko kojih 

svjetski moćnici osiguravaju svoje interese.  

Josip Pečarić 

https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac/  

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30061-karacic-unistavanje-velikih-skladista-goriva-bi-dakle-moglo-upucivati-na-strah-od-snaznijih-protuudara
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30061-karacic-unistavanje-velikih-skladista-goriva-bi-dakle-moglo-upucivati-na-strah-od-snaznijih-protuudara
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30061-karacic-unistavanje-velikih-skladista-goriva-bi-dakle-moglo-upucivati-na-strah-od-snaznijih-protuudara
https://narod.hr/svijet/ristic-rusija-je-najmanja-zemlja-na-svijetu-ugrozena-sa-svih-strana-i-treba-joj-zivotni-prostor
https://narod.hr/svijet/ristic-rusija-je-najmanja-zemlja-na-svijetu-ugrozena-sa-svih-strana-i-treba-joj-zivotni-prostor
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30082-rusija-je-najmanja-zemlja-na-svijetu-ugrozena-sa-svih-strana-i-treba-joj-zivotni-prostor
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/30082-rusija-je-najmanja-zemlja-na-svijetu-ugrozena-sa-svih-strana-i-treba-joj-zivotni-prostor
https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac/
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I KRVNIK I RATNI ZLOČINAC, 2. DIO 

(PISMO AKADEMICIMA) 
 

Poštovane kolegice akademkinje i kolege akademici, 

Iznenadio me komentar Zvonimira Hodaka o HAZU: 

Ogorčen ruskom invazijom na Ukrajinu, bivši ministar vanjskih poslova Davorin 

Rudolf pisao je ministru vanjskih poslova Rusije Lavrovu, ali se navodno HAZU 

ogradila od njegovog pisma. Još uvijek ta institucija, puna starih nostalgičara, 

čeka “nebeski znak” da postane opet nekima draga JAZU. No, bojim se da će se 

na čekati. 

https://kamenjar.com/hodak-nikada-nismo-tako-nisko-pali-da-laziramo-povijest-

kao-sto-to-radi-vucic/  

Šteta što Akademija ima potrebe objašnjavati kako mišljenje nekog akademika 

je njegovo osobno mišljenje: 

https://www.info.hazu.hr/2022/03/hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-o-

medijskom-istupu-akademika-davorina-rudolfa/ 

https://www.info.hazu.hr/2022/02/hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-

izrazava-solidarnost-s-ukrajinom/ 

Prvo nije razina Akademije da pojašnjava nešto što bi iole inteligentniji čovjek 

itekako trebao znati. Sama potreba za pojašnjavanjem je blago rečeno čudna.  

Zato je Hodakov zaključak logičan. 

Za kolegice i kolege koji nisu vidjele reagiranje akademika Rudolfa evo nekoliko 

linkova: 

https://slobodnadalmacija.hr/split/splitski-akademik-davorin-rudolf-uputio-apel-

ruskim-kolegama-svijet-gleda-u-vas-nemojte-se-osramotiti-sprijecite-nove-

staljingrade-i-vukovare-1172171 

https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/davorin-rudolf-dnevnik-5848523 

Naravno, ima puno toga što kod Hodaka treba pročitati pa i novu sagu o „ugroženom 

srpskom narodu“: tj. “tužni vapaj” srpskog predsjednika Vučića NATO-u:  

“Prije 23 godine krenuo je brutalan, jeziv, užasan, zločinački, neljudski napad na 

jednu malu, nevinu zemlju…”. 

Hodak spominje i Ministarstvo vanjskih poslova. Moj dojam je da za dolazak nove 

srpske veleposlanice i ako se dogodi da je ona podobna za to, to je prije stav 

cjelokupnih hrvatskih vlasti, a ne tog ministarstva.  

Zapravo mi je drago da se dogodila oštra izjava Ministra Gordana Grlić Radmana 

o kojoj sam pisao u prvom dijelu ovog teksta. Pohvala Ministru je brzo stigla: 

 

MOSKVA PROSVJEDOVALA ZBOG ‘UVREDLJIVIH’ IZJAVA GRLIĆA 

RADMANA 

 

28/03/2022 

 

 

https://kamenjar.com/hodak-nikada-nismo-tako-nisko-pali-da-laziramo-povijest-kao-sto-to-radi-vucic/
https://kamenjar.com/hodak-nikada-nismo-tako-nisko-pali-da-laziramo-povijest-kao-sto-to-radi-vucic/
https://www.info.hazu.hr/2022/03/hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-o-medijskom-istupu-akademika-davorina-rudolfa/
https://www.info.hazu.hr/2022/03/hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-o-medijskom-istupu-akademika-davorina-rudolfa/
https://www.info.hazu.hr/2022/02/hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-izrazava-solidarnost-s-ukrajinom/
https://www.info.hazu.hr/2022/02/hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-izrazava-solidarnost-s-ukrajinom/
https://slobodnadalmacija.hr/split/splitski-akademik-davorin-rudolf-uputio-apel-ruskim-kolegama-svijet-gleda-u-vas-nemojte-se-osramotiti-sprijecite-nove-staljingrade-i-vukovare-1172171
https://slobodnadalmacija.hr/split/splitski-akademik-davorin-rudolf-uputio-apel-ruskim-kolegama-svijet-gleda-u-vas-nemojte-se-osramotiti-sprijecite-nove-staljingrade-i-vukovare-1172171
https://slobodnadalmacija.hr/split/splitski-akademik-davorin-rudolf-uputio-apel-ruskim-kolegama-svijet-gleda-u-vas-nemojte-se-osramotiti-sprijecite-nove-staljingrade-i-vukovare-1172171
https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/davorin-rudolf-dnevnik-5848523
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Foto: Hina 

 

Rusija je uputila snažan prosvjed Hrvatskoj zbog uvredljivih i neutemeljenih 

optužbi ministra vanjskih poslova Gordana Grlića Radmana o ruskom predsjedniku 

Vladimiru Putinu kojeg je nazvao ratnim zločincem, priopćilo je rusko 

veleposlanstvo u Zagrebu. 

“Uvredljivi jezik i neutemeljene optužbe na račun predsjednika Ruske Federacije 

apsolutno su neprihvatljive”, kaže se u priopćenju. 

Rusija prosvjeduje i smatra neprihvatljivim i to što je Grlić Radman izabranu 

rusku vlast nazvao “režimom” i javno poželio da ne ostane još dugo na vlasti. 

“Imajući to u vidu, ruska strana je izrazila snažan prosvjed Zagrebu. Ovakvo 

neodgovorno ponašanje predstavnika hrvatskog rukovodstva razara tkivo 

bilateralnih rusko-hrvatskih odnosa koji ove godine obilježavaju 30 godina”, kaže 

se u ruskom priopćenju. 

U njemu se službeni Zagreb poziva da se suzdrži od izazivanja negativnih 

posljedica za međudržavne odnose Rusije i Hrvatske. 

“Također smatramo potrebnim pridržavati se općeprihvaćenih pravila 

međunarodne komunikacije i diplomatskog bontona”, kažu u veleposlanstvu. 

Ministar vanjskih i europskih poslova Gordan Grlić Radman prošle je srijede u 

emisiji “A sada vlada” Hrvatskog radija izjavio da je Vladimir Putin počinitelj 

https://kamenjar.com/grlic-radman-putin-je-ratni-zlocinac/
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ratnih zločina i ponadao se da “ruski autokratski režim” neće biti duga vijeka. 

(Hina) 

https://kamenjar.com/moskva-prosvjedovala-zbog-uvredljivih-izjava-grlica-

radmana/  

Inače, o Bidenovim izjavama slično misli i veliki hrvatski književnik Hrvoje 

Hitrec (sramota HAZU je da nam on nije kolega – ali vjerojatno je i ovakva 

njegova tvrdnja razlog zašto nije): 

Biden koji više ne nastoji biti diplomatičnim političarem, nego državnikom, a 

državnici u opakim vremenima govore jednostavnim rječnikom, krvnika nazivaju 

krvnikom, neprijatelju poručuju ne samo da će biti poražen nego i svrgnut s vlasti, 

što je Putina kosnulo i razbjesnilo pa se primio za gumb kao da vidi dimnjačara, 

a primili se za glavu i oni oko Bidena pa rekli da Biden nije rekao što je rekao, 

nego je kazao što nije rekao. Uplašio se i Macron, samo što nije nazvao Bidena 

ekstremnim. Tako je ruski car dobio ipak malenu zadovoljštinu, naslutio pukotinu 

u zapadnom savezništvu, već i prije vidljivu oko odnosa prema zatvaranju pipe za 

ruske energente. 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39346-h-hitrec-putinova-

kabanica-je-bivsi-sssr-raspadnut-bas-kao-i-basmackinova-stara-kabanica.html  

S poštovanjem, 

 

Akademik Josip Pečarić 

 
https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac-2-dio/  

 

  

https://kamenjar.com/grlic-radman-nadam-se-da-ovaj-autokratski-rezim-u-rusiji-nece-imati-dugi-vijek/
https://kamenjar.com/moskva-prosvjedovala-zbog-uvredljivih-izjava-grlica-radmana/
https://kamenjar.com/moskva-prosvjedovala-zbog-uvredljivih-izjava-grlica-radmana/
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39346-h-hitrec-putinova-kabanica-je-bivsi-sssr-raspadnut-bas-kao-i-basmackinova-stara-kabanica.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39346-h-hitrec-putinova-kabanica-je-bivsi-sssr-raspadnut-bas-kao-i-basmackinova-stara-kabanica.html
https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac-2-dio/
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I KRVNIK I RATNI ZLOČINAC, 3. DIO 
 

Prva dva dijela ovog teksta objavio je portal bezcenzure.hr: 

https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac/  

https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac-2-dio/  

 

Očekivao sam reagiranje onih sluganskih hrvatskih političara na izjavu ministra 

Gordana Grlića Radmana. Ministar Radman je, u vrijeme kada su mnogi hrvatski 

političari uplašeni od ruskog reagiranja i kada su takav strah pokazali i neki 

europski političari, doista svojom podrškom američkom predsjedniku pokazao da 

ipak ne pripada tom sluganskom dijelu hrvatske politike. 

I dok sam očekivao reagiranje iz HDZ-a javili su se oni koji i nisu željeli hrvatsku 

državu: 

 Saborski zastupnik Davorko Vidović (Klub Socijaldemokrati) kritizirao je u 

srijedu ministra vanjskih poslova Gordana Grlića Radmana i njegove nedavne 

izjave ustvrdivši kako se njegovo ime ne smije zaobići u najavljenoj rekonstrukciji 

Vlade. 

Vidović je u slobodnom govoru u Saboru izjave ministra Grlića Radmana o Putinu 

kao zločincu zbog kojih je ruski ambasador poslao oštro upozorenje Hrvatskoj 

ocijenio sramotnima, a naknadna opravdanja ministra “nesuvislim i konfuznim 

mucanjem”. 

„Gordan Grlić Radman je hodajuća blamaža, ali i sendvič- plakat na kojemu se 

pokazuje sva nesuvislost, konfuznost i nejasnost hrvatske vanjske politike”, 

ustvrdio je Vidović zaključivši da se u predstojećoj rekonstrukciji Vlade nikako ne 

smije zaobići njegovo ime. 

https://kamenjar.com/ante-deur-josip-jovic-i-policajci-s-plitvica-simboli-su-koji-

moraju-biti-trajno-vrednovani-i-nikada-ne-smiju-biti-zaboravljeni/  

Ja razumijem strah socijaldemokrata jer su svjesni koliko su odgovorni što su 

razoružavali Hrvatsku i prije početka Domovinskog rata i poslije njega. 

Kada te napadnu takvi onda je to najveća pohvala, ali znamo tko vlada u današnjoj 

Hrvatskoj. Ipak je Biden koristio dvije kvalifikacije koje Putina očito uspoređuju 

sa Slobodanom Miloševićem. A to sigurno nije drago Pupovcu kojega se u RH 

itekako sluša. 

Uostalom i danas proganjaju „Bojnu Čavoglave“ i HOS zbog pozdrava ZA DOM 

SPREMNI, a istovremeno uzvikuju SLAVA UKRAJINI istovjetan ukrajinski 

pozdrav ovom našem. Pa i najžešći napad na Thompsona zbog „Bojne“ počeo je 

2015. kada se znalo da su „Bojnu“ prepjevali Ukrajinci u borbi za oslobađanje 

dijelova svoje domovine. 

A kad spominjemo HOS poznato je i da Ukrajinci imaju svoje HOS-ovce. Hrvoje 

Hitrec kaže: 

…gledamo vukovarske slike u Mariupolju koji se nalazi na „nezgodnom” mjestu 

gdje se ruske snage moraju spojiti ne bi li bilo kako, pa i traljavo, završile barem 

južnu i istočnu „specijalnu misiju u spašavanju ugroženih Prorusa”, u čemu ih 

https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac/
https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac-2-dio/
https://kamenjar.com/ante-deur-josip-jovic-i-policajci-s-plitvica-simboli-su-koji-moraju-biti-trajno-vrednovani-i-nikada-ne-smiju-biti-zaboravljeni/
https://kamenjar.com/ante-deur-josip-jovic-i-policajci-s-plitvica-simboli-su-koji-moraju-biti-trajno-vrednovani-i-nikada-ne-smiju-biti-zaboravljeni/
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već dugo sprječava pukovnija Azov koja je pandan našim HOS-ovcima, ali i svim 

braniteljima u žutim čizmama, a i onima drugih boja. 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39308-h-hitrec-ovih-dana-u-

mariupoljskoj-bolnici-ordinira-neka-ukrajinska-vesna-bosanac.html  

 

A Davorin Karačić piše:  

IMAM OSJEĆAJ DA JE NEKOME AZOV NAJDRAŽI NA SPOMENIKU PALIM 

BORCIMA I NA OSMRTNICI 

30 Ožujak 2022  

 

 
 

Jednom, kad se sve ovo završi, sigurno će se postaviti pitanje, kako je bilo moguće 

da se danima gleda kako Rusi polako bez žurbe, opkoljavaju Mariupolj. Da se na 

tom dijelu ratišta ne čini ništa da se spriječi opkoljavanje? Imam osjećaj da je 

nekome AZOV najdraži na spomeniku palim borcima i na osmrtnici pa neki koji 

brišu maramicama područje oko očiju u spomen na heroje Mariupolja više 

gledaju okolo pazeći da netko ne vidi da tamo gdje maramica briše, suza nema a 

sve zato da se riješe mogućeg kritičara s moralnim i terenskim pokrićem, jednom 

kad sve ovo prođe. 

Iskreno se nadam da su mi slutnje pogrešne. 

I ne. Ova situacija nema nikakve veze s opsadom Vukovara niti se u smislu na koji 

skrećem pažnju, ne mogu povući nikakve paralele. 

Slava Ukraini! 

AZOV! 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39308-h-hitrec-ovih-dana-u-mariupoljskoj-bolnici-ordinira-neka-ukrajinska-vesna-bosanac.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39308-h-hitrec-ovih-dana-u-mariupoljskoj-bolnici-ordinira-neka-ukrajinska-vesna-bosanac.html
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Doista i nema veze s Vukovarom. Hrvatski političari su HOS i ZDS više 

proganjali u Jasenovcu gdje je bila spomen ploča poginulim HOSovcima u 

Domovinskom ili u nekim mjestima koje su HOS-ovci branili ili oslobađali ih u 

Domovinskom ratu. 

A to je Pupovcu i sluganskim političarima u RH doista veliki zločin, zar ne? 

Na kraju jedna poruka za ministra Grlić Radmana s obzirom da mi je poznato 

koliko su ga cijenili hrvatski iseljenici dok je bio veleposlanik u Njemačkoj pa će 

njemu to biti drago to pročitati. Moj tekst je komentirao g. Vlado Glavaš: 

Subject:  Re: Fwd: I KRVNIK I RATNI ZLOČINAC, 2. dio,,(PISMO 

ACADEMICIAN) 

Date:  Tue, 29 Mar 2022 10:44:06 +0000 (UTC) 

From:  Vlado Glavas  

To:  pecaric@element.hr 

 

Hvala Vam Akademiče na ovoj ispravnoj analizi i pravom zaključku! 

Bog Vas čuvao i uslišao Vaše plemenite riječi          

Lipo pozdrav, 

Vlado 

A za one koji ne znaju tko je g. Vlado Glavaš evo što je on svojevremeno napisao 

o sebi i svojoj supruzi američkom veleposlaniku u RH: 

Ja Vlado Glavaš, američki sam državljanin. Živio sam 25 godina sa svojom 

obitelji u Chicagu. Za vrijeme svog američkog života godinama sam se bavio 

istraživačkim novinarstvom, proučavao američku povijest kao i društveno-

politički život svoje druge domovine. Proučavao sam brojne CIA i FBI dokumente 

glede povijesti sa ovih prostora kao i o etničkom životu u USA. Bio sam član 

Novinarske udruge grada Chicaga, a i javni djelatnik u društvenom (političkom, 

kulturnom i športskom) životu Hrvata u Chicagu i u Americi. Nikada nisam bio 

kažnjavan a niti sam obavljao nezakonite radnje. Za svoj društveni rad godine 

1988. bio sam nagrađen sa titulom ČOVJEKA GODINE države Illinos za 

očuvanje i ugleda etničkog života u ILLINOIS i u USA. 

Radi moga i ženinog neumornog rada u hrvatskom društvenom životu osobno me 

je više puta jugoslavenska tajna služba (UDB-a) pokušala likvidirati, a na moju 

ženu Danicu je na kućnom pragu 9.1.1986. izvršen izravni atentat sa nožem gdje 

je izgubila oko 4/5 krvi i zahvaljujući Bogu i brzoj intervenciji savjesnih liječnika 

ostala na životu, ali sa teškim posljedicama. Pod pritiskom Beograda FBI je sve 

ove slučajeve zataškao iako se znalo ime ubojice i naredbodavaca. 

https://otporas.com/pismo-americkom-veleposlaniku-u-rh-pise-vlado-glavas-

hercegovacki-hrvat-iz-drinovaca-sela-antuna-branka-simic/  

Zato sa zanimanjem čekam rekonstrukciju vlade i sudbinu Ministra koji je kazao 

nešto što upućuje na sličnost Putina i Miloševića. Hoće li se usuditi pokazati da 

smeta i podrška ministra Radmana Predsjedniku SAD-a? Lako mi je za naše 

socijaldemokrate - oni nisu komunisti    , zar ne? 

Josip Pečarić 

https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac-3-dio/  

https://otporas.com/pismo-americkom-veleposlaniku-u-rh-pise-vlado-glavas-hercegovacki-hrvat-iz-drinovaca-sela-antuna-branka-simic/
https://otporas.com/pismo-americkom-veleposlaniku-u-rh-pise-vlado-glavas-hercegovacki-hrvat-iz-drinovaca-sela-antuna-branka-simic/
https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac-3-dio/
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I KRVNIK I RATNI ZLOČINAC, 4. dio 

(SMJENIITI MINISTRA VANJSKIH POSLOVA!) 
 

Ima doista puno razloga zbog kojih je dobro da Predsjednik Vlade RH smijeni 

Ministra vanjskih poslova. Ne mora mu to Pupovac izravno i reći jer je očito da 

je Ministar stao na stranu Predsjednika SAD-a, a znamo da je on predsjednik 

države koja je pomogla Hrvatskoj u zločinačkoj (tj. genocidnoj) operaciji „Oluja“. 

Ja sam u dva pisma Saboru tražio da se u RH i obilježava zločinački karakter te 

operacije. Naime predložio sam da su imenu tog praznika doda i „DAN ŽALOSTI 

ZBOG PRAVLJENJA ZEČEVA OD SRBA“ ali iz Hrvatskog Sabora mi nisu 

odgovorili. 

Osim toga svi ovi na Zapadu danas kliču SLAVA UKRAJINI, a poznato je da su 

Predsjednik države i Predsjednik vlade do dana današnjeg protivnici istovjetnog 

hrvatskog pozdrava ZA DOM SPREMNI. Ministar to zna ali ipak podržava ove 

koji su za SLAVA UKRAJINI. Ne smeta Ministru ni to što Putin ispravno 

upozorava da treba denacificirati Ukrajinu kao što je Milošević htio deustašizaciju 

Hrvatske a današnji hrvatski političari to žele sprovesti u RH. Zapravo kličući 

SLAVA UKRAJINI zemlje koje su protiv Putinove Rusije jasno pokazuju da su i 

one zrele za denacifikaciju, ali o tom potom. Prvo treba denacificirati Ukrajinu, 

zar ne? 

Vratimo se mi deustašizaciji Hrvatske što je Srbija željela ostvariti i u 

Domovinskom ratu, kada je stvorena Tuđmanova ustaška država, pa sve do 

današnjih dana. Milošević to nije mogao sprovesti jer su mu genocidni Hrvati od 

hrabrih boraca napravili zečeve, ali mogu današnji hrvatski političari. I onda 

iskoči nekakav Ministar vanjskih poslova i napadne Miloševića, pardon Putina 

podržavajući predsjednika države koja je pomagala u genocidnoj „Oluji“. 

Ne zaboravimo da su u Domovinskom ratu u toj Tuđmanovoj ustaškoj državi 

važnu ulogu odigrali HOS-ovci, a danas u Ukrajini, dakle državi koju treba 

denacificirati, imamo istu takvu pukovniju AZOV. 

Ne zaboravimo da su još 2015. godine Ukrajinci prepjevali i Thompsonovu (HOS-

ovac!) pjesmu „Bojnu Čavoglave“ koja je tijekom Domovinskog rata pa sve do 

danas ledila krv i žilama Srba i njihovih slugu u Hrvatskoj. Očito je isti učinak i 

kod Rusa koji brane okupirana područja Ukrajine, pardon područja koja treba 

vratiti Majčici Rusiji. 

Sve to Ministar dobro zna pa ipak podržava Predsjednika SAD-a.  

Doista Predsjedniku Vlade RH ne preostaje ništa drugo nego da ga smjeni, zar ne? 

Sve to nije razumio moj dragi prijatelj g. Vlado Glavaš.  

Moramo ga razumjeti. On je osjetio na vlastitoj koži, a i njegova supruga, pravu 

komunističku ljubav. Možda je samo želio podržati prijatelja ili mu je doista 

zasmetala tolika bešćutnost prema zasluženom stradanju ukrajinskog naroda. Pa 

dovoljan je zločin - ravan genocidu – to što su Ukrajinci prepjevali „Bojnu 

Čavoglave“, zar ne?  

Ali to razumiju i neki – ne baš brojni ali izuzetno inteligentni - državotvorni Hrvati 

koji su mi objašnjavali ove razloge Putinovog žrtvovanja zbog kojih je morao 
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postati i krvnik i ratni zločinac. Takvi su sigurno puno pomogli u ovom mom 

posipanju pepelom po glavi i pridruživanju ispravnom zahtjevu da Predsjednik 

Vlade RH smijeni Ministra vanjskih poslova. Slično mom nerazumijevanju bilo 

je i ono sjajne komentatorice Lili Benčik, pa u Prilogu dajem i kako se ona 

posipala po glavi. Taj tekst me je ohrabrio da to učinim i sam i pridružim se 

ispravnom zahtjevu socijaldemohrata da se smijeni Ministar vanjskih poslova. 

Naši komunisti, pardon socijaldemokrati su oduvijek bili protiv Tuđmanove 

ustaške države i velika im je satisfakcija što je to većinsko mišljenje političara u 

RH. 

 

Josip Pečarić 

https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac-4-dio-smjeniiti-ministra-

vanjskih-poslova/  

  

https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac-4-dio-smjeniiti-ministra-vanjskih-poslova/
https://bezcenzure.hr/vlad/i-krvnik-i-ratni-zlocinac-4-dio-smjeniiti-ministra-vanjskih-poslova/
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PRILOG 

 

LILI BENČIK 

 

OSLOBODITELJ PUTIN PROTIV TRULOG 

ZAPADA…. 

 
30 ožujka, 2022 

 

 

Neviđeno barbarstvo u 2022.godini 

Osvrt iz internetskih bespuća na rusku agresiju na Ukrajinu. Tekst nije napisan sa 

namjerom vrijeđanja predsjednika Putina, ni hrvatskih domoljuba pa ni ostalih 

aktera koji se spominju, kao što nije vrijeđanje hrvatskog naroda i njegovih 

osjećaja, ni tekst“ Lijepa naša haubico“ koji je napisao Nikola Bajto, urednik 

Novosti SNV-a. 

Županijsko državno odvjetništvo iz Zagreba riješilo je molim lijepo, da je to satira, 

jer po članku 38. Ustava RH u Hrvatskoj nema cenzure. Člankom 38. Ustava RH 

zajamčena je sloboda mišljenja i izražavanja . 

Kada je Vladimir Vladimirović Putin započeo specijalnu, osloboditeljsku 

operaciju na Ukrajinu, demokratsku zemlju sa 44 milijuna stanovnika sa 

namjerom da je denacificira, demilitarizira i zaštiti svekoliko ukrajinsko 

pučanstvo od maltretiranja genocidne ukrajinske vlasti, u hrvatskim domoljubnim 

i vjerničkim krugovima na raznim internetskim platformama, zavladalo je 

sveopće oduševljenje i odobravanje. 

Krenulo je, konačno je krenulo! Osloboditelj Putin krenuo je u ljuti i sveti boj 

protiv trulog zapada, protiv bezbožništva, masonerije, hazara , Sodome i Gomore. 
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Putin je spasitelj kršćanstva, spasitelj od trulog zapada na kojemu vladaju oholost, 

bludnost i škrtost: 

oholost, kad se duša odmetne od Boga (Otkr., 12,7-9) , kada se Boga izbaci iz 

svakodnevnog života, u kojem vladaju razni Rothschildi, Sorosi , Gatesi , masoni 

i iluminati. 

bludnost, kad se tijelo odmetne od duše (Postanak, 6,5-7), gdje vladaju 

homoseksualci, transvestiti, pedofili i perverznjaci raznih vrsta i profila. 

škrtost, kad se stvari dignu protiv čovjeka (Postanak, 96,3), gdje vladaju siti, koji 

gladnima ne vjeruju. 

Sve će to sada Baćuška, okićen KGB-ovom aureolom, za tili čas riješiti. Ima on 

Bože moj vojsku, moderno naoružanje, koja će blitzkriegom brzo stvari dovesti u 

red. 

A hrvatski domoljubi kojima je titovo brzo rješavanje hrvatskog pitanja nakon 

oslobađanja Zagreba 1945.godine, još u živom sjećanju oduševljeno su prihvatili 

i počeli odobravati specijalnu putinovu operaciju. Znaju oni kako to boljševici i 

komunisti efikasno rade. Sjećaju se kako je Tito govorio da će prije Sava poteći 

uzvodno, nego što će Hrvati imati svoju državu. Tako se ni Ukrajina nikako ne 

smije osloboditi od skuta Majčice Rusije. 

Konačno će nestati kemijskih laboratorija, pandemije, siromaštva, korupcije, 

pedofilije i pederastije. Bog je pripremio kaznu za nepokajane grješnike, faciendi 

Domine – (čini, sudi Gospodine) Rat je kazna za oholost naroda, epidemije su 

kazna za bludnost, a glad je kazna za škrtost. 

Putin oslobađa svijet od duboke države, masonerije, hazara i reptila. Svijet sada 

nakon mjesec dana puno “ljepše” izgleda! 

Bog je pripremio „surovu osvetu i tvrdu kaznu božju“, ako se narod ne popravi. 

Kazna je stoga čin milosrđa. Putin je doslovno shvatio svoju misiju osloboditelja 

od zapadnih grijeha kaznu božju, pa je iz milosrđa prema ukrajinskom narodu, 

koji nije ni shvatio o čemu se radi, kišom od stotina tisuća ubojitih projektila zasuo 

ukrajinske gradove i sela i pobio grješan ukrajinski narod. 

Samo je pitanje zašto je u tom svetom boju baš ukrajinski narod odabran? E i to 

hrvatski domoljubi, biblijski dobro potkovani znaju. Radi se o Hazarima, ako niste 

znali baš je Ukrajina pradomovina Hazara, 13-tog odmetnutog i zlog židovskog 

plemena. 

E baš ti Hazari, Židovi i Izrael, ušli su u geopolitičku pozornicu. Naime, kako 

„arapsko proljeće”, uključujući Libiju, Egipat i Siriju, i nije dalo očekivani 

rezultat, osim kaosa i razaranja, napravljen je plan stvaranja “Novog Velikog 

Khazara”, koji bi se protezao od Sueskog kanala do Baltika i kontrolirao sve rute 

nafte, plina i transporta “novog Velikog puta svile” koji ide od Azije do Europe i 

nazad. 

Ne znamo mi obični Hrvati, koji se u Crkvi Bogu molimo, što se stvarno događa 

u svijetu, usprkos poznatim stručnjacima iz geopolitike. Nas indoktriniraju i ispiru 

nam mozak mas-mediji, kontrolirani od duboke države, zapadne masonerije i 

soroševe mašinerije. Pravi bogobojazni Hrvati domoljubi, kojima su Bog i 

Hrvatska stalno na jeziku i prstu, imaju jedine točne informacije, informiraju se 
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oni iz samo njima poznatih opskurnih izvora, pa znaju da je stvaranje Hazarskog 

kaganata počelo u Ukrajini, od narančaste revolucije u Kijevu 2014. godine. 

Tada je 21. i 22. veljače 2014. u Ukrajini, uz izravno financiranje lokalnih 

“židovskih” oligarha i Sjedinjenih Država, te uz sudjelovanje više od 300 boraca 

nacista i instruktora izraelskih specijalnih snaga pozvanih u Ukrajinu osobno od 

glavnog rabina Kijeva, državni udar srušio legitimnog predsjednika i njegovu pro 

rusku vladu Viktora Janukoviča. Zašto bi ukrajinski narod sam birao tko će ga 

voditi, pored Putina i Majčice Rusije? E to je jako razljutilo Baćušku, pravednika, 

poštenog boljševika i sposobnog KGB-ovca našeg osloboditelje Putina, pa je 

odmah uzvratio aneksijom Krima, neka se zna tko je jači , tko je gazda. I neka 

znaju Ukrajinci da im ni CIA, ni nacistički AZOV, neće pomoći. Zna Baćuška 

kako se će denacificirati i demilitarizirati Ukrajinu. 

E puno toga mi neosviješteni domoljubi Hrvati ne znamo, nismo dobro 

informirani. Da bismo razumjeli problem, moramo shvatiti da su ukrajinski 

političari korumpirani, za razliku od putinovih oligarha koji su oličenje pošteno 

stečenog bogatstva sa svoje dvije ruke ili ne daj Bože hrvatskih tajkuna, koji su se 

pošteno, ne kršeći niti jedan zakon obogatili. Ma da ne znamo mi da, svi oni svoju 

djecu školuju na tom trulom zapadu, a ne vidimo ni to da su zbog dobrog života 

Ukrajinci i Hrvati masovno otišli trbuhom za kruhom u Rusiju. Krivo smo 

informirani da su se raštrkali po Njemačkoj i Irskoj, slijepi i nijemi, očarani trulim 

zapadom, jer kako vidim mnogim hrvatskim domoljubima Baćuška je bliži i miliji 

od “trulog” zapada! I gle apsurda, djeca su im nažalost napustila Hrvatsku i otišla 

u potragu za boljim životom ne u Rusiju, nego u Irsku, Njemačku ili Švedsku! 

Nije ni taj truli zapad baš idealno mjesto za život, za običnog malog čovjeka, ali 

mu pruža mogućnost izbora. Mogućnost izbora u životu, koju Putin nije dao 

Ukrajincima! 

I nikako se velikosrpska agresija na Hrvatsku, 1991-1995 ne može uspoređivati 

sa putinovom agresijom na Ukrajinu. To ni spominjati , jer će se osviješteni i točno 

informirani Hrvati žestoko toj usporedbi suprotstaviti. Velikosrbi nisu granatirali 

hrvatske gradove i sela, vole oni naš hrvatski jezik, našu književnost i naš 

Dubrovnik, a pogotovo Republiku Istru. Pokupovali su Velikosrbi iz ogromne 

ljubavi prema Hrvatskoj veliko parče hrvatske zemlje od Slavonije do obale 

Jadranskog mora za kojim strašno pate, neka se zna da gdje i jedan Srbin to je 

Srpski svet. 

Nikako nije za usporediti Ukrajinu kao samostalnu zemlju, kada je Putin rekao da 

je Ukrajina ruska zemlja! Zna gazda Putin da ukrajinski jezik ne postoji, da je to 

ruski jezik. Napisao je Putin doktorsku disertaciju na tu temu nama neznalicama 

na znanje. 

I što sada, mjesec dana od oslobodilačke operacije, nakon grandioznih rezultata 

invazije koju je ruski predsjednik Vladimir Vladimirovič Putin započeo 24.veljače 

2022.godine, kada je razoreno u tren sve što je ljudska ruka, stoljećima i godinama 

gradila i stvarala, kada ukrajinski gradovi izgledaju kao da su projahala četiri 

jahača apokalipse? 
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Što sada kada je osloboditelj Putin poslao preko 4 milijuna Ukrajinaca na taj truli 

zapad, kada je Ruse kršćane pravoslavce poslao da ubijaju isto tako po vjeri 

kršćane, braću Ukrajince, jeli svijet izgleda puno ljepše i slobodnije? 

I što sad kada se pokazalo da je jedan glumac, zabavljač ( svirač k..) predsjednik 

Zelenski ostao uz svoj narod, da nije pobjegao i napustio Ukrajinu, nego animira 

cijeli svijet, upoznaje ga što se u Ukrajini događa, moli za pomoć i razumijevanje 

u borbi protiv puno nadmoćnijeg napadača kao David u borbi protiv Golijata? 

Da reći će neki, Ukrajinci su si sami krivi, izazivali su Putina, a Putina se molim 

lijepo ne smije izazivati, pred Putinom treba klečati, jer on je novi Mesija, 

osloboditelj kršćanstva od bezbožnog zapada, iako mu metode nisu ni kršćanske 

ni Božje! 

A car Putin samo želi vratiti Ukrajinu pod skute velike carske Majčice Rusije! 

I ne smeta to vrlim hrvatskim domoljubima ni kada to čini barbarski, kao 

pračovjek snagom toljage ili modernih raketa, oni mu plješću i odobravaju! 

Izgleda da pogrešno shvaćam čovjekoljublje i domoljublje, a Božje zakone da ne 

spominjem. Moram se bolje informirati. 

 

Lili Benčik /hrvatskepravice 

 

https://bezcenzure.hr/vlad/osloboditelj-putin-protiv-trulog-zapada/ 

 

  

https://bezcenzure.hr/vlad/osloboditelj-putin-protiv-trulog-zapada/
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I KRVNIK I RATNI ZLOČINAC, 5. DIO 

 
U prvom tekstu s ovim naslovom upozorio sam na kako ima puno političara sa 

Zapada kojima je bliža politika koju su imali mnogi prema Hitleru kada je počeo 

sa svojom 'igrom' s Čehoslovačkom i Poljskom. 

O tome detaljno piše Đuro Vidmarović31. ožujka 2022. 

 u tekstu:  

TKO PRIŽELJKUJE DA UKRAJINSKOG PREDSJEDNIKA ZADESI 

SUDBINA ČEHOSLOVAČKOG PREDSJEDNIKA, DR. EMILA EMILA 

HÁCHE? 

Je li danas moguć neki oblik Münchenskog sporazuma? 

Mnogi politički teoretičari, vojni stratezi i novinari kod nas, ali i u Europi, kako 

se čita u tisku, upozoravaju da se Putina ne smije satjerati u kut, jer će inače 

aktivirati svoje atomske bombe. Taj „kut“ je, zapravo, neprihvaćanje okupacije 

Ukrajine, uz prethodno izvršeno etničko čišćenje livoberežne Ukrajine, odnosno 

„Malorosije / Novorosije“, razaranje svih njezinih velikih gradova, gospodarskih 

potencijala i tzv. denacifikaciju, prevedeno: neutralizacija, istjerivanje iz zemlje, 

ili istrebljenje pučanstva koje iskaže državotvorno opredjeljenje i nacionalnu 

ukrajinsku svijest. Oni koji upozoravaju na ovu monstruoznu alternativu, tobože, 

misle na čuvanje svjetskoga mira, odnosno izbjegavanje III. svjetskoga rata. 

Žrtvovanje Ukrajine, Gruzije, Moldavije (za sada) trebalo bi spasiti čovječanstvo 

od atomskoga sukoba jer bi zadovoljilo hazjajina iz Kremlja. Jesu li oni koji tako 

misle u pravu? 

Kako iz povijesti ništa ne učimo! Stoga mi dozvolite malo povijesne poduke, uz 

ispriku mudrim europskim glavama koje bi mogle pomisliti kako ih podučavam, 

ali i naglašavanje kako sam osobno iznad svega zainteresiran za mir. Želim da 

moji voljeni unuci žive u svijetu bez rata, pandemija i gladi. 

Teorija o zadovoljavanju Putinovih zahtjeva kao zalog svjetskome miru i 

izbjegavanju III. svjetskoga rata, podsjeća na slično ispunjavanje zahtjeva koje je 

postavljao Adolf Hitler. Ti su zahtjevi prihvaćeni čuvenim Münchenskim 

sporazumom kada je demokratski Zapad u plemenitoj, ali ne i mudroj euforiji 

žrtvovao nezavisne države, najprije Republiku Austriju, a zatim i Republiku 

Čehoslovačku, članice Lige naroda. Münchenski sporazum (češki: Mnichovská 

zrada; njem.: Münchner Abkommen) multilateralni je Ugovor s kojim je, kako se 

vjerovalo, riješena Sudetska kriza. Ugovor je potpisan u Münchenu, 29. rujna 

1938. između Zapadnih sila i nacističke Njemačke.  

Vidmarović je i povjesničar pa nam u svom tekstu opisuje što se sve događalo – 

daje nam povijest sramotnog ponašanja europskih političara na koje ga podsjećaju 

ovi koji danas 'upozoravaju da se Putina ne smije satjerati u kut'. 

Svoj tekst Vidmarović završava ovako:  

Je li danas moguć neki oblik Münchenskog sporazuma? Možemo li zamisliti 

predsjednika Zelenskog kao nekadašnjeg čehoslovačkog predsjednika, dr. Háchu? 

Koje bi se susjedne zemlje mogle kandidirati za komadanje, eventualno poražene 

Ukrajine? Ali tu su Gruzija i Moldavija. Hoće li ruski napad na Poljsku konačno 
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prosvijetliti naše lidere? Poljska je, kao i nekada Čehoslovačka, odlično opremila 

svoju vojsku. 

Pisac ovih redaka jedino sa sigurnošću može ustvrditi kako predsjednika 

Zelenskog ne može zamisliti u položaju dr. Háche. Mladac (za mene) Zelenski je 

spreman poginuti, ali ne i kapitulirati, a još manje izdati. Uz njega je ukrajinski 

narod spreman braniti slobodu protiv mrskog agresora. Krv mladih heroja s 

EUromajdana, „Nebeske sotnje“, procvjetala je domoljubljem na prostranim 

ukrajinskim stepama, u ukrajinskim selima i gradovima, na ulicama i u svakome 

domu. Nažalost kandidata za povijesnu ulogu Nevillea Chamberlainea imamo 

nekoliko. 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/dvidmarovic/39373-d-vidmarovic-tko-

prizeljkuje-da-ukrajinskog-predsjednika-volodimira-zelenskog-zadesi-sudbina-

cehoslovackog-predsjednija-dr-emila-emila-hache.html  

Ono što nas treba upozoriti koliko je snažna želja mnogih da se ponašaju kao 

tadašnji europski političari jeste nerazumijevanje Bidenove 'nediplomatske' ali 

istinite izjave o Putinu kao ratnom zločincu i krvniku. Oni bi ponovo Hitleru 

prepustili Sudete tj. danas Putinu ono što osvoji. Istina za mene neočekivano 

Biden se pokazao kao istinski državnik, kako je konstatirao i Hrvoje Hitrec (on je 

ipak bio ministar istinskom državniku Franji Tuđmanu) pa je krivca za stravične 

zločine nazvao pravim imenom. Naravno i državnici oko sebe imaju obične 

političare koji nisu ništa naučili iz povijesti, pa se ponekad moraju tome 

prilagoditi, ali poruka je poslana. I razumjeli su je oni kojima je upućena.  

Josip Pečarić 

  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/dvidmarovic/39373-d-vidmarovic-tko-prizeljkuje-da-ukrajinskog-predsjednika-volodimira-zelenskog-zadesi-sudbina-cehoslovackog-predsjednija-dr-emila-emila-hache.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/dvidmarovic/39373-d-vidmarovic-tko-prizeljkuje-da-ukrajinskog-predsjednika-volodimira-zelenskog-zadesi-sudbina-cehoslovackog-predsjednija-dr-emila-emila-hache.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/dvidmarovic/39373-d-vidmarovic-tko-prizeljkuje-da-ukrajinskog-predsjednika-volodimira-zelenskog-zadesi-sudbina-cehoslovackog-predsjednija-dr-emila-emila-hache.html


26 ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJNI 

 

I KRVNIK I RATNI ZLOČINAC, 6. DIO 

 
Peti dio sam završio riječima: 

Naravno i državnici oko sebe imaju obične političare koji nisu ništa naučili iz 

povijesti, pa se ponekad moraju tome prilagoditi, ali poruka je poslana. I 

razumjeli su je oni kojima je upućena.  

Nevjerojatno mi je gledati današnje komentatore koji tvrde da je Biden odstupio 

od svojih riječi mada on to negira. 

U prvom dijelu sam komentirao političare koji ga okružuju: 

Joe Biden u Poljskoj prvo Vladimira Putina nazvao krvnikom, a zatim i rekao da 

Putin ne može ostati na vlasti. Odmah je stigao odgovor iz Kremlja da to neće 

određivati američki predsjednik, a i iz Washingtona je došlo objašnjenje da 

predsjednikove riječi nisu bile poziv za promjenu režima u Rusiji. Potpuno 

nerazumljivo reagiranje Bidenovih suradnika jer Biden nije tvrdio da to što mu se 

inputira pa nije dovoljno samo opovrgnuti takvu tvrdnju. 

U emisiji Z1 televizije „Branitelji danas“ (01.94.2022.) o ratu u Ukrajini govorio 

je general zbora Josip Lucić i potvrdio moju tvrdnju iz tog teksta jer ni on ne misli 

da su Bidenove riječi poziv na rušenje Putina. Zašto u momentu kada ruskom 

narodu postane jasno da im je omiljeni predsjednik postao krvnik i ratni zločinac 

ne bi sami smijenili Putina? Zato mi je i bilo smiješno reagiranje ljudi oko Bidena. 

Ono što je bilo točno i što je Biden priznao jeste to da to nije bilo u govoru koji su 

mu pripremili suradnici. Ali oni i nisu državnici pa ću zato i ponoviti Hitrecove 

riječi: 

Biden koji više ne nastoji biti diplomatičnim političarem, nego državnikom, a 

državnici u opakim vremenima govore jednostavnim rječnikom, krvnika nazivaju 

krvnikom, neprijatelju poručuju ne samo da će biti poražen nego i svrgnut s 

vlasti,… 

Slična je priča s izjavom ministra Gordana Grlić Radmana da je Putin ratni 

zločinac. Naime tvrdi se da su njegova objašnjena smiješna. Gledao sam u 

„Bujici“ njegovu izjavi i objašnjenja. I meni su napadi na Ministra smiješni.  

Zašto? 

U izjavi on govori o strahotama rata u Ukrajini i za Putina kaže „kada je on počinio 

ratni zločinac“. Zapravo izvlačeći iz ovog RATNI ZLOČINAC naši novinari i 

političari očito ne znaju hrvatski jezik, ili misle da ga ne zna Ministar. 

Međutim i u objašnjenju Ministar dva puta koristi istu pogrješku. Kada govori o 

kažnjavanju koristi konstrukciju: ISTRAŽIVATI RATNI ZLOČINAC, da bi 

zatim i ponovio: ON POČINIO RATNI ZLOČINAC. 

Da se htio opravdati Ministar je samo trebao ponoviti cijelu svoju tvrdnju i 

konstatirati da se radi o pogrješci u izgovoru- Ali on to ne radi već još dva puta u 

različitim formama pravi istu netočnu konstrukciju tj. umjesto RATNI ZLOČINI 

kaže RATNI ZLOČINAC.  

Da, to ne može biti slučajno. 

Ne bi me iznenadilo, sjećajući se tvrdnji naših o veleposlaniku Grlić Radmanu u 

Njemačkoj, da je on to učinio namjerno. Jasno je da mnogi u EU i SAD otvoreno 
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govore o Putinu kao ratnom zločincu. U RH ni jedan od predsjednika to 

eksplicitno ne želi reći. Prvo sam mislio da je u samoj izjavi Ministar nesvjesno 

rekao RATNI ZLOČINAC. Nije želio znajući da to nije politika vlasti u RH, ali 

je izrekao ono što misli. 

Međutim kada je u objašnjenu to još dva puta ponovio – to ne može biti nesvjesno! 

Čini mi se da samo Ministar voli državništvo. Sigurno se sjeća da smo mi imali 

takvog – imali smo OCA HRVATSKE DRŽAVE akademika Franju Tuđmana. 

 

Josip Pečarić 

 

https://bezcenzure.hr/vlad/krvnik-i-ratni-zlocinac-6-dio/ 
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I KRVNIK I RATNI ZLOČINAC, 7. DIO 

 
Prethodni dio teksta objavio je portal bezcenzure.hr: 

https://bezcenzure.hr/vlad/krvnik-i-ratni-zlocinac-6-dio/  

Dobio sam izvrtan komentar izjave ministra Grlić Radmana: 

Da, tko želi, razumjet će. Dozvoljena je licencia poetica (lat.: pjesnička sloboda, 

JP), ali i igra imenicama, pa i glagolima: Počinio je ratni zločin(ac). 

Pitanje je mogu li svi razumjeti i ako žele. Čitam kako premijer Poljske Mateusz 

Morawiecki upozorava da su dužnosnici u nekim zemljama EU-a čak govorili o 

tome kako bi se odnosi s Rusijom mogli vratiti na razinu prije rata.  

https://kamenjar.com/poljski-premijer-treba-uvesti-prave-sankcije-rusiji/  

Valjda oni isti koji su se nadali da će Predsjednik Ukrajine pobjeći iz Ukrajine, pa 

kad nije oni jadnici – uplašeni od Putinovih prijetnji, kao što su neki političari 

slični njima dali Hitleru Sudete oni bi danas davali Putinu ono što on želi. 

To samo pokazuje koliko je bila sjajna ta igra imenicama i glagolima ministra 

Grlić Radmana. 

Vjerovali ili ne doznao sam malo više o ministrovoj izjavi i doznao: 

Govorio je u kontekstu razaranja u Mariupolju i teških zločina koje je počinio 

Putin i njegov režim, prispodobivši razaranja i strašne slike herojske obrane 

našeg Vukovara. Spominjao je Miloševića i velikosrpsku agresiju. Svega toga se 

Ministar dobro sjeća. Nitko to nije prenio. Lijevi mediji su krojili i prekrajali 

njegove riječi kako bi napravili karikaturu od ministra. 

Sjećam se kako mi je svojevremeno prijatelj koji je znao Ministra odgovorio na 

pitanje o njemu: 

U svijetu je puno licemjerja i bešćutnosti, zato nam je međunarodni poredak takav 

kakav jest. Ljudi nemaju hrabrosti reći da je car gol, ako je uistinu gol. No, 

Ministar je itekako svjestan uloge ministra i odgovornosti kao političara. Naravno 

da svojim izjavama ne želi pridonijeti možebitnoj ugrozi hrvatskih nacionalnih 

interesa i sigurnosti hrvatskih građana. 

Prijatelj mi je govorio o Ministru kao političaru. Ali njegova licencia poetica 

govori da je on više od političara. Zato sam poželio doznati nešto više o njemu. I 

našao sam intervju od 19. 8. 2019.; TKO JE, ZAPRAVO, GORDAN GRLIĆ 

RADMAN? Sanader ga nije volio, s Milanovićem je bio dobar, a Plenkoviću nije 

bio prvi izbor 

Odmah mi padaju u oči njegove riječi kojima kao da je komentirao današnje 

iskonstruirane napade na njega: 

“Očito još nisam naučio što znači vrebanje hrvatskih novinara, da se svaka moja 

riječ važe i da će me se svatko moći dokačiti. Trebao bih naučiti govoriti jezikom 

koji bi bio dopadljiv svima, a uvijek postoje različite percepcije”, komentira nam 

Gordan Grlić Radman, a na opasku da nije oprezan reći će: “Hvala vam na tome” 

i pojasniti: “Vjerujem da čovjek mora pokazati svoju prirodu. Biti diplomat znači 

biti uvijek pozitivan, dati najbolje od sebe, ja težim harmoničnosti, ali diplomacija 

i vođenje ministarstva su dvije različite stvari.” Sebe će opisati kao osobu koja je 

u emocionalnim i racionalnom balansu: “Netko isijava akademsku hladnoću, 

https://bezcenzure.hr/vlad/krvnik-i-ratni-zlocinac-6-dio/
https://kamenjar.com/poljski-premijer-treba-uvesti-prave-sankcije-rusiji/
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netko je energičan. Kao predavač nisam nikad imao negativnih reakcija, i od 

racionalnih Nijemaca sam uvijek dobivao pozitivne reakcije. I sadržajno, i 

vizualno, i gestama trudim se biti svoj, nisam tip koji drži figu u džepu. Svaki stil 

ima svoju cijenu, ako ste skloni nekonvencionalnom, poput mene, onda vam se 

gleda svaki mig, kako držite ruke. Nisam i ne želim biti robot.” Intervju na N1 koji 

je izazvao prosvjede Slovenaca doživio je kao relaksirani razgovor... 

A najavljena je na neki način i licenicia poetica; 

… pokazao sklonost poslovicama: “Imadoh, ne znadoh, kad izgubih - saznadoh”, 

a otkrio je i svoje životne maksime: “Tko tiho postupa, daleko stiže” i “Nikad ne 

gunđaj, već napravi”. 

Impresionira: 

S pokojnim profesorom dr. Žarkom Dolinarom, znanstvenikom, stolnotenisačem 

i svjetskim putnikom, koji je nakon izbacivanja s Veterinarskog fakulteta u 

Zagrebu ostvario značajnu karijeru u Baselu, i Markom Turinom osnovao je 

Alma Matris Alumni Croaticae, udruženje hrvatskih sveučilištaraca izvan 

domovine, čiji je počasni predsjednik bio i nobelovac Vladimir Prelog. Dolinara 

ministar Grlić Radman smatra svojim velikim životnim uzorom, posvetio mu je i 

knjigu: “Zatajil te ne bum nikad”, od njega je dobio najvažniji životni savjet: 

“Najskuplji je uludo utrošeni dan, s glupim ljudima.” 

Postaje i predsjednik Hrvatske kulturne zajednice - a upravo će ona biti ključna 

za njegov politički angažman kad u osvit demokratskih promjena 1988. zovu 

povjesničara Franju Tuđmana da održi predavanje. Tuđman je, kako je ispričao, 

i njega i suprugu nagovarao da se vrate. Nakon sedam godina života u Švicarskoj 

vratili su se na dan Krvavog Uskrsa, kad su pale prve žrtve (…) 

Andrija Hebrang, bivši ministar zdravstva, danas će reći kako cijeni što je Grlić 

Radman imao hrabrosti vratiti se u Hrvatsku, i to kad su drugi bježali. “On je 

pomogao da se širi istina o ratu u Hrvatskoj koja je bila u totalnoj medijskoj 

blokadi. Njega su Švicarci poznavali i prihvaćali. Osnovali smo Odjel za 

evidentiranje zločina nad civilima, pribavili smo dokumentaciju o stradanjima 12 

policajaca u Borovu Selu, obdukcijske nalaze iz kojih se vidjelo da mnogi od njih 

nisu imali rane opasne po život, ali su preminuli jer im je uskraćena medicinska 

pomoć.” 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/tko-je-zapravo-gordan-grlic-radman-

sanader-ga-nije-volio-s-milanovicem-je-bio-dobar-a-plenkovicu-nije-bio-prvi-

izbor-9247643  

Tako me je Ministar naučio kako je dozvoljena licencia poetica, ali i igra 

imenicama, pa i glagolima.  

Ali sada, zapravo, nisam siguran tko želi njegovu smjenu! 

 

Josip Pečarić 

 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/tko-je-zapravo-gordan-grlic-radman-sanader-ga-nije-volio-s-milanovicem-je-bio-dobar-a-plenkovicu-nije-bio-prvi-izbor-9247643
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/tko-je-zapravo-gordan-grlic-radman-sanader-ga-nije-volio-s-milanovicem-je-bio-dobar-a-plenkovicu-nije-bio-prvi-izbor-9247643
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/tko-je-zapravo-gordan-grlic-radman-sanader-ga-nije-volio-s-milanovicem-je-bio-dobar-a-plenkovicu-nije-bio-prvi-izbor-9247643
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HIMNA NARODA IZLOŽENIH AGRESIJI 
 

 

KNJIGA O USPJEŠNOJ OSVETI VLASTI ZBOG 

OBRANE 'BOJNE ČAVOGLAVE' 
 
26 Veljača 2021  

 
Peticijom ZDS iz 2015. branjen je Domovinski rat i legendarna Thompsonova 

pjesma „Bojna Čavoglave“. Vlasti, svi oni za koje je veliki hrvatski književnik 

Petar Šegedin rekao da strasno mrze svoj narod odmah su počeli s napadima na 

Thompsona. Uz njih su uvijek bili i neki pripadnici drugih manjina uključujući i 

one iz naroda koji je izvršio fašističku agresiju na Hrvatsku. Poznato je da je 

Thompson uspio na hrvatskim sudovima izvojevati niz pobjeda iako je poznato 

koliko je sudstvo u RH poslušno prema vlastima.  

Knjiga akademika Josipa Pečarića „Ruski znanstvenik u RH“ govori o jednom 

uspjehu vlasti jer je uspjela prvog potpisnika Peticije ZDS prognati iz hrvatske 

znanosti, tako da je on postao ruski znanstvenik. Koliko je veliki uspjeh hrvatskih 

vlasti pokazalo je najnovije istraživanje sa Sveučilišta Stanford u Kaliforniji 

(SAD). Oni su objavili studiju o znanstvenoj citiranosti koja rangira oko 160 000 

najcitiranijih svjetskih znanstvenika u svim disciplinama. Prema tom istraživanju 

po broju objavljenih znanstvenih radova prvi potpisnik Peticije ZDS je na 2537. 

mjestu, a prvi iz RH na 7146. Kako je prvi potpisnik Peticije ZDS i redoviti član 

HAZU o strahu koji vlada u RH najbolje govori činjenica da se i Akademija 

pohvalila sa svojim članovima koji su na toj listi, ali se nisu usudili staviti ime i 

prvog potpisnika Peticije ZDS. Tako je onaj iz HAZU koji ima najviše 
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znanstvenih radova na 13510. mjestu. Već same te činjenice pokazuju koliko je 

veliki uspjeh hrvatskih vlasti.  

Knjigu akademika Pečarića „Ruski znanstvenik u RH“ objavljujemo na našem 

portalu i možete je naći na: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf 

 

* 

Poštovani Predsjedniče RH, 

Poštovani Predsjedniče Hrvatskog sabora, 

Poštovani Predsjedniče Vlade RH, 

Poštovani Predsjedniče HAZU, 

  

Šaljem prvo vama obavijest o ovom vašem uspjehu. Možda će vam biti neobično 

što nisam poslao isto i Rektoru Zagrebačkog sveučilišta koje je također zaslužno 

ovom uspjehu hrvatske politike. Ali to sveučilište ima dovoljno problema pa se 

npr. uopće u knjizi nisam narugao njihovoj obavijesti koju dajem u knjizi; 

Na listi najutjecajnijih znanstvenika u svijetu za cjelokupnu znanstvenu karijeru 

nalazi se 47 hrvatskih znanstvenika, od kojih su 23 sa Sveučilišta u Zagrebu:  

Naime, na toj listi se nalazi samo 16 znanstvenika od 47. A mnogo gore je to što 

je danas to sveučilište na listi najboljih svjetskih sveučilišta iznad 1000-og mjesta, 

a ne tako davno su bili ispod 500.  

Kada znamo da je Splitsko sveučilište kada je izvijestilo o njihovoj poziciji u 

ovom istraživanju naveli i: Vlasta Bonačić-Koutecky (Centar STIM-REI), koja se 

u tablici nalazi pod Njemačkom (deu) i s institucijom Humboldt-Universität zu 

Berlin, a to se nisu usudili za mene ni HAZU ni Zagrebačko sveučilište. Uostalom 

kao što nisu reagirali ni na pismo Predsjednika Odbora za ljudska prava HAZU u 

kome ih se upozorava o odnosu HRZZ-a prema mojim časopisima koji po istoj 

bazi po kojoj su izvršena ova istraživanja (Scopus) od svih hrvatskih znanstvenih 

časopisa zauzeli prvo, treće I šesto mjesto. Žao mi je kolege koji toliko lose misle 

o onom što su uradili u životu pa se toliko boje vlasti. Mislim da bi bilo lijepo od 

vas da im objasnite da njima iako su njihove funkcije političke unutar znanosti 

ipak moraju staviti na riječ “znanost” a ne “politika” u toj njihovoj dužnosti. 

 

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 

 

https://bezcenzure.hr/toptema/knjiga-o-uspjesnoj-osveti-vlasti-zbog-obrane-

bojne-cavoglave/  

https://www.goodreads.com/book/show/57435358-ruski-znanstvenik-u-rh 

 

  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf
https://bezcenzure.hr/toptema/knjiga-o-uspjesnoj-osveti-vlasti-zbog-obrane-bojne-cavoglave/
https://bezcenzure.hr/toptema/knjiga-o-uspjesnoj-osveti-vlasti-zbog-obrane-bojne-cavoglave/
https://www.goodreads.com/book/show/57435358-ruski-znanstvenik-u-rh
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OTKAZIVANJA DARA RUSKOM MINISTRU  

ZNANOSTI 
 

Subject:  Otkazivanja dara Vašem Ministru 

Date:  Fri, 25 Feb 2022 14:14:07 +0100 

From:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

To:  veleposlanstvo-ruske-federacije@zg.htnet.hr 

CC:  Evgeny Galakhov <egalakhov@gmail.com>, Кристина Рюмина 

<ryumkira@gmail.com>, Vladimir Popov <volodimir.a@gmail.com>, 

Cc: Rovshan Bandaliyev <bandaliyevr@gmail.com>, Vagif Guliyev 

<vagif@guliyev.com>, Mokhtar KIRANE <mkirane@univ-lr.fr>, 

Vladimir Mazya <vladimir.mazya@liu.se>, Sandra Pinelas 

<sandra.pinelas@gmail.com>, Maria Alessandra Ragusa 

<mariaalessandra.ragusa@unict.it>, yoshihiro-

sawano@celery.ocn.ne.jp, Masahiro Yamamoto 

<myama@next.odn.ne.jp>, Andrej Dujella <duje@math.hr>, 

stepanov@mi-ras.ru, stepanov@mi-ras.ru, predsjednik@predsjednik.hr 

<predsjednik@predsjednik.hr>, predsjednik@sabor.hr 

<predsjednik@sabor.hr>, predsjednik@vlada.hr 

<predsjednik@vlada.hr>, Kabinet Predsjednika <kabpred@hazu.hr>, 

Gordan Grlić-Radman <Gordan.Grlic-Radman@mvep.hr>, ministar 

<ministar@mzos.hr> 

 

Poštovani Veleposlaniče Rusije, 

Iznenadila me činjenica da nisam dobio nikakvo reagiranje na moj dar koji sam 

preko Vas poslao Vašem Ministru znanosti s obzirom da se mene kao 

znanstvenika koji doprinosi znanstvenoj produkciji sveučilišta RUDN na 

svjetskoj bazi Scopus stavlja na prvo mjesto među 6,138 znanstvenika tog 

sveučilišta iz Moskve (vidi prilog).  

Pretpostavljam da dar niste ni poslali onome kome je namijenjen jer vjerojatno je 

i Vama bilo očito da se Sveučilište nepošteno odnosilo prema tako rangiranom 

znanstveniku svog Sveučilišta pozivajući se na jednu smiješnu odluku samog 

Ministra. Meni je jasno da je problem to što sam ja iz Hrvatske i nije nekima drago 

da ja imam najviše radova na sveučilištu s tolikim brojem znanstvenika. Uostalom 

moj poklon su znanstveni radovi iz 2021. godine i samo stotinjak znanstvenika s 

RUDN-a imaju cijelom životu više radova od moje produkcije u toj godini – dakle 

dar nije bio mali. 

Poslije brutalne agresije Rusije na Ukrajinu više me ništa ne može iznenaditi, a 

kao Hrvat preživio sam i fašističku srpsku agresiju na Hrvatsku pa duboko 

suosjećam s ukrajinskim narodom. 
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U takvim okolnostima bilo bi neprimjereno da uopće pošaljete moj dar ministru 

iz Vlade koja vodi agresiju na drugu zemlju, pa svoj dar povlačim.  

Jasno je da je neprimjerena svaka moja dalja suradnja sa RUDN sveučilištem. 

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 
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O KNJIZI 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 
 

'Nije svako zlo za zlo'. Knjiga 'Bojna Čavoglave' / Thompsonofobija trebala je biti 

tiskana prije godinu dvije. Igrom slučaja nije tada već danas kada je agresija Rusije 

na Ukrajinu ukazala na važnu činjenicu da je uloga 'Bojne' i samog Thompsona 

važna i na svjetskoj razini. Zato je ispalo da je nevjerojatno da se pojavila baš 

danas tako da možemo upozoriti o 'Bojni' kao HIMNI NARODA IZLOŽENIH 

AGRESIJI iako u knjizi nismo pisali o tome. Naime Thompson je doživljavao niz 

neugodnosti i van RH, ali smo vjerovali da je to – zapravo – posljedica djelovanja 

pete kolone u RH (Matoš je rekao da među Hrvatima ima više izdajica nego u 

svim europskim narodima zajedno).  

Zato sam u Završnim tekstovima knjige ubacio dva teksta (D. Pešorda, Uzmicanje 

pred pokretom Srpsko-Jugoslavenske rekonkviste neće donijeti mir onima koji 

uzmiču; M. Ivkošić: Što to protivnici Marka Perkovića Thompsona u Hrvatskoj 

vole?) o provali na terasi Thompsonovog doma koji je i danas aktualan: 

VL se ispričao Thompsonu zbog neistina u intervjuu s Dankom Derifaj – narod.hr 

VL se ispričao Thompsonu zbog neistina u intervjuu s Dankom Derifaj – narod.hr 

Thompson ili drugi razlozi za odustajanje od Večernjakove ruže? RTL-ovi Derifaj 

i 'Potraga' dobili najmanje glasova – narod.hr 

RTL opet priznao da je Thompson vlasnik terase na koju je Derifaj provalila – 

narod.hr 

Thompsonofobija je tolika da su kolateralne žrtve bili i drugi. Zato u knjizi nisam 

stavio ništa o meni kao 'ruskom znanstveniku'. A prije godinu dana objavio sam 

knjigu o tome i najavio je tekstom KNJIGA O USPJEŠNOJ OSVETI VLASTI 

ZBOG OBRANE 'BOJNE ČAVOGLAVE' 

https://bezcenzure.hr/toptema/knjiga-o-uspjesnoj-osveti-vlasti-zbog-obrane-

bojne-cavoglave/ 

Da, još prije godinu dana sam pisao da sam postao 'ruski znanstvenik' zbog 

'Bojne'!  

U RH nije nikome od političara pa i onih u znanosti nije bilo važno što sam postao 

prepoznat u svijetu znanosti kao nekakav ruski znanstvenik i što se moji radovi 

umjesto hrvatskoj znanosti pripisuju ruskoj pa i važnim istraživanjima sa 

Sveučilišta u Stanfordu. 

Mene je bilo zabavno jer su mi neki urednici matematičkih časopisa slali e-maile 

po kojima je Tekstilno Tehnološki Fakultet, Zagrebačko Sveučilišta, pa i sam 

Zagreb i na kraju i izdavačka kuća 'Element' u Rusiji. 

Evo i današnjeg:  

 

Subject:   With Reference to Refinement of Discrete Lahuribari C Inequality 

and Applications on Csiszar Divergence 

Date:  Thu, 10 Mar 2022 11:21:16 +0530 

From:  Dr. Marcia P. Correa <chiefauthor@journalofscience.org> 

Reply-To:  chiefauthor@journalofscience.org 

https://narod.hr/hrvatska/vl-se-ispricao-thompsonu-zbog-neistina-u-intervjuu-s-dankom-derifaj
https://narod.hr/hrvatska/vl-se-ispricao-thompsonu-zbog-neistina-u-intervjuu-s-dankom-derifaj
https://narod.hr/hrvatska/thompson-ili-drugi-razlozi-za-odustajanje-od-vecernjakove-ruze-rtl-ovi-derifaj-i-potraga-dobili-najmanje-glasova
https://narod.hr/hrvatska/thompson-ili-drugi-razlozi-za-odustajanje-od-vecernjakove-ruze-rtl-ovi-derifaj-i-potraga-dobili-najmanje-glasova
https://narod.hr/hrvatska/rtl-opet-priznao-da-je-thompson-vlasnik-terase-na-koju-je-derifaj-provalila
https://narod.hr/hrvatska/rtl-opet-priznao-da-je-thompson-vlasnik-terase-na-koju-je-derifaj-provalila
https://bezcenzure.hr/toptema/knjiga-o-uspjesnoj-osveti-vlasti-zbog-obrane-bojne-cavoglave/
https://bezcenzure.hr/toptema/knjiga-o-uspjesnoj-osveti-vlasti-zbog-obrane-bojne-cavoglave/
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To:  Josip Pe Carioc <pecaric@element.hr> 

 

 

   

To, 

Dr. Josip Pe Carioc, 

Element – d.o.o. za nakladništvo, 

Russia, 

Ref.: #VP3187 

Dear Dr. Josip Pe Carioc, 

 

I am writing this after reading your commendable research papers online. 

Yesterday I went through the finding of your research "Refinement of Discrete 

Lahuribari C Inequality and Applications on Csiszar Divergence" and "Weighted 

Hardy-Type Inequalities Involving Convex Function for Fractional Calculus 

Operators" and believe that it has the potential to inspire fellow researchers and 

scientists working in the same domain. I have also tried reaching you before as 

well when I read your paper "ON A NEW CLASS OF REFINED DISCRETE 

HARDY-TYPEINEQUALITIES". Also, I have shared them with our community 

of scientists. You are composed to make a lasting contribution to the field of 

research. 

Taking note of your papers that match the scope of our research journal, I cordially 

invite you to send your future research articles/papers for publication in Global 

Journal of Science Frontier Research, CrossRef DOI: 10.34257/GJSFR. 

 

As you might be aware, the Global Journals organization publishes multiple 

international, refereed, peer-reviewed, indexed, and hardbound print 

journals. Over two decades, more than twenty thousand authors have published 

their research with us following our next-generation publication benchmarks and 

NCBI/NLM PubMed JATS. 

 

Global Journals Incorporated/Pvt. Ltd. is society-run, accredited, and is governed 

strictly by COPE standards. This internationally acclaimed US based organization 

is also an ISO affirmed group. Journal’s homepages are at  

https://globaljournals.org/journals/science-frontier-research/f-mathematics-

decision  

and https://journalofscience.org 

 

I'll be sharing more about your papers with our editorial board and management 

team to include you in our online research community. 

GJSFR itself comprises of several specialty journals like physics, chemistry, 

biology, agriculture, marine, mathematics, biotech & genetics, environment & 

https://globaljournals.org/journals/science-frontier-research/f-mathematics-decision
https://globaljournals.org/journals/science-frontier-research/f-mathematics-decision
https://journalofscience.org/
https://globaljournals.org/journals/science-frontier-research-journal
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earth, Interdisciplinary, etc. I await your favorable response at the earliest to book 

a review slot in the upcoming issue of the 15th of the coming month. 

 

I look forward to establishing a successful academic relationship with you. 

Will you be continuing your work at Element – d.o.o. za nakladništvo and 

publishing research articles advancing this specialization? 

 

Stay safe in 2022 during the pandemic. 

 

Regards, 

 

Dr. Marcia P. Correa 

D.Sc. in Ecology & Environmental Sciences 

Managing Editor 

Department of Natural Science 

Global Journals® Headquarters 

945th Concord Streets, Framingham Massachusetts, Pin: 01701 

United States of America 

Global Journals® UK 

2nd, Lansdowne, Lansdowne Rd., Croydon-Surrey Pin: CR9 2ER 

United Kingdom 

 

Zbog ruske agresije prekinuo sam tu suradnju i počeo koristiti adresu HAZU na 

mojim radovima. Uostalom sada imamo u Akademiji novu Upravu, a ne onu iz 

koje su me prozivali zbog Peticije ZDS iz 2015. i obrane 'Bojne Čavoglave' 

nekoliko godina kasnije u Hrvatskom Saboru. 

Adresu Sveučilišta u Zagrebu čiji je rektor sudjelovao u tome da se moja kćerka 

ukloni sa tog sveučilišta više i nemam pravo koristiti jer sam još prije četiri godine 

otklonio mogućnost biti profesor emeritus na tom sveučilištu, a drugima nije palo 

na pamet da bi nekoga tko ima najviše znanstvenih radova u RH i koji je stvorio 

4 znanstvena časopisa koji se vode u svjetskim bazama prime na svoje sveučilište. 

Ipak sam branio 'Bojnu Čavoglave' što je doista strašno, zar ne? 

Istina postoje i nezgode drugačije vrste. Druga sveučilišta su manja od 

Zagrebačkog ili RUDN. A na moskovskom sveučilištu RUDN sam po Scopusu 

prvi po broju radova na listi njihovih 6,138 znanstvenika, a sve ga je njih stotinjak 

u cijelom životu objavilo onoliko radova koliko sam ja u prošloj godini.  

A kad već spominjem i časopise dobro je navesti kako je sve to komentirao 

akademik Andrej Dujella na predstavljanju moje knjige JE LI POLITIČARIMA 
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KRIVA MATEMATIKA?, Zagreb 2019. govoreći o 2019. godina koja je bila 

godina izvrsnih uspjeha hrvatskih matematičkih:  

Ove informacije i rezultati izgledaju pomalo paradoksalno iz perspektive od prije 

20-tak godina kada su, protivno praksi u svjetskoj matematičkoj zajednici, 

predstavnici drugih prirodoslovnih i ostalih struka hrvatskim matematičarima 

nametali kriterije s Current Contentsom i impakt faktorima (za koje niti mi niti 

naši strani suradnici prije toga nismo bili niti čuli). U međuvremenu su se neki od 

tadašnjih hrvatskih časopisa iz drugih struka ugasili, a neki su ispali s relevantnih 

lista (uključujući i časopise na osnovu kojih je priličan broj hrvatskih 

znanstvenika ostvario uvjete za napredovanja i počasti). U međuvremenu su se 

kod uvjeta za znanstvene projekte počeli često navoditi uvjeti objavljivanja 

članaka u Q1 časopisima, a čini se da je u novije vrijeme i dio matematičara sklon 

davati tome priličnu važnost. Imajući i to u vidu, bilo je možda za očekivati da će 

nakon ovakvih dostignuća hrvatskih matematičkih časopisa, a prvenstveno dva 

časopisa hrvatske grupe za teoriju nejednakosti na čelu s akademikom Pečarićem 

u izdanju izdavačke kuće Element, prštati čestitke sa svih strana. Međutim, ništa 

od toga. Uz pojedinačne čestitke, spomenuo bih čestitku akademika Gorana 

Muića u ime Odbora za matematiku Akademije. Ostali su informacije o ovom 

uspjehu uglavnom "primali na znanje" ili ignorirali. (Vjerojatno nije teško 

pogoditi koji je to lik, matematičar, za kojeg piše u knjizi da je to komentirao sa 

"ne bi im pala kapa s glave da su usput i čestitali".) 

Međutim iako već četvrtu godinu nisam član Zagrebačkog Sveučilišta, pa sam 

odbio biti i profesor emeritus (dakle netočno je tvrditi da sam profesor) ipak me 

se tako zna predstaviti. 

Tako je bilo i u jučerašnjim Vijestima na CMC u prilogu s predstavljanja ove moje 

knjige. 

https://m.youtube.com/watch?v=7wsdpT0tuW8  

Ima i drugih sličnih slučajeva 

  

Subject:  
FW: Josip Pečarić is ranked #1 in Croatia among Top Scientists for 

2022 

Date:  Tue, 15 Feb 2022 14:18:39 +0000 

From:  Kim Sombolac  

To:  pecaric@element.hr <pecaric@element.hr> 

 

Poštovani akademiče Pečarić, prosljeđujem e-mail za Vas. 

Srdačan pozdrav, Kim Sombolac  

 

-----Original Message----- 

From: info=research.com@mg.research.com 

[mailto:info=research.com@mg.research.com] On Behalf Of Research.com 

Sent: 15. veljače 2022. 11:16 

To: Snježana Ivčić <sivcic@hazu.hr> 

https://m.youtube.com/watch?v=7wsdpT0tuW8
mailto:pecaric@element.hr
mailto:pecaric@element.hr
mailto:info=research.com@mg.research.com
mailto:info=research.com@mg.research.com
mailto:sivcic@hazu.hr
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Subject: Josip Pečarić is ranked #1 in Croatia among Top Scientists for 2022 

 

<https://s.research.com/m/logo.png>  

Dear Josip Pečarić, 

 

We’d like to inform you that Research.com 

<http://email.mg.research.com/c/eJxVjL0OAiEQhJ_m6I7sAuthQWHje-

zxIyQSDaCFTy82GpMvk5lJZoILgIGDKE6BmiAhIBmSh2BYk2YbNeMGvBioF9l

ij9x8lv5WRXbJKkXGgj1g2qNK-

1FvlPRmA0agHcXV5THufdGnRZ0nf_vmenn64ud15tdD5iaGq2vzq_matfLIcUrx

_VP-0hu7qDm4> , a leading academic platform for researchers, has just 

released the 2022 Edition of our Ranking of Top 1000 Scientists in the field of 

Mathematics. 

I am sure you will be very happy to learn that you have ranked #1 in Croatia 

and #1439 in the world. 

The ranking is based on the H-index metric provided by Microsoft Academic and 

includes only leading scientists with an H-index of at least 30 for academic 

publications made in the area of Mathematics. 

The full ranking for Croatia is available here: research.com/scientists-

rankings/mathematics/hr <http://email.mg.research.com/c/eJxNjssOwiAQRb-

m7CC8tQsWbvyP6QCFKNUAuvDrpRttcjO55yQ3Ge88Fx48yU5yOSKM4MJow

6zXoIyCc1AgThwmzcvKamgBKiaGj0KSkwuiB7DRaBH5bIyNszVxFFzOMwC5u

9T7s03qMsnryHE_sGEOW8-tN1phu-

VtbcMW6CmMk3GnVEl1Lb8x4_ghwefFhuqu0IpU_wo9rHb5py_co0mR> The 

full world ranking is available here: research.com/scientists-

rankings/mathematics <http://email.mg.research.com/c/eJxNjc0OwiAQhJ-

m3CD8Vnvg4MX32C5QiFINix58ejlpk8lkvkkmE3yQKkBgxWuph5RTUjnrxBws

GGfgHA2ok4TJyrqJFilCwyzwUVn2KWoDJsz6vNhkQKJeF1RJhrgm6eaF3X3u_

UmTuUz6OnTcDyQsce-FOvEG-63sG422Qs9xWEFizVN5Y8Fxn-

HzErmx7itvyO0v8ONglH_6AnVVSAg>  

Please accept our sincere congratulations. Ranking high is definitely a great 

achievement for you and your university or research institution. Feel free to 

share and publicize your accomplishment in any way you see fit. 

With Best Regards, Imed Bouchrika, PhD Research.com 

Stay connected to the world of science 

Discover Research.com  

 

 

https://s.research.com/m/logo.png
http://email.mg.research.com/c/eJxVjL0OAiEQhJ_m6I7sAuthQWHje-zxIyQSDaCFTy82GpMvk5lJZoILgIGDKE6BmiAhIBmSh2BYk2YbNeMGvBioF9lij9x8lv5WRXbJKkXGgj1g2qNK-1FvlPRmA0agHcXV5THufdGnRZ0nf_vmenn64ud15tdD5iaGq2vzq_matfLIcUrx_VP-0hu7qDm4
http://email.mg.research.com/c/eJxVjL0OAiEQhJ_m6I7sAuthQWHje-zxIyQSDaCFTy82GpMvk5lJZoILgIGDKE6BmiAhIBmSh2BYk2YbNeMGvBioF9lij9x8lv5WRXbJKkXGgj1g2qNK-1FvlPRmA0agHcXV5THufdGnRZ0nf_vmenn64ud15tdD5iaGq2vzq_matfLIcUrx_VP-0hu7qDm4
http://email.mg.research.com/c/eJxVjL0OAiEQhJ_m6I7sAuthQWHje-zxIyQSDaCFTy82GpMvk5lJZoILgIGDKE6BmiAhIBmSh2BYk2YbNeMGvBioF9lij9x8lv5WRXbJKkXGgj1g2qNK-1FvlPRmA0agHcXV5THufdGnRZ0nf_vmenn64ud15tdD5iaGq2vzq_matfLIcUrx_VP-0hu7qDm4
http://email.mg.research.com/c/eJxVjL0OAiEQhJ_m6I7sAuthQWHje-zxIyQSDaCFTy82GpMvk5lJZoILgIGDKE6BmiAhIBmSh2BYk2YbNeMGvBioF9lij9x8lv5WRXbJKkXGgj1g2qNK-1FvlPRmA0agHcXV5THufdGnRZ0nf_vmenn64ud15tdD5iaGq2vzq_matfLIcUrx_VP-0hu7qDm4
http://email.mg.research.com/c/eJxVjL0OAiEQhJ_m6I7sAuthQWHje-zxIyQSDaCFTy82GpMvk5lJZoILgIGDKE6BmiAhIBmSh2BYk2YbNeMGvBioF9lij9x8lv5WRXbJKkXGgj1g2qNK-1FvlPRmA0agHcXV5THufdGnRZ0nf_vmenn64ud15tdD5iaGq2vzq_matfLIcUrx_VP-0hu7qDm4
http://research.com/scientists-rankings/mathematics/hr
http://research.com/scientists-rankings/mathematics/hr
http://email.mg.research.com/c/eJxNjssOwiAQRb-m7CC8tQsWbvyP6QCFKNUAuvDrpRttcjO55yQ3Ge88Fx48yU5yOSKM4MJow6zXoIyCc1AgThwmzcvKamgBKiaGj0KSkwuiB7DRaBH5bIyNszVxFFzOMwC5u9T7s03qMsnryHE_sGEOW8-tN1phu-VtbcMW6CmMk3GnVEl1Lb8x4_ghwefFhuqu0IpU_wo9rHb5py_co0mR
http://email.mg.research.com/c/eJxNjssOwiAQRb-m7CC8tQsWbvyP6QCFKNUAuvDrpRttcjO55yQ3Ge88Fx48yU5yOSKM4MJow6zXoIyCc1AgThwmzcvKamgBKiaGj0KSkwuiB7DRaBH5bIyNszVxFFzOMwC5u9T7s03qMsnryHE_sGEOW8-tN1phu-VtbcMW6CmMk3GnVEl1Lb8x4_ghwefFhuqu0IpU_wo9rHb5py_co0mR
http://email.mg.research.com/c/eJxNjssOwiAQRb-m7CC8tQsWbvyP6QCFKNUAuvDrpRttcjO55yQ3Ge88Fx48yU5yOSKM4MJow6zXoIyCc1AgThwmzcvKamgBKiaGj0KSkwuiB7DRaBH5bIyNszVxFFzOMwC5u9T7s03qMsnryHE_sGEOW8-tN1phu-VtbcMW6CmMk3GnVEl1Lb8x4_ghwefFhuqu0IpU_wo9rHb5py_co0mR
http://email.mg.research.com/c/eJxNjssOwiAQRb-m7CC8tQsWbvyP6QCFKNUAuvDrpRttcjO55yQ3Ge88Fx48yU5yOSKM4MJow6zXoIyCc1AgThwmzcvKamgBKiaGj0KSkwuiB7DRaBH5bIyNszVxFFzOMwC5u9T7s03qMsnryHE_sGEOW8-tN1phu-VtbcMW6CmMk3GnVEl1Lb8x4_ghwefFhuqu0IpU_wo9rHb5py_co0mR
http://email.mg.research.com/c/eJxNjssOwiAQRb-m7CC8tQsWbvyP6QCFKNUAuvDrpRttcjO55yQ3Ge88Fx48yU5yOSKM4MJow6zXoIyCc1AgThwmzcvKamgBKiaGj0KSkwuiB7DRaBH5bIyNszVxFFzOMwC5u9T7s03qMsnryHE_sGEOW8-tN1phu-VtbcMW6CmMk3GnVEl1Lb8x4_ghwefFhuqu0IpU_wo9rHb5py_co0mR
http://research.com/scientists-rankings/mathematics
http://research.com/scientists-rankings/mathematics
http://email.mg.research.com/c/eJxNjc0OwiAQhJ-m3CD8Vnvg4MX32C5QiFINix58ejlpk8lkvkkmE3yQKkBgxWuph5RTUjnrxBwsGGfgHA2ok4TJyrqJFilCwyzwUVn2KWoDJsz6vNhkQKJeF1RJhrgm6eaF3X3u_UmTuUz6OnTcDyQsce-FOvEG-63sG422Qs9xWEFizVN5Y8Fxn-HzErmx7itvyO0v8ONglH_6AnVVSAg
http://email.mg.research.com/c/eJxNjc0OwiAQhJ-m3CD8Vnvg4MX32C5QiFINix58ejlpk8lkvkkmE3yQKkBgxWuph5RTUjnrxBwsGGfgHA2ok4TJyrqJFilCwyzwUVn2KWoDJsz6vNhkQKJeF1RJhrgm6eaF3X3u_UmTuUz6OnTcDyQsce-FOvEG-63sG422Qs9xWEFizVN5Y8Fxn-HzErmx7itvyO0v8ONglH_6AnVVSAg
http://email.mg.research.com/c/eJxNjc0OwiAQhJ-m3CD8Vnvg4MX32C5QiFINix58ejlpk8lkvkkmE3yQKkBgxWuph5RTUjnrxBwsGGfgHA2ok4TJyrqJFilCwyzwUVn2KWoDJsz6vNhkQKJeF1RJhrgm6eaF3X3u_UmTuUz6OnTcDyQsce-FOvEG-63sG422Qs9xWEFizVN5Y8Fxn-HzErmx7itvyO0v8ONglH_6AnVVSAg
http://email.mg.research.com/c/eJxNjc0OwiAQhJ-m3CD8Vnvg4MX32C5QiFINix58ejlpk8lkvkkmE3yQKkBgxWuph5RTUjnrxBwsGGfgHA2ok4TJyrqJFilCwyzwUVn2KWoDJsz6vNhkQKJeF1RJhrgm6eaF3X3u_UmTuUz6OnTcDyQsce-FOvEG-63sG422Qs9xWEFizVN5Y8Fxn-HzErmx7itvyO0v8ONglH_6AnVVSAg
http://email.mg.research.com/c/eJxNjc0OwiAQhJ-m3CD8Vnvg4MX32C5QiFINix58ejlpk8lkvkkmE3yQKkBgxWuph5RTUjnrxBwsGGfgHA2ok4TJyrqJFilCwyzwUVn2KWoDJsz6vNhkQKJeF1RJhrgm6eaF3X3u_UmTuUz6OnTcDyQsce-FOvEG-63sG422Qs9xWEFizVN5Y8Fxn-HzErmx7itvyO0v8ONglH_6AnVVSAg
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Njihovo rangiranje je prema H-indeksu za koji ja nisam do prije par godina uopće 

znao. Međutim ono što je zanimljivo jeste da oni prema prvima s takvih lista 

rangiraju i sveučilišta, pa je tako Sveučilište u Zagrebu među 500 sveučilišta: 

 

 
 

Nadam se da neće imati problema jer ih eto u nečemu među 500 u svijetu, a ja 

sam onaj koji baš nije omiljen hrvatskim političarima. Blago rečeno. 

 

Josip Pečarić 
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PRILOG 

 

THOMPSON ILI DRUGI RAZLOZI ZA ODUSTAJANJE 

OD VEČERNJAKOVE RUŽE? RTL-OVI DERIFAJ I 

‘POTRAGA’ DOBILI NAJMANJE GLASOVA 
 

Objavio 

 Stjepko Vladić, Ivana Josipović 

 - 

9. ožujka 2022.  

 

 
Foto: Fah, Facebook, montaža Narod.hr 

“E pa veleštovano uredništvo Večernjeg lista, ovim putem javno odbijam 

nominaciju za Večernjakovu ružu, dapače nakon ovog me njome vrijeđate. Drugi 

put kad poželite na meni skupljati lajkove i simpatije čitatelja, nemojte ni meni ni 

njima prodavati priču da cijenite novinarski rad”, ustvrdila je novinarka RTL-a 

Danka Derifaj u utorak 8. ožujka nakon što se Večernji list ispričao pjevaču Marku 

Perkoviću Thompsonu zbog iznesenih tvrdnji na njegov račun. Nakon njenog 

priopćenja i emisija Potraga je također odbila nominaciju za Večernjakovu ružu. 

No, zbog broja glasova nameće se pitanje: jesu li odustali zbog Thompsona ili 

broja glasova? 

https://www.facebook.com/sharer.php?u=https%3A%2F%2Fnarod.hr%2Fhrvatska%2Fthompson-ili-drugi-razlozi-za-odustajanje-od-vecernjakove-ruze-rtl-ovi-derifaj-i-potraga-dobili-najmanje-glasova
https://www.facebook.com/sharer.php?u=https%3A%2F%2Fnarod.hr%2Fhrvatska%2Fthompson-ili-drugi-razlozi-za-odustajanje-od-vecernjakove-ruze-rtl-ovi-derifaj-i-potraga-dobili-najmanje-glasova
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> VL se ispričao Thompsonu zbog neistina u intervjuu s Dankom Derifaj 

(https://narod.hr/hrvatska/vl-se-ispricao-thompsonu-zbog-neistina-u-

intervjuu-s-dankom-derifaj) 

> Danka Derifaj odbila nominaciju za Večernjakovu ružu jer se VL ispričao 

Thompsonu (https://narod.hr/hrvatska/danka-derifaj-odbila-nominaciju-

za-vecernjakovu-ruzu-jer-se-vl-ispricao-thompsonu) 

Derifaj i Potraga dobili daleko najmanje glasova čitatelja 

RTL-ova novinarka i emisija Potraga su nominirane za Večernjakovu ružu u 

kategorijama TV osoba godine i TV emisija godine te su do sada prikupili 

najmanji broj glasova među svim kandidatima. Glasanje je počelo 17. siječnja, a 

traje do 12. ožujka. 

Danka Derifaj je za osobu godine dobila tek 3.68 posto glasova, a usporedbe radi 

prvoplasirani Robert Knjaz dobio je 31.03 posto glasova, odnosno 10 puta više 

glasova od Derifaj. Koliko je Derifaj malo glasova dobila pokazuje i da je nakon 

nje najmanje glasova dobio njen kolega Tin Kovačić, 21.08 posto glasova, 

odnosno 7 puta više glasova. 

Foto: snimka zaslona 

https://narod.hr/hrvatska/vl-se-ispricao-thompsonu-zbog-neistina-u-intervjuu-s-dankom-derifaj
https://narod.hr/hrvatska/danka-derifaj-odbila-nominaciju-za-vecernjakovu-ruzu-jer-se-vl-ispricao-thompsonu
https://narod.hr/hrvatska/danka-derifaj-odbila-nominaciju-za-vecernjakovu-ruzu-jer-se-vl-ispricao-thompsonu
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Emisija Potraga prošla je još lošije kod čitatelja Večernjeg lista, pa je dobila tek 

1.98 posto glasova. Najviše glasova dobila je HRT-ova emisija Doba uskoka, 

31.14 posto glasova ili oko 15 puta više glasova, dok je nakon emisije Potraga 

najmanje glasova dobila RTL-ova emisija Direkt, 15.49 posto glasova ili oko 7 

puta više glasova od Potrage. 

 

 
Foto: snimka zaslona 

 

Što se tiče optužbi Danke Derifaj da Večernji list skuplja “lajkove i simpatije 

čitatelja” na njen račun, članci o njoj ili u kojima se spominje ona na portalu 

Večernjeg lista uglavnom su imali troznamenkasti ili četveroznamenkasti broj 

pregleda, a najviše pregleda imali su upravo članci o spornoj reportaži, među 

kojima je Večernji list prenio članak Narod.hr-a u kojima su izneseni dokumenti 

koji pobijaju tvrdnje Danke Derifaj. 

 

Oglasili se administratori Thompsonove FB stranice 

Što je pravi razlog odustajanja od nominacije za Večernjakovu ružu pitaju se i 

administratori Thompsonove Facebook stranice. Oni ujedno odgovaraju i na 

njezine tvrdnje o prijetnjama i uvredama. 

https://www.vecernji.hr/vijesti/objavljeni-dokumenti-je-li-danka-derifaj-iznijela-neistinu-o-snimanju-u-thompsonovu-dvoristu-1515434
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“🪜🌹🙎 DANKA DERIFAJ I POTRAGA ODREKLI SU SE NOMINACIJE 

ZA VEČERNJAKOVU RUŽU ZBOG VEČERNJAKOVE ISPRIKE 

THOMPSONU ILI ZBOG REZULTATA GLASOVA KOJI IM NE IDU U 

PRILOG JER SU NA ZADNJEM MJESTU? 🪜🌹🙎 

Danka Derifaj objavila je kako se odriče nominacije za Večernjakovu ružu jer se 

Večernji list ispričao Marku Perkoviću Thompsonu zbog neistina u razgovoru s 

Dankom Derifaj. 

Usput je zamjerila Thompsonu što je to objavljeno na njegovoj Facebook stranici 

jer kako ona piše Thompson je “ponovo pokrenuo uvrede i prijetnje svojih 

pristaša”. 

Jedine uvrede, prijetnje i komentare neodgojenih osoba vidjeli smo na njezinom 

Facebook profilu kako od nje same tako i od njezinih prijatelja većinom novinara. 

Uredništvo stranica MPT-a nikada nije, niti će dozvoliti, a ne daj Bože još i 

poticati uvrede, prijetnje i slično prema bilo kome pa tako niti prema osobi koja 

je neovlašteno preko skala i preskakanjem ograde ušla u njegovo dvorište, 

povrijedila njegov dom i isprepadala njegovu djecu. 

Što se tiče odricanja nominacije za Večernjakovu ružu od strane Danke Derifaj i 

njezine emisije Potraga, a na koju su nominirani herojstvom nelegalnog ulaska u 

dom MPT-a, mislimo da je dovoljno pogledati rezultate glasova koje je započelo 

17. siječnja, a koje se zatvara za koji dan i svima će nam biti jasno kako ne stoji 

tvrdnja o razlogu njihovog odustanka tj. isprike Večernjeg lista već da je pravi 

razlog rezultat koji govori kako je Danka Derifaj na zadnjem mjestu s dobivenih 

3,68 % glasova čitatelja, a njezina potraga još i manje, tek 1,98 % osvojenih 

glasova. 

Admin: S.D.”, stoji u objavi na Facebooku. 

 

Derifaj i priča s Thompsonom 

Podsjetimo, Derifaj je prošle godine napravila reportažu tijekom koje je provalila 

na terasu Marka Perkovića Thompsona dok mu je troje maloljetne djece bilo samo 

kod kuće te su se tada ona i RTL-ova emisija Potraga našli u fokusu javnosti i 

Thompsonovog odvjetnika. Večernji list je 21. veljače 2022. objavio tekst autorice 

Mije Buve pod naslovom Danka Derifaj: “Dobila sam prijetnje jer sam radila svoj 

posao, ukazala sam kako zakoni ne vrijede jednako za sve“. 

Te su tvrdnje ponovljene unatoč tome što je Narod.hr objavio dokumente koji 

dokazuju da Thompson nije prisvojio kvadrate na ilegalan način, što je ponovio 

Thompsonov odvjetnik u dopisu Večernjem listu, nakon čega je uslijedio demantij 

i isprika Večernjeg lista. 

“Autorica teksta ispričava se zbog nenamjerne pogreške koja se dogodila u tekstu. 

Ni u jednom trenutku nije joj bila namjera objaviti pogrešnu informaciju s 

namjerom da našteti ugledu gospodina Perkovića. Sporni dio je maknut je odmah 

iz članka na portalu Vecernji.hr sukladno zahtjevu odvjetnika Karačića.”, naveo 

je Večernji list nakon dopisa Thompsonovog odvjetnika referirajući se na tvrdnje 

o tome kako je Thompson prisvojio kvadrate i to na nelegalan način. 

https://www.vecernji.hr/showbiz/zahtjev-marka-perkovica-thompsona-za-objavom-ispravka-informacija-1568996
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“’Večernji list ispričao se u ponedjeljak Marku Perkoviću Thompsonu zbog 

neistina u razgovoru s Dankom Derifaj’, ponosno je danas na svom Facebook 

profilu objavio pjevač i tako ponovno pokrenuo uvrede i prijetnje svojih pristaša 

u mom smjeru. Ovo nije prvi puta da se Večernji list ponaša kao odjel za odnose 

s javnošću Perkovićevog odvjetničkog tima”, ocijenila je Derifaj u utorak. 

 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-ili-drugi-razlozi-za-odustajanje-od-

vecernjakove-ruze-rtl-ovi-derifaj-i-potraga-dobili-najmanje-glasova  

  

https://www.rtl.hr/tv/tv-novosti/4205500/danka-derifaj-odrice-se-nominacije-za-vecernjakovu-ruzu-ovo-nije-prvi-puta-da-se-vecernji-list-ponasa-kao-odjel-za-odnose-s-javnoscu-perkovicevog-odvjetnickog-tima/
https://narod.hr/hrvatska/thompson-ili-drugi-razlozi-za-odustajanje-od-vecernjakove-ruze-rtl-ovi-derifaj-i-potraga-dobili-najmanje-glasova
https://narod.hr/hrvatska/thompson-ili-drugi-razlozi-za-odustajanje-od-vecernjakove-ruze-rtl-ovi-derifaj-i-potraga-dobili-najmanje-glasova
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PREDSTAVLJANJE KNJIGE 'BOJNA 

ČAVOGLAVE'  
 

KNJIGA 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 
 

Poštovana gospodo predsjednici,  

Poštovana gospodo ministr, 

Poštovane kolegice akademkinje i kolege akademici, 

 

Uvjeren sam da ste svi vi ponosni na Domovinski rat u kome su hrvatski branitelji 

vođeni HRVATSKIM predsjednikom akademikom Franjom Tuđmanom. 

Posebnu ulogu u Domovinskom ratu imala je pjesma 'Bojna Čavoglave' kojoj je 

posvećena knjiga: 

J. Pečarić, 'Bojna Čavoglave' / Thompsonofobija, Zagreb, 2022. str. 404. 

 Ono što je jasno samo po sebi moja supruga i ja smo ponosni na prijateljstvo s 

autorom te pjesme koja je ledila krv u žilama srbo-četničkim naci-fašističkim 

agresorima i onima u Hrvatskoj koji su se nadali njihovoj pobjedi. 

Vidimo da zato mnogima u Hrvatskoj smeta ta pjesma koja ih stalno podsjeća na 

taj poraz i na činjenicu da u sebi nosi poruku da su Hrvati spremni braniti svoj 

dom i Domovinu. 

Priglupo se – valjda – nadaju da će zabranom pjesme i pozdrava kojim ona 

počinje u budućnosti uspjeti i pobijediti Hrvate i da neće doživjeti tako strašan 

genocid kao u Domovinskom ratu kada su hrvatski branitelji od njihovih hrabrih 

boraca napravili zečeve, kako ih je 'pohvalio' sam Slobodan Milošević. 

 

Josip Pečarić 
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Subject:  SV. TRIPUN 

Date:  Sun, 13 Feb 2022 16:10:33 +0100 

From:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Dragi prijatelji, 

Vjerojatno ste se iznenadili što sam vam prošli put poslao obavijest o mojoj novoj 

knjizi 'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA 

Pod naslovom SV. TRIPUN. Onima kojima je pismo bilo upućeno išao je i 

komentar: 

 Naravno nije riječ o sv. Tripunu.  

Mala šala jer me se u Saboru prozivalo iz Akademije zbog ZDS i Peticije kojom 

je branjena pjesma 'Čavoglave' - prozivan jer sam rođen u Socijalističkoj (!?) 

Republici Crnoj Gori pa im je valjda i katedrala i bazilika sv. Tripuna već 

pravoslavna i pripada nekima ljubljenoj SPC. 

:) 
Današnja obavijest je doista vezana za Sv. Tripuna: 

 

PROSLAVA 150. OBLJETNICE SV. TRIPUNA U SPLITU 

  

 12/02/2022 

 Ante B 

 

Foto: Hina 

https://kamenjar.com/author/ante/
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U organizaciji hrvatske bratovštine Bokeljska mornarica 809, u Hrvatskom 

pomorskom muzeju u Splitu u petak navečer svečanom je akademijom započelo 

obilježavanje 150. obljetnice blagdana sv. Tripuna u tom gradu. 

Na svečanosti u ime predsjednika Vlade sudjeluje i ministar vanjskih Gordan 

Grlić Radman koji će u nedjelju biti i na misi u katedrali sv. Duje, a uoči svečane 

akademije rekao kako je riječ o izuzetno važnom hrvatskom nacionalnom i 

kulturnom događaju. 

Podsjetio je kako je splitska bratovština bokeljske mornarice najstarija bratovština 

izvan Kotora, odnosno u Hrvatskoj, a nakon nje su se osnovale ostale u Dubrovniku, 

Zagrebu i Puli. 

Ona promiče hrvatsku tradiciju, ima svoj nacionalni kulturološki kod, tradicijsku 

odoru, jedno vrelo hrvatske kulture Boke Kotorske zaljeva hrvatskih svetaca. 

Bitno je da su kroz stoljeća sačuvali hrvatsku kulturnu baštinu, jezik, tradiciju, a 

to je ono što zbližava Hrvatsku s Bokom Kotorskom koja će uvijek ostati dio 

hrvatske kulture i baštine, kazao je ministar Grlić Radman. 

Grlić Radman: Hrvatska u Crnoj Gori mora snažiti hrvatsku zajednicu 

Nastavio je, da Hrvatska u Crnoj Gori mora snažiti hrvatsku zajednicu podsjetivši 

kako je u toj zemlji 6021 registrirani Hrvat, dok je u Hrvatskoj oko deset tisuća 

Bokelja. Smatra da Hrvatska treba pomoći kako bi Bokelji ostali na svojim 

ognjištima. Boka Kotorska je prekrasan kraj, drži ministar i dodaje da Hrvatska 

može djelovati kroz nastavni program i u školskoj djeci osnažiti sjećanje i znanje 

da Hrvati žive izvan Hrvatske. 

Tripundanske svečanosti i Kolo svetog Tripuna tisućljetna su tradicija bokeljskih 

Hrvata koja se brojnim iseljavanjem prenijela i ustalila na tlu Hrvatske gdje je 

prva proslava svetog Tripuna zabilježena još 1873. godine u Splitu, rekao je 

novinarima predsjednik splitskog ogranka Hrvatske bratovštine bokeljske 

mornarice Luka Perković. Te svečanosti i kolo sv. Tripuna kao tradicija bokeljskih 

Hrvata u Hrvatskoj imaju svojstvo nematerijalnog dobra na Listi zaštićenih 

kulturnih dobara RH, napominje Perković. 

Tripundanske svečanosti su za nas bokeljske Hrvate suštinski važne, to je dio 

našeg identitetskog koda. Mi kao bokeljska mornarica čuvamo uspomenu na 

njihovu slavnu prošlost i na slavna djela Hrvata koja je Boka Kotorska dala, te na 

svece Bokakotorskog zaljeva. Naš sv. Tripun je zaštitnik grada Kotora i slaveći 

njega slavimo Boga, a vrijednosti koje je taj svetac živio putokaz su nam kako 

živjeti danas i sutra, izjavio je Perković. 

Uz današnju svečanu akademiju u Hrvatskom pomorskom muzeju Split za 

nedjelju je u 10.30 sati ispred zgrade HNK predviđeno postrojavanje Bokeljske 

mornarice, a potom u 11 sati misno slavlje u katedrali sv. Dujma kojeg će 

predvoditi splitsko-makarski nadbiskup mons. Marin Barišić u suslavlju s 

kotorskim biskupom mons. Ivanom Štironjom. 

U organizaciji hrvatske bratovštine Bokeljska mornarica 809, u Hrvatskom 

pomorskom muzeju u Splitu u petak navečer svečanom je akademijom započelo 

obilježavanje 150. obljetnice blagdana sv. Tripuna u tom gradu. 

Na svečanosti u ime predsjednika Vlade sudjeluje i ministar vanjskih Gordan 

Grlić Radman koji će u nedjelju biti i na misi u katedrali sv. Duje, a uoči svečane 
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akademije rekao kako je riječ o izuzetno važnom hrvatskom nacionalnom i 

kulturnom događaju. 

Podsjetio je kako je splitska bratovština bokeljske mornarice najstarija bratovština 

izvan Kotora, odnosno u Hrvatskoj, a nakon nje su se osnovale ostale u 

Dubrovniku, Zagrebu i Puli. 

Ona promiče hrvatsku tradiciju, ima svoj nacionalni kulturološki kod, tradicijsku 

odoru, jedno vrelo hrvatske kulture Boke Kotorske zaljeva hrvatskih svetaca. 

Bitno je da su kroz stoljeća sačuvali hrvatsku kulturnu baštinu, jezik, tradiciju, a 

to je ono što zbližava Hrvatsku s Bokom Kotorskom koja će uvijek ostati dio 

hrvatske kulture i baštine, kazao je ministar Grlić Radman. 

Grlić Radman: Hrvatska u Crnoj Gori mora snažiti hrvatsku zajednicu 

Nastavio je, da Hrvatska u Crnoj Gori mora snažiti hrvatsku zajednicu podsjetivši 

kako je u toj zemlji 6021 registrirani Hrvat, dok je u Hrvatskoj oko deset tisuća 

Bokelja. Smatra da Hrvatska treba pomoći kako bi Bokelji ostali na svojim 

ognjištima. Boka Kotorska je prekrasan kraj, drži ministar i dodaje da Hrvatska 

može djelovati kroz nastavni program i u školskoj djeci osnažiti sjećanje i znanje 

da Hrvati žive izvan Hrvatske. 

Tripundanske svečanosti i Kolo svetog Tripuna tisućljetna su tradicija bokeljskih 

Hrvata koja se brojnim iseljavanjem prenijela i ustalila na tlu Hrvatske gdje je 

prva proslava svetog Tripuna zabilježena još 1873. godine u Splitu, rekao je 

novinarima predsjednik splitskog ogranka Hrvatske bratovštine bokeljske 

mornarice Luka Perković. Te svečanosti i kolo sv. Tripuna kao tradicija bokeljskih 

Hrvata u Hrvatskoj imaju svojstvo nematerijalnog dobra na Listi zaštićenih 

kulturnih dobara RH, napominje Perković. 

Tripundanske svečanosti su za nas bokeljske Hrvate suštinski važne, to je dio 

našeg identitetskog koda. Mi kao bokeljska mornarica čuvamo uspomenu na 

njihovu slavnu prošlost i na slavna djela Hrvata koja je Boka Kotorska dala, te na 

svece Bokakotorskog zaljeva. Naš sv. Tripun je zaštitnik grada Kotora i slaveći 

njega slavimo Boga, a vrijednosti koje je taj svetac živio putokaz su nam kako 

živjeti danas i sutra, izjavio je Perković. 

Uz današnju svečanu akademiju u Hrvatskom pomorskom muzeju Split za 

nedjelju je u 10.30 sati ispred zgrade HNK predviđeno postrojavanje Bokeljske 

mornarice, a potom u 11 sati misno slavlje u katedrali sv. Dujma kojeg će 

predvoditi splitsko-makarski nadbiskup mons. Marin Barišić u suslavlju s 

kotorskim biskupom mons. Ivanom Štironjom. 

Mali admiral, dječak u dobi od 7 do 12 godina koji simbolizira prijenos tradicije 

na nove generacije Bokelja, prije misnog slavlja izgovorit će lode, odnosno 

pohvale sv. Tripunu. Nakon svete mise pripadnici hrvatskih bratovština Bokeljska 

mornarica 809. iz Zagreba, Rijeke, Pule, Splita i Dubrovnika, uz pratnju Orkestra 

HRM-a, na Peristilu će postaviti Kolo sv. Tripuna u tradicionalnim odorama 

mornara i časnika Bokeljske mornarice. (Hina) 

https://kamenjar.com/proslava-150-obljetnice-sv-tripuna-u-splitu/  

https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-bojna-cavoglave-thompsonofobija/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29585-knjiga-akademika-josip-

pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija  

https://kamenjar.com/proslava-150-obljetnice-sv-tripuna-u-splitu/
https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-bojna-cavoglave-thompsonofobija/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29585-knjiga-akademika-josip-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29585-knjiga-akademika-josip-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija
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ODGOVOR DURU VIDMAROVIĆU 
  

Dragi Đuro,  

Još jednom hvala NA Tvoj upit na moj tekst BOKA I RUSKI VELIKI PROSTOR 

od 22. 2. 2022. u povodu Odluke tivatske općinske vlasti da iz Doma kulture 

izbaci na ulicu hrvatsku zajednicu i to iz objekta kojeg su izgradili lastovski Hrvati 

prije 100 godina. Tekst je bio poslan i vlastima u RH. Što je zapravo bilo glavni 

upit iz Tvog e-maila. 

Tvoj e-mail sam komentirao 25. 2. 2022. u tekstu TUĐMAN 100, 3.dio 

upozorivši da je Zvonimir Deković pozvan na saslušanje u policiji Tivat. 

Međutim istog dana su se na Internetu pojavile vijesti o reagiranjima iz Hrvatske: 

MVEP POSLAO PROSVJEDNU NOTU CRNOJ GORI ZBOG ISELJENJA 

HRVATSKE ZAJEDNICE IZ DOMA KULTURE 

http://www.radiodux.me/vijesti/hrvatska/mvep-poslao-prosvjednu-notu-crnoj-

gori-zbog-iseljenja-hrvatske-zajednice-iz-doma  

https://www.hina.hr/rubrika/svijet  

DRŽAVNI TAJNIK MILAS IZRAZIO PODRŠKU HRVATIMA U CRNOJ 

GORI 

http://www.radiodux.me/vijesti/hrvatska/drzavni-tajnik-milas-izrazio-podrsku-

hrvatima-u-crnoj-gori  

Istog dana reagirali su svojim priopćenje niz hrvatskih udruga iz Boke: 

„NAJOŠTRIJE OSUĐUJEMO ODLUKU TIVATSKE OPĆINSKE VLASTI DA 

IZ DOMA KULTURE IZBACI NA ULICU HRVATSKU ZAJEDNICU I TO IZ 

OBJEKTA KOJEG SU IZGRADILI LASTOVSKI HRVATI PRIJE 100 

GODINA“ 

Petak, 25. veljače 2022.  

Najoštrije osuđujemo Odluku tivatske opštinske (općinske) vlasti o iseljenju 

Hrvatske zajednice po hitnom postupku do 15.04.2022. god. iz Doma kulture 

„Josip Markovic“ u Donjoj Lastvi. 

Dom kulture „Josip Markovic“ je izgrađen koliko smo upoznati trudom i 

zalaganjem Hrvata iz Donje Lastve 1922. god. tj prije točno 100 godina i jedini je 

prostor koji mi Hrvati koristimo u republici Crnoj Gori. 

U njemu se nalazi jedini elektronski medij hrvatske nacionalne manjine u Crnoj 

Gori „Radio Dux“, koji je počeo sa emitiranjem 26. lipnja 2009. godine. Osnovala 

ga je i u njoj ima svoje prostorije Hrvatska krovna zajednica „Dux Croatorum“ sa 

misijom očuvanja nacionalnog identiteta hrvatskog naroda u Crnoj Gori, kao i 

očuvanja kulturnih, jezičkih i drugih specifičnosti koje karakteriziraju hrvatsku 

nacionalnu skupinu na ovim prostorima, kao i promicanje i očuvanje svega što mi 

Hrvati kao višestoljetni autohtoni narod imamo na ovim prostorima u današnjoj 

Crnoj Gori. Taj prostor koristi i Hrvatsko nacionalno vijeće koje je utemeljeno 

21.prosinca 2007. godine, shodno Zakonu o zaštiti manjina od travnja 2006. 

godine. U tim prostorijama se nalazi i knjižnica „Ljudevit Gaj“ sa nekoliko tisuća 

knjiga koje mogu da koriste svi građani, bez obzira na nacionalnu i vjersku 

pripadnost. Prostorije koristi za probe i tivatska klapa „Jadran“ i u njoj često i 

http://www.radiodux.me/vijesti/hrvatska/mvep-poslao-prosvjednu-notu-crnoj-gori-zbog-iseljenja-hrvatske-zajednice-iz-doma
http://www.radiodux.me/vijesti/hrvatska/mvep-poslao-prosvjednu-notu-crnoj-gori-zbog-iseljenja-hrvatske-zajednice-iz-doma
https://www.hina.hr/rubrika/svijet
http://www.radiodux.me/vijesti/hrvatska/drzavni-tajnik-milas-izrazio-podrsku-hrvatima-u-crnoj-gori
http://www.radiodux.me/vijesti/hrvatska/drzavni-tajnik-milas-izrazio-podrsku-hrvatima-u-crnoj-gori
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nastupa, kao i Amatersko kazalište Hrvatskog nacionalnog vijeća. Na pozornici u 

velikoj sali se često održavaju literarne večeri, koncerti klapa, priredbe 

Amaterskog kazališta, izložbe, prezentacija tradicionalne hrvatske kulturne 

baštine, promocija knjiga, časopisa, sastanci itd. Na svim tim koncertima, 

literarnim večerima, priredbama i sl. se osim Hrvata pozivaju i svi građani Tivta, 

Kotora i ostalih mjesta Boke kotorske, bez obzira na nacionalnu ili vjersku 

pripadnost. 

Tražimo stoga da se na razini najviših instanci u republici Crnoj Gori, čiji smo 

lojalni građani i u dogovoru sa vlastima u Hrvatskoj, hitno donese rješenje, da 

Dom kulture „Josip Marković“ u Donjoj Lastvi, zauvijek ostane u trajnom 

vlasništvu Hrvatske zajednice u Crnoj Gori. 

„Tu je moj dom, tu je ostalo sve 

U kući kamenoj moje matere. 

Tu je moj dom, tu je u duši moj mir 

u kući kamenoj, ja ću ostati .“  

HKU “Stađuni od kulture“ – Kotor 

HU „Boka kotorska“ – Kotor 

NVO Klapa „Jadran“- Tivat 

NU „Zaljev hrvatskih svetaca“- Kamenari 

NVO „Lingua“ – Kotor 

NVO „Hrvatski libar“ - Kotor 

http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/najostrije-osudujemo-odluku-tivatske-

opcinske-vlasti-da-iz-doma-kulture-izbaci-na  

I to reagiranje me je podsjetilo na onaj naš nastup 1992. godine kada smo i mi 

sudjelovali u emisiji HTV-a posvećenoj Hrvatima Boke kotorske. Tada sam tražio 

da se prvi prilog u emisiji nazove „ZALJEV HRVATSKIH SVETACA“, a kao 

što vidiš to je danas i naziv udruge iz Kamenara. Čak i Wikipedija u prvoj rečenici 

za Boku kaže kako u Hrvatskoj se u novije vrijeme ponegdje naziva i Zaljev 

hrvatskih svetaca, a početkom devedesetih sam na javnim nastupima sebe 

predstavljao kao Hrvata iz Zaljeva HRVATSKIH svetaca i pitao prepune dvorane 

zna li netko odakle sam ja. I nitko nije znao. Nisu znali ni mnogi moji bokeljski 

Hrvati. 

Nedavno sam objavio i knjigu o tome: 

J. Pečarić, Zaljev hrvatskih svetaca, dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ZaljevHS.pdf  

Jučer sam objavio i knjigu o velikom srpskom kompleksu HRVATSKA 

KULTURNA BAŠTINA: 

J. Pečarić, Dubrovnik se brani Bokom, dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/DUBROVNIK.pdf 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29716-nova-knjiga-akademika-

pecarica-dubrovnik-se-brani-bokom 

Međutim na kraju sam svoje prijatelje upozorio na Tvoj intervju o sramotnoj 

ruskoj agresiji na Ukrajinu: 

https://narod.hr/svijet/duro-vidmarovic-za-narod-hr-ovaj-je-rat-naprosto-

nametnut-zbog-psiholoske-konstelacije-ruskoga-predsjednika 

http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/najostrije-osudujemo-odluku-tivatske-opcinske-vlasti-da-iz-doma-kulture-izbaci-na
http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/najostrije-osudujemo-odluku-tivatske-opcinske-vlasti-da-iz-doma-kulture-izbaci-na
https://hr.wikipedia.org/wiki/Hrvatska
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ZaljevHS.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/DUBROVNIK.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29716-nova-knjiga-akademika-pecarica-dubrovnik-se-brani-bokom
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29716-nova-knjiga-akademika-pecarica-dubrovnik-se-brani-bokom
https://narod.hr/svijet/duro-vidmarovic-za-narod-hr-ovaj-je-rat-naprosto-nametnut-zbog-psiholoske-konstelacije-ruskoga-predsjednika
https://narod.hr/svijet/duro-vidmarovic-za-narod-hr-ovaj-je-rat-naprosto-nametnut-zbog-psiholoske-konstelacije-ruskoga-predsjednika
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Raduje me da je uz obavijest o mojoj knjizi na portalu bezcenzure.hr objavljena i 

ta informacija o Tvom intervjuu: 

https://bezcenzure.hr/vlad/dubrovnik-se-brani-bokom/  

Zapravo se uvijek pitam jesi li negdje nešto napisao meni predivnu priču kako si 

kao veleposlanik naučio ukrajinski jezik tako da si mogao djelovati kao književnik 

na ukrajinskom jeziku, a razlog je bio da je u njihovom parlamentu jedan 

zastupnik – poznati ukrajinski književnik – nastupa prosrpski. Kao veleposlanik 

mu nisi mogao odgovoriti ali si to učinio kao književnik na ukrajinskom. 

Zato sam mislio i na Tebe gledajući patnje dragog ukrajinskog naroda koje smo i 

mi proživljavali u Domovinskom ratu.  

Nadam se da si vidio i moje pismo Ruskom Veleposlaniku od prije dva dana: 

Otkazivanja dara Vašem Ministru. 

To je zanimljiva priča koja je stavljala na muke moje kolege s moskovskog 

RUDN-a gdje sam bio na matematičkom projektu poslije umirovljenja, a koristio 

sam samo njihovu adresu u znanstvenom radu (poslije onemogućavanja rada na 

Zagrebačkom sveučilištu prof. Miroslavu Tuđmanu i njegovoj suradnici mojoj 

kćerki bilo mi je besmisleno da sam ja na takvom sveučilištu). Zadnja godina je 

protekla u besmislenim zahtjevima s RUDN-a. Kolege su čini mi se željele da 

nastavim suradnju ali nešto je bilo čudno. Ne vjerujem da su oni znali da će bit rat 

pa razumijem da su pokušavali naći nekakvo rješenje. Ja sam im se narugao pa 

sam radove koje sam u toj godini objavio poslao kao dar njihovom Ministru 

znanosti. 

Kao što si vidio u ovom najnovijem pismu Veleposlaniku povukao sam dar i 

prekinuo suradnju s RUDN. 

Igrom slučaja iz časopisa Mathematics (radi se o Q1 časopisu koji su nedavno na 

koricama objavili moju sliku) dobili smo na posljednju korekturu novi članak. 

Tražio sam da mi se zamjeni RUDN adresa sa HAZU. Objasnili su mi da se to 

moglo prije usvajanja članka za objavu i da je to sada kasno. A ja njima da je to 

podrška ruskoj agresiji, a ako ne mogu promijeniti moju adresu neka skinu moje 

ime sa članka. 

Jutros je stigla obavijest: 

Congratulations on the publication of your manuscript and thank you for your 

message and support of open access.  

The affiliation of Prof. Josip Pečarić. has changed to "Croatian Academy of 

Sciences and Arts, Zagreb, Croatia".  

PDF Version: https://www.mdpi.com/2227-7390/10/5/755/pdf 

Evo i to je nekakva malena podrška dragom ukrajinskom narodu. 

Pozdravljam te uz Bojnu Čavoglave na Ukrajinskom: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs  

 

Pozz, 

Joško 

  

https://bezcenzure.hr/vlad/dubrovnik-se-brani-bokom/
https://www.mdpi.com/2227-7390/10/5/755/pdf
https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
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ORUŽJE I BENJAMIN TOLIĆ 

Puno je usporedbi naci-fašističke agresije Miloševićeve Srbije na Hrvatsku i ove 

današnje Putinove na Ukrajinu. Danas mnoge zemlje šalju pa i kupuju oružje 

napadnutoj Ukrajini. A napadnutoj Hrvatskoj UN je uvela tzv. Embargo na uvoz 

oružja drugim riječima ukinuli su joj pravo na samoobranu. Neki i danas plaču što 

je RH pobijedila u ratu: 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/tajni-dokumenti-o-krvavom-raspadu-

jugoslavije-napokon-su-dostupni-je-li-njemacka-kriva-za-raskol-bivse-drzave-

15163780 

Podrška zapadnih zemalja Srbiji traje do današnjih dana. Sjetimo se: bijesni što je 

Tuđman slomio naci-fašističku agresiju, a hrvatski branitelji od napadača 

napravili zečeve u bijegu nisu došli OCU HRVATSKE DRŽAVE na sprovod, a 

odmah potom doveli svoje sluge na vlast u RH koji su odmah počeli uništavati 

pobjedničku HV. Sudili su hrvatskim generalima što su branili svoju zemlju. Istina 

Slobodana Miloševića su sudili i nazvali Balkanskim krvnikom, ali su Malog 

Slobu izabrali za predsjedavajućeg Generalne skupštine UN-a, nagradili naci-

fašističkog agresora polovinom BiH.  

Podrška „civiliziranog svijeta“ naci-fašističkoj agresiji na Hrvatskoj bila je tolika 

da je i sadašnji Papa odlučio da se i Srpska Pravoslavna Crkva, aktivni sudionik 

naci-fašističke agresije na Hrvatsku, uključi u postupak proglašenja blž. Stepinca 

svetim. Itd., itd.  

Zato ne čudi da su i poslije priznanja RH ostavili na snagu embargo na uvoz 

oružja. 

Zato je dobro danas podsjetiti se na priču o Embargu i Benjaminu Toliću koju sam 

više puta objavljivao u sklopu raznih tekstova. Objavio sam je i u mojoj knjizi 

Priznajem, Hrvat sam!, Zagreb 2005.: 

Još na početku velikosrpske agresije na BiH, dakle 1993. godine, organiziran je 

u Hamburgu okrugli stol o BiH. Sudjelovali su predstavnici tamošnjeg Instituta 

za mirovna istraživanja, veleposlanstva BiH, jedan Nijemac stožerni general 

ispred NATO-a, a ispred Hrvatskog veleposlanstva ministar savjetnik Benjamin 

Tolić. Bilo je oko 200 slušatelja. Na samom početku Tolić je rekao da on ne bi 

trebao sudjelovati na tome okruglom stolu jer on nije stručnjak za ratna pitanja 

pa će nazočni ismijati njegova gledišta. Obećali su da neće. Stožerni general je 

iznio stavove NATO-a. Srbi su po njima vojnički narod, a u BiH se može voditi 

partizanski način ratovanja, pa ako bi se uključio NATO rat bi trajao godinu 

dana, a bilo bi potrebno 500 tisuća NATO-vih vojnika. General je nabrojio 

golemo teško naoružanje koje bi im za to trebalo. Tada je riječ dobio g. Tolić i on 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/tajni-dokumenti-o-krvavom-raspadu-jugoslavije-napokon-su-dostupni-je-li-njemacka-kriva-za-raskol-bivse-drzave-15163780
https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/tajni-dokumenti-o-krvavom-raspadu-jugoslavije-napokon-su-dostupni-je-li-njemacka-kriva-za-raskol-bivse-drzave-15163780
https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/tajni-dokumenti-o-krvavom-raspadu-jugoslavije-napokon-su-dostupni-je-li-njemacka-kriva-za-raskol-bivse-drzave-15163780
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je rekao da se ne slaže s procjenama iz NATO-a. Zatim je rekao kako on smatra 

da NATO-u treba najmanje milijun vojnika, a i sve brojke o potrebitom 

naoružanju je udvostručio. "Uz sve NATO-u bi trebalo najmanje četiri godine da 

bi pobijedio Srbe" – zaključio je Tolić. Dvoranom se razlijegao podrugljiv smijeh, 

na što je Tolić demonstrativno htio napustiti okrugli stol rekavši: "Pa zar nisam 

upozorio da će se smijati mojim tvrdnjama." Ispričali su se, a onda je on nastavio: 

"Ima i drugo rješenje. Treba pola od oružja koje bi bilo potrebno NATO-vim 

vojnicima podijeliti Hrvatima i Muslimanima, ali će tada rezultati biti porazni jer 

poslije toga više neće biti Srba s ovu stranu Drine." 

Po završetku tribine NATO-ov general je rekao Toliću da ga nije trebao onako 

ismijati, jer to su bili stavovi NATO-a, a ne njegovi. 

"Pa mogli ste to i reći. Ja i jesam ismijao njihove stavove, a ne Vas!" 

Ostali su prijatelji i zvao je Tolića za vrijeme „Oluje“ i rekao mu: „Idite do Drine“. 

Možda je i znao da će svijet nagraditi naci-fašističkog agresora. 

Naravno hrvatske snage u svijetu koji slavi i pomaže, vjerojatno i organizira naci-

fašističku agresiju i sudi one koje joj se suprotstave nisu smjele to učiniti. Zato 

danas i imamo Putina, njegovu agresiju na suverenu državu. 

Zato spomenimo samo Hodakov komentar: 

Sve što je Putin zamislio ostvarit će ratom i potom čekati da se histerija slegne pa 

onda "ispregovarati" s NATO-om i domaćom Petom kolonom punu "neutralnost" 

Ukrajine.  

https://direktno.hr/kolumne/zbog-putina-smo-zaboravili-na-covid-a-zbog-

liberala-jugonostalgicara-i-orjunasa-smo-ranjivi-skoro-kao-1991-261772/  

Naravno treba pročitati cijeli Hodakov tekst, a također i Hitrecov (obojica su 

članovi inicijalnog kruga Tuđman 100): 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39186-h-hitrec-putin-krsi-

autorska-prava.html  

U Prilozima dajem Hitrecov tekst. 

Pozdravljam vas uz Bojnu Čavoglave na Ukrajinskom: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs  

Josip Pečarić 

https://direktno.hr/kolumne/zbog-putina-smo-zaboravili-na-covid-a-zbog-liberala-jugonostalgicara-i-orjunasa-smo-ranjivi-skoro-kao-1991-261772/
https://direktno.hr/kolumne/zbog-putina-smo-zaboravili-na-covid-a-zbog-liberala-jugonostalgicara-i-orjunasa-smo-ranjivi-skoro-kao-1991-261772/
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39186-h-hitrec-putin-krsi-autorska-prava.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39186-h-hitrec-putin-krsi-autorska-prava.html
https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
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PRILOZI 

 

Hrvatske kronike 

 

H. HITREC: PUTIN KRŠI AUTORSKA PRAVA 
 

28. veljače 2022. 

 

Svršetkom veljače 2022. 

Hladno, vjetrovito ,orkanski udari, zašutjele ptice pa i rugalice, osobito one koje 

su se rugale “paničarima” i tumačile da rata u Europi ne će biti jer je ovo 21. 

stoljeće. A po čemu je to stoljeće tako iznimno, plemenito i humano da u njemu 

ne može biti rata? Jesu li se ljudi promijenili, jesu li postali mudri, miroljubivi i 

neskloni nasilju? 

 

 I to u samo dvadeset godina, je li, ovoga dirljivoga stoljeća nasuprot krvavom 

dvadesetom. Nisu, i bilo bi čudo Božje da jesu, prekinula bi se tradicija divljaštva, 

terora i suludih diktatora, pa ako neke zemlje zastanu u opisanom razvoju 

čovječanstva, nađu se druge privržene ratnoj baštini i nametanju moći manje 

moćnim susjedima. Za početak. Ako uspiju, idemo dalje, prema susjedima već 

poraženih susjeda. 

Invazivna je Rusija prekršila sve moguće međunarodne krhke norme, ali i zakon 

o autorskim pravima. Slobodan Milošević je doduše mrtav, ali će Putin prije ili 

poslije platiti masnu kaznu za kršenje autorskih prava makar i Miloševićevim 
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nasljednicima, bilo biološkim, bilo ideološkim (Vučić), jer ovo što se događa u 

Ukrajini od stavke do stavke, od riječi do riječi i slike do slike, čisti je plagijat, 

uključujući i takve detalje kao što je gaženje osobnoga vozila tenkom. Da ne 

govorimo o cjelini, o dvije proruske SAO krajine kojima u mirnodopskom pohodu 

stiže pomoć iz Beograda, oprostite iz Moskve, a zatim združene snage srpskoga 

sveta, ispričavam se, ruskoga sveta, razaraju gradove po vasceloj Hrvatskoj, hoću 

reći Ukrajini. Razlozi su mnogi, od težnje za opstankom Jugoslavije (velike 

Srbije) no da, SSSR-a ili barem ruskoga carstva, to jest Dušanova carstva, ako je 

moguće i malo šire. Protivnici, znači žrtve agresije nazivaju se istim, prežvakanim 

imenima, poput nacionalista, antisemita, hunte, kukaca, nacista, bandita, 

genocidnih tipova koji bi htjeli nad odmetnutima “obaviti Oluju”. U Moskvi sjedi 

čovjek beskrupulozan kao i Slobodan, tipičan diktator načeta uma i krivih 

procjena.  

 

Za razliku od srbijanskoga (ipak neka razlika) vlasnik je ključeva za pokretanje 

nuklearnoga rata, što situaciju čini kompleksnijom i Zapad ne može pomoći 

Ukrajini koliko bi htio, kao što je recimo zdušno pomagao Hrvatskoj putem 

prodavača sladoleda i slanja lijekova kojima je istekao rok. Ima, međutim, jedna 

povoljna vijest za Ukrajinu – ona ne treba međunarodno priznanje, jer je već 

priznata, ali joj ni to ne pomaže. Ima i nešto više ljudi od Hrvatske, premda samo 

četrdeset milijuna naprama naših četiri, s tim da smo se mi borili iznad svoje 

razine, što bi rekao Jamogu ( u drukčijem kontekstu) pa se činilo da nas ima barem 

dvadeset milijuna. Ili se barem Srbijancima tako činilo. 

Ne može se reći da Putin nije imao sličnu pripremnu, poviješću potkovanu fazu u 

ideji Svi Rusi u jednoj državi, pa makar i nisu Rusi, razdoblje teorijskoga 

promišljanja, ha, prije praktične agresije, znači krivotvorenje historije pri čemu se 

Kijevska Rus predstavlja kao središte ruske države, što Vikinzi nikako nisu 

potvrdili, a ni Slaveni kojima su zavladali, ne bi ni Volodomir Veliki ni Jaroslav 
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Mudri, pa ni nadalje u novomu vijeku kozački hetman Hmeljnicki koji je ipak 

učinio kobnu pogrešku Perejaslavskim ugovorom na koji se sada (između 

ostaloga) pozivaju u Moskvi, i tada su počeli problemi ukrajinskoga naroda 

prozvanim potom maloruskom sastavnicom velikorusa i velikoruske države, uz 

bjeloruse kao treće oko. Ovih dana možemo gledati nizanku o Katarini Velikoj, 

koja je navodno žderala muškarce, ali sigurno i susjede, pa je Ukrajina izgubila i 

autonomiju, a stotinu godina poslije i jezik, zabranjen 1781. Što se događalo u 

dvadesetom stoljeću, znate i sami. Putin rado govori da ova 2022. nije 1917. kada 

se raspala carska Rusija, a uspravila Ukrajinska republika, nego je ove godine baš 

obratno, misli on.  

 

Da ne budem dosadan, povijest je zamorna i kada nije krivotvorena, ma baš su 

boljševici opet uskrsnuli Ukrajinu, tumači Putin, i u tom uskrsnuću umorili glađu 

milijune Ukrajinaca. Od toga su trenutka preživjeli Ukrajinci ljubitelji sestrinske 

Rusije, a ako sada stvari pođu po zlu, a pošle su, opet će zavladati glad u Ukrajini, 

a tajnik UN držati besmislene i dvosmislene govore kao nekidan. Kako god, 

stradat će i ukrajinski i ruski narod, a kada stradanja i jednih i drugih prijeđu 

granicu – Putin bi mogao završiti kao Ceausescu (ili Milošević), što će razumjeti 

u zadnjim minutama života koji je mogao i drukčije završiti da sitni tajni agent 

nije počeo patiti od neronovskoga sindroma. Ma tko bi odolio kada mu se otvaraju 

velika zlatna vrata, a on ulazi trijumfalno na pozornicu, praćen pljeskom građana 

pokornih i njegovom milošću postavljenih na položaje s kojih se može štošta 

prigrabiti. Tko bi odolio kada sjedi kao učitelj za katedrom, u razmaku znatno 

većem od capakovskoga, i sarkastično pogledava ruske oligarhe, ne bi li vidio da 

mu koji od njih oponira, a podređeni mucaju u strahu da ne završe s metkom u 

glavi. Znaju s kim imaju posla: drčni kagebeovac, inteligentniji od svoje 

fizionomije, razumio je bio u trenutku rasapa SSSR-a da je jedina vitalna i 

uglavnom sačuvana organizacija upravo KGB, te se nakon Jeljcina prirodno 

naslonio na nju i svoje drugove koji su nastavili djelovati kako su već bili naučili, 

s tim da je neke od njih, sklonije gospodarskim trikovima, poslao u poslovne vode 

i omogućio im da se bogate, što su novi boljari dobro iskoristili, ali i čuvali glavu 

znajući gdje su granice i gdje je njihov mentor kojemu treba neki sitni postotak. 

Pojavili su se i oligarsi nezavisno od Putina, ali nisu dugo trajali. 
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Pojavila se i opozicija, ali je uhićena ili zastrašivanjem umirena ili umorena. 

Tako je učinjeno i s vojskom, obavljeno u tišini. Tako i sa “stranačkim 

prijateljima”, kojima je dano do znanja da će Putin biti doživotan, a ako im je do 

života neka to imaju na umu. 

Zastrašivanje kao sustav i dogma, vraćanje u doba prije Hruščova, prema Lenjinu 

i Staljinu. Oni nisu imali televiziju, Putin ju ima (kao i sve značajne medije, 

odnosno doslovce sve) i zato voli osobno zastrašivati, što ni Milošević nije činio 

nego puštao tipove poput Blagoja Adžića koji su Hrvatskoj najavili uništenje. To 

mu osobno godi, godi njegovoj taštini. S Miloševićem ga ipak povezuje sklonost 

prema laži, za stolom razgovor, ispod stola pištolj. I ruski i srpski političari su đaci 

iste škole, bizantske. 

Verbalno zastrašivanje prelazi u oružano, konvencionalno, ne zastrašuje se samo 

prva žrtva nego i sljedeće već označene, baltičke, a velik korak je zastrašivanje 

Finske (koju ionako ljubitelj i gojenac SSSR-a ima na piku zbog uspješnog otpora 

Finske, svojedobno), te Švedske koja je živjela u iluziji i blagostanju. I na kraju 

Putinova zapovijest da budu pripremna nuklearna oružja, što bi značilo ne samo 

treći svjetski rat nego i svršetak života na Zemlji i povratak rijetkih preživjelih u 

Krapinu. 

Dobro. Ma nije dobro, ali jest kako jest. Svijet se ujedinio u osudi Putina i rata 

protiv Ukrajine, pale su teške osude, oštre, još oštrije, superoštre. 
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I uvedene sankcije Rusiji. Kao i u vrijeme našega Domovinskog rata, kada nam je 

uveden embargo na uvoz oružja, zalaganjem Bude i budista. Nije isto, nešto sam 

pomiješao, ali nisam se mogao suzdržati. Ima i kolateralnih žrtava, recimo 

Čajkovski, ali zašto je potegnut Swift – ne mogu se dosjetiti, ipak je on bio irski 

novinar i književnik. Zagrebački ZKM je izveo Dostojevskog pod Tolstojevim 

motom, ali da se zavara javnost puštena je na ekrane scena u kojoj jedan od 

Karamazova iz neba u rebra viče: Mrzim Rusiju i Ruse. E, vidite, to se zove 

licemjerje, a i zašto sve Ruse, prosim vas (valjda i one uhićene protuputinovske), 

ma tek toliko da frljići i slični protuhrvatski tipovi nesmetano i nadalje djeluju, 

kao: eto mi smo i proturuski. Još nešto: na ekranu se, u središnjem Dnevniku, 

pojavilo priopćenje ZKM-a, tako munjevito pojavilo i munjevito odjavilo da 

publikum nije mogao pročitati što kažu lumeni, valjda je režija dobila mig da tako 

postupi. 

Elem, vraćam se na Hrvatsku, ostajući u temi. Spomenuo sam davnu zabranu 

ukrajinskoga jezika (pol. 19. st.), koja je očito s vremenom učinila svoje i velik 

broj Ukrajinaca doista počeo govoriti i pisati ruskim jezikom, pa je tako u velikoj 

mjeri donedavno i ostalo, što je velika povijesna pobjeda Rusije i izaziva 

analogije, s tim što je baš u isto vrijeme, drugom polovicom devetnaestoga stoljeća 

u pravcu Hrvatske i hrvatskoga jezika krenula agresija, u etapama, nametanje 

srpskoga jezika koje nikada nije uspjelo, ali je uzročilo mnoge nevolje i tužne 

sudbine hrvatskih patriota. 

Hrvatski se odhrvao i onda kada Hrvati nisu smjeli službeno nazivati jezik svojim, 

narodnim imenom. Sada smiju, ali labradori rade i nadalje.  
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Knjigu “Jezik i nacionalizam” u kojoj se bezočno tvrdi da Hrvati nemaju pravo 

nazivati svoj jezik hrvatskim, financiralo je svojedobno Ministarstvo kulture RH, 

a kada sam ja, u ime HKV-a, otišao na DORH kao obični zviždač i tražio da se 

pokrene postupak protiv odgovornih osoba u ministarstvu, rekoše mi da ne će ništa 

poduzimati. Ne će, pa ne će. Potežem tu dragu uspomenu da bih vam predočio 

kako se, malo-pomalo, jednom knjigom naizgled i jednom “deklaracijom” o 

zajedničkom jeziku, na mala vrata otvara put još jednoj ne samo jezičnoj nego, 

povijest prisnažuje, i oružanoj agresiji na Hrvatsku. Hoću reći (hoću da kažem, 

jeste) da mi moramo, mi Hrvati, sasjeći u korijenu svaku makar i sitnu ujdurmu 

koja bi, da prelazimo preko nje šutke, od punoglavca mogla izrasti u veliku, 

otrovnu žabu. A da je žaba već sjela na hrvatski lopoč dokaz je i državna (?) 

protimba donošenju zakona o hrvatskom jeziku. Pušem na hladno? Je li ? Od 

jezika sve počinje, nastavlja se iracionalnim hodom uz dlaku posvjedočenim, 

stalnim i bezočnim pogodovanjima srpskoj stranci kojoj je Beograd glavni grad, 

znači Moskva, a ne Kijev, s kreativnijim namjerama nego što je samo etnobiznis, 

s položajima u hrvatskoj vlasti na kojima se štošta može doznati i o stanju hrvatske 

vojske, a ako ne daj Bože Putin uspije makar i privremeno, stare i nedavne navade 

komšija iz pakla mogle bi se razulariti te, za razliku od početka devedesetih, imati 

djelotvornu potporu putinovske Rusije, čiji je jedan od mokrih snova i kupanje u 

toplom moru. 

Za sada, svijet se ujedinio protiv putinizma, ujedinio u strahu, stisnuo kao krdo 

bivola oko kojega obilazi tigar koji nastoji izolirati jednu žrtvu, raskomadati ju i 
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pojesti. Misli on, a događa se suprotno – tigar biva izoliranim, začuđen što je krdo 

tako jedinstveno da se i samo čudi, te zvijer obilazi, reži i prijeti, oklijeva pred 

rogovima onih koje je držao rogovima u vreći. Ironično, ali kao da je upravo 

stvorena nova i efikasnija organizacija ujedinjenih naroda, koja treba zamijeniti 

staru, ofucanu beamtersku družbu. 

 

Posljedice ove globalne krize mogle bi biti loše po Putina, ali dobre za ruski narod, 

jer će tzv. Zapad ubuduće triput razmisliti kada mu padne na pamet nadmoćno i s 

izvjesnim prijezirom odnositi se prema ruskom medvjedu, ne ponoviti pogrješke 

iz vremena nakon rasapa SSSR-a kada je mogao s više takta i mudrosti posve 

gospodski pružiti ruku i dobiti više-manje pouzdanog partnera, čak i s ustupcima 

naizgled na svoju štetu. Ali nije. A nije sada ni vrijeme za slične analize, sada je 

vrijeme za svakovrsnu pomoć Ukrajini, pa i pošiljkama oružja, što se već i događa. 

Nije vrijeme ni za posebne interese zapadnih oligarha koji su pogođeni sankcijama 

kao i ruski. Vrijeme je ratno, tko nije s Ukrajinom, taj je za Putina, i nema tu sivih 

zona, što je shvatio i Milanović, a i Trump se pojavio na bojištu. U slučaju 

sretnoga ishoda, koji ovisi prije svega o ukrajinskoj volji za otporom i pobjedom, 

iz cijele ove opake i opasne, krvave afere, profitirat će najviše – Njemačka. 

Gospodarski odavno snažna, u ovoj situaciji prešutno dobiva placet i kao vojna 

sila, nakon sedamdesetak godina (zasluženo) provedenih u nadziranom stanju. 

Osim toga, Njemačka će profitirati i u dobivanju nove “radne snage” koja joj 

nedostaje. Nema naznaka da bi se ondje pojavio novi Hitler. On se doduše već 

pojavio, ali u Moskvi, u kombinaciji sa Staljinom. Slava Ukrajini. 

Hrvoje Hitrec 

  



62 ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJNI 

 

BOKA I RUSKI VELIKI PROSTOR 

  

Je li hrvatska država ili hoće li reagirati i na najnoviji napad na 

Hrvate u Crnoj Gori: 

 
PRIOPĆENJA 

NAPUSTITE DOM U DONJOJ LASTVI U TIVTU: RADIO, 

HRVATSKO NACIONALNO VIJEĆE CG – A, 6. 000 TISUĆA KNJIGA 

NA ULICU ISPOD ŠTANDOVA NA MUO… 
  
Biram DOBRO, 22. 2. 2022. 

  

Hrvatsko nacionalno vijeće Crne Gore najoštrije osuđuje zadnje ucjenjivačke 

poruke koje su upućene hrvatskoj zajednici iz Općine Tivat koje potpisuje 

sekretarka Općine 

Iza ove odluke stoji gradonačelnik Željko Komnenović, predsjednik tivatske 

skupštine dr. sc. Andrija Petković i njihov PR novinar. 

Radi se, naime, o dopisu kojim se dio hrvatske zajednice mora iseliti iz Doma 

kulture ,,Josip Marković” do 15. travnja 2022. godine. 

Mržnja koju demonstrira vlast Općine Tivat prema hrvatskoj zajednici prelazi sve 

dozvoljene granice i može se podvesti pod sintagmu zatiranja hrvatskog imena u 

Općini Tivat i ciljanog širenja osjećaja ugroženosti kod pripadnika hrvatskog 

naroda u Crnoj Gori. 

Varaju se oni koji misle da će ovakvim ucjenama, i to samo zbog političke 

pragmatičnosti djelovanja Hrvatske građanske inicijative u tivatskoj skupštini, 

zastrašiti ili uspjeti s ucjenama. Dakle, najgora karakterna osobina je sposobnost 

ucjenjivanja kada si jači, a mi, shodno tome, dajemo obećanje da ćemo nastaviti 

sve naše započete aktivnosti. 

Žalosni smo što dio naših sugrađana želi u javnom prostoru iskazati i potvrditi 

svoje europejstvo odobravanjem isticanja hrvatskih simbola, a u stvari priželjkuju 

da budemo onemogućeni u tome da djelujemo kao hrvatska zajednica. I ovo će bit 

zapisano u povjesnici Tivta. 

Dom kulture ,, Josip Marković” u Donjoj Lastvi sagradili su Hrvati 1922. 

godine kao Hrvatsku čitaonicu. Kraljevina Jugoslavija je Dom oduzela i 

preimenovala u Jugoslovenski Dom. Nakon Drugog svjetskog rata Dom dobiva 

ime Josipa Markovića. 

Nakon potresa 1979. godine jedini dom kulture u Crnoj Gori koji nije obnovljen 

je Dom kulture u Donjoj Lastvi, a 2011. godine Hrvatska krovna zajednica,,Dux 

Croatorum“ obnavlja Dom, ulaže ogromna sredstva, stavlja ga u funkciju i čini 

mjestom okupljanja i poprištem brojnih kulturnih događanja. 

U Domu je smješteno sjedište Hrvatskog nacionalnog vijeća Crne Gore, Radija 

Dux i Hrvatske knjižnice ,, Ljudevit Gaj” s preko 6000 knjiga. 

https://biramdobro.com/author/aaa/
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Umjesto da se oduzeti Dom vrati hrvatskoj zajednici, Hrvati se tjeraju iz Doma. 

Pristajali smo na sve nepravedne uvjete koje je Općina Tivat od nas tražila. Bili 

smo jedini zajmoprimac u Općini koji je morao svaka tri mjeseca slati izvješća, 

dokaze o plaćenim računima, izvode iz banke, ulaz sredstava, izlaz sredstava itd. 

Neki zakoni važe samo za Hrvate. Na kraju i u Ugovoru stoji da će, ako bude 

Domom upravljala u dobroj vjeri, prilikom produžetka ugovora Hrvatska krovna 

zajednica imati prednost. Nekoga ne obvezuje ni javno dana riječ pred dvama 

predsjednicima država i visokim dužnosnicima i Republike Hrvatske i Crne Gore 

da će biti razmatrana opcija o dugoročnom zakupu ili prodaji objekta hrvatskoj 

zajednici. Bio bi to treći put da Hrvati kupuju ovaj Dom. 

Bahatost u pokušaju da se Hrvati u Tivtu javno ponize smo sigurni da neće uspjeti. 

Ovo smatramo otvorenim pokušajem iz tivatske općine da se na ideološko- 

moralnoj matrici razvije doktrina u kojoj nema mjesta za autohtoni hrvatski narod. 

Jedino sebe smatraju pravom stranom, iako smo svjedoci nedavne prošlosti u 

kojoj je biti na pravoj strani zapravo značilo da je ,,dopušteno ubojstvo protivnika 

bez suda“. 

S dopisom iz Općine Tivat upoznat ćemo sve relevantne institucije u Crnoj Gori, 

Republici Hrvatskoj, Europskoj uniji, kao i sva europska veleposlanstva u Crnoj 

Gori.  

Zvonimir Deković, predsjednik Hrvatskoga nacionalnog vijeća Crne Gore, s. r.  

https://biramdobro.com/napustite-dom-u-donjoj-lastvi-u-tivtu-radio-hrvatsko-

nacionalno-vijece-cg-a-6-000-tisuca-knjiga-na-ulicu-ispod-standova-na-muo / 

https://zbh.hr/protjerivanje-hrvatskih-institucija-iz-njihovih-prostora-u-boki-

kotorskoj/  

  

Sjetimo se i napada na Bunjevce i na hrvatski jezik u Srbiji, zakonsko svojatanje 

dubrovačke kulturne baštine. Politika Srpskog sveta je sveobuhvatna, a vlast u RH 

joj pomaže na razne načine. 

Nedavni događaji u Crnoj Gori i najnoviji događaji u Ukrajini pokazuju da bi 

hrvatska politika, ako je doista hrvatska, itekako trebala voditi računa da Srbi 

smatraju svojim interesom da se politika Srpskog sveta uklopi u nešto što nazivaju 

RUSKI VELIKI PROSTOR.  

Pri tome je očito da Srbi ne odustaju od onoga što su imali tijekom domovinskog 

rata u Hrvatskoj i šire. Novi Memorandum SANU 2. samo im pomaže u 

ostvarivanju tih ciljeva. 

Nadam se da su hrvatskim političarima političari poznati i 'znanstveni' radovi 

srpskih 'znanstvenika' u kojima oni sanjaju o ostvarenju tih ciljeva koji nisu 

ostvarili u Domovinskom ratu koji je završen neslavno po njih jer je završen 

poznatim pravljenjem zečeva od njihovih 'hrabrih ratnika'. 

Ako nisu sugeriram im da pogledaju članak:  

  

O rekonfiguraciji postjugoslovenskog prostora (1) 

Milomir Stepić, 03.06.2021. 19:01 

Balkan mora biti rekonfigurisan. Njegova deatlantizacija je neophodna ne 

samo radi stabilizacije, već i iz geopolitičkih motiva 

https://biramdobro.com/napustite-dom-u-donjoj-lastvi-u-tivtu-radio-hrvatsko-nacionalno-vijece-cg-a-6-000-tisuca-knjiga-na-ulicu-ispod-standova-na-muo/
https://biramdobro.com/napustite-dom-u-donjoj-lastvi-u-tivtu-radio-hrvatsko-nacionalno-vijece-cg-a-6-000-tisuca-knjiga-na-ulicu-ispod-standova-na-muo/
https://zbh.hr/protjerivanje-hrvatskih-institucija-iz-njihovih-prostora-u-boki-kotorskoj/
https://zbh.hr/protjerivanje-hrvatskih-institucija-iz-njihovih-prostora-u-boki-kotorskoj/
https://standard.rs/autor/milomir-stepic/
https://standard.rs/2021/06/03/geopoliticka-perspektiva-rekonfiguracije-postjugoslovenskog-prostora-1/
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Karta 2: Veliki prostori na zapadu Evroruskog „bloka“ (Obrada autora) 

Geopolitička perspektiva rekonfiguracije postjugoslovenskog prostora (1) 

(standard.rs)  

(https://standard.rs/2021/06/03/geopoliticka-perspektiva-rekonfiguracije-

postjugoslovenskog-prostora-1/) 

Da, dovoljno je dati ovu kartu Velikih prostora iz tog članka i pogledati Hrvatsku 

na njoj, bolje je reći ono što je ostalo od je. 

Naravno i nadati se da će hrvatski političari i pročitati ono što politika Srpskog 

sveta provodi, a danas u RH su na vlasti predstavnici te politike. Dapače Nenad 

Vlahović u Bujici, 21. 02. 2022. tvrdi da je Milorad Pupovac važnija osoba u RH 

od svih hrvatskih političara zajedno: 

https://www.youtube.com/watch?v=mdBWynnPH94  

A Strossmayer je još 1863. godine pisao: 

Ja mnijem da Srbima ne treba prostiti gdje ne imaju pravo, jerbo upravo tim 

bivaju smjeliji i drzovitiji. 

Jesu li to naučili hrvatski političari? 

Jesu li naučili i one u svijetu koji – zapravo – na ovim prostorima podržavaju 

politiku Srpskog sveta i samim tim i RUSKI VELIKI PROSTOR? 

Josip Pečarić 

https://standard.rs/2021/06/03/geopoliticka-perspektiva-rekonfiguracije-postjugoslovenskog-prostora-1/
https://standard.rs/2021/06/03/geopoliticka-perspektiva-rekonfiguracije-postjugoslovenskog-prostora-1/
https://www.youtube.com/watch?v=mdBWynnPH94
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DUBROVNIK SE BRANI BOKOM 

Knjiga akademika Josipa Pečarića DUBROVNIK SE BRANI BOKOM dana je na 

našem portalu: 
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/DUBROVNIK.pdf 
U Uvodu akademik Pečarić piše: 
U nizu tekstova ukazivao sam na činjenicu koliko je veliki srpski kompleks 

hrvatske kulturne baštine. Zato je i logičan moj tekst iz 1998. godine DOKLE 

VELIKOSRPSKA KRAĐA HRVATSKE KULTURNE BAŠTINE? Jedan naš 

iseljenik iz Melbournea koji danas nije s nama gosp. Keserović znao mi je tih 

devedesetih godina reći,: ”Nitko nema što Srbin imade, a imade samo ono što 

ukrade” 
To se oduvijek posebno pokazivalo njihovim svojatanjem Dubrovnika. Još 

tijekom njihove naci-fašističke agresije na hrvatsku upozoravao sam na činjenici 

da mi ne trebamo dokazivati kako je Dubrovnik naš već da je ogromna hrvatska 

kulturna baština u Boki kotorskoj. I danas se spominje da u današnjoj Crnoj Gori 

60% spomeničke baštine pripada hrvatskom narodu kojega u toj državi ima manje 

od 1%. Tako sam i tada govorio da je Crna Gora, koja je tada sudjelovala u agresiji 

na Hrvatsku, s kulturnom baštinom tamošnjih Hrvata udvostručila svoju baštinu. 

A osvajanjem Dubrovnika isto bi učinila i Srbija s tim da je ono udvostručiti 

vjerojatno treba i povećati. 
Zato danas kada u istoj srpskoj politici koju sada nazivaju 'Srpski svet' ponovo 

Dubrovnik na udaru u ovoj knjizi sam dao izbor tekstova iz mojih knjiga u kojima 

se spominje Dubrovnik. 
Uz ovaj Uvod ide jedan tekst povezan s mojim tadašnjim tvrdnjama čiji naslov je 

uzet za naslov cijele knjige, kao i tekst Marita Mihovila Letice povodom„ Zakona 

o Kulturnom nasleđu“ što ga je izglasovala Srbija krajem prošle godine. Primjeren 

odgovor stigao je i od novog vodstva Matice Hrvatske, pa dajem i komentar 

Vjekoslava Krsnika. 
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29716-nova-knjiga-akademika-

pecarica-dubrovnik-se-brani-bokom  
POGLEDAJTE: 
Crna Gora članica NATO-a ali zavaljujući Rusima i SPC (koju pomaže hrvatska 

država) kao dio Srpskog sveta: 
https://narod.hr/svijet/geopoliticka-analiza-putin-preko-vucica-otvara-novo-

bojiste-u-nato-voj-clanici 
Đuro Vidmarović je bio i Predsjednik DHK-a ali i veleposlanik u Ukrajini: 
https://narod.hr/svijet/duro-vidmarovic-za-narod-hr-ovaj-je-rat-naprosto-

nametnut-zbog-psiholoske-konstelacije-ruskoga-predsjednika 
U Ukrajini kao u Hrvatskoj (Osijek): 
https://narod.hr/svijet/deja-vu-ruski-tenk-gazi-auto-s-vozacem 
 

  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/DUBROVNIK.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29716-nova-knjiga-akademika-pecarica-dubrovnik-se-brani-bokom
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29716-nova-knjiga-akademika-pecarica-dubrovnik-se-brani-bokom
https://narod.hr/svijet/geopoliticka-analiza-putin-preko-vucica-otvara-novo-bojiste-u-nato-voj-clanici
https://narod.hr/svijet/geopoliticka-analiza-putin-preko-vucica-otvara-novo-bojiste-u-nato-voj-clanici
https://narod.hr/svijet/duro-vidmarovic-za-narod-hr-ovaj-je-rat-naprosto-nametnut-zbog-psiholoske-konstelacije-ruskoga-predsjednika
https://narod.hr/svijet/duro-vidmarovic-za-narod-hr-ovaj-je-rat-naprosto-nametnut-zbog-psiholoske-konstelacije-ruskoga-predsjednika
https://narod.hr/svijet/deja-vu-ruski-tenk-gazi-auto-s-vozacem
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KNJIGA AKADEMIKA PEČARIĆA „BENJAMIN 

TOLIĆ“ 

 

 
 

Ovih dan je veliki broj portala u RH, pa i naš portal, prenio izjavu Predsjednika 

RH  

„Kad je Hrvatska prolazila kroz svoju kalvariju prije 30 godina, podrške svijeta 

nije bilo, osim međunarodnog priznanja koje je došlo kasno. Oružja još manje.“ 

Da, danas srećom pomažu napadnutoj Ukrajini i s oružjem, a nama su uveli tzv. 

Embargo na uvoz oružja što je zapravo bilo oduzimanje prava na samoobranu. 

Akademiku Pečariću posebice je draga priča Benjamina Tolića u svezi s tim pa ju 

je više puta u svojim tekstovima i koristio. 

Ova knjiga sadrži te tekstove, kao i druge tekstove iz njegovih knjiga u kojima se 

spominje ili i je napisao sam Tolić. 

Knjiga je dana na našem portalu: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/BenjaminTolic.pdf  

 

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/30028-milanovic-kad-je-hrvatska-prolazila-kroz-svoju-kalvariju-prije-30-godina-podrske-svijeta-nije-bilo
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/30028-milanovic-kad-je-hrvatska-prolazila-kroz-svoju-kalvariju-prije-30-godina-podrske-svijeta-nije-bilo
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/BenjaminTolic.pdf
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ĐURO VIDMAROVIĆ O UKRAJINI 

Često vam šaljem moju prepisku s Đurom Vidmarovićem pa sam tako i pismo 

koje sam mu poslao prije dva dana njemu objavio pod naslovom O BOKI I 

UKRAJINI:  

https://bezcenzure.hr/vlad/o-boki-i-ukrajini/ 

Završio sam pismo riječima: 

Pozdravljam te uz Bojnu Čavoglave na Ukrajinskom: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs  

I dan poslije onoga što sam vam napisao u Đuri mogli ste ga vidjeti u „Bujici“.  

Napisao sam i knjigu o Duru: 

J. Pečarić, Đuro Vidmarović, Portal dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Vidmarovic.pdf 

Vjerojatno znate da često o ovim našim hrvatskim temama razgovaram sa 

Stankom Šarićem, pa je to prijateljstvo također dano u knjizi: 

J. Pečarić, Dva prijatelja / Stanko Šarić, Zagreb, 2021., str. 348. 

Zapravo sam Stanku posvetio povodom njegovog 60. rođendana knjigu: 

J. Pečarić, Mojih sto knjiga, Zagreb, 2020, str. 285. 

I danas smo se našli. Pričamo o Ukrajini. Komentiram Bujicu u kojoj su i dali 

„Bojnu Čavoglave“ u ukrajinskoj obradi. I Thompson i „Bojna Čavoglave“ 

povezuje nas s Ukrajincima, povezuje naš Domovinski rat i našu borbu protiv 

naci-fašističkih agresora iz Srbije i današnju njihovu nadljudsku borbu za slobodu 

njihove domovine od agresije Putinove Rusije. Ukrajinci pjevaju Thompsonovu 

„Bojnu“ a vlast u RH ga je proganjala zbog nje. 

Đurova priča o Krimu i Bilgorodskoj oblasti vjerojatno će vam biti posebno 

zanimljiva jer vjerojatno mnogi od vas – slično meni – za nju ne znaju. To 

pretpostavljam zato što o njoj nije znao ni Stanko. Veliko iznenađenje za mene da 

on nešto takvo ne zna – valjda se neće ljutiti što sam ga odao i pisao vam o tome. 

Evo tog dijela iz njegovog gostovanja u „Bujici“ koje vam dajem u Prilogu: 

DVOJBE OKO KRIMA: Čija je Bilgorodska oblast?! 

Đuro Vidmarović objasnio je i tzv. dvojbe oko Krima: - Čuo sam, ne jednom neke 

naše ljude kako govore da je Hruščov dao Ukrajini Krim i da je to “ruska 

pokrajina”, čime je ispravljena neka povijesna nepravda. Da, ’54. godine je u 

SSSR-u došlo do korekcija među republičkim granicama. Tako je Krim kao 

poluotok, važan kao vojna baza, stavljen na raspolaganje Ukrajinskoj Sovjetskoj 

Socijalističkoj Republici, ali nitko ne govori da je u isto vrijeme, najbogatija 

ukrajinska pokrajina s tri metra debelim ‘černozemom’, humusom, Bilgorodska 

oblast, pripojena Ruskoj Federaciji! Ako se već govori o “vraćanju” Krima, što je 

onda s Bilgorodskom oblašću i njezinim povratkom Ukrajini?! 

Slično zamjeni teritorija koji su komunisti iz Crne Gore i BiH u drugoj Jugoslaviji 

napravili mijenjajući izlaz BiH na more u Boki sa lovištima u BiH. 

  

Josip Pečarić 

  

https://bezcenzure.hr/vlad/o-boki-i-ukrajini/
https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Vidmarovic.pdf
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PRILOG 

 

BUJICA! ĐURO VIDMAROVIĆ, HRVATSKI 

VELEPOSLANIK, KOJEG JE U KIJEV POSLAO 

TUĐMAN: “PUTIN JE STARA KGB-OVA ŠKOLA I U 

STANJU JE AKTIVIRATI NUKLEARNO ORUŽJE!” 
 

01 Ožujak 2022  

 

Putin je u stanju aktivirati nuklearno oružje, a Vučić je jednako lud - izjavio ja u 

Bujici, na Z1 televiziji, bivši hrvatski veleposlanik u Ukrajini, Đuro Vidmarović, 

koji je na dužnosti u Kijevu bio od 1995. do 1999. godine: - Vučić je po 

mentalitetu blizak Putinu, samo što ima drugi manevarski prostor... 

Da ima atomsko oružje, isto bi prijetio nama i čovječanstvu, kao i Putin! Ne tako 

davno spominjao je raketni sustav koji nabavlja u Moskvi, no, jedno je povesti 

krvavi rat, a drugo izgubiti… 

Za razliku od mnogih drugih televizija, koje ovih dana uglavnom objavljuju 

razgovore s bivšim hrvatskim veleposlanicima u Moskvi, Z1 i Bujica prostor su 

dali bivšem veleposlaniku u Kijevu, kojeg je tamo, nakon ‘Oluje’ poslao dr. 

Franjo Tuđman. 

“Scene iz Ukrajine su me šokirale, ali ne i sam početak rata i Putinov napad,” 

rekao je Vidmarović, koji je za razliku od mnogih drugih diplomata, bio uvjeren 

da će Moskva napasti Kijev i na to javno upozoravao: “Prateći Putinove govore i 

ponašanje, kroz dulje vrijeme, znao sam da će do napada doći kad-tad, o tome sam 

pisao u svojim knjigama… Ipak, nisam računao da će biti ovako brahijalan i 

brutalan. Da će ići dalekometnim raketama na velike gradove i da će htjeti osvojiti 

i pacificirati cijelu Ukrajinu…” 

VIDMAROVIĆ OD 2015. UPOZORAVA DA ĆE PUTIN KRENUTI U 

AGRESIJU NA UKRAJINU… 

Đuro Vidmarović je još 2015. godine govorio da se Putin neće zaustaviti na istoku 

Ukrajine: - Bilo mi je potpuno jasno kada sam pažljivije analizirao režimske 

medije bliske Kremlju, pa istupe ultranacionalista Žirinovskog, kao i zemljopisne 

karte koje su Putinovi savjetnici i stratezi godinama slali u javnost, a na kojima 

otvoreno svojataju dio ukrajinske zemlje i Liveberežnu Ukrajinu, lijevu obalu, 

nazivaju Novorossiya, što je naziv iz nekadašnje carske Rusije. Bilo je evidentno 

da će napasti Lugansk i Krim i da će taj teritorij nastojati spojiti s Transnistrijom 

- i time Ukrajinu pokušati učiniti kontinentalnom zemljom, potpuno nevažnom s 

političkog i strateškog aspekta. 

1991. – GODINA KOJA POVEZUJE HRVATE I UKRAJINCE 

Vidmarović smatra da su aktualni događaji u Ukrajini i te kako usporedivi s 

Hrvatskom 1991. godine: - To su točke koje nas povezuju; patnja naroda, 

stradavanje civila, neselektivno i masovno granatiranje, retorika koja je 

šovinistička i isključiva, otvoreni imperijalni ciljevi neke ‘velike države'. 
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Đuro Vidmarović smatra da je Hrvatska, praktički, već u ratu, s obzirom da je 

Vlada odobrila vojnu pomoć Ukrajini, što je Moskva odmah okarakterizirala kao 

“neprijateljski čin”… 

PUTIN JE OPASAN ČOVJEK I MOŽE AKTIVIRATI NUKLEARNO 

ORUŽJE! 

Najviše ga brinu nuklearne prijetnje iz Moskve: - Što se tiče atomskih glava, Putin 

je opasan, on je sada u agresivnom zanosu i jasno je rekao da će svaki onaj tko mu 

se suprotstavi, doživjeti havariju i takav udar, kakav svijet nije vidio nikada u 

povijesti. A to se tiče i svih onih koji su se svrstali na stranu Ukrajine, slanjem 

oružja. Hrvatsku tu ne možemo izdvojiti, jer smo dio NATO-a i zapadnih 

demokracija, članica EU-a. 

Putin je opasan čovjek i može aktivirati atomske potencijale – nastavio je 

Vidmarović iznositi svoje procjene: - Ne isključujem tu mogućnost! Amerikanci 

su ga isto tako ozbiljno shvatili i stavili u stupanj visoke bojne pripravnosti svoje 

atomske projektile, ne bez razloga. 

BANJA LUKA - NOVO ŽARIŠTE… 

U Bujici se govorilo o petoj koloni u Zagrebu, tijekom eskalirajuće svjetske krize, 

s posebnim naglaskom na sve one koji su podržavali Milorada Dodika, koj je uz 

Vučića, sada glavni Putinov eksponent u hrvatskom okruženju: - Što se tiče Banja 

Luke, tu situacija može biti vrlo opasna, jer Putin može iskoristiti taj dio Bosne za 

aktiviranje jednog novog žarišta, kojim će vršiti pritisak i na ovaj dio Europe i EU. 

Tu je i Srpska pravoslavna crkva, koja je u tijesnoj vezi sa Ruskom pravoslavnom 

crkvom, a patrijarh Kiril je gotovo pusi frend, kako kažu stari Zagrepčani, 

predsjednika Putina! To je cezaro-papizam i to je oduvijek poznato... Oni će biti 

uz velikodržavnu politiku svoga vodstva. 

MILANOVIĆ SE OSRAMOTIO I RETERIRAO! 

Osvrnuo se i na izjave Zorana Milanovića, koji je javno branio Putina, svega 

nekoliko dana prije agresije, čime se žešće osramotio pred cijelim svijetom: - Ne 

razumijem predsjednika niti bih želio s njime polemizirati, no činjenica je da je 

sada ipak reterirao. Ako je to njegov osobni stav, onda je to tragično i za njega, 

ali može biti tragično i za sve nas. Volio bih radije misliti da ima loše savjetnike, 

nego da on to stvarno misli. Očito, Milanovićevi savjetnici ne poznaju dobro 

povijest ili nisu pratili Putinove govore… 

Posebno se narugao Milanovićevoj izjavi da “Putin nije etnonacionalist, kao ni 

Dodik”: - Takva izjava je neznanstvena i politički vrlo štetna! Preporučio bih mu 

da pod hitno promijeni savjetnike i da ih zamijeni ljudima koji su objektivni, 

obrazovani i poznaju situaciju u Ukrajini. 

PUTINU SE NE MOŽE VJEROVATI, ON MISLI DA JE NOVI PETAR 

VELIKI! 

“Čovjek ne mora biti odveć mudar pa da shvati kako je Putin protiv Ukrajine cijelo 

vrijeme imao vrlo negativan odnos,” nastavio je hrvatski diplomat: “Negirao je 

uopće pravo Ukrajincima na državu! Čak i pravo na vlastiti etnos, pravo 

postojanja kao naroda!” 

Vidmarović je posebno prokomentirao mirovne pregovore na granici s 

Bjelorusijom: - Što se tiče Ukrajine, Putinu se nikako ne može vjerovati kao 
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mirotvorcu! Njegov je stav prema Ukrajini jasan, on ga nikad nije krio. Druga je 

stvar što su zapadni političari i mudraci vjerovali kako je to tek neka verbalistika 

i da se iza svega ne krije stvarna provedbena politika. Međutim, on od početka 

svoje političke karijere pa do danas govori isto. Putin želi pokoriti Ukrajinu i 

vratiti je u granice nekadašnjeg Ruskog carstva, biti novi Petar Veliki i zabilježen 

kao “najveći Rus” u suvremenoj povijesti svoje zemlje. 

“Ako već ne uspije uzeti cijelu Ukrajinu, onda će barem pokušati oteti onu 

Lievuberežnu, koja je nekada bila u sastavu ruske imperije,” otkriva Putinove 

namjere Vidmarović: “U tome je neprikosnoven i inzistirat će na takvom 

scenariju, budite uvjereni!” 

RUSIJOM UPRAVLJA KGB-ovac, A NE “ČUVAR KONZERVATIVNIH 

VRIJEDNOSTI”! 

Na pitanje je li Putin čuvar konzervativnih vrijednosti ili je ipak stara KGB-ova 

škola, Vidmarović je, bez previše razmišljanja, odgovorio: - Pravi Putin je stara 

KGB-ova škola! Premazan je svim mastima, vrlo vješt, tehničar osvajanja vlasti i 

diktator koji je čvrsto zasjeo, uništio opoziciju i oporbene medije. Stavio je i rusku 

crkvu pod svoje okrilje, zato ne smijemo imati iluzije da bi bilo tko u ovom 

trenutku njega mogao ugroziti. 

CRNOGORSKI SCENARIJ: AUTOKEFALNOST UKRAJINSKE 

PRAVOSLAVNE CRKVE KAO OKIDAČ ZA AGRESIJU?! 

Slično kao što je Beograd “zakuhao” u Crnoj Gori, kada je donijet zakon kojim se 

oduzima imovina Srpskoj pravoslavnoj crkvi i podupire autokefalnost Crnogorske 

pravoslavne crkve, tako je Moskva poludjela kada su Ukrajinci krenuli putem 

vlastite autokefalnosti: - To što se događa u Crnoj Gori je također projekt iz 

Moskve. Isto je i crkveni projekt SPC-a. I u Ukrajini je crkvena situacija dosta 

komplicirana… To je i bio jedan od razloga Putinove agresije na Ukrajinu. 

Ukrajina je prije tri godine dobila od vaseljinskog patrijarha tomos. To znači, 

službenu povelju da postane autokefalna, mimo volje Ruske pravoslavne crkve i 

njezinog patrijarha koji su se žestoko tome protivili - jer i dalje kod njih vlada, još 

od Petra Velikoga do danas, ideja o “trećem Rimu”... Cijelo pravoslavlje oni žele 

objediniti upravo pod žezlom moskovskog patrijarha. I sad je Ukrajinska 

autokefalna crkva postala nacionalna i time je, konačno proces nacionalne 

homogenizacije Ukrajinaca dovršen. Rusi im nikada nisu dopuštali da stvore 

vlastitu crkvu, na svom jeziku… Sjetite se samo kada se svojedobno Janukovič 

kandidirao za predsjednika Ukrajine, ruski patrijarh i Putin dolazili su na njegove 

skupove, pomagati mu. To je bez presedana! 

HRVATSKA JE SA SRBIJOM U NOVOM OBLIKU RATA?! 

Srpska peta kolona u Zagrebu u ovim trenucima radi za Ruse – rečeno je u Bujici, 

a Đuro Vidmarović je jasno i glasno ustvrdio: - Mi smo sa Srbijom u novom obliku 

rata! Prvo smo bili u ratu koji se vodio vojnim sredstvima, a sada je to rat nekim 

drugim sredstvima… Naš je medijski prostor premrežen ljudima koji 

simpatiziraju Putina ili su čak njegove pristalice, kojima on imponira. Kad 

pogledate neke televizijske postaje, viditi da za sugovornike zovu ljude koji i ne 

skrivaju simpatije za agresora! 

ČEČENSKE PLAĆENIKE POZVAO BI I DODIK?! 
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“Čečenske plaćenike pod kontrolom Rahmana Kadirova, Putin je poslao u 

Ukrajinu da provode etničko čišćenje,” tvrdi Vidmarović, uz napomenu: “Siguran 

sam da bi i Milorad Dodik, kada bi bio u mogućnosti, za potrebe tzv. RS, sutra te 

iste pse rata doveo i u BiH!” 

“Oni prijete klanjem,” nastavio je: “Iz područja koja namjeravaju zauzeti, ljude će 

tjerati strahom, iseljavati stanovništvo… Time Putin dobiva dvostruko. S jedne 

strane ugrožava susjedne zemlje jer im šalje izbjeglice, a s druge strane čisti 

prostor za promjenu demografske slike.” 

Vidmarović smatra da je Putinov cilj legalnu Ukrajinsku vladu protjerati u Lavov, 

ako je ne uspije fizički eliminirati. Ukrajina bi tako bila podijeljena na istočnu, 

pod kontrolom Moskve – i zapadnu, koju bi priznavo civilizirani svijet: - To je ta 

karta koju sam objavio u svojoj knjizi, riječ je o osvajanju prostora Novorossyie. 

Linija razgraničenja bila bi na Dnjepru i to bi bilo strašno za Ukrajinu jer bi postala 

beznačajna država, bez svojih žitnica i izlaza na more. Siguran sam da do toga 

neće doći, to je već viđena povijesna situacija. 

GLADOMOR: KAKO JE STALJIN ISTRIJEBIO 7 MILIJUNA 

UKRAJINACA… 

“Istočna Ukrajina, pod ruskom carevinom, stoljećima je bila izložena 

diskriminaciji i deukrajinizaciji,” podsjeća Vidmarović: “Ukrajinci stoljećima 

nisu smjeli imati čak ni vlastito ime, njima je etnonim oduzet. Pojam Rusija seže 

od Petra Velikoga, ta država se zvala Moskovija, a njezini stanovnici Moskoviti. 

I naš Križanić, kad ide tamo, govori da ide u Moskoviju. Od ukrajinske 

srednjovjekovne države Kijevske Rusije, Rusi uzimaju ime da bi se ostvario Treći 

Rim…” 

Za današnju etničku sliku Ukrajine, u kojoj ima mnogo Rusa i u kojoj čak 80 posto 

stanovništva govori i ruski, odgovoran je i Staljin: - Godine 1932. i 1933. je 

izazvan gladomor, što Ukrajinci zovu holodomor. Riječ je o jednoj vrsti genocida, 

gdje su staljinisti agrarnu populaciju u središnjem dijelu Ukrajine okružili 

vojskom, onemogućili joj izlazak i oduzeli im svu hranu. Pšenicu i sve ostalo na 

silu su pokupili i mnogi su ljudi bili prisiljeni jesti jedni druge. Na taj način, 

najstrašniji, glađu – umoreno je sedam milijuna ljudi! To je jedna apokaliptična 

slika, o kojoj malo znademo… Nakon tako izvršenog etničkog čišćenja Ukrajine, 

Staljin je doselio stanovništvo ruske nacionalnosti. Jedna poznata Staljinova 

izreka glasi; nacionalni problem zapravo je transportni! 

“Jedan od korijena svih problema je to što na području Ukrajine dio populacije 

naprosto nema državotvornu svijest,” analizira Đuro Vidmarović: “Nemojmo to 

zamjeriti Ukrajincima, koji se do prije deset godina nisu mogli ni školovati na 

ukrajinskom. Obrazovanje, knjige, literature, sve je na ruskome! No, ipak, oni su 

sačuvali svoj ukrajinski jezik u gotovo nemogućim uvjetima, zahvaljujući 

Ševčenku, narodnoj poeziji i kulturi domaćeg identiteta… Nema Ukrajinca koji 

ne zna materinji jezik! Oni jesu literarno ruski, ali su identitetski ukrajinski.” 

ODGOVORNOST ZAPADA 

Velika je odgovornost Zapada za sve ono što se trenutačno događa u Ukrajini – 

rezolutan je Vidmarović: - Rusija je okupirala jednu trećinu Moldavije i njihov 

plan Z4 je bio tamo stvoriti neku paradržavu, na što je Zapad šutio, iako mala i 
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siromašna Moldavija nikog nije mogla ugroziti. Zatim je od Gruzije okupirao 

Abhaziju, jednu pokrajinu gdje su turistička ljetovališta za njihovu elitu, 

proglasivši tobože da Abhaze spašava od gruzijske supremacije, a većina 

stanovništva je bila gruzijska. Prostor je na kraju etnički očišćen od Gruzijaca i 

Zapad je opet šutio. Zatim je krenuo na Južnu Osetiju i nju je okupirao i pripojio 

Sjevernoj Osetiji, svojoj pokrajini. Svijet je opet šutio... Tek se nešto malo 

probudio kada je bio u pitanju Krim i Donbas. 

DVOJBE OKO KRIMA: Čija je Bilgorodska oblast?! 

Đuro Vidmarović objasnio je i tzv. dvojbe oko Krima: - Čuo sam, ne jednom neke 

naše ljude kako govore da je Hruščov dao Ukrajini Krim i da je to “ruska 

pokrajina”, čime je ispravljena neka povijesna nepravda. Da, ’54. godine je u 

SSSR-u došlo do korekcija među republičkim granicama. Tako je Krim kao 

poluotok, važan kao vojna baza, stavljen na raspolaganje Ukrajinskoj Sovjetskoj 

Socijalističkoj Republici, ali nitko ne govori da je u isto vrijeme, najbogatija 

ukrajinska pokrajina s tri metra debelim ‘černozemom’, humusom, Bilgorodska 

oblast, pripojena Ruskoj Federaciji! Ako se već govori o “vraćanju” Krima, što je 

onda s Bilgorodskom oblašću i njezinim povratkom Ukrajini?! 

SVI KOJI SU PROTIV TZV. VELIKE RUSIJE, ZA PUTINA SU 

NEPRIJATELJI… 

“Putin je jedan neprikosnoveni car, koji želi cijeli prostor bivšeg Sovjetskog 

Saveza integrirati u teritorij Ruske Federacije ili ga pretvoriti u zonu svog utjecaja 

te imati nad njim potpunu kontrolu,” jasan je Bujice: “Svatko tko iskače iz takvog 

koncepta je za njih neprijatelj!” 

24. ovog mjeseca srušen je međunarodni pravni poredak i ništa više neće biti kao 

što je bilo – zaključuje Vidmarović: - Kako će biti ne znamo, ali sigurno neće biti 

po starome. Agresijom na Ukrajinu u potpunosti je poremećena stabilnost cijeloga 

svijeta. 

ĆIPE PORUČIO 'DELIJAMA': "Mogli su kao ‘koreografiju’ staviti traktore!" 

U posebnoj izjavi za Bujicu, zastupnik DP-a i vukovarski ratnik, Stipo Mlinarić 

Ćipe, odgovorio je na provokaciju 'Zvezdinih' navijača, koji su tijekom nedjeljnog 

derbija protiv ‘Partizana’ na tribini obojali grobove ukrajinskim nacionalnim 

bojama: "Mogli su kao 'koreografiju' staviti traktore! A Vučić, koji sada sjedi na 

dvije stolice, mogao bi past s obje i zatresti pod, kao što su NATO bombe 1999. 

godine tresle Beograd!" 

Mogla bi im se vrlo lako ponoviti ’99. godina – upozorio je Mlinarić Srbe, s 

posebnim osvrtom na Milorada Dodika i “RS”: - Tu genocidnu tvorevinu nije 

trebalo niti u Daytonu legalizirati! Htio to netko priznati ili ne, mi sad imamo 

ozbiljan problem s Dodikovom “Republikom Srpskom” i Vučićevom Srbijom. 

RUSKI VOJNICI OSTALI U LOŠEM SJEĆANJU HRVATSKIH LOGORAŠA 

Ruski vojnici bivšeg logorašu Ćipi ostali su u vrlo lošem sjećanju: - Rusi su bili 

smješteni u istočni dio Hrvatske i tijekom razmjene kod Nemetina, 14. kolovoza 

1992. godine, kada su srpski vojnici napokon izašli iz našeg autobusa, ušli su ruski 

pripadnici UNPROFOR-a, mi smo se odmah počeli veseliti i dizati glave, a oni su 

nas počeli tući! Toliko o njima. 
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Ukrajinskim braniteljima, ratni veteran obrane Vukovara dao je konkretan savjet 

za borbu protiv ruskog agresora:- Uvucite ih u gradove jer su u gradovima ranjivi 

i pokažite im! Nek’ vam simbol bude Vukovar, vukovarski vodotoranj i Trpinjska 

cesta! Možete vi to, samo hrabro! 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29766-bujica-duro-vidmarovic-

hrvatski-veleposlanik-kojeg-je-u-kijev-poslao-tudman-putin-je-stara-kgb-ova-

skola-i-u-stanju-je-aktivirati-nuklearno-oruzje  

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29766-bujica-duro-vidmarovic-hrvatski-veleposlanik-kojeg-je-u-kijev-poslao-tudman-putin-je-stara-kgb-ova-skola-i-u-stanju-je-aktivirati-nuklearno-oruzje
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29766-bujica-duro-vidmarovic-hrvatski-veleposlanik-kojeg-je-u-kijev-poslao-tudman-putin-je-stara-kgb-ova-skola-i-u-stanju-je-aktivirati-nuklearno-oruzje
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29766-bujica-duro-vidmarovic-hrvatski-veleposlanik-kojeg-je-u-kijev-poslao-tudman-putin-je-stara-kgb-ova-skola-i-u-stanju-je-aktivirati-nuklearno-oruzje
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POZIVNICA: 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 
 

Pozivamo vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Pečarića 

'BOJNA ČAVOGLAVE' 

THOMPSONOFOBIJA 

 

Legendarna Thompsonova pjesma iz Domovinskog rata je prihvaćena i kod 

drugih naroda koji su izloženi agresiji. Tako je ona pjesma i branitelja u 

Ukrajini: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

  

 
 

Knjigu o - možemo slobodno reći - međunarodnoj himni naroda izloženih 

agresiji predstavit će: 

Dr. sc. Josip Stjepandić, predsjednik HAZUDD-a; 

Dr. sc. Josip Jurčević; 

Davorin Karačić, odvjetnik; 

i autor. 

Predstavljanje će se održati u 17 sati u utorak 8. 3. 2022. u dvorani HVIDR-e 

grada Zagreba, Slovenska ul. 21, Zagreb 

 
https://hvidra-zagreb.hr/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-bojna-

cavoglave/ 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
https://hvidra-zagreb.hr/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-bojna-cavoglave/
https://hvidra-zagreb.hr/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-bojna-cavoglave/
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THOMPSON POČASNI GOST NA PREDSTAVLJANJU 

KNJIGE 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 
  

Pozivnicu za predstavljanje knjige 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA treba dopuniti jer je počasni gost Marko Perković 

Thompson: 

Pozivamo vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Pečarića 

 

'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA 

 

Legendarna Thompsonova pjesma iz Domovinskog rata je prihvaćena i kod 

drugih naroda koji su izloženi agresiji. Tako je ona pjesma i branitelja u Ukrajini: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

Knjigu o - možemo slobodno reći - međunarodnoj himni naroda izloženih agresiji 

predstavit će: 

Dr. sc. Josip Stjepandić, predsjednik HAZUDD-a; 

Dr. sc. Josip Jurčević; 

Davorin Karačić, odvjetnik; 

i autor. 

Počasni gost: MARKO PERKOVIĆ THOMPSON 

Predstavljanje će se održati u 17 sati u utorak 8. 3. 2022. u dvorani HVIDR-e grada 

Zagreba, Slovenska ul. 21, Zagreb. 

Hrvatskog branitelja kojega napadaju oni koji nisu željeli hrvatsku državu branili 

smo i do sada knjigama: 

  

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
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1. M. Kovačević i J. Pečarić, Thompson u očima hrvatskih intelektualaca – Bilo 

je i to jednom u Hrvatskoj, Fortuna, Zagreb, 2008.  
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2. J. Pečarić, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 
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3. J. Pečarić, Thompson – pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. Str. 409. 

  

 
  

Sa predstavljanja ove treće takve knjige u Splitu imamo i fotografiju: 
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Godinu dana kasnije Thompson je bio počasni gost na međunarodnoj konferenciji 

MATHEMATICAL INEQUALITIES AND APPLICATIONS, ZAGREB, 2018 

u povodu mog 70. rođendana. Nedavno sam od Marka dobio ovu fotografiju s te 

konferencije: 
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Na toj konferenciji se moglo čuti da se o meni govori kao o „kralju (matematičkih) 

nejednakosti, ali je HTV odustala od gostovanja dva do tri sudionika u Dobro jutro 

Hrvatska. Samo su snimili razgovore s nas trojicom sudionika u otvaranju 

Konferencije, ali to nisu nikada prikazali, a kasnije se ispostavilo da su te snimke 

izgubili. 

Hrvatska je pobijedila fašističkog agresora na krilima pjesme „Bojna Čavoglave“ 

da bi poslije 2000. došlo do Thompsonofobije što je podnaslov ove knjige. 

Postoji i talijanska obrada „Bojne Čavoglave“. 

U Sarajevu je pjevana kao Hej Junaci branitelji 

https://www.youtube.com/watch?v=1-K45YabrhQ  

Poslije su Thompsonu okrenuli leđa. 

Danas oni koji su najviše proganjali Thompsona viču SLAVA UKRAJINI.  

I u današnjem „Hrvatskom tjedniku“ ih podučavaju: 

„Slava Ukrajini, po svojoj povijesti i značenju istovjetan je starohrvatskom 

pozdravu Za dom spremni.“ 

(U 'Hrvatskom tjedniku imate niz izvrsnih tekstova o ovoj agresiji. Npr. tekst 

sjajnog hrvatskog kolumniste i pisca Josipa Jovića: PUTINOV FAŠISTIČKI 

BREVIJAR. Već sam naslov nas podsjeća na fašističku agresiju Srbije na 

Hrvatsku.) 

Da, zaboravili su i jedni i drugi. I oni u RH i oni u BiH. 

Ukrajinci – siguran sam – neće:  

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

U tri države izložene agresiji su pjevali „Bojnu Čavoglave“. U knjizi dajem i kako 

su to isto radili Crnogorci.  

Zato mislim da sam u pravu kada kažem kako je to međunarodna himna naroda 

izloženih agresiji. 

  

Josip Pečarić  

 
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-

bojna-cavoglave-thompsonofobija/  

  

https://www.youtube.com/watch?v=1-K45YabrhQ
https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija/
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija/
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VIDEO – JESTE LI ZNALI DA POSTOJE UKRAJINSKE 

I TALIJANSKE OBRADE ”BOJNA ČAVOGLAVE”? 
 

6. ožujka 2022. 

 

Fotokreativa: Bjelovar.live 

 

Za dva dana, točnije u utorak, održat će se predstavljanje knjige akademika Josipa 

Pečarića ”Bojna Čavoglave” Thompsonofobija o, kako su je već neki prozvali, ” 

međunarodnoj himni naroda izloženih agresiji”. Knjiga će predstavit će Dr. sc. 

Josip Stjepandić, predsjednik HAZUDD-a, Dr. sc. Josip Jurčević i Davorin 

Karačić, inače odvjetnik Marka Perkovića u 17 sati u dvorani HVIDR–e Grada 

Zagreba. 

  

Kad smo već kod ”Bojne Čavoglave”, inače prve i jedne od najpoznatijih pjesama 

pjevača Marka Perkovića Thompsona snimljena 1991. godine, podsjetimo da je 

ista osim u Hrvatskoj senzacija i u inozemnim zemljama. 

Tako, primjerice, postoji talijanska i ukrajinska obrada. 

 

Talijanski dragovoljac poginuo za Hrvatsku 

U talijanskoj verziji je opjevan Miko Gino Mighero koji je bio dragovoljac u 

Domovinskom ratu na hrvatskoj strani i smrtno je stradao. 

Tri godine nakon Thompsona pjesmu je snimio bend Attaco Frontale (Frontalan 

napad), a izašla je na njihovom albumu ”Notti di Rivolta”, koju su posvetili upravo 

poginulom dragovoljcu Domovinskog rata Migheru. 

 

Ukrajinska verzija ponovno je postala aktualna nakon što je nedavno Putinova 

Rusija odlučila izvršiti agresiju na Ukrajinu. 

https://www.youtube.com/watch?v=82oBR8la6kk
https://www.youtube.com/watch?v=82oBR8la6kk
https://bjelovar.live/wp-content/uploads/2022/03/ukrajina.jpg
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Dok je talijanska verzija gotovo doslovan prijevod originala, Ukrajincima se 

ponajviše svidjela glazba, a stihove su prilagodili svojoj situaciji. 

-Stoji Ukrajinac do Ukrajinca, mi smo braća svi, nećete u Donbas dok smo živi 

mi… –kažu Ukrajinci koji proteklih dana trpe strahovitu agresiju na svoju zemlju. 

Navodno se ova verzija itekako puno sluša u Ukrajini. 

A naravno, evo i originala. (ika) 

 

 
 

https://bjelovar.live/video-jeste-li-znali-da-postoje-ukrajinske-i-talijanske-

obrade-bojna-cavoglave/  

  

https://bjelovar.live/video-jeste-li-znali-da-postoje-ukrajinske-i-talijanske-obrade-bojna-cavoglave/
https://bjelovar.live/video-jeste-li-znali-da-postoje-ukrajinske-i-talijanske-obrade-bojna-cavoglave/
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THOMPSON POČASNI GOST NA PREDSTAVLJANJU 

KNJIGE 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 2. 

Pozivamo vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Pečarića 

'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA 

  

 
  

Legendarna Thompsonova pjesma iz Domovinskog rata je prihvaćena i kod 

drugih naroda koji su izloženi agresiji. Tako je ona pjesma i branitelja u Ukrajini: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

Knjigu o - možemo slobodno reći - međunarodnoj himni naroda izloženih agresiji 

predstavit će: 

Dr. sc. Josip Stjepandić, predsjednik HAZUDD-a; 

Dr. sc. Josip Jurčević; 

Davorin Karačić, odvjetnik; 

i autor. 

Počasni gost: MARKO PERKOVIĆ THOMPSON 

Predstavljanje će se održati u 17 sati u utorak 8. 3. 2022. u dvorani HVIDR-e grada 

Zagreba, Slovenska ul. 21, Zagreb. 

 

Bojna Čavoglave (Ukr. ver) (English translation) 

Artist: Ukrainian Folk (Українська народна пісня i фолькєти) •Also performed 

by: Thompson 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
https://lyricstranslate.com/en/ukranian-folk-song-lyrics.html
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Song: Bojna Čavoglave (Ukr. ver) 

Translations: Chinese, Croatian, English 

+3 more 

Ukrainian/Romanization/Transliteration 

Bojna Čavoglave (Ukr. ver) 

Ой, на сході Батьківщини станемо дружно в бій - 

Будем, браття, боронити славний народ свій! 

Будем, браття, боронити славний народ свій! 

  

Став українець до українця, воїни мужнії - 

Не дамо Донбас чужинцям, доки ми живі! 

Не дамо Донбас чужинцям, доки ми живі! 

  

Летять кулі й автоматні черги (і)звідусіль - 

Всипмо банді колорадів -- хай тремтять усі! 

Всипмо банді колорадів -- хай тремтять усі! 

  

Сепаратиста бий що є сили і у полон бери - 

За свободу і за правду боремося ми! 

За свободу і за правду боремося ми! 

  

Чуйте, найманці російські, верніть Україні Крим - 

Вас дістане наше військо, де б ви не були! 

  

Ой, поспіє Божа правда та й настане час - 

Вільний народ України судитиме вас! 

  

Гей, Нацгвардії солдати, вдарте, щоб ворог втік - 

Батьківщина пам'ятати буде вас повік! 

Батьківщина пам'ятати буде вас повік! 

War against Oppression 

Oh, out east on our Fatherland we stand together in battle - 

We will brothers, defend our glorious nation! 

We will brothers, defend our glorious nation! 

  

Stood a Ukrainian by a Ukrainian, in a courageous battle - 

Not giving up Donbas to a foreigner, while we shall live! 

Not giving up Donbas to a foreigner, while we shall live! 

  

The bullets and automatic fire does fly all around us - 

We'll give their troops a few more rounds -- let them all tremble! 

We'll give their troops a few more rounds -- let them all tremble! 

  

Hit the separatists, while there's strength and take prisoners -10 

For freedom, and for truth we all go into battle! 

https://lyricstranslate.com/en/unknown-artist-ukrainian-bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-lyrics.html
https://lyricstranslate.com/en/bojna-cavoglave-ukr-ver-cha-wo-ge-la-fu-de-ying-wu-ke-la.html
https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver.html
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For freedom, and for truth we all go into battle! 

  

Hear, Oh Russian mercenaries, return Crimea to Ukraine - 

Our army will get you where ever you may be! 

  

Oh, God's truth will hasten and in time will come to pass - 

The free people of Ukraine will pass judgement on you! 

  

Hey, national guardsmen soldiers, strike, so the enemy runs - 

The Fatherland will remember you all forever! 

The Fatherland will remember you all forever! 

 

https://lyricstranslate.com 

https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-battle.html 

  

https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-battle.html
https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-battle.html
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DON KAĆUNKO I KNJIGA 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 
 
Predstavljanje knjige 'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA već sam 

najavio: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/obavijesti/29788-poziv-75  

https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-

bojna-cavoglave-thompsonofobija/  

 

Među prvima ga je komentirao don Anđelko Kaćunko: 

Subject:  Re: THOMPSON POČASNI GOST NA PREDSTAVLJANJU KNJIGE 

'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA 

Date:  Thu, 3 Mar 2022  

From:  Anđelko Kaćunko  

To:  Josip P.čarić <pecaric@element.hr> 

 

Bravisimo, fratelo - uvijek "ubadaš" u pravu temu u pravi čas! 

Nadam se da nećeš zaboraviti navesti da sam JA prvi naveo izraz 

THOMPSONOFOBIJA, i to velikim člankom u (pokojnom) Hrvatskom Slovu... 

(što si, mislim, već spominjao...)! 

Pozdrav i blagoslov, 

A.don 

 

I doista podnaslov moje knjige je naslov članka Don Kaćunka iz 2002. godine, a 

don Kaćunko ga je ponovo objavio 2007.  

To je važno jer pokazuje da se s tvrdnjama o tzv. Ustaškoj Hrvatskoj i o 

braniteljima-ustašama govorilo svo vrijeme od početka naci-fašističke agresije 

Srbije na Hrvatsku i bez prekida nastavilo do današnjeg dana. To su koristili uz 

‘blagoslov’ velikih sila koje nisu željeli neovisnu Hrvatsku i nagrađivali svo 

vrijeme Srbiju za tu naci-fašističku agresiju. Srpske sluge u RH su tu prljavu 

politiku sproveli u RH, a glavna meta poslije smrti OCA HRVATSKE DRŽAVE 

akademika Franje Tuđmana bio im je Marko Perković Thompson. 

Don Kaćunko se dobro sjeća da sam njegov tekst već objavljivao jer govori o onim 

u RH koji su sudjelovali u toj prljavoj kampanji koja je bila uspješna. 

Taj uspjeh je pokazala i Putinova agresija na Ukrajinu pa i danas slušamo kako 

Putin traži DENACIZACIJU Ukrajine, slično DEUSTAŠIZACIJI koju traže u RH 

I to tako da se protiv “Bojne Čavoglave” i pozdrava SLAVA UKRAJINI, pardon 

ZA DOM SPREMNI bore i ponajveći dužnosnici u RH. 

Zato je UVODNI TEKST moje knjige 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA taj don Kaćunkov tekst” koji dajem u Prilogu. 

Godine 2007. Don Kaćunko piše: 

Zato će i ne posve pozornog čitatelja zapanjiti činjenica kako se ni nakon pet 

godina ama baš ništa nije promijenilo. 

Čitatelje može samo još više zapanjiti da je i DVADESET godina poslije objave 

https://www.dragovoljac.com/index.php/obavijesti/29788-poziv-75
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija/
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija/
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don Kaćunkovog teksta mnogo gore nego što je bilo tada. Već slijedeće godine 

došlo je do tiskanja moje prve knjige o Thompsonu (s Matom Kovačevićem), a 

tada još nije bilo Memoranduma SANU 2. po kojemu se takve stvari odvijaju i u 

RH, a 'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA je već četvrta. 

Danas su spremni i zatvarati one koji javno kažu da su ZA DOM SPREMNI dati 

svoj život, a da pri tome viču SLAVA UKRAJINI. 

(Pogledajte: 

https://narod.hr/sport/dvostruki-kriteriji-zbog-slava-ukrajini-vukojevica-i-vidu-

se-nazivalo-fasistima-plenkovicu-i-zelenskiju-zbog-istog-se-pljesce ) 

Možemo li im vjerovati da misle dobro Ukrajini, ako bi zatvarali one koji bi bili 

spremni dati život za Hrvatsku – ako to nije u interesu njihovim gazdama? 

 

Josip Pečarić 

  

https://narod.hr/sport/dvostruki-kriteriji-zbog-slava-ukrajini-vukojevica-i-vidu-se-nazivalo-fasistima-plenkovicu-i-zelenskiju-zbog-istog-se-pljesce
https://narod.hr/sport/dvostruki-kriteriji-zbog-slava-ukrajini-vukojevica-i-vidu-se-nazivalo-fasistima-plenkovicu-i-zelenskiju-zbog-istog-se-pljesce
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PRILOG 

 

DON ANĐELKO KAĆUNKO  

 

KORIJENI THOMPSONOFOBIJE 

KAKO SAM RASKRINKAO THOMPSONOVO 

"USTAŠTVO" 

 
U novijoj hrvatskoj povijesti ne pamti se ideološka antikampanja, kakva se sručila 

na glazbenika Marka Perkovića Thompsona. Odmah nakon njegova 

spektakularnog splitskog koncerta, kojim je započeo turneju promoviranja novog 

albuma "E, moj narode", "spustila se gusta magla" medijska dosad neviđenom 

brzinom, snagom i opsegom, priskrbivši si time pridjev fenomenalnog bavljenja 

fenomenom. 

Nemoguće je u kratku novinskom osvrtu dodirnuti sve elemente koje je ta 

analitička "poplava" izbacila, kao ni sve autore koji su izronili na površinu. No u 

toj medijskoj bujici, koja i dalje teče, (iz)miješali su se osvrti, komentari, intervjui, 

raščlambe, ankete, etikete, uvrede, ponižavanja, prijetnje, politikantski zaključci i 

ocjene, predizborni strahovi... 

Ukratko, sasvim neuobičajeno, izostale su glazbene kritike – s iznimkom Darka 

Glavana, koji je kao kompetentan profesionalac to učinio odvažno i mimo 

cjelokupnog glazbeno-političkog kritičarskog lijevog "meanstreama". Umjesto 

toga, izrodio se konsenzus da je riječ o novom političkom pokretu te su za nj 

lansirani razni bombastični nazivi, koji se mogu svesti na zajednički nazivnik: 

"bauk crne (kontra)revolucije opet kruži Hrvatskom"! Kratica tog fenomena 

mogla bi biti NSDP (ne kao Novi SDP, ni kao Hitlerova stranka – Nacional 

Sozialistische Deutsche Partei, nego npr. kao Novi Stari Desničarski Pokret)! 

 

NOVA LICA, SCENA ISTA 

 

U tom povelikom mnoštvu, od doista uglednih, preko onih "dosebedržećih pera" 

hrvatske medijske javnosti, pa do dežurnih efemernih skribomana, koji ne 

propuštaju očešati se o svaku "temu dana", (a čiji su osvrti na "thompsonomaniju" 

ubitačno jednolični), posebnu pozornost zavrijedio je Ivan Zvonimir Čičak sa 

svojim "dnevnikom s margine" u Jutarnjem listu (19. 10. 2002.). 

On je prvi poslije Thompsonova splitskog megaspektakla uskliknuo sa 

zgražanjem da se "Crkva mora očitovati" o tome fenomenu. U međuvremenu je 

svojom "evolucijom koja teče" došao do zaključka da je "karizmatski i 

karizmatični svećenik Zlatko Sudac" (koji je "u priču" ušao kasnije, kao i 

nogometaš Boban), protivnik Thompsonu odnosno da su oni dva 

"suprotstavljena idejna svijeta". 
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No, čitava Čičkova analiza – koja također obrađuje svu popratnu 

"crnokošuljašku" i "ustašku" ikonografiju i scenografiju koncerta kao i ponašanje 

uglavnom mlade publike, čime se uglavnom bavi(la) sva kritikomanija fenomena 

Thompson – čisti je vrhunac podlosti i podvaljivanja! Ukratko, Čičak svoj 

zaključak o "političkoj poruci koja proizlazi iz Thompsonovih pjesama" 

("neonacistička ideologija kao ideologija zla") izvodi na temelju četiriju 

elemenata. To su: 1. "ustaški poklik 'za dom', kojim počinju koncerti"; 2. 

"osvetoljubiva pjesma 'Čavoglave' koja priziva osvetu i borbu; 3. "rasističko 

klicanje 'Mesiću, cigane'"; 4. "krvožedna ustaška koračnica 'Evo zore, evo dana' 

". 

Prvo, pola tih "argumenata" odmah treba "baciti u more". Jer, ni pjevanje o Juri i 

Bobanu, ni klicanje o Mesiću kao ciganu nemaju veze s pjevanjem i te "pjesme" 

uopće nisu na nosačima zvuka. Drugo, po čemu veću težinu može imati pjesma 

"Čavoglave" od ostale 24 (koliko sam ih ja čuo) npr. Na Thompsonovu drugom 

zagrebačkom koncertu (u Domu sportova – sadašnja opaska)? A staro je pravilo i 

princip korektnosti da se cjelovit opus nekog autora nikad ne prosuđuje po samo 

jednom njegovu djelu (pod pretpostavkom da je kod Thompsona doista riječ o 

nekom nedjelu; osim toga prešućuje se kakvu je ulogu odigrala ta pjesma u 

vrijeme agresije na Hrvatsku)! 

 

MIŠEVI, IZ RUPA IZIŠLI 

 

Dakle, dva su temeljna pitanja koja traže odgovore koji bi mogli riješiti enigmu: 

1. gdje su korijeni otpora Thompsonovim idejama; i 2. zašto je (najednom i 

Čičku) Thompson opasniji ekstremist od vlč. Sudca? 

Prvo, bit i težina fenomena Thompson jest što glazbenik Marko Perković na 

svim koncertima i u većini svojih pjesama kao temeljne vrijednosti ističe Boga, 

Obitelj i Domovinu. Na taj su "tamjan" i sve njegove nijanse pobješnjeli svi 

medijski "vragovi", te svojim "režanjem" (kao kod "najboljeg čovjekova 

prijatelja" kad mu otimaju kost), podsjetili na vremena u kojima su u omladinskim 

organizacijama "padale drugarske samokritike" za pasivnost, a Crkvu se 

optuživalo da im "otima i kvari omladinu"! 

Thompson je, dakle, zbog toga od svih popljuvan te mu je zbog marginalija, koje 

su bez ikakve veze s glazbom, prišivena najcrnja etiketa. 

Nasuprot tome stoje kvadratni kilometri novinarskih plahti s pohvalama i 

najboljim ocjenama najvećih rock-mračnjaka: od "Rolling Stonesovih" 

oduševljenja "for the Devil" do perverznog sotonista Marilyn Mansona i psovača 

vlastite majke Eminema! Kao primjer za to služi i najnoviji poticaj rock-

ovisnicima da ne propuste nastup bradatog atraktivnog teksaškog rock-dvojca "ZZ 

Top", koji na svojoj europskoj turneji (eto, konačno!) ne zaobilazi (kao u vrijeme 

"tuđmanokracije" "izoliranu"!) Hrvatsku (čime, kako se očito sugerira, tzv. 

razvijeni, kulturni svijet našu - premda balkansku/?/ - zemljicu stavlja uz bok 

civiliziranih zemalja svijeta). 

Laude tom bendu, (iz pera Aleksandra Dragaša, Jutarnji list, 18. listopada), da 

je "možda najbolji egzemplar spone između rock'n'rolla, piva, auta i seksa", toliko 
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su neukusne da ispada da bi se svi dvomilenijski civilizacijski dometi zapadne 

kršćanske kulture u zemljama gdje "ZZ-topovi" budu "pucali", trebali posakrivati 

po svojim nacionalnim kutovima pred tim i sličnim globalnim rock-kultovima. 

 

SUKOB DVIJU KULTURA 

 

Dakle, već površan uvid u fenomen pokazuje da je riječ o sukobu "kulture smrti" 

i "civilizacije života" – o čemu je Papa (Ivan Pavao II. – sadašnja opaska!) već 

milijun puta govorio, ali nama nikako da "prorade klikeri", pa da o tome 

promislimo te u svijetu i na ovom prelijepom dijelu Zemlje "gdje se zvijezde kao 

ptice gnijezde" znamo prepoznati fenomene i razlikovati duhove. 

Također, preočito je da je liberalističko i "lijevofrazno" izrugivanje tzv. 

ognjištarsko-kamenjarskog mentaliteta, zapravo odbacivanje tradicionalnih 

kršćanskih vrijednosti. Riječ je dakle o neizravnu udaru na Katoličku crkvu kao 

14-stoljetnog nositelja tih vrednota (u) kojima je odgajala hrvatski narod, čime se 

svakako želi eliminirati ili bar smanjiti njezin društveni utjecaj. 

Odnosno, kako kaže Papa u sjajnoj knjizi PRIJEĆI PRAG NADE, da se Crkvi 

oduzme polet u obavljanju njezina misionarskog poslanja. "Sili na razmišljanje taj 

strah od nove evangelizacije u nekim krugovima koji tvrde da predstavljaju javno 

mišljenje", a koji, ističe Papa, neskriveno zastupaju tezu da je kršćanska Europa 

(dakle i kršćanska Hrvatska!) tek "povijesni fenomen koji treba odložiti u arhiv". 

Ta briljantna Papina dijagnoza, kao tajna formula odnosno password, rješava 

cijelu zagonetku toga raznobojnog otpora i Kristovu Evanđelju i tradicionalnim 

kršćanskim vrijednostima. To su hrabro i otvoreno, bez diplomatske "muljaže" 

iznesene jasne riječi najvećeg duhovnog i moralnog autoriteta suvremenog svijeta. 

Svejedno, nekima zvuče kao paranoična teorija zavjere, kako se najčešće etiketira 

takve stavove. Međutim, ako je Papa paranoik, onda svi mirno možemo prihvatiti 

tu etiketu! 

Odgovor na drugo pitanje (zašto je – najednom i Čičku – Thompson opasniji 

ekstremist od vlč. Sudca?) jest, jednostavno, zato što je očito da je Thompson 

kao glazbenik medijski utjecajniji. On okuplja brojnije mase na koncertima, 

nastupa diljem Hrvatske, (a zaredat će i turneje po svijetu), njegove se pjesme 

"vrte" na radiju i spotovi prikazuju na televiziji, po svim novinama stalno je top-

tema, nosači zvuka s njegovim pjesmama "idu ko alva" i kod Hrvata ma gdje bili 

po cijelom "globalnom selu". 

Dapače, cijela naša Crkva zajedno ne može sa svojim ukupnim promidžbenim 

"arsenalom" (iz)vršiti toliki medijski utjecaj. Čak i kad bi svi koji su zaređeni 

snimili svoj CD (što je neizvedivo, jer neki nemaju sluha!), ne bi privukli toliku 

pozornost kao Thompson. Uostalom, zar posljednjih godina mnogi katolički 

bendovi nisu snimili desetke kvalitetnih duhovnih pjesama, ali nisu se maknuli 

"dalje" od HKR-a i Radio Marije. Bi li možda drukčije bilo da su između svake 

pjesme vikali "za dom"? 

 

UMJESTO ZAKLJUČKA 
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Čini se znakovitim da je udar (najprije) na Thompsona došao od onih istih 

protagonista koji već najmanje dvanaest godina govore o "neinformiranosti" 

učenika, osobito srednjoškolaca, p(r)ozivaju na odgovornost pisce udžbenika 

povijesti, te čak i roditelje okrivljuju da djeci kod kuće "filaju podsvijest" nekom 

svojom (valjda "neslužbenom"!) istinom. 

Kao što su pola stoljeća skrivali od naroda npr. istinu o Bleiburgu, namjerno 

iskrivljavali hrvatsku povijest, konstruirali svoje nebulozne (hipo)teze o 

etnogenezi Hrvata, sada ti isti samonametnuti znanstveni monopolisti na istinu 

(izravno, ili preko svojih poslušnih i plaćenih publicista te preko "korisnih budala" 

izvan njihovih "piramidalnih krugova") nastoje djeci samo svojim "arielom" 

ispirati mozak! Zato odmah ustaju čim bilo tko javno istupi s činjenicama, 

informacijama i podacima koji se ne podudaraju s njihovom "istinom". 

Neki bi rekli da su to iste one "fukare" čiji se nepodnošljivo lak zadah 

(antihrvatske i antikršćanske) novinarske "ambre" odavna širi hrvatskim 

medijskim prostorom. Thompson je to izrazio vrlo jednostavnim stihovima: "Od 

vremena još od Krista, nova lica scena ista, vražje sile se trude da nas ne bude...!" 

Ipak, i nakon 14-stoljetnog iskustva o nespojivosti "vraga i tamjana", mnogi se 

(Hrvati) još uvijek svakog jutra čude što sunce ne izlazi na zapadu. 

 

E, moj narode! 

Zagreb, na blagdan Sv. Ivana Kapistrana, 23. 10. 2002. (za Hrvatsko Slovo) 

.......................... 

PS & NB: Ovaj prilog objavljujem umjesto planiranog prikaza albuma "Bilo 

jednom u Hrvatskoj" (koji ne će izostati, ali u sadašnjoj stisci mora otpasti). Zato 

što ništa u ovom tekstu (u koji sam samo ubacio međunaslove) ne treba mijenjati, 

osim imena najnovijih kritičara (koji su kao "miševi iz rupa izišli" čak sa 

zahtjevima da se zabrane Thompsonovi koncerti) i naziva pjesama. 

Zato će i ne posve pozornog čitatelja zapanjiti činjenica kako se ni nakon pet 

godina ama baš ništa nije promijenilo – kao da je maksimirski koncert obična 

repriza poljudskog, a novi MPT-ov album onaj stari s novim imenom. Vrlo 

znakovito. Ali i poučno! A meni (sa svom skromnošću to ističem) također na 

ponos što sam među prvima "raskrinkao" Thompsonovo "usta(ni)štvo"! 

Hrvatsko slovo, 23. 10. 2002 

HRsvijet, 20. 6. 2007. 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/20430-ono-sto-ne-mogu-zecevi-mogu-

njihove-sluge-u-rh-6 

 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/20430-ono-sto-ne-mogu-zecevi-mogu-njihove-sluge-u-rh-6
http://dragovoljac.com/index.php/razno/20430-ono-sto-ne-mogu-zecevi-mogu-njihove-sluge-u-rh-6
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PREDSTAVLJANJE KNJIGE 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA: HRVATSKI POLITIČARI I ZDS 

 

 
 

Vjerojatno je mnogima čudno što se knjiga 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA predstavlja u vrijeme kada je počela ruska agresija na 

Ukrajinu i kada su hrvatski političari počeli pozdravljati sa ZA DOM SPREMNI. 

Istina oni kažu SLOBODA UKRAJINI, što je i razumljivo jer i jedan i drugi 

pozdrav znači spremnost davanja života za svoj narod, a hrvatskim političarima 

je lakše to izgovoriti za Ukrajinu jer nitko ne očekuje da bi oni doista dali život za 

ukrajinski narod, a za one koji su to spremni za hrvatski narod još nisu sigurni 

hoće li oni koje slušaju inzistirati da se takve i kazneno goni. Ne mogu ni biti 

sigurni kada vide kako se te gazde nadaju da će postići kompromis s agresorom 

na štetu Ukrajine. Putin im se otvoreno ruga i prijeti im pa pokazuje i svoj 

„humanizam“: Otvorit ćemo humanitarne prolaze iz opkoljenih gradova do Rusije 

i Bjelorusije gdje možemo zatvarati one koje kažu da smo u ratu s Ukrajinom. Ili 

samo žele iskoristiti Ukrajince da 'hrabri' ruski vojnici imaju ljudski štit od 

Ukrajinaca, o kome je Putin već i govorio.  
Vratimo se ovim mojim uobičajenim pogrješkama i očitom nerazlikovanju 

pozdrava u Ukrajini i Hrvatskoj kojima se pokazuje spremnost davanja svojih 

života za slobodu domovine. 
Da nije žalosno, bilo bi smiješno danas gledati kako su u Hrvatskoj najglasniji oni 

koji su protiv ZDS i Domovinskog rata kako viču 'Sloboda Ukrajini'. Čak i 

objašnjavaju da je istina u Drugom svjetskom ratu korišten i jedan i drugi ali je 

povijesno prednost na ukrajinskoj strani. Naravno i to je glupavo kada znamo da 



ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJNI 93 

 

je ZDS iz pjesme tj. Himne hrvatskih mornara stare tisuću godina. Ne pada im na 

pamet usporediti „gladomor“ nad Ukrajincima i „Križni put“ hrvatskog naroda – 

zločine Staljina i Tita koji su među najvećim zločincima u prošlom stoljeću. Još 

smješnije je kada znamo da je sa ZDS izborena pobjeda u Domovinskom ratu, a 

uvjereni smo da će i Ukrajinci pobijediti agresora u ratu. Hoće, ali to je tek pred 

njima. 
O istovjetnosti pozdrava SLOBODA UKRAJIN i ZA DOM SPREMNI lijepo se 

može razlučiti iz današnje kolumne Zvonimira Hodaka; SAD KAD JE 

PRAVOSLAVNI DUH IZAŠAO IZ BOCE U KOJU ĆE SE TEŠKO VRATITI, 

VIDIMO SVU GENIJALNOST PREDSJEDNIKA TUĐMANA 
 Hodak prvo podsjeća na Domovinski rat i genijalnost predsjednika Tuđmana što 

tek očekujemo od Ukrajinaca, kao i na one koji su podržavali Miloševića u srpskoj 

naci-fašističkoj agresiji a danas viču SLOBODA UKRAJINI i drže figu u džepu: 
Te scene bude sjećanja na Domovinski rat, još jedan pravoslavni džihad na tuđe 

tlo. Provališ, osvojiš, protjeraš stanovništvo, sve razrušiš i osnuješ svoju državu 

u tuđoj, pod krinkom zaštite svog stanovništva. Sve je to za nas već "deja vu", ali 

zato nije nimalo manje tragično i strašno. Zanimljivo je kako su parapolitičke 

organizacije (Srpska i Ruska pravoslavna crkva) odmah blagoslovile svoje 

"heroje" koji kasnije završe u Haagu ili pred nekim novim međunarodnim 

kaznenim sudom. 
Sjajna razmišljanja Marcela Holjevca vode nas natrag u 1991. Ukrajina traži 

suđenja za ruske ratne zločine. Sjetite se kako smo i mi to tražili tijekom 

Domovinskog rata. Naivno smo vjerovali kako će svijet prepoznati tko je u stvari 

bio agresor i razaratelj naše domovine. Međutim, odmah po osnivanju suda u 

Haagu cijelo to suđenje se pretvorilo u političku farsu traženja ravnoteže krivnje 

pod parolom kako je zločina bilo na obje strane pa zato treba individualizirati 

krivnju i da se ne smije suditi samo agresoru. 
Treba osvijestiti veličinu političkog genija predsjednika Tuđmana 
Kasnije je ta ista međunarodna zajednica tražila od nas da se vlast odrekne HOS-

ovaca koji su među prvima uzeli u ruke oružje i branili Hrvatsku jer su navodno 

to bile probuđene ustaše čije simbole treba zabraniti. Naravno, takav stav su 

međunarodnoj zajednici nametnule srpske službe i domaći jugo-nostalgičari. 

Srećom, tada je Tuđman još bio živ pa nije na to nasjedao, a nije im to srećom 

uspjelo ni do danas. 
Ukrajinci znaju tko je "The wrong boy next door". U Ukrajini se bar zna da su svi 

Rusi koji tamo žive na strani Putina, a Ukrajinci za neovisnost i mir u svojoj 

zemlji. U vrijeme Domovinskog rata srpske obavještajne službe i domaći jugo-

nostalgičari, orjunaši i izdajice stalno su gurali tezu kako su Tuđman i Milošević 

vodili "dogovoreni rat", kako se želi uspostaviti ustaška država, kako su ugrožene 

sve manjine koje žive u Hrvatskoj, kako se prisilno pokrštavaju vjernici 

pravoslavne vjere itd. itd. 
Iako je nezahvalno i opasno vuči paralele između dva rata jer su okolnosti uvijek 

donekle drugačije, ipak, iz današnje perspektive rata u Ukrajini, treba još jednom 

osvijestiti veličinu političkog genija predsjednika Tuđmana i ljudi oko njega koji 

su u još gorim okolnostima – s embargom na uvoz oružja, nesklonošću ukupne 
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međunarodne zajednice i tek u fazi stvaranja vlastite države – uspjeli pobijediti u 

Domovinskom ratu i ostvariti samostalnost, mir i prosperitet Hrvatske. 
(…) 
Neka danas netko predloži Vijeću sigurnosti da se uvede embargo na kupnju 

oružja Ukrajini i Rusiji i da je taj netko još i državljanin Ukrajine. Bio bi odmah 

smješten u jednu zdravstvenu ustanovu na kraju zapadnog dijela Zagreba. Sad 

kad je pravoslavni duh izašao iz boce u koju će se teško (a moguće nikada više) 

vratiti, vidimo svu genijalnost Tuđmana. Sad samo zamislite da nije bilo njegovog 

taktičnog i strpljivog stvaranja gardijskih brigada, pregovaranja s Miloševićem 

kako bi kupio vrijeme dok se ne pripremimo za rat, i da nismo zaokružili svoju 

državu Bljeskom i Olujom, što bi bilo danas od "Lepe njihove"? Bolje ne 

zamišljajte! I onako je previše crnila. Radije maštajte kako se Putinu iznenada 

dogodio ruski Majdan… 
Njega je još Horacije proglasio za "Hostis humani generis" odnosno 

"Neprijatelja ljudskog roda". 
U nastavku Hodak daje usporedbu ZDS i SLAVA UKRAJINI: 
O pozdravima ZDS i Slava Ukrajini 
Ima jedna upadljiva simetrija između Ukrajine i Lijepe naše. To su povijesni 

pozdravi ZDS i Slava Ukrajini. Kako piše novinar Inoslav Bešker koji povijest 

politike ima u malom prstu, Slava Ukrajini je doslovni citat stiha progonjenog 

nacionalnog preporoditelja Tarasa Ševčenka. Pjesmu je napisao 1840.: "Naša 

misao, naša pjesma, neće umrijeti, neće propasti… odatle ljudi naša slava, Slava 

Ukrajini". Od tada je taj stih postao nacionalno geslo za vrijeme ukrajinske 

nacionalne revolucije 1918.-1921. Istih godina kad su "hrvatske guske" odgegale 

u beogradsku maglu. 
Naravno, 1921. Ukrajinska Narodna Republika dočekala je "slobodu" pod 

čizmom Crvene armije. Taj pozdrav koristile su i pristaše Stepana Bandere (jedan 

od vođa ukrajinskog nacionalnog pokreta u zapadnoj Ukrajini koji sam definira 

ukrajinski nacionalizam: «Ideja ukrajinskog nacionaliste, nacionalističkog 

pokreta, nije istoznačna terminu sa Zapada. Ukrajinski nacionalni pokret nema 

ništa zajedničko s nacizmom, fašizmom ili nacional-socijalizmom. Ukrajinski 

nacionalizam se bori protiv imperijalizma, protiv totalitarizma, protiv rasizma i 

bilo kojeg oblika diktature te zagovaranja nasilja. Termin ukrajinski nacionalist 

istovjetan je terminu ukrajinski patriot, koji je spreman boriti se za slobodu svoga 

naroda i žrtvovati sve za svoj narod, žrtvovati sve što posjeduje» - 

https://hr.wikipedia.org/wiki/Stepan_Bandera - zapravo istovjetno definiciji 

hrvatskom nacionalizmu, JP) koji je naravno bio fašist. Stara, već znana priča. 

Kad Ukrajina poklekne onda će na površinu isplivati ruski i ukrajinski Krausi 

rokćući protiv pozdrava Slava Ukrajini. Stari su to Staljinovi demokrati. Oni znaju 

čekati… Mi smo naše neprijatelje otpravili s ZDS kući, a oni čekaju, ponizni i 

strpljivi neko novo klanje. ZDS nije kamenčić u njihovim opancima nego kompleks 

Kninske tvrđave i sjećanje na dane slave 5. kolovoza 1995. Stoga "Slava i 

Hrvatskoj"… 
https://direktno.hr/kolumne/sad-kad-je-pravoslavni-duh-izasao-iz-boce-u-koju-

ce-se-tesko-vratiti-vidimo-svu-genijalnost-predsjednika-tudmana-262830/  

https://hr.wikipedia.org/wiki/Ukrajina
https://hr.wikipedia.org/wiki/Stepan_Bandera
https://direktno.hr/kolumne/sad-kad-je-pravoslavni-duh-izasao-iz-boce-u-koju-ce-se-tesko-vratiti-vidimo-svu-genijalnost-predsjednika-tudmana-262830/
https://direktno.hr/kolumne/sad-kad-je-pravoslavni-duh-izasao-iz-boce-u-koju-ce-se-tesko-vratiti-vidimo-svu-genijalnost-predsjednika-tudmana-262830/
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Doista je nevjerojatno da je knjiga 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA tiskana danas tako da je i njeno predstavljanje zapravo 

još jedna mogućnost da se da podrška ukrajinskom narodu. Za to sam zahvalan 

Croatiji Records koja je pomogla tiskanje knjige iako 'Bojna Čavoglave' nije tada 

bili omiljena hrvatskim političarima. A je li se to promijenilo tek ćemo vidjeti. 
 Josip Pečarić 

 
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29838-predstavljanje-knjige-

bojna-cavoglave-thompsonofobija-hrvatski-politicari-i-zds   

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29838-predstavljanje-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija-hrvatski-politicari-i-zds
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29838-predstavljanje-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija-hrvatski-politicari-i-zds
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PREDSTAVLJANJE KNJIGE 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA: TUŽNA VIJEST 
 

Svi ste -vjerujem- gledali originalam Thompsonov spot: 

https://www.youtube.com/watch?v=pfUCdsLgr4Y  

Jedan od branitelja s tog spota je legenda Domovinskog rata Božo (Boškan) Matić. 

Kuća Matića u Čavoglavama je na izvoru rijeke Čikole. 

I tu kuću sam prvu posjetio u Čavoglavama one godine kada je Thompson 

organizirao izgradnju igrališta u školi u Čavoglavam. Tada su počele proslave 

Dana pobjede u Čavoglavama. 

Išao sam s prvim rođakom Boža Matića prof. dr. sc. Markom Matićem koji je moj 

prvi doktorand iz Splita, čijoj obitelji pripada drugi dio kuće Matića na izvoru 

Čikole. 

Thompson će - prirodno ići na sprovod, tako da se ispričavamo svima onima koji 

su željeli doći na predstavljanje zbog njega. 

Ima simbolike u tome da je sprovod legendarnog branielja iz Bojne Čavoglave 

istog dana kada je i predstavljanje knjige o legendarnoj Bojni Čavoglave. 

Organizirat ćemo poslije Uskrsa i predstavljanje u Splitu. 

Sućut obitelji, rodbini i prijateljima. 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=pfUCdsLgr4Y
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KNJIGA O MEĐUNARODNOJ HIMNI NARODA 

IZLOŽENIH AGRESIJI 
 

 
 

Sve vas lijepo pozdravljam i zahvaljujem se što ste došli na predstavljanje knjige 

'Bojna Čavoglave' / Thompsonofobija. Zahvaljujem se HVIDR-i grada Zagreba u 

čijim prostorijama smo danas gosti i predstavljačima koji su vam dobro poznati 

pa vam ih ne trebam posebno predstavljati. To su predsjednik HAZUDD-a dr. sc. 

Josip Stjepandić, dr. sc. Josip Jurčević i odvjetnik Davorin Karačić. 

Posebna zahvalnost ide Croatii Records koja je pomogla u tiskanju knjige kao i 

Branku Hrkaču koji je opet sjajno napravio korice knjige.  

Počasni gost današnjeg predstavljanja trebao je biti Marko Perković Thompson. 

Međutim on je danas na sprovodu legendarnom branitelju iz Bojne Čavoglave, 

dakle jednom od onih na prvom spotu „Bojne“. To je Božo (Boškan) Matić čija je 

kuća na izvoru rijeke Čikole i doista ima simbolike u tome da je sprovod 

legendarnog branitelja iz Bojne Čavoglave istog dana kada je i predstavljanje 

knjige o legendarnoj Bojni Čavoglave. 

* 
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Današnje predstavljanje se odvija u vrijeme brutalne ruske agresije na Ukrajinu 

pa u pozivu na ovo predstavljanje spominjem kako predstavljamo knjigu o 
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međunarodnoj himni naroda izloženih agresiji. To je dano i u najavi na službenom 

portalu Marka Perkovića Thompsona: 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson  

Evo dva komentara: 

Marija Žura 

Nažalost, opet je vrijeme za ovu tako nadahnutu, snažnu, herojstvom prožetu, 

Markovu pjesmu...sada je i ukrajinski borci pjevaju kao svoju himnu! Kad to 

čovjek čuje, srce puca! 

Ruzsa Perick 

Napokon knjiga za Markovo djelo, za sva srca koja su ga doživjela i sačuvala u 

sebi, za temeljno pravo obrane svog doma. Internacionalna himna, točno!  

Zapravo ruska agresija je počela 2014. godine i mediji u RH su u veljači 2015. 

pisali o tome kako su Ukrajinci prepjevali 'Bojnu Čavoglave': 

Videospot je napravljen montažom snimaka ukrajinskih snaga sigurnosti koje 

su emitirane na televiziji. 

https://narod.hr/svijet/video-ukrajinci-prepjevali-cavoglave  

Već 13. 02. 2015. objavljen je tekst u kome se iz naslova može prepoznati da su 

Thompson i njegovi suradnici svjesni činjenice da 'Bojna Čavoglave' nije samo u 

Domovinskom ratu bila pjesma koja je ledila krv u venama fašističkih agresora 

već postaje himna svih naroda izloženih agresiji: 

THOMPSON ODUŠEVLJEN ŠTO “BOJNA ČAVOGLAVE” GRMI I 

UKRAJINOM: NJENA SNAŽNA PORUKA JE UNIVERZALNA 

Evo početka tog teksta:  

Odu naše Čavoglave u svijet – domoljubna poruka Marka Perkovića Thompsona 

ispjevana u antologijskoj hrvatskoj budnici “Bojna Čavoglave” postala je himna i 

u ratom zahvaćenoj Ukrajini. 

U vihoru Donbasa, istočne regije koju domaći nazivaju srcem svoje zemlje, 

Thompsonova “Bojna Čavoglave” u prilagođenoj verziji ori se među ukrajinskim 

vojnicima, dižući im moral, jačajući snagu zajedništva, dajući im poruku da 

izdrže. U Ukrajini je dobila i svoj jurišni naslov “Mi smo najjači”; iza njezina 

prepjeva stoji bend “Krivogradski glazbeni talenti”, i od samog pojavljivanja 

dobila je status hita! 

“Kako nas takvo što ne bi radovalo. Pa to je pokazalo snagu Markove skladbe, 

koja je i u Hrvatskoj, od prvog pojavljivanja u Domovinskom ratu, postala simbol 

borbe za slobodu hrvatskog naroda. Snažna poruka koju nosi lako se može vezati 

uz svaki napaćeni narod koji se, kao i mi 90-ih, borio za svoju slobodu. Drago 

nam je da se prenosi preko usta Ukrajinaca, njihovih ratnika, kao simbol vjere u 

bolje i slobodno sutra. Na kraju krajeva, na “Bojnu Čavoglave”, pjesmu s 

karakterom, i danas na svim Thompsonovim koncertima nastane neviđena 

atmosfera. I to pokazuje njezinu svevremenost”, kaže pjevačev menadžer Zdravko 

Barišić za Slobodnu Dalmaciju. 

U daljem tekstu spominje se da se „Bojna Čavoglave” pjeva i na Kosovu a u 

raznim verzijama izvodi i u Poljskoj, a prepjevao ju je i jedan njemački band.  

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson
https://www.facebook.com/marija.zura.9?comment_id=Y29tbWVudDo0ODY5NjkyNjI5OTk0MDJfNDg3MTM3MzA5NjQ5MjY0&__cft__%5b0%5d=AZUbTjuXAnmWVCsXeZLeLvCHCPytBStSA3zfBS8jFIobxieBbipHjSS-Xu_VtiG-VMo1M8traP_36ml4qXAPzo04av6zf4VYH5jn3i4qYrQfCht_Efk-tsaO-rdhbFBZqw3b_jgTOZRcsl2RaJmqdamMDY2tv3Jb-MUoFTAdkwgDNw&__tn__=R%5d-R
https://narod.hr/svijet/video-ukrajinci-prepjevali-cavoglave
http://www.slobodnadalmacija.hr/Spektakli/tabid/79/articleType/ArticleView/articleId/274692/Default.aspx
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https://www.sloboda.hr/thompson-odusevljen-sto-bojna-cavoglave-grmi-i-

ukrajinom-njena-snazna-poruka-je-univerzalna/  

Spomenimo da su „Bojnu“ u vrijeme Domovinskog rata prepjevali i branitelji iz 

Bjelovara i Imotskog, a posebno u Bosni i Hercegovini (Orašje, Široki Brijeg, 

Bihać. Jajce, Sarajevo), pa čak i u Italiji: 

 

 
https://www.youtube.com/watch?v=14XceuK-FUU  

Pitam se je li spoznaja da je „Bojna Čavoglave“ postala već tada himna naroda 

izloženih agresiji utjecalo na odluku da se Thompsona pozove u Knin za dan 

pobjede i onda se napadne „Bojna“? Znakovito je da je HOS napadnut tek godinu 

dana kasnije. 

Znamo da su svjetski moćnici podržavali naci-fašističku srpsku agresiju na 

Hrvatsku koja se opravdavala tvrdnjama da su branitelji Ustaše a država 

Tuđmanova ustaška država. Hrvatske vlasti poslije smrti HRVATSKOG 

predsjednika akademika Franje Tuđmana poslušno izvršava želje svjetskih 

moćnika koji nisu željeli hrvatsku državu pa je Thompson i „Bojna Čavoglave“ 

na udaru sve do današnjih dana. 

Vidimo da na isti način Putin opravdava svoju zločinačku agresiju na Ukrajinu i 

traži DENACIFIKACIJU Ukrajine. 

Međutim tu postoji i dodatna poruka jer je agresija na Ukrajinu izvršena – 

navodno - zbog želje Ukrajinaca da njihova zemlja uđe u NATO i EU. 

Drugim riječima Putin tvrdi da je to nacizam pa su – zapravo - i zapadne zemlje 

fašističke zemlje. Podržavali su naci-fašističku agresiju na Hrvatsku i sada im se 

Putin ruga tvrdeći da su oni nacisti. 

https://www.sloboda.hr/thompson-odusevljen-sto-bojna-cavoglave-grmi-i-ukrajinom-njena-snazna-poruka-je-univerzalna/
https://www.sloboda.hr/thompson-odusevljen-sto-bojna-cavoglave-grmi-i-ukrajinom-njena-snazna-poruka-je-univerzalna/
https://www.youtube.com/watch?v=14XceuK-FUU
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A u toj igri velikih strada prijateljski ukrajinski narod. Poslije Gladomora i Staljina 

sada imaju Putina i razaranja svojih domova i domovine. 

A „Bojna Čavoglave“ nosi u sebi univerzalnu poruku da se narodi moraju hrabro 

izboriti za svoju slobodu. Veliki će se ponašati u skladu s njihovim interesima. 

Josip Pečarić 

ZANIMLJIVOST S PREDSTAVLJANJA: Knjigu o članu inicijalnog kruga 

Tuđman 100 napisao je drugi član inicijalnog kruga, a predstavili su je tri člana 

istog kruga. U publici su bili osnivači inicijalnog kruga Stjepan Tuđman i Bosiljko 

Mišetić kao i glasnogovornik Željko Olujić.  

Puno Tuđmanista - vjerojatno su to svi nazočni na predstavljanju. Uskoro će se 

svi koji žele moći upisati sami u taj krug. Jer Tuđmanista ima puno. 
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Fotografije: Branko Hrkač 
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https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-

thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas  

https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-

agresiji/  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-

medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html  

https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo  

https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%

5Etfw  

 

Jedan komentar s Portala HKV-a: 

Đuro •  

Velika i pobjednička 'mirnodopska bitka' akademika Pečarića. Himna ili oda, a i 

koračnica, budnica - 'bojna Čavoglave', je odigrala u DR veliku stvar. Oko 100 

tisuća kazeta se vrtjelo u samovozima i na crti 'do' veliko-partizanskočetničke 

okupacijske zone, i u legendarnoj HRVATSKOJ VOJSCI, u pobjedi 

velikosrpskog fašizma. Moral, vojni i psihološki, strateški, za Hrvate i do Marsa, 

a za četnike - nekoliko vrsta u formacijama (JNA, beli orlovi četnika Šešelja, 

Martićevci, Hadžićevci i sl;) 'vanvejtiket' i zečevska bežanija, u kompletu, četnika. 

  

https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas
https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas
https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji/
https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji/
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo
https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%5Etfw
https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%5Etfw
https://disqus.com/by/disqus_WXPYIGo4zp/
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JOSIP STJEPANDIĆ: IZLAGANJE U POVODU 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE „THOMPSONOFOBIJA“, 

8. 3. 22. 

 

 
 
Na početku moga izlaganja želio bih Vas sve pozdraviti starom hrvatskom 

ulaznom pjesmom: 

  

„Dobrodošli prijatelji moji 

Hvala Bogu opet smo se sreli 

čisto srce nikog se ne boji 

Makar su nas ušutkati htjeli“.1 

  

Malo se prigodno šalim jer danas opet imamo za temu „jezik za zube“ kao službeni 

jezik, šutnju i ušutkavanje kao metodu za stvaranje sretnog društva. 

  

Ja sam Josip Stjepandić. Upravo dovršavam 61. rundu svoga prilično dinamičnog 

života. Prije 39 godina napustio sam kao inženjer s potvrdom o položenom 

diplomskom ispitu onu propalu državu, kojoj niti imena ne volim spominjati, te 

se nakon kraćeg boravka u Austriji, gdje sam doktorirao, trajno nastanio u 

Njemačkoj kao neprijateljska emigracija. Prošao sam poslom skoro cijeli 

razvijeni svijet. Imam stalne kontakte i suradnju s ljudima iz oko 30 zemalja širom 

 
1 Marko Perković Thompson, Dobrodošli 
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svijeta. Na žalost, ono čime se ja profesionalno bavim, nije traženo u Hrvatskoj, 

tako da povratak prije umirovljenja nije bio održiva opcija. Koristeći pogodnosti 

zatvaranja radi corone, od lani se polako vraćam. Iako ne nosim gene kamene, 

nego tvrdu glavu bosansku, nigdje mi nije tako lijepo kao u Dalmaciji. Dalmacijo, 

more moje, jedna duša, a nas dvoje.2 Kada čujem naše pjesme, krv u meni vri, to 

je ljubav što u duši godinama zri.3 

  

Dok je bio rat u Hrvatskoj, i ja sam se pomalo tukao na svoj način, prije svega 

šireći istinu o Hrvatskoj i Hrvatima. U snovima je mojim ponosna i lijepa4. U to 

vrijeme moglo se još doći do predsoblja tadašnjeg ministra Genschera. Kad god 

bih doživio da Nijemci cijene Hrvatsku i Hrvate, a to nije bilo tako rijetko, osjećao 

sam to kao osobni uspjeh. Bog i majka vole nas Hrvate, žele nas na ovom lipom 

svitu, u slobodnoj Hrvatskoj da živu.5 

  

Devedesetih je bilo jasno, da nemamo institucije, koje su bile tek u nastanku. Sada 

ih pak imamo, ali su one velikim dijelom okupirane te rade za neprijateljsku 

stranu. To vrijedi poglavito za medije, koji uglavnom svi misle jednom glavom, 

onom u Beograda. 

  

Statistike daju neumoljivo jasnu sliku. 

  

Prema gospodarskim pokazateljima, Hrvatska je na začelju Europske unije, 

neznatno ispred Bugarske. Da leži u Africi, Hrvatska bi se sa Sejšelima borila za 

vodeću poziciju, u Južnoj Americi bila bi među vodećima, a u Aziji su ispred 

Hrvatske mnoge zemlje u trajnom kriznom stanju poput Turske. 

To je ta tužna realnost, koja rezultira velikim iseljavanjem. Ja to tumačim načinom 

i ljudima koji upravljaju Hrvatskom. 

  

Pogledamo li statistike, koje se odnose na ponašanje pojedinaca u društvu, slika 

je dijametralno suprotna. 

Prema indeksu inkluzivnosti Hrvatska je 13 u svijetu, neposredno iza Danske, 

Njemačke i Austrije, a ispred Belgije, Francuske, Švicarske, Italije i Japana. 

Po indeksu mira („Global Peace Index“) Hrvatska s Njemačkom dijeli 17 mjesto 

u svijetu, ispred Mađarske, Belgije, Nizozemske i Poljske. 

Po stopi kriminaliteta u Njemačkoj Hrvati imaju nešto višu stopu krimaliteta nego 

Nijemci, ali skoro 4 puta nižu nego Srbi i Crnogorci i 2 puta nižu nego Kosovari. 

Hrvati u Hrvatskoj imaju skupa s Litvancima najnižu stopu kriminaliteta u EU, 

iako crvenokosa drugarica Radojka B. tvrdi suprotno. 

Po broju pljački i silovanja, Hrvatska je bolja od svih zapadnih i nešto slabija od 

istočnoeuropskih zemalja. 

 
2 Marko Perković Thompson, Lijepa li si. 
3 Marko Perković Thompson, Tamo gdje su moji korijeni. 
4 Marko Perković Thompson, Povratak ratnika 
5 Marko Perković Thompson, Moli mala 
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Po tome, koliko se stanovnici osjećaju sigurnim hodati po mraku, Hrvatska je sa 

Slovenijom vodeća u EU. 

  

Bez previše razmišljanja dade se zaključiti, da su Hrvati među najboljima svuda 

tamo, gdje se traže dobar odgoj, vjera, dobrodušnost, poštovanje, miroljubivost, 

razumijevanje, umjerenost i druge slične vrline.  

Ima istina i među Hrvatima pokvarenjaka i nasilnika, al' dok je zla bit će i anđela.6 

Ne samo da se ovakve statistike skrivaju u hrvatskim medijima, nego se promiče 

potpuno drukčija slika. Umjesto da se hvale kako pripadaju dobroćudnom, 

plemenitom narodu prepunom vrlina, oni pri punoj svijesti lažno prikazuju 

Hrvatsku i Hrvate kao tobožnju sramotu Europe. Eh, što im se povampire lica kad 

se vije naša šahovnica, sveta zastava.7 

  

Ima dana, kad je medijska slika postavljena naglavce. Primjerice kad se suludi čin 

jednog raspamećenog mladića pokušava prikazati kao terorizam tj. organizirana 

akcija s više sudionika, iako rezultati istrage ne daju temelja za takav zaključak.  

  

Oni koji u Hrvatskoj svakodnevno zazivaju duhovno i moralno izvanredno stanje, 

ne ostaju na žalost u granicama Hrvatske, nego svoje odvratne tlapnje prenose u 

inozemstvo i tamo ih šire kao tobožnju sliku Hrvatske. Od vremena još od Krista, 

nova lica, scena ista, vražje sile se trude, da nas ne bude.8 

Među žrtvama takvih nečasnih radnji nalaze se svi istaknuti Hrvati, a napose 

Marko Perković Thompson, koji je uz već pokojne Tuđmana i Stepinca jedan od 

tri najnapadanija Hrvata. 

Nasuprot situaciji za vrijeme Domovinskog rata, kad su najpoznatiji novinari u 

Njemačkoj i Austriji razumjeli srž problema i sukladno tome postupali, danas je 

jedna cijela generacija novinara u njemačkom govornom području, a pogotovo 

Austriji zatrovana ciljanom denuncijacijom, pa tako npr. Druga Nerona od 

Pantovčaka prikazuju kao desničara. I to im je netko podmetnuo, jer nisu čuli za 

Darka Pajičića. Po metodi jugokomunista, tri put slaži, istina ne važi.9 

  

Stoga naslov knjige Thompsonofobija nije pogrješan, ali je neprecizan. Točnije bi 

bilo „Hrvatofobija na primjeru Thompsona“ ili još bolje „Mržnja prema 

Hrvatskoj“ ili „In odium Croatie“. Thompsona i Hrvate bi oni nekako mogli 

podnijeti, ali samo bez Hrvatske. 

Manji je problem Thompson, pozdrav „Za Dom spremni“ ili nešto slično imaju 

skoro svi narodi širom svijeta, u što sam se osobno uvjerio. Ali da su tamo negdje 

u zabiti Zagore stala braća da obrane svoje domove10 te zaustavila Mladićeve 

antifašističke tenkove ukrašene crvenom zvijezdom petokrakom – e to bre ne ide! 

 
6 Marko Perković Thompson, Dobrodošli. 
7 Marko Perković Thompson, Neka nitko ne dira u moj dio svemira. 
8 Marko Perković Thompson, E, moj narode 
9 Marko Perković Thompson, Dobrodošli. 
10 Marko Perković Thompson, Bojna Čavoglave 
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Štoviše, nisu to učinili samo jednom, nego bi to ponovili svaki put, kad bi bilo 

potrebno, što se vidi na svakoj priredbi na kojoj nastupa Thompson! Ne mogu nam 

ništa napraviti, snagom ćemo vječno postojati.11 

  

Nisu samo u Čavoglavama stala braća da obrane svoje domove12, nego to vrijedi 

i za Hrvate izvan Hrvatske. 

Po principu „Ne daj na se, nedaj svoje, nemoj tuđe, prokleto je“13 širom svijeta 

djeluje cijeli niz zauzetih pomoćnih branitelja. Imamo i Bojnu Čavoglave na 

društvenoj mreži Twitter s preko 430 članova, uglavnom žena, a mislim da su neki 

od njih večeras među nama. Nema protivnika koji bi nam se mogao suprotstaviti 

na temu Hrvatske. Iz povijesti naše slavne, a i ove ne baš davne, sve smo što nam 

je vrijedno, stekli zajedno.14 

Puno njih poznajem, dragi, angažirani ljudi, pogotovo Ružica, sinjska snaha iz 

Münchena, koja u svojim dopisima pokvarenjacima novinarima uvijek citira 

Sveto Pismo i kao pozdrav upućuje Božji blagoslov. 

Nemjerljiv doprinos dao je Nikola Knez svojim filmovima „Bleiburg“ i „Oluja“. 

Možda bi se akademik trebao prebaciti na proizvodnju dokumentarnih filmova? 

  

Sigurno ćete se pitati, gdje je u toj priči hrvatska diplomacija? 

Za Njemačku mogu potvrditi da imamo vrlo kvalitetnog veleposlanika i konzule. 

Kad treba djelovati u javnosti, postaje očigledno je da se svi oni nečeg boje npr. 

da bi ih yudex mogao optužiti da su previše Hrvati, nacionalisti, ognjištari, ustaše. 

Sjetimo se slučaja diplomatkinje Elizabete Mađarević, koja biva izbačena na cestu 

nakon prijekog medijskog suda u yudexu. Antikristi i masoni, komunisti ovi, oni, 

šire sotonske fraze, da nas poraze.15 

  

Tako je moguće da se u Austiji pred zabranom nalazi tradicionalna komemoracija 

u Bleiburgu sa 70-godišnjom tradicijom, a da hrvatska vlast gotovo ništa nije 

poduzela protiv te urote i podvale hrvatskih i austrijskih titoista. Veleposlanik u 

Beču zasad šuti. 

Na svu sreću, ima dovoljno Austrijanaca, koji znaju što se u Bleiburgu i okolici 

doista dogodilo u svibnju 1945, pa će onda oni, Austrijanci, organizirati 

komemoraciju za najveći pokolj Hrvata u povijesti. Na hrvatsku sramotu. 

Takvih situacija na žalost nije tako malo, a najgore je u njima, da bi se mogle 

trajno spriječiti, kad bi profunkcionirale hrvatske institucije. 

U ovoj knjizi opisan je zoran primjer takve manipulacije na štetu Marka Perkovića 

Thompsona, u kojoj sam sam imao glavnu sporednu ulogu. 

Ukratko: kao po zapovijedi, a to funkcionira nakon dugogodišnje indoktrinacije i 

hajke, bilo je u Njemačkoj objavljeno više vrlo ružnih članaka o proslavi drugog 

 
11 Marko Perković Thompson, Moli mala 
12 Marko Perković Thompson, Bojna Čavoglave 
13 Marko Perković Thompson, Geni kameni 
14 Marko Perković Thompson, E, moj narode 
15 Marko Perković Thompson, E, moj narode. 



ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJNI 113 

 

mjesta na Svjetskom prvenstvu u nogometu 2018. Da su strani novinari imalo 

mislili svojom glavom, bili bi se zapitali kakva je to državna proslava, na kojoj se 

glavnom izvođaču isključi mirkrofon? 

Međutim, oni su radije prenijeli ono što im je netko podmetnuo. Tako se u 

Njemačkoj razvila žestoka prepirka, nakon koje je novinar uglednih novina FAZ 

na moj nagovor pristao da napravi intervju s Thompsonom, kao neka vrsta 

ispravka štete počinjene od njegove strane. Cijeli opis slijeda događaja nalazi se 

u knjizi. 

Intervju je doista bio napravljen, transkribiran, dotjerivan u 32 koraka sinkrono na 

2 jezika, da bi novine u tiskanom izdanju objavile bljutavu priču o tome kako 

Thompson ispod bijelog prsluka nosi crnu košulju, te mu stoga treba zabraniti 

nastupe u Njemačkoj!? 

Dan kasnije bio je doista objavljen cjelokupni intjervju u mrežnom izdanju na 30 

stranica, iza uvoda od dodatnih 30 stranica, u kojem je autor poglavito naklapao 

o Drugome svjetskom ratu, te uspomeni na njega i što bi Thompson o tome smio 

misliti, govoriti i pjevati!? Thompsonovi pogledi na život, vjeru, obitelj, ljubav 

ostali su po strani. Još govore da smo kontroverzni, ali to su kučine i trice, 

argumenti podli i bezvezni, istinu im kažimo u lice.16 

Intervju se i sada može naći na mrežnoj stranici, a oni koji su ga naknadno čitali, 

a takvih nije malo, čude se uvodu, jer je u Thompsonovim izjavama zapravo sve 

rečeno te nikakav dulji uvod niti komentar ne bi bio potreban. 

Javilo mi se više Nijemaca i Austrijanaca, koji su bili jednako zgroženi postupkom 

novinara. Dvojica od njih htjeli bi pomoći u organizaciji Thompsonova koncerta 

u svome gradu, čim prestanu ograničenja na račun corone.  

Eto, danas je to neka mala ekskluziva da slijedi po jedan poziv za održavanje 

koncerta sa sjevera Njemačke te iz Austrije. Oni koji bi zagovarali eventualu 

zabranu mogu već sada početi studirati intervju. Možda u njemu ipak nađu nešto 

kompromitirajuće. Pravnici su već kazali: tu nema materijala ni za početnu 

sumnju, a kamoli za optužnicu i zabranu. 

  

Poštenim putem ići bit će teško, znaj, al' samo ćeš tako stići gdje je vječni sjaj.17 

  

Ovim stihovima želio bih završiti ovo svoje izlaganje. Nadam se da sam prenio 

makar malo svoga oduševljenja koje gajim prema dvojici hrvatskih velikana, 

Marku Perkoviću i Josipu Pečariću, koje u svojoj duši držim svojim mlađim i 

starijim bratom. Bog ih poživio! 

  

Za one koji ne prate Thompsona: u ovo izlaganje utkao sam stihove iz 10 

Thompsonovih pjesama. Da bude sve uredno, u govoru objavljenom na portalima 

hrvatskonebo i dragovoljac bit će navedeni citati, da me Marko ne optuži za 

plagijat! 

  

 
16 Marko Perković Thompson, Dobrodošli. 
17 Marko Perković Thompson, Moj dida i ja 
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Prije nego što riječ prepustim drugima, htio bih se kratko obratiti hrvatskim 

braniteljima, kojih je sigurno mnogo u ovoj dvorani. Utječite na Vašeg ministra 

Medveda, da se komemoracija u Bleiburgu ipak održi. Ostat će mu neizbrisiv 

biljeg da je išao na komemoraciju u četničko uporište Grubore, odakle su tjednima 

nakon Oluje minobacačima 120 mm pucali na predsjednika Tuđmana i Vlak 

slobode, a da mu Austrijanci moraju organizirati komemoraciju za poklane 

Hrvate. 

  

Hvala na pozornosti! 

  

  

Dr. Josip Stjepandić, 8.3.2022. 

  

 
Fotografije: Branko Hrkač 

 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-

predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/ 

https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-

thompsonofobija/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-

povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/39256-j-

stjepandic-o-knjizi-thompsonofobija.html  

  

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
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O PREDSTAVLJANJU KNJIGE 'BOJNA ČAVOGLAVE' 

/ THOMPSONOFOBIJA 

(INICIJALNI KRUG TUĐMAN 100) 

 
Na vijestima CMC-a su dan nakon predstavljana dali reportažu o tome. Ona se 

može naći na Youtube.u ali i na Thompsonovim stranicama: 

 

Marko Perković Thompson 

U prostorijama HVIDRE grada Zagreba predstavljena je nova knjiga akademika 

Josipa Pečarića 'Bojna Čavoglave / Thompsonofobija'. Poznatom matematičaru 

ovo je četvrta knjiga o najtiražnijem hrvatskom glazbeniku i dragovoljcu 

Domovinskog rata, Marku Perkoviću Thompsonu  

(2008.: "Thompson u očima hrvatskih intelektualaca",  

2012.: "Hajka na Thompsona",  

2017.: "Thompson: pjesmom za Hrvatsku"). 

 

 
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo 

 

Uz autora knjige na predstavljanju su sudjelovali predsjednik HAZUDD-a dr. sc. 

Josip Stjepandić, dr. sc. Josip Jurčević te odvjetnik Davorin Karačić. 

Kako je pjesma prepjevana na nekoliko stranih jezika, autor u knjizi navodi da je 

Thompsonov ratni hit „Bojna Čavoglave“ postao svojevrsna himna naroda 

izloženih agresiji budući da pjesma u sebi nosi univerzalnu poruku da se narodi 

moraju hrabro izboriti za svoju slobodu. 

 

Neki komentari s Thomsonovog facebook- 

 

Mirjana Marusic 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson?__cft__%5b0%5d=AZWd8OHyal7bn8M_NXpzZpxfDc8UGkdyRDSg_G1W0vjkAh0BMftZzoZ2UoFnb_VsJfc5Lb-TUkJKYWDskJ-V7IjGM7BVTFgDtSlgKtyW66N7RATB9g7Y6qAUyxLNDEIZzv8bqvIQUeIssQo7KPW64R4mnp5fTAPjHsxTtniKKtmRwg&__tn__=-UC%2CP-R
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo
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MARKO JE PONOS LIJEPE NAŠE I SVIH DOMOLJUBA NA KUGLI 

ZEMALJSKOJ. SAMO TAKVI DIVNI LJUDI TO PREPOZNAJU KAO NAS 

DIVNI AKADEMIK PECARIC KOJI O TOME PIŠE I POMAŽE I MARKU I 

SVIMA NAMA DA JE NAŠA DOMOVINA HRVATSKA NA PRVOM 

MJESTU I DA ĆEMO JE UVIJEK BRANITI OD SVEGA KAO I 90-TIH, A 

PJEVATI JOJ DO NEBA. HVALA MARKO I HVALA GOSP. PECARIC I 

HVALA SVIM HRVATIMA KOJI TO CIJENE I POŠTUJU. 

 

Gordana Strunjak 

Svakom čovjeku koji brani svoje ova pjesma, rijeci, Markov grleni glas i poziv na 

obranu na kojem god jeziku ,daje istinsku snagu čovjeku koji je obeshrabren, 

umoran ,daje vjeru u pobjedu, sa tom pjesmom pobjeđuju, vjera u sebe i vjera u 

Boga, hvala 

 

Vjekoslav Krizanovic 

JOSOPE PEĆARIĆU veliki i slavni sine ovog umornog Hrvatskog naroda , 

molim dragog Boga da ti da dobro zdravlje i još puno godina sretnog života . 

 

Hrnjak Claudia 

I na španjolskom molim !! 

 

Dorijan Škofić 

Hrnjak Claudia Se presentó un nuevo libro del científico Josip Pečarić 'La batalla 

de Čavoglav / Thompsonophobia' en el edificio HVIDRA en Zagreb. Para el 

famoso matemático, este es el cuarto libro sobre el músico croata más popular y 

voluntario de la Guerra Popular, Marko Perković Thompson. 

"2008:" Thompson en los ojos de los intelectuales croatas ", 

2012: "Ataque a Thompson", 

2017: "Thompson: una canción para Croacia"). 

Junto al autor del libro, a la presentación asistió el Presidente de HAZUDD, Dr. 

Sc. Josip Stjepandić, Ph.D. Josip Jurčević y el abogado Davorin Karačić. 

Dado que la canción se cantó en varios idiomas extranjeros, el autor del libro 

afirma que el éxito de guerra de Thompson, "Battle of Čavoglava", se convirtió 

en una especie de himno de las naciones expuestas a la agresión, porque la canción 

transmite el mensaje de que las naciones deben luchar con valentía por su libertad 

 

Mirjana Okun 

Bila mi je čast biti na ovom mjestu sa ovim ljudima. 

https://www.facebook.com/gordana.strunjak.5?comment_id=Y29tbWVudDo0OTExOTI5NDI1NzcwMzRfNDkxMjgxNjc5MjM0ODI3&__cft__%5b0%5d=AZVpXIs8xDlki5x3ZGm_l1jvM8VDoynmfySM0eHjOqvKtUc-Zzr1cXbhu7RaJtYkxS0W261XfNuPd8mBD-InYzHDUoxMGng8xAKs_bYMkhnkcUhBkO2oXKhuttzwF64K4t9mU2gEhDS164rH1jPyXNya5xnsYKo1342shPkn44qwPg&__tn__=R%5d-R
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Zorica Gregurić 

S našim dragim Akademikom Josipom Pečarićem ponovno na istom mjestu s 

novom knjigom. Bila je odlična i poučna promocija. Hvala ti na tvojoj upornosti 

i plodonosnom radu. Privilegija je poznavati te! 

 

 
https://thompson.hr/  

https://thompson.hr/
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https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson  

https://ar-ar.facebook.com/marko.perkovic.thompson  

 

Napomena: Zorica Gregurić je predsjednica Udruge Zagrebački Dragovoljci 

Branitelji Vukovara sudjelovala je u predstavljanju mojih knjiga, njena udruga je 

bila i suizdavač nekih mojih knjiga. 

 

 
O toj prethodnoj mojoj knjizi o Thompsonu pogledajte njen prilog: 

https://zdrug.hr/vijesti/hrvatska/predstavljanje-knjige-thompson-pjesmom-

hrvatsku/  

Sudjelovala je i u predstavljanju moje knjige „Dnevnik u znaku Za dom spremni“ 

kada je počasni gost bio Damir Markuš: 

 
Zorica Gregurić i Damir Markuš 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson
https://ar-ar.facebook.com/marko.perkovic.thompson
https://zdrug.hr/vijesti/hrvatska/predstavljanje-knjige-thompson-pjesmom-hrvatsku/
https://zdrug.hr/vijesti/hrvatska/predstavljanje-knjige-thompson-pjesmom-hrvatsku/
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Markuš je bio nazočan i na predstavljanju ove knjige o Thompsonu. 

 

Govor Josipa Stjepandića objavljen je na više portala: 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-

predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/  

https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-

thompsonofobija/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-

povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/39256-j-
stjepandic-o-knjizi-thompsonofobija.htm 

Jedan komentar s Portala HKV-a: Đuro  

Genijalni g. Stjepandić. 

 

Moj govor je objavljen na: 

https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-

thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas  

https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-

agresiji/  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-

medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html  

https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo  

https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%

5Etfw  

Jedan komentar s Portala HKV-a: Đuro  

Velika i pobjednička 'mirnodopska bitka' akademika Pečarića. Himna ili oda, a i 

koračnica, budnica - 'bojna Čavoglave', je odigrala u DR veliku stvar. Oko 100 

tisuća kazeta se vrtjelo u samovozima i na crti 'do' veliko-partizanskočetničke 

okupacijske zone, i u legendarnoj HRVATSKOJ VOJSCI, u pobjedi velikosrpskog 

fašizma. Moral, vojni i psihološki, strateški, za Hrvate i do Marsa, a za četnike - 

nekoliko vrsta u formacijama (JNA, beli orlovi četnika Šešelja, Martićevci, 

Hadžićevci i sl;) 'vanvejtiket' i zečevska bežanija, u kompletu, četnika. 

Jedino su na Portalu HKV-a dali i dio: 

ZANIMLJIVOST S PREDSTAVLJANJA: Knjigu o članu inicijalnog kruga 

Tuđman 100 napisao je drugi član inicijalnog kruga, a predstavili su je tri člana 

istog kruga. U publici su bili osnivači inicijalnog kruga Stjepan Tuđman i Bosiljko 

Mišetić kao i glasnogovornik Željko Olujić.  

Puno Tuđmanista - vjerojatno su to svi nazočni na predstavljanju. Uskoro će se 

svi koji žele moći upisati sami u taj krug. Jer Tuđmanista ima puno. 

I doista je bilo pita tko su do sada članovi i kako se mogu i drugi upisati. 

Evo odgovora: 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
https://disqus.com/by/disqus_WXPYIGo4zp/
https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas
https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas
https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji/
https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji/
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo
https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%5Etfw
https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%5Etfw
https://disqus.com/by/disqus_WXPYIGo4zp/
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Pozivamo sve poklonike prvog hrvatskog predsjednika dr. Franje Tuđmana da se 

odazovu našem pozivu i svojim sudjelovanjem uveličaju ovu veliku obljetnicu, za 

sve informacije možete se nam se javiti putem ove Facebook stranice ili na mail 

adresu:inicijalni.krug@gmail.com. Donosimo i popis članova Inicijalnog kruga 

Tuđman 100 , koji je sastavljen od ljudi različitog spektra zanimanja i područja 

interesa. Neki od njih bili su suradnici predsjednika, dok su neki u vrijeme 

njegovog mandata još bili školarci. Svima njima predsjednik je bio i ostao 

moralna, ali i državnička te politička veličina te su stoga svojom podrškom i 

angažmanom odlučili podržati ovu Inicijativu. 

 

ČLANOVI INICIJALNOG KRUGA TUĐMAN 100 ZA OBILJEŽAVANJE 

100-te OBLJETNICE ROĐENJA PRVOG HRVATSKOG PREDSJEDNIKA I 

UTEMELJITELJA SUVERENE HRVATSKE DRŽAVE DR. FRANJE 

TUĐMANA 

 

Ivan Aralica 

Mato Artuković 

Stjepo Bartulica 

Ante Beljo 

Raza Bukvić 

Toni Cetinski 

Andrea Černivec 

Mile Čuk 

Đuro Dečak 

Branko Dilberović  

Davor Domazet-Lošo 

Tom Držić 

Mladen Gložinić 

Željko Gredičak 

Vinko Grubišić 

Andrija, dr. Hebrang 

Hrvoje Hitrec 

Zvonimir Hodak 

Milan Ivkošić 

Jela Jozeljić 

mailto:adresu%3Ainicijalni.krug@gmail.com
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Josip Jurčević 

Neven Jurica 

Bernardo Jurlna 

Ibrica Jusić 

Ivan Kapular 

Davorin Karačić 

Vlado Košić 

Štefina Kovač 

Mate Kovačević 

Kuzma Kovačić 

Ivan Kujundžić 

Andrej Kuželički 

Jasna dr. Lesić 

Ivica Marijančić 

Antun Mateš 

Mirko Mihalj 

Marko Miljanić 

Ljerka Mintas-Hodak 

Bosiljko Mišetić 

Željko Olujić 

Viktor Pavić 

Josip Pečarić 

Ivan Penava 

Marko Perković-Thompson 

Ivan Radić 

Željko Sačić 

Jakov Sedlar 

Marin Sopta 

Josip Stjepandić 

Višnja Strenja 

Stjepan Šešelj 

Stjepan Šterc 

Ivan Tolj 

Stjepan Tuđman 

Nera Kristina Tuđman 

Darko Tuđman 

Zlatko Vitez 

 

AUTOR LOGOTIPA INICIJALNOG KRUGA TUĐMAN 100 JE AKADEMIK 

KUZMA KOVAČIĆ 

 

Od srca zahvaljujemo našem članu, akademiku Kovačiću na ideji i realizaciji 

logotipa Inicijalnog kruga Tuđman 100. 

 

Kuzma Kovačić hrvatski je kipar, rođen 1952. na Hvaru. 
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Redoviti je profesor kiparstva na Umjetničkoj akademiji u Splitu, a redoviti član 

Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti postaje 2020. godine. Profesor Kovačić 

autor je brojnih kiparskih djela u javnim prostorima u Hrvatskoj te Bosni i 

Hercegovini, među kojima se posebno ističe prva velika kiparska narudžba za 

hvarsku katedralu: portreti renesansnih pjesnika Petra Hektorovića i Hanibala 

Lucića, nove brončane vratnice te središnji oltar. 1993 pobjeđuje na natječaju za 

oblikovanje kovanog novca Republike Hrvatske i za Oltar domovine na 

zagrebačkom Medvedgradu. Autor je i najvećeg spomenika prvom hrvatskom 

predsjedniku, za koji on sam kaže da svjedoči o duhovnoj veličini predsjednika, a 

predstavlja kip živoga Tuđmana, onoga koji ostaje s nama. 

 

Napomene. U četvrtak treba biti na Z1 televiziji emisija Branitelji danas 

posvećena Predstavljanju. 

Knjige se mogu kupiti u prodavaonicama Croatia Recordsa. 

 

Josip Pečarić  
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ODGOVOR STIJEPU MIJOVIĆU KOČANU 

 
Dragi Stijepo, 

Zahvaljujem Ti se na Tvom e-mailu: 

 

Dragi Joško, hvala za širenje istine i s moje skromne strane! 

Molim Te, obitelji Nikole Štedula prenesi moju iskrenu sućut. Upoznao sam ga, 

bio je drag čovjek, još draži zbog njegove znane nam sudbine: posvetio je život 

postojanju hrvatske države, a ubio ga je, istina neuspjelo, samo zato jer se 

istaknuto intelektualno borio za hrvatsku državu, naš zemljak, Udbaš, fukara i 

zločinac kojega su drugi fukare i zločinci u hrvatskom sudstvu zbog toga 

kriminalnog čina nagradili slobodom! 

Dan ranije ovaj svijet je napustio i Igor Mandić, moj književnički kolega; i 

njegovoj Slavici upućujem iskrenu sućut. 

I Mandića sam poznavao; kad je tiskana moja prva knjiga Ispovjedaonica (1969.) 

koja je bila drugačija od tadašnje razlogovske poetske makulature, jedini Mandić 

je u Vjesniku izrekao pozitivan sud o njoj! Pamtim to intelektualno i profesionalno 

poštenje, i tada „uz dlaku“! 

Nešto drugo sam primijetio. 

Jučer su o Igoru Mandiću u 24 sata objavljene četiri stranice i šest fotografija, s 

naslovnicom sedam. Jedna velika na cijeloj stranici i još jedna velika na pola 

druge stranice.  

U istim novinama danas o Nikoli Štedulu objavljena je u dnu lijeve stranice, znači 

na najneistaknutijemu mjestu, na uskom stupcu kratka, kratko i „proširena vijest“ 

s fotografijicom koja nije veća od poštanske marke. 

Ne komentiram to, jasno je sve i bez komentara. 

Jutros (16/3/22) na internetu foto-vijest: prekrasna mlada Ruskinjica, nasmijana, 

uistinu dražesna izgleda, „nađena je mrtva u kovčegu jer je rekla da je Putin 

psihopata“. 

Ja ne bih bio ja da nisam napisao sonet o tomu, da i tako to ostane zapasano. 

Mrtva pronađena jutros u kovčegu 

Ruskinjica lijepa iz javnog zanata 

Piše da je rekla „Putin psihopata“ 

I narugala se bolesnomu Egu 

 

Milijuni već su od njega u bijegu 

Diktator za grkljan i svoj narod hvata 

Jednoga će dana doći do prevrata 

Ljudi novom će se okrenut biljegu 

 

Konteso sjećam se nismo smjeli reći 

„Daksa“ pogubljenih ni „diktator Tito“ 

Niti „Huda jama“ „Za Dom spremni“ ni to 
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Sad spremaju zakon da se to zabrani 

I ovdje tiranski i na našoj strani 

Da utrne „plamen istine“ na svijeći 

(16/3/22) 

 

Molim Te, proslijedi gdje god možeš, hvala! 

 

Da, ja sam još 25. 2. 2022. u pismu ruskom veleposlanstvu, koje sam poslao i 

kolegama s RUDN (Moskva), prekinuo suradnju s tim sveučilištem zbog agresije 

Rusije na Ukrajinu. Uspio sam i promijeniti adresu na jednom svom radu koji je 

tada išao u tisak.  

Bilo mi je drago vidjeti da su slično postupili i mnogi drugi.  

Istina meni je bilo jednostavnije jer je prošla godina bila doista neobična. Poslije 

njihovog pisma s uputama kako potpisivati Sveučilište uslijedila je neobična 

prepiska zbog koje sam više puta htio prekinuti tu suradnju i podrugljivo reagirao 

na neke njihove 'probleme' oko novog ugovora o suradnji. Izgovori su im bili 

smiješni jer sam na svjetskoj bazi Scopus bio na prvom mjestu po broju 

znanstvenih radova među 6,138 znanstvenika tog sveučilišta iz Moskve. Rugao 

sam su i njihovom ministru znanosti jer su se i na njega pozivali u toj prepisci u 

kojoj su tražili načina kako da me zadrže kao suradnika. Ipak je samo stotinjak 

njihovih znanstvenika imalo u cijelom životu više znanstvenih radova na Scopusu 

od broja mojih znanstvenih radova u prošloj godini. 

Istina mene je i zabavljala činjenica da neki urednici matematičkih časopisa u 

svojim e-mailima koje su mi slali vjeruju da je Sveučilište u Zagrebu u Rusiji. 

Jedno takovo pismo je dano i u mojoj knjizi: 

J. Pečarić, Ruski znanstvenik u RH, Portal dragovoljac.com;  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf 

Na str. 40. imamo jedan takav e-mail na adresu: Dr. Josip  

Pe cario, Faculty of Textile Technology University of Zagreb, Russia 

Knjigu su na portalu stavili 26. 2. 2021. s najavom koja sve objašnjava: 

Knjiga o uspješnoj osveti Vlasti zbog obrane 'Bojne Čavoglave'. 

Kao što Ti u svom sonetu spominješ ZDS, ja sam knjigu najavio s takvom 

tvrdnjom. 

A sada u svijetu poneko misli da je Sveučilište na kojem nisam želio biti profesor 

emeritus da je u Rusiji jer se mene vodi kao ruskog znanstvenika. Iako se radi o 

relativno mladoj izdavačkoj kući bilo mi je zanimljivo što su e-maili stizali od 

kolega iz SAD-a i Velike Britanije kojima je adresa bila Rusija. Ja i mnogi drugi 

prekidam suradnju sa ruskim sveučilištem a oni nude suradnju meni misleći da 

sam u Rusiji. 

Još prije ove agresije Rusije na Ukrajinu zasmetalo me je kada su u Rusiju počeli 

svrstavati i izdavačku kuću „Element“, koja je sama imala problema zbog toga što 

izdaju moje časopise koji su također nepodobni jer su svih četiri u svjetskim 

bazama pa se čak znaju drznuti biti Q1 časopisi. (Tim časopisima-'žrtvama' sam 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/25184-bojna-cavoglave
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posvetio knjigu: J. Pečarić, Je li političarima kriva matematika? Zagreb, 2019, pp. 
317.)  
U tekstu O KNJIZI 'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA dao sam 

takav e-mail Global jornal-a od 10. 03. 2022. Nisam ni do sada odgovarao na 

takve e.maile i tek sam sa svrstavanjem „Elementa“ u Rusiju počeo razmišljati i o 

toj opciji, kada je stigla „požurnica“ (13. 03. 2022.). Jučer sam im odgovorio 

spominjući Ukrajinu: 

On Mon, Mar 14, 2022 at 10:07 PM Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

wrote: 

Dear Dr. Marcia P. Correa, 

Do you mean Josip Pečarić from Zagreb, Croatia? Element – d.o.o. za 

nakladništvo is in Zagreb, Croatia. 

I can see in your letter that you put Element in Russia - with respect to Russian 

aggression on Ukraine, it seams to me as a provocation or joke. 

After this aggression my cooperation with RUDN University is interrupted. 

In any case, I retired in Zagreb 4 years ago. 

Best regards, 

Academician Josip Pečarić 

Croatian Academy of Scienes and Arts 

 
Nije im bilo važno što sam spomenuo rat u Ukrajini i vrlo brzo sam dobio odgovor: 

 

Subject:  Re: Follow Up with reference to Refinement of Discrete Lahuribari C 

Inequality and Applications on Csiszar Divergence 

Date:  Tue, 15 Mar 2022 11:53:07 +0530 

From:  Dr. Kelly L. Forte, GJSFR <chiefauthor@journalofscience.org> 

To:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

Dear Dr. Pecaric, 

May I ask you to get the blessings and essence of your experience? I would like to 

cordially invite you as the honorable member of the Advisory Assembly. 

The Advisory Assembly is the supreme board of the organization. This is expected 

to advise and reshape in a powerful manner to enhance research activities and 

collaborations.  

We will optimize things such that we will reach out to you occasionally.  

Dr. Marian C. Miller  

Asst. Editor, GJSFR, Global  

 
Besmisleno mi je bilo da im objašnjavam što je to rat i da smo ne tako davno imali 

sličnu agresiju na Hrvatsku pa sam samo zahvalio na pozivu i pozvao se na 

umirovljenje i zauzetost u „Elementu“. 

Tako je – nadam se – završila ta priča u kojoj je niz editora te izdavačke kuće 

vjerovalo da je Zagreb, Tekstino-tehnološki fakultet i Element u Rusiji. 

mailto:pecaric@element.hr
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Ostaje zanimljivost da sam postao 'ruski znanstvenik' zato što su hrvatski političari 

slijedeći želje svjetskih moćnika napadali Thompsona i 'Bojnu Čavoglave' 

navodno zbog ZDS, a danas svi složno uzvikuju „Slava Ukrajini“ – pozdrav koji 

ima sličnu sudbinu kao i ZDS. 

Bitna je razlika što su vlasti u Ukrajini dozvolili taj pozdrav, a vlasti u RH nisu 

ZDS i pitanje je kada će im svjetski moćnici to i dozvoliti. Ne vjerujem da se oni 

smiju usuditi to uraditi bez njihove dozvole. 

Zato mi mnogo više znače mišljenja onih koji se usude. Npr. na facebooku Matka 

Perkovića Thompsona jedan od takvih komentar je: 

Mirjana Marusic 

MARKO JE PONOS LIJEPE NAŠE I SVIH DOMOLJUBA NA KUGLI 

ZEMALJSKOJ. SAMO TAKVI DIVNI LJUDI TO PREPOZNAJU KAO NAS 

DIVNI AKADEMIK PEČARIĆ KOJI O TOME PIŠE I POMAŽE I MARKU I 

SVIMA NAMA DA JE NAŠA DOMOVINA HRVATSKA NA PRVOM MJESTU I 

DA ĆEMO JE UVIJEK BRANITI OD SVEGA KAO I 90-TIH, A PJEVATI JOJ DO 

NEBA. HVALA MARKO I HVALA GOSP. PEČARIĆU I HVALA SVIM 

HRVATIMA KOJI TO CIJENE I POŠTUJU. 

Najveću poslušnost vlasti u RH pokazuje kada napada simbol HOS-a sjajnih 

hrvatskih branitelja čiji je simbol odobrila vlast. Naravno u odobrenom simbolu 

postoji svjetskim moćnicima i naci-fašističkim agresorima neomiljeni ZDS. 

Odvjetnik Davorin Karačić je dobio sve sporove u kojima je vlast tužila Hrvate 

zbog ZDS, a bio je i predstavljač moje knjige. To mu nije bila prva moja knjiga 

koju je predstavljao pa je rekao Kako može potpisati sve što sam do sada napisao 

a usudio bi se reći i ono što ću tek napisati.  

A i Ti u ovom sonetu spominješ odnos vlasti u RH prema ZDS, na isti način kao 

i ja.  

Pa i Tvoj komentar o tome da je medijima – i ne samo njima - u RH važniji Igor 

Mandić od Nikole Štedula je ista priča. Spomen ploču poginulim HOS-ovcima 

uklone kada traže oni koji su izvršili agresiju na Hrvatsku, a slave zvijezdu 

petokraku kojom je rušena Hrvatska. 

Na kraju jedna obavijest: Rečeno mi je da će u četvrtak emisija Branitelji danas 

na Z1 TV biti o predstavljanju knjige, nadam se da će u njoj biti mnogo više 

zastupljeni govori Karačića i Jurčevića jer su Stjepandićev i moj govor objavljeni 

na više portala. 

 

Tvoj, 

Josip  
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ZAHVALA 
Hvala svima na čestitkama za imendan. 

Prva je stigla iz Australije:  

Subject:  DRAGI HRVATSKI DOMOLJUBI - SVEČARI, SRETAN VAM 

IMENDAN I ZAGOVOR SV. JOSIPA! 

Date:  Sat, 19 Mar 2022 10:11:38 +1000 

From:  Maria Dubravac <mariakroata@gmail.com> 

To:  Josip Pecaric, Josip Stjepandic, Josip Jurčević jurasinovic,  
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Poštovani prof. Pečariću, molim, ako je moguće, uručite čestitku našemu divnom 

Josipu Šimuniću. Hvala. 

ZDS Marija Dubravac 

 

Kao što bi, a to sam rekao na predstavljanju knjige 'Bojna Čavoglave' / 

Thompsonofobija da na njoj nije sudjelovao i Davorin Karačić, to predstavljanje 

bi bila prava josipijada tako je i ova čestitka hrvatske pjesnikinje Marije Dubravac 

poslana i toj trojici Josipa.  

Već sam pojasnio da podnaslov knjige THOMPSONOFOBIJA pripada don 

Angelku Kaćunku.  

Kao što smo mi govorili i o ratu u Ukrajini, tako je don Anđelko u svom velikom 

komentaru u „Hrvatskom tjedniku“ od 17. 03. 2022. upozorio da uvijek treba 

voditi računa o pravilu: TKO OD TOGA IMA KORISTI? 

U istom broju imamo i članak dr. sc. Damira Pešorde koji završava ovako (članak 

dajem u Prilogu): 

Paradoksalno je to da će ukrajinska obrana nacionalne neovisnosti pred naletom 

ruskog imperijalizma vjerojatno doprinijeti daljnjem slabljenju koncepta 

nacionalne neovisnosti na globalnom planu. 

Jasno je bilo odmah da najveću korist od toga rata imaju globalisti. 

Putin je doživljavan kao suverenist, a onda pokazao pravo lice. Tako je omogućio 

globalistima da se oni kao bore za suverenost Ukrajine i ujedine sve oko njih. 

Tako je Putin učinio više za njih od bilo koga. Uz to im se još i ruga na razne 

načine. Na primjer uspoređuje svoju krvavu agresiju u kojoj je protjerano milijuni 

ljudi s bombardiranjem Srbije kada su protjerali sa Kosova veliki broj Albanaca. 

Tada su sa Zapada nešto i uradili s agresorima, a sada nisu pokušali ništa iako je 

mnogo više ljudi istjerano iz svojih domova nego tada. 

Koliko je meni poznato Ukrajina nije u savezu s Rusijom, pa su Rusi mogli uči u 

Ukrajinu, a ovi iz NATO-a se nisu usudili ni onemogućiti im kontrolu nad nebom 

iznad Ukrajine. 

Ima puno toga što govori o sličnosti ove agresije s naci-fašističkom agresijom na 

Hrvatsku. Velesile su tada nagrađivale naci-fašističke agresore, Malog Slobu 

postavljali za Predsjednika Generalne skupštine UN-a itd.  

Hrvatsku su osuđivali zbog obrambenog pozdrava ZDS, a sada sami kliču 

istovjetan ukrajinski SLAVA UKRAJINI- 

Pešorda i o tome govori u svom tekstu: 

Znatno veći broj analitičara, ali i naroda u potpunosti podržava ukrajinsku stranu 

u sukobu. To je, uostalom, i imperativni ton mainstream medija, ali i velike većine 

manjih medija te internetskih portala koje javnost percipira kao konzervativne ili 

desne. Tu je uspostavljena jednostavna, logična i uvjerljiva špranca: Rusi 

agresori, Ukrajinci napadnuti narod koji brani svoju zemlju; Rusi Srbi, Ukrajinci 

Hrvati. Međutim, začudo ne vrijedi varijacija iste formule: Slava Ukrajini = Za 

dom spremni! Stepan Bandera = Ante Pavelić! Zanimljivo je bilo gledati 

analitičara kako usplahireno petlja pokušavajući obrazložiti zašto Bandera nije 

nacist. Veli kako su porobljeni narodi u njemačkom napadu na SSSR vidjeli 

prigodu za oslobađanje od sovjetske vlasti te kako je i Bandera prihvatio 
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njemačku pomoć samo kako bi došao do nezavisne Ukrajine. Točno, samo sve to 

do zadnjeg slova vrijedi i za Antu Pavelića i NDH! Volio bih vidjeti Barića ili bilo 

koga drugoga da u sličnoj emisiji na HTV-u to kaže. Nema šanse! 

Nema šanse ni da bi političari u RH imali petlje to isto uraditi. 

Nema šanse da bi oni i priznali da znaju za poruku kardinala Kuharića: 

Razgovarajte s velikima s polazišta principa, nikada na koljenima. Principi su 

oružje. I zato kad Hrvatska čistih ruku i čiste savjesti nastupi pred svijetom, ona 

je jaka i pred jakima. 

A kamoli i da se ponašaju u skladu s njom! 

 

Josip Pečarić 
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PRILOG 

DAMIR PEŠORDA: HRVATSKA DESNICA I RAT U 

UKRAJINI 

18. Ožujka 2022. 

  

Ruska invazija na Ukrajinu dovela je, između ostalog, i do stanovitog rascijepa u 

okviru desne misli u svijetu, pa tako i u Hrvatskoj. Vojni sraz između imperijalne 

sile i slabije susjedne zemlje koja brani svoju neovisnost po definiciji je takav da 

izaziva naklonost prema slabijem kod svakog promatrača sa strane, osim ako taj 

promatrač nije ultimativno sklon napadaču. Tako su, primjerice, Srbi skloniji 

Rusima jer se oslanjaju na žilavi narativ o nekakvom stoljetnom srpsko-ruskom 

prijateljstvu, a vjerojatno i stoga što u rusko-ukrajinskim odnosima vide presliku 

srpsko-hrvatskih odnosa. Međutim, puno je teže objasniti ako ne sklonost ono 

barem razumijevanje za rusku poziciju u ratu nekoga s hrvatske strane. Ipak, 

takvih mišljenja ima iako nisu u većini, pa možda ni u nekom znatnijem broju, ali 

ih ima. 

Dakle, možemo razlučiti dva osnovna pogleda na ukrajinsko-ruski rat u okviru 

hrvatske desnice: prvi, prevladavajući, jest podrška ukrajinskoj strani bez ikakve 

zadrške i drugi koji se nastoji prikazati objektivnim, ali ne može prikriti stanovite 

simpatije ili barem razumijevanje za rusku poziciju u ratu. Ova druga skupina je 

konačno dobila svoju analitičku potporu i opravdanje prije nekoliko dana u 

nastupu admirala Davora Domazeta Loše u podcastu Velebit. Na svjetskoj razini 

sličnu ulogu ima pismo nadbiskupa Vigana koji za rat optužuje ”duboku državu” 

tvrdeći: ”Ovo je zamka za Rusiju isto koliko i za Ukrajinu, koristeći i jedno i drugo 

da omogući globalističkoj eliti da svoju zločinačku zavjeru ostvari.” Analitičari 

koji daju potporu ukrajinskoj strani kudikamo su brojniji, od onih koji gotovo 

svakodnevno gostuju na nacionalnoj televiziji (Akrap, Barić i dr.) do novinara 

Gorana Andrijanića u emisiji Press klub Tihomira Dujmovića na Z1 televiziji i 

analitičara Zorana Grgića u podcastu Velebit Marka Juriča. 

Iako cijenim admirala Domazeta, moram primijetiti da je on u svojoj analizi 

izrekao i neke stvari koje jednostavno nisu točne. Ukrajinski nacionalni vođa iz 

vremena Drugog svjetskog rata Stepan Bandera nije jednoznačno odrediv kao 

”nacist”, a ukrajinski jezik nije narječje ruskog, osim ako se ne tvrdi da su 

Ukrajinci također Rusi, to jest ako im se ne niječe identitet. Analitičar Grgić, 

također u podcastu Marka Juriča, ide u drugu krajnost kada tvrdi da je ruski jezik 

potekao od ukrajinskog kao svojevrsnog protojezika. Izvor ovakvih nesuglasica 

jest Kijevska Rus’, prva istočnoslavenska srednjovjekovna država, koju danas 

dijelom svoje povijesti podjednako drže Rusi, Bjelorusi i Ukrajinci. Ne držim se 

dostatno kompetentnim rasplitati taj zamršeni čvor, no činjenica je da je Kijevska 

Rus’ nastala na području današnje Ukrajine. 

Međutim, ono što je u Domazetovoj analizi vrijedno pažnje jest razotkrivanje 

medijskom kampanjom skrivenog aspekta rata u Ukrajini. To je uloga ”američke 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/18/
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okultne oligarhije” ili ”duboke države”, kako je naziva nadbiskup Vigano u svom 

pismu, u tom ratu. Naime, ukrajinsko-ruski rat je poput poznatog ruskog suvenira 

babuške ili matrjoške. Sa tom razlikom da svaka figurica u setu ima drukčije lice. 

Grčevita borba ukrajinskog naroda protiv nadmoćnijeg agresora samo je jedno od 

tih lica. Najveće i najvidljivije, najupečatljivije ako baš hoćete, ali nije jedino. U 

najvećoj babuški skriva se druga, u njoj treća i tako dalje. Jedno od tih lice 

nedvojbeno jest i rat tzv. duboke države protiv Rusije, odnosno središta globalne 

moći protiv multipolarnosti svijeta. Neka od lica ukrajinsko-ruskog sraza jesu 

također i sukob Zapada i Istoka, sukob demokracije i autokracije, sukob 

progresivizma i konzervativizma itd. Upravo je ta mnogolikost aktualnih 

događanja uzrok nedoumica oko naravi rata u Ukrajini. 

 Znatno veći broj analitičara, ali i naroda u potpunosti podržava ukrajinsku stranu 

u sukobu. To je, uostalom, i imperativni ton mainstream medija, ali i velike većine 

manjih medija te internetskih portala koje javnost percipira kao konzervativne ili 

desne. Tu je uspostavljena jednostavna, logična i uvjerljiva špranca: Rusi agresori, 

Ukrajinci napadnuti narod koji brani svoju zemlju; Rusi Srbi, Ukrajinci Hrvati. 

Međutim, začudo ne vrijedi varijacija iste formule: Slava Ukrajini = Za dom 

spremni! Stepan Bandera = Ante Pavelić! Zanimljivo je bilo gledati analitičara 

kako usplahireno petlja pokušavajući obrazložiti zašto Bandera nije nacist. Veli 

kako su porobljeni narodi u njemačkom napadu na SSSR vidjeli prigodu za 

oslobađanje od sovjetske vlasti te kako je i Bandera prihvatio njemačku pomoć 

samo kako bi došao do nezavisne Ukrajine. Točno, samo sve to do zadnjeg slova 

vrijedi i za Antu Pavelića i NDH! Volio bih vidjeti Barića ili bilo koga drugoga 

da u sličnoj emisiji na HTV-u to kaže. Nema šanse! 

Na kraju jedna napomena. U ozračju krvavog rata u Ukrajini suspektno je 

filozofirati o tomu kojoj će svjetskoj velevlasti taj rat donijeti prednost na 

šahovskoj ploči svjetske politike. Istodobno, nemoguće je ne primijetiti da je 

Putinovom demonizacijom i unisonom osudom Rusije zadan silovit udarac 

zapadnoj desnici. Udarac od kojega se mnogi akteri te scene možda neće ni 

oporaviti. Već se mogu čuti glasovi kako bi Orban, Salvini, Zemmour i još neki 

trebali snositi političku odgovornost zbog ”putinizma”, a ”globalisti” u naletu, s 

vjetrom u leđa koji im daje držanje ispravne strane u ukrajinsko-ruskom ratu, na 

tome sigurno neće stati. Paradoksalno je to da će ukrajinska obrana nacionalne 

neovisnosti pred naletom ruskog imperijalizma vjerojatno doprinijeti daljnjem 

slabljenju koncepta nacionalne neovisnosti na globalnom planu. 

Damir Pešorda/Hrvatski tjednik/Hrvatsko nebo 

 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/18/damir-pesorda-hrvatska-desnica-i-rat-u-

ukrajini/  

 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peorda-damir/39298-d-pesorda-

hrvatska-desnica-i-rat-u-ukrajini.html  

  

https://hrvatskonebo.org/2022/03/18/damir-pesorda-hrvatska-desnica-i-rat-u-ukrajini/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/18/damir-pesorda-hrvatska-desnica-i-rat-u-ukrajini/
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peorda-damir/39298-d-pesorda-hrvatska-desnica-i-rat-u-ukrajini.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peorda-damir/39298-d-pesorda-hrvatska-desnica-i-rat-u-ukrajini.html
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PRILOG Z1 TELEVIZIJE U EMISIJI „BRANITELJI 

DANAS“: PREDSTAVLJANJE KNJIGE 

„THOMPSONOFOBIJA“, 8.3.22 
 

Daran 

22. Ožujka 2022. 

 

Dr. sc. Josip Stjepandić; 

Posebna čast i zadovoljstvo mi je predstavljanje knjiga našeg neiscrpno izdašnog 

„pridragog akademika“ Josipa Pečarića. Rado sam se odazvao njegovu pozivu 

te iznio svoje misli o istini i pravdi, slici Hrvatske u svijetu te bezdušnom, potpuno 

neutemeljenom progonu Marka Perkovića Thompsona. Prilog Z1 Televizije u 

emisiji „Branitelji danas“: 

https://www.facebook.com/josip.stjepandic.16/videos/1770608949794345/?t=11  

 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/22/prilog-z1-televizije-u-emisiji-branitelji-

danas-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/ 

 

 

On 21/03/2022 22:30, Josip Pecaric wrote: 
Poštovani, 

Šaljem vam link s kojega možete na svoje računalo skinuti prilog rađen za Z1 

TV o predstavljanju moje knjige: 

'Bojna Čavoglave' / Thompsonofobija. 

Pozz 

Joško 

https://hrvatskonebo.org/author/admin/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/22/
https://www.facebook.com/josip.stjepandic.16/videos/1770608949794345/?t=11
https://hrvatskonebo.org/2022/03/22/prilog-z1-televizije-u-emisiji-branitelji-danas-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/22/prilog-z1-televizije-u-emisiji-branitelji-danas-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
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u montaži je pripremljena "lakša" verzija sa Z1 logom, ima 1,3GB evo link na 

download., 

 

https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220

321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff 
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https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
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'BOJNA ČAVOGLAVE', THOMPSONOFOBIJA I 

AGRESIJA NA UKRAJINU 

 
Bobo i Marija su također stavili reportažu sa Z1 TV o predstavljanju knjige 

'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA na Internet: 

Subject:  Bojna "Čavoglave" Thompsonofobija i agresija na Ukrajinu 

Date:  Tue, 22 Mar 2022 14:14:07 -0400 

From:  Bobo Mostarac  

To:   Josip Pečarić, Josip Stjepandic 

 

Bojna "Čavoglave" Thompsonofobija i agresija na Ukrajinu 

https://hercegbosna.org/forum/hrvatska/bojna-cavoglave-i-ruska-agresija-na-

ukrajinu-t21584.html  

Bravo! Marija i Bobo 

Oni su s pravom uz naslov knjige dodali I AGRESIJA NA UKRAJINU jer je ta 

agresija ukazala na taj međunarodni značaj „Bojne“ koji smo mi u Hrvatskoj 

ostavili po strani boreći se za samu obranu te legendarne pjesme iz Domovinskog 

rata. 

A sami Ukrajinci nam pokazuju iz dana u dan koliko i njima znači Domovinski 

rat. Stalno govore da će i oni uspjeti u obrani svoje domovine kao i mi kada smo 

bili izloženi naci-fašističkoj srpskoj agresiji ili kada ih naši izvjestitelji pitaju kako 

se osjećaju jednostavno kažu da to mi Hrvati najbolje znamo iz Domovinskog 

rata. 

Nadam se da će i Ukrajinci pogledati ovu reportažu i posebno ono što im je 

govorio Davorin Karačić. On ih je naime upozorio na ono što se dogodilo u RH 

poslije Domovinskog rata i to kako su vlast preuzeli oni koji se nisu borili za 

slobodu, ili su na razne načine podržavali naci-fašističkog agresora. Vidimo da u 

tom pravcu već i djeluju u samoj Ukrajini jer su zabranili stranke te orijentacije. 

Vjerojatno je i plan bio da te stranke provedu izmišljenu denacifikaciju Ukrajine. 

Sjetimo se da su i naci-fašistički agresori nazivali hrvatske branitelje Ustašama, a 

samu Hrvatsku Tuđmanovom ustaškom državom.  

Za obranu te tzv. Tuđmanove ustaške države značajnu ulogu odigrala je i 

legendarna Thompsonova pjesyma „Bojna Čavoglave“ kojoj je posvećena knjiga 

i koju su svi oni koji su bili protiv hrvatske države ili su sluge takvima napadali 

do današnjih dana. A Ukrajinci su još 2015. prepjevali „Bojnu“ i bila je hit u 

Ukrajini. 

„Bojna“ počinje s pozdravom ZA DOM – SPREMNI“ koji isti i danas proganjaju 

u Hrvatskoj. Istovjetan pozdrav je u Ukrajini: SLAVA UKRAJINI. Svjetski 

moćnici su prihvatili i svi danas uzvikuju SLAVA UKRAJINI. Očito je da 

hrvatskim političarima i njihovoj uspješnosti teško možemo vjerovati kada su 

protiv pozdrava ZA DOM SPREMNI iako znaju da je to bio pozdrav mnogih 

postrojbi u Domovinskom ratu. 

Čak napadaju HOS jer u svom simbolu imaju taj pozdrav, a simbol su odobrile 

hrvatske vlasti. Koje li sluganstvo! 

https://hercegbosna.org/forum/hrvatska/bojna-cavoglave-i-ruska-agresija-na-ukrajinu-t21584.html
https://hercegbosna.org/forum/hrvatska/bojna-cavoglave-i-ruska-agresija-na-ukrajinu-t21584.html
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A i Ukrajinci imaju svoje Hosovce. Tako Hrvoje Hitrec piše: 

… gledamo vukovarske slike u Mariupolju koji se nalazi na „nezgodnom” mjestu 

gdje se ruske snage moraju spojiti ne bi li bilo kako, pa i traljavo, završile barem 

južnu i istočnu „specijalnu misiju u spašavanju ugroženih Prorusa”, u čemu ih 

već dugo sprječava pukovnija Azov koja je pandan našim HOS-ovcima, ali i svim 

braniteljima u žutim čizmama, a i onima drugih boja. Dotle u Rusiji donekle jača 

otpor Putinovu režimu i njegovu ratu, od one odvažne televizijske voditeljice, 

preko astronauta koji su izvan dohvata KGB-a (barem za sada) do televizijske 

diverzije – petnaestminutnog prekida Putinova govora na poznatom nam 

nogometnom stadionu, na koji je dotjerana publika u slavu despota, a on poručio 

da o autogolu nema riječi, sve napreduje prema planu. U tom su planu i ubijena 

djeca koja i nisu znala da su planirana, ali i tek malo odrasla djeca s jedne i druge 

strane koja ginu jer je Sumanuti odlučio ispuniti svoj san zvan in integrum 

restitutio. Ne zna se koliko je mrtvih Ukrajinaca planirano u Kremlju, koliko 

zgrada (i kazališnih, sjetimo se Osijeka), koliko patnja dok broj ne bude ispunjen 

i teritorij označen, e da bi se onda doista pregovaralo s boljim kartama nego ovih 

dana. Ruska verzija nagodbe mogla bi biti ova: Ukrajina ne ulazi u NATO, postaje 

(ostaje) neutralnom što god to značilo, zauzvrat joj Rusija dopušta da uđe u 

Europsku uniju (teško), Krim i krajnji istok Ukrajine postaju Azovska Republika 

pod patronatom Rusije, Ukrajina zadržava vojsku u manjem sastavu i s oružjem 

koje odobre Rusi, stvara se posebni međudržavni sud za ratne zločine na kojem se 

sudi samo Ukrajincima, a naći će se i tajni svjedoci. Izbjeglice se vraćaju kući, 

ako kuća još postoji, počinje obnova u kojoj glavnu riječ vode prijateljski Hrvati 

s nedavnim potresnim iskustvom, što znači da će potrajati. 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39308-h-hitrec-ovih-dana-u-

mariupoljskoj-bolnici-ordinira-neka-ukrajinska-vesna-bosanac.html  

Da, Hitrec govori o scenariju ukoliko Zapad izgubi rat s Rusijom. Vjerujem da je 

jasno da je Ukrajina samo poligon obračuna Rusije i Zapada. Putinu odavno Zapad 

„gleda kroz prste“ i Bidenovim bijegom iz Afganistana Putinu je bio znak slabosti 

Zapada pa je krenuo na konačni obračun preko Ukrajine. Kako se radi o otvorenoj 

agresiji na nezavisnu državu on je pobjednik ukoliko mu Zapad prizna i komadić 

osvojenog teritorija te nezavisne države. Istina na Zapadu su odmah počeli s ZA 

DOM SPREMNI, pardon sa SLAVA UKRAJINI, pa tako i naši koji pokazuju da 

još ne možemo vjerovati Zapadu jer oni sami ne smiju ni pomisliti na ZA DOM 

SPREMNI, a i u BiH im saveznici moraju popustiti tek toliko da im priznaju ono 

što u BiH sporazumima i zakonima već postoji, a Hrvate su prisilili da se ponašaju 

suprotno tome (https://narod.hr/svijet/gura-li-zapad-hrvate-u-bih-prema-rusiji). 

Kao što su uklonili spomen ploču branitelja kad su naci-fašistički agresori i 

njihove sluge u RH to tražile. 

Istina Bilten uvodi u igru očitu činjenicu PUTIN JE RATNI ZLOČINAC. Ukoliko 

je to ulog u pregovorima i znak da Zapad neće izgubiti rat, tj. neće 'prodati' ni 

komadić Ukrajine, izvrsno je. Međutim stalno slušamo o tome hoće li Zapad 

natjerati Ukrajinu da popusti pa se čovjek može samo križati. Boje li se ili im 

odgovara da sutra i oni uzmu drugima što žele?  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39308-h-hitrec-ovih-dana-u-mariupoljskoj-bolnici-ordinira-neka-ukrajinska-vesna-bosanac.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/39308-h-hitrec-ovih-dana-u-mariupoljskoj-bolnici-ordinira-neka-ukrajinska-vesna-bosanac.html
https://narod.hr/svijet/gura-li-zapad-hrvate-u-bih-prema-rusiji
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Imamo paradoksalnu situaciju da sada pobjeđuju suverenisti (Urajinci) i 

globalisti. A paradoks nas i upozorava da globalisti znaju da ovakav otpor velikoj 

sili mogu osigurati borci za svoj narod i domovinu, a ne njihovi globalisti. 

Za nadati se da Zelenski postane ukrajinski Tuđman i izbori pobjedu i ne dozvoli 

ono na što ga je upozorio Karačić. 

Tuđmanu bijesni zbog pobjede u Domovinskom ratu protiv njihove volje nisu 

došli na sprovod. Neka svoj bijes globalisti pokažu i na Zelinskom kada pobijedi 

u ratu i izbori se za suverenu Ukrajinu i kada ili ako se ovi globalisti budu željeli 

povući – SAMO NEKA UKRAJINA POBIJEDI! 

Neka pobijedi ZA DOM SPREMNI, pardon SLAVA UKRAJINI! 

 

Josip Pečarić 

 

https://bezcenzure.hr/vlad/bojna-cavoglave-thompsonofobija-i-agresija-na-

ukrajinu/  

 

 

  

https://bezcenzure.hr/vlad/bojna-cavoglave-thompsonofobija-i-agresija-na-ukrajinu/
https://bezcenzure.hr/vlad/bojna-cavoglave-thompsonofobija-i-agresija-na-ukrajinu/
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VRHOVNI SUD VS ZDS 
 

IZBOR RADOVANA DOBRONIĆA 
 

DOBRONIĆ I OSTALI 'HRVATSKI' DUŽNOSNICI I 

ZDS 

 
U nizu tekstova upozoravao sam kako se istaknuti hrvatski političari i dužnosnici 

moraju dokazivati svoje sluganstvo svjetskim moćnicima napadanjem na pozdrav 

ZA DOM SPREMNI. Naime svjetski moćnici su odobrili ili su naložili, a i na 

razne načine i pomagala naci-fašističku agresiju Srbije na Hrvatsku. Međutim, 

HRVATSKI predsjednik Franjo Tuđman je porazio agresore, a i ponizio i njih i 

njihove nalogodavce jer je od navodno moćne srpske agresorske vojske napravio 

vojsku sastavljenu od zečeva. Ti svjetski moćnici neće odustati od svojih ciljeva 

jer dobro znaju koliko u RH ima onih koji strasno mrze svoj narod (Šegedin) ili 

da u njoj ima više izdajica od svih drugih europskih naroda zajedno (Matoš). Srbi 

su tim svjetskim moćnicima pomagali u ostvarivanju njihovih (i svojih) ciljeva, 

pa je prirodno nastaviti ostvarenje istih ciljeva samo drugim metodama. O tome i 

govori Memorandum SNU 2. koji tako zorno opisuje današnju Hrvatsku (i ne 

samo nju) iako je pisan prije 12 godina. 

Kako su Hrvati pobjednici u ratu idealno je napadati ZDS. 

To je pokazala bivša predsjednica još 2015 kada je napala Peticiju ZDS kojom se 

branilo „Bojnu Čavoglave“. U to vrijeme Predsjedniku Vlade Milanoviću nije 

smetao amblem HOS-a sa ZDS. 
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Karamarko nije napadao ZDS. Nije mogao bini ni predsjednik Vlade iako je PET 

puta pobjeđivao na izborima. Smijenjen je i doveden je  

Plenković koji je odmah dokazao odanost svjetskim moćnicima uklanjanje 

spomen-ploče poginulim HOS-ovcima jer je na njoj bio hrvatskim zakonima 

odobren amblem sa ZDS. Koja odanost: Predsjedniku vlade jedne države važnije 

su želje svjetskih moćnika od zakona države kojoj su na ćelu! 

Predsjednica nije pokazala čvrstinu u svom odnosu prema ZDS. Nije joj pomoglo 

ni dovođenje Vučića pa je ritualno napadom na ZDS morala pokazati da je 

Plenković iznad nje u hijerarhiji slugu svjetskim moćnicima. Ostala je borba za 

mjesto čelnika u tom sluganstvu- Kako je Milanović, sada kao predsjednik države, 

pobrao simpatije mnogih govoreći istinu o onima o kojima su svoje rekli Šegedin 

i Matoš, morao je i on dokazati svoju odanost svjetskim moćnicima oštrim 

napadima na HOS-ovce. 

O infantilnim napadima na „Bojnu Čavoglave“ i ZDS od Predsjednika Ustavnog 

suda sam pisao u više navrata. Vidimo da je i novi predsjednik Vrhovnog suda 

izborio tu poziciju napadajući ZDS. Da se idealno uklapa u tu slugansku priču 

Šegedina i Matoša pokazuju već i naslovi o tom njegovom sluganstvu: 

Hrvatski tjednik od 21, 10. 2021: 

Tko je novi predsjednik Vrhovnog suda RH 

 NOVOIZABRANI PREDSJEDNIK VRHOVNOG SUDA RADOVAN 

DOBRONIĆ 

Pozdrav Za dom spremni pod kojim je branjen Vukovara, smatra fašističkim,  

Agresorski mu simboli ne smetaju, lustraciju i ne spominje 

Mladen Pavković reagira tekstom: 

 

PAVKOVIĆ: DOBRONIĆ JE U SVEZI ZA DOM SPREMNI POBRKAO 

KRUŠKE I JABUKE 

 
24. listopada, 2021. 

Piše: Mladen Pavković 

Tek izabrani predsjednik Vrhovnog suda RH Radovan Dobronić u jednom je 

dnevnom listu (23.10.2021.) dao naslutiti da će svima onima koji će i dalje na ovaj 

ili onaj način upotrebljavati poklič „Za dom spremni“ doći kraj. 

Rekao je uz ostalo da se “kod nas prikazuje kao da je taj poklič nešto što je stvar 

ideoloških prijepora između ljevice i desnice, pa onda su jedni za ustaše, drugi za 

partizane, pa je, eto, normalno da nikad ne mogu postići dogovor o tom. To je 

sasvim pogrešno. Kao društvo, prije svega moramo povući jasnu crtu između 

onoga što je crno, a što bijelo. Ne može tu biti neka fluidna razlika poput one da 

je u nekim uvjetima taj poklič dopušten, a u nekima nije. Stvari su jasne: pod tim 

su pokličem ljudi bili ubijani bez ikakvog povoda i razloga, na temelju 

nepojmljivih kriterija koji ne mogu i ne smiju postojati. Tu nema nikakve dvojbe. 

Ne može se civilizacija- a pravni sustav jest temelj civilizacije – zasnivati na tome 

da se veličanje zločina imalo tolerira. I u tome dijelu trebamo slijediti primjer 

Njemačke i Austrije. Oni su tu ideologiju na neki način uvezli u Hrvatsku, oni su 

https://www.tjedno.hr/2021/10/
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se toga vrlo jasno odrekli, a mi sad lutamo- bi ne bi. A, osim toga, u Ustavu jasno 

i glasno piše da je Republika Hrvatska nastala na temelju stečevina ZAVNOH-a, 

Ustavni sud je u više odluka rekao svoje, izdao i priopćenje o tome. Pravni 

poredak je jedinstven, konzistentan, i stajališta Ustavnog suda moraju se 

poštovati. Ali, čak i da nema odluka Ustavnog suda i da ne piše u Ustavu to što 

piše, to je civilizacijski pitanje, nikako ideološko. Sve stranke i svi pojedinci koji 

sudjeluju u javnom životu, od lijevih do krajnje desnih, ne smiju imati nikakvih 

problema s tim da osude taj poklič kao apsolutno nedopušten. U Austriji su upravo 

desne stranke uvele zabranu svih takvih pozdrava i simbola“ – objasnio je 

Dobronić. 

Korumpirano pravosuđe 

I što sad reći na sve to? Kao prvo, poklič „Za dom spremni“ nije i ne može biti 

„najvažnije“ pitanje s kojim bi se Vrhovni sud pod njegovim vodstvom odmah 

trebao baviti, tim prije jer od kritika na račun ovog pozdrava već godinama odlično 

žive pojedinci, ala pupovci, teršelić, krausi, klasići, puhovski i slični. Drugo, 

građani Hrvatske već godinama upozoravaju da je pravosuđe korumpirano, da se 

optužuje i sudi po načelu „ovog hoćemo, ovog nećemo“, da se nitko ne pita odakle 

pojedinim sucima i tužiteljima bogatstvo kao da imaju prihode poput milijunaša, 

(„svi“ su uglavnom bogatstva naslijedili!?), zašto se na optužnice i presude čeka 

godinama, zašto se ništa ne događa sucima i inima koji sude poput onog „ne treba 

se držati zakona kao pijan plota“ , zatim zašto se ne ispita i ne objavi tko je od 

zaposlenih u pravosuđu u vrijeme komunizma sudio i osuđivao nevine Hrvate, a 

danas je na još većim i boljim položajima (čak i njihova djeca) itd. i tome slično. 

Gospodin Dobronić je u svezi pokliča „Za dom spremni“ pomiješao kruške i 

jabuke. Naime, jedno je (ili bi trebao biti) ovaj poklič iz II. svjetskog rata, a drugo 

onaj iz hrvatskog obrambenog Domovinskoga rata, kad smo se borili protiv 

srpskog i inog agresora. Ako su Hrvati i to pretežno mladi, mogli i ginuti uz ovaj 

pozdrav za oslobođenje slobodne i samostalne hrvatske države (i to tada nikome 

nije smetalo!) i kad nisu imali na umu ni AVNOJ ni ZAVNOH onda ostavimo to 

povijesti i povjesničarima, tim više ako se Vrhovni sud želi baviti i ovakvim i 

sličnim temama onda se neka bavi i pokličem „Smrt fašizmu-sloboda narodu“ s 

kojim su partizani i komunisti pobili više nevinih ljudi nego je stradalo u čitavom 

Domovinskome ratu. 

„Tu nema nikakve dvojbe“-rekao bi novi predsjednik Vrhovnog suda, koji bi se 

morao pozabaviti i pitanjima poput. tko je i kako pobio, masakrirao na stotine 

tisuća nevinih Hrvata od Križnih putova, Maceljske šume pa do Jazovke, jer je i 

to civilizacijsko pitanje. 

Također bi bilo važno da se Vrhovni sud zapita: kako je moguće za pet ili deset 

tisuća navodno pronevjerenih kuna doći na stup srama, pa i u zatvor, a za milijune 

pronevjerenih eura, pojedinim osuđenim kriminalcima naše pravosuđe može 

staviti sol na rep, kad im pred njihovim očima (vjerojatno i uz njihovu dozvolu) 

odu odmarati u BiH, dok ne nastupi zastara? 

Što o tome kaže AVNOJ, a što ZAVNOH? 
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Također je neshvatljivo da su dosad samo Perković i Mustać u zatvoru, da ih je 

osudio njemački sud, dok na tisuće drugih Udbaša žive kao slobodni i ugledni (!) 

građani? 

Je li bi u Njemačkoj ili Austriji ili Izraelu netko tko je čitav II. svjetski rad bio na 

istaknutoj vojnoj dužnosti fašista i nacista odmah se po njegovu završetku mogao 

zaposliti i u Uredu predsjednika države ili Vlade ili policije ili vojske? 

Gdje je bio 1991.? 

Ne znamo, je li zna novi predsjednik Vrhovnog suda da je u Hrvatskoj dosad 

otkriveno najmanje oko 150 masovnih grobnica iz Domovinskoga rata, a da još 

nitko zbog toga nije odgovarao, ili da hrvatski sudovi u 90 posto slučajeva sude 

srpskim četnicima i ratnim zločincima u – odsustvu? 

Tko je i kada odgovarao za srušeni Vukovar, spaljenu Škabrnju, zgažen Voćin, 

Pakrac ili Saborsko? 

Hrvatski branitelji, koje se danas sve više progoni, marginalizira i prešućuje nisu 

hrvatsku državu ostvarili s crvenom zvijezdom petokrakom ni kapom s tri roga, 

već s oružjem, krvlju i krunicom oko vrata! 

Stoga, kako god okrenuli, poklič „Za dom spremni“ nije i ne može biti najvažnije 

pitanje s kojim bi se trebao baviti novi predsjednik Vrhovnog suda, već možebitno 

prije odgovoriti (zašto ne?) – gdje je bio i što je radio 1991.?  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28278-mladen-

pavkovic-dobronicu-hrvatska-drzava-nije-nastala-na-stecevinama-zavnoh-a-vec-

na-krvi-hrvatskih-branitelja 

https://www.tjedno.hr/pavkovic-dobronic-je-u-svezi-za-dom-spremni-pobrkao-

kruske-i-jabuke/ 

 

Spomenut ću da sam i ranije upozoravao na takav Dobranićev stav. On je kao i 

svi drugi morao javno pokazati svoju odanost svjetskim moćnicima: 

https://direktno.hr/direkt/pogledajte-sto-je-radovan-dobronic-u-programu-

napisao-o-izrucenju-udbasa-i-pozdravu-zds-244306/  

 

Internetom kruži PRISEGA 123 BRIGADE HV POŽEGA 19 01 1992 

i/ili:  

VIDEO POSTROJAVANJE ZA PAMĆENJE UZ ZDS! EVO KAKO SU 1992. 

REAGIRALI HRVATI NA POJAVU LEGENDARNE 123. 

BRIGADE…SRUŠIT ĆEMO JNA PAST ĆE SAO KRAJINA!! 

VIDEO Postrojavanje za pamćenje uz ZDS! Evo kako su 1992. reagirali Hrvati 

na pojavu legendarne 123. brigade…Srušit ćemo JNA past će SAO Krajina!! | 

Braniteljski portal (braniteljski-portal.com) 

Uz komentar: 

Ovu snimku bi trebalo pustiti u Hrvatskom saboru da je svi zastupnici vide 

(posebno oni protuhrvatski), kao i nehrvatskimediji. Može li i koji zastupmik to 

organizirati? 

Posebno zbog novo izabranog suca Vrhovnog suda Dobranića i njegove prve 

izjave za medije. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28278-mladen-pavkovic-dobronicu-hrvatska-drzava-nije-nastala-na-stecevinama-zavnoh-a-vec-na-krvi-hrvatskih-branitelja
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28278-mladen-pavkovic-dobronicu-hrvatska-drzava-nije-nastala-na-stecevinama-zavnoh-a-vec-na-krvi-hrvatskih-branitelja
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28278-mladen-pavkovic-dobronicu-hrvatska-drzava-nije-nastala-na-stecevinama-zavnoh-a-vec-na-krvi-hrvatskih-branitelja
https://www.tjedno.hr/pavkovic-dobronic-je-u-svezi-za-dom-spremni-pobrkao-kruske-i-jabuke/
https://www.tjedno.hr/pavkovic-dobronic-je-u-svezi-za-dom-spremni-pobrkao-kruske-i-jabuke/
https://direktno.hr/direkt/pogledajte-sto-je-radovan-dobronic-u-programu-napisao-o-izrucenju-udbasa-i-pozdravu-zds-244306/
https://direktno.hr/direkt/pogledajte-sto-je-radovan-dobronic-u-programu-napisao-o-izrucenju-udbasa-i-pozdravu-zds-244306/
https://www.braniteljski-portal.com/postrojavanje-za-pamcenje-uz-zds-evo-kako-su-1992-reagirali-hrvati-na-pojavu-legendarne-123-brigade-srusit-cemo-jna-past-ce-sao-krajina
https://www.braniteljski-portal.com/postrojavanje-za-pamcenje-uz-zds-evo-kako-su-1992-reagirali-hrvati-na-pojavu-legendarne-123-brigade-srusit-cemo-jna-past-ce-sao-krajina
https://www.braniteljski-portal.com/postrojavanje-za-pamcenje-uz-zds-evo-kako-su-1992-reagirali-hrvati-na-pojavu-legendarne-123-brigade-srusit-cemo-jna-past-ce-sao-krajina
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Zapravo ne znam što bi se postiglo s tim jer njihove gazde boli poraz u 

Domovinskom ratu i ona vojska zečeva u bijegu. Zastupnici su znali za 

Dobronićev sluganski stav koji je pokazao napadima na ZDS pa je ipak skoro 

jednoglasno izabran u tom ‘Hrvatskom’ saboru. 

Zato neću završiti ovaj tekst sa ZDS (već sam upozorio na tekst Marija Filipija o 

tisućugodišnjoj Himni hrvatskih mornata sa ZDS) već s kunom, koju su napali još 

devedesetih godina ali ih je HRVATSKI predsjednik Frannjo Tuđman brzo 

ušutkao. Danas je ponovo na udaru ta ista kuna. Zato za kraj pjesma Anta 

Nadomira Tadića Šutre o kuni. Naime, Šutra piše: U Osoru se godine 1018. kuna 

prvi put spominje kao platežno sredstvo u Hrvata. Grad Osor, koji se nalazi na 

spoju dvaju naših otoka Lošinja i Cresa, te godine je Veneciji dao danak četrdeset 

kuna (odnosno njihovih krzana) za sloboštinu grada. Godine Gospodnje 2018. 

Hrvatski(državni) sabor slavi tisućitu obljetnicu toga rijetkog jubileja. Bolje reći 

– trebao je slaviti, a nije. Zašto nije? 

 : 

TISUĆU KUNA 

 

Tvoja koža u početku biše 

 ogrtač i vatra, voda i zrak, 

 al za puk naš to i jošte više; 

 i pripadnost, i odanost i znak. 

 

I bila si temelj našeg naštva, 

 plaha i čvrsta, mater i žrtva –  

 junačica našega junaštva 

 i još vendraš jerbo nisi mrtva. 

 

Skrivena i otkrivena kudriš, 

 skrušenoga pogleda od svega, 

 jer je neki, or'o, mudriš 

 na postelju tvoju staru lega. 

 

Uklesana u osorski kamen, 

 osornu i vedru, čuvali te 

 plemstvo i svećenstvo kano znamen, 

 i ka mater u njidrima dite. 

 

Ćuh nečega, iz pučine mora, 

 oluju će užgat ka i žiška 

 buktinju iz – tek – daška lahora. 

 I lipa će šumi biti viška… 

 

Uz mrtvu lipu smrznuta kuna, 

 a mi u šumi, bez pokrivača… 

 O, Bože moj, ima li računa – 
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 s orl'ima se igrati skrivača? 

 

Kako je lipa uz lipu kuna, 

 koja – evo – tisuć' lita dura. 

 Hrvate je, kroz toliko buna, 

 štitila kad kiši i zabura. 

 

Uz bilicu zlatica se vere, 

 a oblak opet tutnji nad njima. 

 Drvosiča kroz šumu se dere 

 i mrk' brka lipi lišće cima. 

 

Na žuljevit' nan ruke Job sida, 

 a lažni sjaj iz Nirvane viri,  

 sad bi svako nami zapovida –  

 poklisari, proroci i žbiri… 

 

A kuna naša draga – nek traje 

 u sarc vikov, ka u dugoj niski, 

 slavni' pređa – kroz sve zavičaje – 

 jer smo vazda bili s njome bliski! 

 

Ante Nadomir Tadić Šutra 

 

U Kninu 18. veljače godine Gospodnje 2018. (I. korizmene nedjelje) Iz zbirke 

Stožina, Naklada Bošković, Split, 2019. 

 

Zapravo je zanimljiva i dalje utrka za prvog hrvatskog slugu. Kad je sudstvo u 

pitanju Predsjednik Ustavnog suda je Plenkovićev HDZ-ovac, a Predsjednik 

Vrhovnog suda Milanovićev čovjek. Zanimljiva utrka, zar ne? 

 

Josip Pečarić 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28292-dobronic-i-ostali-hrvatski-

duznosnici-i-zds  
  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28292-dobronic-i-ostali-hrvatski-duznosnici-i-zds
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28292-dobronic-i-ostali-hrvatski-duznosnici-i-zds
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MARIO FILIPI  

 

OTVORENO PISMO DOBRONIĆU 

 
Štovani g. Dobronić 

 

Nije mi običaj na ovakav način komunicirati s predstavnicima najviše vlasti jer je 

moj stav da su oni prolaznici kroz povijest, a istina ostaje vječno. No sada činim 

iznimku. Razlog je i u naravi Vaše nove funkcije i u načinu na koji ste se odmah 

u prvim danima od imenovanja upustili u političke, ne pravne, rasprave o materiji 

koja je vrlo osjetljiva i glede koje bi svatko na visokoj poziciji morao dobro 

razmisliti koje će riječi upotrijebiti. Riječi koje ste Vi upotrijebili mogu dovesti 

do dramatičnih događaja ako ih dosljedno prenesete u odluke suda kojemu 

predsjedate. Molim Vas da imate strpljenja i ovaj dopis pročitate do kraja (ako 

uopće dođe do Vas), jer Vam želim priopćiti važne informacije koje Vam 

vjerojatno nitko do sada nije dao. 

 

Riječ je o Vašim stavovima o sloganu „Za dom spremni“ kojeg bez rezerve 

nazivate „pokličem“, iako je on mnogo više od toga. Ako su moje informacije 

ispravne, Vi ste izjavili da su „pod tim pokličem ljudi bili ubijani bez ikakvog 

povoda i razloga, na temelju nepojmljivih kriterija koji ne mogu i ne smiju 

postojati“, kao i da je taj slogan „nedopustiv u bilo kojoj prigodi“. 

 

Moram Vas podsjetiti da ste Vi jedna od najviše rangiranih osoba u državi. Vaša 

je pozicija usporediva s pozicijom predsjednika Republike, predsjednika Sabora 

ili premijera. Zato svaka Vaša riječ ima golemu težinu koja može bitno utjecati na 

političku situaciju u zemlji. Čitajući Vaše riječi, ako ste doista to rekli, sledio sam 

se pri pomisli da jedan sudac, pravnik i još na najvišem položaju, izgovara tako 

ideološki obojene riječi koje se gotovo ne razlikuju od stavova ekstremnih 

komunista, Srpske pravoslavne crkve i pročetničkih čelnika Srbije. 

 

Slogan „Za dom spremni“ mnogo je stariji nego što mnogi misle, uključujući i 

Vas. Hrvati kroz cijelu svoju povijest njeguju umijeće mirnog suživota s drugima 

i nenapadanje drugih. Dolaskom na ovo mjesto gdje danas stoji naša domovina, 

Hrvati su, primivši kršćanstvo, sklopili s papom neku vrstu sporazuma kojim su 

se obvezali da nikada ne će ratovati izvan svoje domovine. Za uzvrat papa im 

jamči da će ih u slučaju napada neke vojske na Hrvatsku štititi svojom molitvom 

koja će zazvati Božju pomoć u očuvanju Hrvatske. Prema Porfirogenetu bili su to 

papa Agaton i hrvatski knez Porga negdje oko 680. godine. Neki povjesničari 

smatraju da je to moglo biti i kasnije u doba nekog drugog pape i kneza, ali bit je 

ista. 
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Principa sklopljenog u to davno vrijeme Hrvati se uz neke iznimke iz ranijih 

vremena drže sve do danas. Dokaz tome su branitelji i politička vlast u doba srpske 

agresije, kada naša vojska nije ni centimetra izišla iz tzv. „avnojske“ Hrvatske 

kojoj je taj Avnoj amputirao nekoliko vitalnih dijelova. Nisu čak ušli ni u one 

dijelove koje je čak i Avnoj ostavio Hrvatskoj, ali su se komunistički političari 

„drugarski“ dogovorili da Hrvatsku dodatno osakate (dio Srijema i dio oko Bihaća 

1946. godine).  

 

 To suzdržavanje od agresivnih ratova prema van imalo je visoku cijenu. Nije bilo 

stoljeća u kojemu Hrvati nisu masovno ginuli braneći svoju domovinu. Ta mučna 

vjekovna obrana stvorila je u svijesti i emocijama Hrvata osjećaj svetosti obrane 

doma kao svetinje za koju je vrijedno umrijeti. Zato je u raznim inačicama slogan 

„Za dom spremni“ nastao nevjerojatno rano. 

 

U mjestu Punat na otoku Krku pučki sakupljač narodnih sjećanja na povijest Rado 

Žic Mikulin zabilježio je pjesmu koja je zapravo bila himna hrvatskih 

srednjovjekovnih mornara. Oni su sebe nazivali ormanci prema brodovima koji 

su se zvali ormanice i dominirali su Jadranom do kraja prvog milenija. U toj himni 

slogan „Za dom spremni“ pojavljuje se gotovo doslovno na čak tri mjesta. Ovako 

glase stihovi u originalnoj puntarskoj čakavici i „prevedeno“ na ovaj naš današnji 

novoštokavski jezik. 

 

Prva strofa: 

 

Ormanci zi brodi smo strašnih Mornari smo s brodova strašnih 

Ča dušmanu škujaju bok Što dušmanu probijaju bok 

Za dom vavik smo spravni  Za dom uvijek smo spremni 

Na suvraga delat naskok.  Na neprijatelja učiniti naskok. 

 

Peta strofa: 

  

Za dom vavik smo spravni  Za dom uvijek smo spremni 

Ko triba i život dat  Ako treba i život dat' 

Aš vavik va boju jutu  Jer uvijek u boju ljutom 

Brata brani brat.  Brata brani brat. 

 

Sedma strofa je ponovljena prva. 

Gospodin Žic Mikulin je tu pjesmu i otpjevao, tako da znamo i melodiju. Ona je 

objavljena u knjizi o najstarijoj povijesti Hrvata kako ju je narod zapamtio. Knjiga 

nosi naslov „Putom Sunca – crveni bojovnici iz Horezma“. Knjiga je izišla 2019. 

godine u Zadru. Žic Mikulin osobno svjedoči da je pjesmu čuo od svog prastrica 

kada je imao 15 godina, dakle 1950. godine, a on ju je opet naučio od svojih 

djedova iz 19. stoljeća i još dublje u prošlost. 
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Pjesma je morala biti napisana onda kada su postojale ormanice, a to znači u 

srednjem vijeku, jer kasnije se ti brodovi više nisu gradili. Ustaše nikako nisu 

mogli smisliti takvu pjesmu jer uopće nisu znali što su ormanice. Punat nikako ne 

možemo ocijeniti kao „ustaško“ mjesto, jer je u doba kraljevine Jugoslavije bio u 

odličnim odnosima s kraljem Aleksandrom, pa se je neko vrijeme u čast kralja 

zvao Aleksandrovo. Njegovi žitelji muškarci u većem broju su 1941. otišli u – 

četnike jer su vjerovali da je to jugoslavenska vojska. Na poslijetku, u vrijeme rata 

Punat je bio pod okupacijom Italije. 

 

Sličan slogan javlja se kod Nikole Šubića Zrinskog. Upotrijebio ga je čak i Ivan 

pl. Zajc u istoimenoj operi. Tamo doduše nema odziva „spremni“ jer umjetnička 

konstrukcija marša „U boj, u boj“ ne može sadržavati odziv zbog ritma i slogova. 

Ali nemojte sumnjati je li odziva bilo. Isti slogan pojavljuje se kod vojnika bana 

Jelačića. Posebno se intenzivira u 30-tim godinama 20. stoljeća prilikom pobune 

poznate kao „Velebitski ustanak“, a nalazimo ga i na zastavi izseljenih Hrvata u 

Argentini. 

 

Vlasti NDH taj slogan ugrađuju u svoj pozdrav. Nisu ga izmislili jer im je od ranije 

bio poznat. I baš zbog te činjenice on postaje „ustaški“ i mnogi uključujući i Vas 

ga žele po svaku cijenu ukloniti iz javnog života. Pa što su to tako strašno učinili 

ustaše da ih treba zajedno s njihovim pozdravom ukloniti i o njima zboriti samo 

ekstremno negativno? 

 

Pojam „povampireni ustaški zločinac“, „zloglasna NDH“, „grozni ustaški 

ubojice“ i sl. plod su namjerno bujne mašte komunističkih propagandista. Kao 

„dokaz“ za takve epitete su 700.000 ubijenih ljudi u Jasenovcu, 30.000 bačenih u 

jamu na Velebitu, 10.000 pobijene kozaračke djece i tome slično. 

 

A koja je stvarna istina o tim događajima? 

 

Prema istraživanjima utemeljenima na dokumentima iz arhiva u Zagrebu i 

Beogradu broj umrlih od svih uzroka u Jasenovcu ne prelazi 1.700 osoba ukupno. 

Od toga je velika većina umrla od tifusa. Famozna „masovna strijeljanja“ odnosila 

su se na izvršenje smrtnih kazni na temelju presuda prijekog ratnog suda i to samo 

za dokazana masovna ubojstva civila. „Žrtve“ su bili najkrvoločniji četnički i 

partizanski komandanti. 

 

U Šaranovoj jami na Velebitu koju su komunisti zvali jama Jadovno nema ni jedne 

kosti čak ni od životinja. Jama je snimljena iznutra i snimke je na internetu mogao 

vidjeti svatko. 

 

U Sisak i Jastrebarsko dovezena su gotovo mrtva djeca koju su hrabri partizani 

ostavili u šumi i pobjegli. Bilo ih je oko 12.000. Krajnjim naporom liječnika i 

časnih sestara spašeno ih je oko 85%. Ipak nije bilo pomoći za 1.150 djece. 

Nikome nije palo na pamet ubiti dijete jer to je ideja koja može nastati samo u 
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teško oboljelom umu. Da su se ustaše htjeli „riješiti“ djece nisu ih trebali ubiti. 

Trebali su samo pričekati još nekoliko dana. Nakon toga mogli su iz šume pokupiti 

samo mrtva dječja tijela. 

 

Takvih izmišljotina ima još mnogo. To ne znači da su ustaše bili svetci. U ratu ne 

postoji vojska čiji pripadnici ne čine zločine. Odoru redovito oblače i kriminalci 

kojima je zločin jedini cilj. Ali svaki zločin treba sagledati realno, bez „maštanja“ 

ili umnožavanja žrtava. Iako taj dio povijesti još nije realno istražen, već se sada 

može reći da slikovito rečeno ako komunistički zločini imaju veličinu kamiona, 

četnički kombija, ustaški zločini imaju veličinu dječjeg „autića“ za igru. 

Na listi najvećih masovnih ubojica Tito je 10 – 14. kako na kojoj listi s 

procijenjenih 500.000 do 2 milijuna žrtava. Ni na jednoj listi nema imena Ante 

Pavelića.  

 

 S takvom bilancom zločina crvena zvijezda je „civilizacijski i moralno 

prihvatljiva“, kokarda je u Beogradu opće prihvaćena, a vjekovni hrvatski slogan 

„Za dom spremni“ treba izbaciti. 

 

Na kraju u zaključku želim naglasiti da je „Za dom spremni“ milenijski hrvatski 

politički i vojni program obrane doma bez napada na tuđi dom. To je potvrđeno i 

u Domovinskom ratu. Pod sloganom „Za dom spremni“ branili smo se, a ni u 

trenutku pobjede nismo ni koraka iskoračili preko nepravedne „avnojske“ granice. 

 

Budete li zatvarali domoljube koji se ne žele odreći svog vjekovnog slogana, 

morati ćete sagraditi neke nove zatvore jer ima nas mnogo. A na kraju, tko se 

mača lati od mača gine. Batina ima dva kraja. Nitko ne zna kada će ga zadesiti 

onaj deblji. 

 

Ovo pismo napisano je kao otvoreno. Moja je želja da dopre do što većeg broja 

ljudi.  

 

        Mario Filipi  

 

https://narod.hr/hrvatska/hrvi-mario-filipi-u-otvorenom-pismu-predsjedniku-

vrhovnog-suda-radovanu-dobronicu   

https://narod.hr/hrvatska/hrvi-mario-filipi-u-otvorenom-pismu-predsjedniku-vrhovnog-suda-radovanu-dobronicu
https://narod.hr/hrvatska/hrvi-mario-filipi-u-otvorenom-pismu-predsjedniku-vrhovnog-suda-radovanu-dobronicu
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PRILOG 

 

KAD NE VOLE HRVATSKU NE VOLE NI ZDS 
 

Čitam novi broj Hrvatskog tjednika. Dva članka opravdavaju naslov ovog teksta, 

a zapravo su reklama za moju knjigu: HOS, Portal dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HOS3.pdf 

Pogledajte samo naslov: 

INCIDENT U SINJU: SKEJINIM HOS-OVCIMA NISU DALI U VOJARNU, A 

NISU SMETALI MILANOVIĆU NA PRIJMU 

Stalno ponavljam u svojim tekstovima kako su laži o Stepincu, Jasenovcu i ZDS 

očit pokazatelj tko u RH služi svjetskim moćnicima koji od njih danas traže da 

budu srpske sluge, pohvalno je da ovaj put sam Predsjednik RH nije pokazao svoju 

'ljubav' prema Hrvatskoj napadom na legendarne branitelje i njihov zakonit 

amblem s pozdravom ZDS. 

Zato se njemu može i predložiti da pročita tekst Maria Filipija: 

 

MARIO FILIPI: ORMANCI - GOSPODARI JADRANA 

 

13 Listopad 2021  

 

 
 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HOS3.pdf
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Od samog dolaska na Jadran hrvatski mornari su, koristeći svoja ranija iskustva u 

plovidbi Aralskim jezerom i brojnim rijekama od Amu Darje do Dona, sagradili 

flotilu malih ali ubojitih brodova. Oni nisu mogli ploviti daleko po „debelim 

morima“, pa čak ni svaki za sebe jedriti, što im nije bila ni svrha. 

Zato su svojom nenadmašnom brzinom i sposobnošću brzog manevriranja 

dominirali među brojnim otocima i hridima na Jadranu ili kako su ga stari Hrvati 

zvali Sinjmor zbog sličnosti s tadašnjim Aralskim jezerom. Hrvati su ih zvali 

ormanice, a mornare koji na njima plove ormanci. Zbog nadmoćnih maritimnih 

osobina tih brodova, ali i borbenom vještinom mornara, Mlečani su ih se panično 

bojali. Zvali su ih pessime (najgore) jer se s njima nisu mogli nositi. 

Ormanice su po svom obliku bile ekstremno usmjerene na brzinu. Bile su 

najsličnije suvremenim veslačkim čamcima. Dok veslački čamci imaju najviše 

osam veslača (osmerac), ormanice su imale do 40 veslača smještenih u dva reda 

koji su veslali „riemen“ načinom, odnosno svaki veslač je imao u ruci jedno veslo. 

No ako je akcija tražila da se pola posade nekud iskrca, druga polovica posade 

mogla je veslati „skul“ (na pariće), pri čemu svaki veslač u svakoj ruci drži po 

jedno veslo. To je bilo moguće jer ti brodovi nisu bili širi od 2,5 metra. 

Ormanice nisu imale potpalublje. Ormanci nisu bili „galijoti“ (robovi) kao kod 

Mlečana. Naprotiv, biti ormanac predstavljalo je čast i za mjesto na ormanici je 

konkurencija bila jaka.Ormanice su dominirale Jadranom i ni jedna strana sila nije 

ih mogla nadvladati. Nisu to mogli ni Franci, ni Mlečani, ni Bizant, ni Saraceni. 

Takva nadmoć trajala je sve dok Hrvati nisu izabrali kralja stranca. Od tog 

vremena polako ali sigurno nadmoć prelazi na stranu Mlečana više lukavošću i 

trgovinom nego ratnim umijećem. 

Ormanci su imali svoju himnu koju su pjevali u posebnim prigodama. Koliko je 

ta pjesma stara nitko sa sigurnošću ne zna. Pretpostavlja se da je stara otprilike 

koliko i ormanice, dakle oko 1.200 godina, a možda i više. 

Cijeli tekst pjesme, kao i mnogo drugih informacija o hrvatskoj mornarici, ali i o 

hrvatskoj povijesti uopće, objavljen je u knjizi „Po slidu Sunca – čerjeni bojovnici 

ze Horezma“ („Putom Sunca, crveni bojovnici iz Horezma“) koja je tiskana u 

Zadru 2019. godine u izdanju ogranka Matice hrvatske u Zadru. Autori su Rado 

Žic Mikulin i Leonard Eleršek. 

U toj pjesmi staroj preko milenija na tri mjesta se gotovo doslovno spominje izraz 

„Za dom spremni“.  

Prva strofa: 

Ormancizi brodi smo strašnih  Mornari smo s brodova strašnih 

Ča dušmanuškujaju bok Što dušmanu probijaju bok 

Za dom vavik smo spravni  Za dom uvijek smo spremni 

Na suvragadelatnaskok. Na neprijatelja učiniti naskok. 

Peta strofa: 

Za dom vavik smo spravni Za dom uvijek smo spremni 

Kotriba i život dat Ako treba i život dat' 

Ašvavikva boju jutu Jer uvijek u boju ljutom 

Brata brani brat. Brata brani brat. 

Sedma strofa je ponovljena prva. 
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Iz ove pjesme se jasno vidi da je misao „Za dom spremni“ (braniti i umrijeti) 

duboko ukorijenjena u povijesno biće hrvatskog naroda. Ona je hrvatski milenijski 

politički program. Nikakva „ustaška epizoda“ iz Drugog svjetskog rata to ne može 

promijeniti. Sasvim je druga tema kakvi su bili i što su radili ustaše u tom ratu. I 

ta tema će doći u središte pozornosti. Ni ona se ne će moći izbjeći, ali sve u svoje 

vrijeme. 

Ali spremnost Hrvata da brani svoj dom je neupitna i nju se ne može suzbiti 

nikakvim zabranama. Naprotiv, bilo kakvo nasilje nad tim dijelom hrvatske 

povijesti može samo dovesti do novih zločina nad nedužnima, a ova tekovina 

hrvatske povijesti kasnije će se vratiti sjajnija nego ikada. 

Zato bi bilo bolje onima koji snuju Hrvatima zabranjivati njihovu povijest puno 

puta promisliti prije nego učine nešto bezumno. Sjetimo se riječi našega 

Gospodina Isusa Krista: „Tko se mača lati, od mača gine“. Ili za one koji ne vole 

Isusa: „Batina ima dva kraja“. Nitko ne zna hoće li ili kada izvući deblji kraj. 

Mario Filipi 

 

ORMANCI MORNARI 

 

Ormancizi brodi smo strašnih  Mornari smo s brodova strašnih 

Ča dušmanuškujaju bok  Što dušmanu probijaju bok 
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Za dom vavik smo spravni Za dom uvijek smo spremni 

Na suvragadelatnaskok.  Na neprijatelja činiti naskok. 

Driva su vavikpronte Brodovi su uvijek spremni 

Na korbanov sam mig  Na kapetanov sam mig 

Jurit ćemo kako strile  Jurit ćemo kao strijele 

Po mornici ali na brig. Po pučini ili na kopno. 

Kada je dušman na višću Kada je dušman na vidiku 

Proboja rugamo huć Proboja veslamo ritam 

Zi dvi ali tri bande  S dvije ili tri strane 

Ne damo dušmanuuć. Ne damo dušmanupobjeć. 

Kada abordudelamo Kad naskok učinimo 

Sužnji lašvamo svih Robove oslobađamo sve 

A onda plina nosimo  A onda plijen nosimo 

Ča niti ni veli grih. Što niti nije veliki grijeh. 

Za dom vavik smo spravni Za dom uvijek smo spremni 

Kotriba i život dat Ako treba i život dat 

Ašvavik u boju jutu Jer uvijek u boju ljutom 

Brata brani brat.  Brata brani brat. 

Ormanice lete kostrile  Ormanice lete ko strijele 

Paraju mornicu plavu  Paraju pučinu plavu 

Kada nas suvragakorži  Kada nas neprijatelj spazi 

Ćapuje se brzo za glavu.  Hvata se brzo za glavu. 

Ormancizidriva smo strašnih  Mornari s brodova smo strašnih 

Ča dušmanuškujaju bok  Koji dušmanu probijaju bok 

Za dom vavik smo spravni  Za dom uvijek smo spremni 

Na suvragadelatnaskok.  Na neprijatelja radit naskok. 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/28151-mario-filipi-

ormanci-gospodari-jadrana  

 

Drugi tekst iz Hrvatskog tjednika je: ŠEPAROVIĆ OPET IZABRAN ZA 

PREDSJEDNIKA USTAVNOG SUDA RH VJEROJATNO ZAHVALJUJUĆI 

BRILJANTNOJ OCJENI IZ USTAVNOG PRAVA – DOVOLJAN (2). 

U tekstu se ne spominje ZDS, ali jasno je da nitko ne bi dobio potporu a da ne 

napada ZDS. Tako na portalu narod.hr povodom tog reizbora možemo naći 

tekst: 

https://narod.hr/hrvatska/odabran-predsjednik-ustavnog-suda-separovic-dobio-

jos-jedan-mandat  

 

O amblemu legendarnih HOSovaca iz Domovinskog rata koji su odobrile vlasti 

u RH predsjednik Ustavnog suda kaže: 

 Protiv ZDS-a 

Tijekom rasprave o spomeniku poginulim hrvatskim braniteljima, pripadnicima 

HOS-a, u Jasenovcu, Šeparović je ustvrdio kako „ploči s pozdravom ‘Za dom 

spremni’ u Jasenovcu nije mjesto. To je simbol stradanja žrtava ustaškog režima.“ 

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/28151-mario-filipi-ormanci-gospodari-jadrana
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/28151-mario-filipi-ormanci-gospodari-jadrana
https://narod.hr/hrvatska/odabran-predsjednik-ustavnog-suda-separovic-dobio-jos-jedan-mandat
https://narod.hr/hrvatska/odabran-predsjednik-ustavnog-suda-separovic-dobio-jos-jedan-mandat
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Saborska zastupnica ima drugačije primjedbe na taj reizbor: 

https://www.nacional.hr/vidovic-kristo-miroslav-separovic-covjek-je-

dubioznog-zivotopisa-i-netransparentnog-bogatstva/  

 

Naravno ima puno stvari koje pokazuju kakav je odnos hrvatskih vlasti prema 

hrvatskom narodu. 

Mene posebno zanimaju tri političke teme o kojima sam govorio, a kada je ZDS 

u pitanju treba se sjetiti slučaja velikog hrvatskog nogometaša Josipa Šimunića i 

velikog hrvatskog pjevača i branitelja Marka Perkovića Thompsona.  

A koliko je reizabrani predsjednik Ustavnog suda i preko Thompsona i „Bojne 

Čavoglave“ zadužio srpske sluge u hrvatskoj vlasti govori i moje otvoreno pismo 

Predsjedniku Ustavnog suda: 

 

OTVORENO PISMO PREDSJEDNIKU USTAVNOG SUDA RH 

 

Poštovani Predsjedniče Ustavnog suda RH, 

 

S nevjericom sam pročitao Vaše Priopćenje od 5. lipnja 2020. u kome konstatirate:  

„U odnosu na pozdrav +Za dom spremni'. Ustavni sud je u nekoliko svojih odluka 

izrazio jasno stajalište da je riječ o ustaškom pozdravu Nezavisne Države 

Hrvatske te da taj pozdrav nije u skladu s Ustavom Republike Hrvatske.“ 

Vidim da ste i doktor znanosti, pa pretpostavljam da znate osnovne činjenice o 

tom pozdravu. 

Tako poznati hrvatski povjesničar Ivo Rendić Miočević (Hrsvijet, 29. kolovoza 

2017.) tvrdi: 

...danas u Hrvatskoj inkriminirani (bez potrebitoga zakona) pozdrav „Za dom 

spremni“ kojim se Pavelić koristio u svezi s Ličkim ustankom 1932. 

antimonarhofašistički je poklik. 

Vi ste dr. znanosti! Tvrdite da se radi o ustaškom pozdravu iz NDH! Tvrdite li Vi 

da je NDH postojala te 1932. godine? 

Naime vidim da znate pun naziv NDH, a ne pronalazim nigdje riječ koja je 

povezana s ustašama u tom nazivu.  

Ali, kako ste doktor znanosti pretpostavljam da ipak znate da u to vrijeme nije 

postojala NDH. 

U knjizi dr. sc. Marija Jareba Ustaško-domobranski pokret od nastanka do travnja 

1941. godine, Zagreb 2006. (drugo neizmijenjeno izdanje objavljeno je 2007. 

godine). U toj knjizi postoji prilično opširno poglavlje (stranice 344.-414.) o 

organizacijama Hrvatskoga domobrana, od nastanka te organizacije u Argentini 

1931. godine do Drugoga svjetskog rata. Postoji, dakle, dovoljno podataka o 

Hrvatskome domobranu, no nešto treba i pročitati. Ta organizacija bila je dio 

Pavelićeva Ustaško-domobranskog pokreta. Pavelić je istodobno bio ustaški 

poglavnik i vrhovni starješina, odnosno njegov su pokret činili Ustaša - hrvatska 

revolucionarna organizacija (UHRO) i organizacije Hrvatskoga domobrana. 

Ustaška organizacija bila je malobrojna i vojnički ustrojena organizacija, a 

https://www.nacional.hr/vidovic-kristo-miroslav-separovic-covjek-je-dubioznog-zivotopisa-i-netransparentnog-bogatstva/
https://www.nacional.hr/vidovic-kristo-miroslav-separovic-covjek-je-dubioznog-zivotopisa-i-netransparentnog-bogatstva/
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domobranske organizacije bile su ustrojene kao masovne i legalne organizacije 

koje su okupljale hrvatske iseljenike (i radnike u nekim europskim zemljama). 

U hrvatskoj javnosti je poznata i domobranska zastava na kojoj je pozdrav ZDS i 

datum 12. svibnja 1931., kao i dokumenti iz tog vremena u kojima se izrijekom 

tvrdi kako se radi o „domobranskom pozdravu“. 

S obzirom da se tvrdi kako je Pavelić autor tog pozdrava, a bio je vođa i Ustaša i 

Domobrana, očito nije mu smetalo to što se tvrdilo da se radi o domobranskom 

pozdravu.  

Dapače, kada već izričito tvrdite da je ZDS ustaški pozdrav iz NDH, morali bi 

znati da je odnos ustaša i ostalih u toj državi bio sličan onom o kome piše dr. Jareb. 

I u NDH se ZDS koristio mnogo šire i imate ogroman broj dokumenata na kojima 

piše ZDS, a koji nisu izdale Ustaše.  

Dapače, Ustaše su ga koristile samo godinu dana a onda su tom pozdravu dodali i 

Poglavnika. A ZDS je ostao u širokoj upotrebi. 

To sam nedavno napisao i našim povjesničarima: 

A što se tiče ZDS i naših povesničara smiješno mi je kada vidim da nikome nije 

palo na pamet da je samom Paveliću itekako to bio domobranski pozdrav jer mu 

je bilo draže da je prihvaćen mnogo šire u narodu, a to je i potvrđeno u NDH jer 

su ga Ustaše koristile samo godinu dana.  

Kao znanstveniku itekako bi i Vama trebalo biti očito da je na isti način kao što je 

prije rata Paveliću odgovaralo to što je ZDS domobranski pozdrav, tako mu je 

odgovaralo da je u hrvatskoj državi pripadao svima, a ne samo Ustašama. 

Kao znanstveniku itekako bi i Vama trebalo biti očito da je takvo izjednačavanje 

svih s Ustašama nešto što je danas dio Memoranduma SANU 2, a tijekom 

Domovinskog rata pa sve do danas to čine svi koji su protiv hrvatske države.  

Meni kao akademiku iz znanosti koju smatraju vrhuncem logike nikad neće biti 

jasno kako u tome sudjeluju i suci VS RH. Pravnici bi itekako trebali znati što je 

logika! 

Ili Vi doista mislite da je NDH postojala i tridesetih godina prošlog stoljeća? 

Istina, vidimo da i danas u Srbiji, a i njihove sluge u RH tvrde kako je i danas RH 

zapravo ustaška država. 

Kao znanstveniku meni je itekako jasno zašto prof. dr. sc. Rendić-Miočević piše 

kako je ZDS danas u Hrvatskoj inkriminirani (bez potrebitoga zakona). 

S druge strane ono što mi nije jasno jesu napadi na od vlasti odobreni grb HOS-a, 

a da Vrhovni sud nije izdao ovakvo priopćenje u kojem bi nam objasnio mogu li 

hrvatski dužnosnici uklanjati i govoriti o uklanjanju znakovlja koje je odobrila 

hrvatska država.  

Ili se oni samo ponašaju u skladu s vama sudcima VS RH, sudeći po tvrdnji prof. 

Rendić-Miočevića, a i mnogih drugih? 

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/21790-akademik-pecaric-otvoreno-

pismo-predsjedniku-ustavnog-suda-rh 

https://kamenjar.com/akademik-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-

suda-rh/ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/21790-akademik-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-suda-rh
http://dragovoljac.com/index.php/razno/21790-akademik-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-suda-rh
https://kamenjar.com/akademik-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-suda-rh/
https://kamenjar.com/akademik-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-suda-rh/


154 ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJNI 

 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-separovicu-pozdrav-zds-datira-

otprije-ndh-tvrdite-li-da-je-postojala-jos-1932-godine 

https://otporas.com/akademik-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-

suda-rh/ 

https://hrvatskonebo.org/2020/06/06/akademik-josip-pecaric-otvoreno-pismo-

predsjedniku-ustavnog-suda-rh/  

 

PRILOZI;  

 

Domobranska zastava sa ZDS 

 
 

Priopćenje VS RH. 

 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-separovicu-pozdrav-zds-datira-otprije-ndh-tvrdite-li-da-je-postojala-jos-1932-godine
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-separovicu-pozdrav-zds-datira-otprije-ndh-tvrdite-li-da-je-postojala-jos-1932-godine
https://otporas.com/akademik-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-suda-rh/
https://otporas.com/akademik-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-suda-rh/
https://hrvatskonebo.org/2020/06/06/akademik-josip-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-suda-rh/
https://hrvatskonebo.org/2020/06/06/akademik-josip-pecaric-otvoreno-pismo-predsjedniku-ustavnog-suda-rh/
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Tako nas Mario Filipi upozorava na to da Hrvati već više od 800 godina i pjesmom 

pokazuju kako su ZA DOM SPREMNI UMRIJETI. A ta činjenica jasno pokazuje 

zašto su oni koji su protiv neovisnosti hrvatskog naroda svjesni činjenice da je 

teško pobijediti Hrvate koji stalno i uporno ponavljaju da su ZA DOM SPREMNI 

UMRIJETI. Hrvatski branitelji su to pokazali u Domovinskom ratu i zato je ZDS 

tolika smetnja svima onima koji sprovode Memorandum SANU 2., tj. koji se bore 

za 'Srpski svet'. Zadaća onih za koje je veliki Šegedin rekao da „strasno mrze svoj 

narod“ je da Hrvate nauče da ne budu ZA DOM SPREMNI UMRIJETI. A ako ne 

ide da učine sve da takvog neposlušnog naroda bude što manje u Hrvatskoj. 

Josip Pečarić 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28178-kad-ne-vole-hrvatsku-ne-

vole-ni-zds  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28178-kad-ne-vole-hrvatsku-ne-vole-ni-zds
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28178-kad-ne-vole-hrvatsku-ne-vole-ni-zds
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BITI HRVAT U CRNOJ GORI 

Crna Gora iz pogleda crnogorskih Hrvata 
 

Nije uspio pokušaj da se hrvatska zajednica izbornim podmetanjima 

demoralizira, a kamoli učini indiferentnom prema vrijednostima koje smo kroz 

povijest stvorili i baštinili 

Današnja Crna Gora sliči ,,teatru apsurda, gdje je okosnica radnje paradoks“; 

poslužit ćemo se riječima pokojnoga don Branka Sbutege pri pokušaja egzaktnog 

opisa trenutne situacije u kojoj se nalazi Crna Gora. Što je ono što je apsurdno i 

paradoksalno u sadašnjoj Crnoj Gori? Početkom trećega desetljeća trećega 

milenija nove ere i dalje smo primorani svjedočiti retrogradnim idejama i 

rušilačkim retorikama za koje smo mislili da su konačno ostale u prošlom 

vremenu. 

Apsurdno je da danas umjesto građanske, multikulturne, multikonfesionalne i 

multietničke Crne Gore, ujedinjene u ideji stvaranja moderne, proeuropske i 

prozapadne crnogorske države, temeljene na tekovinama najbolje europske prakse 

jačanja i poštivanja građanskih, ljudskih i manjinskih prava, prepoznajemo dvije 

civilizacijski dijametralno suprotne i odvojene Crne Gore – prvu, kojoj pripadamo 

i mi, Hrvati, prije svega Boke i Primorja, gdje smo autohtono stanovništvo, sa 

svojom pripadnošću srednje- i južnoeuropskim civilizacijskim vrednotama i 

mediteranskim načinom života i poimanja bitnih civilizacijskih, kulturnih i 

religijskih vrijednosti, ali kojoj pripada i crnogorsko stanovništvo stare, katunske 

Crne Gore, koji su pružali otpor otomanskoj dominaciji, srpskom hegemonizmu i 

proruskoj interesnoj sferi; i drugu i posve drukčiju Crnu Goru kojom dominira 

proruska, antinatoovska i antiintegracijska perspektiva. Koliko apsurdno toliko i 

paradoksalno jest da je današnja Crna Gora, umjesto da je (p)ostala antemurale 

christianitatis postala dominion interesa koji su sve samo ne proeuropski i 

retrogradnih ideja koje vraćaju ,,oslobođenu“ Crnu Goru u okove iz kojih se 

uspješno oslobađala od svojega osamostaljenja, za koje smo aklamacijom glasali. 

Hrvati Crne Gore stoje uz prozapadnu, višenacionalnu i multikulturalnu Crnu 

Goru 

 

Sukob dvije Crne Gore 

Sve civilizacijske vrijednosti na kojima se gradila samostalna Crna Gora nakon 

prošlogodišnjih izbora i u razdoblju jednogodišnje vladavine ,,apostolske vlade“ 

dovedene su u pitanje. Retrogradne ideje retroaktivno su sve proeuropski misleće 

u Crnoj Gori, a tu ubrajamo i Hrvate, vratile na početak. Pod retrogradnim idejama 

mislimo na negiranje genocida u Srebrenici od strane bivšega ministra pravde, 

ljudskih i manjinskih prava, otvorenog veličanja lika i djela Draže Mihailovića od 

strane predsjednika Općine Nikšić, i na tvrdnju ministrice kulture, prosvjete, 

sporta i mladih da je ona ,,žena četnik“, neosuđivanje i nereagiranje od strane 

lokalnih čelnika tivatske općine, a i nekih drugih općina, na otvoreno i neskriveno 

propagiranje velikosrpskih ideja i fašističko-šovinističkih poruka upućenih 

pripadnicima manjina. 
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O govoru mržnje, koji je prevladao medijskim prostorom Crne Gore, s patološkom 

mržnjom, manipulacijom činjenicama, gnusnim objedama i uvredama te 

otvorenim prijetnjama smrću suvišno je govoriti koliko je retrogradan i kakve sve 

implikacije može imati ukoliko (pravna) država ne nađe mehanizme da se izbori 

s tim problemom i kazni počinitelje na ne samo zakonski primjeren nego i na 

društveno prihvatljiv način. Resocijalizaciji počinitelja kaznenih djela mora 

prethoditi rehabilitacija, u čemu su mentalitetske odlike one druge i drukčije Crne 

Gore vrlo ograničavajući faktor. U svjetlu navedenoga, teško da Hrvati Crne Gore 

mogu kao ozbiljnu i logički valjanu prihvatiti proeuropsku retoriku nove vlasti, 

kao i njihove tvrdnje da žele i manjinske narode u Crnoj Gori u vlasti, dokle god 

se osjećamo ugroženim od strane te druge, njihove Crne Gore. Bipolarnost je 

prevelika u ovom slučaju, nepremostiva i nefunkcionalna. 

Poguban utjecaj Srpske pravoslavne crkve 

Apsurd je i paradoks način na koji je proteklog ljeta oformljena vlast u Crnoj Gori. 

Naime, dominantan faktor koji je doveo drugu i drukčiju Crnu Goru na vlast, a za 

premijera osobu za koju smatramo da ne pripada istom civilizacijskom krugu kao 

prva, naša Crna Gora, nije bila slobodnomisleća Crna Gora, već je to bila Srpska 

pravoslavna crkva (SPC), a dominantna politička ideja bila je ne samo svrgnuti s 

vlasti Demokratsku partiju socijalista i njezine koalicijske partnere, ponajviše 

manjinske nacionalne stranke, već dezavuirati eurointegracijski put Crne Gore i 

uspostaviti u Crnoj Gori dominion njima oprečnih interesnih sfera. Da apsurd 

bude veći, političke stranke koje su sudjelovale na izborima u Crnoj Gori i osvojile 

većinu nisu same odlučivale o tome tko će formirati vlast, već se, kao dominantan 

čimbenik, iskristalizirala opcija koja je bila izbor SPC-a u Crnoj Gori. Kroz 
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poznate litije, koje nitko od pripadnika drugih naroda nije doživljavao kao svoje, 

i koje su zapravo bile politički manifest, a ne vjersko okupljanje, SPC u Crnoj 

Gori utječe presudno na političku opredijeljenost njezinih sljedbenika i njihovu 

nepodijeljenu potporu srpskoj i anticrnogorskoj opciji. Uz litije, drugi jasan dokaz 

utjecanja SPC-a na političke tokove u Crnoj Gori jest nedavno ustoličenje novoga 

mitropolita SPC-a u Crnoj Gori Joanikija. 

Umjesto udaljavanja od dosega one prve, prave Crne Gore, ishod svih pritisaka 

zapravo je bio potpuno suprotan – dogodio se memorijski procvat u razvoju 

svijesti i potrebe za očuvanjem hrvatskoga identiteta 

Za mjesto ustoličenja mitropolita crnogorsko-primorskog paradoksalno je 

izabrano upravo Cetinje, koje je kroz stoljeća i do danas ostalo brana državnoga, 

pravnog i političkog identiteta Crne Gore i branik vjerskog identiteta Crne Gore. 

Izabrali su Cetinje, na kojemu je zanemariv broj vjernika SPC-a u Crnoj Gori, u 

odnosu na Podgoricu, recimo, koja je glavni grad Crne Gore i grad u kojemu se 

nalazi Saborni i najveći hram u Crnoj Gori, koji je sagradila SPC uz pomoć 

crnogorske države, i u čijoj je kripti sahranjen prethodni mitropolit SPC-a u Crnoj 

Gori Amfilohije Radović. Ustoličenje u Podgorici bilo bi također po svim 

kanonima, a što je posebno važno, uz nazočnost vjernika SPC-a, uz daleko manje 

mjere osiguranja i uz vrlo malu vjerojatnost za bilo kakav incident. Ali u slučaju 

takva posve legitimna ustoličenja u Podgorici ne bi bila poslana poruka SPC-a i 

njezinih eksponenata onoj našoj Crnoj Gori. Poruka je imala doslovnu, fizičku 

dimenziju, u obliku akcije dolaska episkopa, odnosno budućega mitropolita SPC-

a Joanikija te patrijarha Porfirija helikopterom Vojske Crne Gore na Cetinje, u 

srce Crne Gore i članice NATO-a. O tome svjedoči ulazak crkvenih 

dostojanstvenika u Cetinjski manastir prekrivenih zaštitnim pokrivačima i u 

pratnji specijalne policije s dugim cijevima. Njihov taktički desant, jer kako 

drukčije nazvati dolazak vjerskih poglavara vojnim helikopterom i bez ijednoga 

kršćanskog obilježja i bez križa, poruka je svima onima koji su je htjeli razumjeti 

– sposobni smo zauzeti srce Crne Gore i demonstriramo ovom prigodom želju za 

superiornošću nad Crnom Gorom, članicom NATO-a! Srce te Crne Gore jest srce 

one prve, i naše Crne Gore. Moglo je sve biti drukčije, kako je pokazalo i 

ustoličenje episkopa nikšićko-budimljanskoga Metodija, bez incidenata i u 

nazočnosti oko deset tisuća vjernika u Beranama, gdje je najveći broj građana 

pripadnika SPC-a. Ustoličenje je održano i u prisutnosti premijera Crne Gore i 

velikog broja ministara i lokalnih dužnosnika koji su bliski SPC-u, ali koji su kršili 

sve epidemiološke mjere koje su sami donijeli. 

Sačuvano hrvatsko pamćenje 

„Hrvatsko srce za Crnu Goru“ bio je izborni slogan jedine hrvatske političke 

stranke u Crnoj Gori, Hrvatske građanske inicijative, koji je naišao na 

nepodijeljene simpatije i naklonost. Takva Crna Gora je ona gdje će i Hrvati uvijek 

biti sastavni dio, aklamacijom, kao 2006, bez obzira na izborni rezultat nacionalne 

političke stranke. Nije uspio pokušaj da se hrvatska zajednica izbornim 

malverzacijama i podmetanjima demoralizira ili demotivira, a kamoli učini 

indiferentnom prema jedinstvenim vrijednostima koje smo tijekom povijesti 

stvorili i baštinili. Umjesto udaljavanja od dosega one prve Crne Gore, ishod svih 
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pritisaka zapravo je bio potpuno suprotan – dogodio se memorijski procvat u 

razvoju svijesti i potrebe za očuvanjem hrvatskoga identiteta, zahvaljujući i tome 

što je hrvatska autohtona zajednica u Crnoj Gori, poglavito u Boki, u zadnjem 

desetljeću vratila neprocjenjive povijesne, kulturne i identitetske artefakte koji će 

ostati upamćeni i sačuvani kao trajno dobro hrvatskoga naroda, ali i crnogorske 

države. Ovdje prije svega mislimo na epohalnu ediciju: Kotorski misal, Kotorski 

lekcionar i pontifikal, Barski oficij i Parčićev misal, čiji nastanak seže od daleke 

1166. godine do početka 20. stoljeća, koje su se nalazile u Nacionalnoj biblioteci 

u Berlinu, Nacionalnoj biblioteci u Sankt Peterburgu, odnosno Parizu, što 

potvrđuje pripadnost hrvatskoga naroda u Crnoj Gori kršćansko-europskom 

civilizacijskom krugu. 

U našim nastojanjima imali smo uvijek svesrdnu potporu Ogranka Matice 

hrvatske u Boki kotorskoj, financijsku potporu kroz državne institucije za manjine 

one prve, multietničke Crne Gore, a imamo i svesrdnu pomoć Središnjega 

državnoga ureda za Hrvate izvan Republike Hrvatske, Ministarstva kulture i 

ostalih institucija kulture, kao i izvanrednu suradnju s vrhom vlasti u RH, napose 

s Ministarstvom vanjskih i europskih poslova, na čelu s ministrom Gordanom 

Grlićem Radmanom, koji nam pružaju otvorenu podršku za način na koji 

predstavljamo hrvatsku zajednicu u Crnoj Gori. Na tom tragu, pravo na podršku 

ostalim manjinskim narodima u Crnoj Gori od strane njihove matične države 

nikome ne osporavamo, ali to ne smije biti na štetu ostalih etničkih i vjerskih 

zajednica, suprotno interesima Crne Gore na njezinu proeuropskom putu kao ni 

na račun dobrosusjedskih odnosa matične države odnosne manjine i Crne Gore. 

Primjer koji ćemo navesti prilično je eklatantan po pitanju i dobre i loše prakse. 

Naime, Skupština Općine Kotor 18. kolovoza, točno na datum zatvaranja 

zloglasnoga logora Morinj u istoimenome mjestu u kotorskoj općini, 

preimenovala je zatvoreni bazen u Škaljarima. Prije je nosio ime Nikše Bućina, 

kojega su ubili četnici 1944, a sada je nazvan po Zoranu Džimiju Gopčeviću, 

poznatom sportašu i zapovjedniku straže u morinjskom logoru u kojemu je 

mučeno više od tri stotine zarobljenika iz Dubrovačko-neretvanske županije, kao 

i pojedini Hrvati iz Boke kotorske koji su odbili pucati na svoju braću u 

Konavlima. Apsurdno je i žalosno da je prijedlog preimenovanja dao upravo 

izmanipulirani Kotoranin koji se izjašnjava kao Hrvat. Reakciju na prijedlog za 

preimenovanje bazena u Kotoru kao prvo je priopćilo Hrvatsko nacionalno vijeće 

Crne Gore, a zatim su reagirale i Hrvatska građanska inicijativa, hrvatske i druge 

nevladine udruge, neovisni intelektualci iz Crne Gore, aktualne vlasti iz Konavala, 

Dubrovnika i Dubrovačko-neretvanske županije i dr. Reakcija ove druge, sadašnje 

službene Crne Gore na brojne osude preimenovanja izostala je, ali nije ona 

Ministarstva vanjskih i europskih poslova RH, što je za malobrojnu hrvatsku 

zajednicu ,,vjetar u leđa“ i znak da njezini napori nisu ostali neprepoznati, već 

naprotiv, na što smo javno zahvalili s „Hvala, Hrvatska“. 

SPC u Crnoj Gori provodi politiku žrtvovanja dijela naroda kako bi se ostvarile 

velikodržavne ideje gdje cilj opravdava sredstvo, a i sredstvo i cilj daleko su 

od evanđelja iza kojega se skrivaju. Cilj je ona druga, drukčija, sve samo ne 

proeuropska Crna Gora, anticrnogorska Crna Gora. Javno izražavanje ovakvih 
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ideja, nažalost prihvaćenih od velikog dijela sljedbenika takve retorike, prisutne u 

diskursu nove vlasti, te konstantno isticanje sintagme ,,srpski svet“, dovela je do 

situacije u kojoj su Hrvati u Crnoj Gori nepoželjan izbor. 

  

Autor: Zvonimir Deković 

https://biramdobro.com/biti-hrvat-u-crnoj-gori  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/38215-z-dekovic-

biti-hrvat-u-crnoj-gori.html  

Subject:  EKSKLUZIVNO: Prve žestoke reakcije na Dekovićevo promišljanje na 

temu Hrvata u Crnoj Gori 

Date:  Sat, 16 Oct 2021 08:49:59 +0200 

From:  Odsjev  

 

P o š t o v a n i, 

 

netom od nedavnog objelodanjivanja široj javnosti teksta gosp. Zvonimira 

Dekovića, predsjednika Hrvatskog nacionalnog vijeća Crne Gore, neočekivano su 

uslijedile prve žestoke reakcije, koje svakako vrijedi pomnim okom pročitati. 

Otvaramo javnu polemiku na razmatranje gospodina Dekovića, i molimo sve 

zainteresirane aktere, da svojim konstruktivnim priopćenjima, komentarima il' 

pak opservacijama doprinesu kulturi dijaloga u današnjem svijetu medija.  

Pri tome, naglašavamo da ćemo objaviti i stavove s kojima se kao Uredništvo u 

potpunosti ne slažemo, no, uvažavajući 'neotuđivo' pravo na slobodu mišljenja, ne 

samo deklarativno i figurativno... 

Treba naglasiti bitno od nebitnog, iskristalizirati idejnu i istinsku suštinu od 

nerijetko dekorativnih provizornih i proizvoljnih sfumata (predočavanja il' 

pak slikanja mekim zamagljenim tonovima i rasplinutim obrisima naše poljuljane 

stvarnosti).  

Naime, naša naizgled 'bizarna' svakodnevnica - upravo potrebuje ljude koji govore 

(kako bi rekli Bokelji Hrvati) 'zbore' Istinu, jer bez Istine nema BUDUĆNOSTI! 

 

LINK: https://biramdobro.com/ekskluzivno-prve-zestoke-reakcije-na-

dekovicevo-promisljanje-na-temu-hrvata-u-crnoj-gori/ 

Hvala Vam unaprijed na suradnju, otvorenosti i dijalogu, 

 

KOMENTAR 

U svezi s tekstom g. Dekovića mogu samo dodati dio mog govora s ljetošnje 

promocije mojih knjiga u Tisnom koja govori upravo o položaju Hrvata u Crnoj 

Gori: 

Predstavljanje je, zapravo, poslije Dana pobjede pa je svojevrsni doprinos 

proslavi veličanstvene „Oluje“. Izuzetno sam ponosan što je ovogodišnja 

proslava te velike hrvatske pobjede bila u znaku hrvatske pobjednice na 

Olimpijskim igrama Mateje Jelić ali i jednog mog Hrvata iz Boke kotorske. Radi 

se o predsjedniku Hrvatske građanske inicijative u Crnoj Gori Adrianu 

https://biramdobro.com/biti-hrvat-u-crnoj-gori
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/38215-z-dekovic-biti-hrvat-u-crnoj-gori.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/38215-z-dekovic-biti-hrvat-u-crnoj-gori.html
https://biramdobro.com/ekskluzivno-prve-zestoke-reakcije-na-dekovicevo-promisljanje-na-temu-hrvata-u-crnoj-gori/
https://biramdobro.com/ekskluzivno-prve-zestoke-reakcije-na-dekovicevo-promisljanje-na-temu-hrvata-u-crnoj-gori/
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Vuksanoviću. On je odgovorio predsjedniku crnogorske skupštine Aleksi Bečiću 

koji je u četvrtak objavio da se "više nikad ne ponovi Oluja": 

- Imamo potrebu Vas osloboditi svake vrste bojazni. Budite mirni. Sigurno se više 

nikad neće ponoviti vojno-redarstvena, osloboditeljska akcija Oluja, jer više neće 

nikome pasti na pamet da osvaja hrvatske teritorije, da četiri godine vrši progon 

stanovništva, da bezdušno bombardira gradove diljem Republike Hrvatske, kao i 

njezin glavni grad. 

Tako govori moj Bokelj za razliku od Predsjednika Vlade koji se u govoru u Kninu 

ne usudi ni reći tko je pokrenuo fašističku agresiju na njegovu – ako smijem tako 

reći - državu. Govor je bio pun isprika prema hrvatskim Srbima, iako su oni kao 

pobunjenici većim dijelom sudjelovali u planiranoj agresiji protiv hrvatske 

države.  

S druge strane Vuksanovićev duhovit odgovor me podsjeća na moj prijedlog koji 

sam dva puta slao Hrvatskom saboru. Naime predlagao sam da se 5. kolovoza 

obilježava i kao Dan žalosti zbog pravljenja zečeva od Srba, po onoj poznatoj 

Miloševićevoj tvrdnji da su njegovi „hrabri“ vojnici bježali kao zečevi.  

I dok sam se ja rugao „hrabrim“ srpskim ratnicima, čini se da je Plenković 

istinski pogođen tim hrvatskim genocidom pravljena zečeva od Srba. Zato im se 

valjda i ispričava. 

S takvim Predsjednikom Vlade što drugo očekivati nego ono što se dogodilo: 

Uslijedile su prijetnje:  

Sve Hrvate iz tadašnje Jugoslavije trebalo je pobiti i protjerati, glasila je poruka 

upućena Adrianu Vuksanoviću. 

Ali i ona posebno znakovita: 

‘Ne gine ti ražanj‘. 

Prijetnje je osudio ministar Gordan Grlić Radman: 

– Premda su malobrojni, kulturna baština je od golemog značenja za našu 

nacionalnu baštinu. Stoga očekujemo da se ovakvi ispadi prema hrvatskim 

političkim predstavnicima sankcioniraju kao govor mržnje, poglavito u kontekstu 

crnogorskog puta prema EU. 

Dok su Mateji prijetili smrću, mom Bokelju su pokazali koliko ih je pogodila 

njegova poruga pa su mu zaprijetili svojim omiljenjim načinom pogubljenja – 

ražnjom. 

https://m.vecernji.hr/vijesti/adrian-vuksanovic-crna-gora-sad-vidi-s-cime-se-

hrvatska-suocavala-90-ih-1513706 - m.vecernji.hr  

https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/hrvatskom-predstavniku-u-crnoj-gori-pisali-

ne-gine-ti-razanj-grlic-radman-osudio-prijetnje-15093223 

Zato ne čudi što i Zvonimir Hodak u svom današnjem komentaru kaže kako poruka 

Adrijanu Vuksanoviću djeluje kao da je zaostala iz davnih vremena tamo negdje 

27. srpnja 1941. iz "herojskog" Srba. Tada su Hrvate pozdravljali s "Ne gine ti 

ražanj". Usput napominjem, Crna Gora prvi put nakon šesnaest godina nije 

poslala vojnog izaslanika na proslavu Oluje.  

https://direktno.hr/kolumne/podsjetimo-sto-je-milorad-pupovac-govorio-javno-

1995-i-zapitajmo-se-sto-danas-prica-izvan-hrvatske-240828/  

https://m.vecernji.hr/vijesti/adrian-vuksanovic-crna-gora-sad-vidi-s-cime-se-hrvatska-suocavala-90-ih-1513706 -%20m.vecernji.hr
https://m.vecernji.hr/vijesti/adrian-vuksanovic-crna-gora-sad-vidi-s-cime-se-hrvatska-suocavala-90-ih-1513706 -%20m.vecernji.hr
https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/hrvatskom-predstavniku-u-crnoj-gori-pisali-ne-gine-ti-razanj-grlic-radman-osudio-prijetnje-15093223
https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/hrvatskom-predstavniku-u-crnoj-gori-pisali-ne-gine-ti-razanj-grlic-radman-osudio-prijetnje-15093223
https://direktno.hr/kolumne/podsjetimo-sto-je-milorad-pupovac-govorio-javno-1995-i-zapitajmo-se-sto-danas-prica-izvan-hrvatske-240828/
https://direktno.hr/kolumne/podsjetimo-sto-je-milorad-pupovac-govorio-javno-1995-i-zapitajmo-se-sto-danas-prica-izvan-hrvatske-240828/
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Međutim, moram vas upozoriti da smo 27. 7. ove godine nas dva akademika Ivan 

Aralica i ja, sisački biskup Vlado Košić i general HV Ivan Tolj poslali otvoreno 

pismo Predsjednicima Države, Sabora i Vlade tražeći da se zabrani veličanje 

srpskih zločina u RH. Spomenuli smo i ubojstva dva katolička svećenika.  

Međutim s obzirom na prijetnje Adrijanu Vuksanoviću i Hodakov komentar 

spomenimo kako je stradao Juraj Gospodnetić. Kao župnik Bosanskog 

Grahova zvjerski od četnika mučen. Uhvatili su ga, vodili su ga po Grahovu kao 

medvjeda, jezivo su ga izmasakrirali, na kraju ubili te nabili na ražanj i ispekli 27. 

srpnja 1941. godine. Grob mu se ne zna. O tome je pisao i vrhbosanski nadbiskup 

koadjutor Tomo Vukšić. 

Sjetimo se svojevremenih napada i na Dekovića i Vuksanovića jer sam bio njihov 

gost u Tivtu prigodom mog izbora za izvanjskog člana DANU. Tada su imali 

problema jer su doveli čovjeka koji brani „Bojnu Čavoglave“, Thompsona i ZDS. 

A u jučerašnjem tekstu https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28178-

kad-ne-vole-hrvatsku-ne-vole-ni-zds  

pisao sam o tekstu Marija Filipija u kome je dana tisuću godina stara himna slavne 

hrvatske mornarice u kojoj imamo ZA DOM SPREMNI UMRIJETI. Filipi koristi 

tekst HRVATSKA MORNARICA iz knjige„Po slidu Sunca – čerjeni bojovnici 

zeHorezma“ („Putom Sunca, crveni bojovnici iz Horezma“) koja je tiskana u 

Zadru 2019. godine u izdanju ogranka Matice hrvatske u Zadru. Autori su Rado 

Žic Mikulin i Leonard Eleršek.  

O tome je pisano u poglavlju HRVATSKA MORNARICA. Ono što je meni posebno 

drago jeste činjenica da na početku teksta daju i sliku  

Bokeljske mornarice iz Tivta it 1905. godine. 

Mario Filipi mi je poslao i preslik tih stranica iz knjige pa vam šaljem i tu stranicu 

sa tom slikom. 

https://hr.wikipedia.org/wiki/Bosansko_Grahovo
https://hr.wikipedia.org/wiki/Bosansko_Grahovo
https://hr.wikipedia.org/wiki/%C4%8Cetnici
https://hr.wikipedia.org/wiki/Pokolj_u_Bosanskom_Grahovu_27._srpnja_1941.
https://hr.wikipedia.org/wiki/Pokolj_u_Bosanskom_Grahovu_27._srpnja_1941.
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28178-kad-ne-vole-hrvatsku-ne-vole-ni-zds
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28178-kad-ne-vole-hrvatsku-ne-vole-ni-zds
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DOBRONIĆ I OSTALI 'HRVATSKI' DUŽNOSNICI I 

ZDS, 2. 

 
Prvi dio ovog teksta objavljen je na portalu dragovoljac.com: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28292-dobronic-i-ostali-hrvatski-

duznosnici-i-zds  

U jučerašnjoj ‘Bujici’ dana je i snimka PRISEGA 123 BRIGADE HV POŽEGA 

na koju sam upozorio u tom tekstu, ali i snimke drugih postrojbi HV-a koje su 

pozdravljale sa ZDS. I o tome sam često pisao pa i u pismima najvišim 

dužnosnicima u državi. To sam radio iako sam bio svjestan da od toga nema 

nikakve koristi jer sam odavno pisao o tome da od siječnja 2000. godine hrvatske 

vlasti poslušno izvršavaju želje svjetskih moćnika koji su podržavali naci-

fašističku agresiju na Hrvatsku, 

Spomenuo sam i da su Dobronića u Hrvatskom saboru izabrali velikom većinom. 

Zapravo itekako je važno naglasiti da su protiv njega bili jedino članovi 

Domovinskog pokreta. Tako je i u jučerašnjoj 'Bujici' gost bio njihov istaknuti 

član povjesničar i bivši ministar kulture dr. sc. Zlatko Hasanbegović. 

Kako je poznata moja tvrdnja da odnos prema ZDS jasno govori tko jest a tko nije 

sluga svjetskih moćnika, tj. tko jest a tko nije sluga 'srpskom svetu', znakovito je 

koliko puno tih sluga ima u Saboru. 

Zato ne čudi da je na intervju novog Predsjednika VHS-a reagirao Domovinski 

pokret: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28280-domovinski-

pokret-insignije-palih-vitezova-ne-moze-nitko-zabranjivati 

Hasanbegović je reagirao i prije gostovanja u 'Bujici': 

'ČEMU STVARANJE MORALNE PANIKE?' 

Hasanbegović o Dobroniću i pozdravu ZDS: Riječ je o prvorazrednoj 

manipulaciji, moderna država nastala nasuprot tekovina ZAVNOH-a 

Novi šef Vrhovnog suda smatra da je to civilizacijsko, a ne ideološko pitanje te 

da bi se pozdrav 'Za dom spremni' trebalo zabraniti. 

"Ono se nadovezuje na jedan ulomak iz njegova konfuzno napisanog programa u 

kojima iznosi tvrdnje koje nemaju niti ustavno-pravno niti zakonsko utemeljenje, 

što ga dodatno diskvalificira za obnašanje jedne ovakve dužnosti. On je nastupio 

konfuzno, pozvao se na Ustav, a ja moram zanovijetati. Te tvrdnje nemaju 

uporište u ustavnom tekstu i ovdje je riječ o prvorazrednoj manipulaciji. Ovdje se 

barata floskulama, o crnom i bijelom, dobru i zlu, dakle suci primjenjuju zakone. 

On je rekao da nije zadaća suda da provodi zakone, nego da stvara ozračja", rekao 

je Hasanbegović. 

"Otišao je korak dalje i govorio o stanovitim tekovinama ZAVNOH-a, očekivao 

sam da spomene i tekovine NOB-a. Postoji preambula Ustava, koji se uopće ne 

može interpretirati na takav način i iz samoga Ustava, iz povijesne zbilje je jasno 

da je moderna hrvatska država nastala ne na tekovinama ZAVNOH-a, nego 

nasuprot tekovina ZAVNOH-a", rekao je Hasanbegović. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28292-dobronic-i-ostali-hrvatski-duznosnici-i-zds
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28292-dobronic-i-ostali-hrvatski-duznosnici-i-zds
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28280-domovinski-pokret-insignije-palih-vitezova-ne-moze-nitko-zabranjivati
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28280-domovinski-pokret-insignije-palih-vitezova-ne-moze-nitko-zabranjivati
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Smatra da je Dobronić otvorio Pandorinu kutiju. "Postoje stanovite baštine i 

potpuno je nerazumno na ovakav neustavan i nepravni način, politikantski i 

ideološki otvarati Pandorinu kutiju ustavnih povijesnih prijepora. Izrijekom je 

rekao da je nešto zabranjeno, a mi imamo inicijative da se nešto zabrani, prema 

tome kako nešto može biti zabranjeno, ako imamo inicijative?", upitao je 

Hasanbegović. 

Dodao je da ne treba stvarati moralnu paniku. 

"Čemu stvaranje moralne panike i pretvaranje tog pitanja povijesnih prijepora u 

središnje društveno i pravno pitanje? Uostalom, Ustavni sud uopće nije u tom 

smislu donosio odluke. Postoje neke odluke Ustavnog suda u konkretnim 

situacijama, gdje se također iznose pravno povijesno neutemeljene interpretacije", 

rekao je Hasanbegović. 

Kritizirao je i postojanje Vijeća za suočavanje s prošlošću, koje je osnovala Vlada 

na čelu s premijerom Andrejom Plenkovićem. 

"U konačnici, ne može nekakvo savjetodavno tijelo donositi bilo kakve preporuke, 

one nikoga ne obvezuju, cilj je da se stvori vrsta psihološkog pritiska na suce kako 

bi u pojedinim situacijama donosili odluke. Famozno Plenkovićevo Vijeće nema 

nikakvu pravnu težinu, a mene osobno ili bilo koga obvezuje kao i ježeva kućica", 

rekao je Hasanbegović. 

https://narod.hr/hrvatska/hasanbegovic-o-dobronicu-i-zds-na-neustavan-nacin-

otvara-pandorinu-kutiju-prijepora  

https://direktno.hr/domovina/hasanbegovic-o-dobronicu-i-pozdravu-zds-rijec-o-

prvorazrednoj-manipulaciji-moderna-drzava-nastala-na-248354/  

Trebam li spomenuti da sam davno pisao o stvarnoj pomirbi u RH – POMIRBI 

DJECE PARTIZANA IZ SVIH STRANAKA? 

Izgledalo je samo kako je Dobronić pokazao umijeće znajući da može postati 

predsjednik VSH napadajući ZDS. Ali Dobronić je u tom intervjuu poslije izbora 

pokazao da se, zapravo, suzdržavao, pa je ignoriranjem spominjanja 

Domovinskog rata i branitelja koji su pozdravljali sa ZDS zapravo popljuvao 

Domovinski rat (ustaše su za vrijeme NDH koristile ZDS samo godinu dana, ali 

je mrziteljima hrvatskog naroda to mnogo više od trajanja mrskog im 

Domovinskog rata). Predsjednik VSH tim intervjuom pokazuje osobni stav koji 

mu je itekako koristan u vrijeme kada se otvoreno u RH brani sluganstvo srpskom 

svetu; 

Predsjednik Vrhovnog suda Radovan Dobronić poručio je u ponedjeljak 

Domovinskom pokretu (DP) da nijedna parlamentarna stranka ne bi smjela imati 

problem s osudom simbola povezanih s NDH, nakon što je DP negativno reagirao 

na njegov osuđujući stav o pozdravu Za dom spremni 

https://direktno.hr/domovina/dobronic-porucio-domovinskom-pokretu-da-

nijedna-stranka-ne-bi-smjela-imati-problema-s-osudom-ustaski-248364/ 

NARAVNO POSTOJI MOGUĆNOST DA Predsjednik VHH-a misli da je 

Domovinski rat bio prije Drugog svjetskog rata pa mu je zato Domovinski rat 

manje važan. A ni to me – koliko god glupo izgledalo - ne bi iznenadilo jer sam 

se svojevremeno narugao i Predsjedniku Ustavnog suda RH koji je vjerovao da je 

NDH postojala i 1932. 

https://narod.hr/hrvatska/hasanbegovic-o-dobronicu-i-zds-na-neustavan-nacin-otvara-pandorinu-kutiju-prijepora
https://narod.hr/hrvatska/hasanbegovic-o-dobronicu-i-zds-na-neustavan-nacin-otvara-pandorinu-kutiju-prijepora
https://direktno.hr/domovina/hasanbegovic-o-dobronicu-i-pozdravu-zds-rijec-o-prvorazrednoj-manipulaciji-moderna-drzava-nastala-na-248354/
https://direktno.hr/domovina/hasanbegovic-o-dobronicu-i-pozdravu-zds-rijec-o-prvorazrednoj-manipulaciji-moderna-drzava-nastala-na-248354/
https://direktno.hr/domovina/dobronic-porucio-domovinskom-pokretu-da-nijedna-stranka-ne-bi-smjela-imati-problema-s-osudom-ustaski-248364/
https://direktno.hr/domovina/dobronic-porucio-domovinskom-pokretu-da-nijedna-stranka-ne-bi-smjela-imati-problema-s-osudom-ustaski-248364/
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Naravno, nije reagirao samo Domovinski pokret.  

Otvoreno pismo Marija Filipija (koga sam spomenuo i u prethodnom tekstu jer je 

upozorio na ZDS u tisuću godina staroj himni hrvatskih mornara) Radovanu 

Dobroniću objavljeno je također portalu dragovoljac.com: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/28305-mario-filipi-

otvoreno-pismo-radovanu-dobronicu 

Meni se čini da je najteže našim pravnicima kada vide kakvi im ljudi vode 

pravosuđe u RH.  

Svi čitamo Zvonimira Hodaka koji u zadnjoj kolumni piše: 

Dobronićev posao nije inzistirati na neuspjelom pravnom abortusu... 

Nakon toga, k'o melem na ranu, stigao nam je intervju dobrog Radovana 

Dobronića u Jutarnjem. Slavica Lukić, udarno pero, zna znanje. Neće ona pitati 

novog predsjednika Vrhovnog suda o cijepljenju, koroni, neriješenim predmetima 

na našim sudovima… Odmah u glavu: "Što mislite o ZDS-ni?". I dobri sudac je 

bio jasan, rezolutan i odmah usrećio našu Slavicu: "Za dom spremni nije dopustiv 

ni u kojoj prilici!". U nijednom zakonu nema ni riječi o tome da ZDS "nije dopustiv 

ni u kojoj prilici". Možda ga dobri sudac tek misli predložiti Vladi. Onako, kako 

to već neovisno pravosuđe smije raditi. Možda…? 

Međutim, njegov je posao isključivo provoditi pozitivne propise, a ne inzistirati 

na neuspjelom pravnom abortusu po kojem je RH nastala na stečevinama 

ZAVNOH-a. Malo sutra! Ova je država nastala isključivo voljom naroda i 

četverogodišnjom borbom onih koji su bili protiv "zavnohovaca" i s pozdravom 

ZDS na usnama ginuli i krvarili. Oni su neprijatelje konačno 5. kolovoza 1995. 

godine posjeli na traktore i oslobodili zemlju. 

Kakve uzročno-pravne veze ima jugoslavenski ZAVNOH s Domovinskim ratom… 

To Slavica nije pitala Radovana Dobronića. Dobri sudac "memorijski" obuhvaća 

Drugi svjetski rat (što je u redu), ali zaboravlja da su u Domovinskom ratu civile 

ubijali oni koji su na kapama nosili crvenu zvijezdu, a neki od njih i onu 

"zavnohovsku". Sjeća li se on što su sve radili "crveno-zvezdaši" u Vukovaru, 

Škabrnji, Dardi, Dubrovniku, Petrinji… Hrvatska povijest ima ishodište u 

Domovinskom ratu, a ne u Drugom svjetskom ratu. 

Završetkom tog rata tisuće Hrvata završilo je u 750 jama diljem Hrvatske i 

Slovenije. I na kraju, politička zabrana pokliča hrvatskih dragovoljaca u 

Domovinskom ratu je čisto ideološko pitanje čiji se ishod unaprijed zna. Najavila 

je to i Opća sjednica sudaca Visokog prekršajnog suda kad je ogromna većina 

sudaca stala na stranu odluka nižih prekršajnih sudova da se ZDS iz 

Domovinskog rata ne smije zabraniti. Znamo da se u ideološkom loncu puno toga 

može skuhati. Ali pitanje je tko će to kušati i tko će dobiti grčeve u želudcu? 

Uglavnom, još jedan autogol… Srećom samo politički. 

Drugi svjetski rat je prošlo svršeno vrijeme. Da nema prošlog svršenog vremena 

ne bi bilo ni djece…. 

https://direktno.hr/kolumne/kakve-veze-jugoslavenski-zavnoh-ima-s-

domovinskim-ratom-248306/  

Pravnik je i Pero Kovačević koji Dobronića uči ono što bi svi u RH trebali znati, 

a Predsjednik Vrhovnog suda ne zna: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/28305-mario-filipi-otvoreno-pismo-radovanu-dobronicu
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/28305-mario-filipi-otvoreno-pismo-radovanu-dobronicu
https://direktno.hr/kolumne/kakve-veze-jugoslavenski-zavnoh-ima-s-domovinskim-ratom-248306/
https://direktno.hr/kolumne/kakve-veze-jugoslavenski-zavnoh-ima-s-domovinskim-ratom-248306/
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KOMENTAR 

Dobroniću, ovo je pet ključnih podataka koje treba znati o HOS-u i njegovu 

znakovlju 

Ovu kolumnu pišem na traženje mojih prijatelja bojovnika HOS-a, a vezano za 

izjavu Radovana Dobronića, predsjednika Vrhovnog suda u svom današnjem 

nastupnom intervjuu za jedan dnevni list. 

Dobronić je izjavio slijedeće: „poklič Za dom spremni nedopustiv je u bilo kojoj 

prilici. Ne može tu biti neka fluidna razlika poput one da je u nekim uvjetima taj 

poklič dopušten, a u nekim nije. 

Stvari su jasne : pod tim su pokličem ljudi bili ubijani bez ikakvog povoda i 

razloga , na temelju nepojmljivih kriterija koji ne mogu i ne smiju postojati. Tu 

nema nikakve dvojbe. To je civilizacijsko pitanje“, završava Dobronić.  

Stoga sam pozvan pravno, činjenično, ustavnopravno i povijesno podučiti sudca 

Radovana Dobronića i javnost koja ga podržava i koji kreće u nove napade na 

bojovnike HOS-a i HOS-ovo služeno znakovlje. 

Prvo se treba podsjetiti tko je Radovan Dobronić? 

Radovan Dobronić se preko noći s najniže sudačke razine uspeo na sam vrh te 

hijerarhije. Ovog ljeta je tom, sada već bivšem sucu Trgovačkog suda predsjednik 

Zoran Milanović ponudio da bude njegov kandidat za predsjednika Vrhovnog 

suda. Dobronić je pristao i, nakon što ga je Sabor izabrao, ovog tjedna u 

ponedjeljak je prisegnuo. 

Žalosno je da predsjednik Vrhovnog suda donosi politička ili čak možda osobna 

pravno dvojbena stajališta na temelju poznatih ideoloških „floskula“ u cilju 

blaćenja HOS-a i Domovinskog rata. 

Pozvan sam ponovno podsjeti javnost i predsjednika Vrhovnog suda što sam 

govorio o zakonskim uporištima o HOS-u i njegovom znakovlju na Okruglom 

stolu HOS-a 2016. godine u Zagrebu: 

1. Pokojna Vera Stanić i ja smo 1994. uspjeli uvjeriti predsjednika Tuđmana i 

ministra Šuška da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima HOS-a; 

2. Predsjednik Tuđman je 1. listopada 1991. donio zapovijed (koju sam ja napisao) 

da postrojbe HOS-a ulaze u sastav zapovjedništava zbornih područja OS RH; 

3. Znakovlje postrojbi HOS-a službeno je odobrilo Ministarstvo obrane 1994. 

sukladno odredbama Službovnika OSRH o znakovlju postrojbi OSRH; 

4. U Zakonu o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova 

njihovih obitelji uvrstio sam pripadnike HOS-a(1996.); 

5. Grb Udruga HOS-a odobrile su službe Grada Zagreba i uz privolu tadašnjeg 

Ministarstva uprave u vrijeme SDP-ove vlade. 

Prema tome, nema mjesta za tvrdnje i insinuacije o refašizaciji hrvatskog društva. 

Govoriti danas o znakovlju HOS-a iz Domovinskog rata, sa stajališta Drugog 

svjetskog rata, nije niti povijesno prihvatljivo. 

Pozdrav ‘Za dom spremni’ doživio je Domovinskom ratu drugačiju sudbinu. 

Taj je pozdrav u srpsko-četničko-crnogorskoj agresiji postao antifašistički! 

Naime, ta je agresija imala sva obilježja fašizma, uključivši strategiju ubijanja 

civila kao primarni cilj. 

https://kamenjar.com/radovan-dobronic-zelim-jacanje-pravnog-reda-i-pravedno-djelovanje-sustava/
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Agresori su u Domovinskom ratu ubijali civile sa crvenom petokrakom i 

kokardom na kapi( ta činjenica Dobronića očito ne smeta!?). 

Povijest ne počinje i ne završava na Drugom svjetskom ratu. Barem ne za 

Hrvatsku, koja je stvorena i obranjena u Domovinskom ratu od srpsko-crnogorske 

fašističke agresije i to razdoblje bi se konačno trebalo vrednovati u povijesti. 

U Domovinskom ratu tom ratu zauvijek je obranjena neovisna Hrvatska i za 

Hrvate i sve građane koji u njoj žive i vole je, nema važnijeg povijesnog razdoblja. 

Zato to razdoblje treba poštivati i objektivno vrednovati. Vrijeme je za lustraciju 

hrvatske povijesti, za sve pa i za pozdrav ‘Za dom spremni’. 

Dobroniću, od pozdrava „Za dom spremni” četnicima se ledila krv u žilama u 

Domovinskom ratu, jel to možda pozadina izjave?. Očito je da bi mnogi rado 

zabranili ratni stijeg bojovnika HOS-a, službeno odobreni stijeg u Domovinskom 

ratu. 

Pero Kovačević 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28286-odgovor-sucu-

dobronicu-na-stav-da-je-zds-zabranjen-u-svim-prigodama  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/i-lj/kovacevic-pero/38233-p-

kovacevic-dobronicu-ovo-je-pet-kljucnih-podataka-koje-treba-znati-o-hos-u-i-

njegovu-znakovlju.html  

https://kamenjar.com/dobronicu-ovo-je-pet-kljucnih-podataka-koje-treba-znati-

o-hos-u-i-njegovu-znakovlju/  

Da, Dobronićev intervju bih trebao razumjeti kao preporuku svima da čitaju moju 

knjiga „HOS“ koja je dostupna na portalu dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HOS3.pdf 

Dr. Željka Markić nije pravnica ali bi mogla dosta toga objasniti novom 

predsjedniku Vrhovnog suda: 

Dr. Markić: ‘Javnosti se laže o naravi pozdrava “Za dom spremni” u 

Domovinskom ratu’ 

Povodom izjava predsjednika Vrhovnog suda Radovana Dobronića o tome da 

je pozdrav “Za dom spremni” nedopustiv u bilo kojoj situaciji, na svojoj Facebook 

stranici oglasila se dr. Željka Markić, predsjednica udruge U ime obitelji 

komentirajući video-snimku prisege hrvatskih vojnika u Požegi 1992. koju smo 

nedavno objavili na Narod.hr-u. 

> Predsjednik VS-a tvrdi da je pozdrav ‘ZDS’ nedopustiv: Pogledajte prisegu 

brigade HV-a nakon priznanja RH 

(https://narod.hr/hrvatska/predsjednik-vs-a-tvrdi-da-je-pozdrav-zds-

nedopustiv-pogledajte-prisegu-brigade-hv-a-nakon-priznanja-

rh?fbclid=IwAR0_bqSIjvcrpFfIBSo9g9Qa_xRDFy5WjCBj2I9Bhj7EnRJsj

u6HrXrz6Qk) 

Dr. Markić ističe kako se namjerno krivotvori istina o naravi pozdrava “Za dom 

spremni” u Domovinskom ratu. To je legitimni pozdrav Hrvatske vojske – navodi 

dr. Markić u svojoj objavi. Objavi je priložila snimku prisege 123. brigade 

Hrvatske vojske u Požegi prilikom koje dragovoljci prisežu te koriste pozdrav “Za 

dom spremni”. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28286-odgovor-sucu-dobronicu-na-stav-da-je-zds-zabranjen-u-svim-prigodama
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28286-odgovor-sucu-dobronicu-na-stav-da-je-zds-zabranjen-u-svim-prigodama
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/i-lj/kovacevic-pero/38233-p-kovacevic-dobronicu-ovo-je-pet-kljucnih-podataka-koje-treba-znati-o-hos-u-i-njegovu-znakovlju.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/i-lj/kovacevic-pero/38233-p-kovacevic-dobronicu-ovo-je-pet-kljucnih-podataka-koje-treba-znati-o-hos-u-i-njegovu-znakovlju.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/i-lj/kovacevic-pero/38233-p-kovacevic-dobronicu-ovo-je-pet-kljucnih-podataka-koje-treba-znati-o-hos-u-i-njegovu-znakovlju.html
https://kamenjar.com/dobronicu-ovo-je-pet-kljucnih-podataka-koje-treba-znati-o-hos-u-i-njegovu-znakovlju/
https://kamenjar.com/dobronicu-ovo-je-pet-kljucnih-podataka-koje-treba-znati-o-hos-u-i-njegovu-znakovlju/
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HOS3.pdf
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/predsjednik-vrhovnog-suda-za-jutarnji-za-dom-spremni-nedopustiv-je-u-bilo-kojoj-prilici-15112400
https://narod.hr/hrvatska/predsjednik-vs-a-tvrdi-da-je-pozdrav-zds-nedopustiv-pogledajte-prisegu-brigade-hv-a-nakon-priznanja-rh?fbclid=IwAR0_bqSIjvcrpFfIBSo9g9Qa_xRDFy5WjCBj2I9Bhj7EnRJsju6HrXrz6Qk
https://narod.hr/hrvatska/predsjednik-vs-a-tvrdi-da-je-pozdrav-zds-nedopustiv-pogledajte-prisegu-brigade-hv-a-nakon-priznanja-rh?fbclid=IwAR0_bqSIjvcrpFfIBSo9g9Qa_xRDFy5WjCBj2I9Bhj7EnRJsju6HrXrz6Qk
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“I stotine tisuća hrabrih muškaraca koji znaju da su se odazivom “spremni” 

pridruživali maloj, slabo naoružanoj vojsci koja nije odustala od obrane i 

oslobađanja svoje okupirane domovine.” – napisala je dr. Markić. 

Objavu prenosimo u cijelosti: 

“Isti oni koji krivotvore komunističku prošlost Jugoslavije – skrivaju zločine 

Titovih partizana nakon rata i lažu o Titovom režimu – sada krivotvore istinu i o 

Domovinskom ratu. Ustrajno, organizirano, kroz medije i državne institucije i 

sada HDZ-SDSS koaliciju – lažu javnosti o naravi pozdrava “Za dom spremni” u 

Domovinskom ratu. 

Baš kao što postoje tisuće još uvijek neoznačenih grobnica Hrvata ubijenih od 

Titovih partizana – a oni koji su bili nositelji njegovog režima nam danas dociraju 

o “ljudskim pravima”, tako postoje i tisuće ovakvih video zapisa. 

I stotine tisuća hrabrih muškaraca koji znaju da su se odazivom “spremni” 

pridruživali maloj, slabo naoružanoj vojsci koja nije odustala od obrane i 

oslobađanja svoje okupirane domovine. Hvala im. 

Dio našeg duga prema muškarcima koje vidimo na ovoj snimci – na glavnom 

požeškom trgu – od kojih su neki dali svoj život za našu slobodu, neki su invalidi, 

neki se i danas bore s PTSP-om – je ustrajno, organizirano, kroz one medije koji 

ne lažu, na žalost bez HDZ-a, a suprotstavljajući se onome što zagovaraju 

Pupovac, Plenković i Milanović – ponavljati istinu. 

Za dom spremni je legitiman pozdrav HV-a. Baš kao što potvrđuje ova snimka 

prisege 123. brigade HV-a u Požegi, 19.1.1992., 4 dana nakon međunarodnog 

priznanja RH, dva mjeseca nakon osvajanja i pokolja u Vukovaru.” – stoji u objavi 

dr. Željke Markić 

123. požeška brigada HV-a koristila je pozdrav ‘Za dom spremni’ tijekom 

mimohoda, odnosno prisege u na Trgu Svetog Trojstva u Požegi. 

Korištenje pozdrava ‘Za dom spremni’ možete vidjeti na snimci od 17:00 do 

18:40 

https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-javnosti-se-laze-o-naravi-pozdrava-za-dom-

spremni-u-domovinskom-ratu  

Naravno baš i nisam uvjeren da bi on to što bi mu objašnjavala dr. Markić i 

razumio. 

A Velimir Bujanac nas je zapravo sve upozorio da se Plenković i Milanović bore 

za Prvog slugu u Hrvata, jer svi znamo da je tu gazda Pupovac: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28279-izjava-

radovana-dobronica-protiv-zds-posve-je-sigurno-glazba-za-pupovceve-usi  

 

Josip Pečarić 

 
  

https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-javnosti-se-laze-o-naravi-pozdrava-za-dom-spremni-u-domovinskom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-javnosti-se-laze-o-naravi-pozdrava-za-dom-spremni-u-domovinskom-ratu
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28279-izjava-radovana-dobronica-protiv-zds-posve-je-sigurno-glazba-za-pupovceve-usi
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28279-izjava-radovana-dobronica-protiv-zds-posve-je-sigurno-glazba-za-pupovceve-usi
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DOBRONIĆ, JB TITO I JA 

(DOBRONIĆ I OSTALI 'HRVATSKI' DUŽNOSNICI I ZDS. 

3.) 

 
U prethodnom tekstu sam se upitao jesu li tvrdnje novog predsjednika Vrhovnog 

suda reklama mojoj knjizi „HOS“: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28325-dobronic-i-ostali-hrvatski-

duznosnici-i-zds-ii  

Međutim treba se sjetiti da sam nedavno poslao 25 pisama predsjednicima države, 

vlade Sabora i HAZU. U posljednjem 25. pismu (20. 9. 2021.) kao dar sam im 

poslao tu knjigu i komentirao njihove laži oko pozdrava ZDS, Narugao sam im se 

njihovim tvrdnjama kako je ZDS ustaški pozdrav iz NDH jer su ga koristili Ustaše 

jednu godinu, dok su svi ostali koristili ZDS svo vrijeme trajanja NDH, a da i ne 

govorimo da su ga koristili naši HOS-ovci i drugi branitelji tijekom Domovinskog 

rata. Poruga je bila da zapravo oni tvrde da je 1 veće od 4. Na kraju pisma sam 

upozorio da slično njima misli i tada kandidat za predsjednika Vrhovnog suda 

Dobronić: 

kandidata koji ne zna objasniti matematičku ideju samog dokaza pa Titovu ideju 

o pjancima objašnjava ovako: 

"Isto tako, bilo je puno govora o pozdravu 'Za dom spremni' i pitanju je li on 

dopušten u javnom prostoru ili nije. Taj pozdrav kao obilježje ustaškog pokreta 

(opet tvrdnja da je JEDAN VEĆE OD ČETIRI, JP) nije dopušten i to stoga jer je 

Ustavom RH jasno određeno da je RH, među ostalim, nastala na tekovinama 

ZAVNOH-a, pored toga je Ustavni sud RH u više odluka o tome iznio jasan stav. 

Pored toga, želim naglasiti da bi isti zaključak bio i da toga nema u Ustavu 

(DRUŽE TITO MI TI SE KUNEMO JP). Naime, RH članica je EU-a i NATO-a, 

dakle dio moderne zapadne civilizacije, koja se velikim dijelom zasniva na 

idejama Atlantske povelje i borbe protiv fašizma, stoga je riječ o poštivanju 

civilizacijskih tekovina i o potrebi da se jasno razgraniči dobro od zla. U tom 

dijelu nikakav pravni i/ili moralni relativizam ne dolazi u obzir. Dakle, navedeno 

pitanje uopće nije ideološko, sve stranke - bile one lijeve ili desne - moraju 

prihvatiti da je bilo koji oblik fašizma, dakle i ustaški, apsolutno neprihvatljiv u 

hrvatskom društvu" 

Vidim da način kako Predsjednik Vrhovnog suda vidi svoju novu dužnost i druge 

podsjeća na ovo Titovo o sucima koji se drže zakona kao pjjani plota. Tako 

poznati sudac Ivan Turudić u članku Turudić: Dobronićeva izjava može se 

povezati s Titovom – da se neki suci drže zakona kao pijani plota spominje i 

Dobronićevu tvrdnju o ZDS: 

O stajalištima predsjednika Vrhovnog suda Dobronića i usporedbe s Titom 

“Njegovi stavovi su često kontradiktorni sami sebi. Neki dan je izjavio da će se 

tražiti odgovornost sudaca koji donose presude koje su suprotne zdravom razumu. 

To ne može tražiti i takvo postupanje Vrhovnog suda bi bilo protuustavno. Pitanje 

je tko je taj tko odlučuje što je to zdravi razum, a iz njegovog odgovora sam 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28325-dobronic-i-ostali-hrvatski-duznosnici-i-zds-ii
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28325-dobronic-i-ostali-hrvatski-duznosnici-i-zds-ii
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shvatio da je to upravo predsjednik Vrhovnog suda. Sudovi sude na temelju 

Ustava i zakona”. 

“Tito je rekao da se neki suci drže zakona kao pijan plota i čini mi se da se ta 

Titina izjava može povezati s izjavom predsjednika Vrhovnog suda. Predsjednik 

Vrhovnog suda nije taj koji određuje kako će suci suditi”, ističe. 

O pozdravu “Za dom spremni” 

“To nije jednostavno pitanje kao što ga predstavlja sudac Dobronić, to se kod nas 

vodi kao prekršajna prijava, tako se trenutno tretira zakonodavno, jednako kao i 

pjevanje bilo koje pjesme pod prozorom. To je prvenstveno ideološko pitanje. U 

nekim zemljama je glavno svjetonazorsko pitanje zabrana pobačaja, a kod nas je 

to upotreba pozdrava “Za dom spremni”. Kod nas nije ista situacija kao u 

Njemačkoj poslije rata kad je došlo do denacifikacije jer kod nas se dogodio 

Domovinski rat kad je taj pozdrav korišten od vojnika koji su dali nemjerljiv 

doprinos u obrani zemlje. Priznala ga je i SDP-ova vlast koja ga je legalizirala”, 

zaključno je podsjetio Turudić. 

https://narod.hr/hrvatska/turudic-dobroniceva-izjava-moze-se-povezati-s-

titovom-da-se-neki-suci-drze-zakona-kao-pijani-plota  

Kada već spominjem komentare o Dobronićevom veličanju JB Tita obavezno 

pogledajte i nastup dr. sc. Zlatka Hasanbegovića u 'Bujici' gdje on koo istaknuti 

hrvatski povjesničar, ali i političar, upozorava kao i sudac Turudić, da Dobronić 

ne razumije što treba raditi predsjednik Vrhovnog suda: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28333-bujica-dr-zlatko-

hasanbegovic-protiv-radovana-dobronica-zds-zeli-zabraniti-duboka-drzava  

ali i komentar hrvatskog književnika i kolumniste Javora Novaka: 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/38250-j-novak-korak-do-

necasne-zabrane-hos-a.html  

Ali kad već spominjemo JB Tita vidim da i Mladen Pavković piše o njemu pa 

spominje i mene: 

Kao prvo, sramota je da se malo tko od „besmrtnih“ (osim akademika Josipa 

Pečarića i još ponekog) buni što u svom članstvu imaju iznimno malo onih koji su 

od 1990.-te bili na braniku hrvatske države ili što ni među „počasnim članovima“ 

nemaju ni jednog istaknutog hrvatskog znanstvenika, a Tita imaju! 

https://www.tjedno.hr/nakon-30-gonina-besmrtnici-se-probudili-pa-zatrazili-

priznanje-hrvatskog-jezika-u-srbiji/ 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28306-mladen-pavkovic-i-

besmrtni-su-se-probudili 

Pišući predsjednicima u posljednjem 25. pismu o ZDS konstatirao sam: 

Meni je npr. bio čudan odnos hrvatskih političara prema listi najvećih zločinaca: 

Na desetom mjestu je Josip Broz Tito – u Hrvatskoj je mnogim političarima, i ne 

samo njima, najdraži političar. 

Na tridesetom mjestu je Slobodan Milošević – u Hrvatskoj mnogi vole njegove 

suradnike i obožavatelje pa su i u vlastima. 

Ante Pavelić nije na tim listama – u Hrvatskoj je zato iskorišten spomenuti dokaz 

i po njemu je on najgori. 

https://narod.hr/hrvatska/turudic-dobroniceva-izjava-moze-se-povezati-s-titovom-da-se-neki-suci-drze-zakona-kao-pijani-plota
https://narod.hr/hrvatska/turudic-dobroniceva-izjava-moze-se-povezati-s-titovom-da-se-neki-suci-drze-zakona-kao-pijani-plota
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28333-bujica-dr-zlatko-hasanbegovic-protiv-radovana-dobronica-zds-zeli-zabraniti-duboka-drzava
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28333-bujica-dr-zlatko-hasanbegovic-protiv-radovana-dobronica-zds-zeli-zabraniti-duboka-drzava
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/38250-j-novak-korak-do-necasne-zabrane-hos-a.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/38250-j-novak-korak-do-necasne-zabrane-hos-a.html
https://www.tjedno.hr/nakon-30-gonina-besmrtnici-se-probudili-pa-zatrazili-priznanje-hrvatskog-jezika-u-srbiji/
https://www.tjedno.hr/nakon-30-gonina-besmrtnici-se-probudili-pa-zatrazili-priznanje-hrvatskog-jezika-u-srbiji/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28306-mladen-pavkovic-i-besmrtni-su-se-probudili
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28306-mladen-pavkovic-i-besmrtni-su-se-probudili
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A zapravo najgori im je Franjo Tuđman, ali on je stvorio RH pa to pokazuju na 

svaki mogući način, ali spomenuti dokaz ne smiju (još) javno iskoristiti. Kao jedan 

mali primjer za to je to što Tuđmana smatraju najvećim revizionistom među 

Hrvatim, a to podržava stranka koju je stvorio, i vlast u državi koju je on stvorio. 

A meni je drago da sam među hrvatskim akademicima uz Tuđmana i ja proglašen 

revizionistom, ali 'hvalim' se i činjenicom da se mogu usporediti i s JB Titom: Tito 

je među DESET najvećih zločinaca, a ja sam među DESET s najviše objavljeni 

matematičkih radova u znanstvenim matematičkim časopisima. 

Ali morate razumjeti ove naše dužnosnike na vlasti. Sve su postigla na lažima o 

tome da je biti deseti svjetski zločinac nešto prekrasno i oni se ponose sa svojim 

roditeljima koji su bili uz tako velikog zločinca što im je i omogućilo da vladaju 

u RH. 

Istina je da u RH ISTINA NIJE DOBRODOŠLA. Zato oni koji imaju malo 

hrabrosti preporučam da pogledaju novi nagrađeni film u SAD-u našeg sjajnog 

redatelja Nikole Kneza: 

 

OBJAVLJUJEMO FILM O ZAROBLJENIM AMERIČKIM PILOTIMA U 

HRVATSKOJ 1941-1945 

 

 25/10/2021 

 

Hrvatski filmski institut predstavio je novi dokumentarni film “Američki piloti u 

Hrvatskoj 1941. – 1945.” koji je na međunarodnom filmskom festivalu u SAD-u 

“WorldFest Houston – 2021.” dobio dva Gold Remi priznanja. 

Objavljena je knjiga o hrvatskoj povijesti na španjolskom jeziku koju potpisuje 

argentinska akademkinja, Hrvatica Carmen Vrljičak. “HISTORIA DE CROACIA 

desde el principio” govori o razdoblju od dolaska Hrvata pa sve do 1914. godine. 

Carmen Vrljičak, čiji je jedan roman bio bestseller, pisala je mnogo o Hrvatskoj 

u knjigama i novinama za publiku španjolskog jezika, koja […] 

“Objavljena istina u ovom filmu ne znači samo prokazivanje komunističko-

jugoslavenskih laži kojima smo izloženi već punih 75 godina, već donosi i 

spoznaju pravednosti našeg naroda koja je još jedan od temelja za slobodnu i 

nezavisnu Hrvatsku državu kroz stoljeća u budućnosti”, rekao je Nikola Knez iz 

Hrvatskog filmskog instituta. 

Knez je istaknuo kako se tijekom Drugog svjetskog rata Nezavisna Država 

Hrvatska našla pod utjecajem stranih sila te da je u uvjetima borbe za opstanak, 

obrane i očuvanja svog prirodnog teritorijalnog područja postala nevjerojatan 

domaćin i zaštitnik gotovo stotinu američkih pilota koji su se srušili iznad 

hrvatskog teritorija, a zarobili su ih pripadnici oružanih snaga NDH. 

Preko osobnih iskaza nekoliko ratnih zarobljenika i mladog američkog svećenika 

kojeg su vjera i rat stavili u središte svih tih zbivanja, film svjedoči događaje iz 

prve ruke i daje nam uvid u pravo stanje povijesnih činjenica. Ovaj uradak oslanja 

se na istraživanje Charlesa Michaela McAdamsa, povjesničara, američkog 

marinca i prijatelja hrvatskog naroda. 
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Knjiga Tragedija jednog naroda, autora fra Božidara Benkovića, desetljećima se 

čuvala u Hrvatskom etničkom institutu. Davno je to bilo! Jesen 1946., prije 75 

godina, kada je fra Theodore Božidar Benković tiskao knjigu u Chicagu pod 

nazivom “The Tragedy of a Nation”. Djelo je odmah postalo svjedok. Naime, 

bijaše to prva knjiga koja je opisala stanje […] 

“Američki piloti preživjeli su, ne slučajno, već zahvaljujući intervenciji i zaštiti 

koju je ponudio politički i vojni vrh Nezavisne Države Hrvatske kao i vjerski vođe 

te sami građani u Hrvatskoj. Iako su se svi američki piloti na kraju rata sigurno 

vratili kućama, to nije bio slučaj velikog broja Hrvata koji su po planu masovno 

pobijeni od Titovih partizana”, dodao je Knez. 

Hrvatski zrakoplovni poručnik Dubai (Dubac), koji je pokušao pregovarati s 

partizanima o premještanju američkih pilota u sigurnu zonu, ustrijeljen je na licu 

mjesta. 

“Kao američki državljani odajemo priznanje i zahvalu hrvatskim političkim, 

vojnim i vjerskim sudionicima, kao i pojedinim građanima tog vremena za njihovu 

odlučnost, hrabrost i humanost, punih 76 godina kasnije”, zaključio je naš 

sugovornik. 

Zemlja skriva sve tajne. Sve što je na Zemlji došlo je iz zemlje. Kažu nam arheolozi 

da zemlja čuva tajne povijesti, da je sve negdje zabilježeno. U kamenu su geološka 

i povijesna sjećanja. Zemlja zna kako stvari funkcioniraju. Zemlja čuva sjećanje 

o kretanju kontinenata, oceana, stvaranju i topljenju leda, nastajanju i propasti 

vrsta, o poplavama […] 

Dokumentarni film “Američki piloti u Hrvatskoj 1941. – 1945.” besplatno možete 

pogledati u uvodnom videu, te ako želite, kupiti kopiju to možete učiniti na 

prethodnom linku. 

Nikola Knez 

 

https://kamenjar.com/objavljujemo-film-o-zarobljenim-americkim-pilotima-u-

hrvatskoj-1941-1945/ 

 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28338-dobronic-jb-tito-i-ja  

http://www.hfi.mobi/
https://kamenjar.com/objavljujemo-film-o-zarobljenim-americkim-pilotima-u-hrvatskoj-1941-1945/
https://kamenjar.com/objavljujemo-film-o-zarobljenim-americkim-pilotima-u-hrvatskoj-1941-1945/
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PRILOZI 

 

HRVATSKI RADIO PROGRAM 3 ZZZ FM -19 RUJAN 

2021 GOD. - 

RAZGOVOR S HRVATSKIM VELIKANOM SVJETSKOG 

GLASA AKADEMIKOM JOSIPOM PEČARIĆEM 
 

Ili kako oni slično kao u slučaju skidanja ploče HOS-ovcima koji su dali svoj život 

za ovu državu sprovode ono Titovo o tome kako se ne treba držati zakona kao 

pijan plota, što je sada još jače I od samog Tita jer se radi o državi koja je stvorena 

protiv volje svjetskih moćnika koji stoje iza naci-fašističke agresije na Hrvatsku 

koja I danas traje 

 

Poštovano Hrvatsko slušateljstvo, svi smo zabrinuti što se to događa oko nas i 

diljem svijeta, a posebice u našoj domovini Hrvatskoj, tako i u našoj BiH 

tisućljetnoj kolijevci Hrvatskog Naroda. 

Što je to Dijalektički materijalizam zločinca Lenjina kojeg su studirali u 

zarobljenom otetom domu Kumrovečkoga bravara Josipa Broza, koji je izgubio 

dva srednja prsta kad je naučavao bravarski zanat u Sisku od 1907-1910, a ovaj 

zločinac Walter Tito nije niti znao pričati Hrvatski ,a svirao je opere na glasoviru 

... i službeno proglašen nedavno od Francuskih povjesničara da je 10. po redu 

najveći zločinac u svijetu ... 20. stoljeća ... o toj listi kasnije u programu.. 

Taj njihov dijalektički materijalizam je zavadi pa vladaj. Postaviti svoje špijune i 

razbijače u svake pore društva...je li se primjenjuje i danas odlučite sami … neki 

ljevičari, pa desničari sve možeš biti samo Hrvat ne možeš, jer lažima nas kolju i 

danas.. 

 Domoljubno i normalno je samo možeš biti Hrvatski domoljub, bez razlike na 

vjero ispovijest ... to je pokazalo u oslobodilačkom domovinskom ratu. u 

zajedništvu koje smo iste pobijedili od 1918. god. 

Pokazalo se i potvrdilo zavadi pa vladaj ... 1945. i od 2000. godine malo razmislite 

je li ima ikakve razlike … 

Dokle tkz. Hrvatska vlado ... Eto neki Englez u Borovu selu zapalio Hrvatsku 

zastavu ... Englez ... ma vidi molim vas ... što je on tamo radio - je su li njegovi 

koji uživaju u svim dobrotama zaista Englezi ... zamislite da je netko zapalio 

zločinačku okupatorsku zastavu ... koja je ovih dana bila službeno izvješena i u 

Hrvatskoj ... ajme meni majko moja.. 

To bi cijeli svijet znao ... a ovako baš briga ovih – najveće najbolje koalicijske 

vlade koja sve, samo Hrvatska nije … neće niti odgovore na pisma koja su im 

upućena službeno već 24 puta ... od velikih Hrvatskih domoljuba ... ma to su za 

njih bezvezna pisma … ma ništa se tu nije dogodilo.. 

Što znači da treba zabraniti sve manjinske sabornike ... mogu samo djelovati kroz 

Hrvatske političke stranke, koje moraju imati predznak Hrvatska isto kao i ovdje 

u Australiji ... Službeno je dokazano da Aboriđini žive u svojoj domovini 
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Australiji preko 65 tisuća godine, ... pitam vas Je li oni imaju svoje političke 

stranke na svim razinama ... u Australiji.. 

Promislite i potražite sami odgovor.. 

Srpska Pravoslavna Crkva ... pa zar je moguće da takav luksuz imaju okupirati 

povijesni Crnogorski grad Cetinje ... s Helikopterima dolaze .... pjevaju svoje 

domoljubne pjesme ... Svaka im čast… 

Ma to nije ništa to se samo obnavlja ,,najprije učili su nas Makedonija južna Srbija, 

pa tu je Crna gora, pripada Srbiji...Pa cijela bivša zločinačka država je bila Velika 

Srbija ... tko je u njoj vladao ... i na kojim mjestima su bili, a nas su proganjali sa 

svih mjesta.. 

Zašto se boje istraživanja radnog logora Jasenovac .... tamo su zločini izvršeni nad 

nevinim Hrvatskim i drugim narodom od 1945- 1952. Istina pobjeđuje ... 

pogledajte našeg Igora Vukića i mnoge druge, i sad popis pučanstva ... Vidi zla 

tamo se nitko ne može upisati Hrvat pravoslavne vjere…niti priznaju Hrvatsku 

pravoslavnu Crkvu..a kod nas u Australiji također je bio popis pučanstva ... gdje 

su postavljena pitanja.. 

Koje si narodnosti podrijetlom i korijenovi porijekla, koje sam pripadnik vjere, 

kojim još jezikom pričamo, osim službenog Engleskog.. 

I na koncu Markelica dolazi u Srbiju Kurtz dolazi u Srbiju u Beograd sretno im 

bilo.. 

I dođe mi na pamet ono što mi je naš pokojni Branko Starčević iz Donjeg Pazarišta 

pričao ... Kad je počeo drugi svjetski rat ... nas mladića oko 60 poslani smo u 

Njemačku da idemo na podučavanje časnika ... Nikad neću zaboraviti i s tim ću 

umrijeti Hitlerovi zapovjednici nama Hrvatskim mladićima svaki dan su nam 

držali predavanje ponavljajući. ”Vi ste Hrvati robovska stoka, vi nama ne trebate, 

mi imamo Beč, Budimpeštu i Beograd … Ja ga pitam je li to moguće Branko ... E 

moj Petre ... ima toga još što se neće nikad osvijetliti istina. ... Hitler je surađivao 

sa Srbijanskom Vladom sve do 1944, a zločinac Walter Tito je do 1943 ... Tko je 

surađivao sa Musolinijem a tko je ujedinio sve zločince u Jugokomunističku 

zločinačku Jugoslaviju.. 

I na koncu postavljam pitanje je li Nacizam – Fašizam i Komunizam potekao iz 

iste kuhinje ... Jednako su osuđeni.. 

Analizirajte sami.. 

I prije što najavim našeg dragog gosta Hrvatskog domoljuba Svjetskog velikana 

Akademika Josipa Pečarića pročitat ću jednu malu pjesmu koju je napisala –

Marija Dubravac. 

Čuvaj Bože mudrog Pečarića,  

Daj mu vladat mjesto Plenkovića,  

Za tri dana evo pravog čuda, 

U Saboru neće biti Juda, 

Već odreda domoljubi pravi- 

ZDS Crven bijeli plavi, 

nek uz njega bude Karolina 

I cvjetat će naša domovina 
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Pri brzoglasu nas strpljivo čeka naš dragi gost Hrvatski Domoljub Akademik 

svjetskog glasa i priznanja naš Josip Pečarić. 

Dobro jutro poštovani Akademiče Joško, i dobro došli na naš i vaš Hrvatski 

domoljubni program radio postaje 3 zzz fm.. 

 

1. Odmah da krenemo sa poslatim službenim pismima 24 puta, o kakvim se 

pismima radi i je ste li dobili i jedan odgovor ? 

Lijep pozdrav i vama u Studiju i Vašim slušateljima. 

Radi se o mojim pismima predsjednicima Države, Hrvatskog sabora, Vlade i 

HAZU. Zapravo počeo sam im pisati kada se u Jeruzalem Postu pojavio tekst 

australskog pisca i novinara Davida Goldmana Ovo sramotno ismijavanje 

Holokausta treba odmah prestati. Siguran sam da Vaši slušatelji znaju da je u tom 

tekstu pokazano kako Srpske laži i laži niza povjesničara iz Hrvatske doprinose 

da mnogi danas ne vjeruju u holokaust. On izrijekom spominje DROBILICU, 

zapravo se narugao tako glupoj izmišljotini, a takvih ima još. Najgore je što to 

vlast u Hrvatskoj odobrava, a očito je da se radi o velikosrpskom interesu. Zapravo 

podsjetit ću vas da ste prije 20 godina vi Hrvati diljem Australije organizirali 

tiskanje mojih knjiga o SRPSKOM MITU O JASENOVCU na engleskom jeziku 

što ste nazvali AKCIJOM STOLJEĆA jer je na vašim radio programima emitirano 

moje sučeljavanje iz 1998. sa srpskim ‘genocidologom’ dr. Milanom Bulajićem 

što je izazvalo sjajna reagiranja. Međutim, kako je 2000. došlo do promjene vlasti 

tako da je to zataškano u hrvatskoj javnosti, a tom promjenom vlasti 2000. glavni 

udar na Hrvatsku bilo je sramotnim napadima iz svijeta na Domovinski rat i 

hrvatske generale pa sam niz knjiga posvetio ZLOČINAČKOM SUDU U 

HAAGU. Recimo samo njih ČETIRI je o mom prijatelju GENERALU 

PRALJKU. Trebalo je braniti i Thompsona pa sam pisao knjige i o njemu. Ali 

nisam prestao komentirati laži o Radnom logoru Jasenovac. 

Međutim pojavili su se i drugi istraživači i pisci o Jasenovcu. Sjetite se Pisma 

HAZU iz 2015. kada su i ti istraživači objavili knjigu o Jasenovcu pa su bili 

napadnuti. Iza njih i slobode istraživanja stao je ogroman broj hrvatskih 

intelektualaca, nadbiskupa, biskupa, akademika, sveučilišnih profesora, 

književnika itd. I sami ste spomenuli Igora Vukića koji je bio jedan od napadnutih 

autora te 2015.. Moja knjiga s dr. Stjepanom Razumom prevedena je i na engleski. 

I u njoj smo branili Vukića koji je napadnut zbog knjige “Radni logor u 

Jasenovcu”, a i Karolinu Vidović Krišto jer su je pokušali po drugi put otjerati s 

HTV-a jer ga je pozvala u emisiju HTV-a. Razum i Vukić su osnovali i Društvo 

za istraživanje trostrukog logora Jasenovac u koje su ušli oni koji su djelovali za 

razotkrivanje Jasenovačke laži. Vukić je danas sigurno najveći poznavatelj 

problematike logora Jasenovac i vjerujem da ste gledali njegovo sučeljavanje s 

Vojislavom Šešeljem na jednoj beogradskoj televiziji kada je ismijao sve njihove 

laži, pa su na kraju voditelji optužili Šešelja da ne nastupa u srpskom interesu. 

Naravno, hrvatskim vlastima takav Igor Vukić nije podoban pa ne biraju njega za 

ravnatelja JU SP Jasenovca već podobnog dosadašnjeg ravnatelja koji zajedno s 

Srbima napadaju Jeruzalem post. 
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I to pokazuje koliko sam bio u pravu kada sam tvrdio kako je veliki uspjeh 

velikosrpske politike to što njihov Memorandum SANU 2. sprovode vlasti u 

Hrvatskoj. Vidite da i danas mnogi misle da je najvažnija osoba u Hrvatskoj 

Milorad Pupovac tj. da preko njega Hrvatskom upravlja Vučić. Zapravo, 

vjerojatno se mnogi u Melbourneu sjećaju mojih tvrdnji iz devedesetih godina 

kada sam nešto slično najavljivao već tada, a iz mog prvog kontakta s gospodom 

Verkićem i braćom Bošnjak ostala je priča o “malom crvenom u glavama nas iz 

Hrvatske”. To je bilo 1992. A vidite kako to izgleda danas. 

Ali tvrdio sam i tada kako se radi o politici svjetskih moćnika. Oni su pomagali i 

sve učinili da pobjede Srbi u ratu. Tuđman je uspio pobijediti tu njihovu naci-

fašističku agresiju na Hrvatsku i zato su morali preći na ovaj neoružani nastavak 

te agresije koji traje i danas. 

 

2. Ovih dana izvršena je okupacija naše Crne Gore kako vi doživljavate tu 

okupaciju jer vi ste sa tih nedalekih prostora Boke kotorske ... gdje ste rođeni 

svaki kamen govori Hrvatski ... Što znači to za slobodnu i demokratsku Crnu 

Goru..? 

I sami ste potpisnik našega Zahtjeva za smjenama na HTV-u kada su na blagdan 

zaštitnika Hrvatske i hrvatskog Naroda sv. Josipa objavili intervju s patrijarhom 

SPC Porfirijem, Tada smo upozorili na politiku “Srpskog sveta” pa smo HRT i 

nazvali Porfirijevom televizijom. Peticiju koju su inicirali generali Tolj, Kapunar 

i Hebrang, admiral Domazet Lošo, književnici Prosperov Novak i Gavran i 

akademici Aralica i ja potpisalo je preko 3000 naših ljudi. Poslije agresije SPC na 

Cetinje tj. zračnog desanta u pratnji srpskih specijalaca u Hrvatskoj se sve više i 

više prepoznaje SPC kao militantna a ne crkvena organizacija.Za razliku od 

hrvatskih vlasti koje samo izvršavaju želje svjetskih moćnika koji su na strani 

naci-fašističkog srpskog ekspanzionizma tome se suprotstavio Milo Đukanović 

iako je u mnogo nepovoljnijoj situaciji od ove u Hrvatskoj. On je učinio ono što 

se mnogo lakše moglo učiniti kod nas jer je general Prkačin kao saborski zastupnik 

uspio da mnogi Hrvati danas znaju da je u SPC u Hrvatskoj nelegalna organizacija 

koja dobiva ogromna sredstva od hrvatskih vlasti na osnovu ugovora koje je Račan 

potpisao s nepostojećim tijelima te ‘crkve’. Sve to je poslužilo Srpskim vlastima 

da ponovo nastave Miloševićevu politiku, a poznata je ona njegova o Srbiji i Crnoj 

Gori kao dva oka u istoj glavi, a po uzoru na Hitlerovu tvrdnju o Njemačkoj i 

Austriji kao dva oka u istoj glavi. 

Naravno u cilju sprovođenja politike Srpskog sveta u Hrvatskoj vlast ne želi, ili 

ako hoćete, ne smiju registrirati Hrvatsku Pravoslavnu Crkvu. Jedno moje pismo 

poslano predsjednicima je i takav zahtjev. A da sam tako mislio od samih početaka 

djelovanja HPC može se vidjeti iz intervjua arhiepiskopa Aleksandra od 2. ožujka, 

2017. u kome je on naveo moje riječi njemu: 

“Zapravo, priznanje Hrvatske pravoslavne crkve od strane RH važnije je za samu 

hrvatsku državu nego za Vašu Crkvu.” (akad. Josip Pečarić). 

https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/category/razgovori/page/2/ 

https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/category/razgovori/page/2/
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Pretpostavljam da danas razumijete poruku iz tih mojih riječi iz 2015. (pogledajte 

moje pismo arhiepiskopu u Prilozima) i zašto ih je spomenuo arhiepiskop 

Aleksandar dvije godine kasnije, napisao sam im u tom pismu. 

Zapravo tu se radi o mnogo gorim stvarima jer Srbi negiraju Crnogorce kao narod 

i to su poslije Prvog svjetskog rata radili na izuzetno brutalan način. Crnogorci su 

u drugoj Jugoslaviji uspjeli dobiti priznanje narodnosti i republiku, ali udarna 

snaga velikosrpskog naci-fašizma SPC je ostala. Đukanović je imao hrabrosti to 

pokušati promijeniti, ali politika Srpskog sveta, kada je već osigurala da se u 

Hrvatskoj nesmetano od vlasti sprovodi, mnogo je lakše uspjela u Crnoj Gori. 

Problem je što su njihovi apetiti mnogo veći pa će opet polomiti zube, jer i u 

Hrvatskoj sve više ljudi razumije o čemu se tu zapravo radi. 

 

3. Zar je moguće na obilježavanja 30 obljetnice pozivaju se svi Srbi ma bilo 

gdje pribivaju po Hrvatskoj i šire u susjedstvu da izvise svoje zastave koje su 

vršili zločine ... a pale se Hrvatske u Hrvatskoj ,.. Službeno nitko to ne osuđuje 

taj zločin? Gosp. akademiče Joško kako vi gledate na to? 

Da vas podsjetim kako smo nedavno biskup dr. Vlado Košić, general Ivan Tolj, 

akademik Ivan Aralica i ja uputili i zahtjev da se prestane sa slavljenjem pokolja 

Hrvata povodom navodnog ustanka u Srbu, a zapravo radi se o stravičnim 

pokoljima. Slave uz veliku potporu vlasti u RH. A takvih primjera imamo puno. 

Poslije svetosavskog desanta na Cetinje i vlast u Hrvatskoj mora pokazivati kao 

nekakvo neslaganje s tim, ali ne dvojim da će se politika Srpskog sveta nastaviti i 

kod nas. 

I o tome sam pisao u tim pismima pa sam im poslao i moju knjigu “Branili smo 

Stepinca” koja je bila u tom momentu objavljena na portalu dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/stepinac3.pdf 

Tada sam im pisao o tri pitanja koja očito odaju slugansku politiku hrvatskih 

vlasti: 

1. Napadi lažima na blž. Stepinca 

2. Održavanje lažnog mita o Jasenovcu 

3. Napadi lažima na ZA DOM SPREMNI. 

 

4. Da, spominjete Radni logor Jasenovac ... laži nad lažima koje se otkrivaju 

… boje se istine gdje je dokazano da tamo nije bio zločinački logor već radni, 

gdje se izučavali zanati, igrale su se utakmice, i mnoge druge kao što su 

priredbe kulturni koncerti … a da bi to osobno potvrdio kad sam išao u 

osnovnu školu u Čelebić kod Livna. Nas djecu učili su tim lažima, tada moj 

pokojni otac i ja smo radili na livadi ... njegov bliski prijatelj naš Hrvatski 

pravoslavac je čuo što sam rekao tad mi je rekao ovo: Zapamti mali da nije 

bilo radnog logora Jasenovca gdje sam učio zanat, ja danas s tobom i tvojim 

ćaćom ne bi razgovarao jer mi je on spasio život, kao i mnogim drugima ... 

Mali to što vas uče u školi to je laž.. samo ne smijem javno govoriti ... noć bi 

me progutala ... Akademiče Joško dokle će sve te tkz .Hrvatske vlade dalje 

bježati od istine ... a sve više svijetlo iz tunela sjaji..? 

http://dragovoljac.com/
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/stepinac3.pdf
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Da, Jasenovac je jedna od te tri točke koje pokazuju svjetskim moćnicima koji 

stoje iza naci-fašističke agresije Srbije da su ovi na vlasti u RH poslušni i da su 

spremni lagati i raditi sve što se od njih traži da bi ostali u njihovoj milosti. 

Iako sam vam već puno toga o Jasenovcu rekao ostavio sam nešto najbizarnije, 

nešto što tako očito prokazuje takvu dodvoričku politiku u RH. 

Nedavno je objavljen znanstveni rad dr. sc. Nikole Banića i prof. dr. sc. Nevena 

Elezovića u uglednom Q1 časopisu (to su najbolji svjetski časopisi u svojim 

oblastima) u kome su dali znanstvenu metodu kojom su pokazali da je današnji 

službeni popis žrtava JU SP Jasenovac lažiran. O tom radu smo prof. emeritus dr. 

sc. Matko Marušić i ja objavili veliki članak koji je objavljen na nizu portala, a 

osobno smo ga slali i hrvatskim vlastima. 

Nisu nam uopće odgovorili, a u medijima se prešućuje taj rad jer ne odgovara 

politici Srpskog sveta. 

 

5. I na koncu našeg razgovora vaša poruka našem Hrvatskom slušateljstvu.. 

Zapravo samo da ću ovih dana poslati i 25. pismo: 

POLTIČARI – MATEMATIČARI 

(POSLJEDNJE 25. PISMO PREDSJEDNICIMA I KNJIGA „HOS“ NA DAR) 

To je zapravo pismo-rugalica gdje npr. kažem: 

Na kraju moram priznati da vam kao matematičar zavidim i zbog vaših 

matematičkih ostvarenja, a to - nadam se - i nije malo kada dolazi od nekoga za 

čijih je 1300 znanstvenih radova prof. Elezović tvrdio da je nešto nevjerojatno, ili 

što ga kolege iz svijeta, kao npr. bivši predsjednik Švedskog matematičkog 

društva Lars Erik Persson, nazivaju “kraljem nejednakosti” do onog nedavnog 

kada je urednik jednog matematičkog časopisa iz Londona mislio da je Zagreb u 

Rusiji zato što mene danas – na vaše zadovoljstvo – smatraju ruskim 

znanstvenikom. 

Već sam vam o tome pisao pa vjerojatno znate otkud taj moj jal. 

Vi ste uvjerili sve u Hrvatskoj i šire da je ČETIRI MANJE OD JEDAN i tako 

veliko dostignuće u matematici teško tko može nadmašiti. Kao što znate svi 

vjeruju da je ZA DOM SPREMNI ustaški pozdrav iz NDH jer su ga ustaše 

koristile JEDNU godinu, a svi ostali ĆETIRI. Dakle matematički: 

4 < 1. 

Povod je izjava ministra Beroša: „Matematika je egzaktna, ne morate vjerovati 

meni, vjerujte matematici”. A kriju izuzetan znanstveni rad s matematičkim 

dokazom i njihovim lažima u Jasenovcu. 

Osim laži o Jasenovcu ukazujem na slične laži npr. o pozdravu Za dom spremni. 

Naime na tom pozdravu se jasno vidi metoda njihovog izuzetnog ‘znanstvenog’ 

dokaza: 

Zakonom se odredi što je točno, a što nije! 

Ili kako oni slično kao u slučaju skidanja ploče HOS-ovcima koji su dali svoj život 

za ovu državu sprovode ono Titovo o tome kako se ne treba držati zakona kao 

pijan plota, što je sada još jače i od samog Tita jer se radi o državi koja je stvorena 

protiv volje svjetskih moćnika koji stoje iza naci-fašističke agresije na Hrvatsku 

koja i danas traje. 
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Vjerovali ili ne u tekstu je i dio kojim komentirate u svom uvodnom dijelu ovog 

razgovora poziciju Tita među svjetskim masovnim ubojicama: 

Vidimo da se i do sada primjenjivala ista metoda u dokazivanju samo to nije bilo 

meni tako očito kao sa ZDS. 

Meni je npr. bio čudan odnos hrvatskih političara prema listi najvećih zločinaca: 

Na desetom mjestu je Josip Broz Tito – u Hrvatskoj je mnogim političarima, i ne 

samo njima, najdraži političar. 

Na tridesetom mjestu je Slobodan Milošević – u Hrvatskoj mnogi vole njegove 

suradnike i obožavatelje pa su takvi i u vlastima. 

Ante Pavelić nije na tim listama – u Hrvatskoj je zato iskorišten spomenuti dokaz 

i po njemu je njima on najgori. 

A zapravo najgori im je Franjo Tuđman, ali on je stvorio RH pa to pokazuju na 

svaki mogući način, ali spomenuti dokaz ne smiju (još) javno iskoristiti. Kao jedan 

mali primjer za to je to što Tuđmana smatraju najvećim revizionistom među 

Hrvatim, a to podržava stranka koju je stvorio, i vlast u državi koju je on stvorio. 

S druge strane iako mi matematičari volimo jednostavne dokaze u matematici pa 

im često dajemo imena poput elegantan i sl. nisam odmah shvatio ni tu primjenu 

Titove izjave da se neki sudci drže zakona kao pijani plota. I doista i ja sam mislio 

da je ČETIRI VIŠE OD JEDAN, pa nisam prepoznao odmah koliko je predsjednik 

Vlade svojim izjavama da se postupa po onome što znaju, a zakon će kasnije 

donijeti. Vjerojatno zbog takvih kao što sam ja koji ne razumiju takvo izuzetno 

matematičko dostignuće. I ja sam samo Hrvat pa jal čini svoje, zar ne? 

Na kraju veliki pozdrav iz Zagreba i vama u studiji i svima koji nas slušaju. 

Poštovani Akademiče Joško, velika vam hvala na lijepom razgovoru i na cijenjeno 

vaše vrijeme koje ste darivali nama. Želimo vam svako dobro. Lijep pozdrav. 

Poštovano Hrvatsko slušateljstvo bio je to razgovor sa velikim Hrvatskim 

domoljubom svjetskim priznatim Akademikom, a koliko je priznat u Hrvatskoj to 

je veliko pitanje.. 

Idemo se malo odmoriti uz Pjesmu Sinovi Hercegovine—Probudi se Hrvatski 

narode. 

Razgovarao: Petar GELO 

 
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27844-petar-gelo-

razgovor-s-akademikom-jisipom-pecaricem  

  

http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27844-petar-gelo-razgovor-s-akademikom-jisipom-pecaricem
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27844-petar-gelo-razgovor-s-akademikom-jisipom-pecaricem
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MIRA O PISMIMA PREDSJEDNICIMA 

 
Moja draga prijateljica Mira piše mi povodom mog posljednjeg pisma 

predsjednicima: 

 

Subject:  Re: Fwd: POLITIČARI – MATEMATIČARI,(POSLJEDNJE 25. PISMO 

PREDSJEDNICIMA I KNJIGA „HOS“ NA DAR) 

Date:  Mon, 20 Sep 2021 23:36:12 +0200 

From:  mira 

To:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

Valja ih i dalje bombardirati jer na taj način će nešto i saznati i , možda shvatiti. 

Koliko jadnika koji upravljaju našim životima! 

Laka noć po Arkanđelima. 

Mira 

 

Draga Mira, 

Moram priznati da sam ja mnogo više znanstvenik nego profesor, pa brzo 

odustanem od podučavanja učenika kada vidim da ga ne mogu ništa naučiti. 

Po tome sam trebao odustati mnogo ranije od ovih pisama. Međutim, 

svojevremeno me biskup Košić pitao kako sam izdržao u pisanju 12 pisama 

tadašnjem predsjedniku Vlade Milanoviću (pisma Predložite generala Gotovinu 

za Nobelovu nagradu za mir) kada nema nikakvog odgovora. Odgovorio sam mu: 

„Zapravo pišem onima koje stavljam pod CC.“ 

Ta su se pisma objavljivala na portalima, ali danas to je drugačije. Oni koji bi 

ponešto objavili tražili su da promijenim naslov jer njihove čitatelje odbija samo 

pisanje nepopularnim političarima koji provode Memorandum SANU 2. (čemu se 

ne mogu usprotiviti jer to i jest pisanje onima kojima je šef Pupovac), a drugi se 

nisu ni usudili jer sudjeluju u toj politici koju danas nazivaju „Srpski svet“.  

 

Draga Mira, tako o tim pismima predsjednicima govorim na hrvatskom radio 

programu u dalekoj Australiji, ali u RH ona nisu nikome zanimljiva: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27844-petar-gelo-

razgovor-s-akademikom-jisipom-pecaricem  

 

Taj razgovor komentirao je moj dragi prijatelj dr. Jure Burić: 

  

Subject:  Re: Petar GELO: Razgovor s akademikom Jisipom Pečarićem 

Date:  Mon, 20 Sep 2021 10:23:11 +0200 

From:  Jure Burić 

To:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

Prika! 

Izvrstan razgovor. Imali su šta čuti i oni koji Te cijene da bi uživali i oni koji Te 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27844-petar-gelo-razgovor-s-akademikom-jisipom-pecaricem
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27844-petar-gelo-razgovor-s-akademikom-jisipom-pecaricem
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ne vole da bi “pukli” od mržnje. 

Srdačan pozdrav 

Jure 

 

U tom razgovoru sam ponovio usporedbu Miloševićeve politike s Hitlerovom. Na 

to sam u javnim napisima, člancima i knjigama (jedna to ima implicitno i u 

naslovu: J. Pečarić, Živjela nam antifašistička, tj braniteljska Hrvatska, Zagreb, 

2015.) upozoravao tridesetak godina.  

Zahvaljujući ‘zračnom desantu’ Porfirija o tom naci-fašističkom karakteru 

velikosrpske politike potpomognute od svjetskih moćnika danas se piše (smije 

pisati?) i u Hrvatskoj - U Prilogu dajem tekst Višnje Starešine: 

2 FRANCUSKIH FILOZOFA SPOZNALA SU USRED BEOGRADA 

SLIČNOSTI PROJEKTA ‘VELIKE SRBIJE’ I TREĆEG REICHA  

https://narod.hr/hrvatska/staresina-2-francuskih-filozofa-spoznala-usred-

beograda-slicnosti-projekta-velike-srbije-i-treceg-reicha  

 

S druge strane danas je mnogo važnije što sam uz ta pisma slao i linkove na svoje 

knjige koje danas često objavljujem na hrvatskim portalima (uglavnom 

dragovoljac.com), pa je danas objavljena i najava moje knjige „HOS“ (i u njoj ima 

usporedba s Hitlerom iz razgovora na radiju 2 zzz): 

Knjiga akademika Pečarića 'HOS' 

Objavljeno: Utorak, 21 Rujan 2021 07:07 

 
 

https://narod.hr/hrvatska/staresina-2-francuskih-filozofa-spoznala-usred-beograda-slicnosti-projekta-velike-srbije-i-treceg-reicha
https://narod.hr/hrvatska/staresina-2-francuskih-filozofa-spoznala-usred-beograda-slicnosti-projekta-velike-srbije-i-treceg-reicha
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U vrijeme kada usred utakmice na Poljudu milicija, pardon policija, uhićuje i 

privodi djeda i njegova unuka zbog HOS-ova šala i pozdrava Za dom spremni na 

našem portalu možete naći novu knjigu akademika Josipa Pečarića ”HOS”: 

LINK 

U Uvodu knjige akademik Pečarić spominje i naš portal: 

UVOD 

Na portalu dragovoljac.com znaju dati uz moje tekstove moju sliku s amblemom 

HOS-a zbog mojih tekstova povezanih s obranom ovog ozakonjenog amblema. 

Sluganske vlasti u RH napadom na taj znak pokazuju svjetskim moćnicima da su 

im važnije njihove frustracije što je država hrvatskog naroda stvorena iako su oni 

pokušavali i srpskom fašističkom agresijom to spriječiti. 

Knjiga je sastavljena od nekih tekstova iz mojih knjiga u kojima se govori ili 

spominje HOS. Kako slobodno možemo reći da su HOS-ovci u stalnoj obrani 

hrvatske države od početka srpske fašističke agresije do danas kada je unutarnja 

agresija dobila poseban zamah poslije Memoranduma SANU 2. kada su izloženi 

napadima vlasti. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27843-knjiga-

akademika-pecarica-hos  

 

Hrvatske vlasti danas daju potporu Đukanoviću. Ali dokle oni smiju ići, moramo 

pitati Pupovca, zar ne= 

Vidjet ćemo smiju li oni priznati obrambeni karakter pozdrava ZDS zbog kojeg je 

i nastala knjiga HOS.  

Ili ih se mora iznova i iznova podsjećati da je srpski pozdrav s tri prsta nastao u 

Miloševićevo vrijeme, dakle u vrijeme njegove naci-fašističke politike. I na to 

smo upozoravali odmah kada su napali Josipa Šimunića i o tome je na puno mjesta 

pisano u knjizi. Napr. Na str. 224-226 pišem: 

Koliko je sramotno ponašanje onih koji pozdrav iz Domovinskog rata nazivaju 

ustaškim pozdravom govori i priča iz slučaja Šimunić. 

Naime, u Srbiji su se jako naljutili na izjavu jednog europskog sportskog 

dužnosnika koji je stavio znak jednakosti između Šimunićeva pozdrava "Za dom" 

i uzdignuta tri prsta Novaka Đokovića kojim proslavlja pobjedu pa su Večernje 

novosti zamolile povjesničara Dragana Petrovića neka pojasni što zapravo znači 

kada Srbin podigne tri prsta. Petrović je podsjetio kako su nekada, prije Drugog 

svjetskog rata, Srbi polagali prisegu s podignuta tri prsta, ali spojena dok se 80-

ih godina uvodi pozdrav s raširena tri prsta. Ovaj srpski znanstvenik se poziva na 

fotografije od prije Drugog svjetskog rata gdje Srbi prisežu sa spojena tri prsta, 

ali i da su "tri raširena prsta karakteristična za vojnike nacističke Njemačke i 

ustaše u NDH". - Bilo koji nacionalni pozdrav može biti dio pažljivo njegovane 

tradicije, a može vremenom i evoluirati. Tako je bilo i sa srpskim pozdravom. Tri 

rastavljena prsta kao naš suvremeni pozdrav je patentiran 1988. u vrijeme 

okupljanja Srba iz Srijema, Banata, Kosova i Metohije, koji su zahtijevali 

promjenu Ustava Srbije. To je bio odgovor probuđenog naroda na provokacije 

Albanaca, Hrvata i Slovenaca, koji su prkosili s dva prsta, što je anglosaksonska 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HOS3.pdf
http://dragovoljac.com/
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27843-knjiga-akademika-pecarica-hos
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27843-knjiga-akademika-pecarica-hos
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viktorija. Srbi su tada počeli pozdravljati s visoko uzdignuta raširena tri prsta, 

obično s obje ruke i visoko iznad glave. 

https://www.vecernji.hr/vijesti/srbi-ljuti-zbog-izjednacavanja-za-dom-i-tri-prsta-

907447  

Da, Srbi znaju kako bilo koji nacionalni pozdrav može vremenom i evoluirati! Ali 

našim HNS-ovcima Hrvatima ne može evoluirati usklik ZA DOM!  

Srbi se ponose što je ovaj njihov pozdrav nastao u Miloševićevo vrijeme. Ali HNS-

ovci kažu da su neki njihovi članovi bili branitelji, ali im smeta pozdrav HOS-

ovaca i Tigrova, a ne smeta im pozdrav Miloševićevih fašističkih agresora kojim 

su slavili svoja fašistička divljanja po Hrvatskoj (o njihovim genocidnim 

radnjama govori i presuda stalnog suda u Haagu, koju ni HNS-ovci, a ni Vlada 

ne žele ni spomenuti!) 

Ali, čak i to što HNS-ovcima smeta to što su Ustaše prve koristile ZDS kao svoj 

pozdrav svjedoči o velikom žalu HNS-ovaca za Jugoslavijom. 

Kako to? 

Radi se čak o njihovoj podršci Prve Jugoslavije i fašističke diktature 

Karađorđevića.  

Hrvatski povjesničar prof. Rendić – Miočević nas podučava kako ti promicatelji 

velikosrpskog fašizma, što u stvari jesu svi oni koji napadaju pozdrav ZDS, koji 

jeste ustaški pozdrav iz 1932. godine, dakle iz vremena fašističke velikosrpske 

diktature, nipošto ne pomišljaju da postanak ustaškog pokreta prije nastanka 

Nezavisne Države Hrvatske tumače u kontekstu oslobodilačke borbe ... popraćene 

pozdravom Za dom spremni iz 1932. godine. Ta je borba ujedno bila antifašistička 

jer je bila usmjerena protiv beogradske monarhofašističke diktature (podcrtao 

JP). 

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/46449-vijece-za-

suocavanje-s-prosloscu-prilika-za-rehabilitaciju-komunizma  

Treba li podsjećati na atentat u Beogradu u Narodnoj skupštini 1928. i na mnoge 

druge zločine nad Hrvatima u Prvoj Jugoslaviji koji očito ne smetaju HNS-

ovcima? 

Vratimo se činjenici kako se Srbi ljute što njihov fašistički pozdrav iz 

Miloševićevog vremena korištenog u Domovinskog ratu kao prepoznatljiv 

pozdrav fašističkog agresora poistovjećuju s ustaškim pozdravom iz 1932. godine 

iz vremena kada je on očito bio znak antifašističkog otpora velikosrpskom 

fašizmu, a neki u RH im daju za pravo. Iz jednostavnog razloga što velikosrpski 

fašizam nad Hrvatima HNS-ovcima ne smeta, zar ne? 

A logično bi bilo da se Hrvati, a ne Srbi, ljute što se fašistički pozdrav TRI PRSTA 

izjednačava s antifašističkim pozdravom ZDS.  

Pri tome bi normalnim ljudima trebalo biti jedino važno da se on koristio u borbi 

i pobjedi nad velikosrpskim fašističkim agresorima u Domovinskom ratu. U borbi 

koja je dovela do slobodne nam Hrvatske. 

Ponovit ću kako se slična hajka digla i u Tuđmanovo vrijeme kada je uvedena 

kuna. Na Tuđmana iz tog vremena i načina na koji je on riješio „problem“ 

podsjeća ono kako o ploči u Jasenovcu danas govori Hasanbegović: 

https://www.vecernji.hr/vijesti/srbi-ljuti-zbog-izjednacavanja-za-dom-i-tri-prsta-907447
https://www.vecernji.hr/vijesti/srbi-ljuti-zbog-izjednacavanja-za-dom-i-tri-prsta-907447
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/46449-vijece-za-suocavanje-s-prosloscu-prilika-za-rehabilitaciju-komunizma
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/46449-vijece-za-suocavanje-s-prosloscu-prilika-za-rehabilitaciju-komunizma
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„“... za nas kao za stranku taj slučaj ne postoji. Spomen obilježje poginulim 

pripadnicima legalne hrvatske ratne postrojbe iz Domovinskog rata ne može biti 

predmet rasprave – uključujući simbol te postrojbe.” 

http://www.dnevno.hr/uncategorized/hasanbegovic-ploca-u-jasenovcu-ne-moze-

biti-predmet-rasprave-1055878/  

Kao što ni Tuđman nije raspravljao s „antifašistima“ o kuni, zar ne? 

 

Da, draga Mira, uskoro ćemo lako na pitanju ZDS vidjeti je li hrvatskim vlastima 

drag naci-fašizam koji dolazi iz Beograda, zar ne? 

Puno Te pozdravljam,  

Tvoj 

Joško 

 

PRILOG 

 

STAREŠINA: 2 FRANCUSKIH FILOZOFA SPOZNALA SU USRED 

BEOGRADA SLIČNOSTI PROJEKTA ‘VELIKE SRBIJE’ I TREĆEG 

REICHA 

 Višnja Starešina 

 - 

20. rujna 2021.  

 

Desant patrijarha Porfirija na Cetinje razobličio je u hrvatskoj političkoj javnosti 

srpski svet kao suvremenu inačicu ostvarenja starog velikosrpskog projekta više 

nego svi izvještaji SOA-e i (vrlo rijetke) medijske analize zajedno. Nakon što je 

Njegova Svetost izvršila desant na Cetinje, da bi u institucionalno otetom 

manastiru – simbolu crnogorske države ustoličio novog mitropolita SPC-

a, privremeno su utihnuli i njegovi najveći obožavatelji iz zagrebačkog kružoka, 

piše Višnja Starešina u kolumni za Slobodnu Dalmaciju koju djelomice 

prenosimo. 

Ne mogu ga opravdavati da se našao u lošem društvu, kao onomad u Chicagu, 

kada je s lokalnim svećenicima SPC-a zapjevao popularne četničke napjeve. U 

Cetinju je Njegova Svetost osobno predvodila loše društvo. A Crnogorci su 

iskazivanjem bunta omogućili da se Njegova Svetost razotkrije kao institucionalni 

agent srpskog sveta i doslovce primorali hrvatski politički svijet i mainstream 

medije da to vide i primijete. 

Zahvaljujući patrijarhu Porfiriju, koji je na Cetinju učinio korak previše, i 

Crnogorcima koji nisu dopustili da to ostane neprimijećeno, propala je jedna 

druga manifestacija iz paketa srpskog sveta. Riječ je o isticanju srpskih zastava na 

privatnim kućama u “celom svetu”, a u povodu Dana srpskog jedinstva, slobode i 

nacionalne zastave. 

Taj Vučićev nacionalni praznik novijeg je datuma, postoji dvije godine, a navodno 

je datum 15. rujna odabran u spomen na početak proboja Solunskog fronta i srpsku 

ulogu u tom početku proboja, koja je još jedna od priča iz srpske povijesne 

mitologije. No 15. rujna kao dan nacionalne zastave nosi i jednu drugu vrlo 

http://www.dnevno.hr/uncategorized/hasanbegovic-ploca-u-jasenovcu-ne-moze-biti-predmet-rasprave-1055878/
http://www.dnevno.hr/uncategorized/hasanbegovic-ploca-u-jasenovcu-ne-moze-biti-predmet-rasprave-1055878/
https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/regija/hrvatsko-politicko-sljepilo-opasnije-od-srpskog-sveta-1128511
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egzaktnu povijesnu simboliku. Naime, 15. rujna 1935. njemački je Reichstag pod 

vodstvom tadašnjeg kancelara Adolfa Hitlera donio zakon o jedinstvenoj 

njemačkoj zastavi sa svastikom, kao i paket Nürnberških rasnih zakona. 

Ja zbilja ne vjerujem da je Vučić sa suradnicima birao datum za Dan srpskog 

jedinstva, slobode i nacionalne zastave po nacističkom uzoru. Ali možda ima 

nešto i u podsvijesti. 

Među onima (rijetkima) koji su prije trideset godina, u jeku velikosrpske ratne 

agresije na Hrvatsku sustavno ukazivali na nacističke elemente u srpskoj politici 

i propagandi i na osvajačku prirodu srpske politike, bila su dvojica francuskih 

filozofa i opinion-makera iliti utjecajnika: Alain Finkelkraut i Pascal Bruckner. 

Oni su to razumjeli prije nego što su tenkovi JNA, upregnute u velikosrpski 

projekt, izmasakrirali i sa zemljom sravnili Vukovar. 

Upravo zbog razumijevanja naravi velikosrpskog projekta i naravi rata za njegovo 

ostvarenje, Finkelkraut i Bruckner te su jeseni 1991. postali vrlo glasni 

zagovornici hrvatskog prava na samostalnu državu i žurnog međunarodnog 

priznanja Hrvatske, u Francuskoj koja je (i) tada bila izrazito prosrpski 

orijentirana. 

No zanimljiv je i način na koji su Finkelkraut i Bruckner spoznali narav 

velikosrpskog projekta. Kako je ispričao sam Bruckner na jednom druženju u 

Zagrebu ujesen 1991, “progledali” su zapravo usred Beograda. 

Beograd je ozbiljno pripremao europsku medijsku potporu svome ratu. No 

suočeni sa srpskom propagandom u njezinu beogradskom središtu, Finkelkraut i 

Bruckner prepoznali su stari nacistički model za mobilizaciju sljedbenika i 

opravdavanje vlastitih osvajanja: konstruiranje uloge žrtve, prikazivanje svojih 

budućih žrtava kao izvor zala i problema, izmišljanje zločina nad Srbima kako bi 

se opravdali vlastiti budući zločini. 

Jedan od najjezivijih primjera te inverzije zločina, a u kojem je aktivno sudjelovao 

i tadašnji vladika baranjski Lukijan, jest plasiranje monstruozne i lažne priče kroz 

srpske medije o hrvatskom vojniku (na srpskom se to tada zvalo – ustaša) Davoru 

Markobašiću koji nosi ogrlicu od prstića ubijene srpske djece. Nakon osvajanja 

Vukovara, njegovu trudnu ženu Ružicu Markobašić izvukli su iz kolone, odvezli 

je na Ovčaru, mučili na najokrutnije načine, ubili je i zakopali u masovnu grobnicu 

s još 199 ratnih zarobljenika i civila, s nakanom da nikad ne budu pronađeni. 

Dvojica francuskih filozofa spoznala su u dva dana usred Beograda sličnosti 

projekta “velike Srbije” i Trećeg Reicha. Trideset godina poslije, Njegova Svetost 

patrijarh Porfirije mora skočiti iz helikoptera na Cetinje da bi politička Hrvatska 

primijetila srpski svet. To hrvatsko političko sljepilo puno je opasnije za stabilnost 

države i šireg okruženja od samog srpskog sveta, piše Višnja Starešina u kolumni 

za Slobodnu Dalmaciju. 

Kolumnu u cijelosti pročitajte u Slobodnoj Dalmaciji. 

https://narod.hr/hrvatska/staresina-2-francuskih-filozofa-spoznala-usred-

beograda-slicnosti-projekta-velike-srbije-i-treceg-reicha  

 

 

https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/regija/hrvatsko-politicko-sljepilo-opasnije-od-srpskog-sveta-1128511
https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/regija/hrvatsko-politicko-sljepilo-opasnije-od-srpskog-sveta-1128511
https://narod.hr/hrvatska/staresina-2-francuskih-filozofa-spoznala-usred-beograda-slicnosti-projekta-velike-srbije-i-treceg-reicha
https://narod.hr/hrvatska/staresina-2-francuskih-filozofa-spoznala-usred-beograda-slicnosti-projekta-velike-srbije-i-treceg-reicha
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Analiza / Jugonacionalizam jučer, danas i, možda, sutra 

 

ORJUNA REDIVIVA: PORFIRIJEVI POKLONICI I 

TUĐMANOVI MRZITELJI 
 

S čuđenjem moramo primijetiti kako ideje i sav taj orjunaški stil i u istom 

književno - novinarskom krugu postoji i dandanas, i to sve snažnije, unatoč 

činjenici da već trideset godina imamo samostalnu hrvatsku državu 

 

Piše: Josip Jović 

 
Tema jugoslavenstva opterećuje nas čitavo jedno stoljeće, pa još i prije i još 

i nadalje, još su itekako živi pronositelji te ideje , a i inače iz povijesti tako teško 

izlazimo. Za razliku od srpskog jugoslavenstva, koje je, od Nikole Pašića preko 

Aleksandra Rankovića do Slobodana Miloševića, uglavnom homogeno služeći 

kao pokriće velikosrpskih ciljeva, hrvatsko je jugoslavenstvo heterogeno, ovisno 

o političkim konstelacijama i prilikama. Postoje barem četiri njegova tipa. Prvo je 

jugoslavenstvo Supilo-Trumbićeva tipa, koje je zapravo duboko hrvatsko. Čitava 

plejada intelektualaca, možda svi osim AG Matoša, zanosila se u ono vrijeme tom 

idejom na idealistički način, tražeći u njoj izlaz iz crnožute monarhije. 

 

Četiri tipa 

 

Jugoslavenstvo Andrije Hebranga ili Savke Dabčević Kučar počiva na ideji 

federalizma . Jugoslavija je okvir unutar kojega mora postojati nacionalna 

ravnopravnost temeljena na dosljednom federalizmu. Na tom je konceptu čitav 

niz hrvatskih antifašista došao u sukob s prevladavajućim jugoslavenskim 

unitarizmom i bio surovo maknut. Spomenimo, uz već spomenute, Ivana Supeka, 

Janka Bobetka, Većislava Holjevca, Ivana Šibla, Ivana Rukavinu, Franju 

Tuđmana, Miku Tripala, Miroslava Krležu... 

No postoji i jedno osobito shvaćanje Jugoslavije i jugoslavenstva, naročito 

prisutno između dva svjetska rata. Jugoslavenstvo Budislava, Grge i Danka 

Anđelinovića ili Đure Vilovića je izrazito protuhrvatsko, prorežimsko, a po svojim 

metodama terorističko. Riječ je, naravno, o Organizaciji jugoslavenskih 

nacionalista, od kojih će mnogi završiti baš u četničkom pokretu pridružujući se 

koljačima vlastita naroda. Prof. Ivan J. Bošković objavio je 2006. knjigu Orjuna-

ideologija i književnost u kojoj je podrobno analizirao književni rad kao i političko 

djelovanje petorice splitskih književnika i to Nike Bartulovića, Đure Vilovića, 

Mirka Korolije, Ćire Čičina Šaina i Sibe Miličića. U knjizi se govori i o drugim 

istaknutim zagovornicima ove ideologije kao što su Ljubo Leontić, Vladimir 

Čerina, Oskar Tartaglia, braća Anđelinović i drugi. Svi oni izražavaju odanost 

kralju i otadžbini, Srbi su im „oslobodioci”, zastupaju ideju jedinstvene nacije, 

odbacuju svaku ideju hrvatskog državnog prava, a stil im je krajnje isključiv, 
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neprijateljski, propagandistički, bojovnički. Na udaru njihovih batina bili su ne 

samo klerikalci, frankovci, radićevci i mačekovci, nego i komunisti, čija 

shvaćanja u to vrijeme nisu bila anacionalna. 

 

Fascinantne sličnosti 

 

Zašto ovo podsjećanje na tako ipak davnu prošlost? Pa iz jednostavnog 

razloga što s čuđenjem moramo primijetiti kako te ideje i sav taj stil i u istom 

književno - novinarskom krugu postoji i dandanas, unatoč činjenici da već trideset 

godina imamo samostalnu hrvatsku državu. Današnje je jugoslavenstvo, koje 

susrećemo sve češće u brojnih dobro pozicioniranih medijskih i kulturnih 

djelatnika, fascinantno nalik onom orjunaškom. Ne batinaju oni toljagama nego 

perom i jezikom, antifašizam im je samo pokriće za odbacivanje „fašističke 

države“, koja im je promašen projekt. Iz dna duše preziru nacionalne stranke, 

emigraciju, Hercegovce, Crkvu, branitelje i državu kao takvu. Za razliku od 

Orjune koja se oslanjala na režim, ovi današnji orjunaši, koji negiraju i hrvatski 

jezik, oslanjaju se ponajviše na svoj bolesni kroatofobni fanatizam uz potporu 

određenih domaćih i stranih krugova. Plasirani su u glavnim medijima, u 

Jutarnjem listu, Večernjem listu, Slobodnoj Dalmaciji i Novom listu. Udarajući 

glavni ton tim dnevnicima, ne može se reći kako nemaju utjecaja na mase 

nezadovoljnika koji žive u „dobrim starim vremenima“. Hrvatski nacionalisti 

često zazivaju „lustraciju”, ne shvaćajući kako su baš oni već lustrirani i kako 

nemaju pristupa u spomenutim medijima. 

Eksplozija starih novih ideja dogodila se baš nakon uspostave nezavisnosti, 

jer su fanatizirani Jugoslaveni tu činjenicu doživjeli kao izmicanje tla pod 

nogama, kao gubitak okvira u kojemu su se osjećali ugodno. Nekako osvetnički 

danas pišu kako se nitko više ne bi borio za Hrvatsku, kako se u Jugoslaviji živjelo 

bolje, a razdoblje obilježeno vladinom Franje Tuđmana im je mračno razdoblje, 

sumrak demokracije i ljudskih prava. 

Povratak orjunaškim idejama najsnažnije je devedesetih godina obilježilo 

pisanje splitskog tjednik Feral Tribune. Kasnije će udarna pera i urednici ovoga 

tjednika Boris Dežulović i Viktor Ivančić prijeći u Novosti, list i portal Srpskog 

narodnog vijeća koji po mnogočemu, osobito po huškačkom tonu, podsjeća na 

Srbobran s početka dvadesetog stoljeća. Zanimljivo kako je vladajući HDZ-a, 

stranka koja je predvodila proces stvaranja države, financijski pomagala, odnosno 

pomaže ove tiskovine. 

 

Gljive otrovnice 

 

Čitav je niz istaknutih intelektualaca, književnika i novinara koji djeluju na 

ovoj ideološkoj crti. Spomenimo, uz Dežulovića i Ivančića, Juricu Pavičića, Antu 

Tomića, Ivicu Ivaniševića, Damira Pilića, Davora Krilu, Miljenka Jergovića, 

Branimira Pofuka, Gorana Gerovca, Zlatka Galla, Dragana Markovinu, Hrvoja 

Klasića, itd. Njihova je agresivna mržnja neograničena, podsjećaju na napuhane 

gljive otrovnice, netrpeljivost i uvredljivost su odlike njihova stila, ostavljaju 
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dojam kao da bi ljude koji im ne sviđaju ubijali kad bi mogli. Literarni talent i 

ambicija nekih među njima posve je utopljena u ideologiju, tako da oni mrze i 

vlastite likove. Ljudi iz umjetnosti drugačije ideološke orijentacije, prvenstveno 

oni naglašeno hrvatske osjećajnosti, poput Ivana Aralice, Slobodana Novaka, 

Kuzme Kovačića, Josipa Botterija, Jakova Sedlara ili Marka Perkovića redoviti 

su objekt njihova animoziteta, odbacivanja, negiranja i omalovažavanja. S druge 

strane, predmet njihova obožavanja „dike ter hvaljenja” su Miljenko Smoje, Rade 

Šerbedžija, Đorđe Balašević, Momčilo Bajaga... Svi su oni silno idealizirali 

Tomislava Tomaševića, dok su Miroslava Škoru doslovno sotonizirali, naravno 

sve opet po svom ideološkom ključu i kriteriju . 

Današnja je Hrvatska za sve njih, s malim razlikama, zapravo endehazija, što 

je samo racionalizacija odioznosti. Uporno se i panično traga za bilo kakvim 

znakom koji podsjeća na NDH pa bio to ZDS ili prvo bijelo polje na grbu. 

Hrvatska je izvršila agresiju na BiH, Oluja je bila zločinački poduhvat. Jedan od 

spomenutih autora čak jako zamjera Milanu Martiću što je izgubio rat, otprilike 

kao što smo ljuti na trenera nogometne momčadi za koju navijamo kad izgubi 

utakmicu. Uvijek su na strani raznih manjina, bilo nacionalnih bilo seksualnih, 

koje im služe za destrukciju većine. Jako su angažirani na neograničenom 

propuštanju migranata, u kojima se vidi moćno sredstvo razvodnjavanja hrvatske 

nacije.  

 

„Druga otadžbina”  

Najeklatantniji primjer (neo)jugoslavenstva je Deklaracija o zajedničkom 

jeziku koju su potpisali brojni pripadnici spomenute skupine. Ta je deklaracija 

potpisana pedeset godina i to u istom mjesecu kao ona deklaracija iz 1967. koju 

su potpisale sve kulturne institucije u Hrvatskoj, a koja je govorila o položaju i 

nazivu hrvatskoga književnog jezika. Dok je ona Katičić-Brozovićeva izjava 

značila prosvjed protiv zatiranja hrvatskog jezika (i naroda) , ova iz 2017. upravo 

je na tragu tog zatiranja. 

U Zagrebu je godinama djelovao nekakav Porfirijev kružok na kojemu su se 

okupljali Ivo Josipović, Tvrtko Jakovina, Hrvoje Klasić, Rada Borić, Draežen 

Lalić, Branimir Pofuk, Drago Pilsel Dobroslav Silobrčić, Vili Matula i brojni 

drugi. Da i ne spominjemo Milorada Pupovca i Dejana Jovića. O Porfiriju su 

govorili kao jedinstvenoj otvorenoj, ekumenskoj, blagoj, obrazovanoj osobi, a on 

sam je, vidi vraga, Hrvatsku nazvao svojom „drugom otadžbinom”, što se 

savršeno uklapa u ideju „srpskog sveta”. I sve su se te seanse događale nakon što 

je bilo poznato kako je taj bivši mitropolit zagrebački i sadašnji patrijarh SPC u 

nekom četničkom društvu zanosno pjevao o slavom popu Đujiću i kokardi što se 

sjaji na njegovi glavi. HTV je s njim, nakon što je postao patrijarhom, u središnjoj 

informativnoj emisiji objavio veliki razgovor predstavljajući kao mirotvorca. I taj 

isti Porfirije se sada pojavljuje kao vođa helikopterskog desanta i u pratnji 

strojnica u akciji okupacije, danas Cetinja i Crne Gore, a sutra još i dalje. 

Slobodna je Dalmacija donijela velike afirmativne intervjue s autorima filma 

Dara iz Jasenovca, koji je čak i u dalekoj Americi prepoznat kao velikosrpska 

propaganda. Događaji u Beogradu prate se s najvećom pozornošću i teško je i 
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nepotrebno dalje navoditi sve te primjere podložnosti i odanosti „beogradskoj 

čaršiji”, kako se jednom izrazio Zoran Milanović. 

Zagonetno je kako je formirana i kako se održava i produžava ta srbofilska, 

projugoslavenska svijest u glavama hrvatskih intelektualaca? Za odgovor na to 

pitanje valjalo bi poduzeti opsežniju povijesnu, politološku pa i psihološku analizu 

Dio uzroka bi valjalo potražiti u povijesnoj poziciji hrvatskog naroda kojim su 

uvijek upravljali strani upravljači (posljednji oni iz Beograda ) i uz pomoć 

odnarođenih upravljačkih struktura u samom tom narodu. Ti upravljači, logično, 

bili su u stanju trajne i duboke odbojnosti spram naroda, kao i narod spram njih. 

Svakako važnu ulogu igra i obiteljsko naslijeđe, miješani brakovi i slične 

okolnosti. Uza sve to, i aktualna vladajuća politika, na žalost, ohrabruje, 

pothranjuje i hrani takve mentalitete.  
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'OKLOPNO PRAVOSLAVLJE' 

 
Iznenadio me tekst na maxportalu:  

Srpske Novosti izgadile Porfirija: SPC je leglo zla, a Porfirije vođa 

https://www.maxportal.hr/vijesti/srpske-novosti-izgadile-porfirija-spc-je-leglo-

zla-a-porfirije-voda/ 

 Pomislih: Je li moguće da su shvatili koliko su pogriješili kada im je Igor Vukić 

nudio da upravo oni počnu objavljivati njegova istraživanja o Radnom logoru 

Jasenovac što bi i dovelo do sloma velikosrpske politike u RH, ali bi njih u očima 

Hrvata izjednačio s onim Srbima koji smatraju Hrvatsku svojom domovinom i 

koji su je branili u Domovinskom ratu od naci-fašističke srpske agresije. 

Zapravo, maxportal piše o tekstu Viktora Ivančića OKLOPNO PRAVOSLAVLJE: 

https://www.portalnovosti.com/oklopno-pravoslavlje  

Međutim već prva rečenica mi pokazuje da sam pogriješio i da su oni i dalje 

daleko od Igora Vukića: 

Bolje je to jasno reći odmah na početku, kada već nekoliko decenija iskustva ne 

ostavlja mjesta dvojbi: poput Katoličke crkve u Hrvatskoj, Srpska pravoslavna 

crkva je leglo nacionalističkog zla, a u figuri patrijarha PORFIRIJA dobila je 

adekvatnog vođu. 

Ostatak teksta je tkav da doista izvrsno opisuje SPC i njenu ulogu kao udarnu 

pesnicu naci-fašističke srpske politike. 

Pa koji je onda interes da oni objave ovakav članak? 

Istina mnogi i hrvatski komentatori su primijetili kako su poslije Porfirijevog 

zračnog desanta na Cetinje mnogi iz RH koji nisu primijetili takvu srpsku politiku 

u RH sada osuđuju SPC i vjeruju da su svi oni konačno 'progledali'. 

Zapravo takvi komentari su me podsjetili na nekadašnji tjednik 'Danas' u vrijeme 

početaka naci-fašističke Miloševićeve politike. U njemu su glavne kolumnistice 

bile Jelena Lovrić i Tanja Torbarina koje sam obavezno čitao i mislio da one 

jednako misle. Sve do trenutka kada je u jednoj svojoj kolumni Torbarina jasno 

svima stavila do znanja da njih dvije ne misle isto. Shvatio sam da Lovrička 

napada Miloševića zato što joj je bilo jasno da Milošević svojom politikom ruši 

Jugoslaviju, a Torbarina zato što brani svoju Hrvatsku od naci-fašističke agresije 

koju je očekivala. Kada je Lovrička postala i član CK SKH sve je to potvrdilo 

moje uvjerenje i svojim kasnijim pisanjem to je pokazala svima. Svoje mišljenje 

tada sam na šaljiv način pokazao i na jednom ispitu na fakultetu (Tekstilni fakultet 

gdje studentima matematika nije 'jača strana'). Na usmenom ispitu došao je 

student koji se prezivao isto kao Tanja. Rekao sam mu: „Ako se još i zoveš Tanja“ 

dajem ti odmah DVA.“ 

Slično Lovrički tada tako i ovi danas iz Porfirijeva kružoka i svi bliski njima doista 

jesu progledali, ali ne u tome već u tome što se srušila lažna slika o Porfiriju i SPC 

koju su oni godinama gradili u Hrvatskoj pa je takva njihova uloga sve više i više 

očita mnogim ljudima u RH. A itekako su svjesni da podrška takvoj političkoj 

organizaciji kakva je SPC prokazuje nositelje veleizdaje u očima mnogih naših 

https://www.maxportal.hr/vijesti/srpske-novosti-izgadile-porfirija-spc-je-leglo-zla-a-porfirije-voda/
https://www.maxportal.hr/vijesti/srpske-novosti-izgadile-porfirija-spc-je-leglo-zla-a-porfirije-voda/
https://www.portalnovosti.com/oklopno-pravoslavlje
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ljudi u RH. (Sjetimo se samo kako je reagirao Predsjednik Vlade kada mu je to 

rečeno u Saboru.)  

Tako u današnjem Hrvatskom tjedniku u komentiraju izjavu povjesničara Tvrtka 

Jakovine kako 'Srpski svet' previše podseća na Memorandum SANU: 

HT: Je li Vam to drago ili krivo, pitanje je sad, oduševljeni polazniče Porfirijevih 

kružoka?  

Podsjetit ću i na djelovanje HTV-a koja je poznata kao PORFIRIJEVA 

TELEVIZIJA kada je na blagdan ZAŠTITNIKA HRVATSKE I HRVATSKOG 

NARODA dala razgovor s Porfirijem koji je to iskoristio za napad na blaženog 

Stepinca i za laži o Jasenovcu. To je nama koji smo pokrenuli Peticiju za smjene 

na HTV-u tj. Porfirijevoj televiziji bilo slično desantu na Cetinje, ali to nije bilo 

tako slikovito kao stvarni desant na Cetinje pa vlastima kojima smo se obratili nije 

ništa značilo ni to što je Peticija imala preko 3000 potpisnika.  

Nastavili su 'igrati' kako Pupovac svira.  

Tako i danas gledamo 12 (DVANAEST) nastavaka seriju „NDH“ jednog iz 

Porfirijevog kružoka na Porfirijevoj televiziji. U 'Bujici' sinoć doznajemo da je 

Porfirijeva televizija platila samo 6 (ŠEST) epizoda, a ostalih šest su dobili na 

poklon. 

O prvoj epizodi te serije s Porfirijeve televizije pogledajte što pišu hrvatski 

povjesničari: 

https://www.hkv.hr/vijesti/hrvatska/37918-povjesnicar-jareb-o-seriji-ndh-autor-

nije-kompetentan.html  

https://narod.hr/hrvatska/hasanbegovic-o-klasicevom-dokumentarcu-o-ndh-steta-

ulozenog-novca-poreznih-obveznika  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27868-hasanbegovic-

o-klasicevom-dokumentarcu-o-ndh-steta-ulozenog-novca-poreznih-obveznika  

Kako je gost 'Bujice' bio Marko Jurić predstavljena je nova knjiga Edicije Velebit: 

‘Protokoli velikosrpske ideologije – Temeljni dokumenti antihrvatskog pokreta 

od Načertanija do Memoranduma 2’. Suradnici na ovoj knjizi bili su Tihomir 

Dujmović, Davor Domazet Lošo, Mato Artuković, Marko Jurić i Slobodan 

Prosperov Novak.  

Spomenut ću samo da nije slučajno što je jedan od koautora jedan od ponajboljih 

hrvatskih povjesničara znanstveni savjetnik Mato Artuković o kojemu sam 

napisao i knjigu (Dr. sc. Mato Artuković, Zagreb, 2020.,str.224.). On je još mnogo 

prije prvog Memoranduma SANU koji je bio glavni srpski dokument-vodilja za 

Miloševićevu naci-fašističku politiku pisao o KULTU ‘UGROŽENOG SRBINA’, 

koji traje više od 130 godina, a to i jest naslov posljednjeg poglavlja u knjizi.  

Čitajući u 'Bujici' velikosrpski MEMORANDUM SANU 2. učinili su da svi 

gledatelji mogu prepoznati politiku koju provodi koalicija na vlasti u RH, a kojoj 

je zapravo na čelu Pupovac (tako je jedno – s pravom – tu koaliciji Predsjednik 

vlade u Hrvatskom saboru nazvao imenom, koji ja od tada koristim, ČETNIČKA 

KOALICIJA). 

Pogledajte samo tekst Marka Curaća u današnjem 'Hrvatskom tjedniku': 

Srpski patrijarh Porfirije veliki je manipulator koji vješto barata tehnikama tvrde 

i meke moći 

https://www.hkv.hr/vijesti/hrvatska/37918-povjesnicar-jareb-o-seriji-ndh-autor-nije-kompetentan.html
https://www.hkv.hr/vijesti/hrvatska/37918-povjesnicar-jareb-o-seriji-ndh-autor-nije-kompetentan.html
https://narod.hr/hrvatska/hasanbegovic-o-klasicevom-dokumentarcu-o-ndh-steta-ulozenog-novca-poreznih-obveznika
https://narod.hr/hrvatska/hasanbegovic-o-klasicevom-dokumentarcu-o-ndh-steta-ulozenog-novca-poreznih-obveznika
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27868-hasanbegovic-o-klasicevom-dokumentarcu-o-ndh-steta-ulozenog-novca-poreznih-obveznika
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27868-hasanbegovic-o-klasicevom-dokumentarcu-o-ndh-steta-ulozenog-novca-poreznih-obveznika
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10.980.504,48 KUNA LANI JE HRVATSKA IZDVOJILA IZ DRŽAVNOGA 

PRORAČUNA ZA SPC KOJI PREDVODI VELIKOSRPSKU POLITIKU 

SRPSKOGA SVETA 

O koaliciji piše i bivši Tuđmanov ministar veliki hrvatski književnik Hrvoje 

Hitrec: Ljubav je pobijedila, koalicija ostaje stabilnom 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/37906-h-hitrec-29.html  

Izdvojit ću samo Popis pučanstva: … Srbi (su se) posvetili popisu i našli da je 

skrojen baš za njih – jedan će popisati sve u kući i dodati još deset nepostojećih i 

neboravišnih plus petnaest njih nadošlih s druge strane Dunava s namjerom da 

ostanu barem godinu dana, je li. Ne moram citirati Dobricu Ćosića, već je 

dosadno. 

Da, velike su pogodnosti kada je na čelu koalicije Pupovac i kada su sudionicima 

Porfirijeva kružoka širom otvorena sva vrata svemu u RH, zar ne?  

Ako pogledate i tekst Tv serija za dvije skupine ljudi - zadojene i zaglupljene 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27873-tv-serija-za-

dvije-skupine-ljudi-zadojene-i-zaglupljene  

bit će jasno zašto sam vam jučer poslao tekst Josipa Jovića o orjuni. Zato će vam 

vjerojatno biti zanimljiv i intervju s njim: 

https://www.hkv.hr/razgovori/37905-razgovor-s-j-jovicem-hrvatski-nacionalisti-

zazivaju-lustraciju-a-zapravo-su-oni-lustrirani.html 

Već i naslov govori o politici hrvatskih vlasti i svih blagodati takve politike za sve 

iz Porfirijevog kružoka i njima slična.  

Ali u istoj 'Bujici' pokazan je jedan od prvih rezultata Porfirijeva desanta tj. kako 

prvi put u HDZ-u nisu slijedili Pupovčev zahtjev, a to je nešto što itekako 

zabrinjava sve ljubitelje samog Porfirija i njegove politike koju su mogli prije 

Cetinja njegovi učenici provoditi u Hrvatskoj: 

 

Velika pobjeda nad Pupovcem i ljevicom u Karlovcu: Koranski most ima novo 

ime: Most specijalne jedinice policije Grom! 

Četvrtak, 23 Rujan 2021  

Karlovački ratni veterani i cijeli grad Karlovac, rano jutros su odnijeli veliku 

pobjedu: uspjelo je preimenovanje Koranskog mosta - u Most specijalne jedinice 

policije Grom! 

Preimenovanje su predložili suborci Miše Hrastova, na čelu s predsjednikom 

Udruge SJP Grom, Josipom Slačaninom, a žestoko protiv bili su ekstremna 

projugoslavenska ljevica, Milorad Pupovac i njegov SDSS. Unatoč pritiscima iz 

Zagreba, lokalni HDZ je ostao čvrst i zajedno s vijećnicima Domovinskog pokreta 

tijekom cjelonoćne sjednice, izglasao preimenovanje mosta koji simbolizira otpor 

Karlovčana velikosrpskoj agresiji 1991. godine. 

Osim SDSS-a koji je radio medijsko-politički pritisak na sam vrh Vlade, protiv su 

bili i vijećnici radikalno lijeve, Tomaševićeve platforme Možemo, a Grbinovi 

SDP-ovci, nezadovoljni odlukom hrvatske većine, napustili su Gradsko vijeće 

Karlovca. 

Velimir Bujanec 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/37906-h-hitrec-29.html
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27873-tv-serija-za-dvije-skupine-ljudi-zadojene-i-zaglupljene
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27873-tv-serija-za-dvije-skupine-ljudi-zadojene-i-zaglupljene
https://www.hkv.hr/razgovori/37905-razgovor-s-j-jovicem-hrvatski-nacionalisti-zazivaju-lustraciju-a-zapravo-su-oni-lustrirani.html
https://www.hkv.hr/razgovori/37905-razgovor-s-j-jovicem-hrvatski-nacionalisti-zazivaju-lustraciju-a-zapravo-su-oni-lustrirani.html
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https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27878-vellka-

pobjeda-nad-pupovcem-i-ljevicom-u-karlovcu-koranski-most-ima-novo-ime-

most-specijalne-jedinice-policije-grom  

 

Još više ih plaši što se Predsjednik RH Milanović usudio u New Yorku reći: 

VUČIĆ JE BIO RATNI HUŠKAČ 

https://hrvatskonebo.org/2021/09/21/milanovic-u-new-yorku-vucic-je-bio-ratni-

huskac/  

Vučić je, pak, izjavio da Milanović govori takve stvari o njemu, "plitke i niske 

uvrede" 

HRVATSKI predsjednik potom je ponovio u New Yorku da je njegov sadašnji 

srpski kolega Aleksandar Vučić poticao na rat i da je vjerojatno ponosan na tu 

ulogu.  

Naime, Milanovićeva izjava o ratnom huškaču izgovorena u izlaganju na 

sveučilištu Columbia izazvala je buru u Srbiji. 

"Vi ne možete prijeći preko toga koje uloge su neki ljudi imali na našim 

prostorima zadnjih trideset godina. Tu se prolijevala krv, palilo se, ubijalo, a neki 

ljudi su to poticali", pojasnio je danas Milanović. Dodao je da je Hrvatska ipak 

džentlmenski prešla preko toga, ali i da neće zabijati glavu u pijesak kao što rade 

mnogi u Srbiji. 

https://www.index.hr/vijesti/clanak/milanovic-vucic-je-ponosan-na-svoju-ulogu-

u-ratu/2305494.aspx  

Naravno može se džentlmenski preći preko toga iako je i slijepcima jasno da je 

politika Srbije i danas huškačka. Problem će vjerojatno i dalje biti ZA DOM 

SPREMNII jer on danas simbolizira pobjedu u Domovinskom ratu, a u RH 

nemamo vlast koja bi vodila Tuđmanovu suverenističku politiku ili - ne daj Bože 

– Kuharićeve riječi:  

Razgovarajte s velikima s polazišta principa, nikada na koljenima. Principi su 

oružje. I zato kad Hrvatska čistih ruku i čiste savjesti nastupi pred svijetom, ona 

je jaka i pred jakima. (u Predsjedničkim dvorima, 29. rujna 1997.). 

Pa zašto se pored takvih vlasti sudionici Porfirijevog kružoka i njima slični uopće 

trebaju bojati. 

Vrlo jednostavno: 

Četnička koalicija je takva zato što to od vlasti traže svjetski moćnici. Ali oni 

mogu uvjeriti gazde da im je teško provoditi takvu politiku u kojoj je očito da im 

je na čelu Pupovac (bolje reći Vučić) tj. da je mnogo bolje ako oni to rade izravno 

bez njih. 

Zato će i dalje, napadali oni Porfirija i njegove sljedbenike ili ne, pokazatelj 

njihovog sluganstva biti njihov odnos prema ZDS. 

 

Josip Pečarić 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27893-oklopno-pravoslavlje 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27878-vellka-pobjeda-nad-pupovcem-i-ljevicom-u-karlovcu-koranski-most-ima-novo-ime-most-specijalne-jedinice-policije-grom
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27878-vellka-pobjeda-nad-pupovcem-i-ljevicom-u-karlovcu-koranski-most-ima-novo-ime-most-specijalne-jedinice-policije-grom
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/27878-vellka-pobjeda-nad-pupovcem-i-ljevicom-u-karlovcu-koranski-most-ima-novo-ime-most-specijalne-jedinice-policije-grom
https://hrvatskonebo.org/2021/09/21/milanovic-u-new-yorku-vucic-je-bio-ratni-huskac/
https://hrvatskonebo.org/2021/09/21/milanovic-u-new-yorku-vucic-je-bio-ratni-huskac/
https://www.index.hr/vijesti/clanak/milanovic-vucic-je-ponosan-na-svoju-ulogu-u-ratu/2305494.aspx
https://www.index.hr/vijesti/clanak/milanovic-vucic-je-ponosan-na-svoju-ulogu-u-ratu/2305494.aspx
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27893-oklopno-pravoslavlje
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FELJTON MR. SC. BLANKE MATKOVIĆ U 

'HRVATSKOM TJEDNIKU' 

(1.) 

 
Moj jučerašnji tekst završio sam riječima: 

Četnička koalicija je takva zato što to od vlasti traže svjetski moćnici. Ali oni mogu 

uvjeriti gazde da im je teško provoditi takvu politiku u kojoj je očito da im je na 

čelu Pupovac (bolje reći Vučić) tj. da je mnogo bolje ako oni to rade izravno bez 

njih. 

Zato će i dalje, napadali oni Porfirija i njegove sljedbenike ili ne, pokazatelj 

njihovog sluganstva biti njihov odnos prema ZDS. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27893-oklopno-pravoslavlje  

Javio mi se dragi prijatelj hrvatski književnik Stijepo Mijović Kočan: 

Pratim! 

Moj posao je umjetnost, a ne politika. Međutim, umjetničko djelo može biti 

potaknuto bilo kojom temom. 

Zvonin ili sonet ima svoje zakonitosti koje se moraju poštivati. To ograničava, ali 

ne sprječava kazati istine koje želim reći. 

 

104. zvonin Novoga saziva 

 

Ustaše su samo izgovor pa da se 

Sràmoti oslabi hrvatsku državu 

Koji tako tvrde posve su u pravu 

Državnike truli kompromisi krase 

 

Sabor je Hrvatska ne trinaesto prase 

Za Dom spremni znači sačuvati glavu 

Braniteljsko pravo to je po Ustavu 

Nikakve države nek ne bude zna se 

 

Da smutljivci to baš Saboru predlažu 

Za Dom spremni izreći ne smjeti 

To izglasovat je posve bez pameti 

 

Tek tada buknut će to je čin izdaje 

Konteso srca nas nikada ne lažu 

Kad smo napadnuti tad nema predaje (25/8/21) 

 

U tekstu sam dao samo dva podatka iz „Hrvatskog tjednika“ koji su bili zgodni za 

tu priču o Porfirijevom kružoku i – ja bih ih tako nazvao– Porfirijevim 

intelektualcima u RH. Mislim da je to pošteno prema njima kad je već HTV 

Porfirijeva televizija. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27893-oklopno-pravoslavlje
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I u tom broju jedinog hrvatskog političkog tjednika u nas ima više tekstova o 

Jasenovcu. Spomenuo bih samo feljton povjesničarke mr. sc. Blanke Matković. U 

ovom četvrtom nastavku posebno mi je bio zanimljiv dio u kome je 'oprala' 

dugogodišnjeg voditelja projekta o žrtvama Drugog svjetskog rata pokazujući 

kako on iako je profesionalni povjesničar zanemaruje arhivske izvore. On naime 

u članku objavljenom u Časopisu za suvremenu povijest broj 2 iz 2020. godine u 

tablici Broj žrtava logora Jasenovac prema: broj od 7000 pripisuje njoj umjesto 

Bogdanu Zlatariću, dakle pripisao je njoj nešto što su više od 20 godina prije 

njenog rođenja priredili jugoslavenski popisivači. Radi se o brojci o 7000 žrtava. 

Spomenut ću moje sučeljavanje s dr. Milanom Bulajićem koje sam objavio u tri 

knjige na hrvatskom i dvije na engleskom u kome sam rekao osnivaču Muzeja 

žrtava genocida u Beogradu: 

Vi tvrdite da je Tuđman govorio o 20.000 žrtava Jasenovcu na stranicama 33, 65, 

119, 127, 161, 169, 180, 201. Na strani 181 tvrdite da je Tuđman rekao 28.000 

žrtava, na strani 119, a od 30.000 do 40.000 na stranicama 47, 48, 116. Također 

tvrdite da obilato koristi podatak popisa od 1964., dakle 49.874. Znači vi najviše 

puta u knjizi kažete 20.000, ali govorite i druge podatke.  

Zapravo meni je posebno draga ta brojka od 7000 o kojoj piše naša povjesničarka 

jer je – vjerovali ili ne – i ona povezana s Tuđmanom, ne u javnim istupima ili 

publikacijama već u jednoj priči koju mi je ispričao jedan od studenata iz 1971. 

koji je s Tuđmanom bio govornik na jednom od tadašnjih skupova. 

Po završetku skupa mladog i žestokog govornika Tuđman je zagrlio i savjetovao 

ga da ne bude tako žestok jer mora voditi računa o sebi u državi kakva je bila 

tadašnja Juga. Student ga je tada zapitao koliko on misli da je bilo žrtava u 

Jasenovcu, a Franjo mu je odgovorio: Od 5000 do 7000. 

Spomenuti članak u Časopisu za suvremenu povijest je objavljen na stranicama 

517-587. Kako je iz teksta očito da je autoru ljubav prema vlastitom narodu tj. 

nacionalizam nešto loše možda je to razlog zašto nije spomenuo hajku iz 2015. 

godine koja je vođena protiv autora knjige koju su napisali Vladimir Horvat, Igor 

Vukić, Stipe Pilić i sama Blanka Matković (ona je za autora članka u „Časopisu 

za suvremenu povijest“ UZDANICA HRVATSKIH NACIONALISTA) 

„Jasenovački logori – istraživanja“ koju je izdalo „Društvo za istraživanje 

trostrukog logora Jasenovac“ 2015. vjerojatno zato što su braneći autore tada 

pisali Akademiji slijedeći 'nacionalisti': 

akademik Josip Pečarić 

prof. dr. sc. Matko Marušić 

akademik Andrej Dujella 

dr. sc. Vlado Košić, biskup sisački 

akademik Dubravko Jelčić 

akademik Marin Hraste 

akademik Andrija Kaštelan 

dr. sc. Mile Bogović, biskup gospićko-senjski 

prof. dr. sc. Zvonimir Janko, dopisni član HAZU, Sveučilište u Heidelbergu 

prof. dr. Valentin Pozaić, pomoćni biskup zagrebački  

Ante Ivas, biskup šibenski 
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akademik Stanko Popović 

akademik Žarko Dadić 

akademik Ivan Aralica 

prof. dr. Ante Sekulić, dopisni član HAZU-a 

akademik Frano Kršinić 

dr. sc. Marin Barišić, nadbiskup, metropolit splitsko-makarski 

mons. Josip Mrzljak, biskup varaždinski 

akademik Stjepan Gamulin 

prof. dr. sc. Dubravka Sesar, član suradnik HAZU, razred za filologiju 

izv. prof. dr. sc. Mario Grčević, član suradnik HAZU, razred za filologiju 

dr. sc. Henrik Heger Juričan, Sveučilište Pariz-Sorbona, dopisni član HAZU 

Ante Glibota, potpredsjednik Europske akademije znanosti, umjetnosti i 

književnosti  

prof. em. dr. sc. Zvonimir Šeparović, član Europske akademije znanosti i 

umjetnosti 

prof. dr. sc. Ivica Veža, član Europske akademije industrijskog management 

prof. dr. sc. fra Andrija Nikić, predsjednika HAZU sa sjedištem u Mostaru  

dr. sc. Josip Stjepandić, Njemačka 

prof. dr. sc. Ivan Malčić  

doc. dr. sc. Dubravko Jelić 

doc. dr. sc. Ivan Bokan 

prof. dr. sc. Srećko Kovač 

dr. sc. Mato Artuković, znanstveni savjetnik 

dr. sc. Hrvoje Kalinić 

izv. prof. dr. sc. Milica Klaričić Bakula 

izv. prof. dr. sc. Borka Jadrijević  

prof. dr. sc. Boris Širola 

dr. sc. Stjepan Kožul  

dr. sc. Stjepan Razum  

prof. dr. sc. Boro Mioč 

prof. emer. dr. sc. Ivo Soljačić 

mr. sc. Ante Milinović, znanstveni savjetnik  

dr. sc .Anđelko Mijatović  

prof. dr. sc. Božo Goluža, Pročelnik Studija povijesti i voditelj 

Poslijediplomskoga studija Sveučilište u Mostaru Filozofski fakultet 

prof. dr. sc. Nikica Uglešić 

dr. sc. Zlatko Vučić 

doc. dr. sc. Branko Hebrang 

prof. dr. sc. Ivan Karlić, KBF Sveučilišta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Milko Brković 

doc. dr. sc. Zlatko Begonja 

prof. dr. dr. h.c. Nikola Debelić, veleposlanik u m. 

dr. sc. Miroslav Banović 

prof. dr. sc. Darko Žubrinić 

prof. dr. sc. Slavko Kovačić 
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prof. dr. Stipe Kutleša 

Mladen Ibler, dr. med., veleposlanik RH u mirovini 

dr. sc. Anto Orlovac, svećenik 

dr. sc. Vladimir David, Australija 

prof. dr. sc. Jerko Barbić 

prof. dr. sc. Mihovil Biočić 

prof. dr. sc. Nikola Bradarić 

dr. sc. Rok Čivljak 

prof. dr. sc. Marija Definis Gojanović 

prof. dr. sc. Marinko Erceg 

prof. dr. sc. Mladen Kuftinec 

prof. dr. sc. Ilija Kuzman 

prof. dr. sc. Ana Marušić 

prof. dr. sc. Darko Orešković 

prof. dr. sc. Davor Pavuna 

prof. dr. sc. Stojan Polić 

prof. dr. sc. Ivan Poljaković 

Branko Salaj, veleposlanik RH u mirovini, bivši direktor HINE 

izv. prof. dr. sc. Danica Galešić Ljubanović 

dr. sc. Marko Jerčinović 

prof. dr. sc. Andrija Hebrang 

prof. dr. sc. Ana Jerončić 

dr. sc. Krešimir Bušić 

dr. sc. Davor Pećnjak  

prof. dr. sc. Vladimir Mikuličić 

dr. sc. Vine Mihaljević 

Marija Peakić-Mikuljan, bivša predsjednica Društva hrvatskih književnika 

prof. dr. sc. Marin Čikeš 

mr. sci. Gordana Turić, bivša podpredsjednica ukinute Državne komisije za 

istraživanje žrtava Drugoga svjetskog rata i poraća  

dr. Tomislav Djurasovic, München 

doc. dr. sc. Srećko Botrić 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

mr. art. Eva Kirchmayer Bilić, Muzička akademija, Zagreb  

prof. dr. sc. Ivan Perić 

prof. dr. sc. Miroslav Tuđman  

prof. dr. sc. Neven Elezović 

dr. sc. Vladimir Horvat  

doc. dr. sc.Mario Puljiz  

doc. dr. sc. Julije Jakšetić  

doc. dr. sc. Josip Dukić  

prof. dr. Sven Seiwerth 

prof. dr. sc. Zvonimir Janović, umirovljeni redoviti professor u trajnom zvanju 

dr. sc. Vladimir Ćepulić, umir. prof. FER-a  

Rozina Palić-Jelavić, Odsjek za povijest hrvatske glazbe HAZU 
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doc. dr. sc. Maja Andrić 

izv. prof. dr. sc. Anita Matković 

prof. dr. sc. Zoran Vatavuk 

prof. dr. sc. Ivan Petrović 

dr. sc. Frano Glavina 

Nikola Štedul, Master of Arts Honours, žrtva atentata  

dr. sc. Pero Vidović SJ, bibličar 

Benjamin Tolić, filozof, diplomat, publicist I kolumnist 

izv. prof. dr. sc., Ružica Razum 

mr. sc. Josip Ungarov, dobitnik državne nagrade za znanost 

prof. dr. sc. Tomislav Živković 

izv. prof. dr. sc.Mario Krnić 

dr. sc. Domagoj Jamičić, znanstv. Savjetnik 

prof. dr. sc. Branko Jeren  

prof. dr. sc. Šimun Križanac 

dr. sc. Niksa Krstulovic 

prof. dr. sc. Nedjeljko Perić 

prof. dr. sc. Mislav Grgić 

prof. dr. sc. Zdravko Tomac 

prof. dr. sc. Mladen Parlov 

dr. sc. Zvonimir Marić, sveuč. prof. u m., bivši diplomat 

prof. dr. sc. Stipe Tadić, znanstveni savjetnik 

doc. dr. sc. Ambroz Čivljak 

dr. sc. Miroslav Međimorec 

Prof. dr. sc. Vlado Jukić 

dr. sc. Stjepan Kušar, red. prof. na Hrvatskom katoličkom sveučilištu 

prof. dr. sc. Marinko Vidović, bibličar 

prof. dr. sc. Zlatko Vrljicak  

dr. sc. fra Smiljan Dragan Kožul O.F.M. (Duhovni ravnatelj Pokreta krunice za 

obraćenje i mir) 

prof. dr. sc. Šime Vučkov 

prof. dr. sc. Mijo Nikić, SJ 

Vjekoslav Krsnik, prvi glavni urednik HINE 

doc. dr. sc. Ljiljanka Kvesić, Mostar 

dr. sc. Marija Buzov, znanstvena savjetnica 

red. prof. art. Đuro Tikvica, pijanist, Muzička akademija Sveučilišta u Zagrebu 

dr. sc. Davorin Lovrić  

dr. sc. Osor Barišić 

dr. sc. Ante Vučković 

dr. sc. Irena Zakarija Grković 

prof. dr. sc. Stipan Janković 

prof. dr. sc. Antonija Balenović 

prof. dr.sc. Željko Jeričević  

Marko Perković Thompson 

Miljenko Stojić, franjevac, književnik i novinar 
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prof. dr. sc. Ivica Grković 

prof. dr. sc. Zoran Vatavuk 

prof. dr. sc. Mladen Petravic  

prof. dr. sc. Ivan Bodrozic 

prof. dr. sc. Luka Tomašević 

prof. dr. Ante Čuvalo 

dr. sc. Jure Krišto, zaslužni znanstvenik u miru  

dr. sc. Žarko Domljan, predsjednik Hrvatskog sabora u miru 

izv. prof. dr. Ante Pavlović 

prof. emeritus dr. sc. Radoslav Galić 

doc. dr. sc. Ante Periša 

Đuro Vidmarović, književnik, bivši veleposlanik, predsjednik HKV-a 

Nikola Obuljen, bivši gradonačelnik Dubrovnika i saborski zastupnik u miru 

dr. sc. Ante Matana, dr. med 

prof. dr. sc. Milan Nosić 

don Anđelko Kaćunko 

dr. sc. Drago Katović, profesor emeritus 

prof.dr. sc. Mile Dželalija 

dr. sc. Stijepo Mijović Kočan, knjževnik 

prof. Ive Livljanić, veleposlanik u miru 

prof. dr. sc. Vlado Dadić 

prof. dr. sc. Ivo Rendić – Miočević 

prof. emer. dr. sc. Ivan Ilić 

prof. emer. dr. sc. Marija Kaštelan-Macan 

Potporu su im pružili i drugi. 

Valjda zbog toga u takom velikom tekstu se ne navodi knjiga:  

J. Pečarić. Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni!, 

Zagreb, 2015. pp.406.  

Dva pisma iz naslova knjige su Peticija ZDS i Pismo HAZU. 

Zanimljivo je da je komentirana knjiga o hajci na Igora Vukića: 

J. Pečarić, S. Razum, Razotkrivena Jasenovačka laž, Društvo za istraživanje 

trostrukog logora Jasenovac, Zagreb 2018. 

Qn uopće ne spominje događaj koji sam opisao i u toj knjizi, a i u nizu prethodnih 

(npr. u knjizi J. Pečarić, Trijumf tuđmanizma, Zagreb, 2003.): 

Pretpostavljam da i ne znaš, mada sam o tome pisao više puta, da sam davno 

pokušao nešto slično organizirati u Akademiji u vrijeme kada Saborska Komisija 

za žrtve rata i poraća još nije bila ukinuta, premda joj je rad bio onemogućen. 

Vladimir Žerjavić je želio da Akademija izađe u javnost sa svojom brojkom žrtava 

Jasenovca. Predsjednik Akademije je organizirao sastanak u HAZU na kome smo 

uz Žerjavića bili akademik Bilandžić i ja. Žerjavić i Bilandžić su predlagali da u 

tome sudjeluju i Goldsteini i predstavnici SUBNORA. Naravno, prijedlog mi je 

bio potpuno neprihvatljiv pa sam inzistirao da se sastanu svi koji se bave 

žrtvama.: dr. Josip Jurčević, znanstvenici iz Hrvatskog instituta za povijest, 

Kazimir Sviben i Vice Vukojević iz Saborske komisije za žrtve rata i poraća, ali i 

predstavnici domobranskih udruga kada su već trebali biti pozvani i oni iz 
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SUBNOR-a. To je prihvaćeno i poziv je trebao sastaviti ing. Žerjavić. Ne samo da 

je to bilo logično nego i važno jer je kroz razgovor postala jasna njegova želja da 

taj broj bude njegov broj, tj. želio je potvrdu Akademije za svoje brojke. Poslije 

nekog vremena akademik Bilandžić mi je rekao da Žerjavić nije dao tekst poziva. 

Žerjavić je tvrdio suprotno. Zamolio sam ga da tekst ponovi, kako je i sugerirao 

Bilandžić. Žerjavić me je nazvao poslije nekoliko mjeseci i kazao da je tekst 

preveden i da ga trebam samo potpisati. Iznenadio sam se. Prijevod poziva za 

okrugli stol!? To, naravno, nije bio poziv već završni tekst. Naravno, odbio sam 

potpisati tako nešto. Jasno mi je bilo da bez nazočnosti dr. Jurčevića, ljudi iz 

Hrvatskog instituta za povijest, Saborske komisije i domobranskih udruga u tekstu 

može biti broj koji korespondira broju Draže Mihailovića, a koji promiču i 

Goldsteini ("oko 80 000 do 90 000 žrtava za cijeli jasenovački kompleks"). 

Žerjavić je došao do brojke od nekih 70.000 i tvrdio je kako je povećavao brojke 

iz pijeteta prema žrtvama, ali mu Goldsteini u svojoj knjizi spočitavaju da su one 

za Židove - premale. 

A danas imamo i znanstvenu matematičku metodu dr. sc. Nikole Banića i prof. 

dr. sc. Nevena Elezovića objavljenu u priznatom Q1 svjetskom časopisu u kome 

je pokazano da je službena brojka JU SP Jasenovac LAŽNA. 

Taj rad hrvatska vlast a i mnogi povjesničari pa i oni za koje se ne može tvrditi 

da su Porfirijevi povjesničari NE SPOMINJU. 

Zato ću završiti ovaj tekst s riječima Davora Dijanovića iz spomenutog broja 

„Hrvatskog tjednika“: 

Vrijeme je da prestane manipuliranje žrtvama i jasenovačka industrija laži. 

Svaka žrtva zaslužuje pijetet, a oni koji su lagali i krivotvorili zaslužuju jedino 

izgon iz znanstvene zajednice i odlazak u ropotarnicu povijesti, a prije svih 

uprava JU SP Jasenovac. 

 

Josip Pečarić 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27903-feljton-mr-sc-blanke-

matkovic-u-hrvatskom-tjedniku  
 

(2.) 
  
Prvi dio ovog teksta objavljenog na portalu dragovoljac.com: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27903-feljton-mr-sc-blanke-

matkovic-u-hrvatskom-tjedniku  

a Mario Filipi komentira i rad Igora Vukića i Romana Leljaka i konstatira; 

Ne znam zašto još ima toliko dilema – od 5.000 – 20.000 ili više. Danas imamo 

dva autora koji su nezavisno jedan od drugoga proučavajući arhive došli do broja 

umrlih od svih uzroka, ne žrtava jer se pod pojmom žrtva najčešće podrazumijeva 

ubojstvo… 

Primijetit ću da sam autor ili koautor knjiga o Vukiću i Leljaku. Feljton mr. sc. 

Blanke Matković iz povijesti i govori o tome da se i danas ne želi na državnoj 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27903-feljton-mr-sc-blanke-matkovic-u-hrvatskom-tjedniku
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27903-feljton-mr-sc-blanke-matkovic-u-hrvatskom-tjedniku
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27903-feljton-mr-sc-blanke-matkovic-u-hrvatskom-tjedniku
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27903-feljton-mr-sc-blanke-matkovic-u-hrvatskom-tjedniku
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razini ustanoviti točna brojka već se podržava lažna brojka što je interes 

velikosrpske politike i svjetskih moćnika. 

Ono što je važno za hrvatsku povijesnu znanost je činjenica da je ona doktorandica 

s Odsjeka za političke znanosti i međunarodne studije Sveučilišta Warwick u 

Engleskoj, a doktorsku disertaciju - obranila je dana 22. ožujka 2021. godine. 

U svom feljtonu komentirala je 'napade' na nju u jednom članku objavljenom u 

znanstvenom časopisu u kome je konstatirala da je ona UZDANICA 

HRVATSKIH NACIONALISTA. Pri tome je očito da autor riječ 'nacionalizam' 

tumači u negativnom kontekstu. 

Zapravo autor je u pravu jer on ne razlikuje pojam 'nacionalizam' od pojma 

'šovinizam'. Nacionalizam je ljubav prema vlastitom narodu, a doista je izuzetna 

spoznaja da je UZDANICA HRVATSKIH NACIONALISTA doktorirala i to – 

vjerovali ili ne – u nama ne baš prijateljskoj državi. (Istina meni je zabavna 

činjenica da je urednik jednog matematičkog časopisa iz Londona mislio zbog 

mene da je Zagreb u Rusiji.) 

https://hr.wikipedia.org/wiki/Blanka_Matkovi%C4%87  

Mnogi povjesničari u RH se ne žele zamjeriti vlastima koji podržavaju one koji 

zastupaju lažnu povijest (danas ih možemo nazivati Porfirijevim povjesničarima 

– a o takvima i Porfirijevoj televizi pogledajte i današnju kolumnu Zvonimira 

Hodaka: ( 

https://direktno.hr/kolumne/svjedocili-smo-jugonostalgicarskom-kokosinjcu-o-

tragicnoj-epizodi-hrvatske-povijesti-seriju-snimaju-tvrdi-jugoslaveni-245587/), 

pa pokušavaju držati ekvidistancu između laži koje odgovaraju velikosrpskoj 

politici i istini koju traže istinski hrvatski povjesničari kakva je npr. Blanka 

Matković A čak se i to smatra, u ovakvoj državi gdje političari podržavaju očitu 

laž, pozitivno pa autor spomenutog članka kaže: 

„Pišem ove retke u nelagodi i velikom strahu jer svako propitivanje utemeljenosti 

točnosti Žerjavićevih izračuna/procjena, vjerodostojnosti poimeničnoga popisa 

JUSP-a Jasenovac i točnosti genijalnih Goldsteinovih izračuna/ procjena broja i 

strukture jasenovačkih žrtava, kao i propitivanje znanja i sposobnosti njegovih 

istomišljenika i sljedbenika, u Hrvatskoj se proglašava „revizionizmom” i 

podilaženjem „ustašoidima”.“ 

Sam autor iznosi niz korisnih podataka. Meni je posebno zanimljiv slijedeći dio:  

Primjetno je u Hrvatskoj da oni kojima se brojke poimeničnih popisa žrtava 

logora Jasenovac čine premalima navode odoka da je u Jasenovcu život izgubilo 

do 100.000 osoba. Objašnjenja hrvatskih povjesničara o utemeljenosti brojke od 

80.000 do 100.000 žrtava logora Jasenovac ponekad su i zanimljiva. 

– Tako Mataušić, uz navođenje upitnoga Žerjavićeva izračuna i nepostojeće 

Kočovićeve procjene te i po mnogočemu upitnog poimeničnog popisa JUSP-a 

Jasenovac, spominje i poimenični popis logora Jasenovac iz 1964. godine, kojim 

je utvrđeno 59.188 žrtava. „Naknadne su provjere utvrdile da popis ima čitav niz 

nedostataka te da navedenu brojku treba uvećati za barem 40 %. Prema tako 

uvećanoj procjeni u KL Jasenovac s logorom Stara Gradiška stradalo je od 

80.000 do 100.000 ljudi”, ustvrđuje Mataušić.47 Naknadne provjere – čega? 

Popisa jasenovačkih žrtava iz 1964. godine? Gdje to piše? U izvještaju Žrtve rata 

https://hr.wikipedia.org/wiki/Engleska
https://hr.wikipedia.org/wiki/22._o%C5%BEujka
https://hr.wikipedia.org/wiki/2021.
https://hr.wikipedia.org/wiki/Blanka_Matkovi%C4%87
https://direktno.hr/kolumne/svjedocili-smo-jugonostalgicarskom-kokosinjcu-o-tragicnoj-epizodi-hrvatske-povijesti-seriju-snimaju-tvrdi-jugoslaveni-245587/
https://direktno.hr/kolumne/svjedocili-smo-jugonostalgicarskom-kokosinjcu-o-tragicnoj-epizodi-hrvatske-povijesti-seriju-snimaju-tvrdi-jugoslaveni-245587/
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1941-1945. godine. (Rezultati popisa) Saveznoga zavoda za statistiku iz 1966. 

godine? Nisam uvjeren da je Mataušić pročitala i dodatni „Izveštaj o izvršenom 

popisu žrtava rata 1941-1945. godine” Savezne komisije za popis žrtava rata 

1941-1945. – U tim izvještajima jasno piše da je popisom ljudskih gubitaka 

Jugoslavije obuhvaćeno oko 56 do 59 % ili pak 60 do 65 % osoba od onih koje je 

prema njihovoj procjeni trebalo popisati.48 No ona mudro zaključuje da je prema 

„barem 40 %” uvećanom broju popisanih žrtava logora Jasenovac i Stara 

Gradiška stradalo od 80.000 do 100.000 osoba. – Ali „barem 40 %” od broja 

popisanih nije isto što i 56 do 59 % ili pak 60 do 65 % od onih koje je navodno 

trebalo popisati. – A što će povjesničarima matematika! 

Zašto mi je to zanimljivo? 

Pogledajte zaključak moje knjige o Jasenovcu iz 1998. koju autor citira u svom 

članku, ali ne i za ovaj dio u tekstu. Usporedite ovo s dijelom tog Zaključka (mada 

je zanimljiv i ostatak jer pokazuje sustavnost korištenja laži u drugoj Jugoslaviji): 

U tadašnjoj državi bilo je poslije toga jasno da se ne može od Njemačke zahtijevati 

ono što je izneseno na konferenciji u Parizu. Tako je već do 1963. godine Vlada 

Jugoslavije revidirala svoj zahtjev Vladi Njemačke, smanjivši broj žrtava od 

prvotnih 1,706.000 na 950.000. Međutim, Vlada Njemačke nije prihvatila ni taj 

zahtjev nego je zahtijevala varijabilne podatke, te je 1964. obavljen popis žrtava 

rata koji je dao brojku od 597.323 žrtve rata. 

Primijetimo da je razlika između brojke od 950.000 na koju je Jugoslavija već do 

1963. godine revidirala broj žrtava rata i brojke koja je dobivena popisom iz 

1964. godine jednaka ukupnim žrtvama koje je Velika Britanija imala u Drugom 

svjetskom ratu! 

Nema dvojbe da je popis iz 1964. bio od izuzetnog značenja za tadašnju državu, 

pa je besmisleno i pomisliti da on nije dobro napravljen. Brojka je izazvala 

paniku, i problem je “riješen” idućom formulacijom: “Popisom je stvarno 

obuhvaćeno 597 hiljada poginulih žrtava rata, što znači 56-59 posto od onih koje 

je trebalo obuhvatiti popisom.” Lako je provjeriti kako broj 597.323 jest nešto 

iznad 59 posto od broja 950.000 koji je već bio dostavljen Njemačkoj, ali i 

približno 56 posto brojke do koje su došli Mayers i Campbel. Popis je dao i broj 

žrtava Jasenovca - 49.874! Podaci su skriveni od javnosti! 

Zanimljivo je vidjeti da je brojka tada popisanih žrtava 59 posto od brojke 84,532 

odnosno 56 posto od 89,061 pa je očito zašto se i dalje 'popravlja' popis žrtava JU 

SP Jasenovac: JOŠ NJIE DOSTIGNUTA NI TA BROJKA OD 59 POSTO! Ali 

blizu su. Uz pomoć hrvatskih političara i to će oni dostići, zar ne? 

S druge strane u spomenutom članku dana su i istraživanja dvojice doktora 

znanosti Banića i Kojića (napisali su oko 150 tekstova o neistinama na 

spomenutom popisu) koji su pokazali da je veliki broj popisanih upitan na razne 

načine, autor ipak konstatira: „No uza sve ograde koje je Komisija za utvrđivanje 

ratnih i poratnih žrtava Republike Hrvatske iznosila, to nije točno jer je dotad 

jedini sustavni popis žrtava logora Jasenovac bio popis Komisije za popis žrtava 

rata SIV-a SFR Jugoslavije iz 1964., koji je objavljen 1992. odnosno 1998. 

godine.“ 
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Naravno nije zaključeno da je popis iz JU SP Jasenovac obično smeće, već se 

strogo drži do politike ekvidistance, pa je lažiranje postalo nešto što je sustavni 

popis. 

Na žalost i onih koji otvoreno koriste neistine uz blagoslov hrvatskih političara i 

onih koji vode politiku ekvidistance između laži i istine pojavio se znanstveni rad 

već spomenutog dr. sc. Nikole Banića i prof. dr. sc. Nevena Elezovića koji je 

objavljen u visokorangiranom Q1 časopisu u kojem je dana nova metoda kojom 

je pokazano da je Popis JU SP Jasenovca kojim je 'dotjerivan' taj sustavni popis 

iz 1964. godine LAŽIRAN. 

Zapravo zgodno je pogledati i najnoviji tekst Banića i Koića: 

https://narod.hr/hrvatska/koic-i-banic-zasto-su-fotografije-iz-logora-treblinka-

kod-jusp-jasenovac-lazno-prikazane-kao-jasenovacke  

Zato se vraćam na feljton Blanke Matković jer se ona u njemu duhovito narugala 

onim povjesničarima i 'istoričarima' koji su plaćeni od države za svoj rad, a mnogo 

veći i bolji posao su učinili povjesničari i amateri kojima su oni nacionalisti. 

Zato ću ovaj tekst završiti tako što u Prilogu dajem izvješće s predstavljanja nove 

knjige Blanke Matković i Stipe Pilića u Sisku.  

  

Iako su napisali knjigu o posli jeratnim Jasenovačkim žrtvama, Blanka Matković 

je govorila i o ovom 'sustavnom' a lažiranom popisu iz 1964. 

https://narod.hr/kultura/predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-

jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-

promidzbe  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27923-predstavljena-knjiga-

jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-

sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe  

  

Josip Pečarić 

 

  

PRILOZI 

  

PREDSTAVLJENA KNJIGA ‘JASENOVAC I POSLIJERATNI 

JASENOVAČKI LOGORI’: ‘MANIPULACIJE BROJEM ŽRTAVA – 

SASTAVNI DIO VELIKOSRPSKE PROMIDŽBE’ 

  

25.09.2021.  

 

Nova knjiga Blanke Matković i Stipe Pilića „Jasenovac i poslijeratni jasenovački 

logori - Geostrateška točka velikosrpske politike i propagandni pokretač njezina 

širenja prema zapadu“ predstavljana je u petak 24. rujna u Dvorani sv. Ivana 

Pavla II. u sisačkom Velikom Kaptolu. 

u Jasenovcu je stradalo 7133 osoba, ne računajući muške osobe između 14 i 70 

godina, koje u tom popisu nisu popisane. Jugoslavenske vlasti provele su 1964. 

istraživanja o broju ratnih žrtava na području cijele bivše Jugoslavije, a ne 

https://narod.hr/hrvatska/koic-i-banic-zasto-su-fotografije-iz-logora-treblinka-kod-jusp-jasenovac-lazno-prikazane-kao-jasenovacke
https://narod.hr/hrvatska/koic-i-banic-zasto-su-fotografije-iz-logora-treblinka-kod-jusp-jasenovac-lazno-prikazane-kao-jasenovacke
https://narod.hr/kultura/predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
https://narod.hr/kultura/predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
https://narod.hr/kultura/predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27923-predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27923-predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27923-predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
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računajući one za čiju su smrt odgovorni partizani, Jugoslavenska armija, 

Komunistička partija i jugoslavenski režim. Broj žrtava iznosio je 597 323, što je 

manje čak i od imaginarne brojke jasenovačkih žrtava. 

 

 
 

Knjigu su predstavili autori čiji je znanstveni rad na početku prikazala doc. dr. sc. 

Vlatka Vukelić istaknuvši veliku požrtvovnost kod nastajanja knjige koja donosi 

široku sliku jasenovačkog područja. 

Knjiga je objavljena u travnju, a na 640 stranica donosi brojne, do sada javnosti, 

nepoznate dokumente, fotografije, zemljovide i grafikone, koje obuhvaćaju 

razdoblje od početka 19. stoljeća do danas s naglaskom na Jasenovac i 

jasenovačke logore, odnosno njihovu ulogu u velikosrpskoj ideologiji i 

protuhrvatskoj propagandi. 

Kako se moglo čuti, knjiga je utemeljena na iscrpnom istraživanju i 

argumentiranju građe koju čuvaju arhivi i muzeji u Hrvatskoj, Sloveniji, Bosni i 

Hercegovini i Ujedinjenom Kraljevstvu, a s ciljem utvrđivanja stvarne brojke 

stradalih u Jasenovcu, ali isto tako i da se osvijesti činjenica da je logor Jasenovac 

bio aktivan ne samo do 1945. nego i nakon toga pod komunističkom vlašću. 

Autorica Matković pojasnila je kako je u knjizi znatno proširen njihov izvorni 

znanstveni rad o poslijeratnom logoru Jasenovac koji je objavljen 2014. godine. 

Tu su prije svega novi arhivski dokumenti kojima dokazuju da je taj logor, 

odnosno zavod za prisilni rad, djelovao znatno duže nego li se prethodno mislilo. 

Istaknula je i kako je povijesna istina jedna jedina, a vrlo su često potrebna 

desetljeća da se otkrije što to ona stvarno je. 

Govoreći o istraživačkom projektu koji je pokrenula 2006. godine, naglasila je 

kako je njegova početna točka bila logor Jasenovac kao jedna od 
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najkontraverznijih tema suvremene hrvatske povijesti i društva. Autorica je 

donijela i brojne primjere manipulacije brojem žrtava posebno istaknuvši kako je 

u Hrvatskom državnom arhivu pronašla dosje Ante Pavelića u kojemu se nalazio 

popis osoba ubijenih u logorima Jasenovac i Stara Gradiška. Prema tim podacima  

U nastavku rekla je kako je upravo Njemačka zbog reparacija prisilila Jugoslaviju 

da napravi popis žrtava Jasenovca, a on je zbog velikog odstupanja od dotadašnjih 

brojki proglašen tajnom i ostao nepoznat javnosti sve do 1989. godine, kada je u 

tjedniku Danas objavljen podatak da je u Jasenovcu stradalo oko 60.000 ljudi. 

Prve neslužbene ekshumacije na jasenovačkom području izvršene su 1961., a 

službena forenzična istraživanje 1964. godine, ali niti jedno od tih iskapanja nije 

potvrdilo teoriju o stotinama tisuća žrtava jasenovačkog logora. Matković je 

upozorila i kako je moguće da su pronađeni ostaci pripadali i prognanicima, 

hrvatskim vojnicima i civilima koji su se povlačili iz zemlje u svibnju 1945. 

godine. 

Na kraju ustvrdila je i kako su manipulacije brojem ratnih žrtava, posebno onih 

jasenovačkih, bile sastavni dio velikosrpske promidžbe uoči i za vrijeme 

Domovinskog rata, ali i nakon rata. Hrvatska suvremena povijest nesustavno je 

istražena i obrađena, a u mnogočemu ispolitizirana, posebice razdoblje Drugoga 

svjetskog rata i poraća. Srpska historiografija ne odustaje od preuveličanih brojki 

jasenovačkih žrtava koje se kreću i do milijuna ubijenih samo Srba, a hrvatska 

historiografija pak ne pronalazi prave načine znanstvenoga suprotstavljanja toj 

mitomaniji. Što više, ne otvara se prostor ne samo pobijanja srpskih laži nego se 

sve čini kako bi se zaustavila nastojanja za istraživanje Jasenovca kao 

poslijeratnoga logora. 

Predavanje je zaključila riječima hrvatskog velikana Ante Starčevića, poručivši 

nazočnima da će sav trud istraživača biti uzaludan ne budu li ljudi čitali, 

razmišljali, pamtili i prenosili ovo znanje budućim generacijama, s konačnim 

ciljem uspostave istinske hrvatske samostalnosti i državnosti. 
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https://narod.hr/kultura/predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-

jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-

promidzbe  

https://narod.hr/kultura/predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
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https://narod.hr/kultura/predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
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https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27923-predstavljena-knjiga-

jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-

sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe  

 

 

ZAKLJUČAK KNJIGE J. PEČARIĆA, SRPSKI MIT O JASENOVCU / 

SKRIVANJE ISTINE O BEOGRADSKIM KONC-LOGORIMA, HRVATSKI 

POVIJESNI INSTITUT, ZAGREB, 1998. 

  

Bulajićeva knjiga s dva naslova: Nezavisna država Hrvatska - JASENOVAC 

- Sistem ustaških logora smrti - Tuđmanov Jasenovački mit, odnosno: “Jase-

novački mit” Franje Tuđmana - Genocid nad Srbima, Jevrejima i Ciganima, jest 

velikosrpski odgovor na knjigu dr. Franje Tuđmana, Bespuća povijesne zbiljnosti 

- Rasprava o povijesti i filozofiji zlosilja, Nakladni zavod Matice hrvatske, 

Zagreb, 1990. Naravno, dr. Bulajić, ne može polemizirati s takvom knjigom kakva 

je knjiga dr. Tuđmana jer mu nedostaje znanje i kultura dijaloga. Zato se Bulajić 

zaustavlja, uglavnom, samo na pitanju broja žrtava, posebice žrtava u Jasenovcu. 

Prema uobičajenoj velikosrpskoj maniri, on koristi neistine u najvećoj mogućoj 

mjeri, pa zna tvrditi da je Tuđman rekao nešto čega nema u njegovoj knjizi. Zaista, 

školski primjer velikosrpskog korištenja laži jest primjer u kojem on tvrdi da je dr. 

Tuđman “ustvrdio da je netačan broj jevrejskih žrtava holokausta 5,1 milion, već 

’samo’ oko 900 hiljada”, iako je lako provjeriti da dr. Tuđman citira Raula 

Hilberga (str. 156 Tuđmanove knjige) koji “navodi da je od 5,100.000 žrtava 

evidentirano 900.000, a isti autor kaže “broj od šest milijuna neki smatraju krajnje 

’pretjeranim’, navodeći milijun žrtava kao ’nepristranu prosudbu’.” Poput ove 

Bulajićevske interpretacije brojki od 5,100.000 i 900.000 i sve je ostalo u njegovoj 

knjizi.  

Slična je i Bulajićevska interpretacija broja žrtava rata u Jugoslaviji, i s tim u svezi 

broja žrtava logora Jasenovac! Zato iznesimo osnovne podatke u svezi s tim 

brojkama. Godine 1947. Vladeta Vučković, tada student druge godine matematike 

i zaposlen u Demografskom odjeljenju Saveznog statističkog ureda Jugoslavije, 

od direktora Dolfe Vogelnika i njegova pomoćnika Alojza Debevca, dobio je 

zadatak da izračuna gubitke u ratu. Ovi su taj posao dali početniku zato što nije 

bio obavljen popis pučanstva, koji bi bio prijeko potreban za takvu računicu. Tako 

je Vučković izračunao brojku od 1,700.000 demografskih gubitaka. Međutim, 

želeći izboriti što veću ratnu reparaciju od Njemačke, i želeći uvećati doprinos 

Jugoslavije pobjedi Saveznika, na konferenciji u Parizu Jugoslavija je izašla s 

tvrdnjom o 1,706.000 žrtava rata (E. Kardelj)! Kad je 1948. bio obavljen popis 

pučanstva, Vogelnik je morao opravdati brojku koju je E. Kardelj iznio u Parizu, 

pa je u Statističkoj reviji 1./1952. objavio članak prema kome su demografski 

gubici u Jugoslaviji najvjerojatnije 3,250.000, a da donja granica ostaje 

2,900.000. Na taj “znanstveni” članak reagirao je već u idućem broju Statističke 

revije (2./1952.) Ivo Lah, koji je konstatirao da je prema računici dr. Vogelnika 

prosječni godišnji priraštaj od 1941. do 1948. iznosio 2,13, a sigurno 1,86 posto, 

što Jugoslavija nije nikad imala. Naime, u razdoblju 1921. do 1931. bio je priraštaj 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27923-predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27923-predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/27923-predstavljena-knjiga-jasenovac-i-poslijeratni-jasenovacki-logori-manipulacije-brojem-zrtava-sastavni-dio-velikosrpske-promidzbe
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1,5 posto, a nakon 1931. taj je postotak stalno u padu, te je 1939. bio samo 1,1 

posto. 

Dvije godine kasnije u Američkom birou za popis stanovništva izračunali su da je 

broj žrtava rata u Jugoslaviji bio 1,067.000 (P. Mayers i A. Campbel). U tadašnjoj 

državi bilo je poslije toga jasno da se ne može od Njemačke zahtijevati ono što je 

izneseno na konferenciji u Parizu. Tako je već do 1963. godine Vlada Jugoslavije 

revidirala svoj zahtjev Vladi Njemačke, smanjivši broj žrtava od prvotnih 

1,706.000 na 950.000. Međutim, Vlada Njemačke nije prihvatila ni taj zahtjev 

nego je zahtijevala varijabilne podatke, te je 1964. obavljen popis žrtava rata koji 

je dao brojku od 597.323 žrtve rata. 

Primijetimo da je razlika između brojke od 950.000 na koju je Jugoslavija već do 

1963. godine revidirala broj žrtava rata i brojke koja je dobivena popisom iz 1964. 

godine jednaka ukupnim žrtvama koje je Velika Britanija imala u Drugom 

svjetskom ratu! 

Nema dvojbe da je popis iz 1964. bio od izuzetnog značenja za tadašnju državu, 

pa je besmisleno i pomisliti da on nije dobro napravljen. Brojka je izazvala paniku, 

i problem je “riješen” idućom formulacijom: “Popisom je stvarno obuhvaćeno 

597 hiljada poginulih žrtava rata, što znači 56-59 posto od onih koje je trebalo 

obuhvatiti popisom.” Lako je provjeriti kako broj 597.323 jest nešto iznad 59 

posto od broja 950.000 koji je već bio dostavljen Njemačkoj, ali i približno 56 

posto brojke do koje su došli Mayers i Campbel. Popis je dao i broj žrtava 

Jasenovca - 49.874! Podaci su skriveni od javnosti! 

Naravno, budući da je dr. Bulajić bio zaposlen u Ministarstvu vanjskih poslova 

Jugoslavije, on je, vjerojatno, sve ovo znao, za razliku od drugih istraživača, jer 

je problem unutar zemlje riješen tako da se o ovome do dana današnjeg ne bi znalo 

da nije bilo Bulajićeve knjige. Upravo njegovo prikrivanje brojke od 950.000, 

koja je do 1963. godine dana Njemačkoj, ukazalo je na njezinu važnost! 

Već pri kraju Titova života u Srbiji je uzelo maha ostvarivanje velikosrpskog 

projekta. Tako je postalo jasno čemu je dovela odluka o primanju četnika u 

partizanske redove, iako su i srpski komunisti također bili bliski velikosrpskom 

projektu. U tom je projektu Jasenovac i broj žrtava u njemu trebao imati značajnu 

ulogu, i prirodno je da u tome glavnu ulogu ima onaj tko je znao nešto što drugi 

nisu mogli znati - dakle, čovjek iz Saveznog sekretarijata za inostrane poslove 

SFRJ - dr. Bulajić. Budući da je za ostvarivanje velikosrpskog projekta došlo do 

konsenzusa najvažnijih srpskih čimbenika: komunista, vojske i Srpske 

pravoslavne crkve, logično je bilo, kad je riječ o korištenju logora Jasenovac, u 

dokazivanju genocidnosti hrvatskog naroda, a u cilju izazivanja pobune srpskog 

pučanstva u Hrvatskoj, koristiti istovjetnu politiku iz Drugog svjetskog rata. Kao 

i u Drugom svjetskom ratu, to je trebao biti i važan promidžbeni korak, kojem smo 

svjedoci i današnjih dana! 

Kako je to izgledalo u Drugom svjetskom ratu? 

Logori su postojali i u Srbiji, gdje praktično od kraja 1941. do kraja rata nije bilo 

nikakvog otpora pučanstva. U Hrvatskoj ih je sigurno moralo biti više, gdje je bio 

stalni otpor NDH, a pogotovo stoga što su četnici popa Đujića i drugi odmah počeli 

sa zvjerstvima nad Hrvatima, što je izazivalo isti takav odgovor. 
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Zato se pojavljuje lažno pismo bivšeg ministra i jugoslavenskog unitarista dr. 

Prvislava Grisogona zagrebačkom nadbiskupu Alojziju Stepincu, u kojem se 

spominju užasni zločini u NDH. Ti se zločini i opisuju, a opisi se podudaraju sa 

zločinima koje su srpski četnici radili u svim ratovima u ovom stoljeću, vjerojatno 

i ranije, jer su dio srpske narodne epike. 

Pismo je umnožavano i raspačano među hrvatskim Srbima, s očitom namjerom i 

znanim učinkom, a i u inozemstvu. I sam Bulajić u ovoj će knjizi reći “od manjeg 

je značaja pitanje autorstva”, što je i točno - pismo je odigralo svoju ulogu! Ali 

takva tvrdnja, ponovno puno govori! 

Druga karakteristika velikosrpske propagande tijekom Drugog svjetskog rata bila 

je umnožavanje broja srpskih žrtava u NDH. Tako je prema njima već krajem 1941. 

godine spominjana brojka od 382.000, više od 518.000 krajem veljače 1942., 

zatim 600.000 u listopadu 1942., pa 800.000 tijekom 1943., da bi do kraja rata taj 

broj iznosio više od milijun. 

Slične podatke koristila je SPC. Srpskoj pravoslavnoj crkvi ovo je bilo potrebno 

da bi skrenula pažnju s činjenice da su najviši crkveni krugovi i srpska 

intelektualna elita kolaborirali s Nijemcima i sami propagirali nacističku politiku 

i vjerovali u mogućnost stvaranja Velike Srbije u sklopu Hitlerova poretka. Tako 

je episkop žički Nikolaj Velimirović (danas “sveti Nikolaj” u SPC) još 1935. u 

knjižici “Nacionalizam Svetog Save” tvrdio da je Sveti Sava preteča Hitlera, a ni 

drugi visoki dužnosnici ove crkve nisu puno zaostajali za njima. 

S Nijemcima nisu kolaborirali samo oni, nego najveći dio srpskog naroda. Tako 

je 13. 8. 1941. godine 545 Srba, uključujući i neke od najistaknutijih i 

najutjecajnijih osoba zemlje izdalo “Apel srpskom narodu”, koji poziva na 

lojalnost nacistima i osuđuje partizanski pokret kao nepatriotski. Prva tri 

potpisnika Apela jesu tri episkopa SPC! Kasnije je 28 tih potpisnika postalo 

članovima SANU, a poznata je uloga ove Akademije (Memorandum SANU) u 

pripremi rata 1991.-1995. 

Veliki problem SPC bila je i činjenica što je ponašanje visokih crkvenih krugova 

Katoličke crkve u Hrvatskoj bilo potpuno drukčije, pa je nadbiskup zagrebački 

Alojzije Stepinac dizao svoj glas protiv nacističke i rasističke politike, pomagao i 

spašavao i židove i Srbe, i bio poznat kao “židovski prijatelj”. 

Komunistička lažna optužba o Stepincu kao ratnom zločincu zato odgovara 

velikosrpskoj politici jer skreće pogled i s nečasnog ponašanja Srpske pravoslavne 

crkve. Tome cilju trudi se dodati svoj doprinos i dr. Bulajić, pa u ovoj knjizi 

izgovara optužbu kojoj po besmislenosti vjerojatno nema premca u povijesti - 

Stepinac je učinio zločin veleizdaje jer je (misleći o dobrobiti svog naroda i 

njegovoj težnji za slobodom, prihvatio stvaranje hrvatske države) prekršio 

“svečanu zakletvu na vernost Njegovom Veličanstvu”. 

S brojkama žrtava Drugog svjetskog rata, sličnim onim iz velikosrpske 

propagande tijekom Drugog svjetskog rata, kreće se i u pripremi za rat 1991.- 

1995. Tako Srpska pravoslavna crkva zastupa mišljenje da je samo u Jasenovcu 

stradalo “ako ne više ne manje od 700.000”, a Jasenovac nazivaju “najveći srpski 

grad pod zemljom”! Zapravo, velika priča o Jasenovcu skreće pogled s 

beogradskih logora Sajmište i Banjica, bolje reći s logora Beograd. A kad 
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govorimo o samom Sajmištu, važno je istaći da je to jedini konclogor u Drugom 

svjetskom ratu koji je bio logor isključivo za Židove, jedini “judenlager” u svijetu, 

i iz koga niti jedan Židov nije izašao živ (kao uostalom ni iz Banjice). Međutim, 

smaknuća logoraša izvođena su i na ulicama Beograda, korištenjem mobilnih 

plinskih komora, a i grobišta su bila na raznim mjestima na području grada! Tako 

je Beograd zapravo jedini glavni grad jedne države koji je bio i konclogor u 

Drugom svjetskom ratu! I sve to pred očima cijeloga grada. 

Pozivajući se na brojku od 59 posto, koja je zapravo bilo jugoslavensko 

opravdanje pred Nijemcima, za nemogućnost potvrde dane brojke žrtava rata, dr. 

Bulajić, tvrdeći suprotno, kreće u dokazivanje da je SPC u pravu, znajući da je 

popis iz 1964. bio itekako dobro urađen jer su interesi bili veliki. Tvrdnja da će se 

točniji popis moći utvrditi kasnije daleko je od svake logike, ali vidjeli smo već 

da je dr. Bulajić spreman koristiti sve značajke velikosrpske politike - neistinu u 

prvom redu. A ni logika mu nije jača strana. 

Naime, ako i prihvatimo tvrdnju da je popis žrtava iz 1964. g. zaista obuhvatio 59 

posto svih žrtava, dakle da je točna brojka od 950.000 žrtava Drugog svjetskog 

rata na području Jugoslavije, izlazi da je prema Srpskoj pravoslavnoj crkvi, prema 

Bulajiću i općenito prema velikosrpskoj propagandi oko 74 posto svih žrtava 

stradalo u Jasenovcu. A ako koristimo brojku koju je dao sam popis žrtava iz 1964. 

godine, izlazi da je u samom Jasenovcu ubijeno preko 100.000 ljudi više nego na 

području cijele Jugoslavije, uključujući i sam Jasenovac. 

Kako tako nešto mogu tvrditi ljudi iz jedne crkve, koji bi trebali biti moralni 

autoritet sredine u kojoj djeluje? Tako nešto toliko je besmisleno da su toga bili 

svjesni i autori te besmislice. Međutim, vješto krijući podatak o tome da je 

Jugoslavija već do 1963. godine, u svojim zahtjevima za reparacijom, Njemačkoj 

dostavila brojku od 950.000 žrtava, velikosrpska politika upravo je ovako 

besmislenu tvrdnju koristila za mobilizaciju srpskog pučanstva za rat 1991.-1995. 

i srpski genocid u njemu. 

Uvidjevši, da upravo tome i vodi takva politika, jedan Srbin, dr. Bogoljub 

Kočović, i jedan Hrvat, inž. Vladimir Žerjavić, neovisno jedan od drugoga, kreću 

u ponovno istraživanje gubitaka Drugog svjetskog rata. Srpski je demograf 

izračunao 1,014.000, a hrvatski 1,027.000 žrtava. Primijetimo da je broj žrtava 

dobiven popisom iz 1964. točno 58,9 posto od Kočovićeve brojke, dakle, veoma 

blizu “famoznih” 59 posto, “famoznih” zato jer je smiješno poslije izvršenoga 

popisa znati točan postotak “onih koje je trebalo obuhvatiti popisom”, a koji nisu 

popisani. 

Podaci Kočovića i Žerjavića potvrđuju procjene koje su vrijedile i ranije i s kojima 

je Jugoslavija izašla pred Njemačku, ali koje nije mogla potvrditi popisom iz 1964. 

Istraživanja koja vjerojatno opravdavaju djelovanje dr. Bulajića u šezdesetim, 

nepovoljna su za dr. Bulajića osamdesetih i devedesetih godina! On se zato 

“obračunava” (samo) sa Žerjavićevim rezultatima, uspoređujući njegove procjene 

za BiH (316.000) s onim što tvrdi 1989. Predsjedništvo Republičke konferencije 

SSRN (453.877). Kako je to Predsjedništvo 1989. godine moglo znati točniju 

brojku od brojke koja je dobivena popisom iz 1964. (177.045 bez 

kolaboracionista) nije poznato, ali zato će Bulajić tvrditi: “Važno je napomenuti 
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da ni broj od 453.877 ne predstavlja konačan broj žrtava na području Bosne i 

Hercegovine.” On naravno “dokazuje” i navodnu netočnost popisa iz 1964., 

navodeći podatke za sela Veliko Nabrđe, Uštice, Zemun, ne navodeći odakle mu 

sada točni “mesni podaci”. Ali i ti podaci samo potvrđuju Kočovićeve i 

Žerjavićeve procjene. Naravno, on to ne “vidi”, nego smatra da je dovoljno reći 

da su njihovi rezultati netočni te stalno ponavljati brojku od 700.000 žrtava u 

Jasenovcu, dakle brojku koja je više od 70 posto od brojke koju je Jugoslavija 

dostavila Njemačkoj još do 1963. godine! 

Pri svemu tome, dr. Bulajiću nije važno da prema takvom njegovom računu izlazi 

da su Srbi tijekom Drugog svjetskog rata morali imati mnogo, mnogo veći 

natalitet nego u predratnim i poslijeratnim godinama! Bez obzira što rata u Srbiji 

nije bilo od kraja 1941. do kraja rata, tako nešto je teško (i žalosno) obrazložiti. 

Važno je ponavljati kao papiga brojku od 700.000 pobijenih u Jasenovcu, 

vjerojatno i zato što prave brojke pokazuju da je više žrtava bilo u beogradskim 

logorima nego u Jasenovcu. 

Rezultati ovakve politike doveli su do stravičnih rezultata u ratu 1991.- 1995. 

Recimo samo neke podatke o ratu u Hrvatskoj. Još 1990. JNA je zauzela Baranju, 

općinu Beli Manastir (sa samo 25,5 posto Srba), u kolovozu 1991. napadnuti su 

Vukovar (37,4 posto Srba) i dijelovi općina Osijek i Vinkovci. Pored zauzetih 11 

općina s većinskim srpskim pučanstvom, zauzeli su općine Petrinja (44,6 posto 

Srba), Pakrac (46,4 posto), Podravska Slatina (35,8 posto), dio općine Nova 

Gradiška (21,8 posto), Slunj (29,8 posto), Drniš (21,3 posto), dio općine Otočac 

(32,2 posto), dio općine Karlovac (26,6 posto). Grad Vukovar potpuno je razoren, 

a i mnoga mjesta naseljena ne samo Hrvatima. Sve vrijeme Srbi su granatirali 

slobodna područja, stambena naselja, tvornice, crkve, škole, bolnice, pa su čak 

minirali i razorili branu na hidrocentrali Peruća. 

Na okupiranom području i u neposrednoj blizini potpuno ili djelomično porušeno 

je više od 140.000 stambenih objekata, 120 tvornica, 1023 sakralna objekta 

(crkava, kapela, samostana i župnih dvora), oko 50 škola, 20 bolnica, 60 mostova 

na cestama i prugama, električni i telefonski vodovi. Na okupiranom području 

Hrvatima je oduzimano gotovo sve. Protjerano je ili izbjeglo 

180.000 ljudi. Iz BiH je izbjeglo oko 200.000 Muslimana i 160.000 Hrvata, iz 

Vojvodine 45.000, iz Srbije 15.000, sa Kosova 7.000 i iz Crne Gore oko 500 

Hrvata. Jedno vrijeme Hrvatska je imala više od 600.000 izbjeglica i prognanika. 

Najgore od svega velik je broj izgubljenih života, invalida rata i unesrećenih 

obitelji. A da ne govorimo kakvi su podaci za BiH! 

Umjesto svega toga, nekima je i nadalje važnije manipulirati žrtvama Drugog 

svjetskog rata, poglavito žrtvama Jasenovca. Time oni najviše govore o sebi 

samima! 
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ODGOVOR DR. SC. MIRKU VALENTIĆU 

 
Dragi kolega Valentiću, 

 

Zahvaljujem Ti se na Tvom e-mailu i komentarima Otvorebog pisma koje je 

Mario Filipi uputio novoizabranom Predsjedniku Vrhovnog suda: 

 

Subject:  RE: Mario Filipi Otvoreno pismo Dobroniću 

Date:  Wed, 27 Oct 2021 12:22:34 +0200 

From:  Mirko Valentic  

To:  'Josip Pecaric' <pecaric@element.hr> 

 

Poštovani kolega, zahvaljujem na Vašoj dobroti da ste mi poslali vrlo vrijedan i 

zanimljiv prilog kojeg je napisao Mario Filipi, na veliku temu – pitanje našeg 

odnosa prema uzviku, uskliku „Za dom spremni“, a kojeg se danas veže isključivo 

za ustaše, kao navodno njihov, ili još točnije: samo njihov pozdrav!. To može biti 

privlačno samo onim pojedincima koji, da li zlo namjerno ili iz nekih drugih 

motiva, vežu ovaj usklik isključivo uz Drugi svjetski rat i njegovu ustašku 

sastavnicu. 

I ja sam primijetio u Večernjem listu obraćanje predsjednika vrhovne sudbene 

vlasti u nas dr. Dobronića narodu s njegovom zastrašujućom izjavom. 

Zastrašujućom najprije zbog toga jer pokazuje potpuno nepoznavanje materije a 

objavljuje kao čovjek s najvišeg sudbenog mjesta. Kada sam prvi put čitao prilog 

dr. Dobronića prva pomisao bila je da li je ovo poziv na kažnjavanje i linč , tj. na 

progon jednog starog ili davnog usklika koji je u različitim inačicama poznat čak 

u pučkoj tradiciji. O čemu gospodin Mario Filipi progovara s toliko senzibiliteta 

da me upravo njegov tekst potakao da vam se javim i zahvalim da ste mi skrenuli 

pozornost. Čovjeku preostaje tek da se sa starim Rimljaninom čudi i pita: „O 

tempora o mores Senatus (…). Kako se lako može izgubiti autoritet, tj . 

vjerodostojnost, kada se nepoznavanjem materije zaplovi nemirnim vodama 

političkog diskursa.  

Mario Filipi je još jedan u nizu izuzetnih Hrvata. Rođen je u Zagrebu 24. 03. 1950. 

godine. Prvu zagrebačku gimnaziju završio je 1968. godine, a 1972. Fakultet 

političkih znanosti (u to vrijeme nauka) u Zagrebu. Budući da od samog početka 

zbog katoličkog odgoja nije želio ući u tadašnju partiju zvanu Savez komunista, 

bilo kakav rad na bolje plaćenim radnim mjestima bio mu je onemogućen zbog 

nedostatka specifične osobine zvane “moralno-politička podobnost”. 

Kao gimnazijalac bio je fanatično odan veslanju provodeći svo slobodno vrijeme 

u društvu s veslima i čamcima. Velika volja i rad donijeli su rezultate, pa je dvojac 

s kormilarom u kojemu su uz njega bili još partner Jurica Rakamarić i kormilar 

Zlatko Milinković bio 1968. pobjednik na probnom prvenstvu svijeta za juniore 

u Amsterdamu. 

Zbog teških životnih prilika daljnja sportska karijera mu nije bila uspješna. 

Ponekad je poduzimao po malo bizarne sportske pothvate, kao što je utrka na 100 
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km ili plivački maratoni koje je plivao već kao invalid. Sport je neprestano dio 

njegovog života kao eliksir koji kroz napetost mišića održava zdravlje. 

Nekoliko godina za vrijeme studija, a onda još gotovo dva desetljeća radio je kao 

novinar u raznim redakcijama, a onda je došao rat. Bio je svjedok svakodnevnog 

slijetanja helikoptera na helidrom bolnice Rebro s dramatičnim teretom – teško 

ranjenim hrvatskim vojnicima. U tom trenutku donio je odluku dragovoljno otići 

na mjesta gdje je najgore – na istočnu bojišnicu. I u ratu je koristio svoje 

mirnodobsko znanje koristeći ponajviše kameru i foto-aparat. 

Boraveći na najopasnijim mjestima, sve je vjerojatnije bilo da će i sam stradati. 

Kobni trenutak stigao je u nedjelju, 13. listopada 1991. kada se je našao na 

krivome mjestu u krivo vrijeme. Između sela Nuštar i Marinci, na domak 

Vukovaru, granate iz srpskog tenka ubile su deset hrvatskih vojnika, a Filipi je 

teško ranjen. Ipak, sportsko srce iz mladih veslačkih dana i čvrsta vjera u Boga i 

pravednost borbe svog naroda pomogli su mu preživjeti i svoj život nastaviti bez 

ruke i noge, u društvu s protezama. 

Vremena koja su došla kasnije pokazala su da je rat protiv Hrvatske prestao samo 

u smislu pucnjave, ali ostao je rat riječima, ekonomijom i propagandom, a na kraju 

i medicinom, točnije biološkim ratom. Zato se je sve više posvetio pisanju. Ovo 

je treće izdanje njegove prve knjige s istim naslovom, ali nadopunjena novim 

saznanjima. Kasnije je objavio knjigu svojih ratnih svjedočanstava u riječi i 

fotografijama pod naslovom „Na istočnom pragu Domovine“, a kasnije i zbirku 

vlastitih pjesama pod naslovom „Od mira do rata i natrag“. 

A koliko je talentiran Mario Filipi govori i njegova najnovija Stand up komedija 

“Kako glumiti normalnog čovjeka“. 

Naravno, sramotni odnos prema hrvatskim braniteljima i Domovinskom ratu bio 

je dodatni motiv da nastavi svoj novinarski rat. Evo jednog od niza njegovih 

tekstova na tu temu nama posebno zanimljivog jer je to njegovo izlaganje na 6. 

Hrvatskom žrtvoslovnom kongresu: 

M. Filipi: Postupanje institucija prema hrvatskim braniteljima 

23. lipnja 2013. 

 

TUĐINCI U VLASTITOJ KUĆI 

 

Kada smo se vraćali iz bolnica nakon ranjavanja, mislili smo da je naša žrtva 

svetinja koju se nikada nitko ne će usuditi dirnuti. Ali, uskoro je domoljublje 

"izišlo iz mode", zatim se je Domovinski rat pretvorio u "građanski", onda smo 

ušli u "region" i na kraju nas je "nagazila" vlast iz 2000.g. 

Medijska laž o braniteljima 

Vladajućima su se pridružili i mediji koji su stvorili lažnu predodžbu o nama. 

Postali smo privilegirani nasilnici, pijanci, narkomani, prolupali ljudi koji siju 

strah po obiteljima,tuku djecu, maltretiraju žene i ne rade ništa. 
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Za nas su rezervirane naslovnice i velike slike ako počinimo zločin ili skrivimo 

nesreću. Ako isto učini netko drugi, naslovi su manji, a ako je netko iz "osjetljivih 

skupina", onda se pišu sitni inicijali. Hrvatski branitelji većinom su istisnuti iz 

hrvatske vojske i policije, mnogi otjerani u mirovinu, a neki i u bijedu odakle 

gledaju kako domaći i svjetski "hohštapleri" rastaču voljenu Domovinu. 

 



ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJNI 217 

 

Vrijedimo manje nego divlje svinje 

Gotovo svatko od nas došao je do strašnog zaključka: "Nisam se borio za ovakvu 

državu". Mnogi su postavili pitanje: "Je li to imalo smisla?", a onda i:"Ima li 

smisla živjeti?" Cijela jedna brigada pala je u ponor samoubojstva. Željeli su tim 

strašnim činom probuditi nečiju savjest. Ali bili su u zabludi. Neki ljudi nemaju 

savjest. Za njih smo teret, pa svaki umrli predstavlja samo problem manje. 

Nitko ne zna koliko ima samoubojstava branitelja. Do kraja 2006. g. bilo 1.751. 

Koliki je taj strašan broj danas nitko ne zna, jer nitko ne broji. Neki se nisu ubili, 

ali su zbog nepravdi postali žrtve poroka, a neki su naprosto umrli od tuge. Svi su 

oni žrtve arogancije karijerista koji su zgazili njihovu žrtvu da sebi prigrabe moć, 

novac, vlast i sl. Najčešće su to bezvrijedni tipovi, kukavice, dezerteri ili muljatori 

svih vrsta. 

Da je negdje uginulo 2.000 medvjeda, jelena ili divljih svinja, odmah bi se cijela 

država digla na noge. A za sudbinu stvaratelja države nikoga nije briga. Svi 

zajedno, uključujući i ona četiri koji su bili najteži invalidi, vrijedimo mnogo 

manje od divljih životinja. Kada sami pokušamo učiniti nešto u svoju korist, kao 

kada je prije nekoliko godina udruga 100% invalida povela je akciju da se adaptira 

jedan stari hotel u kojemu bi se takvi ljudi mogli odmarati, institucije šute. Ni 

podrška NATO-a nije pomogla. 

Ignoriranje je glavno oružje 

Budući da smo većinom suprotni od matrice o branitelju nasilniku, moćni mediji 

nas ignoriraju. Ako hrvatski branitelj slika, piše knjige, pleše, pjeva, bavi se 

znanošću, ili radi bilo što drugo lijepo i dobro, to se "ne događa". Hrvatski branitelj 

nema pravo biti dobar, pametan i plemenit. Možda ne bismo ni "postojali" da se 
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ne pojavljujemo na misama i svečanostima, ponekad i u odori hrvatske vojske. Ali 

i tada smo samo kulisa koja se ni ne spominje. 

 

Ignoriranje je doživio čak i Darko Kralj, paralimpijski pobjednik iz Pekinga u 

bacanju kugle, koji je u jednom danu pet puta oborio svjetski rekord, što je 

nezabilježeno u svijetu sporta igdje i ikad. Mediji su rekorde "preskočili", a zlato 

je osvojio "hrvatski predstavnik". Da je on junak Domovinskog rata, jedan od 

prvih koji je u ratu ostao bez noge, i to je ispušteno. Priča o njemu objavljena je 

tek kada više nije bila aktualna. 

Stvorena je izokrenuta stvarnost. Hrvatski branitelji postaju marginalci, a "slavne 

osobe" su bezvrijedni likovi kao bogataši sumnjive prošlosti, izoperirane 

"ljepotice" koje se za njih "kače", glazbenici bez talenta, pjevači bez glasa, radio-

spikeri s govornom manom, stare i debele tv-voditeljice, razne vrste LGBT osoba 

i sl., dakle oni koji su prirodno marginalci. 

Za svaki važniji državni problem moćni mediji pitaju svoje političke "mi-ljenike", 

"Jugoslovene" koji redovito "pljuju" po svojoj Domovini, njezinim vrijednostima 

i poštenim ljudima. Hrvatski branitelji nemaju riječ, jer smo "ruralni tipovi", 

"seljačine", iako među nama ima pravnika, politologa, doktora znanosti i 

profesora. Osobno sam politolog. 
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Hajke na ljude 

Za one koji su se u nečemu istakli vrijedi druga taktika –hajka. Tu najgore prolaze 

najuspješniji ratni zapovjednici. Zatvaraju se bez dokaza, osuđuju na temelju 

smušenih proturječnih svjedočenja, "gule" zatvor, izlaze na slobodu, ali ostaje 

ljaga na njihovom časnom imenu. 

Mirko Norac, Branimir Glavaš, Dario Kordić i Tihomir Blaškić samo su 

najpoznatija imena nedužnih koji robijaju ili su robijali. Vrhunac sadizma je kada 

zlikovci zatvaraju onoga koji je "kriv" jer se je branio, kao Veljko Marić, uznik u 

Beogradu. Oni, međutim, koji su se istakli nekim drugim djelovanjem, žrtve su 

druge vrste hajke. Njima se lijepi etiketa nacizma, čime se bave čak i tako daleki 

časopisi kao što je "Jerusalem Post" čija tema je Marko Perković-Thompson, dok 

mu se u Domovini "pakiraju" drugi "specijaliteti". 

Hajka i na sitne ribe 

Manje istaknuti ljudi izloženi su drugoj vrsti hajke. Molim vas da mi ne zamjerite 

što sebe uzimam kao primjer. Moj rad, narav i aktivnosti nikako se ne uklapaju u 

matricu o nasilnom prolupalom pijancu. Zato moja djela i Inverzija Stvorena je 

izokrenuta stvarnost. Hrvatski branitelji postaju marginalci, a "slavne osobe" su 

bezvrijedni likovi kao bogataši sumnjive prošlosti, izoperirane "ljepotice" koje se 

za njih "kače", glazbenici bez talenta, pjevači bez glasa, radio-spikeri s govornom 

manom, stare i debele tv-voditeljice, razne vrste LGBT osoba i sl., dakle oni koji 

su prirodno marginalci. aktivnosti "ne postoje", ali ja postojim i evo na koji način 

i tko sve mi zagorčava život. 

HEP me tuži od 2003. godine do danas tražeći da platim paušale za električnu 

energiju na lokaciji na kojoj me nema već 18 (osamnaest) godina. Komunalno 

poduzeće "Ponikve" Krka podiglo je protiv mene do sada četiri tužbe (čekam petu) 

tražeći da plaćam paušale za vodu koja je isključena i vodomjer odnesen jer sam 

odbio platiti poskupljenje cijene vode za 1.700%. Do sada su sve tužbe dobili i iz 

moje mirovine prisilno naplatili preko 7.000 kuna. 

Tuži me čak i Državna uprava da "dugujem" blizu 50.000 kuna (s kamatama i 

mnogo više), jer su mi navodno godinama isplaćivali preveliku naknadu za tuđu 

njegu i pomoć. Istovremeno uopće nemam rješenje iz kojeg bih vidio moja prava. 

I oni su dobili spor u prvom stupnju. 

Najviše me boli postupanje policije, jer sam ranjen u društvu hrvatskih policajaca 

koji su oko mene ginuli, a preživjeli me po cijenu života spašavali. Sada neki 

njihovi kolege nasrću na mene bez ikakvog razloga i povoda, oslovljavaju me na 

ponižavajući način, pitaju kuda putujem (čak slovenski i mađarski policajci), 

zaustavljaju i "prevrću" mi auto u Bavarskoj, Danskoj, Švedskoj i Francuskoj, 

činim "prekršaj" jer u Bosnu i Hercegovinu želim ući s osobnom iskaznicom, 

progone me s parkirališta, odvoze mi auto "paukom", a u zapisnik pišu lažno 

mjesto događaja. 
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Moj obiteljski mir više ne postoji, jer stalno primam pisma s povratnicom. Do 

sada sam primio toliko kuverti da njima mogu popločiti skoro cijelu kuhinju. 

Poštar je najnepoželjniji gost na mojim vratima – ni kriv ni dužan. 

Koraci unatrag s ortopedskim pomagalima 

Ortopedska pomagala su nama ključ normalnog života, ali država na njima štedi. 

Nekada je problem bio čak i jednokratni kateter za paraplegičare, jer je "kvrgavi" 

bio osam puta jeftiniji od oblog. Tada smo predlagali nekim doktorima i 

političarima da jeftini kateter uguraju u svoj penis kako bi shvatili zašto ga dečki 

ne vole. 

Danas se pojavljuje visoka tehnologija – kompjutorski upravljana i hidraulična 

pomagala. Njihov razvoj teče sporo, a cijene rastu munjevito. Srednja klasa je 

slabe kvalitete, a sofisticirana potpuno nedostupna. Kada bih mogao do-biti 

vrhunsku protezu ruke i noge, na ruci bih nosio BMW, a na nozi "Mercedes", dok 

vozim "Peugeot" koji je jeftiniji od oba ta pomagala. 

Zaključak 

Stav nekih državnih i paradržavnih institucija, domaćih i stranih, prema hrvatskim 

braniteljima, osobito najtežim invalidima, je neprimjeren, nečovječan i ponekad 

neciviliziran. O tome bi se moralo razgovarati na parlamentarnoj razini i to i u 

Zagrebu i u Bruxellesu. 

Mario Filipi 

6. Hrvatski žrtvoslovni kongres 

https://www.hkv.hr/domovini/branitelji/15456-m-filipi-postupanje-institucija-

prema-hrvatskim-braniteljima.html  

G. Filipi je i kolumnist na portalu dragovoljac.com. Evo njegovih najčitanijih 

kolumni: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/2839-odlucujuca-bitka-za-

pljacku-hrvatske-vodi-se-rusenjem-predsjednice  

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/6894-predsjednica-je-do-

kraja-prerezala-granu-na-kojoj-sjedi  

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/6701-tito-je-psihopatski-

hladnokrvno-isplanirao-proveo-i-nadzirao-pokolj-ljudi-koje-je-zvao-hrvatski-

smrad  

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/22127-kako-je-ubijena-

hrvatska-pravoslavna-crkva  

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/3217-trumpofobija-elitne-

gerijatrije  

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/7027-pojavio-se-je-novi-

patuljak-ovaj-bi-nas-sve-strpao-u-bajbokanu  

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/8222-eto-vam-hibridnog-

rata-glupanderi-29-novembra-opet-se-ubija-hrvatska  

https://www.hkv.hr/domovini/branitelji/15456-m-filipi-postupanje-institucija-prema-hrvatskim-braniteljima.html
https://www.hkv.hr/domovini/branitelji/15456-m-filipi-postupanje-institucija-prema-hrvatskim-braniteljima.html
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/2839-odlucujuca-bitka-za-pljacku-hrvatske-vodi-se-rusenjem-predsjednice
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/2839-odlucujuca-bitka-za-pljacku-hrvatske-vodi-se-rusenjem-predsjednice
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/6894-predsjednica-je-do-kraja-prerezala-granu-na-kojoj-sjedi
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/6894-predsjednica-je-do-kraja-prerezala-granu-na-kojoj-sjedi
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/6701-tito-je-psihopatski-hladnokrvno-isplanirao-proveo-i-nadzirao-pokolj-ljudi-koje-je-zvao-hrvatski-smrad
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/6701-tito-je-psihopatski-hladnokrvno-isplanirao-proveo-i-nadzirao-pokolj-ljudi-koje-je-zvao-hrvatski-smrad
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/6701-tito-je-psihopatski-hladnokrvno-isplanirao-proveo-i-nadzirao-pokolj-ljudi-koje-je-zvao-hrvatski-smrad
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/22127-kako-je-ubijena-hrvatska-pravoslavna-crkva
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/22127-kako-je-ubijena-hrvatska-pravoslavna-crkva
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/3217-trumpofobija-elitne-gerijatrije
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/3217-trumpofobija-elitne-gerijatrije
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/7027-pojavio-se-je-novi-patuljak-ovaj-bi-nas-sve-strpao-u-bajbokanu
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/7027-pojavio-se-je-novi-patuljak-ovaj-bi-nas-sve-strpao-u-bajbokanu
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/8222-eto-vam-hibridnog-rata-glupanderi-29-novembra-opet-se-ubija-hrvatska
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/8222-eto-vam-hibridnog-rata-glupanderi-29-novembra-opet-se-ubija-hrvatska
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https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/4846-zelis-li-zaustaviti-

domoljuba-reci-mu-da-je-populist  

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/4228-kada-bi-i-postojao-

zajednicki-jezik-mogao-bi-se-zvati-jedino-hrvatski  

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/3608-srpsko-stablo-je-

zlocudna-prijetnja  

Marijeva pisma meni sam znao komentirati stavljati u svojim knjigama. 

Inače, ovaj Mariov tekst su mnogi zapazili. Tako je nastupio u 'Bujici', a moj dragi 

prijatelj i veliki hrvatski domoljub Stanko Šarić ga je stavio na svom facebooku i 

kaže mi da je bilo jako puno komentara.  

Puno Te pozdravlja Tvoj prijatelj 

Josip Pečarić 
  

https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/4846-zelis-li-zaustaviti-domoljuba-reci-mu-da-je-populist
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/4846-zelis-li-zaustaviti-domoljuba-reci-mu-da-je-populist
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/4228-kada-bi-i-postojao-zajednicki-jezik-mogao-bi-se-zvati-jedino-hrvatski
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/4228-kada-bi-i-postojao-zajednicki-jezik-mogao-bi-se-zvati-jedino-hrvatski
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/3608-srpsko-stablo-je-zlocudna-prijetnja
https://www.dragovoljac.com/index.php/mario-filipi/3608-srpsko-stablo-je-zlocudna-prijetnja
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LILI BENČIK O DOBRONIĆU, JB TITU I IDS-u 

(DOBRONIĆ I OSTALI 'HRVATSKI' DUŽNOSNICI I ZDS. 

4.) 

 
Četvrtak je pa DRŽAVOTVORNI Hrvati čitaju Hrvatski tjednik. Na naslovnici 

Dobronić nova zvijezda vladajuće Četničke koalicije u RH uz tekst; 

ORWELLOVSKI KLAUN JUGOSLAVENSKOG TIPA 

Dno dna: Milanović i HDZ na čelo Vrhovnoga suda doveli čovjeka koji s 

velikosrpskih pozicija govori o pozdravu Za dom spremni i Zavnohu, vrijeđa 

hrvatske branitelje i staje na stran agresora, nije ni pročitao Ustav, ima problem 

s logikom, a nije bio sposoban ni ponoviti riječi prisege u Saboru 

Možemo slobodno reći: jezgrovit opis same Četničke koalicije u RH, zar ne? A 

izbor Dobronića je velika pobjeda Četničke koalicije jer su joj se pridružili i neki 

za koje se vjerovalo da su državotvorni Hrvati (recimo Fah idiot tjedna u 

Hrvatskom tjedniku). Tako je za Hrvatsku bilo 2,5% zastupnika! To bi moglo 

poslužiti Daliboru Pausu, predsjedniku IDS-a da 'dokaže' kako nije jedan od fah 

idiota. Naime 2,5% spada u statističku pogrješku, pa drug Paus ima pravo smatrati 

da su svi za četništvo u RH. 

O novoj zvijezdi Četničke koalicije Dobroniću pišu u svojim tekstovima jaka 

pera Hrvatskog tjednika:  

Karlo Kralj, Hoće li Radovan Dobronić stopirati izručenja udbaških likvidatora; 

Josip Jović, Jedan izabran silom, drugi pod prisilom; 

Ivica Marijačić, Milanović predsjednik koji je još daleko od državnika;  

i Damir Pešorda. Akademija, Dobronić, Toše… 

Za moj komentar bitan je drug Paus. Podsjetio me na jedan moj boravak u Istri 

prije 12 godina, a izravno se nadovezuje na moj prethodni tekst: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28338-dobronic-jb-tito-i-ja  

Evo kako sam zabavljao prijatelje pričajući o tom posjetu Istri: 

Nikad se nisam toliko isprepadao kao tada. Vodili su me i pokazivali prelijepa 

istarska mjesta. Uživao bih sve do trenutaka kada bi sjeli u kafićima. Sjedili bi, 

pijuckali svoja pića, a onda bih se ja okrenuo i prestravio. U svim mjestima u 

kojima smo bili ti kafići su bili u ulicama i trgovima koja su nosili imena jednog 

od najvećih zločinaca u svjetskoj povijesti. Strašno, zar ne! 

Vjerojatno vam je čudno da sam se ja prestravio kada se obično hvalim kako smo 

i JB Tito i ja među deset u svijetu: on kao ubojica, a ja po broju matematičkih 

radova. Stvar je u tome što me ne bi upozorili da sjedimo u takvoj ulici ili trgu, pa 

je šok bio strašan. 

A o takvoj Istri i Dobroniću nitko nije pozvaniji pisati od Lili Benčin, zar ne? Evo 

njenog teksta: 

 

 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28338-dobronic-jb-tito-i-ja
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LILI BENČIK: IDS VELIČA I SLAVI KOMUNISTIČKE ZLOČINCE, A 

TRAŽI DA SE ZABRANI ZA DOM SPREMNI?! 

 

27 Listopad 2021  

 

I naravno odmah se na tu temu nalijepio, tko će drugi nego IDS, sa novim 

predsjednikom, ali istom licemjernom politikom. 

Zabranili bi oni i ime Hrvatsko, i vratili Jugoslavensko, odmah promptno, samo 

da mogu. 

U IDS-u ništa novo! Promijenjeno je samo ime predsjednika stranke! Iste floskule, 

isto ideološko lamentiranje, da se zamagli kriminalno, nesposobno i ideološki 

neprimjereno upravljanje Istrom. 

Sva sreća da nisu više na vlasti u Puli, pa se puno lakše diše, bez njihove političke, 

medijske i ine podobnosti i blokade javne riječi. 

Tek je novoimenovani sudac Dobronić sjeo na stolicu predsjednika Vrhovnog 

suda, odmah se kao najvažnija tema pojavi Za dom spremni! Ništa drugo nije 

važnije u Hrvatskoj od tog pozdrava?! 

I naravno odmah se na tu temu nalijepio, tko će drugi nego IDS, sa novim 

predsjednikom, ali istom licemjernom politikom. 

Zabranili bi oni i ime Hrvatsko, i vratili Jugoslavensko, odmah promptno, samo 

da mogu. 
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„"Taj je prijedlog završio negdje u ladici i namjerno nikad nije upućen u 

proceduru. Ovim putem najavljujem da ćemo ovih dana taj prijedlog ponovno 

uputiti u saborsku proceduru. Taj pozdrav treba zabraniti i tu priču završiti jednom 

zauvijek", naglasio je Paus (novi predsjednik) 

Ma dajte, a koga to drug Paus i IDS predstavljaju ? Koliki dio stanovništva 

Hrvatske predstavljaju, da ćete oni određivati koju priču treba završiti jednom 

zauvijek?  

Neka stranka ima, negdje sam pročitala oko 8 000 članova, dobili su potporu na 

lokalnim izborima od 33 337 glasova što ukupno iznosi 41 337 glasova, uz 

pretpostavku da je svaki član stranke glasovao U odnosu na ukupno biračko tijelo 

u Hrvatskoj od 3 859 487 to je svega 0, 1 %. IDS bi sa 0,1 % „zabranjivao pozdrav 

Za dom spremni i tu priču završio jednom za svagda“ !? Ma nemojte me 

nasmijavati!? 

E „junačine“ iz IDS-a, zašto ne uklonite „jednom za svagda“ komunističke 

zločince iz javnog života, njihove oznake, nazive ulica, trgova, parkova i pozdrav 

„Smrt fašizmu, sloboda narodu“ kada su komunisti = fašisti= nacisti, isti 

zločinci!? 

A ja bih da se mene pita, a ne pita me se, kao ni vas , sve vas čelnike IDS-a jednom 

za svagda strpala u pržun, oduzela vam svu imovinsku korist, za svo zlo što ste 

učinili istarskom narodu, u 30 godina koliko ste na političkoj sceni! 

Nacistima, fašistima , ustašama i jednom djelu četnika koji nije prešao u partizane 

i kokardu zamijenio titovkom sa crvenom zvijezdom, suđeno je poslije rata. 

Suđeno i presuđeno, uglavnom na smrtne kazne, dok komunističkim zločincima 

nitko nikada nije sudio, a kamoli presudio za masovne zločine koje su počinili. 
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„ZDS, istaknuo je, ne može više biti tema koja se svako toliko baci u eter kako bi 

se odvukla pažnja od pravih tema, niti cijela zemlja može godinama biti "taoc šake 

radikala" 

Nažalost Hrvatska je talac ne „šake radikala“ nego djece komunizma koji nisu 

vidjeli i proživjeli njegovo poslijeratno lice, nego zadnji stadij prije propasti, kada 

je bio olabavio stisak diktature i terora. 

A zašto se kao glavna tema ne pojave komunistički zločini i njihov pozdrav „Smrt 

fašizmu, sloboda narodu“!? 

Zašto ne traže zabranu tog pokliča!? 

Da nije razlog zato što su njihovi očevi, djedovi ili bake sudjelovali u stvaranju 

Jugoslavije, koja je stvorena na zločinu prema Hrvatima i hrvatskom narodu!? 

Za usporedbu zadnja udbina žrtva ubijena je 1989.godine u Njemačkoj. Neki su 

ubijeni na brutalan način kao što su ubijani Hrvati i domoljubi po cijeloj Hrvatskoj 

po završetku ratnih operacija 1945.godine. 

IDS je stranka koja slavi i glorificira komunističke zločince, ali je prva za osudu i 

zabranu Za dom spremni!  

IDS se predstavlja kao proeuropska stranka lijevo orijentirana, ali gle čuda, veliki 

Europljani, koji su htjeli čak i Euroregiju Istru, ne prihvaćaju europske vrijednosti, 

Rezolucije Vijeća Europe, ni Rezolucije Europskog parlamenta o osudi 

komunizma. 

Istra je 30 godina talac IDS-a politike rashrvaćivanja, talijanizacije i uvođenja 

dvojezičnosti! 

Za samo 6.03 % Talijana naspram 68.33 % Hrvata, dvojezičnošću je obuhvaćeno 

67 % stanovnika Istre. 

Ne samo talijanizacije, nego i istrijanizacije u kontekstu rashrvaćivanja. odnosno 

proglašavanje istarskih Hrvata Istrijanima. 

Istrijanima, kojih na ovom popisu stanovnika nema! Nema jer nisu ni narod, ni 

narodnost, nego IDS-ova promašena nacija! 

Po IDS-u komunistički zločini su u redu, zločinci mogu imati ulice, trgove, 

parkove, obale, ali glavni problem je njih Za dom spremni!? 

Ništa IDS-u ne znači Rezolucija Vijeća EU 1481/2006 o osudi komunizma, po 

Crnoj knjizi komunizma po kojoj je komunizam pobio stotinjak milijuna ljudi! 

Ništa ne znači ni Rezolucija EU Parlamenta od 19.rujna 2019.godine, koja po 

zločinima izjednačuje fašizam, nacizam i komunizam i u kojoj piše: 

5. poziva sve države članice EU-a da provedu jasno i principijelno preispitivanje 

zločina i djela agresije koje su počinili totalitarni komunistički režimi i nacistički 

režim; 

18. napominje da u javnim prostorima nekih država članica (parkovima, trgovima, 

ulicama itd.) i dalje postoje spomenici kojima se veličaju totalitarni režimi, što 

otvara put iskrivljivanju povijesnih činjenica o posljedicama Drugog svjetskog 

rata i propagiranju totalitarnog političkog sustava 

https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/TA-9-2019-0021_HR.html 

Upravo sadržaji iz članka 18, rašireni su po cijeloj Istri. 

U Puli postoji Titov park. U Fažani se održavaju Titovi dani. Natpisi TITO po 

cijeloj Istri, na brdu iznad Raše, u masliniku kraj Poreča , obale maršala Tita … 

https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/TA-9-2019-0021_HR.html
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Nikada se IDS-ovci i komunisti nisu zapitali kako se osjeća rodbina ljudi koje su 

ubili ili dali ubiti Titovi komunisti? Nikada, jer za njih postoje dvostruga mjerila 

po kojima su komunistički zločini –opravdani! 

To je nevažno, glavni zločin je pozdrav Za dom spremni!? 

A HOS-ovci i hrvatski branitelji, koji su se borili i ginuli u Domovinskom ratu 

pod amblemom Za dom spremni, upravo protiv tih jugoslavenskih , komunističkih 

i četničkih zločinaca nisu „ dopustivi u bilo kojoj prilici“ 

Znači da danas nisu prihvatljivi ljudi koji su pod tim insignijama život dali za 

slobodnu Hrvatsku? Sramotno i kukavički! To ionako nije bio IDS-ovcima njihov 

rat. 

Mario Sandrić tada izjavljuje” Nas Istrane neka puste na miru, jer nam rat nije 

potreban (…) Zato upućujemo apel Hrvatima, Slovencima i Jugoslaviji da nam 

našu djecu vrate doma. Nisu djeca zaslužila da se bore, ginu i ožalošćuju svoje 

majke, sestre i braću za nečija nacistička opredjeljenja“ 

Za IDS-ovce Domovinski rat nije bio njihov rat! To je bio rat za „nacistička 

opredjeljenja“. Tada na početku velikosrpske i JNA agresije još su bili “Istrani”. 

Kasnije je Sandrić talijanizirao svoje prezime u Sandri. 

27.siječnja 1998 .godine pojavio se Ivan Pauletta sa inicijativom Zemlja Istra, 

koju je javno podupirao jedan dio istarske dijaspore ( Australija). Projekat Zemlja 

Istra počinje rečenicom da je : 

“Neupitno i neotuđivo pravo građana Istre na samoodređenje, pravo da 

samostalno odlučuju o svojoj sudbini” Konkretno “pravo na samoupravnu 

autonomiju ” i domete “Ograničenje odrediti će sami građani Istre” Precizirano bi 

to bilo ” Da svako služenje vojnih ,policijskih i drugih službi izvan Istre, građani 
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čine na vlastitu odgovornost” jer da je “necivilizacijski i ponižavajuće za istarske 

mladiće da sudjeluju u nazadnim i kriminalnim nacionalističkim ratovima” 

Zamislite, to se zbilo nakon Oluje 1995, godine! 

Obilježava se obljetnica Titove smrti, slavi ga se u Labinu , pa labinska IDS-ova 

vlast, vraća i natpis Tito, na vrh rudarskog šohta, što je potpuno u suprotnosti sa 

člankom 18. Rezolucije EU Parlamenta od 19.rujna 2019.godine. 

Josip Hrvatin, predsjednik Društva Josip Broz Tito iz Labina, blago rečeno priča 

nebuloze i bedastoće, a ustvari pokazuje svoje veliko neznanje i nepoznavanje ne 

tako davne prošlosti bivše, propale Jugoslavije: 

Osvrnuo se Hrvatin i na nedavnu odluku HVIDRE Labin da više neće s 

predstavnicima grada sudjelovati u obilježavanju važnih događaja. Hrvatin je 

ponovio da ovdje nikada nije bilo komunizma nego se u bivšoj državi gradio 

socijalizam te da će labinsko Društvo i dalje obilježavati sve važne događaje iz 

naše povijesti. 

„Čini mi se da Tito sve više dobiva na značaju s obzirom kakva je ekonomska 

situacija u Hrvatskoj. Sve više ljudi uviđa koliko je u njegovo doba njegova 

politika bila pravedna za narod. Mi smo nekad od dosta razvijene zemlje došli na 

začelje Europe. Neshvatljivo je da se izmišljaju stvari o Titu koji je dao veliki 

doprinos ne samo u Jugoslaviji i za Jugoslaviju nego i za cijeli svijet kroz pokret 

nesvrstanih. Mi u Hrvatskoj više ne znamo za nesvrstane, odmah smo ih odbacili 

a mogli smo puno profitirati kroz suradnju sa nesvrstanima i iskoristiti taj pokret. 

Tito je cijenjen svugdje u svijetu tako da smo mi i danas ponosni na našeg Tita, 

rekao je između ostalog Hrvatin istaknuvši da treba točno ustanoviti broj žrtava u 

svim režimima i događajima, jer prema podacima koje se iznose za Bleiburg 

ispada da je tamo bilo i više od milijun žrtava a to bi značilo da kada bi se zbrojile 

sve žrtve koje navode desničari Hrvatska bi imala prije Drugog svjetskog rata 

blizu deset milijuna stanovnika“ 

https://www.glasistre.hr/istra/u-labinu-obiljezena-godisnjica-titove-smrti-josip-

hrvatin-steta-sto-hrvatska-nije-iskoristila-pokret-nesvrstanih-718819 

Mogu se samo nasmijati i reći „blago onima koji žive u neznanju“, njihov je cijeli 

svijet, po njihovu nepoznavanju povijesnih činjenica. 

I ne samo to nego sa prijezirom gledaju na one koji im ukazuju na njihovo 

neznanje, jer ne žele prihvatiti istinu u svom ideološki ispranom mozgu! 

Zamislite „ neshvatljivo je da se izmišljaju stvari o Titu“ !? 

Izmišljaju, povijesni revizionizam za isprane mozgove, naravno da je neshvatljivo, 

jer ne mogu logično i objektivno razmišljati. 

Pa da njega i javnost malo podsjetim na povijesne činjenice: i to logičnim slijedom: 

1. Tko je vodio Narodnooslobodilačku borbu 1941-1945.godine? 

Komunistička partija Jugoslavije 

2. Tko je vodio Komunističku partiju Jugoslavije? 

Josip Broz Tito 

3. Tko je bio predsjednik Jugoslavije? 

https://www.glasistre.hr/istra/u-labinu-obiljezena-godisnjica-titove-smrti-josip-hrvatin-steta-sto-hrvatska-nije-iskoristila-pokret-nesvrstanih-718819
https://www.glasistre.hr/istra/u-labinu-obiljezena-godisnjica-titove-smrti-josip-hrvatin-steta-sto-hrvatska-nije-iskoristila-pokret-nesvrstanih-718819
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Josip Broz Tito 

4. Tko je bio vrhovni zapovjednik Jugoslavenske vojske JNA? 

Maršal Josip Broz Tito 

Tko je vladao u Jugoslaviji , koja stranka? 

Komunistička partija Jugoslavije, sa predsjednikom Josipom Brozom Titom 

5. Koji društveni sistem je vladao u Jugoslaviji? 

Komunistički sa Komunističkom partijom na čelu. 

6. Što je bila Narodnooslobodilačka borba? 
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Oslobodilački rat i komunistička revolucija za novo komunističko društveno 

uređenje. 

Komunistička partija Jugoslavije, je 1952.godine promijenila ime u Savez 

komunista Jugoslavije! Nije u Savez socijalista, nego Savez Komunista Jugoslavije. 

Time sam u potpunosti opovrgnula riječi Josipa Hrvatina, da u Jugoslaviji nikada 

nije bilo komunizma, nego da se gradio socijalizam. On javno obmanjuje najprije 

samog sebe, pa onda čitatelje širenjem netočnih povijesnih činjenica. 

O pokretu nesvrstanih neću trošiti riječi, jer je nebitan u svjetskim razmjerima i 

nema nikakav značaj u svjetskoj politici. Služio je samo kao Titova samopromocija 

po trećem svijetu siromašnih zemalja, da se kočoperi, kao car i sa jahtom putuje 

po svjetskim morima, naravno sve plaćeno iz državne kase 

„Tito je cijenjen svugdje u svijetu“, baš da se uvjerimo koliko je cijenjen, na 

desetom mjestu masovnih svjetskih ubojica.! 

Ekonomska i sveukupna situacija u Hrvatskoj je upravo takva kakvu proizvode 

nasljednici komunizma koji od osamostaljenja vladaju Hrvatskom! To nema veze 

sa desnicom, ni ljevicom, već sa njihovom nesposobnošću da bilo koji problem 

riješe pozitivno i uspješno. 

O zločinima komunista u Istri g. Josip Horvat čisto sumnjam da nema saznanja, 

ali ponoviti ću čitateljima: 

Prof. dr. sc. Ivan Milotić javno i razgovjetno nabraja zločine koje su komunisti 

počinili u Istri. 

Po kapitulaciji Italije 8.rujna 1943.godine, talijanska vojska povlačila se u rasulu, 

odmah su počeli masovno nestajati ljudi u jamama, što nije prošlo nezapaženo u 

svijetu. 

Istru i Julijsku krajinu titova vojska „oslobodila“ je u svibnju 1945, i stigla sve do 

Trsta. 

U samo 40 dana koliko je bila u Trstu, titova vojska, umjesto da čuva ljudske 

živote, jer rat je završio, pobila je 15 000 stanovnika, nenaoružanih ljudi, jer 

talijanskih fašista nije bilo od rujna 1943.godine. Tada su se punile jame, kao na 

pr. Bazovica i ostale nazvane fojbe. Zločine su počinili pojedinci, ali u okviru 

politike jugoslavenskog zločinačkog političkog režima. Kako su u krvavom žaru 

likvidacija titovi partizani neselektivno pobili i nekoliko Engleza, nakon toga 

Englezi su istjerali titovu vojsku iz Trsta i Pule . 

Masovne likvidacije nije počinio narod, nego režim, komunistički režim. Evo 

Josipu Horvatu da u Jugoslaviji nije nikada bilo komunizma!? 

https://youtu.be/pl67vOFeveA 

Naročito je na udaru bilo istarsko svećenstvo, jer Partiji je Crkva bila najveći 

neprijatelj. Zamislite stanovništvo već tisuću godina vjeruje svojim svećenicima i 

moli se Bogu, a ne komunističkoj partiji i njenome „Bogu“ krvavoj crvenoj 

zvijezdi. 

U Istri su komunisti ubili 15 svećenika i 3 bogoslova. 

Bl. Miroslav Bulešić je zaklan 24.kolovoza 1947. godine u Lanišću 

Bl. Francesco Bonifacio nakon što su druzi došli po njega, nestao je i nikada mu 

tijelo nije pronađeno. 

https://youtu.be/pl67vOFeveA
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Pobijeni su svi istaknuti istarski narodnjaci, a među njima i otac od biskupa u miru 

Ivana Milovana 

Uz svećenike koji su bili ubijeni, ili oni koji su bilo progonjeni, osuđivani i 

zatvarani, nalazi se dovoljno neistraženi dio istarskih narodnjaka, sakristana i 

drugih koji su mučenički bili ubijeni od strane komunističke vlasti. Uglavnom su 

bili likvidirani pod tezom da su surađivali s okupatorom, bez ikakvih dokaza. 

Vjerojatno je još koji sakristan i zvonar doživio sličnu sudbinu, ali je teško doći 

do njihovih podataka. Ljudi još uvijek o tome nerado govore. 

U jame –fojbe bačeno je 2 000-4 000 ljudi , brojke su sporne što je veliki prijepor 

između talijanskih i hrvatskih povjesničara. 

 

Fojbe IDS ne spominje , to nije bitno!? 

Svakako je bitno, jer svaki ljudski život je bitan, jedan jedini neponovljiv! Sve 

zločine treba osuditi i zločince kazniti, a ne selektivno „jednom za svagda“ samo 

njima nepodobne! 

Međutim IDS-ovcima nije , važno je samo da se “jednom za svagda „ riješi pitanje 

Za dom spremni! Pitam se samo zbog čega?  



ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJNI 231 

 

Istra nije bila u sastavu NDH, nego pod Italijom, tako da se u Istri nije moglo čuti 

„Za dom spremni“, a IDS-ovcima strašno smeta: Vjerojatno zato što njima sve 

hrvatsko smeta! 

 

Lili Benčik/hrvatskepravice 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28324-lili-bencik-ids-

velica-i-slavi-komunisticke-zlocince-a-trazi-da-se-zabrani-za-dom-spremni  

 

A o zločincu JB Titu piše i Šime Letina: 

GLAS IZ WASHINGTONA ŠIME LETINA: NACIONALNO PORIJEKLO, 

ZASLUGE I ZLOČINI JOSIPA BROZA TITA 

https://hrvatskonebo.org/2021/10/26/glas-iz-washingtona-sime-letina-

nacionalno-porijeklo-zasluge-i-zlocini-josipa-broza-tita/  

Ali vratimo se Lili Benčik. U Prilogu vam dajem njen najnoviji tekst, zapravo 

pitanje Dobroniću. 

 

Josip Pečarić 

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28324-lili-bencik-ids-velica-i-slavi-komunisticke-zlocince-a-trazi-da-se-zabrani-za-dom-spremni
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28324-lili-bencik-ids-velica-i-slavi-komunisticke-zlocince-a-trazi-da-se-zabrani-za-dom-spremni
https://hrvatskonebo.org/2021/10/26/glas-iz-washingtona-sime-letina-nacionalno-porijeklo-zasluge-i-zlocini-josipa-broza-tita/
https://hrvatskonebo.org/2021/10/26/glas-iz-washingtona-sime-letina-nacionalno-porijeklo-zasluge-i-zlocini-josipa-broza-tita/
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PRILOG 

 

GOSPODINE PREDSJEDNIČE VRHOVNOG SUDA 

ZAŠTO NISTE 19.SIJEČNJA 1992. GODINE 

HRVATSKIM BRANITELJIMA U POŽEGI KOD 

POLAGANJA PRISEGE OBJASNILI DA ZA DOM 

SPREMNI NIJE DOPUSTIV NI U KOJOJ PRILICI!? 

 
28 Listopad 2021  

 
Za dom spremni nedopustiv !? 

Na svečanosti prisega 123 brigade Hrvatske vojske 19.siječnja 1992.godine u 

Požegi, znači nakon svjetskog priznanja samostalne Republike Hrvatske, orilo se 

Za dom spremni! 

Suče Dobronić zašto niste onda istupili pred hrvatske branitelje u Požegi i rekli 

im da Za dom spremni nije dopustiv ni u kojoj prilici, pa ni u obrani svog doma, 

svoje domovine i svoje obitelji? 

Zašto niste u rujnu, listopadu i studenom 1991.godine otišli u Vukovar i HOS-

ovcima objasnili da ne koriste Za dom spremni ni u obrani Vukovara, da ne bi 

slučajno povrijedili „osjetljive četničke dušice“ jer taj poklič nije dopustiv ni u 

kojoj prilici!¨? 

A četnici su pjevali tako dopuštene pjesme: Aoj Slobo šalji nam salate, bit će 

mesa, bit će mesa, klat ćemo Hrvate…“ i tako su dopušteno Velikosrpski osvajači 

na grad ispalili više od 6,5 milijuna projektila. Srušili su vukovarsku ratnu bolnicu 

i brojne civilne objekte, pretvorili grad u ruševine, a za to do danas nitko nikad 

nije odgovarao, nikoga hrvatsko Pravosuđe nije optužilo!? 

Tako su dopušteno velikosrbi bez kazne i osude, pobili 402 djece, a hrvatsko 

pravosuđe što jest nedopustivo, nikoga za to nije optužilo, ni osudilo. 

Hrvatski branitelji „ nedopustivo“ polažu prisegu uz poklič Za dom spremni (od 

17,41 minute do 17,48 minuta) uz odobrenje hrvatskog državnog vrha i građana 

Požege, a vi kažete da nije dopustivo ni u kojoj prilici!? 

A vi gdje ste vi bili tada kada je hrvatski narod krvario?  

Kada su hrvatska djeca ginula? 

Kada je hrvatski grad Vukovar izgledao kao Hirošima? 

Suče Dobronić po vašoj biografiji imali ste tada 31 godinu, i niste sudionik 

Domovinskog rata, a sudili biste i presudili ljudima koji su ne štedeći sebe i svoj 

život bili spremni za obranu svog doma i život dati?  

Četiri brata Šoljić dala su život Za dom i domovinu u kojoj ste vi sada izabrani za 

predsjednika Vrhovnog suda, ali ne da njima sudite, nego da pravedno sudite 

neprijateljima hrvatske države. 

Ma „bravo gospodine suč po meni imate crveni karton!“ 
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Jer umjesto da sudite komunističkim zločincima vi sudite hrvatskim braniteljima 

koji nemaju nikakve veze sa NDH, već su se borili upravo protiv jugoslavenskih 

i velikosrpskih agresora. 

Hrvati su se referendumom 19.svibnja 1991.godine ogromnom većinom od izašlih 

83,56 posto birača, njih čak 94,17 posto izjasnili za samostalnu i neovisnu 

Republiku Hrvatsku. 

Hrvatski je sabor dana 8. listopada 1991. godine jednoglasno donio Odluku o 

raskidu svih državnopravnih veza Republike Hrvatske s ostalim republikama i 

pokrajinama SFRJ. 

To znači da u Hrvatskoj prestaju važiti sve jugoslavenske vrednote ili 

jugoslavenski sustav vrijednosti, i na snagu stupa hrvatski sustav vrijednosti, koji 

je definiran Ustavom RH i zakonima koji se na njega nadovezuju. 

-na povijesnoj prekretnici odbacivanja komunističkog sustava i promjena 

međunarodnog poretka u Europi, hrvatski je narod na prvim demokratskim 

izborima (godine 1990.), slobodno izraženom voljom potvrdio svoju tisućgodišnju 

državnu samobitnost. 

– u novom Ustavu Republike Hrvatske (1990.) i pobjedi hrvatskog naroda i 

hrvatskih branitelja u pravednom, legitimnom, obrambenom i oslobodilačkom 

Domovinskom ratu (1991. – 1995.) kojima je hrvatski narod iskazao svoju 

odlučnost i spremnost za uspostavu i očuvanje Republike Hrvatske kao 

samostalne i nezavisne, suverene i demokratske države.- NN 85/2010 

Kao pravnik vi to svakako znate i bolje od nas laika, da je Domovinski rat temelj 

na kojem je nastala samostalna hrvatska država!  

Da se taj rat vodio protiv jugo-armije i velikosrba, koji su silom htjeli uništiti 

hrvatski narod, njegovu vjeru rušenjem crkvi, njegovu kulturu, rušenjem i 

paljenjem škola i knjižnica i njegovo postojanje kao naroda masovnim 

likvidacijama. 

Svemu tome razoružan i goloruk hrvatski narod, herojskom i nadljudskom voljom 

i snagom obranio je svoj dom i svoju domovinu upravo sa tim pokličem Za dom 

spremni. 

Zabranom koju najavljujete, nastavljate jugo i velikosrpsku agresiju na hrvatski 

narod i poništavate Domovinski rat što je ustvari protuustavno! 

„U Ustavu RH i Zakonima nigdje ne stoji da je Ustavni sud proglasio pozdrav 

ZDS „neustavnim“ i da stoga svaka uporaba tog pozdrava, neovisno o 

okolnostima slučaja, mora biti kažnjiva. I ta je teza potpuno pogrešna. Istina, 

Ustavni sud je u nekoliko slučajeva u povodu ocjene ustavnosti određenih akata 

tijela javne vlasti (nazivi ulica) i odlučivanja o tužbama zbog navodnih povreda 

određenih ustavnih prava i sloboda (slučajevi Šimunić i Miljak) jasno izrazio svoj 

stav o zločinačkom karakteru NDH i pozdravu ZDS kao ustaškom pozdravu i 

ustvrdio da su ustaška ideologija i praksa nespojive s temeljnim vrednotama 

hrvatskog Ustava. 

Kako uopće neki pozdrav može biti neustavan? 

To međutim nikako ne znači da je Ustavni sud proglasio ZDS ili bilo koji drugi 

pozdrav „neustavnim“ (kako bi uopće neki pozdrav mogao biti „neustavan“?) i da 
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je time redovne sudove obvezao da beziznimno kažnjavaju svakog tko na javnome 

mjestu koristi pozdrav ZDS, neovisno o okolnostima svakog slučaja posebice.“ 

https://www.telegram.hr/politika-kriminal/vesna-alaburic-zasto-nisu-u-pravu-

oni-koji-napadaju-posljednju-odluku-suda-o-za-dom-spremni/ 

Ovdje se radi o Domovinskom ratu, koji nema nikakve veze sa NDH. Tu tezu da 

je Za dom spremni koji je korišten u Domovinskom ratu ustaški pozdrav koriste 

velikosrbi i yugofili , koji se ni nakon 30 godina ne mogu pomiriti sa postojanjem 

samostalne hrvatske države, pa je blate i stigmatiziraju na taj način! 

Zar vi suče Dobronić spadate u ovu kategoriju velikosrba i yugofila, kada kažete 

da ZA DOM SPREMNI nije dopustiv ni u kojoj prilici? 

Pa vi time kršite Ustav RH! 

Za komunističke zločine hrvatsko pravosuđe nikoga nije osudilo, što je 

nedopustivo u svakoj prilici. 

Jugoslavenski komunistički režim bio je zločinački, totalitaran, represivan i 

diktatorski režim, izjednačen po zločinima sa ostalim totalitarnim režimima 

fašizmom, nacizmom i ostalim oblicima bliskim tim režimima. 

Po završetku 2.svjetskog rata pripadnicima tih vojsci i političari, fašizma, 

nacizma, ustaštva i četništva, koji nisu pred kraj rata zamijenili kokardu sa kapom 

partizankom, bilo je suđeno i presuđeno većim djelom smrtnom kaznom. 

Za masovne komunističke zločine i likvidacije Hrvata, nitko nikada nije suđen, ni 

osuđen, ni u Jugoslaviji, što je razumljivo, ali ni u Hrvatskoj. 

Hrvatsko Pravosuđe u 30 godina nikoga nije osudilo za komunističke zločine, ali 

je bilo brzo i promptno u progonu i osuđivanju hrvatskih branitelja, što dokazuje 

njegov karakter kao protivnika samostalne države Hrvatske. 

Hrvatske branitelje tereti se ovrhama za presude u korist agresorskih vojnika, koji 

su iz Srbije došli na hrvatsko tlo ubijati Hrvate, a Srbija ne želi ni čuti o plaćanju 

odštete, čak ni ne priznaje postojanje logora na teritoriju Hrvatske gdje su zatočili, 

mučili, silovali i ubijali ne samo hrvatske branitelje, nego djecu i starce. Kakvo je 

to Pravosuđe suče Dobronić? Hrvatsko nije! 

I umjesto da Pravosuđe postavite kao hrvatsko, da sudite udbašima i 

komunističkim zločincima, koji su ubijali Hrvate, što vi radite? 

Sprečavate da im se sudi u Njemačkoj, sprečavate i Njemačku da radi vaš posao, 

koja kada nećete vi istraživati i suditi za ubojstva Hrvata, radi ona za one Hrvate 

koji su ubijeni na njenom tlu. 

Kako je rekao saborski zastupnik Zlatko Hasanbegović, po programu str.11, 

kandidata (vas) kvalificira za nastavnika ONO ili političara, a nikako za 

predsjednika Vrhovnog suda. 

https://youtu.be/xingOw3i1Yg 

Evo popisa Hrvata koje je jugoslavenska tajna služba UDBA poubijala van 

granica Jugoslavije, na području jurisdikcije drugih zemalja: 

  

01. Ivan Protulipac 1946 Italija 

02. Ilija Abramović 1948 Austrija 

03. Dinka Domančinović 1960 Argentina 

04. Rudolf Kantonci 1962 Argentina 

https://www.telegram.hr/politika-kriminal/vesna-alaburic-zasto-nisu-u-pravu-oni-koji-napadaju-posljednju-odluku-suda-o-za-dom-spremni/
https://www.telegram.hr/politika-kriminal/vesna-alaburic-zasto-nisu-u-pravu-oni-koji-napadaju-posljednju-odluku-suda-o-za-dom-spremni/
https://youtu.be/xingOw3i1Yg
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05. AnđelkoVučina 1966 Kanada 

06. Mate Miličević 966 Kanada 

07. Marijan Šimundić 1967 Njemačka 

08. Jozo Jelić 1967 Njemačka 

09. Mile Jelić 1967 Njemačka 

10. Petar Tominac 1967 Njemačka 

11. Vlado Murat 1967 Njemačka 

12. Anđelko Pernar 1967 Njemačka 

13. Hrvoje Ursa 1968 Njemačka 

14. Đurp Kokić 1968 Njemačka 

15. Mile Rukavina 1968 Njemačka 

16. Krešimir Tolj 1968 Njemačka 

17. Vid Maričić 1968 Njemačka 

18. Ante Znaor 1968 Italija 

19. Josip Krtalić 1968 Italija 

20. Nedjeljko Mrkonjić 1968 Francuska 

21. Pere Čović 1968 Australija 

22. Mirko Čurić 1969 Njemačka 

23. Nahid Kulenović 1969 Njemačka 

24. Vjekoslav Luburić 1969 Španjolska 

25. Mijo Lijić 1970 Švedska 

26. Mriko Šimić 1971 Njemačka 

27. Ivo Bogdan 1971 Argentina 

28. Maksim Krstulović 1971 Velika Britanija 

29. Drago Mihalić 1972 Njemačka 

30. Josip Senić 1972 Njemačka 

31. Dr. Branko Jelić 1972 Njemačka 

32. Stjepan Ševo 1972 Italija 

33. Tatjana Ševo 1972 Italija 

34. RosemariBahorić 1972 Italija 

35. Stjepan Crnogorac 1972 Slovenija 

36. Ante Miličević 1972 Jugoslavija 

37. Josip Buljan-Mikulić 1973 Njemačka 

38. Mate Jozak 1974 Njemačka 

39. Ilija Vučić 1975 Njemačka 

40. Ivica Miošević 1975 Njemačka 

41. Nikola Martinović 1975 Austrija 

42. Matko Bradarić 1975 Belgija 

43. Vinko Eljuga 1975 Danska 

44. Stipe Mikulić 1975 Švedska 

45. Nikola Penava 1975 Njemačka 

46. Ivan Tuksor 1976 Francuska 

47. Ivan Vučić 1977 Njemačka 

48. Jozo Oreč 1977 Južnoafrička Republika 

49. Bruno Bušić 1978 Francuska 
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50. Križan Brkić 1978 USA 

51. Jozo Miloš 1979 Njemačka 

52. Marijan Rudela 1979 USA 

53. Zvonko Štimac 1979 USA 

54. Goran Šećer 1979 Kanada 

55. CvitkoCicvarić 1979 Kanada 

56. Nikola Miličević 1980 Njemačka 

57. Mirko Desker 1980 Njemačka 

58. Antun Kostić 1981 Njemačka 

59. Mate Kolić 1981 Francuska 

60. Petar Bilandžić 1981 Njemačka 

61. Ivan Jurišić 1981 Njemačka 

62. Mladen Jurišić 1981 Njemačka 

63. Stanko Nižić 1981 Švicarska 

64. Ivo Furlić 1981 Njemačka 

65. Đuro Zagajski 1983 Njemačka 

66. Franjo Mikulić 1983 Njemačka 

67. Milan Župan 1983 Njemačka 

68. Stjepan Đureković 1983 Njemačka 

69. Slavko Logarić 1984 Njemačka 

70. Franjo Mašić 1986 USA 

71. Damir Đureković 1987 Kanada 

72. Ivan Hlevnjak 1987 Njemačka 

73. Ante Đapić 1989 Njemačka 

  

Nestali Hrvati  

  

01. Zlatko Milković 1949 Francuska 

02. Zvonimir Kučar 1963 Francuska 

03. Geza Pašti 1965 Francuska 

04. Alija Koso 1971 Brazil 

05. Ante Medolić 1973 Brazil 

Ubijeni samo zato što su Hrvati, jer hrvatska državotvorna ideja bila je nespojiva 

sa yuvrijednostima. 

Neki od njih ubijeni su na brutalan način, Stjepan Đureković udarcima sjekirom 

po glavi, obitelj Ševo kada je ubijena i devetogodišnja djevojčica: 

„Obitelj Ševo i ubojica odatle su, sporednom cestom, krenuli u pravcu Venecije. 

Ševo je vozio; do njega je sjedila Tatjana; a otraga ubojica i mala Rosemarija. U 

jednom zavoju, kad je Ševo usporio, ubojica mu je ispalio tri hica u zatiljak. Ševo 

je na mjestu bio mrtav. Automobil se zanio i sletio u jarak. Tatjana, premda vezana 

pojasom za sigurnost, zgrabila je ubojičin revolver i otrgla prigušivač zvuka. 

Ubojica je ispalio više hitaca prema njoj i smrtno je ranio. Nakon toga je ispalio 

dva hica u glavu devetogodišnjoj Rosemariji i trenutačno je usmrtio. Prilikom 

napuštanja automobila ubojica je vidio da je Tatjana još živa, pa je stavio novi 

šaržer u revolver i čitavog ga ispucao u već polumrtvo Tatjanino tijelo. Nakon 
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toga je, pod zaštitom gustog mraka, pretrčao vinograd i sjeo u automobil koji ga 

je tu čekao te nestao u pravcu Trsta. U blizini zločina nalazila se talijanska vojarna. 

Dočasnik Francesco Lombardi i vojnik Salvatore di Garbo, koji su čuli pucnjavu 

i potrčali prema mjestu odakle se čula, kasnije su izjavili: "Iako smo vojnici, kad 

smo došli na mjesto zločina, bili smo potreseni i ostali smo bez riječi. Prizor je 

bio jeziv". Nakon ubojstva obitelji Ševo, Sindičić je pobjegao u Jugoslaviju. 

Nastavio je raditi za Udbu - pod novim pseudonimom "Pitagora". 

Pročitajte više na: https://blog.vecernji.hr/zvonimir-despot/ubojstvo-obitelji-

stjepana-seve-9612 - blog.vecernji.hr 

„Ubojstvo u Titovo ime“ - tajna odreda smrti u Njemačkoj naslov je 45-minutnog 

dokumentarnog filma o seriji ubojstava u režiji jugoslavenske tajne službe protiv 

političkih neistomišljenika - hrvatskih emigranata na njemačkom teritoriju, koji 

se emitirao na 1. programu njemačke državne televizije, a potom i na Bavarskoj 

televiziji i Deutsche Welleu. 

Sjećate se kakav skandal je izbio prije samog ulaska Hrvatske u EU 2013.godine? 

 Tadašnji predsjednik Vlade a sadašnji predsjednik države Zoran Milanović bio 

protiv izručenja udbaških šefova Josipa Perkovića i Zdravka Mustača Njemačkoj 

za brutalno ubojstvo Stjepana Đurekovića. 

Europski uhidbeni nalog (skraćeno EUN) nalog je nadležnog pravosudnog tijela 

države članice EU za uhićenje i predaju osobe koja se zatekne u drugoj državi 

članici u svrhu kaznenoga progona ili izvršenja zatvorske kazne ili mjere koja 

uključuje oduzimanje slobode. EUN postoji od 13. lipnja 2002. kao "Okvirna 

odluka o europskom uhidbenom nalogu i postupcima predaje između država 

članica" 

"Zakon o pravosudnoj suradnji u kaznenim stvarima s državama članicama 

Europske unije" zakon je kojim je implementiran europski uhidbeni nalog u pravni 

poredak Republike Hrvatske. Kroz ovaj zakon Hrvatska je dužna izručivati svoje 

državljane na osnovi europskog uhidbenog naloga koji se izdaje zbog postojanja 

sumnje da je osoba počinila zločin na području druge države članice Europske 

unije. Zakon je u ljeto 2013. godine u hrvatskim medijima prozvan Lex Perković 

zbog izmjene napravljene 28. lipnja 2013godine, kojom je odlučeno da će 

Hrvatska izručivati samo osobe koje se terete za zločine počinjene na području 

drugih članica Europske unije poslije 7. kolovoza 2002.godine Time je pokusano 

spriječiti izručenje Josipa Perkovića Njemačkoj koji se sumnjičio za ubojstvo 

hrvatskog disidenta Stjepana Đurekovića koji je ubijen 1983. godine. 

Jasno je što se zbiva sa predsjednikom Vrhovnog suda i zašto je odmah krenuo sa 

napadom na Za dom spremni. To je zamagljivanje spašavanja od izručivanja 

udbinih ubojica Njemačkoj, po EU uhidbenim nalozima.  

Ponavlja se scenario Lex Perković samo ovaj puta u ulozi predsjednika Vrhovnog 

suda koji bi izručenja trebao spriječiti. Zato se predsjedniku Milanoviću žurilo taj 

problem riješiti. Radovan Dobronić uzeo je za pomoćnicu Zlatu Đurđević. 

Pretpostavlja se po stilu pisanja da je ona vama suče Dobroniću pisala program 

što se tiče zastare EU uhidbenog naloga i zabrane Za dom spremni. 

Zlata Đurđević bila bi po tome veza između predsjednika Milanovića, bivšeg 

predsjednika Josipovića, udbaša Perkovića, Mustača, Nobila i Manolića… 

https://blog.vecernji.hr/zvonimir-despot/ubojstvo-obitelji-stjepana-seve-9612
https://blog.vecernji.hr/zvonimir-despot/ubojstvo-obitelji-stjepana-seve-9612
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Dva nova europska istražna naloga Njemačka je poslala za Tomislavom Mičićem 

i Brankom Bradvicom. Sumnjiče ih da su sudjelovali u ubojstvu Joze Miloša 

daleke 1979.godine za račun Udbe kako bi sakrili trag koji je vodio prema ubojici 

Brune Bušića, javlja Nacional. 

https://www.nacional.hr/njemacka-trazi-dna-dvojice-osumnjicenih-za-ubojstvo-

emigranta-joze-milosa-iz-1979/ 

Znači cijela lakrdija oko izbora predsjednika Vrhovnog suda osmišljena je da se 

spriječe daljnja izručenja udbaša Njemačkoj za udbaška ubojstva hrvatskih 

emigranata koji su ubijeni na teritoriju Njemačke. 

Ovakvo hrvatsko Pravosuđe im neće nikada suditi, i sada ih još treba zaštititi da 

im Njemačko pravosuđe ne sudi! Pa do kada!  

Zar zločin nije zločin, ma tko ga počinio? 

Evo što je na tu temu izjavio predsjednik Milanović, ponižavajući hrvatske žrtve: 

„Posljedica tog nesretnog lexa Perkovića i izručenja ove dvojice Tuđmanovih 

udbaša (Perkovića i Mustača, op. ž.p.), k vragu, ne tak je, imaju i oni neke zasluge 

za hrvatsku državu, zbog nekakvog emigranta (Stjepana Đurekovića) kojeg smo 

počeli izjednačavat s Brunom Bušićem - a oni su nebo i zemlja - ta dva čovjeka, 

rezultira time da Hrvatska već osam godina izručuje svoje državljane šakom i 

kapom. Dakle, nastavit ću ovu priču. Ljude koje ne bi trebalo izručiti za nekakva 

djela koja su u zastari, džepare - ne ubojice. To su naši državljani. Nisu najbolji 

među nama. Mi ih izručujemo. I nitko drugi u Evropi. Jer je ta praksa postavljena 

tada zbog ove dvojice koji su sad u zatvoru. Ja ih pomilovat neću, ne kanim kao 

ni ikoga. Ali hrvatski ljudi, možda ne najuzorniji građani, kao zadnji tanki ćumur 

iz Bosne, idu u vagonima a drugi nama odbijaju. Osam godina to traje da bi se 

štitila stražnjica nekolicine sudaca koji su u toj zavjeri sudjelovali. Dosta je. 

Ukinite to više! Država koja ne štiti svoje građane, pa i barabe, nije država.“ 

Država Hrvatska štiti udbaše, ubojice Hrvata! To je cilj! Njih sačuvati od osude! 

A u isto vrijeme zabranjivati Za dom spremni koji ne može biti neustavan, (kako 

bi uopće neki pozdrav mogao biti „neustavan“?) 

Zašto se predsjednik Milanović ne potrudi zaštititi hrvatske državljane, hrvatske 

branitelje od Srpskog zakona o univerzalnoj jurisdikciji i natjerati Srbiju da ga 

ukine? 

Od 2003. godine u Republici Srbiji na snazi je Zakon o univerzalnoj jurisdikciji 

koji omogućava srbijanskim sudovima da primijene nacionalno kazneno pravo na 

počinitelja — stranca koji je počinio kazneno djelo u inozemstvu, protiv stranca 

ili strane države, i ne nalazi se na teritoriju države u kojoj mu se sudi. 

Srbija je to pravo iskoristila kada je na 12 godina zatvora optužila hrvatskog 

državljanina Veljka Marića, a na optužnicama se nalaze i drugi hrvatski građani 

koji nisu upoznati s činjenicom da je za njima raspisana tjeralica i kojima prijeti 

opasnost od uhićenja pri ulasku u Srbiju. Tako su srbijanske vlasti nedavno na 

graničnom prijelazu Bogojevo uhitile hrvatskog branitelja Zdravka Hlobika kojeg 

su zamijenili za njegovog imenjaka, za kojim je raspisana tjeralica zbog optužbe 

za terorizam u Domovinskom ratu. 

Ovim zakonom Srbija se proglasila „mini Haagom”, uspostavivši pravo da sudi 

bilo kome. Zakon o univerzalnoj jurisdikciji odstupa od pravnih standarda koji 

https://www.nacional.hr/njemacka-trazi-dna-dvojice-osumnjicenih-za-ubojstvo-emigranta-joze-milosa-iz-1979/
https://www.nacional.hr/njemacka-trazi-dna-dvojice-osumnjicenih-za-ubojstvo-emigranta-joze-milosa-iz-1979/
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postoje u Europskoj uniji i da predstavlja kamen spoticanja u pregovorima 

Republike Srbije i Europske unije. 

Samostalna država Hrvatska dopušta da se njenim građanima sudi u drugim 

zemljama!? To samo pokazuje koliko nam je neučinkovito, neuređeno i 

nepravedno Pravosuđe! 

Kakvu pravnu sigurnost država Hrvatska pruža svojim građanima pokazuje 

hrvatsko pravosuđe koje ju je pretvorilo u zemlju pravnih apsurda, nepravde, 

kriminala i korupcije! 

  

Lili Benčik/hrvatskepravice 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28337-gospodine-

predsjednice-vrhovnog-suda-zasto-niste-19-sijecnja-1992-godine-hrvatskim-

braniteljima-u-pozegi-kod-polaganja-prisege-objasnili-da-za-dom-spremni-nije-

dopustiv-ni-u-kojoj-prilici  
  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28337-gospodine-predsjednice-vrhovnog-suda-zasto-niste-19-sijecnja-1992-godine-hrvatskim-braniteljima-u-pozegi-kod-polaganja-prisege-objasnili-da-za-dom-spremni-nije-dopustiv-ni-u-kojoj-prilici
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28337-gospodine-predsjednice-vrhovnog-suda-zasto-niste-19-sijecnja-1992-godine-hrvatskim-braniteljima-u-pozegi-kod-polaganja-prisege-objasnili-da-za-dom-spremni-nije-dopustiv-ni-u-kojoj-prilici
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28337-gospodine-predsjednice-vrhovnog-suda-zasto-niste-19-sijecnja-1992-godine-hrvatskim-braniteljima-u-pozegi-kod-polaganja-prisege-objasnili-da-za-dom-spremni-nije-dopustiv-ni-u-kojoj-prilici
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28337-gospodine-predsjednice-vrhovnog-suda-zasto-niste-19-sijecnja-1992-godine-hrvatskim-braniteljima-u-pozegi-kod-polaganja-prisege-objasnili-da-za-dom-spremni-nije-dopustiv-ni-u-kojoj-prilici
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SKEJO, DOBRONIĆ I DVA JOSIPA 

(DOBRONIĆ I OSTALI 'HRVATSKI' DUŽNOSNICI I ZDS. 

5.) 
 

Prije objavljivanja knjige “HOS” poslao sam je dragom prijatelju Marku Skeju, 

ratnom zapovjedniku slavne IX. bojne HOS-a "Rafael vitez Boban". U knjizi se 

nalaze i fotografije iz Čavoglava na kojima smo dr. sc. Josip Stjepandić, 

predsjednik HAZUDD-a i ja sa Skejom, Thompsonom i drugim HOS-ovcima koji 

su ove godine na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti i Dan hrvatskih branitelja 

bili u Čavoglavama. 

 

 
Dva Josipa sa Skejom i njegovim HOS-ovcima 
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Dva Josipa sa Skejom 

 

Dr. Stjepandić je naš istaknuti znanstvenik u Njemačkoj, gdje je dobio 4 nagrade 

za inovaciju. Iako radi u privatnoj firmi, u kojoj je mali dioničar, objavio je skoro 

200 znanstvenih radova i 13 knjiga. Urednik je u velikom broju međunarodnih 

časopisa. Najbolji od njih (Journal of Industrial Information Integration) najbolji 

je u svijetu u dvije kategorije. Već više godina se dopisuje s njemačkim 

dopisnicima iz jugoistočne Europe. Posljedično oni više ne objavljuju ružne 

članke o Hrvatskoj, kao što su to činili u vrijeme vlade Tihomira Oreškovića ili 

svjetskog nogometnog prvenstva 2018. Puno putuje. Po vlastitim riječima provede 

svaki dan u prosjeku dva sata u automobilu. Uz Thompsonovu glazbu. Od svake 

pjesme stihove znade napamet.  

Ja sam i po najnovijem istraživanju Sveučilišta Stanford na listi najutjecajnijih 

znanstvenika u svijetu. I ove godine sam s najviše radova među znanstvenicima 

iz RH. To u RH nitko neće objaviti, ali za razliku od prošle godine ove godine me 

se ipak spominje. Moji matematičari - tko bi drugi? Naime, fakulteti i sveučilišta 

se hvale sa takvim dostignućima svojih znanstvenika. Tako mi o tom najnovijem 

istraživanju akademik Andrej Dujella koji je i sam na toj listi javlja tko sve 

obavještava o tome: 
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Dva Josipa s Thompsonom 

 

PMF Zagreb: 

http://www.pmf.unizg.hr/math/izdvojeno?@=1mm2s#news_117200  

http://e.math.hr/vijesti/211025hrvatski-matemati-ari-na-listi-2-najcitiranijih-

znanstvenika 

PMF Split: 

http://www.pmf.unizg.hr/math/izdvojeno?@=1mm2s#news_117200
http://e.math.hr/vijesti/211025hrvatski-matemati-ari-na-listi-2-najcitiranijih-znanstvenika
http://e.math.hr/vijesti/211025hrvatski-matemati-ari-na-listi-2-najcitiranijih-znanstvenika
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https://www.pmfst.unist.hr/damir-vukicevic-medu-2-najutjecajnijih-

znanstvenika-u-2020-godini/ 

Hrvatsko katoličko sveučilište: 

https://www.unicath.hr/profesorica-livia-puljak-s-hks-a-u-1-znanstvenika-na-

svijetu-s-najvecim-utjecajem-citiranosti-za-2020-godinu 

Sveučilište u Splitu 

https://www.unist.hr/novosti/znanstvenici-sveucilista-u-splitu-me%C4%91u-2-

posto-najcitiranijih-u-svijetu-u-2020-godini 

FESB Split  

https://www.fesb.unist.hr/2021/10/28/znanstvenici-fesb-a-medu-2-posto-

najcitiranijih-u-svijetu-u-2020-godini/ 

Slobodna Dalmacija: 

https://slobodnadalmacija.hr/split/znanstvenici-sveucilista-u-splitu-postigli-

zapazen-uspjeh-nalaze-se-medu-najcitiranijima-i-najutjecajnijima-u-svijetu-u-

2020-godini-1138665 

FSB Zagreb: 

https://www.fsb.unizg.hr/index.php?fsbonline&novosti&id=35350. 

Kolega Dujella je našao i: Niš se pohvalio s jednim svojim:  

http://gaf.ni.ac.rs/_news/news.htm 

 

 
 

https://www.pmfst.unist.hr/damir-vukicevic-medu-2-najutjecajnijih-znanstvenika-u-2020-godini/
https://www.pmfst.unist.hr/damir-vukicevic-medu-2-najutjecajnijih-znanstvenika-u-2020-godini/
https://www.unicath.hr/profesorica-livia-puljak-s-hks-a-u-1-znanstvenika-na-svijetu-s-najvecim-utjecajem-citiranosti-za-2020-godinu
https://www.unicath.hr/profesorica-livia-puljak-s-hks-a-u-1-znanstvenika-na-svijetu-s-najvecim-utjecajem-citiranosti-za-2020-godinu
https://www.unist.hr/novosti/znanstvenici-sveucilista-u-splitu-me%C4%91u-2-posto-najcitiranijih-u-svijetu-u-2020-godini
https://www.unist.hr/novosti/znanstvenici-sveucilista-u-splitu-me%C4%91u-2-posto-najcitiranijih-u-svijetu-u-2020-godini
https://www.fesb.unist.hr/2021/10/28/znanstvenici-fesb-a-medu-2-posto-najcitiranijih-u-svijetu-u-2020-godini/
https://www.fesb.unist.hr/2021/10/28/znanstvenici-fesb-a-medu-2-posto-najcitiranijih-u-svijetu-u-2020-godini/
https://slobodnadalmacija.hr/split/znanstvenici-sveucilista-u-splitu-postigli-zapazen-uspjeh-nalaze-se-medu-najcitiranijima-i-najutjecajnijima-u-svijetu-u-2020-godini-1138665
https://slobodnadalmacija.hr/split/znanstvenici-sveucilista-u-splitu-postigli-zapazen-uspjeh-nalaze-se-medu-najcitiranijima-i-najutjecajnijima-u-svijetu-u-2020-godini-1138665
https://slobodnadalmacija.hr/split/znanstvenici-sveucilista-u-splitu-postigli-zapazen-uspjeh-nalaze-se-medu-najcitiranijima-i-najutjecajnijima-u-svijetu-u-2020-godini-1138665
https://www.fsb.unizg.hr/index.php?fsbonline&novosti&id=35350
http://gaf.ni.ac.rs/_news/news.htm
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Naravno ni Stjepandić ni ja ne moramo biti dodvorice hrvatskim vlastima niti se 

dodvoravati svjetskim moćnicima koji su i danas, kao i za vrijeme naci-fašističke 

agresije Srbije na Hrvatsku na strani naci-fašističkih agresora, pa se ponosimo s 

prijateljstvom i sa Skejom i s Thompsonom. 

Naravno, svatko tko voli svoj narod i svoju domovinu voli hrvatske branitelje. 

Dok vlast i hrvatski dužnosnici „pljuju“ po braniteljima, a posebno po HOS-

ovcima, dok uklanjaju spomen-obilježje poginulim HOS-ovcima jer tako traže oni 

Hrvati koji, kako reče veliki Šegedin STRASNO MRZE SVOJ NAROD, odnosno 

to traže pripadnici naci-fašističkog agresora, nas dvojica s ponosom polažemo 

vijenac na spomenik našim HOS-ovcima u Splitu 

Uvjeren sam da bi i kolegi Stjepandiću i meni nešto najstrašnije bilo vidjeti da 

Marko Skejo misli o nama ono što misli o Dobroniću i onima koji vladaju 

Hrvatskom: 
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MARKO SKEJO U BUJICI PORUČIO MILANOVIĆU, PLENOVIĆU, 

DOBRONIĆU I SVIMA ONIMA KOJI ŽELE ZABRANITI ZDS: 

 

28 Listopad 2021  

 

“Dok je hrvatska sirotinja ginula, današnja vladajuća kasta školovala se na 

sigurnom, iako su imali dovoljno godina da brane dom!” 

Najgori ljudi u hrvatskoj su hrvatski jugoslaveni, koji još dan, danas, nisu prežalili 

što smo im porazili njihovu, “treću armiju” u Europi i srušili Jugoslaviju. Takvima 

najviše smeta pozdrav ‘ZDS’, a ne smeta im četnička kokarda i zvijezda petokraka 

– izjavio je u ekskluzivnom razgovoru za Bujicu, na Z1 televiziji, Marko Skejo, 

ratni zapovjednik IX. bojne HOS-a: - Uvjeren sam da 85 posto našeg naroda nema 

ništa protiv pozdrava pod kojim je poginulo 753 dragovoljca Hrvatskih 

obrambenih snaga! HOS je bio rasadnik Hrvatske vojske i uvjeren sam da će 

jednoga dana naše oružane snage i službeno pozdravljati hrvatski stijeg sa 

‘ZDS’… 

“Godine 1991. kad se počela stvarati Hrvatska država, kad je bio košmar u svemu 

i kad je predsjednik Tuđman poveo naš narod, ti isti koji se danas protive pozdravu 

‘ZDS’ bili su punoljetni i mogli su dati svoj doprinos u obrani države, međutim, 

njihovi su ih roditelji sklonili van, da se školuju i da budu na pozicijama na kojima 

jesu i da kritiziraju nas, koji smo ratovali,” govori Skejo o Dobroniću, Milanoviću, 

Plenkoviću i svima ostalima koji bi zabranili pozdrav HOS-a: “Hrvatska sirotinja 

otišla je u rat, krvlju natopila zemlju i napravila pobjedničku vojsku, stvorila 

Hrvatsku državu. A oni koji su mogli biti ratnici, a nisu, danas su zaštićena kasta, 

mi smo im za to stvorili preduvjete, a nas se pljuje, ignorira i konstantno 

ponižava.” 

 

PUKOVNIK SKEJO PROZVAO GENERALSKI ZBOR: “SRAMITE SE!” 

“Sramite se, generali,” poručio je pukovnik Skejo pojedinim članovima tzv. 

Generalskog zbora, koji podupiru progon HOS-ovaca: “Dok su HOS-ovci žestoki 

boj bili i svojom krvlju natopili hrvatsku zemlju, Pavo Miljavac, kojeg smatram 

salonskim generalom, gledao je rat na televiziji i debljao se! Luka Džanko govori 

da je bio zamjenik Gotovini i da ne zna u kojim je akcijama sudjelovao HOS… 

Kakav je to zamjenik, koji nije imao pojma gdje nas je sve slao general Ante 

Gotovina, u najtežim trenucima?! Umjesto da pljuje po bojovnicima HOS-a, bolje 

nek’ kaže javnosti kako su ga naši momci skinuli s transportera JNA u 

Dugopolju!” 

Oni nas zatajivaju, a samo moraju reći; ta postrojba, IX. bojna HOS-a, napravila 

je to i to. I točka. Nemojte dirati te momke jer su ljudi izginuli – uputio je poruku 

Generalskom zboru Marko Skejo, a na pitanje zašto šute o doprinosu HOS-a u 

Domovinskom ratu, odgovorio je: - Šute najvjerojatnije jer je netko negdje 

zaposlio sina, netko je dobio neki nadzorni odbor, itd… Neki od njih još uvijek 

glancaju petokraku u svome džepu! Bili su s nama, ali im je uvijek ostala u srcu 

Jugoslavija! Bivši oficiri JNA koji su nam se priključili, ne mogu podnijeti da smo 
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i mi iz naroda, ljudi bez visokih vojnih škola, nadigrali njihovu bivšu vojsku i 

stvorili Hrvatsku državu. 

 

ČETNICI MU SPALILI KUĆU… 

Skejo je u rat otišao s 35 godina, imao je troje djece, razvijen biznis i bio dobro 

situiran, jer je osamdesetih sa suprugom, preko jedne njemačke kompanije, radio 

na izgradnji autocesta u Libiji: - Prije rata sam imao svoj obrt, četiri auto 

mješalice, mikser, dvije beton pumpe i dvije betonare. Nisam bio bogat čovjek, 

ali sam bio itekako situiran. Možda je sada to smiješno reći, ali u ono vrijeme, 

prije rata, vozio sam Kawasaki 1000 RX i SL Mercedesa, a oni koji nisu imali ni 

fiću danas su na pozicijama i voze se u crnim limuzinama. Mi smo njima u ratu 

stvorili preduvjete da budu to što jesu i minimum pristojnosti od njih bio bi da nas 

ne diraju, jer državu koju oni danas vode, mi smo stvorili. 

Marko Skejo je iz Ružića kod Drniša, a njegovu rodnu kuću četnici su spalili 

odmah na početku velikosrpske agresije: - Drniški kraj je kompletan bio okupiran, 

naši su ljudi bili u izbjeglištvu, a sela spaljena. Moja kuća je bila druga u cijeloj 

drniškoj općini koju su spalili. 

 

46 POGINULIH HOS-ovaca IZ SKEJINE BOJNE 

Na početku rata Skejo je bio u pričuvnom sastavu MUP-a i sudjelovao je u 

oslobađanju vojarni tzv. JNA, nakon čega se kao dragovoljac, priključio HOS-u: 

- Saznao sam da se oformila IX. bojna HOS-a, otišao sam u njihovo 

zapovjedništvo i vidio oznaku na kojoj piše ‘ZDS’. Rekao sam sam sebi – ja tu 

pripadam! Spreman sam braniti svoj dom. Pogledaj se, Marko, u ogledalo, ti si 

hrvatski vojnik tako dugo dok se ne stvori i oslobodi Hrvatska država. 

Marko Skejo je bio treći po redu zapovjednik IX. bojne HOS-a: - Za zapovjednika 

me postavio Paraga 01. lipnja 1992. godine. Bili smo u dobrim odnosima, on je 

bio zadovoljan, a ja sam mu rekao – vi ste politika, a ja sam vojnik. Dogovarali 

smo sve konsenzusom, u postrojbi sam napravio jedan vid reforme i išli smo 

dalje… 

S HOS-ovcima je Skejo prošao mnoga bojišta – od drniškog, preko Svilaje, 

Stolova, Popova polja, Škabrnje, do livanjskog bojišta, akcije Zima ’94. i Ljeto 

’95. pa sve do Oluje: - Kroz IX. bojnu HOS-a je kroz cijeli rat prošlo više od 2.600 

ljudi. Tristotinjak ih je bilo ranjeno, 46 ratnika je poginulo. 

 

SKEJIN NAJTEŽI RATNI TRENUTAK: “Kad materi i ćaći u sanduku nosiš 

sina…” 

IX. bojna HOS-a bila je tijekom Domovinskog rata u sastavu 114. brigade HV-a: 

- Ljuti smo boj vodili. Lako je danas razglabati po kafićima i restoranima, ali u to 

vrijeme ti su momci vidjeli smrt u očima, a imali veliko junačko srce. Nismo mi 

bili toliko pametni, koliko nas je srce nosilo i Bog čuvao… 

Na pitanje koji trenutak iz rata pamti kao najteži, Skejo je odgovorio: - Najteži 

ratni trenutak je kad nosiš sina materi i ćaći u sanduku kući… 

 

GENERAL ADEMI POHVALIO HOS! 
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HOS je u svojoj knjizi posebno pohvali general Ademi, a Skejo je otkrio i o čemu 

se, konkretno rati: - Ademi nas je spomenuo u svezi jednog briljantnog napadnog 

djelovanja… General Gotovina i general Roso tražili su upravo IX. bojnu HOS-a. 

Mi smo tada bili na pravcu Trebinja, na Popovu polju a general Klanac nas je na 

zahtjev Ante Gotovine preusmjerio na Livanjsko polje. Dobili smo da od Rujana 

krenemo prema Sajkoviću i Grahovu. Bila je to najbolje izvedena akcija od strane 

114. brigade, odnosno IX. bojne HOS-a. Na tom pravcu smo imali fantastične 

uspjehe i tu smo dobili veliko povjerenje našeg zapovjednika, kojeg ja izuzetno 

cijenim, Ante Gotovine. Uvijek kad je zatrebalo, general Gotovina pozvao bi IX. 

bojnu HOS-a jer je imao povjerenje da ćemo mi u svom dijelu opravdati ono što 

je on zapovjedio. 

Na opasku voditelja, da su se Srbi tada žalili na HOS, jer im je nanio enormne 

gubitke, pukovnik Skejo oprezno odgovara: - Slušajte, mi smo se držali ratnih 

pravila. To je bio žestoki sukob nas i srpskih postrojbi. Mi smo ih samljeli! Probili 

smo crtu i napravili ono što smo napravili. To znaju i general Gotovina i general 

Ademi jer su bili naši zapovjednici. 

 

MARKO SKEJO ODGOVORIO ‘KAPETANU DRAGANU’: “Majka ih je iz 

Škabrnje čađave u naramku odnijela!”  

 

ZAPOVJEDNIK HOS-a POHVALIO ULEMEKA LEGIJU: “Cijenim ga kao 

vojnika!” 

Marko Skejo je u Bujici posebno prokomentirao izjavu srpskog ratnog zločinca 

Dragana Vasiljkovića, koji je na Balkan info, potpuno neočekivano, iskazao 

poštovanje prema ulozi HOS-a tijekom bitke za Škabrnju, gdje su poražene elitne 

srpske jedinice, predvođene Miloradom Ulemekom: - Legiju izuzetno cijenim jer 

se vidi da je to vojnik od glave do pete! No, moram napomenuti da su kroz IX. 

bojnu HOS-a prošla 33 legionara i da ni mi nismo po pitanju edukacije i 

spremnosti ni za kim zaostajali… To je priznao i njihov ‘Kapetan Dragan’… 

Međutim, nije on sve rekao! Nije rekao da su dobili takvu lekciju da se Legija sa 

svojom postrojbom morao pokupiti i otići za Srbiju. ‘Kapetan Dragan’ kaže da su 

imali sedam poginulih, no, više je njih tu kleknulo! Njihove smo dokumente 

pokupili i predali u zapovjedništvo kod generala Gotovine. Oni znaju točno što im 

se dogodilo, a ja neću sad ništa govoriti. Tu se bio ljuti boj i majka ih je čađave u 

naramku odnijela! 

 

O MILANOVIĆU I PLENKOVIĆU… 

Na upit voditelja kako to da jedan ‘Kapetan Dragan’ govori s poštovanjem o HOS-

u tijekom akcije Maslenica, kada su bili kod Škabrnje, a hrvatski predsjednik 

Zoran Milanović zbog HOS-a nije htio doći na obljetnicu akcije, Skejo 

diplomatski odgovara: - Ne mislim ja toliko loše o njemu, koliko on misli loše o 

nama. Nismo to zaslužili od njega. Ako već nema nikakve emocije prema nama, 

trebao bi barem imati prema mrtvima i roditeljima, koji i danas tuguju, zavijeni u 

crno. I ne odnosi se to samo na njega, već na sve one koji govore protiv HOS-a. 
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“Više od Plenkovića, zamjerim našim ljudima iz rata koji su na visokim 

pozicijama i koji donose odluke, a odriču nas se i vode krivu politiku, ne 

verificiraju istinu,” nastavio je: “Nama zabranjivaju i hvataju nas na Dan pobjede 

05. kolovoza u Kninu, oni koji nisu imali petlje držati pušku u ruci kad se 

pobjeđivalo!” 

 

O PUPOVCU… 

Na Pupovčevu inicijativu za kazneni progon ‘ZDS’, koju sada uvelike olakšava 

javno iskazani stav novoizabranog predsjednika Vrhovnog suda RH, Radovana 

Dobronića, Skejo se samo kratko osvrnuo: - Pupovcu ne zamjeram ništa, jer dobro 

znam koga on predstavlja, ali zato zamjeram onima koji ga drže na vlasti, 

odobravaju njegove postupke i oglušuju se na njegove izjave. 

 

SKEJO I THOMPSON – ROĐACI I HOS-ovci 

Marko Skejo nije zaboravio spomenuti niti svog suborca i imenjaka Thompsona: 

- Mi smo čak i daljnji rođaci jer je moja majka iz Čavoglava. Marko Perković 

Thompson je bio u HOS-u. Njegova postrojba kasnije se priključila 142. brigadi 

HV-a. Više je on dao za Hrvatsku državu i promovirao je nego svi ministri 

vanjskih poslova zajedno! Na njegovim je koncertima 95 posto mladih i kad on 

pozdravi 'Za dom', svi mladi iz nožnog palca viknu 'spremni'. K’o dva prsta im 

žila skoči na vratu, koliko od srca to kliču! 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28358-marko-skejo-u-bujici-

porucio-milanovicu-plenovicu-dobronicu-i-svima-onima-koji-zele-zabraniti-zds  

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28373-skejo-dobronic-i-dva-

josipa  

 

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28358-marko-skejo-u-bujici-porucio-milanovicu-plenovicu-dobronicu-i-svima-onima-koji-zele-zabraniti-zds
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28358-marko-skejo-u-bujici-porucio-milanovicu-plenovicu-dobronicu-i-svima-onima-koji-zele-zabraniti-zds
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28373-skejo-dobronic-i-dva-josipa
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28373-skejo-dobronic-i-dva-josipa
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TAKMIČENJE ZA PRVOG SLUGU U HRVATA 

(DOBRONIĆ I OSTALI 'HRVATSKI' DUŽNOSNICI I ZDS. 

6.) 

 
Biskup dr. Vlado Košić i u najnovijoj propovijedi upozorava: Domovinski rat 

trebao bi biti zlatnim slovima upisan u sjećanje svakog Hrvata: 

https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-domovinski-rat-trebao-bi-biti-zlatnim-

slovima-upisan-u-sjecanje-svakog-hrvata  

Samo u Hrvatskoj mora na to upozoravati veliki HRVATSKI biskup, zar ne? 

Hrvatskim političarima Domovinski rat služi kao lopta u utakmici za poziciju 

prvog sluge među Hrvatima - sluge onima koji nisu željeli Hrvatsku i imaju 

nečasnu ulogu u naci-fašističkoj agresiji na Hrvatsku. Naglašavam ono „među 

Hrvatima“ jer je jasno da je glavni u tome i njihov nadređeni dr. sc. Milorad 

Pupovac. Glavni je iz jednostavnog razloga što je naci-fašistička agresija Srbije 

na Hrvatsku trebala svjetskim moćnicima, a kako su poraženi u Domovinskom 

ratu na djelu je i osveta i jedinom HRVATSKOM Predsjedniku Franju Tuđmanu 

i hrvatskim braniteljima. Osveta je utoliko veća što stranka koju je osnovao 

Tuđman mora ponizno izvršavati naređenja poraženih naci-fašističkih agresora 

tako u svim ideološkim pitanjima odlučuje Vučić preko Pupovca. Zato su oni koji 

služe svjetskim moćnicima srpske sluge. 

Više puta sam napisao da su tri pitanja oko kojih se sluge svjetskim moćnicima ne 

smiju previše razlikovati: 

1. Laži o Stepincu 

2. Laži o Jasenovcu 

3. Laži o ZDS 

 

Laži o Stepincu 

HDZ kao navodno demokršćanska stranka ne može izravno napadati hrvatskog 

sveca. Ali zato imaju Porfirijevu televiziju kojoj daju punu podršku. Znamo da ta 

televizija na blagdan zaštitnika Hrvatske daje intervju sa patrijarhom SPC koja je 

imala jednu od najvažnijih uloga u srpskoj naci-fašističkoj agresiji na Hrvatsku da 

bi odmah potom dovela i jednog od 'istoričara' iz Hrvatske. Kada je preko 3000 

Hrvata - skoro 20 generala HV-a - tražilo od svih vodećih institucija u RH 

odgovornost za to vlast ih je ignorirala. S druge strane spomenuti povjesničar 

izgleda postaje kandidat Predsjednika države za veleposlanika: 

POTENCIJALNI VELEPOSLANICI 

MILANOVIĆEVA LISTA Predlaže kompromitirane i islužene političare, jedan je 

čak u uredu istaknuo Tita 

https://direktno.hr/domovina/milanoviceva-lista-evo-koja-su-cetiri-imena-

potencijalnih-veleposlanika-sporna-plenkovicu-248853/  

Milanović bi za veleposlanika profesora koji nimalo diplomatski viče na ljude? 

https://narod.hr/hrvatska/milanovic-bi-za-veleposlanika-profesora-koji-nimalo-

diplomatski-vice-na-ljude  

https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-domovinski-rat-trebao-bi-biti-zlatnim-slovima-upisan-u-sjecanje-svakog-hrvata
https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-domovinski-rat-trebao-bi-biti-zlatnim-slovima-upisan-u-sjecanje-svakog-hrvata
https://direktno.hr/domovina/milanoviceva-lista-evo-koja-su-cetiri-imena-potencijalnih-veleposlanika-sporna-plenkovicu-248853/
https://direktno.hr/domovina/milanoviceva-lista-evo-koja-su-cetiri-imena-potencijalnih-veleposlanika-sporna-plenkovicu-248853/
https://narod.hr/hrvatska/milanovic-bi-za-veleposlanika-profesora-koji-nimalo-diplomatski-vice-na-ljude
https://narod.hr/hrvatska/milanovic-bi-za-veleposlanika-profesora-koji-nimalo-diplomatski-vice-na-ljude
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Grlić Radman o Milanovićevim kandidatima: Jedan od njih dok je bio 

veleposlanik u sobi je držao Titovu sliku 

https://narod.hr/hrvatska/grlic-radman-o-milanovicevim-kandidatima-za-

veleposlanike-jedan-od-njih-dok-je-bio-veleposlanik-u-sobi-je-drzao-titovu-

sliku  

Obrana predloženog veleposlanika samo govori o projugoslavenskoj poziciji 

današnjeg HDZH-a: 

Goldstein: ‘Točno je da sam u veleposlaničkom uredu držao Titov portret, vidio 

ga je i Plenković’ 

https://narod.hr/hrvatska/goldstein-tocno-je-da-sam-u-veleposlanickom-uredu-

drzao-titov-portret-vidio-ga-je-i-plenkovic  

 

Laži o Jasenovcu 

Naš 'istoričar'-veleposlanik je poznat po izmišljotinama o Jasenovcu. Drugi 

njegov kolega koji je također poznat po izmišljotinama o Jasenovcu, odnosno po 

tome da se nije usudio pojaviti na toj televiziju i sučeliti se sa stvarnim 

stručnjakom dobiva seriju od 12 epizoda na istoj televiziji iako je poznato da je 

njegov rad na tome na razini partijskih pamfleta,  

Pogledajte kako su hrvatski povjesničari ocijenili tu njegovu seriju (Hrvatski 

tjednik od 28. 10. 2021.): 

Doc. dr. sc. Zlatko Begonja, povjesničar na zadarskom sveučilištu:  

Klasić je branitelj nametnutih mitova; 

Igor Vukić, istraživač, publicist i najbolji poznavatelj Jasenovca: 

Nema znanja pa mu serija vrvi glupostima; 

Dr. Tomislav Jonjić, povjesničar i odvjetnik: 

Nedoučeni hohštapler; 

Dr. Stjepan Lozo, povjesničar iz Splita: 

Doživljavam ga kao biće s traumom; 

Dr. sc. Blanka Matković, povjesničarka na sveučilištu Warwick: 

Klasić je produkt truloga i nakaradnog društva; 

Dr. sc. Mato Artuković, povjesničar: 

Nosi masku koju su mu nabili, a maska nosi njega; 

Prof. dr. Josip Jurčević, povjesničar: 

Grubi izvršitelj provokacija. 

Po hrvatskim portalima mogu se naći i druga slična reagiranja hrvatskih 

povjesničara. Spomenut ču slijedeća: 

Povjesničar dr. sc. Mario Jareb o seriji 'NDH':  

Autor nije kompetentan, sljedeće epizode bit će 'zanimljive', ali ne na čast i slavu 

historiografije 

https://direktno.hr/direkt/povjesnicar-jareb-o-seriji-ndh-autor-nije-kompetentan-

sljedece-epizode-bit-ce-zanimljive-ali-ne-na-cast-i-slavu-historiografije-245115/  

Dr. sc. Ivica Granić:  

Ono dr. sc. pokraj imena Hrvoja Klasića izgleda kao čista sprdnja 

https://www.maxportal.hr/kolumne/dr-ivica-granic-ono-dr-sc-pokraj-imena-

hrvoja-klasica-izgleda-kao-cista-sprdnja/  

https://narod.hr/hrvatska/grlic-radman-o-milanovicevim-kandidatima-za-veleposlanike-jedan-od-njih-dok-je-bio-veleposlanik-u-sobi-je-drzao-titovu-sliku
https://narod.hr/hrvatska/grlic-radman-o-milanovicevim-kandidatima-za-veleposlanike-jedan-od-njih-dok-je-bio-veleposlanik-u-sobi-je-drzao-titovu-sliku
https://narod.hr/hrvatska/grlic-radman-o-milanovicevim-kandidatima-za-veleposlanike-jedan-od-njih-dok-je-bio-veleposlanik-u-sobi-je-drzao-titovu-sliku
https://narod.hr/hrvatska/goldstein-tocno-je-da-sam-u-veleposlanickom-uredu-drzao-titov-portret-vidio-ga-je-i-plenkovic
https://narod.hr/hrvatska/goldstein-tocno-je-da-sam-u-veleposlanickom-uredu-drzao-titov-portret-vidio-ga-je-i-plenkovic
https://direktno.hr/direkt/povjesnicar-jareb-o-seriji-ndh-autor-nije-kompetentan-sljedece-epizode-bit-ce-zanimljive-ali-ne-na-cast-i-slavu-historiografije-245115/
https://direktno.hr/direkt/povjesnicar-jareb-o-seriji-ndh-autor-nije-kompetentan-sljedece-epizode-bit-ce-zanimljive-ali-ne-na-cast-i-slavu-historiografije-245115/
https://www.maxportal.hr/kolumne/dr-ivica-granic-ono-dr-sc-pokraj-imena-hrvoja-klasica-izgleda-kao-cista-sprdnja/
https://www.maxportal.hr/kolumne/dr-ivica-granic-ono-dr-sc-pokraj-imena-hrvoja-klasica-izgleda-kao-cista-sprdnja/
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Dr. sc. Zlatko Hasanbegović:  

Šteta uloženog novca, srednjoškolska filmska radionica bi s manje sredstava 

isporučila kvalitetniji sadržaj 

https://direktno.hr/direkt/hasanbegovic-komentirao-klasicev-dokumentarac-

steta-ulozenog-novca-srednjoskolska-filmska-radionica-245211/  

Spomenut ću mojih 25 pisama predsjednicima Države, Sabora, Vlade i HAZU 

povodom izmišljotina kandidata predsjednika države za veleposlanika koji su 

ismijani u The Jerusalem Post-u. Valjda je taj prijedlog Predsjednika za autora 

izmišljotine o drobilici u Jasenovcu za veleposlanika nekakav odgovor na ta moja 

pisma. 

  

Laži o ZDS 

Jasno je da je svjetskim moćnicima najveći problem izgubljeni Domovinski rat u 

kojemu su nadigrani i poniženi od HRVATSKOG predsjednika. Teme Stepinca i 

Jasenovca su zato korisne, ali Domovinski rat i činjenica da je sam Miloševič 

svoje vojnike u srazu s hrvatskim braniteljima usporedio sa zečevima. Zato laži o 

ZDS su njihov napad na Domovinski rat. 

U ovom momentu je još uvijek zanimljivo takmičenje između Predsjednika 

države i Predsjednika Vlade jer čelni čovjek „Možemo“ još nije toliko jak da bi 

gazde mogle otpisati jednu od te dvije projugoslavenske opcije okupljene oko 

Plenkovića i Milanovića. 

Pojedini okršaju su krajnje komični. Npr. takav mi je okršaj oko pitanja tko je 

vrhovni zapovjednik HV: Onaj koji jeste Vrhovni zapovjednik, ili je Vrhovni 

zapovjednik onako koji zapovijeda samo u ratu, a po zakonu je – tvrde – u miru 

samo formalni vrhovni zapovjednik. Danas ako su u HDZ-u onda to zastupaju i 

neki generali bliski ili članovi te stranke, a 2015. je bilo obrnuto. Ima naravno i 

onih koji su isto mislili i tada i sada: 

ADMIRAL DOMAZET LOŠO ZA NAROD.HR: MILANOVIĆ JE VRHOVNI 

ZAPOVJEDNIK I ON JE TAJ KOJI ZAPOVIJEDA 

https://narod.hr/hrvatska/admiral-domazet-loso-za-narod-hr-milanovic-je-

vrhovni-zapovjednik-i-on-je-taj-koji-zapovijeda  

https://direktno.hr/direkt/podsjetimo-sto-su-2015-govorili-milanovic-i-

kotromanovic-premijer-i-ministar-obrane-248831/  

Gledajući neke nastupe Milanovića ne bi me iznenadilo da kaže da izgleda ovi iz 

HDZ-a misle da su SDP-ovci te 2015. bili u pravu, pa kako su oni na tom 

pozicijama djeluje kao i on tada kada je bio čelni čovjek HDZ-a. Ili može samo 

posjetiti na svoju davnu tvrdnju da je Plenkoviću mjesto u SDP-u a ne u HDZ-u.  

S druge strane Možemo može jednostavno pokazati svjetskim moćnicima da su 

oni ti koji će napasti u potpunosti Domovinski rat što su pokazali s muralima u 

Zagrebu, 

Milanović preko Dobronića pokazuje da je što se tiče ZDS spreman ići dalje od 

Plenkoviča. Istina Plenković je uklonio spomen-obilježje poginulim HOS-ovcima 

zbog od hrvatske države odobrenog amblema ali se njegova Komisija za obranu 

zvijezde petokrake nije usudila predložiti potpunu zabranu ZDS, dakle pozdrava 

pod kojim je branjen Vukovar, ali su i od agresorskih vojnika pravljeni zečevi. 

https://direktno.hr/direkt/hasanbegovic-komentirao-klasicev-dokumentarac-steta-ulozenog-novca-srednjoskolska-filmska-radionica-245211/
https://direktno.hr/direkt/hasanbegovic-komentirao-klasicev-dokumentarac-steta-ulozenog-novca-srednjoskolska-filmska-radionica-245211/
https://narod.hr/hrvatska/admiral-domazet-loso-za-narod-hr-milanovic-je-vrhovni-zapovjednik-i-on-je-taj-koji-zapovijeda
https://narod.hr/hrvatska/admiral-domazet-loso-za-narod-hr-milanovic-je-vrhovni-zapovjednik-i-on-je-taj-koji-zapovijeda
https://direktno.hr/direkt/podsjetimo-sto-su-2015-govorili-milanovic-i-kotromanovic-premijer-i-ministar-obrane-248831/
https://direktno.hr/direkt/podsjetimo-sto-su-2015-govorili-milanovic-i-kotromanovic-premijer-i-ministar-obrane-248831/
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Kao što znamo Dobronić je za potpunu zabranu tog pozdrava zbog kojih se od 

vojnika koje su svjetski moćnici poslali na Hrvatsku pravljeni ti zečevi. Kako sam 

u nizu tekstova već pisao o tome, dat ću raščlambu Dijane Majhen o tome: 

 

POČETAK KONAČNE KRIMINALIZACIJE DOMOVINSKOG  

 

30 Listopad 2021  

 

Kada se birao predsjednik Vrhovnog suda, nitko tko hrvatski diše nije imao 

nikakav izbor. S jedne strane Mrčela, koji je osudio jednog od najzaslužnijih 

branitelja na temelju iskaza osuđenih četničkih zločinaca, da bi nakon osude bio 

promptno unaprijeđen, što prije toga nije uspijevao. S druge strane Dobronić, 

protivnik lustracije, ljubitelj tita i petokrake te prema mom mišljenju, mrzitelj 

hrvatske vojske. Dva zla, od kojih ne znaš koje je gore. 

Stoga ovo što Dobronić radi nije ni malo neočekivano. On poslušno odrađuje što 

mu je naložio onaj koji ga je i predložio za funkciju. I usput provodi i svoja osobna 

uvjerenja. 

Nisu prošla ni dva dana od njegovog imenovanja a on je jasno pokazao kako nije 

tu da se bavi pravom, nego ideologijom. U biti, kako je tu da kriminalizira do kraja 

Domovinski rat. 

Kažem do kraja, jer ta kriminalizacija traje godinama i godinama. A počela je još 

u vrijeme kada ona golubica nije poletjela. Da bi se nastavila bezbrojnim 

suđenjima i trpanjima u zatvor hrvatskih branitelja, kako bi cijeli svijet vidio da 

je hrvatska vojska bila zločinačka. 

Još smo se mi nekako i držali, usprkos crvenim hordama koje su polako, milimetar 

po milimetar zauzimale sva važna mjesta u državi, odakle su mogli djelovati. 

Držali smo se usprkos Račanu, Milanoviću, lopovskom vođi lopovske družine 

Sanaderu, čija je stranka HDZ u biti i pokrenula pitanje zabrane ZDS. Ne 

komunjare, nego HDZ, to ne smijemo nikada zaboraviti. 

No, dolazak briselskog namjesnika i ljubitelja četnika Plenkovića sve je to ubrzao. 

Ne zaboravimo, Pupovac je najavio zabranu ZDS puno prije nego je Dobronić 

izabran. To ne bi mogao uraditi da nije imao Plenkovićevu podršku. I pri tome ne 

treba puno kriviti Pupovca. On samo provodi svoju velikosrpsku politiku, dok 

Plenković izdaje svoj narod. 

A misli li netko kako će zabranom ZDS sve to stati, ljuto se vara. 

Ne muči se Pupovac i ne trguje ovako kako bi kriminalizirao samo HOS. Nakon 

HOS-a, bit će malo zatišja. A onda su na redu sve postrojbe hrvatske vojske, jer, 

svakoj će se naći nešto. Tako dugo dok svi branitelji ne budu proglašeni ratnim 

zločincima, Domovinski rat bude proglašen građanskim, a Srbiju se ne opere od 

bilo kakve agresije, kako bi na miru ponovno mogla smišljati 'istine' o 

10000000000 poginulih srpskih civila u ratu. Samo nastavak priče o Jasenovcu. 

To je konačni Pupovčev cilj. A Plenković protiv toga nema ništa, jer on je ipak 

bježao dok se ratovalo, ova zemlja nije njegova zemlja nego samo odskočna daska 

za daljnju karijeru a do Hrvatske i Hrvata mu je stalo kao do lanjskog snijega. On 
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će na sve pristati samo da bi zadržao manjinske ručice, taman da nas sutra počnu 

vješati po banderama. 

ZDS je naša posljednja crta obrane. Iza toga nema ništa osim konačne kapitulacije 

prohrvatskih snaga,. 

Stoga je od primarnog značaja upravo ZDS. Možemo mi govoriti o ekonomiji, 

demografiji i ostalim stvarima koje svakako jesu bitne. Ali sve to skupa neće 

značiti ništa ako do kraja izgubimo državu. A izgubit ćemo ju prođe li zabrana 

ZDS. 

Ova pandemija korone odlično služi vladajućoj srpsko-hrvatskoj trgovačkoj 

koaliciji. Zabrana masovnog okupljanja, čitaj, zabrana prosvjeda. Kako pogodno 

za vladajuću elitu, zar ne? I čini se kako će trajati vječno, kako narod ne bi mogao 

izaći na ulice i reći što misli. 

Da se ja pitam, svi bi izašli na ulice i itekako prosvjedovali. Svi sa majicama na 

kojima piše ZDS pa neka nas sve pohapse. Ako mogu. 

Oni koji nam bacaju prašinu u oči govoreći kako prošlost nije bitna, kako ZDS 

nije bitan, ne žele dobro ni Hrvatima ni njihovoj djeci. Njima je potpuno svejedno 

hoćemo li ponovno biti tuđe sluge a ne svoji u svojoj zemlji. I živo im se fućka za 

to što ta djeca sve više odlaze van jer ne mogu podnijeti sve nepravde, korupcije 

i političke trgovine u zemlji za koju osjećaju da je sve manje njihova. 

Nema budućnosti bez ispravno napisane prošlosti.  

Pa tako, nema budućnosti za zemlju koja se odriče najboljih među nama, onih koji 

su umirali, krvarili i borili se do zadnjeg daha kako bi nam sačuvali zemlju. 

Ako se njih odreknemo, odrekli smo se svega.  

A kukavice i ne zavređuju imati svoju zemlju. Oni su tu da služe, ne da vladaju. 

Do sada se pokazalo da služe odlično. 

Ne dopustimo tim kukavicama da nam otmu zemlju. Previše je hrvatske krvi 

prosuto po njoj da bi nam briselski namjesnici i četnici određivali što na njoj 

smijemo, a što ne smijemo raditi. 

Ovo nam je posljednja šansa za usprotiviti se i pokušati dobiti svoju zemlju natrag. 

Propustimo li ju, za sve će biti prekasno. 

Diana Majhen 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/diana-majhen/28336-diana-majhen-

pocetak-konacne-kriminalizacije-domovinskog-rata  

 

A što o Dobronićevom prilogu takmičenju za prvog slugu u Hrvata još jednom je 

govorio Mario Filipi: 

 

MARIO FILIPI: ZA DOBRONIĆA BI NAJPAMETNIJE BILO DA ODMAH 

PODNESE OSTAVKU 

 

31. listopada 2021.  

 

U emisiji 55 minuta kod Željke gostovao je hrvatski branitelj, novinar i autor 

monodrame „Kako glumiti normalnog čovjeka“, Mario Filipi. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/diana-majhen/28336-diana-majhen-pocetak-konacne-kriminalizacije-domovinskog-rata
https://www.dragovoljac.com/index.php/diana-majhen/28336-diana-majhen-pocetak-konacne-kriminalizacije-domovinskog-rata
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Progovorio je o tome kako je otišao braniti Hrvatsku u Domovinskom ratu, o 

pozdravu Za dom spremni, veslačkoj karijeri u kojoj je bio svjetski prvak i 

uklanjanju BBB-ovog murala po nalogu Grada Zagreba. 

 

O sloganu Za dom spremni 

Pokušao sam osobno gospodinu Dobroniću dati do znanja ono što ja znam, a 

možda on ne zna o pozdravu Za dom spremni, koliko je taj pozdrav zapravo star. 

Stavio sam naglasak na ono što većina Hrvata ne zna, a niti sam ja znao dok nisam 

pročitao knjigu Rade Žica Mikulina: „Putom Sunca – crveni bojovnici iz 

Horezma“ u kojoj je zabilježena himna hrvatskih srednjovjekovnih mornara, koji 

su na svojim brodovima zvanim ormanice dominirali Jadranom. U svojoj himni 

spomenuli su pozdrav „za dom spremni“ na puntarskoj čakavici. U toj je pjesmi 

sadržan politički i vojni program hrvatskog naroda – da će onome tko se usudi ući 

s napadačkim indicijama u Hrvatsku, biti „probijen brod“ i da će izaći poražen iz 

Hrvatske. 

Mnogi ne znaju da su Hrvati, odnosno hrvatski knez Porga s papom Agatonom, 

sklopili sporazum da Hrvati neće nikada napasti drugoga nego da će čuvati svoju 

granicu, neće ratovati izvan svoje države. Budući da je to tako, a svi napadaju 

Hrvatsku – od Franaka pa do Saracena, Turaka i ostalih, zadnje sad u 

Domovinskom ratu. Dok se braniš, nikoga ne napadaš i u toj stalnoj obrani 

Hrvatima je dom postao svetinja za koju vrijedi umrijeti i od te ideje nastao 

je taj pozdrav. 

U 106. brigadi, gdje su dečki sebe zvali Vod smrti, bio sam nekad u akcijama. 

Ljudi su se preko Motorole dozivali i provjeravali je li sve u redu. I u centrali je 

jedan rekao: Za dom, a odgovor drugog s druge strane bio je: Spremni. 

Dakle, to je bio način na koji se komuniciralo. 

Niti smo Europljani, niti Hrvati, nismo ništa ako je Za dom spremni civilizacijsko 

pitanje. Očito je da to nije tako, da smo mi vrlo stari narod, sa svojom kulturom. 

Ako gospodin Dobronić tako misli njemu bi bilo najpametnije da sad odmah 

podnese ostavku. Ako sad nastavi, a nastavit će, napravit će veliko zlo, a kad 

bude morao otići, bit će mu puno gore. 

Kakav je to sudac koji sudi o povijesti? Sudac pravnik – svaki pravnik bi trebao 

biti ovisan isključivo o činjenicama, o dokazima. Bez dokaza nema presude. 

Međutim, vrijeme će pokazati i presuditi njemu. 

 

O tome kako je otišao u rat 

Otišao sam dragovoljno na istočno bojište i ostavio ženu i dvoje djece kod kuće – 

osmogodišnjeg sina i trogodišnju kćer. Bilo je i onih koji su ostavili i petero djece. 

Na ratnom radiju Nova Gradiška, objasnio sam zašto sam došao baš na istok 

države, a iz Zagreba sam. Rekao sam: Moj otac je, zbog okolnosti, bio partizan. 

Nakon rata su ga prevarili i smjestili na 50 godina ropstva. Ja ne želim to ponoviti. 

Da mene kune moja unučad zato što nisam obranio državu, bolje je poginuti. 

Najprije sam bio član stožera saniteta, odnosno ratnog saniteta, tad sam još bio 

novinar i tražio sam da me šalju na teren. 
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Neki me dan danas znaju pod imenom: Novinar. To mi je bilo kodno ime u to 

doba. Ali za razliku od novinara išao sam s dečkima u akciju, ne samo na 

konferencije za tisak. Trudio sam se biti tamo gdje je zanimljivo. Odnosno, tamo 

gdje se gine. Čuvenog 13. listopada u Nuštru, bio sam teško ranjen i odveli su me 

u Brod. Bilo je pravo čudo što sam preživio jer mi srce nije stalo ni onda kad sam 

izgubio puno krvi, poslije su mi dva dečka dala krv. Kasnije sam ih tražio da im 

zahvalim ali ih nisam uspio pronaći. 

Nakon tri dana prevezeni smo u Austriju. Bilo je smiješnih scena jer je bolnica 

bila napravljena od nekakvog armiranog betona i sve se čulo. Kad bi se zalupila 

vrata bilo gdje u bolnici sve bi se čulo. Kad bi se bilo gdje snažno zalupila vrata 

od vjetra to je djelovalo kao kad pada minobacačka granata i onda bi se svi stresli. 

Pa se netko sjetio i rekao: Idioti, niste u ratu, ovo je Austrija. 

 

O ustašama i izbjegavanju otvaranja određenih pitanja 

Kad desničarima, koji se nađu ispred kamera kao ja, netko spomene ustaše onda 

se on zajapuri i krene pravdati – da nije bio ustaša i nema s time ništa. Međutim, 

nažalost, to nije istina – mi svi imamo veze i s NDH i s ustašama jer preko NDH 

i preko ustaša oni nama uništavaju Domovinski rat. Dakle, snimljen je film o 

Dvoru u kojem je prikazano da je 12 ili 13 duševnih bolesnika ubijeno i za to je 

okrivljena postrojba koja je oslobodila Dvor, a koja je prije toga spašavala srpske 

civile koji su bježali pred srpskim tenkovima. Nakon toga, kad su ušli u Dvor, 

pronašli su mrtve ljude. Dakle, naša kinematografija, financirana hrvatskim 

novcem poreznih obveznika prihvati srpsku laž – i lažno optuži hrvatsku 

vojsku. To je čisti primjer kako nam žele promijeniti povijest. A mi koji smo živi 

svjedoci svega toga – pred našim očima mijenjaju našu povijest. 

To su radili u 2. svjetskom ratu. Kad se spominje moje pismo i kad se spomenu 

ustaše ne žele otvarati i to pitanje. 

Partizanski je mit da je u Jasenovcu ubijeno 700.000 ljudi. Istraživači Igor Vukić 

i Roman Leljak otkrili su, pregledavajući dokumente u Zagrebu i Beogradu, da je 

u Jasenovcu umrlo 1700 ljudi i to većinom od tifusa. Masovna ubojstva se zapravo 

sastoje od strijeljanja osoba koje su osuđene na smrt presudom ratnog suda i to 

samo za teška masovna ubojstva civila. To su bili komandanti četnički i 

partizanski. 

Još jedan partizanski mit je vezan uz Šaranovu jamu koju komunisti zovu Jadovno 

gdje je navodno je bačeno 40.000 ljudi. Bio sam tamo i pročitao da je u nju bačeno 

475 ljudi iz Grubišnog Polja koje je 300 kilometara udaljeno od njega, a pročitao 

sam podatak da je u ratu poginulo oko 300 ljudi iz Grubišnog Polja. Manje ih je 

poginulo ukupno nego ih je bačeno u Šaranovu jamu. To je glupo. A zapravo kad 

su ljudi ušli u Šaranovu jamu i snimili ju kamerom iznutra, ta je snimka 

dostupna, vidjelo se da tamo nema ni jedne ljudske niti životinjske kosti. 

Nitko nije bačen u Šaranovu jamu! 

Treći mit je da su 12.000 djece s Kozare poubijali krvoločni ustaše. 12.000 djece 

s Kozare je bilo gotovo mrtvo jer su ih partizani ostavili u šumi i pobjegli. Ta su 

djeca dovezena u Sisak i u Jastrebarsko u jezovitom stanju ali liječnici su uspjeli 



ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJNI 257 

 

spasiti oko 85% djece. Umrlo je 1150 djece koje se nije moglo spasiti. I nikome 

nije palo na kraj pameti ubiti dijete. 

I ta tri mita su srušena i raskrinkana. 

I što je tu necivilizacijski? 

Ako se, slikovito rečeno, zločini mjere veličinom i brojem onda su komunistički 

zločini – partizanski i oni poslije rata veliki kao kamion, četnički su veliki kao 

kombi, a ustaški kao dječji autić za igru. Mora se znati razmjer, ali i druge stvari 

– uzrok, posljedica, tko je započeo ali je važno reći da je na listama najvećih 

masovnih zločinaca Tito je 10. ili 14. kako koji časopis objavljuje. Ali na listama 

nema Ante Pavelića. I nitko o tome ne priča! 

Bojim se da Dobronić i oni slični njemu nisu sposobni primiti novo znanje jer 

imaju ideološki opran mozak i čim čuje neki podatak koji se njemu ne sviđa samo 

kaže da to nije bilo tako. 

 

https://narod.hr/hrvatska/mario-filipi-za-dobronica-bi-najpametnije-bilo-da-

odmah-podnese-ostavku  

 

  

https://narod.hr/hrvatska/mario-filipi-za-dobronica-bi-najpametnije-bilo-da-odmah-podnese-ostavku
https://narod.hr/hrvatska/mario-filipi-za-dobronica-bi-najpametnije-bilo-da-odmah-podnese-ostavku
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TAKMIČENJE ZA PRVOG SLUGU U HRVATA 2. 

(DOBRONIĆ I OSTALI 'HRVATSKI' DUŽNOSNICI I ZDS. 

7.) 

 
Možda ste povjerovali da točnost naslova prvog nastavka mog teksta 

(https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28402-takmicenje-za-prvog-

slugu-u-hrvata ) potvrđuje nitko drugi nego prof. dr. sc. Žarko Puhovski:  

 

PUHOVSKI: ‘MILANOVIĆ JOŠ SAMO DA PROGUTA ZDS I BIT ĆE 

APSOLUTNI ŠAMPION OD CENTRA NADESNO’ 

https://kamenjar.com/puhovski-milanovic-jos-samo-da-proguta-zds-i-bit-ce-

apsolutni-sampion-od-centra-nadesno/  

Točnost je samo u tome da je čak i Puhovskom jasno da je u svemu tome najbitniji 

odnos dvaju predsjednika prema ZDS. Zapravo bi bilo dobro da je u pravu 

Puhovski a ne ja jer bi to značilo da je jedan od njih spreman „progutati“ i glavni 

zahtjev svjetskih moćnika a to je da prvi sluga među Hrvatima MORA biti protiv 

ZDS. Kad se to osigura onda se može ići na potpunu kriminalizaciju i 

Domovinskog rata koje je djelo genocidnog hrvatskog naroda,  

Moram odati priznanje prof. Puhovskom jer on – očito – vjeruje da je Milanović 

taj koji može pokazati svjetskim moćnicima da ne voli biti sluga, jer je danas on 

poznatiji po nadimku DRUKER koji mu je dao Predsjednik Milanović, (o tome 

vidjeti knjigu: 

J. Pečarić, Druker, Portal dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/druker.pdf). 

Istina dobrom analitičaru nije teško uvidjeti da je u tom dvoboju prednost na strani 

Milanovića čak i simbolički jer su svjetski moćnici potvrdili da je Tuđmanu bio 

hrvatski narod iznad svega tako da mu nisu došli na sprovod jer ih nije slušao, a 

Plenkovićeva poslušnost je obilježena onim njihovim odnosom prema njegovoj 

stražnjici što je svima pokazano. Zato mi je smiješno kad neki istinski hrvatski 

intelektualci hvale Plenkovića jer on ne voli to što radi ali mora. Odmah se sjetim 

da je to mudra politika kneza Miloša, koja se može svesti na jednu poznatu 

anegdotu. Kada bi knez slao poklisare u Istanbul da iskamče malo više 

samostalnosti od Porte, on bi im govorio: Turčin voli pare i dupe; mi para 

nemamo. 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peorda-damir/38414-d-pesorda-

akademija-dobronic-tose.html  

U našem slučaju to je unaprijeđeno pa je stražnjica u hrvatskoj priči ona od 

Predsjednika. 

Moram priznati da mene zato zabavlja ovo prepucavanje između Predsjednika RH 

i Predsjednika Vlade RH i ljudi oko njih oko poštivanja zakona RH, jer su i jedni 

i drugi pokazali koliko im je stalo do zakona RH svojim odnosom prema legalnom 

amblemu HOS-a, odnosno svojim odnosom prema legendarnim hrvatskim 

braniteljima čiji je amblem u pitanju. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28402-takmicenje-za-prvog-slugu-u-hrvata
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28402-takmicenje-za-prvog-slugu-u-hrvata
https://kamenjar.com/puhovski-milanovic-jos-samo-da-proguta-zds-i-bit-ce-apsolutni-sampion-od-centra-nadesno/
https://kamenjar.com/puhovski-milanovic-jos-samo-da-proguta-zds-i-bit-ce-apsolutni-sampion-od-centra-nadesno/
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/druker.pdf
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peorda-damir/38414-d-pesorda-akademija-dobronic-tose.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peorda-damir/38414-d-pesorda-akademija-dobronic-tose.html
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Nisam primijetio da su ministri branitelja i vojske podnijeli ostavke kada su se 

uklanjala i omalovažavala spomen-obilježja poginulim braniteljima zbog tih 

obilježja zato što je na njima od hrvatske države odobren amblem ili zbog napada 

na HOS-ovce zato što imaju amblem koji je odobren u RH. A toliko su im važni 

zakoni kada misle da su njih povrijedili. Oprostite ali mene zabavljaju. Vas? 

Na isti način ne razumijem riječ 'usprkos' u naslovu: 

 

MURAL BBB POSVEĆEN VUKOVARU PONOVNO NA LANIŠTU 

USPRKOS MOŽEMO I TOMAŠEVIĆU 

https://narod.hr/sport/mural-bbb-posvecen-vukovaru-ponovno-na-lanistu-

usprkos-mozemo-i-tomasevicu  

Meni je to (za sada) pobjeda a ne poraz Tomaševića. Pobjeda je vraćanje svih 

murala jer napadi su zabilježeni i u samom Vukovaru i u Sisku… 

 'Možemo' je napao murale koji simboliziraju samu ideju otpora srpskom naci-

fašizmu (Boban), hrvatsku najveću žrtvu tom otporu (Vukovar) i jednog od 

najvećih Hrvata u povijesti (general Praljak). Poslije očekivanih napada kažu nam: 

Ok, nama je dovoljno što smo uklonili mural jednom od najvećih Hrvata koji je 

to postao zbog Domovinskog rata generalu Slobodanu Praljku. O njemu smo 

general dr. sc. Miroslav Međimorec i ja napisali Četiri knjige (ili šest jer prva 

knjiga ima i prošireno izdanje, koje je i prevedeno na španjolski): 

1. M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak, Zagreb, 2017. Str. 375. 

2. M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak, drugo prošireno izdanja, 

Zagreb, 2017. str. 451. 

3. M. Međimorec, J. Pečarić, El General Praljak, “¡Jueces, El General Praljak 

no es criminal de guerra. Con desprecio rechazo vuestra sentencia !“ Portal 

dragovoljac.com. 

4. M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak II. U obrani hrvatskog naroda, 

Zagreb, 2018.  

5. M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak III. S prijezirom odbacujem 

Vašu presudu, Zagreb, 2018. 

6. M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak IV. S prijezirom odbacujem 

Vaše podaništvo, Zagreb, 2018. 

Podsjetimo se da je Domovinski pokret jasno stavio do znanja da to nema veze sa 

hrvatskim zakonima: 

 

DOMOVINSKI POKRET: NE POSTOJI AKT PO KOJEM SE MURAL S 

LIKOM GENERALA PRALJKA MOŽE ZABRANITI 

 

 30/10/2021 

 

“Haška osuda generala Slobodana Praljka može imati određene društvene 

konotacije otvorene za osobnu interpretaciju, ali u ovom trenutku u hrvatskom 

zakonodavstvu ne postoji akt po kojem se mural s likom generala Praljka može 

zabraniti jer je “neprimjeren“”, ističe u petak Domovinski pokret. 

https://narod.hr/sport/mural-bbb-posvecen-vukovaru-ponovno-na-lanistu-usprkos-mozemo-i-tomasevicu
https://narod.hr/sport/mural-bbb-posvecen-vukovaru-ponovno-na-lanistu-usprkos-mozemo-i-tomasevicu
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Ne jenjavaju reakcije oko uklanjanja murala posvećenog Vukovaru, Domovinskom 

ratu i generalu Praljku. Mural je uklonjen s trafostanice HEP-a prema nalogu 

Grada Zagreba zbog prijave koju je podnio predsjednik Gradske četvrti Novi 

Zagreb – Zapad Tomislav Vukoja, inače član ekstremno lijeve opcije Možemo. 

Prethodno su gradonačelnik Tomašević i njegov zamjenik Korlaet nastojali 

krivnju prebaciti na HEP, a lažno su navodili da su prijavu podnijeli “građani”. 

Prenosimo reakciju i priopćenje za javnost Domovinskog pokreta. 

“Povodom jučerašnjeg sramotnog brisanja domoljubnih murala sa zidova trafo-

stanice u Savskom Gaju, Domovinski pokret Grada Zagreba želi širu hrvatsku 

javnost upoznati sa sljedećim činjenicama: 

– Gradonačelnik Tomislav Tomašević i njegovi najbliži suradnici obmanjuju 

zagrebačku i hrvatsku javnost kada kažu kako su “u HEP-u zbog dojave građana 

donijeli odluku o tome da preboje trafostanicu”. 

Mural s likom generala Slobodana Praljka nisu prijavili “građani”, već jedan od 

čelnika platforme Možemo, Tomislav Vukoja, koji je u njihovo ime i predsjednik 

Gradske četvrti Novi Zagreb – Zapad, a spomenutu prijavu Vukoja je podnio 

samostalno, sa službenog maila, bez suglasnosti bilo kojeg tijela lokalne 

samouprave, čime je svjesno zaobišao volju građana. 

Pravi stav građana, o kojima Vukoja i Tomašević toliko brinu, mogao se vidjeti 

jučer u večernjim satima kada se, posve spontano, okupilo više stotina građana 

Savskog Gaja i okolnih naselja, u znak potpore domoljubnim muralima. 

– Haška osuda generala Slobodana Praljka može imati određene društvene 

konotacije otvorene za osobnu interpretaciju, ali u ovom trenutku u hrvatskom 

zakonodavstvu ne postoji akt po kojem se mural s likom generala Praljka može 

zabraniti jer je “neprimjeren”. 

Ta “neprimjerenost”, kako smo to imali prilike jučer vidjeti, ne postoji u očima 

građana Savskog Gaja, već samo u glavama Tomislava Vukoje, gradonačelnika 

Tomaševića i ostalih članova platforme Možemo, koji zlorabe trenutne političke 

pozicije za nasilno promicanje svojih osobnih svjetonazora. 

– Gradonačelnik Tomašević i njegovi suradnici svoj su stav prema hrvatskim 

braniteljima jasno obznanili i prije izbora, kada toj društvenoj skupini u svojem 

izbornom programu nisu posvetili gotovo niti slova, premda je stopa 

samoubojstava zagrebačkih branitelja među najvišima u Europi uopće. 

Po dolasku na vlast odmah su ukinuli samostalnost Ureda za hrvatske branitelje 

pri Gradskom poglavarstvu, a Tomašević osobno, otkako je sjeo u 

gradonačelničku fotelju, izbjegava susrete s hrvatskim braniteljima i više je svojeg 

vremena do sada posvetio azilu za kućne ljubimce, nego ljudima koji su obranili 

grad Zagreb i Hrvatsku. 

Domovinski pokret odavno je ukazivao na pravo lice Tomislava Tomaševića i 

njegove radikalne političke opcije koja se skrivala iza fasade aktivizma, a kojoj je 

strano sve što se može vezati uz domoljublje i poštovanje spram žrtava koje su 

dane za našu (i njihovu) slobodu. 

Vrlo brzo došlo je i vrijeme da Tomašević i njegovi sljedbenici, pored 

posvemašnje nesposobnosti i neznanja u procesima upravljanja kompleksnim 

sustavima kakav je Grad Zagreb, javno pokažu i svoj prijezir prema 
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Domovinskom ratu, navijačkim skupinama i hrvatskim svetinjama, kao što je grad 

Vukovar. 

Jučer se u Savskom Gaju jasno moglo vidjeti da hrvatski narod više neće tolerirati 

takvo blaćenje uspomena na Domovinski rat, a Domovinski pokret službeno će 

zatražiti ostavke odgovornih za ovaj skandal, počevši od predsjednika Gradske 

četvrti Novi Zagreb – Zapad, Tomislava Vukoje”, stoji u priopćenju. 

https://kamenjar.com/domovinski-pokret-ne-postoji-akt-po-kojem-se-mural-s-

likom-generala-praljka-moze-zabraniti/  

 

Na čelu vladajućih je Milorad Pupovac pa oni ne reagiraju iako imaju knjigu pok. 

prof. dr. sc. Miroslava Tuđmana „Haški krivolov - Analiza dokaza o ciljevima 

zajedničkoga zločinačkog pothvata u predmetu IT-04-74“, 2019.. Nakladnici su 

joj: Zagreb Hrvatska sveučilišna naklada, Zagreb i Hrvatski dokumentacijski 

centar Domovinskog rata u BiH, Mostar. 

Neobično jer se oni pozivaju na Tuđmane kada im odgovara, ali recimo kada prof. 

Tuđmana nisu godinama izabrali za profesora emeritusa nisu učinili baš ništa. 

Istina prof. Tuđman nije samo napisao tu knjigu. On je generalu Praljku posvetio 

jedan broj svog međunarodnoga časopisa National Security and the Future kada 

su se HDZ-ova vlast preko noći odrekle velikog generala čim su im malo 

zaprijetile njihove gazde. A Tuđman je unatoč tomu i predstavljao spomenute 

knjige o Praljku. Njegov govor PRESUDA JE MEĐUNARODNA NEPRAVDA 

ALI I OBMANA MEĐUNARODNE JAVNOSTI 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29040-m-

tudman-presuda-je-medunarodna-nepravda-ali-i-obmana-medunarodne-

javnosti.html  

objavljen je u našoj četvrtoj knjizi o generalu Praljku. 

 

To koristi Milanović pa reagira napad na Praljka: 

 

MILANOVIĆ O PRALJKOVU SUICIDU: IMAM NEKI RESPEKT 

PREMA NJEMU 

30 Listopad 2021  

 

Praljak je na kraju, umjesto da služi još par godina, sebi oduzeo život. Iako je bio 

u punoj snazi i ne tako star. Pa ja imam neki respekt prema tome.” 

Predsjednik Zoran Milanović danas je govorio i o muralu posvećenom Vukovaru 

koji je u Zagrebu prefarban zajedno s onim posvećenim generalu Slobodanu 

Praljku. 

“Postoji niz površina u Zagrebu koje su podatne za murale, grafite koje Hrvatska 

ima. To je emocionalna stvar i prije nego što to ideš uklanjati, pogledaj, raspitaj 

se. Osiguraj prostor. Ima tih prostora u Zagrebu, Zagreb je sva sreća zapušten da 

ima tih prostora”, rekao je predsjednik. 

“Praljak nije problem. Razgovarao sam i s bošnjačkim političarima, pitao sam 

kako mogu uspoređivati Praljka i Mladića. Oni kažu da je komplicirano. Oni su 

https://kamenjar.com/domovinski-pokret-ne-postoji-akt-po-kojem-se-mural-s-likom-generala-praljka-moze-zabraniti/
https://kamenjar.com/domovinski-pokret-ne-postoji-akt-po-kojem-se-mural-s-likom-generala-praljka-moze-zabraniti/
https://katalog.kgz.hr/pagesResults/rezultati.aspx?&searchById=-1&age=0&spid0=1&spv0=&fid0=4&fv0=Hrvatska+sveu%c4%8dili%c5%a1na+naklada
https://katalog.kgz.hr/pagesResults/rezultati.aspx?&searchById=-1&age=0&spid0=1&spv0=&fid0=4&fv0=Hrvatski+dokumentacijski+centar+Domovinskog+rata+u+BiH
https://katalog.kgz.hr/pagesResults/rezultati.aspx?&searchById=-1&age=0&spid0=1&spv0=&fid0=4&fv0=Hrvatski+dokumentacijski+centar+Domovinskog+rata+u+BiH
https://www.nsf-journal.hr/online-issues/volumes-and-issues/id/1323#.YVQtg2JByUk
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29040-m-tudman-presuda-je-medunarodna-nepravda-ali-i-obmana-medunarodne-javnosti.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29040-m-tudman-presuda-je-medunarodna-nepravda-ali-i-obmana-medunarodne-javnosti.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29040-m-tudman-presuda-je-medunarodna-nepravda-ali-i-obmana-medunarodne-javnosti.html
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osuđeni, ali nije svaki prijestup i kazneno djelo isto, pa ni svaki krivac nije isti”, 

rekao je. 

Kazao je da svaki zločin u ratu nije isti. 

“Kao što ni svako kazneno djelo nije isto, tako ni krivci nisu isti. Svaki zločin u 

ratu nije isti. Jel' Mile Petković ratni zločinac? Mogu ga osuditi deset puta, Mile 

Petković nije ratni zločinac”, rekao je. 

Potom je prešao na Praljka. “Slobodan Praljak? Ja bih volio da vam srce otvore 

bošnjački političari, posebno iz SDA, da vam kažu ovo što govore meni. Ali nikad 

vam neće reći da ovi krvoloci iz Republike Srpske, u koje, opet kažem, Dodik ne 

spada, nikad neće reći da je to isto. 

Praljak je na kraju, umjesto da služi još par godina, sebi oduzeo život. Iako je bio 

u punoj snazi i ne tako star. Pa ja imam neki respekt prema tome.” 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28368-milanovic-o-praljkovu-

suicidu-imam-neki-respekt-prema-njemu  

https://hrvatskonebo.org/2021/10/30/milanovic-o-generalu-praljku-volio-bih-da-

vam-srce-otvore-bosnjacki-politicari-posebno-oni-iz-sda-da-vam-kazu-ovo-sto-

govore-meni/  

https://hms.ba/milanovic-volio-bih-da-vam-srce-otvore-bosnjacki-politicari-

posebno-oni-iz-sda-da-vam-kazu-ovo-sto-govore-meni/ 

 

Istina Milanović reagira blago, ali reagira.  

Podsjetit ću da nikada nismo dr. Međimorec i ja dobili odgovor na ponudu 

Predsjedniku RH da otkupe 1000 primjeraka proširenog izdanja prve knjige o 

generalu Praljku po cijeni koju sami odrede (valjda je najmanja moguća jedna 

kuna ili čak i jedna lipa) i pošalju na razne adrese. Mogli su je tako poslati i 

Tomaševiću i njegovim talibanima, Zar ne? To sam nedavno dao kao u Pismu 

Predsjednicima, 16. koje dajem u Prilogu. (Samo pismo s tom ponudom sam 

objavljivao i ranije, ali izgleda i nije bilo primijećeno jer ga je npr. Stjepan 

Tuđman tek tada vidio.) 

Ali na drugu knjigu (General Praljak II. - U obrani hrvatskog Naroda) podsjeća 

me i odgovor Zorana Čapalije – Čaplje: Halucinacije protiv Hrvatske nacije od 1. 

studenoga 2021.  

(https://hrvatskonebo.org/2021/11/01/zoran-capalija-caplja-halucinacije-protiv-

hrvatske-nacije/) jer je u tekstu i njegova pjesma koju smo mi objavili i u toj našoj 

knjizi: 

 

“KIP NACIJE” 

  

Pogleda čvrsta poput kamena, 

bistrog i žarkijeg od plamena, 

jezika oštrijeg od svakog mača, 

dok čast svoju životom plaća. 

  

Čuvat će povijest tvoje ime, 

dičit će se naraštaji njime, 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28368-milanovic-o-praljkovu-suicidu-imam-neki-respekt-prema-njemu
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28368-milanovic-o-praljkovu-suicidu-imam-neki-respekt-prema-njemu
https://hrvatskonebo.org/2021/10/30/milanovic-o-generalu-praljku-volio-bih-da-vam-srce-otvore-bosnjacki-politicari-posebno-oni-iz-sda-da-vam-kazu-ovo-sto-govore-meni/
https://hrvatskonebo.org/2021/10/30/milanovic-o-generalu-praljku-volio-bih-da-vam-srce-otvore-bosnjacki-politicari-posebno-oni-iz-sda-da-vam-kazu-ovo-sto-govore-meni/
https://hrvatskonebo.org/2021/10/30/milanovic-o-generalu-praljku-volio-bih-da-vam-srce-otvore-bosnjacki-politicari-posebno-oni-iz-sda-da-vam-kazu-ovo-sto-govore-meni/
https://hms.ba/milanovic-volio-bih-da-vam-srce-otvore-bosnjacki-politicari-posebno-oni-iz-sda-da-vam-kazu-ovo-sto-govore-meni/
https://hms.ba/milanovic-volio-bih-da-vam-srce-otvore-bosnjacki-politicari-posebno-oni-iz-sda-da-vam-kazu-ovo-sto-govore-meni/
https://hrvatskonebo.org/2021/11/01/zoran-capalija-caplja-halucinacije-protiv-hrvatske-nacije/
https://hrvatskonebo.org/2021/11/01/zoran-capalija-caplja-halucinacije-protiv-hrvatske-nacije/
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ti mili sužnju zbog Kroacije, 

ostat ćeš zauvijek kip nacije. 

  

(6. prosinca 2017.) – generalu Praljku 

 

Reagirala je i hrvatska književnica Nevenka Nekić: 

CRNI GAVRANOVI ROJE I DANAS 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/m-o/nekic-nevenka/38416-n-nekic-

mozemo-ali-ne-dokle-hocemo-ili-mozete-ali-ne-dokle-hocete.html  

A i ona je sudjelovala u predstavljanju naših knjiga o generalu Praljku (onom 

istom na kojemu je sudjelovao i prof. Tuđman). U četvrtoj knjizi je dan naslov 

NAVUCITE ZASTOR! Na portalu HKV-a je naslov: SLOBODAN PRALJAK, 

NAŠ LEONIDA: 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/m-o/nekic-nevenka/29020-n-nekic-

slobodan-praljak-nas-leonida.html  

I veliki hrvatski književnik je reagiraju u svojoj kolumni na portalu HKV-a: 

Tako dolazimo i do zagrebačkoga Laništa, gdje se uoči Svih svetih taj povijesni 

rotor pokazao u najočitijem mračnom svjetlu. Jazavcima koji ondje žive uz zgrade 

prepune branitelja, zasmetao je mural s Vukovarom, hrvatskim grbom i slavnom 

brigadom, pa su ishodili da sve to (sveto) bude prebojano, da ne gledaju što im 

nije drago, našla se družba koja će im želju ispuniti u za sada neutvrđenom lancu 

– gradski ured - komunalne službe - HEP više od struje. A onda posipanje 

pepelom, nisam ja, nisam ja. Jedino za što su se još mogli uhvatiti je Slobodan 

Praljak, onaj koji je branio njih i Zagreb u Sunji, a za drugi dio ratnoga puta u 

zavičaju proglašen u Haagu ratnim zločincem, jer je tužiteljstvo trebalo nekako 

nadoknaditi svoj fijasko s Hrvatskom, pa se za odmazdu okomilo na hrvatske 

zapovjednike u BiH. Oh, kako to klateži dobro zvuči. Ratni zločinac. Ma svi su oni 

ratni zločinci, govore jazavci među sobom, svi koji su bili u ratu, a tako nam je 

bilo dobro. Doduše, vele, i sada nam je dobro, bolje nego njima, ali su nam duše 

nemirne bez Jugoslavije, hej Slaveni, a ti hrvatski branitelji još su nemirniji od 

nas, malo-malo pa čujemo pucnjeve, sebe ubijaju. Vukovar treba prebrisati, 

prebojati, prefarbati, Vukovar je onaj grad daleko od Zagreba, na Dunavu čak, 

da ondje nije bilo hrvatskih fanatika, ne bi bilo ni te tragedije, četnici i jugoarmija 

bi ušetali, malo klali i stali, sigurno ne bi bilo toliko žrtava. 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/38413-h-hitrec-35.html  

A zaključit ću s kolumnog velikog kolumniste Zvonimira Hodaka: 

 

LIJEVOM NAŠOM 

KAKO JE MURAL POSVEĆEN VUKOVARU I PRALJKU RAZOTKRIO 

MOŽEMO! I NJIHOVU NEMOĆ U ZAGREBU 

 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/m-o/nekic-nevenka/38416-n-nekic-mozemo-ali-ne-dokle-hocemo-ili-mozete-ali-ne-dokle-hocete.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/m-o/nekic-nevenka/38416-n-nekic-mozemo-ali-ne-dokle-hocemo-ili-mozete-ali-ne-dokle-hocete.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/m-o/nekic-nevenka/29020-n-nekic-slobodan-praljak-nas-leonida.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/m-o/nekic-nevenka/29020-n-nekic-slobodan-praljak-nas-leonida.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/38413-h-hitrec-35.html
https://direktno.hr/autori/zvonimir-hodak/
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Autor 

Zvonimir Hodak 

 

Korona divlja i ruši rekorde. Izgleda da bi trebalo pozvati natrag turiste pa da se 

korona opet smiri. Valjda je to jedini način da se riješimo korone. 

01.11.2021. 

 

Međutim, ima jedan drugi hrvatski problem koji nije tako jednostavno riješiti. 

Kako se riješiti ultraljevičara? Za početak, možda, da im pošaljemo poruku "džaba 

ste krečili"! Holanđani su navodno 1672. ubili i pojeli svog premijera i njegovog 

brata jer su krali i loše vodili državu! Mi se, srećom, zadovoljavamo samo time da 

već dugo jedemo - govna. Započelo je to prilično davno, još od vremena kad smo 

pognuli glave nad time da su nam "ratni gubitnici" ušli u vladajuće strukture. 

Stoga nije ni čudo da kao gljive poslije kiše niču diljem Lijepe njihove spomenici 

partizanima koji predstavljaju zahvalu "oslobodiocima" koji su mnoge 1945. 

oslobodili života i imovine. Množe nam se i ulice te trgovi u znak zahvale čovjeku 

koji je "iskopao" 750 jama koje je zatrpao živim i mrtvim Hrvatima. Vratila nam 

se i zvijezda petokraka na Riječki neboder kao što su napravljeni i novi murali te 

mauzolej u Borovom selu koljaču Vukašinu Šoškočaninu. Sve je to liberalna 

demokracija. Obilujemo starim okamenjenim komunjarama i liberalnom 

demokracijom. 

Ovih dana Zagreb je "zdrmao" mural posvećen Vukovaru, 204. gardijskoj brigadi 

i generalu Slobodanu Praljku. Revolucionarni građani iz Mjesnog odbora u 

Novom Zagrebu jasno su zatražili od "Možemo" da makne murale Praljka i 204. 

gardijske. Valjda zato jer oni su "Možemo". Skupilo se nekoliko HOS-ovaca, 

Radeljak, na fejsu se javio dr. Herman Vukušić, došli su i BBB-i i hrabri su 

jugonostalgičari odmah skinuli hlače. Zapravo same su im pale. Ipak je završilo 

tako da "ne-Možemo". Cijelu tu kašu oko murala zakuhao je naravno kuhar. 

Drug Tomislav Vukoja, kuhar u Studentskom centru. Skuhao je "supu" i sebi i 

svojima. Prvi se javio Tomašević s porukom "izvinite", drugovi, "desila se 

greška". Onda su se ultralijevi u Možemo, na čelu s Vukojom, branili kako je 

narodu i narodnostima smetao samo mural "ratnog zločinca" Slobodana Praljka, 

ali su drugovi iz HEP-a nehotice izbrisali sve. 

 

Slušat će Luka iz Možemo još mnogo puta Thompsonovu 'Lijepa li si' 

"Moš' mislit'!" rekla bi Tanja Torbarina. Javio se i "ideolog", zamjenik 

gradonačelnika, Luka Korlaet i objasnio radnom narodu, BBB-ima, HOS-

ovcima, Dikanu, dr. Vukušiću kao i slučajnim prolaznicima "da oni nisu tako 

mislili" nego HEP… Naravno, nisu uopće mislili. Da su promislili ne bi nam grad 

https://direktno.hr/autori/zvonimir-hodak/
https://direktno.hr/autori/zvonimir-hodak/
https://direktno.hr/autori/zvonimir-hodak/
https://direktno.hr/autori/zvonimir-hodak/
https://direktno.hr/autori/zvonimir-hodak/
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bio zatrpan glomaznim otpadom. Naš dogradonačelnik Luka Korleat javio se još 

2019. s porukom kako se nešto strašno "desilo" njegovom sinu prilikom 

obvezatnog posjeta školaraca Vukovaru: "Priča mi sin kako su u obaveznom 

posjetu Vukovaru djeca morala ustati i bez iznimke revat(!) onu Thompsonovu 

paradržavnu herceg bosno srce ponosno (namjerno sve pišem) malim slovima. 

Činjenica da su bili prisiljeni ustat i pjevat bilo što, a kamoli to smeće, me potpuno 

izbezumilo! Netko mora odgovarati". Ne šizi Lukica! To je lijepa hrvatska pjesma. 

Čut ćeš je još mnogo puta jer je ljudi vole slušati. Stoga se skuliraj, naruči "pivce 

za živce" i drži se svog posla u Gradu. Odgovorili su ti BBB-si i nekolicina 

prolaznika. Ti, i oni koji misle kao ti, ostajete sve usamljeniji, jadni i nezaštićeni. 

"Greška, Ante.." nekad je pjevala Severina. Kad smo već kod Seve, Renato Mišetić 

javlja na Fejsu: "Zaljubljena Severina ne odvaja se od srpskog producenta Filipa. 

Zlobni pak Boris McGrgić komentira vijest: "Naslagala ova više Srba od IV. 

gardijske…" 

E sad, ne moraš imati maštu Urše Raukar, Ivane Kekin, Rade, Anke Mrak, 

Vilija Matule … i ostalih progresivnih drugova pa da skužiš kako oni sanjaju san 

o zabrani ZDS. Kad bi drugovima uspjelo da ishode zabranu ZDS-a, simbol pod 

kojim smo zgazili agresore u Domovinskom ratu, koja bi "izvinjenja" tek tada 

padala. Tada bi se oglasili oni koji su pod tim pozdravom izvjesili zastavu na 

Kninsku tvrđavu, a to bi "strefilo" osjetljive internacionalne dušice zadrtih 

kriptokomunista do kraja. Za sada je to tek zgodna tema za Krausa, Goldsteina i 

orjunaše kako bi se u javnosti čulo za njih i dalo do znanja Sorosu da se na 

brdovitom Balkanu pojavila dugo očekivana iskra "slobode". Ista ona koja se 

pojavila 8. svibnja 1945. Jedino što vam za utjehu mogu poručiti je: drugovi, 

nikada ne odustajte od svojih snova! 

Moj frend Roman B. povjerio mi se u subotu na špici: "Sanjao sam da nemam ni 

prebijene pare i čim sam se ujutro probudio san mi se ostvario". Zato, nikada ne 

treba odustati od svojih snova. 

Kad je ujesen 1991. trebalo uzeti lovačke puške i obući tenisice, "rigidni desničari, 

ognjištari i nacionalisti, koji nisu željeli čekati da Sava potekne uzvodno, krenuli 

su, k'o Škorin Mata, u rat protiv treće armije Evrope". Pobornici Jugoslavenske 

demokratske inicijative, taloga iz Yutela, tražili su tada da se sve riješi 

"demokratskim dijalogom" s Miloševićem. Valjda onako kako je to 1971, za 

vrijeme Hrvatskog proljeća, rekla njihova heroina Latinka Perović: "Vodićemo 

demokratski dijalog sve do konačnog obračuna". Taj "demokratski dijalog" 

upoznali su Hrvati u ubavom razdoblju od 1945-48. "Konačni obračun" je zbroj 

onih koji su otišli u onih 750 jama diljem Hrvatske i Slovenije. 

Sjetih se, ne znam zašto, Saladina, etničkog Kurda na dvoru sultana Nur ad Dina. 

Obranio je svoje carstvo od upada križara Rikarda Lavljeg Srca i osvojio 

Jeruzalem. Nakon te bitke Saladin je dao pravo prolaska kršćanskoj vojsci kroz 

svoje zemlje unatoč nemilosrdnim pljačkama kršćanskih vojnika u njegovim 

zemljama. I Dante ga je u svojoj Božanstvenoj komediji uvrstio u "čestite ljude 

Limba". Usporedimo Sultana Saladina, rođenog 1138. u Iraku i našeg "sultana", 

ljubičice bijele, rođenog u Hrvatskom Zagorju. Saladin je pobijedio križare, 

pomilovao ih i pustio da odu. Zato ga je opjevao i Dante. Naš Joža je poubijao 
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svoje neistomišljenike, ali je također opjevan i to tako da se nalazi između 10. i 

12. mjesta najvećih zločincima XX vijeka. Usput rečeno, Slobodan Milošević je 

na 30. mjestu. Tito nije nikoga pomilovao, osim četnika koji su mu se pridružili 

pred kraj rata. Pitat ćete se čemu ovaj "izlet" u 1193. kad je Saladin umro? Samo 

zato da oni koji me čitaju ne nasjednu jeftinoj demagogiji potomaka onih koji su, 

nakon "pobjede"“ 1945. godine 1416 osuđenika na smrt žive zazidali u zloglasnoj 

Hudoj jami. Jeste li čuli ili čitali da su ikada Kraus, Goldstein, Klasić, Jakovina, 

Markovina ili netko od tih jugo-nostalgičara spomenuli Hudu jamu ili neko drugo 

stratište Hrvata nakon Drugog svjetskog rata? Niste! Ali zato stalno, dosadno, 

uporno i neargumentirano zapomažu kako treba zabraniti "ustaški" pozdrav ZDS. 

Njima je plakanje oko ZDS-a dimna zavjesa iza koje nastoje sakriti i zamagliti 

mega zločine kojih bi se legendarni Saladin sramio. Zato njih nema u nekom 

modernom umjetničkom djelu koje će živjeti kroz vjekove kao što živi Božanska 

komedija. Njih mogu glorificirati samo razni potomci njihovih su-istomišljenika 

kao što su Klasići, Jakovine, Markovine… 

Jim Elliot je napisao: "Nije lud onaj koji se odriče onoga što ne može zadržati da 

bi stekao ono što ne može izgubiti". 

Marcel Holjevac je stavio na fejs pravi “mural“: "Tito vrati se, napuni jame". 

Revolucionarni građani iz Mjesnog odbora nisu u ovom slučaju pokazali 

očekivanu budnost. Ni Tomislav Vukoja, ni dogradonačelnik Lukica, ni sektaši iz 

"Možemo". Potomci onih koji su nakon ustaša "naslijedili" židovske stanove u 

strogom centru Zagreba sretni su i zadovoljni. Sretni i zadovoljni jer je Zagreb 

napokon postao glavni grad bivše Jugoslavije. 

U centru Zagreba nitko ne reve Thompsonovu "Lijepa li si…" Kad nas razveseli 

Lepa Brena i napuni Arenu ne trebaju joj obožavatelji iz Knina, Plaškog i Borova 

sela. Zagrebački jugovići su u stanju napuniti Arenu“ za dvodnevni koncert s 

40.000 tisuća "naših". Ti sada žele preko "Možemo" prefarbati mural s likom 

Slobodana Praljka kao i slati pozive Maršalu da se vrati i napuni jame. Umjesto 

da se bave komunalnim temama, Možemo otvara stalno nove i nove ideološke. 

Naravno, kad ne možeš ili ne znaš kako nešto stvarno promijeniti da bude bolje u 

Zagrebu, najjednostavnije je isprovocirati neku ideološku aferu. Pitanje samo do 

kad… 

Nedavno je jedan instruktor ronjenja ostao zabezeknut kada mu je neki polaznik 

ronilačke škole skresao pred svima: "Ne želim nositi masku, ne želim sudjelovati 

u tome gdje nas tretiraju kao ovce! I mi smo ljudi". 

 

Zar su zaboravili kako je Šerbedžija snimao film Dezerter u okupiranom 

Vukovaru? 

Branimir Pofuk je blago začuđen. Pomalo i uvrijeđen pa kaže: "Koliko je to 

kilometara i koliko dana širok krug oko Vukovara i 18. studenog u kojem ne smije 

pjevati Rade Šerbedžija? I zašto baš on?" Brane prosto "ne može da veruje". On 

je stari jugo-demokrat. On je protiv svih zabrana, osim kad je u pitanju Thompson. 

Da ga ne zabranjuju, Thompson bi pjevao i pjevao te trovao našu naprednu mladež 

od Triglava do Đevđelije! 
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Gledam TV seriju "Kako je obranjena Hrvatska". Rat je počeo davne 1991. 

Izbjeglice iz Iloka sa svojom sirotinjom pune zagrebačke hotele. Počelo je 

povijesno klanje po istočnoj Slavoniji. Tenkovi, posuti belim lalama, grme prema 

Vukovaru. Od Slobe se traži salata. Rade Šerbedžija se baš u to vrijeme povukao 

na rezervni položaj, u Srbiju. Zaobišao je "grad svoje mladosti" Vinkovce i 

produžio prema "gradu njegove starosti" - Beogradu. Godine 1992. Radiša snima 

"antiratni" film u Vukovaru pod nazivom "Dezerter". Naivni bi mogli pomisliti 

kako je Rade možda snimao autobiografski film. Ali ne, uz Radu je u filmu glavni 

glumac bio i Radoš Bajić koji je izjavio: "Film je sniman u Vukovaru dok je 

ustaški snajper još uvijek tukao u njemu". Mene čudi zašto se on još danas čudi 

zašto ga u Hrvatskoj mnogi izvan vlasti i ljevičarskih krugova primaju s rezervom. 

No, vratimo se još na trenutak filmu "Dezerter". Film pokazuje kadrove iz 

okupiranog Vukovara. Međutim to ne smeta Pofuku da film veliča kao "antiratni". 

Što misli Pofuk, gdje su tada bili Vukovarci? Boli njega ona stvar jesu li 

Vukovarci tada ležali u podrumima, branili se pred koljačima s druge strane Drine 

ili bili zarobljeni i batinani u srpskim batinaškim logorima. Njemu je jedino važno 

da je njegov Rade tada snimao "antiratni" film o srpskim pobjednicima. 

Njega ne zanimaju ni Ovčara, ni bolnica, ni 60.000 tisuća logoraša, ni što se 

događalo na Veleprometu, ni u Stajićevom, kao ni ono što su Srbi kasnije radili 

zarobljenicima u Nišu, Sremskoj Mitrovici i drugdje. Njega iz tog vremena 

zanima samo "um(j)etnički" angažman našeg Rade u razrušenom i okupiranom 

Vukovaru. Kakva "gnjusna hrvatska hipokrizija" pisao je Krleža još davne 1938. 

u svom djelu "Na rubu pameti". I sad bi Rade u Vinkovcima i okolici, neposredno 

pred dan sjećanja na klanje 18. studenoga, počastio narod svojim koncertom. Na 

sreću to mu neće uspjeti jer su neki, možda više iz sigurnosnih razloga negoli iz 

pijeteta prema vukovarskim žrtvama, odlučili otkazati Radin koncert. Taj 

"bezočni" čin izbezumio je ljevičare i jugo-nostalgičare: "Gde su vam, drugovi, 

demokratski standardi?" Možda se Radin koncert mogao relocirati na Ovčaru. 

Tamo su, valjda, u antiratnom raspoloženju, strijeljali 16-togodišnjake iz 

"ustaških" obitelji. 

Na predstavi rock opere "Isus Krist superstar" glavni je glumac dobacio 

nezadovoljnoj publici: "Svatko svoj život upropasti onako kako misli da je 

najbolje!" 

Malo Večernjakovih vijesti iz kulture. U Oslu je otvoren najveći muzej na svijetu 

posvećen samo jednom slikaru, autoru "Krika", Norvežaninu Edvardu Munchu. 

Istodobno je u Zagrebu u Meštrovićevom paviljonu na bijenalu slikarstva 

otvorena izložba na kojoj izlaže sto slikara 1350 portreta narodnih heroja NOB-a. 

Jadni li su ti ljubitelji slikarstva u Norveškoj. Od svih skandinavskih zemalja 

Norveška je pružala najveći otpor Hitleru, a najveći norveški muzej posvećen je 

slikaru koji čak nije ni "narodni heroj". Zato mi imamo čak 1350 "narodnih 

heroja". Još nije znanstveno i povijesno utvrđeno koje su zasluge tih 1350 za 

nastanak 750 jama u sjeverozapadnoj Hrvatskoj i Sloveniji, kao i za 500 tisuća 

ubijenih nakon rata bez suda, suđenja i presuda. Oduševljena Maja Car javlja da 

su prvi puta u konkurenciji i murali uličnih umjetnika. Možda misli i na one 

Slobodana Praljka i Vukovarskog vodotornja… 
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Najnovije poskupljenje vode daje naslutiti da ćemo u siromaštvo ući i vodenim 

putem. 

https://direktno.hr/kolumne/kako-je-mural-posvecen-vukovaru-i-praljku-

razotkrio-mozemo-i-njihovu-nemoc-u-zagrebu-248954/  

 

Da, Hodaka treba uvijek pročitati, zar ne? 

 

Josip Pečarić 

  

https://direktno.hr/kolumne/kako-je-mural-posvecen-vukovaru-i-praljku-razotkrio-mozemo-i-njihovu-nemoc-u-zagrebu-248954/
https://direktno.hr/kolumne/kako-je-mural-posvecen-vukovaru-i-praljku-razotkrio-mozemo-i-njihovu-nemoc-u-zagrebu-248954/
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PRILOG 

 

PISMO PREDSJEDNICIMA, 16. 

 
Poštovani Predsjedniče RH, 

Poštovani Predsjedniče Hrvatskog sabora, 

Poštovani Predsjedniče Hrvatske vlade, 

Poštovani Predsjedniče HAZU 

 

Moram vam odati priznanje da ste poslije veličanstvene pobjede nad naci-

fašističkom srpskom agresijom uspjeli mnogo toga vratiti iz vremena prethodne 

države. Tako smo učili dvije povijesti. Lažnu u školi, a istinitu doma (ako se 

roditelji nisu bojali). 

Istina, danas s postojanjem Interneta to vam i nije tako lako. A i ovi vaši profesori 

sa filozofskih fakulteta su predmet stalne poruge po raznim portalima. i ne samo 

njima. 

Ima i istinskih znanstvenika povjesničara i onih iz drugih oblasti koji su zgroženi 

s vašim povjesničarima za koje je jasno da su obične neznalice. 

Npr. Povjesničarka dr. sc. Vlatka Vukelić docentica s Fakulteta hrvatskih studija: 

“Ne treba nas čuditi što Hrvoje Klasić danas javno štiti određene društvene 

strukture koja su mu pomogle da živi relativno lagodan život,” nastavila je u 

istom, ironičnom tonu, dr. Vukelić: “Ja možda nisam toliki stručnjak kao Hrvoje, 

možda nisam tako dobar povjesničar i istraživač, možda nemam tako atraktivne 

teme kojima se bavi on, iako, zapravo, ne mogu imenovati niti jednu od njih… 

(podcrtao JP) Međutim, ja nemam pristup HTV-u, ne mogu napraviti 

dokumentarac na HTV-u i ne mogu biti komentator svih mogućih emisija od 

dnevno-političkih do povijesnih i kulturno-društvenih. To, za sada, ima još uvijek 

samo odabrana struktura u hrvatskom društvu, a ja se nadam da ćemo takve 

tendencije jednom mijenjati.” 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/26676-bujica-u-novinarskom-domu-

nastao-je-kaos-sandra-bencic-se-digla-i-otisla-hrvoje-klasic-ostao-u-soku-a-ivo-

goldstein-nasrnuo-je-na-starca-sa-stapom 

S druge strane saborski zastupnik, prof. dr. sc. Milan Vrkljan podijelio je svoj 

dopis o prof. Klasiću Senatu Zagrebačkog sveučilišta medijima i na znanje 

hrvatskoj javnosti koji završava riječima: 

Žalosno i u potpunosti je neprihvatljivo da akademska zajednica tolerira pseudo-

znanstvenike koji dokumentirano objavljuju falsifikate zlorabeći svoju formalnu 

pripadnost akademskoj zajednici. 

https://kamenjar.com/slucaj-klasic-dopis-senatu-sveucilista-u-zagrebu/  

Na vašoj tj. Porfirijevoj TV su znali i smjenjivati urednike kada su ovakvog 

‘povjesničara’ pozvali zajedno s najvećim znalcem za problematiku Jasenovca. i 

to ne zato što je pozvan nestručnjak Klasić, već što se trebao suprotstaviti jednom 

Vukiću koji je kasnije ismijao Šešelja na televizijskoj emisiji u Beogradu. Naime 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/26676-bujica-u-novinarskom-domu-nastao-je-kaos-sandra-bencic-se-digla-i-otisla-hrvoje-klasic-ostao-u-soku-a-ivo-goldstein-nasrnuo-je-na-starca-sa-stapom
http://dragovoljac.com/index.php/razno/26676-bujica-u-novinarskom-domu-nastao-je-kaos-sandra-bencic-se-digla-i-otisla-hrvoje-klasic-ostao-u-soku-a-ivo-goldstein-nasrnuo-je-na-starca-sa-stapom
http://dragovoljac.com/index.php/razno/26676-bujica-u-novinarskom-domu-nastao-je-kaos-sandra-bencic-se-digla-i-otisla-hrvoje-klasic-ostao-u-soku-a-ivo-goldstein-nasrnuo-je-na-starca-sa-stapom
https://kamenjar.com/slucaj-klasic-dopis-senatu-sveucilista-u-zagrebu/
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postalo je očito o čemu se radi jer se Klasić nije usudio doći na sučeljavanje, pa je 

postalo očito kakva je HTV i prije slučaja s Porfirijem. A gledatelji su uskraćeni 

pa sada samo možemo zamišljati što bi se dogodilo kada bi Klasić jednom znalcu 

kakav je Igor Vukić iznio svoje čuveno ‘otkriće’ o Jasrenovcu o kojem u 

Hrvatskom tjedniku od 29. travnja 2021. možete naći: 

FAH IDIOT TJEDNA 

HRVOJE KLASIĆ, povjesničar na Filozofskom fakultetu u Zagrebu, o zadnjim 

danima logora Jasenovac: 

Maks Luburić dolazi u Jasenovac i daje naredbu da se napušta Jasenovac i da se 

obračuna s preostalim zatvorenicima. U tjednima, mjesecima prije krenulo je 

spaljivanje i uništavanje dokaza, prije svega tijela ljudi koji su ubijani. Tijela se 

otkapaju i najvećim dijelom se spaljuju na otvorenim lomačama, rade se ogromne 

posude na koje se tijela stavljaju, naftom polijevaju i tako uništavaju, ali kreće i 

ubijanje ostalih i bacanje u Savu 

HT: Heureka! Goli Arhimed je nakon kupanja trčao kroz Sirakuzu vičući da je 

otkrio zakon, kasnije nazvan po njemu, a ovaj sa svojim Heureka možda dobije 

Nobelovu nagradu za kemiju jer se dosad vjerovalo da kosti jednog tijela ne mogu 

izgorjeti ni na 1000 stupnjeva u krematoriju za tri sata, pa se dodatno melju kako 

bi sve postalo pepeo u urni. ….' 

(Moram se pohvaliti i s našim pismom o Porfirijevoj televiziji - potpisalo ga je 

preko 3000 Hrvata - jer se danas, poslije događaja u Crnoj Gori, puno spominje i 

Porfirijev kružok koji sam vam već spomenuo. Tako Ivica Marijačić u današnjem 

Hrvatskom tjedniku piše: 

Neki se pitaju što će sada reći sudionici Porfirijeva kružoka u Zagrebu – Tvrtko 

Jakovina, Hrvoje Klasić, Drago Pilsel, Branimir Pofuk, Dejan Jović, pater Tvrtko 

Barun, Milorad Pupovac, Petar Kuzmić, Josipović, Villi Matula… Ništa ne će 

reći. Umom i srcem i nadalje će biti i ostati uz Porfirija i SPC.) 

Međutim, doista ste uspješni i s takvim ‘znanstvenicima’ jer oni odgajaju 

profesore povijesti koji će po školama raditi ono isto što su radili profesori u 

vrijeme vaših roditelja: UČITI NAŠU DJECU LAŽNOJ POVIJESTI. 

Tako ovih dana Internetom kruži komentar jednog udžbenika iz povijesti: 
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Vjerovali ili ne, radi se o udžbeniku za četvrti razred gimnazije čak OSAM 

koautora: 

NOVO gimnazija - Prema novom kurikulumu 

Udžbenički komplet za povijest u četvrtom razredu gimnazije (tiskani udžbenik 

+ dodatni digitalni sadržaji) 

Autori: Jakša Raguž, Dino Staničić, Hrvoje Petrić, Tomislav Branđolica, Nikola 

Cik, Hrvoje Gračanin, Suzana Pešorda i Ivana Štimac 

Recenzenti: dr. sc. Domagoj Sremić i Linda Maraš Krapić, prof. 

PRELISTAJ UDŽBENIK 

Udžbenik ''Svijet prije nas – Povijest 4'', za četvrti razred gimnazija koncipiran je 

prema odgojno-obrazovnim ishodima navedenim u Kurikulumu za nastavni 

predmet Povijest za osnovne škole i gimnazije u Republici Hrvatskoj (NN 

27/2019.). Riječ je o udžbeničkom kompletu koji se sastoji od tiskanog udžbenika 

te dodatnih digitalnih sadržaja koji su besplatno dostupni.  

O knjizi: http://www.meridijani.com/publication/svijet-prije-nas-povijest-4 

Cijeli udžbenik: https://issuu.com/meridijani-izdavac/docs/povijest_g4_web 

Nedavno sam objavio knjigu “Ankica Tuđman” pa sam pogledao kako u njoj 

spominjem gđu Lepej. 

 

 
Na gostovanju na mreži hrvati.de 7. veljače 2002. sam konstatirao (str. 52): … ta 

gospođa je bila zrela za zatvor. Međutim, smiješno je kako se digla tolika prašina 

što je obitelj Tuđman imala toliko malo (vjerojatno mnogi od vas imaju tih 

200.000 DM), a ne smeta im što su najveći lopovi danas ministri.  

Spominjem je još jednom navodeći riječi velikog hrvatskog kolumniste i 

ODVJETNIKA Zvonimira Hodaka koji 12.10. 2020. (str. 243-244): 

https://issuu.com/meridijani-izdavac/docs/povijest_g4_web
http://www.meridijani.com/publication/svijet-prije-nas-povijest-4
https://issuu.com/meridijani-izdavac/docs/povijest_g4_web
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Već "dugo" nisam pisao o ljevičarskim farizejskim kriterijima, dupljacima i 

lažnim moralistima. Davne 1998. godine lijeva aktivistica, a kasnije tobožnja 

heroina, Ankica Lepej je kao službenica Zagrebačke banke otkrila službenu 

bankovnu tajnu i objavila senzacionalnu vijest. Ankica, ali Tuđmanova, imala je 

na svom računu iznos od 200.000 njemačkih maraka. Znači današnjih 100 tisuća 

eura. Dobila je, naravno, otkaz i ušla u povijest cinkanja kao heroina. Čak je za 

vrijeme Mesića ili Josipovića ušla i na Pantovčak. Ništa čudno. Na Pantovčak 

ionako odlaze "zaslužni", a isluženi kadrovi kako bi si prije penzije još malo 

podigli društveni rejting. Sve je to izraslo u veliku državnu aferu. Davor Butković 

i Jelena Lovrić, na čelu lijeve medijske falange, tjednima su cijedili medijski 

limun. Sve do zaborava. 

Očito veliki Hodak nije bio u pravu. Imamo mi istoričara u RH koji znaju što je 

važno, zar ne? 

Ali da OSAM takvih imamo koji ne znaju za presudu u Haagu o mostu u Mostaru, 

‘prosto ne mogu da verujem’. 

Tješim se, fah idioti sa filozofskih fakulteta su sigurno stvorili mnogo više takvih, 

zar ne? 

Krivicu za to ima i Predsjednik RH. Podsjetit ću na moje pismo kada sam ponudio 

knjigu o generalu Praljku koje su mogle biti podijeljene i neznalicama sa 

filozofskih fakulteta koje vam dajem u Prilogu. 

Istina, sigurno to ne bi bilo drago svjetskim moćnicima koji su pomagali naci-

fašističku srpsku agresiju na Hrvatsku. 

 

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 

 

PRILOG 

  

Naslov:  ZAHVALA PREDSJEDNIKU RH 

Datum:  Tue, 22 Dec 2020 18:44:24 +0100 

Šalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  civilno_drustvo@predsjednik.hr, predsjednik@predsjednik.hr 

 

ZAHVALA PREDSJEDNIKU RH 

 

Poštovani g. Milanoviću, Predsjedniče RH,  

Poštovani generale Marekoviću, posebni savjetniče Predsjednika RH, 

Zahvaljujem se na Vašem odgovoru od 18. 12. 2020. na moja pisma u kojima me 

izvještavate da ste pozorno razmotrili moja pisma i zahvaljujte na domoljubnim 

inicijativama kojima promičem istinu o Domovinskom ratu i vrijednosti koje iz 

njega proizlaze. 

 

mailto:pecaric@element.hr
mailto:civilno_drustvo@predsjednik.hr
mailto:predsjednik@predsjednik.hr
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Jasno mi je da s pozicija na kojima jeste i ne možete reći što ste uradili u svezi s 

tim inicijativama. Uostalom, ni kada sam Vam g. Predsjedniče pisao 12 pisama s 

prijedlogom da generala Gotovinu (tada ste bili Predsjednik Vlade) predložite za 

Nobelovu nagradu za mir niste mi odgovorili, ali generali Gotovina i Markač su 
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oslobođeni, a vidim da je general Gotovina u jako dobrim odnosima s Vama. Očito 

niste ni trebali odgovoriti. 

Međutim, danas je drugačija situacija samo s jednim prijedlogom. To je prijedlog 

da po simboličnoj cijeni otkupite 1000 primjeraka knjige o generalu Praljku. 

Mislim na drugo proširenom izdanju prve knjige. Koautor te knjige je general dr. 

sc. Miroslav Međumorec hrvatski redatelj, diplomat, književnik, scenatist. 

Tiskana je poslije onog uzvišenog domoljubnog čina generala Praljka. Na 

koricama te knjige, a i na naredne tri, postoje riječi koje je meni napisala tadašnja 

Predsjednica povodom izlaska prvog izdanja knjige: 

„Doprinos generala Slobodana Praljka obrani Hrvatske i Bosne i Hercegovine 

od velikosrpske agresije te obrani opstojnosti hrvatskog naroda na njegovim 

povijesnim prostorima tijekom Domovinskoga rata od velike je važnosti. Ovih 

dana, kada se nadamo pravednom sudskom pravorijeku i njegovu oslobađanju, 

kao i oslobađanju drugih hrvatskih uznika, ova knjiga izlazi kao doprinos istini o 

njemu i o tom povijesnom razdoblju borbe hrvatskog naroda za slobodu, istini 

koju je on nakon rata na mnoge načine ustrajno branio svojom riječju. Ujedno je 

ova knjiga svojevrsna zahvalnica za sve što je učinio za svoj narod.“ 

Naravno, odmah je bila napadnuta od onih istih s kojima ste se Vi obračunali ovih 

dana. Na žalost, poslije par dana hrvatski političari su posrnuli pod pritiskom iz 

svijeta. Nisu se ponašali onako kako im je govorio kardinal Kuharić (u 

Predsjedničkim dvorima 29. rujna 1997.): 

„Razgovarajte s velikima s polazišta principa, nikada na koljenima. Principi su 

oružje. I zato kad Hrvatska čistih ruku i čiste savjesti nastupi pred svijetom, ona 

je jaka i pred jakima."  

General Praljak je čistih ruku i čiste savjesti nastupi pred svijetom. Ali bio je bez 

podrške hrvatske politike- 

Vi ste g. Predsjedniče, nasljednik gđe Predsjednice, pa njene riječi i Vas obvezuju, 

a i uvjeren sam da mislite isto to. Uostalom već više puta ste pokazali da znate 

ispravno prosuditi o stanju o BiH, pa i o ratu u BiH, što je bio i povod onim mojim 

pismima o generalu Gotovini. Naime, tada sam konstatirao da se jedino Vi 

usuđujete uopće i misliti tako kako je govorio naš uzoriti kardinal.  

Čin Vaše javne podjele knjiga o generalu Praljku po svim hrvatskim školama, 

knjižnicama, veleposlanstvima itd. itekako bi značio puno za uzdizanje ponosa u 

našem narodu. A ponosan narod nitko ne može slomiti. 

Naravno, general Mareković sigurno sve to može dogovoriti s generalom 

Međimorcem. 

Koristim ovu prigodu da i Vama g. Predsjedniče i generalu Marekoviću zaželim 

Čestit Božić i Blagoslovljenu novu godinu. 

  

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 
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ODGOVOR ĐURU VIDMAROVIĆU 

(TAKMIČENJE ZA PRVOG SLUGU U HRVATA 3.) 

 
Dragi Đuro, 

Zahvaljujem Ti na komentaru mog jučerašnjeg teksta iako me je rastužilo: 

 

Subject:  Odg: TAKMIČENJE ZA PRVOG SLUGU U HRVATA,, 2. (DOBRONIĆ 

I OSTALI 'HRVATSKI' DUŽNOSNICI I ZDS. 7.) 

Date:  Tue, 2 Nov 2021 12:29:04 +0100 

From:  Djuro Vidmarovic 

To:  'Josip Pecaric' <pecaric@element.hr> 

Poštovani kolega Joško, 

divim Ti se kako imaš živaca pisati sve ove nacionalno zabrinute, ali tako strašno 

razvojem situacije emocijama nabijene tekstove? Ja nemam snage, a treći infarkt 

mi nije neophodan. No, tužan sam, zbunjen, frustriran… Nekome je u interesu da 

ovaj narod što više zavadi i podijeli, da se što više mladih obitelji iseli… Morati 

ću sve to malo studioznije pogledati kako bih došao do suvislog zaključka. Jer ovo 

što neki ljudi rade, ova svađa na vrhu, izjave ovoga sudca, pisanje „Novosti“, TV 

propaganda, titoistički revival ispada apsurdno i neubrojivo. A bojim se kako u 

tom ludilu ima sistema. Nastojim biti umjeren, smiren, djelovati pomirbeno na crti 

Tuđmanovog učenja, a onda se sve sruši jer neki političari djeluju destruktivno i 

huškački .Bojim se za budućnost svojih unuka. Ponekad bih volio umrijeti. 

A jasno je da me je rastužilo zbog Tvoje završne rečenice. Nadam se da nisam i 

ja malo doprinio tome. Ljetos kada si autobusom došao u Tisno na jedan dan iako 

znamo za Tvoje udare da bi (sjajno) predstavljao moje knjige. U razgovoru sam 

Ti rekao da je odnos vlasti prema Tebi gori nego prema meni jer Ti doista djeluješ 

tako kako si napisao, a je - nadam se žestoko - napadam vlast. A ta vlast tj. 

vladajuća stranka koju si stvarao, jednako se sveti i Tvojoj i mojoj obitelji. Istina 

kada vidim koliko nastupaš po Lijepoj našoj (nagrada generalu Ivanu Tolj, knjiga 

biskupa dr. Vlada Košića i generala Ivana Tolja) čini se da im itekako smetaš. Ti 

bi trebao znati da političari ne razumiju da netko iz njihovih stranaka može imati 

za prijatelja nekoga koji ih napadaju.  

Kada kažem 'nadam se žestoko' to je obaveza koju mi je ostavio Dragutin 

Tadijanović jer je posljednja rečenica koju mi je rekao bila: SAMO TI NJIH ŽEŽI. 

Tome bih dodao i riječi jednog predsjednika DHK koji je pišući predgovor mojoj 

knjizi napisao: 

Nakana ovog predgovora nije podržavati stavove akademika Pečarića, jer njemu 

obrana nije potrebna, niti ju on želi, već je nakana obraniti, ma koliko to zvučalo 

patetično, pravo slobodnog i nezavisnog intelektualca na javni diskurs. U našoj 

stvarnosti takvo pravo odviše često dobivaju protivnici, pa i neprijatelji Hrvatske, 
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njezini osporavatelji, svi oni koji pod firmom slobode i umjetnosti pljuju po ovome 

narodu i svim njegovim vrijednostima. Ako ništa drugo, onda ovakvoj kohorti, 

radi pristojnosti i političke ravnoteže, treba suprotstaviti domoljubno i 

suverenističko javno razmišljanje. Akademik Pečarić ima hrabrosti nositi na 

svojim leđima teret ove slobode. Što više, on se bori i za slobodu drugih. Ti drugi 

su svjesni kako akademika štiti njegova svjetska slava i članstvo u HAZU, jer bi 

drugi, nakon izrečenih misli davno potonuli ili bili gurnuti u ponor. Ako on prizna 

poraz, slijedi šutnja mnogih, zapravo strah. A strah ukida slobodu.  

Taj Predsjednik DHK zvao se Đuro Vidmarović! 

I u tome što si napisao u prvoj rečenici pokazuje da je točno kako Ti djeluješ 

pomirbeno na crti Tuđmanovog učenja o pomirbi. Današnji predsjednik stranke 

koju je Tuđman osnovao ta 'Tuđmanova' pomirba je pomirba NAPADNUTIH 

Hrvata i pripadnika naroda naci-fašističkog agresora koji sprovode tzv. Politiku 

'srpskog sveta' što se svodi na podržku naci-fašističkom agresoru. Zato 

Predsjednik Vlade svoje viđenje politike pomirbe definira u najnovijem sukobu: 

MILANOVIĆ NE BIRA RIJEČI, IZ VUKOVARA PORUČIO: STIEROV 

DJED BIO JE UBOJICA, A OTAC GRLIĆA RADMANA KOMUNJARA 

https://direktno.hr/domovina/milanovic-ne-bira-rijeci-iz-vukovara-porucio-

stierov-djed-bio-ubojica-otac-grlica-radmana-komunjara-249068/  

 

Milanović kaže: 

"Ovaj treći je držao Titovu sliku u uredu. Ja to ne preporučujem, ali kako nekome 

uzeti to pravo kad je Tuđman deset godina držao Titovu bistu", rekao je Milanović 

te dodao da je riječ o prozivkama na račun Ive Goldsteina koji bi navodno trebao 

biti veleposlanik u Grčkoj. 

"Kako to da uzmeš nekom Goldsteinu? To je vrlo nisko, pokazuje da se prema 

ljudima ponašaju kao prema čunjevima. Ne radi se tu o Goldsteinu, on je ugledni 

profesor, s njim se mnogi neće složiti, u nekim stvarima ni ja", kazao je 

predsjednik države i nastavio: "Da bi se napakostilo nekome jer je držao Titovu 

sliku doveden je u pitanje i Stier koji je uređivao ustaške novine. Ja sam mu bio 

šef u Ministarstvu vanjskih poslova, predložio sam njegovo promaknuće, nisam 

ga pitao što mu je bio deda. Znam što mu je bio deda. Čepinski ubojica, ratni 

zločinac. To više nije bitno. Preko toga pokušavam prijeći. Da bi mi onda Grlić, 

čiji je otac bio istaknuta komunjara, direktor Kafilerije koju su privatizirali kao 

obitelj, predsjednik partije lokalne, držao lekcije o Titu. A to koordinirao 

Plenković za koje znamo koje je sorte. To je takvo licemjerje, to uništava društvo." 

7. Prvo je smiješno uspoređivati djelovanje državnika Tuđmana koji promiče 

i ostvaruje pomirbu djece partizana i ustaša koji se bore za Hrvatsku u vrijeme 

kada nije bilo ni rezolucija o osudi svih totalitarnih režima s djelovanjem 

veleposlanika u vrijeme kada je već bilo poznato da je Tito jedan od deset najvećih 

ubojica. Čini mi se da Stier kao starac koji je uređivao USTAŠKE novine jako 

mladoliko djeluje. Ili su možda iseljeni Hrvati USTAŠE i Milanoviću, kao što su 

to svi Hrvati koji su za nezavisnu Hrvatsku Srbima i svim srpskim slugama u RH. 

Vjerojatno Predsjednik države ne zna što je PPP pa bi bilo dobro da pogleda doista 

uglednog znanstvenika Davora Pavunu u 'Bujici' ili moju knjigu o 'ustašama' tj. 

https://direktno.hr/domovina/milanovic-ne-bira-rijeci-iz-vukovara-porucio-stierov-djed-bio-ubojica-otac-grlica-radmana-komunjara-249068/
https://direktno.hr/domovina/milanovic-ne-bira-rijeci-iz-vukovara-porucio-stierov-djed-bio-ubojica-otac-grlica-radmana-komunjara-249068/
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Hrvatima izvan Hrvatske: Pronađena polovica duše / Deset godina s Australskim 

Hrvatima, Zagreb, 2002.  

Meni je posebno draga pohvala Milanovića ministru Gordanu Grlić-Radmanu 

iako mi izgleda da on toga nije svjestan. Naime sve ovo o čemu pišem pokazuje 

kako je on – za razliku od Milanovića – doista shvatio bit Tuđmanove pomirbe. 

Tome bih dodao da je ministar Radman za istinu o Jasenovcu jer danas znamo 

mnogo mnogo više o tome, mada je Tuđman u cilju pomirbe i borbe za Hrvatsku 

u to uključio i Jasenovac prijedlogom da on bude spomen mjesto za sve hrvatske 

žrtve. To su tada spriječili žestokim reagiranjem oni u Hrvatskoj koji su zaslužni 

za laži o tom radnom logoru u NDH a koji danas moraju zbog zahtjeva njihovih 

gazda održavati oba kandidata u borbi za čelno mjesto sluge svjetskim moćnicima. 

Tada sam i napisao svoj prvi tekst objavljen u Hrvatskom slovu podržavajući 

mišljenje Javora Novaka.  

Zanimljivo je da on i ja i danas slično mislimo: 

RAZNIJET ĆE HRVATSKU 

Gdje je kraj šamaranjima? 

Bilo je samo pitanje vremena kad će nam savršeno nezrela ekipa političara u vrhu 

države dokazati da to stvarno i jesu te svima pokazati kako se razaraju državne 

institucije i to one najvitalnije poput vojske. Zalutali u vlast, Izbavitelj i Milanče, 

ni ne znaju drugačije. Njihov ego raste u nebesa i ni ne pada im napamet da sjednu 

za stol te napokon prestanu puniti skandal-stupce u domaćim (i stranim) 

medijima. Njima još nije došlo do mozga da upravo ovakav scenarij sa svađama, 

čak s uvlačenjem i Hrvatske vojske, fašističkoj Srbiji najviše odgovara. Njima još 

nije došlo do svijesti da dok se oni prepucavaju i razaraju državu, da dok se oni 

bave samima sobom, pljačkaši i mrzitelji Hrvatske grabe trčećim korakom i 

raznose ju. Možemo samo pretpostavljati što o nama misle u inozemstvu, nakon 

ovakvih gafova najviše vlasti u RH. Gdje je kraj ovoj sramoti? Ne bi me začudilo 

da Milanoviću i Plenkoviću uruče opomenu iz NATO-a jer ovo je prevršilo svaku 

mjeru i ruši vjerodostojnost našeg partnerstva u NATO-u. Ovakav partner nikome 

ne treba. Čini se da je V. Šeks imao potpuno pravo kad je tražio opoziv 

predsjednika Milanovića. Samo, sada je isto tako očito, da taj pravni zahvat treba 

proširiti i na sve Plenkovićeve ministre, baš kao i na njega samog. 

Za dom spremni 

Vidim da je moja kolumna prošloga tjedna izazvala veliko zanimanje i zapalila 

cijelu paletu dežurnih polutana koji su zapjenjeno, i po zadaći, grizli. Uključila se 

cijela omrežna prosrpska bojna iz RH i iz tzv. republike srpske. Treba odmah reći 

da nijedna država, pa tako ni Hrvatska, baš nikome nije kriva što oni nemaju 

zavičaj, nacionalnu pripadnost, rodoljubni osjećaj ili patriotizam kako se to često 

(s ponosom!) naziva na Zapadu. Zato ću citirati Mažuranića i ponoviti citat kojim 

se svojevremeno poslužio veliki Dubravko Horvatić: “mišad grize ali po tlih 

gmiže”. 

Naime, apatridi nas s neke kvazi antifašističke platforme žele uvjeriti kako su 

ustaše izmislile pozdrav Za dom spremni. Kako je to lijepo pokazao i skrenuo nam 

pozornost novinar i politolog, cijenjeni g. Mario Filipi kao hrvatski branitelj i 

junak, stopostotni ratni vojni invalid te inače i poznati veslač, omladinski prvak 
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svijeta te intelektualac s ljubavlju za hrvatsku povijest - auktori Leonard Eleršek, 

pukovnik OSRH iz Zadra i liječnik prim. dr. sc. Rado Žic Mikulin iz Punta na 

Krku, predočili su nam dokaze o porijeklu tog pozdrava u svojoj knjizi „Putom 

Sunca – Crveni bojovnici iz Horezma” (izdanje: Ogranak Matice hrvatske u 

Zadru, 2019.). Hvala svima uključenima u taj značajan projekt. No, ono za što 

nema baš nikakvih dokaza, osim pjene na ustima, jest da srbijanska četnička 

kokarda, pod kojom se klalo po Hrvatskoj najmanje od 1918-te do 1995-te, je neki 

progresivan simbol. A on, zločinački kakav je, u RH još nije zabranjen! Štoviše o 

njemu se uopće i ne govori. Muti se istina a optužbe zabadaju u junački ZDS a ne 

u genocidne četničke kokarde. 

Isto tako, krvava petokraka, simbol komunističkih zločina počinjenih po cijelom 

svijetu; Titova petokraka, pod kojom je (u Titovim poslijeratnim gulazima) život 

izgubilo više od 500.000 ljudi; ta koljačka petokraka s Bleiburga i Križnih putova 

(po jednom od izvršitelja klanja Simi Dubajiću); ta petokraka, koja je iseljenim 

Hrvatima po svijetu glave razbijala sjekirom; ta petokraka koja je Vukovar 

sravnila sa zemljom i napunila groblja čak i sa strijeljanim ranjenicima iz 

Vukovarske bolnice, da ne govorimo o stradalim civilima – ta petokraka se ne 

zabranjuje! I još nam neki novopečeni suci, koji su popili brojne jugo-

velikosrpske-mitove trabunjaju o “civilizacijskim tekovinama”! 

Ne postoji službena zabrana u RH četničke kokarde i velikosrpske petokrake. Zato 

i postoji cijela klika razmiljelih apatrida i mrzitelja Hrvatske koja urla protiv 

HOS-ova pozdrava Za dom spremni. No, kome ti polutani mažu oči? Ma boli njih 

jedna stvar za povik legitimnih jedinica Hrvatske vojske, njima je do rušenja 

Hrvatskog obrambenog rata. Njima smeta obranjena Hrvatska. Njih boli hrvatska 

pobjeda i što su u njoj potučeni do gležnja. Njih peče što ih je njihov vlastiti vožd, 

fašist Slobodan Milošević proglasio zečevima. Zečevima koji su se kukavički 

razbježali u samo dva dana. To bi ova ekipa samozvanih antifašista željela 

poništiti, okrenuti naopačke i vratiti se na poziciju u kojoj su bili privilegirani, 

podmazani. Oni bi na poziciju Saveza boraca, gdje su određivali i naređivali. 

Sudovi su samo bili njihov servis. Etnički su biznismeni tek puki mrzitelji svega 

hrvatskoga. Inkasatori hrvatskih kuna. Drečeći prosjaci, koji bi da im se dâ još i 

više. 

Zbog toga se tako pjene, ma kakav pozdrav… Jasenovac, ZDS, razne izmišljene 

jame, pervertirano izokrenuti antifašistički ustanci, u stvari klanja hrvatskoga 

naroda i okretanja na žaru katoličkog svećenika, elementi su njihova trajna 

etničkog biznisa. Oni od toga žive i od sramnog negiranja da su pobili tolike fratre 

od Lepe Bukve i Maclja do dubrovačkog Jakljana, i Dakse, i Orsule do Širokoga 

Brijega… Oni se upinju na stražnje noge ne bi li nas zatrpali svojim lažima, ne bi 

li svoja zločinstva pripisali hrvatskome narodu, HOR-u, Hrvatskoj vojsci, HOS-

u. 

Oni plaču za Ukrajincem Titom, jednim od 10 najvećih zločinaca svijeta jer njima 

je pod njim bilo na sve načine - odlično. Savjesti nisu imali pa je tako nemaju ni 

dan danas. Oni venu za Titom a ne znaju da je jedna od njegovih glavnih porola 

sustigla i njih same: “Nema povratka na staro!” E ali oni bi upravo to htjeli. I 

kad u tome ne bi za njih bilo obrta i masnog novca, nikada se oni ne bi bavili 
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Jasenovcem ili ZDS-om. Više se niti ne bune protiv kune, dapače: što više kuna 

da im je. A to je inače ustaška kuna? Ma kakva povijest. Oni imaju svoju, 

nepromjenljivu, te kao takvu punu negaciju znanosti o povijesti. Njima povijest 

počinje 08. svibnja 1945. 

Prije koju godinu na Hvaru, za naš stol sjeo je neki lokalni SDP-ovac i stao iz 

čista mira hvaliti Račana, Tita, NOB-e. Poznavao je naime mog znanca. Upitao 

sam ga a što ćemo s Golim otokom? Što s Bleiburgom i Križnim putovima? Jako 

se zblenuo pa zatim uzrujao i zapjenio. Rekao sam mu da se smiri ako želi 

razgovarati ali da će morati iznijeti protuargumente. Malo je lupao po stolu, pa 

kad je vidio da od toga nema koristi, ispalio je svoj argument: “To su bile 

legitimne poslijeratne operacije! Obračun s neprijateljima Jugoslavije!” – Super, 

dodao sam mirno: Znači predsjednik Tuđman i Hrvatska vojska isto su tako imali 

pravo, doduše nisu ga iskoristili, na legitimne poslijeratne operacije. Obračun s 

neprijateljima Hrvatske, ne? Sve vas, po vašoj logici, trebalo je znači pobiti? 

Iskočio je iz kože i uskoro vičući i vrijeđajući pobjegao. To su ti “argumenti” 

takvih tipova, drvenih advokata Titovih zločinstava: “Mišad grize ali po tlih 

gmiže”. 

(…) 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/38420-j-novak-raznijet-ce-

hrvatsku.html  

Dragi Đuro,  

Ti znaš koliko se ponosim s činjenicom da sam ja bio jedini koautor našem 

prijatelju pok. Akademiku Dubravku Jelčiću kome sam posvetio knjigu i kome je 

svojevremeno Sanader prebacio prijateljstvo sa mnom: 

J. Pečarić, Akademik Dubravko Jelčić. Portal dragovoljac.com. 

Slično smo planirali Horvatić koga spominje Novak. O tome vidjeti: 

J. Pečarić, Dubravko Horvatić, Portal dragovoljac.com. 

Zato me i ne čudi odnos prema Tebi zbog našeg prijateljstva. Uostalom i sam 

često pogriješim i zamijenim Sanadera i Plenkovića. A o toj sličnosti piše i 

Nenad Piskač: 

NENAD PISKAČ: SANADEROV UPUTNIK O ZABORAVU I OKRETANJU 

DOSLJEDNO SE PROVODI 

 https://hrvatskonebo.org/2021/11/02/nenad-piskac-sanaderov-uputnik-o-

zaboravu-i-okretanju-dosljedno-se-provodi/  

Meni je doista duhovit Piskačev komentar o Dobroniću i ZDS: 

Na čelo vrhovne sudbene vlasti došao je za dom nespreman sudac. 

 

Dragi Đuro, 

Svakim danom sve više i više će ljudi razumjeti moju tvrdnju da je prema nečijem 

odnosu prema ZDS najjednostavnije prepoznati tko radi protiv interesa hrvatskog 

naroda.  

U borbi za prvog slugu u Hrvata Milanoviću (njegov kandidat je postao 

predsjednik VS i odmah donio prednost Milanoviću). Vladajući odmah uzvraćaju:  

KAJTAZI GLEDE ZABRANE ZDS-A TVRDI: SVE ĆEMO SE 

DOGOVORITI, MANDAT TRAJE JOŠ TRI GODINE 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/38420-j-novak-raznijet-ce-hrvatsku.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/38420-j-novak-raznijet-ce-hrvatsku.html
https://hrvatskonebo.org/2021/11/02/nenad-piskac-sanaderov-uputnik-o-zaboravu-i-okretanju-dosljedno-se-provodi/
https://hrvatskonebo.org/2021/11/02/nenad-piskac-sanaderov-uputnik-o-zaboravu-i-okretanju-dosljedno-se-provodi/


ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJNI 281 

 

https://narod.hr/hrvatska/kajtazi-glede-zabrane-zds-a-tvrdi-sve-cemo-se-

dogovoriti-mandat-traje-jos-tri-godine  

 

PROZVALI I PLENKOVIĆA I MILANOVIĆA 

MALENICA ODBIO PRODULJITI REGISTRACIJU UDRUGE BOJEVNIKA 

HOS-A JER NISU IZBRISALI POZDRAV 'ZA DOM SPREMNI' IZ 

STATUTA 

https://direktno.hr/domovina/malenica-odbio-produljiti-registraciju-udruge-

bojevnika-hos-jer-nisu-izbrisali-pozdrav-dom-spremni-i-249079/  

A da to o važnosti uče i suverenisti vidi se iz reagiranja njihovog predsjednika:  

PAVLIČEK KOMENTIRAO POTEZ MALENICE ZBOG POZDRAVA 'ZA 

DOM SPREMNI': JOŠ JEDNA SRAMOTA U NIZU AKTUALNE 

HRVATSKO-SRPSKE KOALICIJE 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28419-pavlicek-

komentirao-potez-malenice-zbog-pozdrava-za-dom-spremni-jos-jedna-sramota-

u-nizu-aktualne-hrvatsko-srpske-koalicije  

 

Srdačno Tvoj, 

Joško 

  

https://narod.hr/hrvatska/kajtazi-glede-zabrane-zds-a-tvrdi-sve-cemo-se-dogovoriti-mandat-traje-jos-tri-godine
https://narod.hr/hrvatska/kajtazi-glede-zabrane-zds-a-tvrdi-sve-cemo-se-dogovoriti-mandat-traje-jos-tri-godine
https://direktno.hr/domovina/malenica-odbio-produljiti-registraciju-udruge-bojevnika-hos-jer-nisu-izbrisali-pozdrav-dom-spremni-i-249079/
https://direktno.hr/domovina/malenica-odbio-produljiti-registraciju-udruge-bojevnika-hos-jer-nisu-izbrisali-pozdrav-dom-spremni-i-249079/
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28419-pavlicek-komentirao-potez-malenice-zbog-pozdrava-za-dom-spremni-jos-jedna-sramota-u-nizu-aktualne-hrvatsko-srpske-koalicije
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28419-pavlicek-komentirao-potez-malenice-zbog-pozdrava-za-dom-spremni-jos-jedna-sramota-u-nizu-aktualne-hrvatsko-srpske-koalicije
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/28419-pavlicek-komentirao-potez-malenice-zbog-pozdrava-za-dom-spremni-jos-jedna-sramota-u-nizu-aktualne-hrvatsko-srpske-koalicije
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KAKO POSTATI 'UGLEDNI PROFESOR'? 
 

Predsjednik Milanović je ovih dana objasnio tko je za njega 'ugledni profesor'. 

Srećom ja više nisam profesor pa ne mogu biti ni ugledan. Ali i da sam prihvatio 

biti profesor emeritus na Zagrebačkom sveučilištu ne bih volio biti tako ugledan 

kako to vidi Predsjednik RH.  

Mnogo mi je draže što sam na listama najutjecajnijih 2% znanstvenika u svijetu 

iako nisam među hrvatskim znanstvenicima o kojima se danas piše u RH: 

https://www.vecernji.hr/vijesti/ugledni-svjetski-casopis-objavio-popis-

najutjecajnijih-znanstvenika-medu-njima-i-niz-hrvata-1535384 

https://www.index.hr/vijesti/clanak/livija-puljak-suradnica-indexa-medju-1-

najutjecajnijih-znanstvenika-svijeta/2315515.aspx 

Ako pogledate te liste vidjet ćete da imam više objavljenih rado od svih iz RH s 

te liste, odnosno da samo troje ima više od polovine mojih radova: 

Pečarić, Josip  RUDN University rus 750 

 

Kurjak, Asim University of Zagreb School of Medicine hrv 524 

Trinajstić, Nenad Institute Ruder Boskovic hrv 422 

Demarin, Vida International Institute for Brain Health hrv 397 

 

Predsjedniku RH je očito biti ugledan kada si poznat pa te i nazivaju po najvećem 

pronalasku, a njegovog 'ulednog profesora' nazivaju Drobilica. Ili da si glavni po 

hrvatskim medijima, a iz istog kruga uglednih profesora kao i ovaj predsjednikov 

'ugledni', a Tvoje kolega o Tebi kažu: branitelj nametnutih mitova, nema znanja 

pa mu serija vrvi glupostima, nedoučeni hohštapler, biće s traumom, produkt 

truloga i nakaradnog društva, grubi izvršitelj provokacija, nije kompetentan, dr. 

sc. Pokraj (njegovog) imena izgleda kao čista sprdnja,… 

Naravno tako nešto može se govoriti o 'istoričarima' koji po zahtjevu političara 

nameću u RH jugo-komunističku, bolje reći prosrpsku paradigmu u povijesti. 

Razumijem Predsjednika jer mi je jasno i već sam puno puta napisao kako su tri 

pitanja oko kojih se sluge svjetskim moćnicima ne smiju previše razlikovati, a po 

kojima će se lako prepoznati te sluge: 

1. Laži o Stepincu 

2. Laži o Jasenovcu 

3. Laži o ZDS 

Jasno je da oni koji političarima pomažu u tome oni i jesu 'ugledni profesori'.  

Naravno cijela 'istorija' koji oni nameću Hrvatskoj mora biti takva. Otud i takve 

riječi njihovih kolega. A isto misle i mnogi drugi i otud naziv Drobilica za 

Milanovićeva 'uglednog profesora'. 

Nadimak je povezan sa čuvenom glupošću o Jasenovcu tog 'uglednog profesora'. 

Od hrvatske javnosti se krije da su dr. sc. Nikola Banić i prof. dr. sc. Neven 

https://www.vecernji.hr/vijesti/ugledni-svjetski-casopis-objavio-popis-najutjecajnijih-znanstvenika-medu-njima-i-niz-hrvata-1535384
https://www.vecernji.hr/vijesti/ugledni-svjetski-casopis-objavio-popis-najutjecajnijih-znanstvenika-medu-njima-i-niz-hrvata-1535384
https://www.index.hr/vijesti/clanak/livija-puljak-suradnica-indexa-medju-1-najutjecajnijih-znanstvenika-svijeta/2315515.aspx
https://www.index.hr/vijesti/clanak/livija-puljak-suradnica-indexa-medju-1-najutjecajnijih-znanstvenika-svijeta/2315515.aspx
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Elezović objavili znanstveni rad u Q1 časopisu kako je popis žrtava u Jasenovcu, 

a koji zagovara Milanovićev 'ugledni profesor' izmišljen kao i njegova drobilica.  

Ovih dana vjerojatno su mnogi, zahvaljujući Mariju Filipiju, doznali da je ZDS iz 

himne hrvatskih mornara star možda tisuću godina. A puno govori i sam naslov 

teksta Ivice Marijačića iz Hrvatskog tjednika od 4. 11. 2021.: 

Kampanja protiv ZDS krenula je prije desetak godina kad se pojavio 

Memorandum 2 i traje do danas 

ZA DOM SPREMNI SMETA SAMO 

O lažima o Stepincu da ne govorim (pogledajte npr. moju knjigu: Branili smo 

Stepinca, Portal dragovoljac.com). 

Naravno istinski znanstvenici to ne misle kao Predsjednik RH. Tako sjajna mlada 

docentica dr. sc. Vlatka Vukelić kaže 

“Meni je na osobnoj i profesionalnoj razini žao da Filozofski fakultet u Zagrebu 

vežemo isključivo uz profesora Goldsteina. Tamo radi jako puno dobrih i 

kvalitetnih hrvatskih znanstvenika koji su zbilja demokratski orijentirani i 

afirmativni u svom znanstvenom djelovanju. Međutim mediji konstantno ističu 

samo nekolicinu tih ljudi sa Filozofskog. 

https://narod.hr/hrvatska/dr-sc-vukelic-o-novom-goldsteinovom-kolegiju-to-je-

politicka-zloporaba-i-zloporaba-pojmova  

Meni je zbog dr. sc. Vlatke Vukelić posebno zanimljiva spoznaja o Brezovici.  

Ono što je ona otkrila hrvatskoj javnost o Brezovici podsjeća me na: 

 

 OTVORENO PISMO PREDSJEDNICIMA DRŽAVE, SABORA I VLADE RH 

 

Poštovani g. Predsjedniče RH, 

Poštovani g. Predsjedniče Hrvatskog sabora, 

Poštovani g. Predsjedniče Vlade RH, 

Željeli bismo Vas upozoriti na besmisao današnjeg obilježavanja “antifašističkog 

ustanka” u Srbu. To je na žalost postao službeni događaj u RH jer tu predstavu u 

Srbu svakog 27. srpnja podupire i plaća naša država, a na njoj sudjeluju i 

predstavnici Vlade RH i Hrvatskog sabora. Naime prije točno 80 godina u Srbu, 

Borićevcu, Brotnji i okolnim selima u Lici, a onda i u Drvaru i Grahovu u BIH, 

isključivo Srbi pobili su najmanje 400 isključivo Hrvata civila. Ubojice su bili 

četnici i komunisti koji su trebali u dogovoru s talijanskim fašistima “očistiti” te 

krajeve od hrvatskog stanovništva. Ubili su i dva katolička svećenika Waldemara 

Maksilijana Nestora i Jurja Gospodnetića, a poznato je da su u tom krvavom 

pohodu stradali i svi članovi obitelji Ivezić, među kojima i mala djeca. I kako se 

to može nazvati antifašizmom? Pa to je bio doslovno pravi fašistički pokolj. I zar 

to treba slaviti? 

Poštovani, učinite nešto da se zabrani ovo veličanje zločina. 

Ovim potpisivanjem zajedničkog pisma na najviše adrese u državi u tu svrhu 

želimo svrnuti pozornost odgovornih i sveukupne naše javnosti na besmisao ovog 

okupljanja u Srbu. Mislimo da je došlo vrijeme da se stane na kraj svim lažima i 

konačno sva naša hrvatska tragična povijest istinito predstavi sadašnjim i 

budućim naraštajima.  

https://narod.hr/hrvatska/dr-sc-vukelic-o-novom-goldsteinovom-kolegiju-to-je-politicka-zloporaba-i-zloporaba-pojmova
https://narod.hr/hrvatska/dr-sc-vukelic-o-novom-goldsteinovom-kolegiju-to-je-politicka-zloporaba-i-zloporaba-pojmova
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S poštovanjem 

Ivan Aralica, akademik  

Josip Pečarić, akademik 

Vlado Košić, sisački biskup 

Ivan Tolj, general HV 

 

SUPOTPISNICI: 

Andrej Dujella, akademik 

Kuzma Kovačić, akademik 

dr. sc. Vinko Grubišić, Dopisni član HAZU 

dr. sc. Mato Artuković, povjesničar 

prof. dr. sc. Marin Čikeš 

dr. sc. Ante Čuvalo  

prof. dr. sc. Neven Elezović 

dr. sc. Slavko Kovačić, umir. sveuč. prof. 

dr. sc. Stipe Kutleša 

dr. sc. Davor Pećnjak, Institut za filozofiju, Zagreb 

prof. dr. sc. Ivan Petrović 

dr. sc. Stjepan Razum, arhivist i povjestničar 

dr. sc. Darko Richter, Donji Laduč 

dr. sc. Josip Stjepandić, predsjednik HAZUDD-a 

prof. emer. dr. sc. Zvonimir Šeparović 

dr. art. Ivana Tanovitski 

red. prof. art. Đuro Tikvica 

dr.sc. Ivica Veža, professor emeritus 

(…) 

 

Zašto? 

O Brezovici sam pisao još 19. 01. 2021.: 

U RH SE SLAVI „DAN KOKOŠARA“ 

Poštovani Predsjedniče RH, 

Poštovani Predsjedniče Hrvatskog sabora, 

Poštovani Predsjedniče Vlade RH, 

Poštovani ministre znanosti RH,  

U Prilogu vam šaljem tekst o šokantnim spoznajama a u svezi s državnim 

blagdanom 22. lipnja. Naime, dr. sc. Vlatka Vukelić docentica s Fakulteta 

hrvatskih studija objasnila je hrvatskoj javnosti u „Bujici“ da je to državni 

blagdan kada se zapravo slavi kokošarstvo: 

O 22. LIPNJU: “KOMUNISTI SU SE SKRIVALI PO VRBICIMA OKO ŽABNOG 

I KRALI LJUDIMA KOKOŠI!” 
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Vlatka Vukelić je iz Siska pa se posebno zainteresirala za 22. lipnja 1941. godine, 

koji se u Hrvatskoj naziva 'Danom antifašističke borbe': - Riječ je o danu do kojeg 

komunisti i nacisti imaju sporazum o nenapadanju. Nakon 22. lipnja i napada 

Njemačke na SSSR, komunisti u Hrvatskoj ne znaju što dalje, jer nemaju jasne 

upute od svojih komunističkih nalogodavaca, od Kominterne, iz Moskve – pa bježe 

iz Siska... Tek nakon što je Njemačka napala SSSR, oni se povlače u vrbike u 

okolici Siska. Nema govora o tome da su uopće išli prema šumi Brezovica. Oni su 

se, zapravo, povukli prema Žabnu, a to je jedno selo prema Zagrebu, gdje je 

domaće stanovništvo bilo bogatije, pa su znali da će kod njih lakše doći do 

hrane… Oni tamo odlaze kako bi čekali informaciju iz Moskve, što činiti dalje, a 

dokumenti govore o tome kako su se skrivali po vrbicima i domaćim ljudima krali 

kokoši! 

“Tek nakon mjesec dana, kada im je lokalno stanovništvo poručilo da ih više neće 

tolerirati, oni se prebacuju prema Brezovici,” nastavlja dr. Vukelić, uz napomenu 

da “Klasić nije u pravu.” 

Naime za razliku od mlade doktorice znanosti koja je istinska znanstvenica (sjajno 

je vidjeti da u RH postoje i fakulteti gdje se povjest tretira kao znanstvena, a ne 

pamfletska disciplina). Ona se narugala „otkriću“ dokumenta prof. dr. sc. Hrvoja 

Klasića o pronalasku dokumenta u kome se u NDH reagiralo na dojave o 

kokošarima i to mu je kao dokaz da blagdan koji i vi slavite doista jest ono što se 

mislilo u trenutku kada se u Saboru izglasalo da se kokošarenje treba proglasiti 

državnim praznikom. 

Nadam se da će te njene riječi o „stručnjacima“ kakav je 'istoričar' Klasić shvatiti 

i kao kritiku vašeg odnosa prema istinskoj znanosti u RH: 

“Ne treba nas čuditi što Hrvoje Klasić danas javno štiti određene društvene 

strukture koja su mu pomogle da živi relativno lagodan život,” nastavila je u 

istom, ironičnom tonu, dr. Vukelić: “Ja možda nisam toliki stručnjak kao Hrvoje, 

možda nisam tako dobar povjesničar i istraživač, možda nemam tako atraktivne 

teme kojima se bavi on, iako, zapravo, ne mogu imenovati niti jednu od njih… 

Međutim, ja nemam pristup HTV-u, ne mogu napraviti dokumentarac na HTV-u i 

ne mogu biti komentator svih mogućih emisija od dnevno-političkih do povijesnih 

i kulturno-društvenih. To, za sada, ima još uvijek samo odabrana struktura u 

hrvatskom društvu, a ja se nadam da ćemo takve tendencije jednom mijenjati.” 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/26676-bujica-u-novinarskom-domu-

nastao-je-kaos-sandra-bencic-se-digla-i-otisla-hrvoje-klasic-ostao-u-soku-a-ivo-

goldstein-nasrnuo-je-na-starca-sa-stapom  

(...) 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/26676-bujica-u-novinarskom-domu-nastao-je-kaos-sandra-bencic-se-digla-i-otisla-hrvoje-klasic-ostao-u-soku-a-ivo-goldstein-nasrnuo-je-na-starca-sa-stapom
http://dragovoljac.com/index.php/razno/26676-bujica-u-novinarskom-domu-nastao-je-kaos-sandra-bencic-se-digla-i-otisla-hrvoje-klasic-ostao-u-soku-a-ivo-goldstein-nasrnuo-je-na-starca-sa-stapom
http://dragovoljac.com/index.php/razno/26676-bujica-u-novinarskom-domu-nastao-je-kaos-sandra-bencic-se-digla-i-otisla-hrvoje-klasic-ostao-u-soku-a-ivo-goldstein-nasrnuo-je-na-starca-sa-stapom
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Međutim, opet zahvaljujući dr. Vukelić i njenom gostovanju u emisiji Laudato 

televizije doznajemo da bi još bilo dobro da se radi o Danu kokošara. Naime ona 

je u toj emisiji upozorila na 5000 Hrvata koji se nalaze u masovnom grobištu na 

Brezovici: 

Dr. sc. Vlatka Vukelić: …Na primjer na području šume Brezovice gdje se 

znakovit obilježava dan antifašističke borbe samo tamo je oko 5 000 žrtava, dakle 

upravo u šumi Brezovici, na području neobilježenog grobišta koje je jedino 

simbolično označeno uz bijeli križ istine i to u nedavnoj prošlosti. Tako da imamo 

ogroman broj tih masovnih grobnica koji broji nekoliko tisuća žrtava.  

Nada Prkačin: Dakle samo kad se sjetim 22.6 i spominjanja nekakvog ustanka a 

zapravo nedaleko od tog mjesta su žrtve tih takozvanih ustanika kojih u to vrijeme 

tamo nije ni bilo. 

Dr. sc. Vlatka Vukelić: Apsurdno je da onaj spomenik koji simbolizira taj neki 

prvi partizanski odred i to sve što bi trebalo predstavljati antifašizam je spomenik 

defakto na kostima nevinih ljudi koji su likvidirani tamo negdje u razdoblju od 

svibnja do rujna ’45 samo zato što ih se prokazalo kao pomagače okupatorima, 

pripadnicima kvinslišnih postrojbi itd. međutim mimo bilo kakvog sudskog 

procesa. Čak taj minimum koji bi trebao biti po svim nekakvim međunarodnim 

konvencijama on je bio izuzet. 

https://laudato.hr/emisije/domaci-program/moja-hrvatska/masovna-grobista-

vlatka-vukelic-i-roman-leljak  

Dakle svi oni koji svake godine idu tamo ne slave nešto čega nije bilo već slave 

ubijanje 5000 Hrvata. 

A akademik Aralica, biskup Košić, general Tolj i ja u našem pismu nismo ni riječ 

rekli o takvom slavljenu ubijanja Hrvata. 

Da, i za to trebaju povjesničari koji su 'ugledni profesori'. Doista su onima koji 

lažima ostvaruju želje svojih gazda 'ugledni profesori' takvi koji im pomažu u 

tome, a neki tamo s nekakvih lista sa Sveučilišta u Stanfordu, ili oni kojima je 

bitna istina kao što je dr. sc. Vlatka Vukelić. Kakva korist od istine ako ona ne 

odgovara gazdama? 

Da mnogo su bolji 'ugledni profesori' od profesora znanstvenika, zar ne? 

 

 

Josip Pečarić 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28450-kako-postati-ugledni-

profesor  

  

https://laudato.hr/emisije/domaci-program/moja-hrvatska/masovna-grobista-vlatka-vukelic-i-roman-leljak
https://laudato.hr/emisije/domaci-program/moja-hrvatska/masovna-grobista-vlatka-vukelic-i-roman-leljak
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28450-kako-postati-ugledni-profesor
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28450-kako-postati-ugledni-profesor
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VRHOVNI SUD U PEČARIĆEVIM KNJIGAMA 
 

 

DNEVNIK U ZNAKU ‘ZA DOM SPREMNI’, ZAGREB, 

2017. 
 

11.03.2016. 

 

HNES U BILTENU SNS-A 
  

Hrvatsko nacionalno etičko sudište (HNES) je 18. 04. 2015. etički osudilo za 

veleizdaju Vesnu Pusić, Stjepana Mesića i Milorada Pupovca. Te etičke osude, 

dakle i osudu Milorada Pupovca možete pronaći na: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-

mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979  

http://kamenjar.com/hrvatsko-nacionalno-eticko-sudiste-osudilo-vesnu-pusic-

stjepana-mesica-milorada-pupovca/ 

Zato je prirodno i HNES našao u popisu onoga što je vrijedno u RH po mišljenju 

Srpskog narodnog vijeća i Vijeća srpske nacionalne i manjine Grada Zagreba u 

njihovom godišnjem biltenu pod naslovom "Govor mržnje i nasilje prema Srbima 

u 2015." 

"Hrvatsko nacionalno etičko sudište, osnovano 2014., u nekoliko održanih javnih 

“sudskih rasprava” osudilo je nacionalnu izdaju niza osoba iz javnog života. 

Podsjetimo, predsjednik Hrvatskoga nacionalnoga etičkog suda je Zvonimir 

Šeparović, bivši ministar pravosuđa i vanjske politike u HDZ-ovoj vladi, a tu su i 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979
http://kamenjar.com/hrvatsko-nacionalno-eticko-sudiste-osudilo-vesnu-pusic-stjepana-mesica-milorada-pupovca/
http://kamenjar.com/hrvatsko-nacionalno-eticko-sudiste-osudilo-vesnu-pusic-stjepana-mesica-milorada-pupovca/
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bivši političari Zdravko Tomac i Ante Beljo, biskup Valentin Pozaić, povjesničar 

Josip Jurčević, odvjetnik Željko Olujić, predsjedničin savjetnik za branitelje Ante 

Deur, akademik Josip Pećarić (misle na mene, op. Josip Pečarić), Vlado Iljkić iz 

Stožera za obranu hrvatskog Vukovara i drugi. U aprilu 2015. Sudište je 

“presudilo” bivšem predsjedniku Stjepanu Mesiću, bivšoj ministrici Vesni Pusić 

i saborskom zastupniku Miloradu Pupovcu. “Teško je predvidjeti učinak ove 

presude, ali jedno je sigurno: ovakve osobe ne bi trebale obnašati dužnosti koje 

danas obnašaju. Vesna Pusić počela je još kao mlada osoba raditi protiv hrvatskih 

nacionalnih interesa, a što se tiče Stjepana Mesića, on je zajedno s Pusić stao na 

stranu Srbije i krenuo izjednačavati žrtve s agresorima (…) S druge strane, imamo 

Milorada Pupovca koji zloupotrebljava svoju saborsku poziciju za širenje 

četničkih ideja, optužen je za četničku veleizdaju…”, objasnio je ovu odluku 

Zvonimir Šeparović u razgovoru za Dnevno.hr. Početkom novembra u Koncertnoj 

dvorani Vatroslav Lisinski u Zagrebu održali su novo “suđenje” na kojem je za 

“genocid i druge zločine nad Hrvatima” osuđen Josip Broz Tito. U Lisinskom je 

osuđen i premijer Zoran Milanović, a skupu je prisustvovao biskup Valentin 

Pozaić, glumac Božidar Alić, Zdravko Tomac te osuđeni ratni zločinac Dario 

Kordić. Kako prenose mediji, oko 3.000 uzvanika skandiralo je “Za dom 

spremni”." 

Ako se sjetimo da je teksta o spomenutim etičkim osudama u dnevno.hr bio 

VELIKI DAN ZA HRVATE: Osuđeni Stjepan Mesić, Vesna Pusić i Milorad 

Pupovac! Očito je to veliko priznanje potpuno zasluženo, zar ne? 

  

Naravno mnogi prozvani izražavaju svoje zadovoljstvo zbog toga. Tako i na 

portalu direktno.hr kažu:  

Srpsko narodno vijeće i Vijeće srpske nacionalne i manjine Grada Zagreba izdali 

su godišnji bilten pod naslovom "Govor mržnje i nasilje prema Srbima u 2015." 

Bilten, u kojem se navode da je proteklu godinu obilježilo "povećanje broja 

fizičkih napada i prijetnji umjerenih prema Srbima u Hrvatskoj te uništavanje 

imovine u njihovom vlasništvu", također je prepun prozivki. Prozvana je i 

Predsjednica RH, kao i njen popis počasnih gostiju na inauguraciji, ali i kolumna 

Ivana Blažićka na našem portalu. 

Zato su s portala pitali za mišljenja o tome dva onaša istaknuta odvjetnika i 

članova HNES-a Željka Olujića i Zvonimira Hodaka. 

U tekstu 'SRBIN PO PROFESIJI' - OLUJIĆ: PUPOVČEV PAMFLET 

POLUPISMEN JE URADAK I SVOJEVRSTAN GOVOR MRŽNJE 

(direktno.hr, 10.03.2016) dani su Olujićevi komentari: 

"Prije svega drago mi je da sam svrstan u grupaciju gospodina Pupovca, no to 

ukazuje na sve ono što oduvijek i govorim. Radi protiv srpske manjine u RH, 

ovakvim animozitetima postiže kontra efekt. To je prije svega vađenje iz konteksta 

pojedinih ljudi koji su istaknuti, pa tako i moja malenkost. Hrvatsko nacionalno 

etničko sudište proglasilo ga je krivim za veleizdanju što je iznijeto u presudi, a 

dostavili smo to medijima i gospodinu Pupovcu. On je i dalje, umjesto da se na 

određen način ispravi, u doslovnom značenju kako sam ga prozvao – Srbin po 

profesiji. To je nešto što ukazuje, ne da on brine o nacionalnoj manjini i njihovim 
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interesima već isključivo materijalnim i permanentnom širenju države koja je 

devedesetih srušena i više ne postoji, a to je Jugoslavija", rekao je Olujić. 

Je li bilten svojevrstan govor mržnje? 

 

"On je ono što sam rekao i kad ga se pomno iščita pomnije, taj pamflet je 

polupismen uradak. Da ne analiziram, nisu u stanju napisati jednu prosto 

proširenu rečenicu. I svojevrstan je govor mržnje, tužno je da se na čistac izvodi 

jedna nacionalna manjina i da se pokušava svaditi s ostatkom. To je katastrofalno 

za manjinu koju zastupa Pupovac", zaključio je Olujić. 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/41666/Oluji%C4%87-Pupov%C4%8Dev-

pamflet-polupismen-je-uradak-i-svojevrstan-govor-mr%C5%BEnje.htm  

Zvonimir Hodak u tekstu ETNOBIZNIS - PROZVANI HODAK O BILTENU: 

SPRDANJE S NAŠOM HIMNOM JE ŠTO - GOVOR LJUBAVI? (dnevno.hr, 

10.03.2016.) kaže: 

"Osobno mislim da je to pamflet i to prilično jeftin! Od 22 nacionalne manjine u 

RH samo jedna manjina doživljava prijetnje, šikaniranje. Prema samo jednom 

manjini je uperen govor mržnje čak i da je to istinito bilo bi previše i isforsirano 

od Pupovca, Novosti... U tom pamfletu od 70-80 stranica našao se svatko tko je 

spomenuo Pupovca i na popisu potencijalnog širitelja mržnje. Brkić je rekao da 

'u Hrvatskoj nitko nije ugrožen i nikom se ne prijeti, a oni koji misle da je opasno, 

neka ode tamo gdje neće biti ugrožen'. Ta je izjava odmah proglašena govorom 

mržnje. Australski premijer je rekao da tko ne prihvaća običaje, ne sviđa im se 

Australija i neprekidno cmizdre, neka odu tamo od kud su i došli, ako im je loše. 

Nitko Australiju zbog toga ne može proglasiti filoustaškom. Oni koji žive u toj 

zemlji, ili su građani te zemlje ili politički građani, oni koji žive u Hrvatskoj ne 

trebaju biti građani države. Odnosno, država iz koje su došli nakon izgubljenog 

rata cmizdre i plaču, i tuže se međunarodnoj zajednici. Ako im se odgovori 

pristojno i konkretno kao što je Brkić napravio, opet skaču da je govor mržnje! 

Zašto Australci i Britanci mogu reći ako vam se ne sviđa, vratite se od kuda ste 

došli? Kako mogu i Nijemci reći migrantima da ako im se ne sviđa u Njemačkoj 

da se vrate od kud su stigli? Svima je to dozvoljeno samo ne Hrvatima! Nitko ne 

bi primjetio govor mržnje ako se ne uputi Pupovcu jer onda nastupa lijeva 

medijska faranga, odmah su iznenađeni i uvrijeđeni", rekao je Hodak. 

 

Je li bilten svojevrstan govor mržnje? 

 

"Čak ga ne bih tako nazvao... To je tužakanje, s obzirom da je preveden na 

engleski jezik da se međunarodnoj zajednici pokaže da je neodrživo težak položaj 

Srba u RH. Nigdje se ne spominje pravi govor mržnje u Novostima gdje su se 

narugali hrvatskoj himni. To nije navedeno kad živite s jednim narodom kojeg ste 

nedavno okupirali, a sad živite u toj državi i sprdate se njihovom himnom, to je 

govor ljubavi. Naravno, to je etnobizis! Što bolje prodati svoju poziciju s 

materijalnog aspekta ili kunskog sve u okviru harange i hajke protiv srpskog 

naroda. Kako bi se onda trebali ponašati prema Pupovcu? Neki Srbi su bili u 

Domovinskom ratu, i oni su marginalizirani. Oni se smatraju čudacima, to su ljudi 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/41666/Oluji%C4%87-Pupov%C4%8Dev-pamflet-polupismen-je-uradak-i-svojevrstan-govor-mr%C5%BEnje.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41666/Oluji%C4%87-Pupov%C4%8Dev-pamflet-polupismen-je-uradak-i-svojevrstan-govor-mr%C5%BEnje.htm
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koji su shvatili da je Hrvatska njihova zemlja. Politički Hrvati žele u miru živjeti 

u Hrvatskoj, dok Pupovac i njegova kamarila žele daleko više od suživota", 

naglasio je Hodak. 

 

Shvaćate li bilten ozbiljno? 

 

"Spominje se govor mržnje što sam savjetovao Branimiru Glavašu da tuži 

Pupovca jer ga je nazvao ratnim zločincem. Kad je Vrhovni sud ukinuo 

pravomoćnu presudu ne može ga se nazivati ratnim zločincem dok sud ne potvrdi. 

Nema više presude, više ne može biti proglašen krivim. Pošto sam pisao, da bi 

Glavaša mogao tužiti jer ga proglašava ratnim zločincem, odmah sam na listi 

osoba koje šire govor mržnje", zaključio je Hodak. 

 

Podsjetimo, u Biltenu se Hodak spominje kao potpisnik Peticije ZDS a u 

spomenutom tekstu na dnevno.hr navodi i slijedeće: "Drugi kolumnist, odvjetnik 

Zvonimir Hodak, putem istog medija sredinom februara savjetovao je Branimiru 

Glavašu da tuži Pupovca zato što ga je nazvao ratnim zločincem".  

http://direktno.hr/en/2014/direkt/41653/Prozvani-Hodak-o-biltenu-Sprdanje-s-

na%C5%A1om-himnom-je-%C5%A1to---govor-ljubavi.htm  

Novi član HNES-a Kazimir Mikašek-Kazo također je reagirao na Bilten pa u 

tekstu REGISTAR IZDAJNIKA MILORADA PUPAVCA (kamenjar.com, 

09.03.2016.) među ostalim kaže: 

 

Etičke osude koje je izreklo HNES za razliku od Pupavčevog pamfleta vrve 

etičkim, ali i utuživim dokazima protiv pojedinaca koji su na ovakav i onakav 

način izdali hrvatske nacionalne interese. HNES nije nacionalno obojio svoje 

etičke osude! Naprotiv među optuženima i osuđenima nesrazmjerno je više 

građana hrvatske nacionalnosti nego srpske nacionalnosti.  

Čini se da je kap u Pupavčevoj čaši mržnje i bijesa upravo prelila presuda HNES-

a, presuda Vojmiru Stanimiroviću, gdje je preciznim dokazima utvrđena njegova 

odgovornost kao suučesnika u zločinu na hrvatskoj Golgoti, na Ovčari 1991. god.  

Pozivam pravosudna tijela Republike Hrvatske na istragu svih aspekata 

eklatantnog napada na hrvatsku samostojnost, na hrvatsku demokraciju. Pozivam 

represivni aparat da konačno ispitaju sve aspekte možebitnih kriminalnih radnji 

ovog etnobiznismena, kriminala njegove „Tesla banke“ i da otkriju prave razloge 

ovog ponovnog izazivanja vala govora mržnje. U pitanju je nacionalna sigurnost, 

a iz svega stoji poražena Vlada Zorana Milanovića i puzajući državni udar u 

trenutku kada treba usvojiti državni proračun koji bi konačno stabilizirao ovu 

parlamentarnu i Vladinu većinu u Republici Hrvatskoj.  

http://kamenjar.com/registar-izdajnika-milorada-pupavca/ 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/41653/Prozvani-Hodak-o-biltenu-Sprdanje-s-na%C5%A1om-himnom-je-%C5%A1to---govor-ljubavi.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41653/Prozvani-Hodak-o-biltenu-Sprdanje-s-na%C5%A1om-himnom-je-%C5%A1to---govor-ljubavi.htm
http://kamenjar.com/registar-izdajnika-milorada-pupavca/
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S obzirom da je ovakvo raščišćavanje djelovanja Milorada Pupovca, koje vidimo 

ovih dana, najzaslužniji Miljan Brkić koga je u svom komentaru spominjao i 

Zvonimir Hodak, ne čudi što iz srpskih redova kreće još jedna „optužba“ – ona za 

ratni zločin: 

ŠTRBAC TEŠKO TERETI MILIJANA BRKIĆA: ‘On je zapovjedio masakr na 

Velebitu!’ 

http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/strbac-tesko-tereti-milijana-brkica-je-

zapovjedio-masakr-na-velebitu-902607 

 

Ja teško mogu prigovoriti ovakvoj optužbi zato što sam o tome napisao cijelu 

knjigu u kojoj sam i sam optužio Hrvatske branitelje za najveći mogući genocid – 

U „Oluji“ su napravili zečeve od Srba“ („Hrvatski genocid: Napravili zečeve od 

Srba“, Zagreb, 2014.)! A za taj strah koji su branitelji sustavno ugrađivali u 

kostima slavnim srpskim ratnicima neosporno je itekako odgovoran i Miljan 

Brkić, zar ne? 

 

Akademik Josip Pečarić 

P.S. Po novom Proračunu RH Srpsko Narodno Vijeće će umjesto prošlogodišnjih 

7.700.000 kn dobiti 1.800.000 kn. 

 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/strbac-tesko-tereti-milijana-brkica-je-zapovjedio-masakr-na-velebitu-902607
http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/strbac-tesko-tereti-milijana-brkica-je-zapovjedio-masakr-na-velebitu-902607
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12. 08. 2016.  

 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE „OBA SU PALA“ U 

SKRADINU 
 

Josip Pečarić 

Danas predstavljamo neobičnu knjigu – knjigu „Oba su pala“. Ona čini cjelinu s 

knjigom „Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni!“ 

o kojoj je već govorio dr. sc. Josip Stjepandić. Kao što sam napomenuo na 

predstavljanju u Tisnom u obje knjige je dan niz tekstova posvećenih napadu na 

Marka Perkovića Thompsona zato što je na proslavi u Kninu 5. kolovoza pjevao 

pjesmu „Bojna Čavoglave“ koja počinje s pozdravom ZA DOM SPREMNI!. 

Mnogi mladi u RH vjerojatno ne znaju koliko se puno puta Bojna izvodila na 

radiju i na TV-u za vrijeme Domovinskog rata i da je ta pjesma simbol 

Domovinskog rata. 

Kako je napad na Thompsona zbog Bojne bio par dana prije predstavljanja u 

Tisnom doista je neobično imati na predstavljanju dvije knjige o tom napadu, zar 

ne? Kao da sam nadmašio sam sebe. Naime, godinama sam bio gost australskih 

sveučilišta. Jednom nas je moj suradnik Professor Bertrand Mond u Melbourneu 

sa sveučilišta vozio kući. Ankica i ja smo primijetili kako on kao pokvarena ploča 

ponavlja sam sebi u bradu: „Dva dana – dva rada!“ I doista sam u ta dva dana 

uspio napraviti dva rada. A sada evo imamo dvije knjige u dva dana. 

Jasno vam je da se šalim jer se radi o potpuno istovjetnom napadu na Thompsona 

i Bojnu Čavoglave od prošle godine. A evo kako je ovogodišnji napad na 

Thompsona opisao poznati hrvatski književnik Hrvoje Hitrec: 

„Središnju proslavu Oluje u Kninu prenosila je Hrvatska radiotelevizija a 

Thompson obećao da u službenom i službeno prenošenom dijelu koncerta ne će 

pjevati Čavoglave. Izvrstan je potez da je Knin povezan s Vukovarom, akcijom za 

Vodotoranj, kao i da se izvode pjesme iz svih dijelova Hrvatske, pa naravno i iz 

Istre koju Boris Miletić nakon svinjarije s putovnicom i dalje (za javnost) navodno 

ipak drži hrvatskim teritorijem. Malo je reterirao. Možda ipak dopusti da kroz 

tunel Učka putujemo pokazujući na izlazu samo osobnu iskaznicu. 

Kamere su brzo ugašene kada je Thompson počeo pjevati Čavoglave, uz pratnju 

naroda i policije, to jest policija ga je pratila nakon što je sišao s pozornice i 

htjela mu uvaliti prekršajni papir koji je odbio potpisati jer je kazna propisana u 

njemačkim markama a one više nisu u optjecaju i ne zna kako ih nabaviti, pa će 

na tomu i ostati. Glede pozdrava ZDS koji u prekršajnom ni kaznenom obliku nije 

naveden pa ostaje u sferi nagađanja (kako je opazio i Orepić): izrečen je od 

hosovaca koji su s tim pozdravom ginuli u Domovinskom ratu, u ustroju Hrvatske 

vojske, daleko od muenchenske prve crte. A glede srpske zastave, vjerojatno se 

radilo o samozapaljenju – natopljena je hrvatskom krvlju koja lako plane u 

nezaboravu. 
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Iz Beograda je četnička klatež na vlasti kojoj su ruke još krvave iz prve polovice 

devedesetih, poslala novu, valjda desetu notu, pa je tako do sada u Zagreb poslan 

cijeli notni zapis pjesme „Spremte se, spremte četnici“.! 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24620-h-hitrec-2.html  

Međutim, Thompson nije obećao da u službeno prenošenom dijelu koncerta ne će 

pjevati Bojnu Čavoglave! Dr. Stjepandić i ja smo prije koncerta bili u 

Čavoglavama. Thompson nam je rekao da je dogovor da Bojna Čavoglave ide u 

sklopu vatrometa i odjavne špice odmah nakon "E moj narode". Tako su 

dogovorili s njegovim menadžerom Zdravkom Barišićem. Thompson nam je 

rekao da on ne vjeruje da će tako i biti i da oni sigurno neće poštivati dogovor. 

Zajedno smo došli u Knin. Tamo su mu organizatori rekli o promjeni. Zanimljivo 

je bilo i to da su tražili i stanku od dvije minute da prije njegovog nastavka 

koncerta dva orkestra siđu s tribine. Je li i to bila igra da bi se poslije moglo tvrditi 

kao što jeste kako je Thompson pjevao Bojnu poslije završetka koncerta? 

Kasnije mi je Thompson rekao da je Barišić vjerovao u tu priču o završetku 

prenošenog dijela koncerta Bojnom Čavoglave i bio je ljut zbog promjene odjavne 

špice.  

Ma ja ti nisam uzrujan zbog toga, ali ne znam šta im neistina triba – rekao mi je 

Thompson. 

Ja moram priznati da sam se i ja nadao da ipak Marka neće prevariti i dr. 

Stjepandić zna kako sam bio ljut isto kao i Thompsonov menadžer.  

Otišli smo iz Knina, a da nismo znali za događaj s milicijom, pardon policijom. 

Sutradan su mi prijatelji javili za to sramotno ponašanje policije. Među njima i 

biskup sisački dr. Vlado Košić koji nije mogao doći u Knin jer su ga branitelji 

zamolili da održi misu u Sisku. Tko već nije neka obavezno pročita njegovu 

homiliju: 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3575-homilija-na-dan-

pobjede-i-domovinske-zahvalnosti-i-dan-hrvatskih-branitelja-2016  

Sjajna kolumnistica Hrvatskog tjednika Mirela Pavić mi ju je ovako 

prokomentirala: Biskup Košić imao sjajnuuuu propovid u Sisku...suze mi na oči,  

U nedjelju prije odlaska u Sinj na Alku poslao sam prijateljima novo pismo 

Predsjednici RH. Pismo je odmah objavljeno na nekim hrvatskim portalima, a 

potpisali su ga uz mene i kolege Stjepandića i dvojica biskupa Vlado Košić i 

Valentin Pozaić i generali Ljubo Ćesić Rojs, Marinko Krešić, Josip Štimac i Ivan 

Tolj.  

Jedan naš poznati svećenik mi je napisao istog dana: 

Poštovani g. Pečariću, 

Zašto tražiti naš pozdrav 'ZA DOM' kao službeni pozdrav u HV. Potreban je 

kao jedan od normalnih pozdrava u Hrvatskoj; Hvaljen Isus, Dobar dan, Bog s 

vama, živjeli, lijepi pozdrav...  

Bog s Vama. ZA DOM - SPREMAN. 

Odgovorio sam mu: 

On to već jest jer su HOS-ovci dio HV. 

Vlast to samo treba javno reći! 

Pozz 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24620-h-hitrec-2.html
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3575-homilija-na-dan-pobjede-i-domovinske-zahvalnosti-i-dan-hrvatskih-branitelja-2016
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3575-homilija-na-dan-pobjede-i-domovinske-zahvalnosti-i-dan-hrvatskih-branitelja-2016
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Josip 

Zapravo, to naše Pismo Predsjednici, koje je zvanično poslano jučer, završili smo 

ovako: 

Podsjećamo Vas: 

 a) Pokojna gđa Vera Stanić i g. Pero Kovačević su 1994 uvjerili predsjednika 

Tuđmana i ministra Šuška da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima 

HOS-a; 

b) da je predsjednik Tuđman 1. listopada 1991(napisao je g. Kovačević) donio 

zapovijed da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a službeno odobrilo Ministarstbvo obrane 1994. 

sukladno Službovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova njihovih 

obitelji uvršteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava 

oduzeta. 

Zapravo su to činjenice o kojima sam već pisao, o njima sam govorio nedavno u 

Bujici, a upozorio sam i Ustavni sud kada Vrhovni sud nije smatrao potrebnim 

poštivati ove činjenice u slučaju Josipa Šimunića. 

Jučer su na CroPortalu objavili članak u kome su istražili spomenute činjenice u 

svijetlu danas važećih zakona u članku: 'ZA DOM SPREMNI' VEĆ JE 

REGULIRAN I ZAŠTIĆEN ZAKONIMA REPUBLIKE HRVATSKE: 

„Nakon bezbroj novinarskih upita predstavnicima Vlade RH, Predsjednici 

Republike, vođama parlamentarnih stranaka i ostalim političarima i njihovom 

izmotavanju ili dodvoravanju potencijalnoj koaliciji i glasačima, povjesničarima 

i pravnicima, je li pozdrav "Za dom spremni" zabranjen zakonom i je li to 

povijesni hrvatski ili samo ustaški pozdrav, mi nudimo jednostavan odgovor i to 

surfajući samo 15-ak minuta, što su naravno mogli i oni koji nam vode ili bi željeli 

voditi državu. 

Ne ulazeći u to je li pozdrav "Za dom spremni" povijesni pozdrav prije Drugog 

svjetskog rata, sa sigurnošću možemo potvrditi da NIJE zabranjen zakonom. Ne 

samo da nije zabranjen već je reguliran zakonom kao i sva obilježja i odore iz 

Domovinskog rata. 

Naime, Zakonom o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova 

njihovih obitelji od 12. veljače 2013. u članku 2. stavak 1. precizirano je tko su to 

hrvatski branitelji iz Domovinskog rata.“ 

U tekstu se daje link na taj zakon i što je dano u Članku 2 tog Zakona 

(http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_02_19_322.html) 

i komentira taj članak: 

„Dakle, zakonom je regulirano da su pripadnici Hrvatskih obrambenih snaga 

(HOS) hrvatski branitelji iz Domovinskog rata, a budući da su sve postrojbe imale 

svoja obilježja na odorama, tako je i HOS imao znak s natpisom "Za dom spremni" 

koji je bio i uzvik na postrojavanjima.“ 

Potom upozoravaju na Pravilnik Ministarstva obrane o vojnim odorama  

(http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2011_05_58_1268.html): 

„Nadalje, člankom 18. Pravilnika o vojnim odorama (NN broj 58/11 i 113/11) 

propisano je da hrvatski branitelji iz Domovinskog rata mogu u svečanim 

http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_02_19_322.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2011_05_58_1268.html
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prigodama u OS RH i u prigodama službenog obilježavanja obljetnica vezanih uz 

događaje u kojima su sudjelovali u Domovinskom ratu ili na obljetnicama 

zbivanja iz Domovinskog rata nositi službene vojne odore, ako ih posjeduju, a 

mogu nositi i vojne odore iz Domovinskog rata. 

Ako sagledamo ovaj Zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i 

članova njihovih obitelji i pravilnik Ministarstva obrane o nošenju vojnih odora, 

a znajući kako izgleda odora i dijelovi odore HOS-a u Domovinskom ratu te da 

se na njima nalazi "Za dom spremni", dolazimo do zaključka da su sva dosadašnja 

postupanja hrvatske policije i pravosuđa o oduzimanju predmeta, kažnjavanju na 

javnim skupovima zbog riječi "Za dom spremni" protuzakonita, a izjave naših 

političara ukazuju da ne poznaju zakone koje bi oni u najvećoj mjeri trebali štititi. 

Temeljem spomenutog zakona dolazimo do zaključka da je i presuda suda u 

slučaju Josipa Šimunića nezakonita jer tvrdnja suda da je pozdrav "Za dom 

spremni" ustaški, a ne osvrćući se na Domovinski rat, upravo je politička presuda 

koja se ne temelji na zakonima Republike Hrvatske, a to upravo potvrđuje i ovaj 

zakon. 

Preostaje im samo jedno objašnjenje koje bi bilo suludo, a isto tako bilo bi i čisto 

silovanje zakona, a to je kad kažu: možete nositi ali ne smijete izgovarati pozdrav 

"Za dom spremni". 

Dakle, kome pravo, a kome krivo, ali pozdrav "Za dom spremni" je pozdrav iz 

Domovinskog rata i kao takav je dozvoljen.  

Zapravo, ako smo pravna država onda bi se doista trebalo poštivati hrvatski zakoni 

i ono što kaže Predsjednica Republike Kolindi Grabar Kitarović. Naime ona je 

izjavila u nedjelju navečer:  

"Pravosudni organi, pravosudna tijela trebaju riješavati pitanje (pozdrava) 'Za 

dom spremni' i slično...“ 

Zapravo lako je pretpostaviti što je ona mislila pod tim rješavanjem kada je i sama 

tvrdila da je ZDS „ustaški pozdrav“! 

Očito bi neki u Pravosuđu sami morali odgovarati jer su svojim nepoznavanjem 

zakona osuđivali ljude. Najdrastičniji slučaj je onaj Josipa Šimunića poslije hajke 

na njega od bivšeg ministra Jovanovića. Hoće li ikada odgovarati i mnogi 

političari što se ne suprotstavljaju pritiscima i osudama iz svijeta zbog zakonski 

dozvoljenog pozdrava iz Domovinskog rata – pozdrava ZDS? 

Sve to sugerira da će vlast koja nije sposobna oduprijeti se pritiscima iz svijeta i 

hrvatskih komunista, kojima nikada nije bila draga naša pobjeda u Domovinskom 

ratu, upravo zato što je ZDS zakonit pozdrav tražit će njegovu zabranu. Zapravo 

oni i napadaju ZDS kako kaže sjajni kolumnist Marko Ljubić ne zbog toga jer je 

to bio Pavelićev pozdrav, a bio je, ne zbog toga jer je današnjoj Hrvatskoj 

potreban Pavelić kao izvorišna paradigma, jer nije uopće, nego zbog toga jer je 

pod tim pozdravom ratovao slavni HOS, tisuće mladića i djevojaka, koji su dali 

više od sedamsto života u ratu za Hrvatsku i nikada ih nitko nije optužio za jedan 

jedini pojedinačni eksces, zločin. Nikada nitko. Kako onda opravdati naziv 

vukovarskoga mosta s imenom legende Domovinskog rata – Jean Michel 

Nicolierom? Dakle, Hrvatska braneći „Za dom spremni“ ne brani ustaše, 

Pavelića, fašizam ili iskazuje simpatije prema jednome totalitarizmu, nego 
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suprotno - iskazuje poštovanje prema onima koji su pod tim pozdravom slomili 

jedini realni nacifašizam u sjećanju suvremene Europe nakon Drugog svjetskog 

rata, onaj srpski iz devedesetih. 

„http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic- 

za budućnost ili sa stranim moćnicima u ugodnu beogradko-bruxsellesku 

fotelju.rezimu.html  

Zato se lako može dogoditi ono što tvrdi naš poznati odvjetnik i kolumnist 

Zvonimir Hodak: 

A ZDS će na koncu završit na referendumu. Čiji ishod se unaprijed zna. Dotle 

neka zaborave svi vlastodršci u RH da će ZDS suzbit policijskim i pravosudnim 

mjerama. Nema šanse. S tim usklikom išlo se u Domovinski rat. S tim usklikom 

ginulo se u Domovinskom ratu. Jugo-nostalgičare, medijske ljevičare i gledatelje 

Žikine dinastije može spasiti samo nada da će Hrvati na demokratskom 

referendumu odbaciti ZDS. Kad bi taj, za sada imaginarni referendum, ikada bio 

raspisan onda bih savjetovao Anti Tomiću, Jurici Pavičiću, Miljenku Jergoviću, 

Jeleni Lovrić, Miloradu Pupovcu, Marku Špoljaru, Silvani Perici, Tvrtku 

Jakovini, Hrvoju Klasiću, Draganu Markovini i sličnim likovima da ujedno 

predlože da se građani izjasne jesu li za to da ustaška kuna i dalje ostane sredstvo 

plaćanja u RH. Ha, ha … kakva hiprokrizija. ZDS ih užasava, ali kuna koja je 

istinska poglavnikova valuta, im je usprkos toga prirasla i srcu i džepu. Sve u 

svemu dječje bolesti hrvatskog medijskog prostora su neizlječive. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-

zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-

prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057 

Zapravo bio bi to referendum o Hrvatskoj. Referendum koji bi pokazao koliko 

sam bio u pravu kada sam tvrdio kako Srbi dijele Hrvate na ustaše i srpske sluge. 

Referendum koji bi pokazao ima li danas više srpskih sluga tj. onih koji ne žele 

neovisnu Hrvatsku od 20-25 posto kako je svojevremeno tvrdio Tuđman! Moja 

pozicija je poznata: Ja vam ne volim biti sluga! 

Završit ću s porukom vlastima Luke Podruga u današnjem Hrvatskom tjedniku: 

„Trenutačna hrvatska vlast, od predsjednice do premijera, a posebno vladajuća 

koalicija HDZ i MOST, svojim odlukama pokazat će svoje domoljublje i 

opredijeljenost. Mogu birati između zaštite nacionalnih interesa i služenja 

Beogradu, između ulizivanja antihrvatskim antifašistima i zaštite digniteta 

Domovinskog rata i branitelja. Između njih sinova Udbe i nas sinova Oluje. Izbor 

je lagan i jednostavan, kao 1991., s hrvatskim narodom u tešku borbu ili sa 

stranim moćnicima u ugodnu beogradsko-bruxellesku fotelju.“  

HVALA! 

 

Skradin, 11. kolovoza 2016.  

  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic-%20za%20budućnost%20ili%20sa%20stranim%20moćnicima%20u%20ugodnu%20beogradko-bruxsellesku%20fotelju.rezimu.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic-%20za%20budućnost%20ili%20sa%20stranim%20moćnicima%20u%20ugodnu%20beogradko-bruxsellesku%20fotelju.rezimu.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic-%20za%20budućnost%20ili%20sa%20stranim%20moćnicima%20u%20ugodnu%20beogradko-bruxsellesku%20fotelju.rezimu.html
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057
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13. 12. 2016.  

 

ZA DOM SPREMNI VS. ZVIJEZDA PETOKRAKA 
 

Kardinal Franjo Kuharić je na susretu u Predsjedničkim dvorima, 29. rujna 1997. 

rekao: 

«Razgovarajte s velikima s polazišta principa, nikada na koljenima. 

Principi su oružje. I zato kad Hrvatska čistih ruku i čiste savjesti nastupi 

pred svijetom, ona je jaka i pred jakima.» 

Na žalost od 2000.-e godine kao da nema u Hrvatskoj političara koji razumije ovo 

pravilo.  

To pokazuje i Marko Ljubić u svom najnovijem tekstu: 

Hrvatskoj je cilj trajno riješiti odnose sa Srbijom i bez obzira na pritiske danas, 

upravo danas u ovakvoj Europi ima za to najbolju priliku. Njemačka ranjivost 

zbog sankcija, koju uz ostalo popravlja podvodeći Hrvatsku Srbiji, ili bar 

pokušavajući, kako bi nam mogli postrojiti počasnu gardu, dati nam kakvu 

pohvalu ili nagradu izvan festivalske konkurencije za neki Hribarov film, prilika 

je da Hrvatska jednostavno kaže – moramo poštovati načela. 

A ta načela su: 

Agresor na Hrvatsku, Srbija, mora platiti ratnu štetu, pri čemu su perverzne priče 

o tome da bi Srbija bankrotirala. Ne bi. Štetu treba plaćati pedagoški, stotinu 

godina, na način da boli, ali ne ugrožava, da se na toj obavezi odgajaju generacije 

Srba. 

Srbija mora vratiti Hrvatskoj sve što Hrvatskoj kao slobodnoj državi iz zajedničke 

ili specifične povijesti pripada. Baš sve i bez cjenkanja. Od arhiva, do svih vrsta 

umjetnina, dobara, svega. 

Konačno, ako bi Hrvatska danas pristala ovakvoj Srbiji, s rukama s kojih se cijedi 

krv stotina tisuća ljudi još uvijek, otvoriti proces bezuvjetnoga približavanja 

Europskoj uniji, odnosno preko nekih banalnih proceduralnih finti, preko kojih 

smo, da se ne zavaravamo uz ustupke Srbiji i mi postali članicom, onda je nužno 

hrvatskom narodu jasno reći da je takva Europska unija propast civilizacije te da 

nam je bolje biti izvan toga zla. Jer afirmacija zla i načela ujedinjene Europe nisu 

mogući u istom identitetu. 

Dakle, što je u ovome trenutku ključno prepoznati? 

Čija je riječ teža, Plenkovićeva da Srbija mora ispuniti kriterije za ulazak u 

Europsku uniju, pri čemu navodi nekoliko, redom gotovo nebitnih i sekundarnih 

zahtjeva Hrvatske, ne otvarajući uopće pitanja koja je trajno cementirao Stalni 

međunarodni sud u Haagu proglašavajući Srbiju agresorom i međunarodnim 

zločincem, ili Merkeličina da je strateški interes Europske unije priključenje 

ovakve Srbije, ujedno obaveza Hrvatske uz isticanje te obaveze kao nekakve 

privilegije tipa budali šamara? 

http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-je-li-plenkovic-dobio-vojne-pocasti-u-

berlinu-na-kredit-ili-za-zasluge  

http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-je-li-plenkovic-dobio-vojne-pocasti-u-berlinu-na-kredit-ili-za-zasluge
http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-je-li-plenkovic-dobio-vojne-pocasti-u-berlinu-na-kredit-ili-za-zasluge
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Ali nije me Ljubić ponovno podsjetio na kardinala, već razgovor s prijateljima 

oko najavljenog povjerenstva koje treba odlučivati o simbolima iz prošlosti.  

Konstatirao sam kako bi tu komisiju trebali nazvati pravim imenom: Komisija za 

izjednačavanje žrtve i agresora u Domovinskom ratu. 

Zašto? 

Pa već sama nakana da se uspoređuje zvijezda petokraka i pozdrav Za dom 

spremni je van svake pameti.  

Svaki narod, svaka država koja je nastala i obranila se u ratu od agresora nikada 

ne bi ni pomislila niti formirala komisiju koja treba u isti koš znakovlje agresora 

i branitelja.  

Činjenica je da danas u RH imamo situaciju da su agresorski simboli dobrodošli, 

ali braniteljski nisu. Prijedlog je možda motiviran time da je bolje i izjednačiti 

žrtvu i agresora, nego imati sadašnju situaciju kada se svi koji su bili ili su još 

uvijek protiv hrvatske države nametnuli takovu perverznu situaciju. Njima je 

Domovinski rat zločin, ali to ne smiju javno reći pa se pozivaju na nekakav 

antifašizam Hude jame ili Drugi svjetski rat. Zapravo najtočnije ih je zvati srpskim 

slugama jer je jednostavno usporediti što traže oni a što oni iz Srbije. Dapače lako 

je ustanoviti da rade ono što im diktiraju iz Srbije. 

http://kamenjar.com/vlatko-cvrtila-srbija-nas-zeli-diskreditirati-prikazati-

nestabilnu-drzavu-koja-koketira-s-prosloscu/  

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70085/Tomac-'Novi'-SDP-u-samom-početku-

nadmašio-sve-Milanovićeve-grozote.htm  

http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/bernardic-plenkovic-mora-ukloniti-

spomenik-hos-u-i-reci-da-je-ndh-najveca-sramota-hrvatke-povijesti/  

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/45229-tomac-bernardic-

mora-znati-da-je-45-a-je-bila-godina-masovnih-zlocina-i-hudih-jama  

http://kamenjar.com/igor-peternel-neunistiva-ekipica-istom-partijskom-zadatku/ 

http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/ovo-je-verica-niksic-a-ovo-lazi-

branimira-pofuka-iz-vecernjaka-o-aleksandri-zec/  

http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-

i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-

nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G  

  

Takvima se sjajno ruga, jer drugo i ne zaslužuju, Zvonimir Hodak: 

“To je stvarno apsurdistan! Zemlja je to kojoj se nameće etnička odgovornost za 

jedan brutalni zločin, za ubojstvo Aleksandre Zec, a da pritom nitko ne smije ni 

spomenuti 402 djece ubijene za vrijeme agresije na tu zemlju. Jedna novinarska 

budaletina postavlja pitanje u kakvoj je uzročnoj vezi smrt 402 djeteta sa 

ubojstvom obitelji Zec. Što mu odgovoriti nego “idi bre da se lečiš“ mada je po 

svoj prilici neizlječiv. Zemlja je to u kojoj skoro svakodnevno čitamo “mudre“ 

analize dnevno-političkih događaja od čovjeka koji je svojim svjedočenjem 

1972.g. otpravio u Staru Gradišku mnoge studente koji su u jednom trenutku 

povjerovali u Hrvatsku. Čovjek koji je detaljno opisao grozne zločine HV-a u Oluji 

te u obliku knjige sve to poslao u Haag. Tu knjigu je Haški sud proglasio potpuno 

pravno irelevantnom i nije dobila status dokaza. I danas taj čovjek, Žarko 

http://kamenjar.com/vlatko-cvrtila-srbija-nas-zeli-diskreditirati-prikazati-nestabilnu-drzavu-koja-koketira-s-prosloscu/
http://kamenjar.com/vlatko-cvrtila-srbija-nas-zeli-diskreditirati-prikazati-nestabilnu-drzavu-koja-koketira-s-prosloscu/
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70085/Tomac-%27Novi%27-SDP-u-samom-po%C4%8Detku-nadma%C5%A1io-sve-Milanovi%C4%87eve-grozote.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70085/Tomac-%27Novi%27-SDP-u-samom-po%C4%8Detku-nadma%C5%A1io-sve-Milanovi%C4%87eve-grozote.htm
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/bernardic-plenkovic-mora-ukloniti-spomenik-hos-u-i-reci-da-je-ndh-najveca-sramota-hrvatke-povijesti/
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/bernardic-plenkovic-mora-ukloniti-spomenik-hos-u-i-reci-da-je-ndh-najveca-sramota-hrvatke-povijesti/
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/45229-tomac-bernardic-mora-znati-da-je-45-a-je-bila-godina-masovnih-zlocina-i-hudih-jama
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/45229-tomac-bernardic-mora-znati-da-je-45-a-je-bila-godina-masovnih-zlocina-i-hudih-jama
http://kamenjar.com/igor-peternel-neunistiva-ekipica-istom-partijskom-zadatku/
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/ovo-je-verica-niksic-a-ovo-lazi-branimira-pofuka-iz-vecernjaka-o-aleksandri-zec/
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/ovo-je-verica-niksic-a-ovo-lazi-branimira-pofuka-iz-vecernjaka-o-aleksandri-zec/
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G
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Puhovski, kaže: “Ako neće država, spornu ploču trebaju skinuti građani“. Koji 

građani? Možda oni koji su ubili 11 boraca HOS-a? Možda građani Borova sela 

koji su digli spomenik četničkom ubojici Vukašinu Šoškočaninu i koji mirno 

godinama ponosno stoji na oltaru otadžbine. Možda građanin Bojan Glavašević 

koji mudruje: “Sramotan spomenik u Jasenovcu, fašistički je“. Mudri Bojan koji 

je to postao naknadno, nakon rata. Vjerojatno je flomasterom na muda dodao 

slovo R. Njegov otac Siniša Glavašević, hrvatski ratni heroj javio je iz Vukovara: 

“Da nije bilo HOS-a Vukovar bi pao u rujnu mjesecu“. Njegova jabuka nije pala 

daleko od stabla, ali je nažalost bila istrulila… Država smo u kojoj ”fol legalisti” 

tipa Puhovskog, Glavaševića, Hrvoja Klasića, Jelene Lovrić, Milorada Pupovca 

…skaču na zadnje noge zbog HOS-ovog grba koji je potvrđen u Uredu državne 

uprave kao integralni dio znaka Udruge dragovoljaca HOS-a. Kao takav je 

legitimno registriran pri Ministarstvu uprave još 1993.g. Pred Visokim vojnim 

sudom vođen je bio proces Paragi, Dedakoviću i Đapiću u kojem je poanta bila 

ideja da se HOS proglasi paravojnom jedinicom pod vodstvom trojice optuženih. 

Sva trojica su oslobođena. Utvrđeno je da je HOS regularna jedinica HV-a. Tu 

presudu suca Kosa potvrdio je i Vrhovni sud RH. Usput rečeno, svu trojicu 

optuženika branio sam ja i zato si uzimam pravo raspravljati o statusu HOS-a koji 

danas osporavaju upravo oni koji su priželjkivali i osuđujuću presudu na Visokom 

vojnom sudu u Zagrebu ili oni koji su pred hosovcima bježali kao zečevi kako je 

to plastično u času iskrenosti rekao njihov Slobodan Milošević. Ćirilične ploče u 

Vukovaru. Kome to smeta? 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-

iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-

982047/#axzz4SFQ7Qo9G  

Hitrec upozorava i da se itekako treba utvrditi povijesna istina. Predlagačima je 

problem Jasenovac, dakle srpsko-komunistički mit kojima su čuvali Jugoslaviju. 

Laž koju su koristili svo vrijeme najveće moguće Srbije koju su zvali Jugoslavija, 

pa je prirodno da je srpskim slugama taj mit važan i danas. Danas kada su hrvatski 

branitelji od vojske njihovih gazda napravili zečeve to im je jedino ostalo: 

U aferoznom tjednu hrvatsko-srpska ćelija našla je još jednu poslasticu za 

opanjkavanje, za fašiziranje Hrvatske. U mjestu Jasenovcu podignuta je ploča 

ubijenim pripadnicima HOS-a, s velikim križem i sitno ispisanim slovima na 

njihovu ratnom i mirnodopskom obilježju, Za dom spremni. Zagrebačko-

beogradska ćelija podignula se na noge lagane, zar u Jasenovcu, urlaju po 

medijima i u Saboru, mičite to odmah. Ploča ih je razgnjevila više od filma 

„Jasenovac – istina“ ili znanstvenih istraživanja Igora Vukića i Blanke Matković 

o trostrukom logoru Jasenovac. Ne žele oni znati da su hrabri jasenovački HOS-

ovci s tim riječima ginuli za slobodu moderne, demokratske Hrvatske, ne žele znati 

ništa drugo do li da je to navodno isključivo ustaški pozdrav, jer povijest ne znaju, 

a o Drugom svjetskom ratu učili su iz solunaških udžbenika. Stvar se malo 

zakomplicirala budući da je dokazana zakonitost tih triju riječi na hosovskoj 

oznaci, pa je ćelija progutala slinu. (Usput: na ne tako davnoj vojnoj smotri u 

Moskvi, razgovijetno se čulo kako ruski vojnici gromko viču: „Za dom svoj!“) 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-982047/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-982047/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-982047/#axzz4SFQ7Qo9G
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Kad smo već kod Jasenovca i predimenzioniranja, došlo mi je u ruke izvješće 

Petra Lungova, atašea, upućeno bugarskom veleposlaniku Jordanu Mečkarovu - 

o posjetu stranih dužnosnika akreditiranih u Zagrebu hrvatskom koncentracijskom 

logoru Jasenovac. Dokument br. 40/ T. A. Iz Bugarskog državnog arhiva, 

objavljen u zborniku Bugarska i NDH 1991.- 1944. Izvješće je pisano u Zagrebu 

7. veljače 1942., vrlo iscrpno. Skupina akreditiranih, među kojima je bio i Lungov, 

sastojala se od predstavnika njemačkih, mađarskih, bugarskih i rumunjskih 

atašea za tisak, a bila je tu i predstavnica Associated Pressa. Iz opširnog teksta 

izdvajam bilješku o kartoteci svih zatočenika koja se čuvala u zgradi u mjestu 

Jasenovac, o dokumentima u tri primjerka. Dalje navodi Lungov da se godišnje iz 

državnoga proračuna odvaja za logore 200 milijuna kuna. „U Hrvatskoj ima pet 

koncentracijskih logora sa 20.000 zatočenika“, piše ataše, „ a u logoru Jasenovac 

smješteno je oko 1500 ljudi.“ Odveli su skupinu i u sam logor , okružen 

bodljikavom žicom i drvenim kulama za stražu, vidjeli ljude koji ondje rade u 

ropskim uvjetima, u željezariji, ciglani i pilani i drugdje. Svaki zatočenik je imao 

broj na „traci“ , Židovi su nosili žute trake, Srbi plave, a Hrvati crvene. Lungov 

je nabrojio desetak baraka, te dodao da se gradi još 25. 

Skupinu su vodili Eugen Kvaternik i „Maks“, kako Lungov bez prezimena navodi 

privremenog zapovjednika logora. Kvaternik je hvalio kartoteke zatočenika, 

nazivajući ih vrlo dobrim. 

Gdje su te kartoteke? 

Da ruski vojnici gromko viču: 

ZA DOM SVOJ! 

S druge strane na objede po njemačkom tisku u kojima sudjeluju srpske sluge iz 

RH reagira dr. sc. Josip Stjepandić: 

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1523-dr-stjepandic-treba-li-

hrvatima-zabraniti-da-budu-za-dom-ili-samo-spremni  

Naravno on iznova upozorava kako je i Ivo Josipović za ZDS kad mu to koristi 

za zgrtanje ustaških kuna! Uostalom svima njima su ustaške kune drage i obilato 

ih nagrađuju njima. 

http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45231-damir-

pesorda-kregar-i-napoleon  

http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-

dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-

smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G  

http://direktno.hr/en/2014/dijaspora/70301/VIDEO-Glasnović-u-Australiji-

opleo-po-komunistima-te-komentirao-NDH.htm  

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/43-glas-hrsvijeta/45241-lustracija-je-

primarna-za-opstanak-drzave-hrvatske  

Podsjetimo se da im je prvi na udaru bio Marko Perković Thompson. Od njega 

su stalno dobivali isti odgovor. Dan je i u naslovu njegovog najnovijeg intervjua: 

http://narod.hr/kultura/marko-perkovic-thompson-svog-stava-pjesme-ne-

odricem-se-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu  

http://kamenjar.com/thompson-svog-stava-neke-pjesme-se-ne-odricem-pa-

makar-me-zabranili-cijelom-svijetu/  

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1523-dr-stjepandic-treba-li-hrvatima-zabraniti-da-budu-za-dom-ili-samo-spremni
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1523-dr-stjepandic-treba-li-hrvatima-zabraniti-da-budu-za-dom-ili-samo-spremni
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45231-damir-pesorda-kregar-i-napoleon
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45231-damir-pesorda-kregar-i-napoleon
http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G
http://direktno.hr/en/2014/dijaspora/70301/VIDEO-Glasnovi_-u-Australiji-opleo-po-komunistima-te-komentirao-NDH.htm
http://direktno.hr/en/2014/dijaspora/70301/VIDEO-Glasnovi_-u-Australiji-opleo-po-komunistima-te-komentirao-NDH.htm
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/43-glas-hrsvijeta/45241-lustracija-je-primarna-za-opstanak-drzave-hrvatske
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/43-glas-hrsvijeta/45241-lustracija-je-primarna-za-opstanak-drzave-hrvatske
http://narod.hr/kultura/marko-perkovic-thompson-svog-stava-pjesme-ne-odricem-se-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu
http://narod.hr/kultura/marko-perkovic-thompson-svog-stava-pjesme-ne-odricem-se-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu
http://kamenjar.com/thompson-svog-stava-neke-pjesme-se-ne-odricem-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu/
http://kamenjar.com/thompson-svog-stava-neke-pjesme-se-ne-odricem-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu/
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Smeta im i HNES: 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/25527-j-novak-novo-vodstvo-

hrvatskog-zrtvoslovnog-drustva.html 

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/25493-hnes-kao-zov-hrvatske-savjesti.html  

http://direktno.hr/en/2014/domovina/70303/Ovako-Petrov-odgovara-Šeparoviću-

braneći-'svog'-ministra-Orepića.htm  

 Naravno oni uvijek tvrdo zastupaju svoja prosrpska stajališta. Kada su na vlasti 

ili očekuju povratak na vlast izravno ih propagiraju, a kada nisu onda se pozivaju 

na drugi svjetski rat. Kao srpske sluge znaju da je laž najviše pomogla u povijesti. 

Dodajmo da je poluistina gora od laži. Zato je prošlo ljeto prikrivano da je peticija 

ZDS bila u obranu Thompsona i “Bojne Čavoglave”, dakle simbola Domovinskog 

rata, a od ljetos se ide otvoreno na njih. Na HOS-ovce! Jer su se Srbi panično 

bojali HOS-ovaca. 

Imaju sreću što gazde znaju što treba raditi. Uvijek kada ne mogu ostvariti njihove 

interese srpske sluge dovedu nekog iz HDZ-a na vlast. Nekog koji se našao u 

HDZ-u samo zato što smo pobijedili u ratu, a jednako dobro bi se snašao i u SDP-

u, da nije tako bilo. 

Kada Račan nije smio uhapsiti generala Gotovinu, doveli su na vlast Sanadera. To 

sam svojevremeno i predvidio tvrdnjom: 

Kad gazda mijenja slugu, uvijek nađe boljeg slugu! 

Mnogi državotvorni Hrvati sumnjaju da je isti slučaj i sada. Je li Plenković onaj 

koji će im definitivno donijeti tako željeno izjednačavanje žrtve i agresora? Boji 

li se on reći, kao i svi drugi od 2000.-e stranim gazdama da su podržavali srpski 

fašizam i agresiju na Hrvatsku? 

Evo što im poručuje Holjevac: 

Zato je premijer Plenković iz Briselske bojne u kojoj su mu Milanović i Sanader 

bili suborci posve promašio kad je rekao kako je 70 godina od 2. svjetskog rata 

sazrelo vrijeme za konsenzus u Hrvatskoj. Ne radi se uopće o Drugom svjetskom 

ratu. HOS nije sudjelovao u Drugom svjetskom ratu, iako se pozivaju na neke 

ideološke aspekte ustaštva. Radi se o Domovinskom ratu. Domovinski rat je 

završio prije 21 godinu, i sazrelo je vrijeme da se postigne konsenzus, koji glasi: 

– Nitko u Hrvatskoj nema pravo sporiti bilo kakva spomen obilježja veteranima 

Domovinskog rata, bilo gdje u RH. Što se “ZDS” tiče, to je bio službeni pozdrav 

te postrojbe, i dio je službenog i ozakonjenog znakovlja te postrojbe. Ako nekom 

taj pozdrav smeta, neka prvo zabrani “antifašističko” znakovlje poput petokrake 

pod kojima su ubijani i progonjeni Hrvati u Hrvatskoj, od 45. do 95., i pod kojim 

se ratovalo protiv Hrvatske, pa možemo razgovarati. Ako nekom smeta samo 

postavljanje spomen obilježja poginulim braniteljima u “svetom srpskom” 

Jasenovcu, neovisno o “ZDS”, onda je to veći problem, onda taj netko ne poštuje 

samu hrvatsku neovisnost i smatra branitelje iz DR kao takve ustašama, pa mu 

kao takvom zapravo nije ni mjesto u neovisnoj Hrvatskoj. A po reakcijama, od 

onih iz Istre do onih iz Vlade, reklo bi se da je upravo to većini problem. 

Dodao bih dvije stvari. 

Prvo: kada kažu da je ZDS ustaški pozdrav, treba se sjetiti da su u Domovinskom 

ratu Srbi i “antifašisti” nazivali branitelje ustašama. Sve branitelje, a ne samo 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/25527-j-novak-novo-vodstvo-hrvatskog-zrtvoslovnog-drustva.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/25527-j-novak-novo-vodstvo-hrvatskog-zrtvoslovnog-drustva.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/25493-hnes-kao-zov-hrvatske-savjesti.html
http://direktno.hr/en/2014/domovina/70303/Ovako-Petrov-odgovara-_eparovi_u-brane_i-%27svog%27-ministra-Orepi_a.htm
http://direktno.hr/en/2014/domovina/70303/Ovako-Petrov-odgovara-_eparovi_u-brane_i-%27svog%27-ministra-Orepi_a.htm
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HOS-ovce. A hrvatsku državu su nazivali Tuđmanova ustaška država. Dakle treba 

tzv. antifašistima priznati da su u pravu to uzeti kao njihovo priznanje da su i u 

Domovinskom ratu bili na strani fašističkog agresora. 

Drugo: Kada govore o braniteljima i svima koji su bili za slobodnu i neovisnu 

hrvatsku državu kao o fašistima isto tako treba to shvatiti kao priznanje da su bili 

na strani fašističkog agresora. Oni sebe proglašavaju antifašistima zbog hudih 

jama i križnih putova, a branitelje koji su slomili istinsku fašističku agresiju 

proglašavaju fašistima. Zapravo sami sebe definiraju kao fašiste. 

I zbog jednog i zbog drugog jasno je kako je veleizdaja u RH veoma profitabilno 

zanimanje! 

  

Josip Pečarić 
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USTAVNOM SUDU RH JE DOMOVINSKI RAT 

ZAPRAVO "POTICANJE MRŽNJE NA TEMELJU 

RASNE, NACIONALNE I VJERSKE PRIPADNOSTI" 
 

Sa zaprepaštenjem sam danas pročitao odluku Vrhovnog suda RH: 

USTAVNI SUD ODBIO TUŽBU JOSIPA ŠIMUNIĆA ZBOG 'ZA DOM 

SPREMNI' 

Ustavni je sud zaključio da je ograničavanje Šimunićeve slobode izražavanja 

utemeljeno na zakonu. Šimunić je tvrdio da je bio diskriminiran jer su u 

usporedivim slučajevima u Kninu i Zagrebu drugi oslobođeni 

Uz izdvojeno mišljenje suca Miroslava Šumanovića, Ustavni sud (bez Ingrid 

Antičević-Marinović) odbio je ustavnu tužbu Josipa Šimunića protiv odluke 

Visokog prekršajnog suda kojom je kažnjen s 15.000 kuna jer je na stadionu 

u Maksimiru nakon utakmice Hrvatska – Island 19. studenoga 2013. s 

mikrofonom u ruci publiku poticao da na njegov uzvik “Za dom” uzvrati 

“Spremni”, i tako četiri puta. 

Osuđen je za "poticanje mržnje na temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti". 

(…) 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70511/Ustavni-sud-odbio-tužbu-Josipa-

Šimunića-zbog-'Za-dom-spremni'.htm  

Kao sutci u RH morali bi biti upoznati s činjenicom da je pozdrav ZDS korišten u 

Domovinskom ratu. Dakle vi zapravo tvrdite da je Domovinski rat "poticanje 

mržnje na temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti". 

Iako smo svjedoci da je u zadnje vrijeme niz hrvatskih intelektualaca upozoravalo 

na takove elementarne činjenice što je objavljivano na hrvatskim portalima. 

Recimo u više tekstova spominju se riječi Siniše Glavaševića koji je govorio da 

bi “Vukovar pao već u rujnu mjesecu 1991. godine da nije bilo HOS-a”. 

Ili recimo: 

“Spomenimo samo slučaj našeg proslavljenog nogometnog reprezentativca 

Josipa Šimunića. Kada je u Beogradu paljena hrvatska zastava i bila izložena 

srpska zastava na kojoj je ćirilicom bilo napisano ime Vukovar nije nikome 

smetalo. Ali kada je poslije toga u Zagrebu bila hrvatska zastava na kojoj je bilo 

i ime Vukovar, delegat je tražio da se ukloni hrvatska zastava. i umjesto da ga 

lijepo zamole da napusti Hrvatsku, problem je postao Šimunić i ZDS!,” 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70511/Ustavni-sud-odbio-tu%C5%BEbu-Josipa-%C5%A0imuni%C4%87a-zbog-%27Za-dom-spremni%27.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70511/Ustavni-sud-odbio-tu%C5%BEbu-Josipa-%C5%A0imuni%C4%87a-zbog-%27Za-dom-spremni%27.htm
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http://narod.hr/hrvatska/akademik-josip-pecaric-pozdravu-dom-spremni-tocno-

toliko-smeta  

Dobro, za pretpostaviti je da naši sutci Ustavnog suda ne čitaju hrvatske portale i 

ne znaju da je ZDS pozdrav vezan za Domovinski rat. Međutim, dobili su do sada 

najmanje 3 (TRI) otvorena pisma koja ih na to upozoravaju. Tako sam krajem 

kolovoza napisao: 

Poslije dva pisma Ustavnom sudu sada se obraćam i Vrhovnom sudu. Naime u 

prvom pismu smo upozorili kako „u najcrnjoj maniri iz vremena komunističke 

diktature Općinsko državno odvjetništvo u Zagrebu tvrdi kako je Šimunić bio 

svjestan da uzvik “Za dom” uz odzdrav “Spremni” simbolizira službeni pozdrav 

za vrijeme totalitarnog režima Nezavisne države Hrvatske odnosno da kao takav 

predstavlja manifestaciju rasističke ideologije, prijezir prema drugim ljudima 

zbog njihove vjerske i etničke pripadnosti te trivijaliziranje žrtava zločina protiv 

čovječnosti.“ Ustavni sud nije odgovorio na to pismo, a onda je došla i odluka 

Visokog upravnog suda – prihvatio je žalbu državnog odvjetništva kojom je i ovaj 

sud samo potvrdio lažne i uvredljive tvrdnje Općinskog državnog odvjetništva jer 

je dobro poznato kako je ZDS bio službeni pozdrav postrojbi HOS-a u 

Domovinskom ratu, a koristili su ga i mnogi drugi branitelji. Doista, kao u 

najcrnjim komunističkim vremenima imamo sudove koji znaju i sude ljude zbog 

onoga što oni misle. Ustavni sud nije reagirao ni na drugo pismo. 

  

To je bilo treće pismo. Nepotpuni popis onih koji su Ustavni sud RH upozorili na 

to u prvom pismu dan je u prilogu. 

  

Jasno je zašto je Ustavni su donio ovakvu odluku. Itekako je važno skinuti ploču 

hrvatskim braniteljima i to onih kojih su se fašistički agresori najviše bojali – 

našim HOS-ovcima. To je imperativ svima onima kojima su hrvatski branitelji 

oduvijek samo ustaše, a hrvatska država TUĐMANOVA USTAŠKA DRŽAVA! 

Time se ostvaruju i naredbe iz Srbije. Iz Vučićeva govora to je tako očito:  

“…onih koji optužuju naše manjine, koji podupiru teroristima spomenike i 

najgore nacističke pozdrave, ocjenjujemo kao težak kompleks. 

Ne želimo floskule od onih o velikosrpskoj agresiji, neka vide koliko su krvi prolili 

i neka vide kako je ta agresija završila, s više od 250 tisuća prognanih Srba. 

Valjda bi trebalo da i ono malo protjeraju. Tu cijenu više nećemo plaćati. Nama 

nitko nije platio cijenu za više od 500 tisuća ubijenih Srba u Jasenovcu i drugim 

mjestima NDH. 

Nećemo dopustiti da nas ponižavaju oni koji pozdravljaju ustaške teroriste i 

pozdrave i zastave. 

(…) 

digli ste Za dom spremni u Jasenovcu, Gotovina je savjetnik u Vladi, čak se i 

Hrvati protive crkvi Alojzija Stepinca u Zagrebu, tu je i ploča ustašama u Sisku. 

http://narod.hr/hrvatska/akademik-josip-pecaric-pozdravu-dom-spremni-tocno-toliko-smeta
http://narod.hr/hrvatska/akademik-josip-pecaric-pozdravu-dom-spremni-tocno-toliko-smeta
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http://direktno.hr/en/2014/direkt/70483/Vučić-spominjao-Stepinca-Jasenovac-

Srpska-srca-ne-kucaju-za-fašizam.htm  

http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/vuciceva-izvanredna-konferencija-hrvatska-

nas-je-jedina-blokirala-njihovi-diplomati-bjezali-su-od-mene-po-bruxellesu-

982698/#axzz4SFQ7Qo9G  

Naravno tu je itekako važna ponovna uspostava jugosrpskog mita o Jasenovcu: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/dok-se-rusi-mit-o-jasenovcu-srbi-grade-

novi-982650/#axzz4SFQ7Qo9G 

Hrvatski simboli i Jasenovac su im jedino i ostali jer srpske sluge nisu pobijedile 

na izborima pa se hrvatskim simbolima (osim ustaške kune – ona im je draga) i 

Jasenovcem mogu pozivati za Drugi svjetski rat (a u mislima i željama im je Huda 

jama, Križni put,…).  

Tako Benjamin Tolić piše: 

a sad nas, evo, snađe i novi, mlađahni Davor Bernardić. I nudi, nov i mlad, 

poslušajmo što: „U zadnjih 20 godina i globalno i lokalno raste društvena 

nejednakost. Ljudi traže postavljanje humanijih ciljeva. SDP-ov cilj je oživiti 

humanu agendu. Moramo probuditi duh kolektivizma kao što su to učinili 

antifašisti 1945. i hrvatski branitelji početkom devedesetih.“ 

Dakle, doba najcrnjega staljinizma: masovno ubijanje suverenističkih Hrvata, 

otvaranje logora i seljačkih radnih zadruga? Bero možda ne zna što govori. Ili 

ipak zna i upinje se iz petnih žila da nam ni Nova godina ne bude nova. 

http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-benjamin-tolic/45251-benjamin-

tolic-sve-novo 

  
Zanimljivo je da su dva teksta od dva uutora sa sličnim naslovima jučer tiskana 

na dva portala: 

 

SOTONIZIRAJU SE HRVATSKA OBILJEŽJA, A GLORIFICIRAJU 

PROTUHRVATSKA (NEO)KOMUNISTIČKA 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/25543-prof-dr-sc-

stipe-kutlesa-u-hrvatskoj-vlada-cetnicko-jugoslavenski-a-ne-hrvatski-i-ustaski-

fasizam.html  

AKADEMIK PEČARIĆ: DANAS SU AGRESORSKI SIMBOLI 

DOBRODOŠLI, A BRANITELJSKI NISU 

http://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-danas-agresorski-simboli-dobrodosli-

a-braniteljski-nisu 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70483/Vu%C4%8Di%C4%87-spominjao-Stepinca-Jasenovac-Srpska-srca-ne-kucaju-za-fa%C5%A1izam.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70483/Vu%C4%8Di%C4%87-spominjao-Stepinca-Jasenovac-Srpska-srca-ne-kucaju-za-fa%C5%A1izam.htm
http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/vuciceva-izvanredna-konferencija-hrvatska-nas-je-jedina-blokirala-njihovi-diplomati-bjezali-su-od-mene-po-bruxellesu-982698/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/vuciceva-izvanredna-konferencija-hrvatska-nas-je-jedina-blokirala-njihovi-diplomati-bjezali-su-od-mene-po-bruxellesu-982698/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/vuciceva-izvanredna-konferencija-hrvatska-nas-je-jedina-blokirala-njihovi-diplomati-bjezali-su-od-mene-po-bruxellesu-982698/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/dok-se-rusi-mit-o-jasenovcu-srbi-grade-novi-982650/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/dok-se-rusi-mit-o-jasenovcu-srbi-grade-novi-982650/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-benjamin-tolic/45251-benjamin-tolic-sve-novo
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-benjamin-tolic/45251-benjamin-tolic-sve-novo
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/25543-prof-dr-sc-stipe-kutlesa-u-hrvatskoj-vlada-cetnicko-jugoslavenski-a-ne-hrvatski-i-ustaski-fasizam.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/25543-prof-dr-sc-stipe-kutlesa-u-hrvatskoj-vlada-cetnicko-jugoslavenski-a-ne-hrvatski-i-ustaski-fasizam.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/25543-prof-dr-sc-stipe-kutlesa-u-hrvatskoj-vlada-cetnicko-jugoslavenski-a-ne-hrvatski-i-ustaski-fasizam.html
http://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-danas-agresorski-simboli-dobrodosli-a-braniteljski-nisu
http://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-danas-agresorski-simboli-dobrodosli-a-braniteljski-nisu
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http://kamenjar.com/akademik-pecaric-danas-agresorski-simboli-dobrodosli-a-

braniteljski-nisu/ 

http://glasbrotnja.net/dom-spremni-vs-zvijezda-petokraka/ 

Zapravo jasno je zašto je Ustavni sud donio odluku kojom je Domovinski rat 

"poticanje mržnje na temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti” Vučićevu 

zapovijed je u Saboru prenio od HNES-a etički osuđen za veleizdaju Milorad 

Pupovac: 

HDZ-ovac Dražen Bošnjaković kaže o poginulim HOS-ovcima: 

Ti ljudi su bili dio obrambenih snaga RH. Oni nisu bili fašisti, oni su se borili 

protiv toga. 

‘Zaboravili ste da ovdje sjedi netko koga svojim riječima vrijeđate, napao ga je 

Pupovac.  

"http://kamenjar.com/vesna-pusic-sto-ce-nam-povjerenstvo-nam-sarafciger-a-

ne-povjerenstvo/ 

Naravno, Pupovcu je kao i Ustavnom sudu Domovinski rat "poticanje mržnje na 

temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti”. 

Da i Pupovcu je kao i Ustavnom sudu Domovinski rat Bošnjaković nije u pravu. 

Nisu se HOS-ovci I branitelji borili protiv fašizma, nego su oni fašisti, zar ne? 

  

Josip Pečarić 

  

P.S. A Nenad Piskač se s pravom pita što bi na sve ovo danas rekao Tuđman:  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/25548-n-piskac-franjo-

tudman-bio-bi-danas-zadovoljan-danasnjim-stanjem.html 

  

PRILOG: 

Neki od potpisnika Prvog pisma Ustavnom sudu 

  

akademik Josip Pečarić 

dr. sc. Henrik Heger Juričan, dopisni član Hrvatske akademije znanosti i 

umjetnosti 

general Ljubo Ćesić Rojs 

general Ivan Tolj 

general Marinko Krešić 

Marko Perković Thompson 

prof. dr. sc. Mirko Valentić, znanstvenik emeritus 

sc. Josip Stjepandić 

sc. Stjepan Razum 

Ante Glibota, potpredsjednik Europske akademije znanosti, umjetnosti i 

književnosti 

http://kamenjar.com/akademik-pecaric-danas-agresorski-simboli-dobrodosli-a-braniteljski-nisu/
http://kamenjar.com/akademik-pecaric-danas-agresorski-simboli-dobrodosli-a-braniteljski-nisu/
http://glasbrotnja.net/dom-spremni-vs-zvijezda-petokraka/
http://kamenjar.com/vesna-pusic-sto-ce-nam-povjerenstvo-nam-sarafciger-a-ne-povjerenstvo/
http://kamenjar.com/vesna-pusic-sto-ce-nam-povjerenstvo-nam-sarafciger-a-ne-povjerenstvo/
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/25548-n-piskac-franjo-tudman-bio-bi-danas-zadovoljan-danasnjim-stanjem.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/25548-n-piskac-franjo-tudman-bio-bi-danas-zadovoljan-danasnjim-stanjem.html
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prof. dr. fra Andrija Nikić, predsjednik HAZU sa sjedištem u Mostaru i 

Hrvatskog kulturnog društva Napredak u Mostaru sa 1410 članova 

prof. em. dr. sc Zvonimir Šeparović 

prof. dr. sc. Ivo Rendić – Miočević 

sc. Mato Artuković, znanstveni savjetnik 

prof. dr. Serđo Dokoza 

prof. dr. sc. Mladen Parlov 

prof. dr. sc. Milko Brković 

prof. dr. sc. Boro Mioč 

prof. dr. sc.Vladimir Ćepulić 

prof. dr. sc. Ivan Karlić, KBF Sveučilišta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Ivan Kordić 

prof. dr. sc. Darko Žubrinić 

prof. dr. sci. Ivan Malčić 

prof. dr.dr.h.c. Nikola Debelić, veleposlanik u m. 

prof. dr. sc. Milan Nosić 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

prof. dr. sc. Marin Čikeš 

prof. dr.sc. Boris Širola 

prof. em. dr. sc. Ante Čuvalo 

prof. dr sc. Ivan Petrović 

prof. dr. sc. Tanja Pušić 

prof. dr. sc. Ivica Veža 

Marko Magdalenić, prof., KBF Sveučilišta u Zagrebu 

prof. dr.. sc. Stipe Kutleša 

sc. Drago Katović, prof emeritus 

Zvonimir Marić, umirovljeni sveuč. prof. i bivši diplomat 

sc. Ivo Soljačić, prof emeritus 

izv. prof. dr. sc. Vladimir Dananić 

doc. dr. sc. Snježana Trojačanec 

doc. dr. sc. Hrvoje Kalinić 

sc. Antun-Ante Delić, dragovoljac Domovinskog rata 

dr.sc. Vladimir David 

ing. Marijan Papic, Vancouver, Canada 

sc. Miroslav Banović 

Mladen Smolčec dipl.ing.građ. 

sc. Davor Pećnjak, Institut za filozofiju, Zagreb 

sc. August Janeković 

Đuro Vidmarović, književnik 

Mladen Ibler dr.med., bivši veleposlanik RH 

sc. Gordana Turić, dipl. ing. 

Marija Peakić-Mikuljan, književnica 

Ante Nadomir Tadić Šutra, prof., Knin 

Nenad Piskač, književnik i kolumnist 

Siniša Posarić, književnik iz Rijeke 

http://dr.sc/
http://dr.sc/
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Vera Primorac, prof., književnica 

Ivan Bradvica,dipl.ing.građ.,književnik 

Petar Vulić, književnik 

prof. Malkica Dugeč, hrvatska pjesnikinja 

Janko Bučar, književnik i humanist 

Damir Borovčak, dipl. ing., publicist 

Mladen Pavković, novinar i publicist 

Rudi Tomic, novinar i publicist, Toronto, Kanada 

Smiljana Šunde, novinarka i publicistica 

Danijela Šakota, glavni urednik Portala Glas Brotnja 

Josip Vučetić, glavni urednik www.dragovoljac.com 

Krešimir Kraljević, urednik kamenjar.com 

Franislav Stanić, urednik kamenjar.com 

Diana Majhen, urednik www.dragovoljac.com 

Petar Gelo – Urednik i voditelj Hrvatskog radija Melbourne 

Stanko Šarić, dipl. ing., Najbolju hrvatski tamburaši 

Mario Filipi 

Renato Šelj, bojnik, Predsjednik Udruge HVIDR-a Črnomerec 

don Miljenko Babaić, ratni kapelan HV 

Ante Kukavica, kapucin 

don Lazar Čibarić 

don Anđelko Kaćunko 

Ilija Lukanović, teolog i diplomat 

Josip Miljak, predsjednik HČSP-a. 

Vladimir Mrkoci, prof. 

Zdravko Bošnjak dipl. Ing., Zagreb (dragovoljac i branitelj Domovinskog rata) 

Vesna Školnik-Popović, dr. med. spec. Ped. 

Stipo Pilić, prof. Povijesti 

Željko Tomašević, mag. Iur., član predsjedništva HŽD-a 

Marito Mihovil Letica, prof. filozofije i religiologije 

sc. Marica Đureković 

mr .sc. Ante Milinović 

sc. Josip Grilec, dipl. ing. 

sc. Josip Papković, dipl. inž. 

sc. Davor Božin San Pedro, Kalifornija 

sc. Zvonko Marušić 

Ljerka Smolčec dipl.ing.med.biokem. 

Vladimir Biondić, magistar prava 

Mijo Maljković inovator iz Požege 

Vlado Glavaš 

Danica Glavaš 

Ante Kunek, Melbourne 

Miroslav Kušek, dipl. Iur. 

Jasenka Polić Biliško, prof. 

Zvonimir Josip Tumbri dipl.ing. građ. 

http://www.dragovoljac.com/
http://kamenjar.com/
http://kamenjar.com/
http://www.dragovoljac.com/
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Ivan Klarić, dipl.ing.građ. u m. 

Vlatko Bilić, dipl. ing. arh., umirovljenik, Zagreb 

Stipan Perić dipl. oecc Tomislavgrad 

Marijan Babić, dipl. Ekonomist 

Anto Babić, dipl.ekonomist 

Marijana Babić, prof. hrv. i pov. 

Iva Babić, dipl. teolog 

Tea Babić, dipl. učitelj 

Mila Babic, mr. prava 

Nevenka Babić 

Jelena Mikulić, dipl. ekonomis 

Demokrita Perić 

Ivanka Bilić. umirovljenica, Zagreb 

Branimir Bilić, umirovljenik, Zagreb 

Marija Markic, CTC, Toronto 

Slobodan Markic, P. Eng., Toronto 

Božidar Ručević, dipl. Inž. 

Inž. Miroslav Zemljak 

sig. Ivan Lulić 

Niko Mulanović 

Mladen Kostić, član Predsjednistva HNES-a 

Krešimir Duvnjak, dipl. ing., mag. phil., relig. 

Krešimir Landeka, mag. educ. philol. croat. 

Ivan Bastjančić, dipl.ing. 

Đurđica Bastjančić, profesorica 

Iva Bastjančić, nastavnica 

Mladen Križanić, dipl.ing. 

Franjo Lučić, prof. 

ing. Mijo Mile Kokan, Split 

Tomislav Kušec, profesor 

Davor Parlov, ing. el. 

Vjekoslav Jazbec, dr. med. 

Darko Omrčen, dipl.ing.el. 

Drago Duvnjak, dipl.ing. 

Katarina Duvnjak, student 

Anamarija Čuljak, student 

Jadranka Čuljak – Duvnjak, dipl.iur 

Anđela Hodžić, prof. 

Dubravko Pižeta, dipl. ing. 

Juraj Cigler, dipl. inž. građ., Čakovec 

Ivo Markulin, kap.d.pl., Preko 

Ankica Markulin, prof., Zadar 

Ankica Mandarić, dipl. ekonomist, Mostar 

Darko Belović kap. 

Marjan Perić, ing.inf. 

http://kap.d.pl/
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Nikša Koncani, dipl.ing. 

Željko Lenić, dipl.ing. 

Branko Juroš, dipl.oec. 

Tomislav Bolanča,dipl.oec., Zadar 

Damir Tučkar, dipl.ing. 

Lovrić Kazimir,, dipl.ing. drvne ehnologije Frauenfeld-Švicarska 

Željko Soldo inž. el, Zagreb 

Damir Findrik, dipl. ek. 

Ljudevit Kotnik, dipl.ing.str. 

Branko Hrkač 

Josip Maršić 

Slobodan Maršić, dragovoljac domovinskog rata 

Hrvoje Maršić 

Alojzije Petracic, umirovljenik 

Maja Šnajder 

Miro Banović 

Mirko Dijanek 

Jakov Bakovic, Stockholm 

Marija Bakovic, Stockholm 

Ivan Mrčela 

Blažena Magdić, umirovljenica; 

Ivan Magdić, umirovljeni časnik HV-a 

Vide Blažević – strojarski tehničar – Dubrovnik 

Petar Bezjak, ex-predsjednik Hrvatskog studentskog zbora 

Gojmir Milat 

Oskar Šarunić 

Anda Luburic 

Dusko Abramovic, Toronto-Canada 

Nevena Abramovic,Toronto-Canada 

Natko Urli 

Josip Djukic 

Mile Pletikosa 

Milivoj Mlikota, umirovljenik, Split 

Mladen Deletis 

Ivan Vukić 

Marija Vukić 

Marija Perković 

Grozdana Vukić 

Tome Vukić 

Ante Vukić 

Ivan Devčić 

Yelka Talaich Realtor w/ Coldwell Banker In California, SAD 

Vladimir Dobravec 

Mladen Galić 

Dragi Ante Doljanin 
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Pejo Čičak 

Katarina Iskra, medicinska sestra, Stuttgart 

Dajana Glavota 

Hrvoje Glavota 

Michael Pack, Engleska 

Miljenko Plisic 

Stipe Ćurić 

Ivan Zvonimir ĆurićI 

Ilija Ćurić 

Katarina Ćurić 

Ankica Ćurić 

Marija Pavković 

Mišel Zaradić 

Frano Zaradić 

Mišo Zaradić 

Ivanka Zaradić 

Josip Ivan Brković, Grusi – Poličnik 

Hrvoje Ante Brković, Bokanjac – Zadar 

Mate Frano Brković, Belafuža – Zadar 

Ivo Buntin 

Roko Sikirić 

Miljenko Baloković 

Franjo Filipović 

Domagoj Musa 

Ante Mlikota, umirovljenik Zagreb 

Ivan Mlikota, Zagreb 

Marko Mlikota, hrvatski branitelj, Zagreb 

Frano Budimlić 

Ante Kraljević 

Josip Malović, umirovljenik 

Marko Šimat,Zadar 

Ivanka Koller-Štefančić 

Hrvoje Maršić 

Mile Pletikosa 

Jozo Ćuk 

Jelena Ćuk 

Ante Marko Ćuk 

Alojz Ivan Ćuk 

Kate Jelena Ćuk 

Tomislav Domagoj Ćuk 

Branko Haubrich 

Ivanka Haubrich 

Ivana Haubrich-Mihovilović 

Ivan Balić 

Ivo Poljak 
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Ružica Prišlin 

Vicko Goluža, Zagreb 

Velimir Čerkez 

Zdravko Ban 

Vesna Jovicic, Berlin 

Ante Babić 

Sebastijan Palić, Zagreb 

Ile Barišić 

Marinko Markic 

Carlo Kutniak 

Nediljko Žarko 

Marko Žarko 

Marija Žarko 

Kata Žarko 

Ana Barišić 

Marija Senjić. 

  

  

Napomena: 

još potpisa dano je na: 

http://kamenjar.com/otvoreno-pismo-ustavnom-sudu-rh/ 

  

Dano u knjizi: 

J. Pečarić, Oba su pala, Zagreb, 2016., str. 371.-381. 

  

http://glasbrotnja.net/josip-pecaric-otvoreno-pismo-ustavnom-sudu-rh/ 

  

http://kamenjar.com/otvoreno-pismo-ustavnom-sudu-rh/
http://glasbrotnja.net/josip-pecaric-otvoreno-pismo-ustavnom-sudu-rh/
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MATEMATIKA, PJESME I NOGOMET. ZAGREB, 2018. 
 

Naslov:  PISMO I POZIV PUČKOJ PRAVOBRANITELJICI GĐI LORI 

VIDOVIĆ 

Datum:  Tue, 11 Apr 2017 09:36:21 +0200 

Šalje:  Josip Pečarić <pecaric@element.hr> 

Prima:  hina@hina.hr, info@narod.hr, suradnici <suradnici@dnevno.hr>, 

Direktno <redakcija@direktno.hr>, urednistvo@hakave.org, Mar Dar 

(dnevko@gmail.com) <dnevko@gmail.com>, Krešimir Kraljević 

<kamenjar.com@gmail.com>, urednistvo@dragovoljac.com 

CC:  Ured Predsjednica <ured@predsjednica.hr>, predsjednik@vlada.hr 

<predsjednik@vlada.hr>, ministarstvo@branitelji.hr 

 

PISMO I POZIV PUČKOJ PRAVOBRANITELJICI GĐI 

LORI VIDOVIĆ 

Poštovana gđo Lora Vidović, pučka pravobraniteljece RH, 

  

Već u naslovu razgovora s Vama u Jutarnjem listu stoji:  

'Pozdrav Za dom spremni je posve i jasno nezakonit!  

http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/pucka-pravobraniteljica-pozdrav-za-dom-

spremni-je-posve-i-jasno-nezakonit-rekordan-broj-gradana-zali-se-na-

diskriminaciju/5884564/ 

U tekstu se može naći Vaše objašnjenje”: 

“-Taj pozdrav uopće nije kontroverzan, on je posve i jasno - nezakonit. To je 

pokazala sudska praksa. Zatražili smo od sudova da nam dostave presude u vezi 

s tim pozdravom i proveli njihovu analizu. U svakoj od dostavljenih osuđujućih 

mailto:pecaric@element.hr
mailto:hina@hina.hr
mailto:info@narod.hr
mailto:suradnici@dnevno.hr
mailto:redakcija@direktno.hr
mailto:urednistvo@hakave.org
mailto:dnevko@gmail.com
mailto:dnevko@gmail.com
mailto:kamenjar.com@gmail.com
mailto:urednistvo@dragovoljac.com
mailto:ured@predsjednica.hr
mailto:predsjednik@vlada.hr
mailto:predsjednik@vlada.hr
mailto:ministarstvo@branitelji.hr
http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/pucka-pravobraniteljica-pozdrav-za-dom-spremni-je-posve-i-jasno-nezakonit-rekordan-broj-gradana-zali-se-na-diskriminaciju/5884564/
http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/pucka-pravobraniteljica-pozdrav-za-dom-spremni-je-posve-i-jasno-nezakonit-rekordan-broj-gradana-zali-se-na-diskriminaciju/5884564/
http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/pucka-pravobraniteljica-pozdrav-za-dom-spremni-je-posve-i-jasno-nezakonit-rekordan-broj-gradana-zali-se-na-diskriminaciju/5884564/
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presuda meritorno je odlučeno da je pozdrav ‘Za dom spremni’ vezan uz 

rasističku ideologiju NDH koja nije u skladu s hrvatskim pravnim sustavom, ni s 

Europskom konvencijom za zaštitu ljudskih prava. Taj je pozdrav kao nezakonit 

sankcioniran ne samo na prvostupanjskim prekršajnim sudovima, nego na 

Visokom prekršajnom sudu i na Ustavnom sudu, i to u vrlo recentnim odlukama. 

Zašto i kako je Ured državne uprave taj pozdrav prije dopustio pri registriranju 

nekih udruga, teško mi je reći. Međutim, nejasno je zašto Ured državne uprave 

danas ne smatra da je važno, korisno, potrebno radi pravne sigurnosti, radi 

vladavine prava u ovoj državi pokoriti se odluci Visokoga prekršajnog i Ustavnog 

suda i ne promijeni svoje ranije pogrešne odluke.” 

Na žalost, to što je Vama jasno nije jasno većini hrvatskog naroda. Nedavno je 

čak istraživanje Fakulteta političkih znanosti (!) pokazalo da 55 % ispitanika ne 

misli kao Vi. A Vi ste – vidim – pučka pravobraniteljica!? 

Već prvi komentar ispod Vašeg razgovora pokazuje kako Vam ni pravna znanost 

nije jača strana: 

Željko Koren: Po kojem to Zakonu??? 

Da, zašto niste jednostavno naveli taj zakon po kojemu je to što tvrdite jasno? 

Navodite sudove koji su osudili taj pozdrav bez pozivanja na zakon (kao i Vi), ali 

ne navodite i one koji su postupili drugačije. Npr. Posljednja presuda u slučaju 

hrvatskog branitelja HOS-ovca Damira Markuša je oslobađajuća jer se radi o 

HOS-ovom pozdravu iz Domovinskog rata. 

Slijedeći komentar je još pogubniji po Vas: 

Ivo Ivić: S tim usklikom Hrvati su se borili protiv srpskih fašista u prošlom 

stoljeću u svim ratovima i porazili ih uz ANTIFAŠISTIČKI pozdrav ZA DOM 

SPREMNI u okrutnom osvajačkom nametnutom ratu, porazit ćemo sljedbenike 

poraženih srpskih fašista i u miru uz pozdrav ZA DOM SPREMNI. Na tom 

pozdravu konačno pada SRPSKA FAŠISTIČKA MEMORANDUM POLITIKA! 

Očito je jedino jasno iz Vašeg odgovora i prikrivanja stvarnog stanja u hrvatskom 

sudstvu jest da imamo sudove i političke sudove. Pri tome se Vi pozivate na 

najdrastičniju i očitu političku presudu Josipu Šimuniću. Naime u više pisama 

Vrhovnom i Ustavnom sudu upozoravao sam na slijedeću činjenicu: 

“Poslije dva pisma Ustavnom sudu sada se obraćam i Vrhovnom sudu. Naime u 

prvom pismu smo upozorili kako „u najcrnjoj maniri iz vremena komunističke 

diktature Općinsko državno odvjetništvo u Zagrebu tvrdi kako je Šimunić bio 

svjestan da uzvik ‘Za dom’ uz odzdrav ‘Spremni’ simbolizira službeni pozdrav za 

vrijeme totalitarnog režima Nezavisne države Hrvatske odnosno da kao takav 

predstavlja manifestaciju rasističke ideologije, prijezir prema drugim ljudima 

zbog njihove vjerske i etničke pripadnosti te trivijaliziranje žrtava zločina protiv 

čovječnosti.“ Ustavni sud nije odgovorio na to pismo, a onda je došla i odluka 

Visokog upravnog suda – prihvatio je žalbu državnog odvjetništva kojom je i ovaj 

sud samo potvrdio lažne i uvredljive tvrdnje Općinskog državnog odvjetništva jer 

je dobro poznato kako je ZDS bio službeni pozdrav postrojbi HOS-a u 

Domovinskom ratu, a koristili su ga i mnogi drugi branitelji. Doista, kao u 

najcrnjim komunističkim vremenima imamo sudove koji znaju i sude ljude zbog 

onoga što oni misle. Ustavni sud nije reagirao ni na drugo pismo.” 

https://www.facebook.com/zeljko.koren.5
https://www.facebook.com/ante.antic.315213
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http://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-li-ustavnom-sudu-domovinski-rat-

poticanje-mrznje  

Iz ovoga je potpuno jasno da se radi o političkoj odluci u maniri prakse hrvatskog 

sudišta iz vremena poslije Drugog svjetskog rata. 

Spomenut ću samo slučaj velikog hrvatskog književnika akademika Mila Budaka 

koji je optužen, osuđen i pogubljen u 24 sata! O tome se možete informirati npr. 

u knjizi dvojice hrvatskih akademika: 

D. Jelčić i J. Pečarić, Književnik Mile Budak sada i ovdje, Zagreb, 2005. 

Sudac VS RH Miroslav Šumanović je izdvojio svoje mišljenje s argumentima 

sličnim onima koje iznosi većina hrvatskog naroda čija bi Vi javna 

pravobraniteljica trebala biti: 

http://hrvatska-danas.com/2016/12/14/procitajte-izdvojeno-misljenje-ustavnog-

suca-o-simunicu-i-o-pozdravu-za-dom-spremni/  

Još strašniji je Vaš slijedeći odgovor: 

Unatoč jasnoj sudskoj praksi, i za premijera Andreja Plenkovića je uklanjanje 

ploča s ustaškim pozdravom ‘delikatno pitanje’. Kako to tumačite? 

“Sudovi su svoje rekli, pravo je svoje reklo. Zašto politika to ne želi jasno reći, ne 

znam. To je stvar političke volje.” 

Tu pokazujete potpuno nepoštovanje prema hrvatskoj državi. Naime riječ je o 

pločama na kojima je simbol HOS-a koji je u aktima RH odobren! Na to je i 

nedavno upozorila predsjednica RH gđa Kolinda Grabar Kitarović. Ne mogu 

vjerovati da Vi niste upoznati s njenim stavovima o tome! 

To ignoriraju samo oni koji u RH sprovode velikosrpski Memorandum SANU 2. 

što Vam je već prebacio i čitatelj Ivić u svom gornjem komentaru.  

Nije problem kada takve tvrdnje dolazi iz stranaka okupljenih oko SDP-a jer je za 

njih jasno da sprovode taj velikosrpski memorandum u RH.  

http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/sdp-u-proceduru-salje-interpelaciju-o-

radu-vlade-zbog-za-dom-spremni-u-jasenovcu/5888556/ 

To je postalo tako očito kada su se zalagali za povlačenje tužbi za genocide. Nisu 

uspjeli – iako su bili na vlasti – pa u presudi stoji kako je Srbija izvršila agresiju 

na Hrvatsku u cilju stvaranja homogene Velike Srbije i pri tome je izvršila nez 

genocidnih radnji. 

Zapravo očito je da ste Vi stvar postavili naglavačke. HOS-ovci i drugi hrvatski 

branitelji su s pozdravom ZA DOM SPREMNI branili i obranili našu domovinu 

od fašističke agresije, pa su zapravo oni jedini istinski antifašisti. A Vi se 

pridružujete onima koji ih optužuju za fašizam i ustašluk, pa se time pridružujete 

velikosrpskom fašističkom agresoru. Oni su stalno tvrdili da su hrvatski branitelji 

ustaše, a naša država Tuđmanova ustaška država. 

Ipak se nadam da se radi samo o Vašem neznanju i nestručnosti pa u nadi da Vam 

mogu pomoći, pozivam Vas na predstavljanje moje najnovije knjige “Dnevnik u 

znaku Za dom spremni” koju organizira Udruga zagrebački dragovoljci branitelji 

Vukovara, a samo predstavljanje održava se u Domu branitelja HVIDRA.. 

Na predstavljanju je počasni gost Damir Markuš pa će Vam on osobno moći 

potvrditi kako u oslobađajućoj presudi njemu stoji kako je ZA DOM SPREMNI 

pozdrav HOS-ovaca.  

http://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-li-ustavnom-sudu-domovinski-rat-poticanje-mrznje
http://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-li-ustavnom-sudu-domovinski-rat-poticanje-mrznje
http://hrvatska-danas.com/2016/12/14/procitajte-izdvojeno-misljenje-ustavnog-suca-o-simunicu-i-o-pozdravu-za-dom-spremni/
http://hrvatska-danas.com/2016/12/14/procitajte-izdvojeno-misljenje-ustavnog-suca-o-simunicu-i-o-pozdravu-za-dom-spremni/
http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/sdp-u-proceduru-salje-interpelaciju-o-radu-vlade-zbog-za-dom-spremni-u-jasenovcu/5888556/
http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/sdp-u-proceduru-salje-interpelaciju-o-radu-vlade-zbog-za-dom-spremni-u-jasenovcu/5888556/
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Također je zadnji tekst u tom mom dnevniku “Ustavnom sudu RH je Domovinski 

rat zapravo ‘poticanje mržnje na temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti’”, 

dakle tekst o sramotnom odnosu političkih sudova u RH prema velikom 

domoljubu Josipu Šimuniću. 

  

S poštovanjem 

  

Prof. dr. sc. Josip Pečarič 

Redoviti član HAZU 

Dopisni član DANU 
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MIROV KOMENTAR MACANOVOG E-MAILA 

Miro mi je poslao svoje komentare Macanovog e-maila o ZDS. 

I Miro na kraju komentira i napade na Thompsona. Ja bih vas ipak na početku 

ovog teksta podsjetio na moj komentar o Thompsonu i predstavljanju knjiga o 

generalu Praljku u Varaždinu: 

Nedavno smo u Varaždinu predstavljali knjige o generalu Praljku (HDZ-ovaca 

nije bilo). Jedan branitelj koji je u Domovinskom ratu radio na registriranju 

dragovoljaca za HV ispričao mi je kako ih u tom gradu nije bilo. Sve do pojave 

Thompsona i Bojne Čavoglave. Onda su u redovima čekali da se prijave da brane 

Domovinu! I zato je Thompson kriv, zar ne. I zato im smeta ZDS, zar ne? 

Meni je ovo itekako važan podatak i sigurno bi na nekim hrvatskim studijima bila 

izvrsna tema za proučavanje tj. istraživanje i po drugim gradovima. 

Tako bi napadi na Thompsona pomogli da istražimo i taj dio Domovinskog rata 

jer je očito zasluga Thompsona u pobjedi nad fašističkim agresorom još veća iako 

smo i do sada znali da je velika. 

Hodak komentira i pokušaj zabrane njegovog koncerta u Kostreni i reagiranja 

srpskih slugu kada to nije uspjelo: 

Dana 27. travnja Thompson pjeva u Kostreni. Komentari na fejsu dokaz su da je 

teorija evolucije čvrsta k’o armirani beton. Tihana Tomičić je zaprepaštena. Od 

kuda ustašoidni Thompson? Gde je Bora Čorba? Kratko i jasno artikulira svoj 

stav: “Mene je sram!“ Nije sama. Damir Car: “Bome i mene…“ Dejan Ristić: “I 

mene je sram!“ Bojan Vragović: “Zakaj? Pa Kvarner i Rijeka nisu cijepljeni od 

idiota… neka slušaju ako žele“. I tako se razplesale delije nasred zemlje Hrvatske. 

Toliko akumulirane i destilirane mržnje jugo zombija zbog koncerta jednog 

hrvatskog dragovoljca. U svakom slučaju dobro i poželjno za farmaceutsku 

industriju. Tablete za čireve na želudcu idu k’o alva. Puna je Hrvatska raznih 

takvih Tihana, Dejana, Bojana i Pofuka koji nas uvjeravaju kroz svoje medije da 

smo obični sirovi nacionalisti. 

http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/tko-god-neoprezno-izade-na-cistinu-sa-

svojim-zatucanim-stavovima-odmah-iz-prvog-grmlja-izlaze-the-walking-dead-

ili-zivi-mrtvaci/  

A u Kostreni su branitelji ponovno nagradili branitelja u ratu i miru Marka 

Perkovića Thompsona. O tome pogledajte u jučerašnjoj Bujici u kojoj je bio gost 

Australski Hrvat i veliki hrvatski slikar Charles Bilich  

 

https://kamenjar.com/charles-billich-ne-cudi-me-sto-su-htjeli-zabraniti-koncert-

komunisti-u-rijeci-vladaju-od-45-godine-zato-sam-i-napustio-jugoslaviju 

(Inače Bilich je autor korica za moju knjigu „Serbian mith about Jasenovac“). 

https://narod.hr/kultura/video-pogledajte-thompsonov-koncert-u-kostreni-

stvarno-je-zapalio-atmosferu-istice-citatelj-narod-hr-a  

Što se tiče g. Macana dovoljno je pogledati samo njegov stav o Bleiburgu: 

PREMIJEROVOM SAVJETNIKU SU LJUDI KOJI DOLAZE NA BLEIBURG 

– NEOFAŠISTI, A KOMEMORACIJA NAJVEĆI NEOFAŠISTIČKI SKUP 

http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/tko-god-neoprezno-izade-na-cistinu-sa-svojim-zatucanim-stavovima-odmah-iz-prvog-grmlja-izlaze-the-walking-dead-ili-zivi-mrtvaci/
http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/tko-god-neoprezno-izade-na-cistinu-sa-svojim-zatucanim-stavovima-odmah-iz-prvog-grmlja-izlaze-the-walking-dead-ili-zivi-mrtvaci/
http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/tko-god-neoprezno-izade-na-cistinu-sa-svojim-zatucanim-stavovima-odmah-iz-prvog-grmlja-izlaze-the-walking-dead-ili-zivi-mrtvaci/
https://kamenjar.com/charles-billich-ne-cudi-me-sto-su-htjeli-zabraniti-koncert-komunisti-u-rijeci-vladaju-od-45-godine-zato-sam-i-napustio-jugoslaviju/
https://kamenjar.com/charles-billich-ne-cudi-me-sto-su-htjeli-zabraniti-koncert-komunisti-u-rijeci-vladaju-od-45-godine-zato-sam-i-napustio-jugoslaviju/
https://narod.hr/kultura/video-pogledajte-thompsonov-koncert-u-kostreni-stvarno-je-zapalio-atmosferu-istice-citatelj-narod-hr-a
https://narod.hr/kultura/video-pogledajte-thompsonov-koncert-u-kostreni-stvarno-je-zapalio-atmosferu-istice-citatelj-narod-hr-a
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https://narod.hr/hrvatska/premijerovom-savjetniku-ljudi-dolaze-bleiburg-

neofasisti-a-komemoracija-najveci-neofasisticki-skup  

To puno kaže o njemu i o Premijeru kojima su takvi savjetnici, zar ne? 

Ali vas zanima što mi piše Miro. Već ste naučili da su njegovi komentari sjajni, 

zar ne? Evo ih: 

  

Naslov:  Re: Fwd: Re: Fwd: RE: Hochwürdigster Herr Diözesanbischof, 

Datum:  Tue, 1 May 2018 00:09:40 +0200 

Šalje:  Miro B... 

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

  

Lijepi pozdrav! Macanov e-mail kojeg ste poslali potaknuo me da se osvrnem na 

nešto s čime već dulje vrijeme očito svi imamo probleme. Tuđman, Šeks, Ustav i 

ZDS. 

 

Često se spominju krivotvorine da je Tuđman bio protiv "za dom spremni". Iako 

nikada nije komentirao javno taj uzvik, barem koliko ja znam, dobro je podsjetiti 

se nekih Tuđmanovih riječi i poslije toga zbrojiti 2 i 2 .. 

 

1) "Zaboravljeni" Tuđmanov intervju za katolički list MI, iz 1992., odmah nakon 

osamostaljenja. Pogledajte što je govorio o NDH i fašizmu u njoj u usporedbi s 

drugim zemljama. Tuđman je uvijek genijalan i aktualan, pa ga najtoplije  

preporučam. https://biramdobro.com/zaboravljeni-intervju-s-prvim-hrvatskim-

predsjednikom-franjom-tudmanom/ 

  

2) Ovdje se mogu naći neke izjave Tuđmana, no meni je posebno važna ona o 

NDH koja je prenesena samo djelomično:  

https://www.vecernji.hr/vijesti/hdz-je-centar-i-dok-sam-ziv-necu-dopustiti-

klerikalizaciju-1168657 

Zato ju u nastavku prenosim u malo duljem obliku kako je objavljena u Hrvatskom 

tjedniku 02.11.2017., str.9, isječak iz Šeksove knjige Državni udar (prvi dio), str. 

388: 

"Gospodo, budimo realni. Mi smo se našli u borbi za hrvatsku državu i mi smo 

bili oslonjeni i morali smo biti oslonjeni prije svega na te elemente hrvatstva koji 

su stradali u NDH, koji su bili povezani s NDH i to je bila većina hrvatskoga 

naroda. Htjeli mi to ili ne, to je bila većina hrvatskoga naroda! I bez tog elementa 

ne bismo bili izdvojili Hrvatsku. A to je s jedne strane jasno da smo tu samostalnu 

Hrvatsku morali uspostavljati na tradicijama antifašizma jer nas taj svijet ne bi 

priznao. To ni jedni ni drugi u HDZ-u, ni ovdje neki za ovim stolom, i u javnosti 

nisu dovoljno bili svjesni toga, da smo mi u takvom položaju i da smo zapravo 

time uspjeli..." 

  

3) Video, Tuđman kod Bolkovića 1992. Ovo se često zlorabi kako bi se pokazalo 

da je Tuđman bio protiv "za dom spremni".  

https://www.youtube.com/watch?v=3Do1nY3JcHk  

https://narod.hr/hrvatska/premijerovom-savjetniku-ljudi-dolaze-bleiburg-neofasisti-a-komemoracija-najveci-neofasisticki-skup
https://narod.hr/hrvatska/premijerovom-savjetniku-ljudi-dolaze-bleiburg-neofasisti-a-komemoracija-najveci-neofasisticki-skup
mailto:pecaric@element.hr
https://biramdobro.com/zaboravljeni-intervju-s-prvim-hrvatskim-predsjednikom-franjom-tudmanom/
https://biramdobro.com/zaboravljeni-intervju-s-prvim-hrvatskim-predsjednikom-franjom-tudmanom/
https://www.vecernji.hr/vijesti/hdz-je-centar-i-dok-sam-ziv-necu-dopustiti-klerikalizaciju-1168657
https://www.vecernji.hr/vijesti/hdz-je-centar-i-dok-sam-ziv-necu-dopustiti-klerikalizaciju-1168657
https://www.youtube.com/watch?v=3Do1nY3JcHk
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Međutim ako znamo kontekst ovoga i imamo na umu da je to javni nastup, jasno 

je da se ovdje radi o ustaškim uniformama koje su se pojavljivale u tek mladoj 

hrvatskoj vojsci. Logična je i takva pojava, jer nakon što 45 godina nismo imali 

državu koja nam je ukinuta (objasnit ću u idućoj točki), ljudi su tada imali 

uspomenu na jedinu slobodnu Hrvatsku koju su znali a to je bila NDH. 

Zanimljivo, protivnici RH bili su isti kao i protivnici NDH - Beograd, partizani, 

četnici, socijalisti, liberali, što i sam Tuđman potvrđuje (pogledati poveznicu iz 

točke 2 na Večernji list). Ispričao mi je jedan čovjek koji je bio 90-ih na 

predstavljanju Bobetkove knjige, da je general Bobetko rekao da je RH neželjeno 

čedo. No, to smo i tako znali, ali lijepo je dobiti potvrdu iz tako 

visokopozicioniranog izvora. 

 

4) Bujica 11.04.2014., Ante Đapić priča jednu zgodu s Tuđmanom po pitanju za 

dom spremnog Pavelića. Između redaka može se zaključiti kakva je bila situacija 

i kakav je Tuđman stav imao. https://youtu.be/Aa5YF1zb6ss?t=46m23s Tuđman 

je bio za ostvarenje ideala onih mladića koji su ginuli sa "za dom spremni" na 

usnama. 

  

5) Šeks je izjavio, i to mislim baš kod Bujanca, da je "Za dom spremni" izraz 

HOS-ovog čistog domoljublja. Sjećam se da su prenijeli brojni portali, ali ne mogu 

naći snimku. Ipak pronašao sam tu izjavu u pisanom obliku: 

 http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/seks-hos-je-bila-najhrabrija-i-najelitnija-

postrojba-a-za-dom-spremni-je-izraz-njihovog-cistog-domoljublja-134526/ 

  

6) Uvijek se priča vraća na NDH, pa valja postaviti jednostavno pitanje. Ovdje 

vidimo kovani novac iz 1934. Na prednjoj strani je ustaški simbol, a na poleđini 

piše "ZA NEZAVISNU DRŽAVU HRVATSKU". Ako su ovi 1934. već izdavali 

promotivni novac za NDH, kakve veze sa idejom uspostave NDH imaju fašisti i 

nacisti? Gdje je tada bio Mussolini, a još više i važnije, gdje je bio Hitler? On je 

bio tek u usponu na vlast. Zašto kažem da je Hitler važniji? Zato jer nam stalno 

nameću da smo uspostavljeni voljom fašista i da je to bila fašistička država. 

Zapravo to sigurno nije točno, jer fašisti (Italija) su bili za okupaciju NDH u svojoj 

interesnoj zoni, a ne za njenu samostalnost i cjelovitost. A ni nacisti (Njemačka) 

nisu bili za njenu samostalnost sve do travnja 1941. Kako je to primijetio Tuđman 

90-ih (v. točku 2) : nema socijalističke i liberalne (dakle ljevičarske) stranke koja 

je za uspostavu RH. A čini se da ni 50 godina ranije nacionalsocijalisti, 

internacionalsocijalisti, kao ni fašisti nisu bili za uspostavu NDH. (Vođa fašista 

također je u duši socijalist, a to je jedno vrijeme bio i u praksi, kao i njegov otac. 

I Mussolini i Hitler su ljevičari, iako nam komunisti stalno sugeriraju da su to 

ekstremni desničari). Tek nakon što je Jugoslavija uvela rasne odredbe 1940. i 

pristupila Trojnom paktu (Hitleru) 25.3.1941. uz pristanak Mačeka i hrvatskih i 

slovenskih predstavnika, pa nakon što je to propalo zbog puča, tek tada Njemačka 

nudi Hrvatskoj biti oslonac. Ako mali narod hoće samostalnost, mora dobiti 

naklonost neke velike države. Sve zemlje oko nas već su bile saveznice Njemačke, 

a Italija je prema službenoj povijesti već imala 30 divizija na našem Jadranu (oko 

https://youtu.be/Aa5YF1zb6ss?t=46m23s
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/seks-hos-je-bila-najhrabrija-i-najelitnija-postrojba-a-za-dom-spremni-je-izraz-njihovog-cistog-domoljublja-134526/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/seks-hos-je-bila-najhrabrija-i-najelitnija-postrojba-a-za-dom-spremni-je-izraz-njihovog-cistog-domoljublja-134526/
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200-300 tisuća vojnika, koliko mi niti u Oluji '95. nismo imali), pa se logično 

postavlja pitanje što bi ovi lumeni učinili da su eto baš oni imali priliku voditi 

goloruk narod 1941. nakon raspada Jugoslavije i uz konstantne napade četnika i 

ostataka vojske Kraljevine Jugoslavije? Seljačku bunu po uzoru na Matiju 

Gubeca? Koliko bi trajala ta Hrvatska, bez ikakvog poštenog oružja i neformirane 

vojske? Koliko bi trajao taj narod kad vidimo da smo imali posla s manijacima 

daleko većim od srpskih, koji su za odmazdu znali spaliti cijela sela, sravnati 

gradove, pregaziti države, i koji su paralelno ratovali na više kontinenata? To su 

malo veći "igrači" od naših agresivnih susjeda. No kakve veze ideja i borba za 

NDH uz pozdrav "za dom spremni" ima sa svime time? 

  

7) Jasenovac, naravno. Zašto su protiv revizije? Većina doktorata su 

revizionističke prirode. Tako povijest napreduje dalje. Revizija, revizija, revizija. 

Netko nešto iskopa, napiše, no pronađu se i novi dokazi i argumenti koji bacaju 

novo svjetlo. No, ako se sruši Jasenovac, što im preostaje od hrvatske i ustaške 

genocidnosti? Narod je bio uz NDH. Čak i da je istina sve što o Jasenovcu govore, 

narod o tome nije znao ništa, niti je mogao znati. Jer se nije moglo govoriti. Onaj 

dio naroda koji je "znao", znao je iz komunističkih izvora. A komunistički izvori 

govorili su o više stotina tisuća žrtava još sredinom rata, iako danas znamo da ih 

toliko nije ni prošlo kroz logor. I takvi su na žalost pobijedili. No, ako se iskorijeni 

taj mit, a vidim da se uspješno raspada, što im preostaje? Gdje je taj zločin i 

genocidnost? Ostaje samo na papiru u rasnim zakonima. Rasni zakoni pak nisu 

ono za što ih se predstavlja, i to je jasno svakome tko ih je pročitao. Imala ih je i 

Jugoslavija pa ih to ne smeta. Imali su ih i zapadni saveznici pa ih to ne smeta. 

Zapadne države su do debelo nakon 2.svjetskog rata bile i službeno rasističke. A 

imale su i logore kao Jasenovac, što je uostalom i u SAD-u na suđenju našim 

ljudima koje je Jugoslavija željela pokazano. Ameri su imali logore za Japance na 

Zapadnoj obali, koje su sabrali (sabirni, koncentracijski logor) i potrpali u logore 

iako ovi nisu dizali pobunu protiv SAD-a. Englezi su potrpali Talijane u logore 

isto tako preventivno iako ovi nisu dizali pobunu protiv Engleske. Za Pavelića će 

reći da je kvisling, iako je Pavelić bio prije Quislinga pa stoga jedino Quisling 

može biti Pavelić, a ne obratno. No, Quisling je Hitleru predlagao ujedinjenu 

Europu, zajedničko tržište i zajedničku valutu, predvođenu jakom Njemačkom... 

podsjeća li vas ova ideja na EU i je li EU kvislinška? Nije, naravno. Kvisling je 

rezervni termin ako "fašist" ne poluči željeni učinak. Drugim riječima, ništa 

sporno nema osim tih navodnih rasno i vjerski motiviranih zločina. Kad to padne, 

što im preostaje? 

  

8) Ustav... Nedavno je zagrebački gradski odbor SDP-a (kojeg je godinama vodio 

Bernardić) organizirao antifašistički skup na Trgu žrtava fašizma u Zagrebu. Bili 

su prisutni i bivši predsjednik Josipović, i predsjednik SDP-a Bernardić, dakle šef 

oporbe... i predstavnici Radničke fronte. Došli su i antifašisti iz Istre. A glavni 

motiv je bilo uklanjanje Trga maršala Tita. Donijeli su i zastave - crvene sa srpom 

i čekićem, zatim jugoslavenske sa petokrakom, i zastave Radničke fronte. Niti 

jedne hrvatske zastave, službene niti neslužbene. Policija je osiguravala skup. Na 
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upite o prekršajima, rekli su da nisu uočili nikakve prekršaje (mislim na simbole). 

Na upit bi li uočili prekršaje da je bilo HOS-ovih zastava, da je bilo transparenata 

"za dom spremni" itd., nisu odgovorili. Ignorirali su upit. Hrvatska spominje 

ZAVNOH u izvorišnim osnovama, ali i odbacuje cijeli taj komunistički sustav. Je 

li onda petokraka protuustavna? Neka se Macan time bavi. U Ustavu RH postoji 

jedan članak na kojeg se svi kolektivno NE žele osvrnuti. Kao da ga preskaču.  

Članak 47. 

Vojna obveza i obrana Republike Hrvatske dužnost je svih za to sposobnih 

državljana. 

Pa dobro, što su radili oni koji su bili "za dom spremni"? 

A i u kontekstu navijanja, u konačnici je uvijek u suštini isto - borba za Hrvatsku. 

30-ih, 40-ih, 90-ih, 2000-ih i danas. Isti uzvik, borba za istu državu, samo je bojno 

polje različito. 

  

9) Što se Macana tiče, imam za njega poruku: Ustavni sud je u presudi Šimuniću 

lagao. Vrhovni sud je lagao. Međunarodni sudovi su lagali. Neki svjedoci (npr. 

Repe) su lagali. Ministar Šprlje je lagao kada je govorio da je zds prekršaj. 

Kusićevo vijeće je totalno irelevantno jer u njemu sjede ljudi koje treba suočiti s 

njihovom prošlošću i s prošlošću njihove obitelji. I Jasna Omejec je dala 

skandalozan intervju pun laži i još prijeti da nikakve revizije neće biti - to je 

otvorena borba protiv povijesti kao znanosti! Oni koji se pozivaju na lažiranu 

povijest - lažu. Oni koji pred dokazima viču da neće biti revizije - lažu. Nitko od 

nas nije glup, niti je nekakav fanatik. A nije ni Macan glup. Postoji istina i postoji 

laž, i svi mi na obje strane jako dobro znamo što je to. Macan se samo treba 

odlučiti hoće li se boriti za istinu, ili mu je draža laž koja će prije ili kasnije 

propasti? Ne citira Macan Kusićevo vijeće zato jer smatra da je vijeće reklo istinu, 

nego zato jer mu ta verzija priče odgovara. A za istinu ga boli briga. On zna što bi 

htio da je istina, i to je to. I to će ponavljati, ma koliko nelogično bilo i ma kakve 

mu argumente servirali. Tko ima obrazovanje i pogledao je što piše u Ustavu i 

iskreno misli da je ZDS protuustavan, taj je ili neznalica, ili budala. Brine me 

količina takvih u pravnom sustavu. 

Druže Macan, ako su Šeks i Tuđman izjavljivali ovo što su izjavljivali, kako 90-

ih Tuđman tako i Šeks debelo u 21.stoljeću, a oni obojica stoje iza Ustava RH, 

onda to znači da nemate pojma o čemu pričate. Uostalom, Bojna Čavoglave izvodi 

se javno mislim od Stare godine 1991. I Tuđman baš ništa protiv toga nije imao 

za reći? Ni protiv svih mogućih ceremonija HOS-a? I još ih uvrsti u zakon o 

braniteljima? Pa jao, Macane, katastrofalna su vam tumačenja. Nekome možda 

zvuče zgodno, ali kad ih se pokuša staviti u kontekst događaja, ne drži vodu. 

Površnost. 

 

10) S obzirom da već unaprijed znamo da će sve to biti proglašeno ustaškim i kako 

je reklo vijeće i Jasna Omejec - "prima facie simbol mržnje" - najbolji odgovor 

dao im je Thompson: nije nešto loše zato što je ustaško, i nije sve ustaško loše (ne 

sjećam se doslovnog citata, ali ovo je smisao izrečenog). Uostalom, kad govorimo 

o partizanima i komunistima, onda oni rado potežu taj argument. Vrijedi li i za 
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suprotnu stranu? Rekao je istinu, svidjelo se kome to ili ne. No njima silno smeta 

da se kaže jedna važna stvar: ustaše su bili domoljubi, partizani nisu. Onaj tko 

pjeva pjesmicu "Oj Staljine, ti narodni Bože, bez tebe se živjeti ne može" 

jednostavno nije domoljub nego se bori za neke druge interese. Što se tiče 

očekivane floskule "zločini nisu domoljublje" treba reći dvije stvari: prvo istražite 

Jasenovac lopatom, a popise analizirajte računalno, a drugo, i domoljubi su 

sposobni u ime domoljublja počiniti zločine. Uostalom, partizani i četnici su ih 

sve skupa nadmašili pa nitko ne radi probleme oko njihovih simbola. Dakle, 

nemojte o zločinima ako niste iskreni. 

 

Lijepi pozdrav! 

Miro 
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PREDSJEDNICA I ‘ZA DOM SPREMNI’, ZAGREB, 

2019. 
 

Dr. JOSIP STJEPANDIĆ, predsjednik HAZUDD-a 
 

ZA PREDSJEDNICU I DOM SPREMNI! 
 

Predgovor knjizi „PREDSJEDNICA i ‘ZA DOM SPREMNI’“ 

akademika Josipa Pečarića 

 
Sličnom brzinom kojom se na hrvatskoj društvenoj i političkoj sceni nizaju nove 

i nove afere, akademik Josip Pečarića iznosi svoja promišljanja o bolesnoj 

društvenoj zbilji u Republici Hrvatskoj u obliku pisanih mrežnih objava. Na 

televiziji, pogotovo onoj tzv. javnoj teško ćemo ga vidjeti, pa je pisana forma 

jedini oblik, u kojemu se takva promišljanja mogu iznijeti u javnost. Nakon 

nekoliko mjeseci količina takvih objava dostigne opseg jedne knjige, pa se po 

pravilu ona zaokruži i objavi. Ovih dana je taj trenutak, kada skoro pedeseta 

nematematička knjiga akademika Pečarića ide u tisak. S osobitim zadovoljstvo 

ovoj knjizi dajem svoj maleni doprinos u obliku predgovora. 

Knjiga „PREDSJEDNICA i ‘DOM SPREMNI’“ donijela je još jedan autorov 

polemički prikaz zloćudnog tumora (ili možda metastaze) u hrvatskoj društvenoj 

zbilji, koji bi se mogao podvesti pod jedan skupni pojam “protuhrvatska politika” 

ili točnije “veleizdajnička politika na štetu Hrvatske”. Obrađene su selektivne 

teme unatrag posljednje dvije godine, dijelom one za koje nije bilo mjesta u 

drugim izdanjima istog autora. Kad bi se na kakvim ispitanicima među hrvatskim 

domoljubima znanstvenim metodama ispitivalo kakve emocije izazivaju, ta dva 
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neutralna pojma u naslovu, jedna imenica i jedna kratica, sigurno bi izazvale jake, 

pozitivne vrijednosti, ako bi ih se promatralo neovisno jednog od drugog. 

Promatrano skupa i u interakciji, pojmovi predsjednica i Za Dom spremni 

izazivaju goleme prijepore, polemike i nesporazume, koji se na temelju zdravog 

razuma i temeljne logike teško mogu objasniti. U (skoro) svakoj drugoj zemlji 

pojam državnog poglavara i Za Dom spremni su pojmovi koji se iznose u velikoj 

mjeri preklapaju, iznose u jednom dahu i jednoj rečenici te nikad ne stoje u 

međusobnoj suprotnosti. Poglavar je glava u miru i zapovjednik u ratu. U 

Hrvatskoj je to postavljeno na glavu. Visoki političari, u koje spada i predsjednica 

Kolinda Grabar Kitarović, po svojim vlastitim izjavama nisu Za Dom spremni, što 

se moze jedino shvatiti da su u svakome trenutku Za izdaju spremni. 

Najviši političari čine vrh piramide inverzije, vrijednosnog sustava postavljenog 

naglavce. Neprestano se nameće – dijelom potpuno otvoreno, dijelom zakulisano 

- potpuno nakaradni vrijednosni sustav. Nije da je sve pokvareno, ali po potrebi 

sve može biti pokvareno. Traži se da svatko bude Za Pokvarenjaštvo spreman, 

inače slijedi diskriminacija i kazna. Za svaku svinjariju spreman. (Uzgred: 

ispričavam se svinjama, koje su zbilja korisne životinje.) To se onda zove 

inkluzivnost. 

Visokoobrazovani (medu njima jedan otužni akademik, čuvar Kristova groba) po 

potrebi ne znaju niti čitati, a niti brojati pojmove u jednome tekstu ili prosvjednike 

na kakvome trgu. To je okruženje u kojem promišlja jedan drugi akademik, 

hrvatski akademik, Josip Pečarić putem svoje ubitačne logike koja raskrinkava 

njihove prljave, zakulisne postupke po zakonu inverzije. Stoga im nitko tko 

logično promišlja, a pogotovo netko tko svoje, za hrvatske političare bodeće, vrlo 

neugodne zaključke iznosi u javnosti, nije po volji pa ga u najboljem slučaju 

guraju u stranu, a katkad zlostavljaju te mu se bezdušno svete. Nepoćudni 

akademik! Mislim da je prije više godina objavio knjigu pod tim naslovom, a ima 

dovoljno materijala makar za nastavak. 

Posljednjih dana vjerojatno je i posljednjem slijepcu postalo bjelodano da vrh tzv. 

hrvatske vlasti radi protiv svoje države i svoga naroda. Taj teški, dalekosežni 

zaključak obično je povezan sa zahtjevom za promjenom vlasti. U primjeru 

Republike Hrvatske sve jasnije se nazire totalitaran sustav, u kojem bi potomci 

jugokomunističkog plemstva i njihovi klonovi posve neometano diktirati pravila 

igre te slijed događanja, kao nekoć u propalome „raju socijalističkog 

samoupravljanja“. Nužna posljedica je teško bolesno društvo, u kojem vlast 

jednom znatnom broju obrazovanih građana - za sad bez ikakve posljedice - može 

reći da ne znaju čitati ili se uopće ne znaju potpisati, pa čak niti onda kad nose 

kratko prezime poput onog glasovitog gospodina po prezimenu Zrno. Naravno, 

akademik je jedan od njih. Nepismeni akademik! Toga ima samo u inkluzivnoj, 

invertiranoj Hrvatskoj! 

Dok su se neki vrlo ugledni i ozbiljni ljudi, bivši ministri i veleposlanici, prije 

samo pet godina kleli, da samo Kolinda Grabar Kitarović te Andrej Plenković 

mogu spriječiti galopirajuće propadanje Hrvatske, koje su predvodili Ivo 

Josipović i Zoran Milanović, danas smo svjedoci da tu istu parazitski i podaničku 

politiku provode gospođa Grabar Kitarović i gospodin Plenković, kojima su birači 
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s puno nade dodijelili ne samo glasove nego i svoje povjerenje. Njihovi su 

prijetvornost, licemjerje i nevjerodostojnost tim teži, jer prigodom različitih 

svetkovina posjećuju crkve, gdje uvijek sjede u prvom redu, te primaju sv. pričest 

skoro kao blaženici, a svojim su djelima veliki protivnici, ako ne i neprijatelji te 

iste Crkve, i nitko ih u tom sablažnjivom djelovanju niti ne pokušava spriječiti. 

Kao što je poznato, kanonski zakon predviđa cijeli niz mjera protiv pripadnika 

Katoličke crkve, koji gazi crkveni nauk, međutim taj se zakon u Hrvatskoj 

očigledno još ne primjenjuje. 

Jedan od onih političkih promatrača, koji su taj politički dvojac Grabar Kitarović 

i Plenković nasuprot velikoj većini primili sa skepsom, bio je akademik Josip 

Pečarić, koji je još u ljeto 2016, pred prijevremene izbore za Hrvatski sabor, svoju 

sumnju sažeo u rečenici da mu se razvoj situacije čini kao pomirba djece partizana 

iz svih stranaka. Puno precizniji bilo je poznati don Angelo, koji je nakon 

pompozne inauguracije naivno narodno očekivanje da će Ona ispuniti sva 

obećanja ogorčeno nazvao "Slatka varka Čokolinda!" Kako su obojica bili u 

pravu, iako su u prvome trenutku u svome stavu bili prilično usamljeni!? 

Akademik je „marginalac“ po kriterijima Kolinde Grabar Kitarović, te „populist“ 

po kriterijima Andreja Plenkovića. Za takve u današnjoj Hrvatskoj, koja vuče u 

najmanju ruku na mentalni jugokomunizam, zapravo nema mjesta, iako to još 

nitko glasno ne kaže. Ali središnja vlast intenzivno radi na tome, usprkos svim 

sladunjavim najavama, pogotovo u predizbornoj kampanji. Time su ogolili 

najprije svoju duhovnu bijedu, usprkos montiranom blještavilu, kontroliranim 

medijima, sviti PR-ovaca i svakojakih inih pomagača. Bijedne velikosrpske sluge, 

nedostojne jednog jedinog glasa! 

Posebna je poglavlje pozdrav „Za dom spremni”, o kojemu su već napisane knjige, 

a jamačno će ih biti još. Iako se u mreži može naći pregršt primjera, u kojima se 

domoljubni, najmanje 5 generacija stari pozdrav, opjevan u pjesmama 

najpoznatijih hrvatskih pjevača, bez ikakvog protivljenja, a pogotovo stigme, 

koristio sve do prvih godina 21. stoljeća, od prije nekoliko godina pokušava se 

nametnuti stigma, koju se drukčije ne da razumjeti nego kao prolog u neki puno 

krupniji zahvat npr. diskreditaciju hrvatskih branitelja te Domovinskog rata 

općenito.  

Odnos prema pozdravu Za Dom spremni najbolji je pokazatelj tko stoji na kakvoj 

poziciji. 

Ovih dana doživljavamo novu erupciju paranoje, vjerojatno kao uvertira za hajku 

na neku posebnu skupinu branitelja. Sudac Vrhovnog suda nije mogao zadržati 

svoju neutralnost. Javljaju se zanimljivi glasovi iz akademske zajednice, kao po 

narudžbi. Evo aktualne prijepiske (subota, 23. veljače 2019.) na Twitter-u s 

Vedranom Đulabićem, profesorom te Predstojnikom Zavoda za javno pravo i 

javnu upravu na Pravnome fakultetu u Zagrebu. 

Profesor Vedran Đulabić zlurado se osvrće na nedavnu izjavu predsjednice Grabar 

Kitarović, u kojoj ona naglašava razliku u pozdravu „Za Dom spremni“ u Drugom 

svjetskom ratu te Domovinskom ratu, proturječivši time ponajprije sebi samoj. 

Kao da nikad nije bila u društvu onih, koji su doista bili za Dom spremni, kad se 
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za to ginulo, a i uvaženome profesoru prava je to razdoblje izgleda posve 

promaklo, iako nije tako mlad, da to ne bi bio doživio: 

Vedran Đulabić  @vdulabic: 

"Za dom spremni" i "Za dom spremni" su dva toliko fundamentalno različita 

pozdrava tako da meni jednostavno nije jasno kako vi to ne vidite?! 

Pa to je kao nebo i zemlja. 

Samo mrzitelji svega hrvatskog to ne vide i ne čuju u uhu tu ogromnu razliku. 

 

Unuk iz Kornice  @JStjepandic: 

Jedan profesor morao bi znati da se „dom“ piše velikim prvim slovom. 

Ili ste pak „za Yugodebiliju spremni“? @KolindaGK 

 

Vedran Đulabić  @vdulabic: 

Očito nisam verziran za ustaške poklike kao ti. 

 

Unuk iz Kornice  @JStjepandic: 

Zašto onda raspravljate o nečemu u čemu niste verzirani? Vi ste ipak profesor. 

Slobodno i skromno preporučam gotovo nepresušnu temu ljudskih prava npr. 

pravo pozdravljanja. 

 

Vedran Đulabić  @vdulabic: 

Ne bi bilo zgoreg konzultirati gramatiku i vidjeti poglavlje o velikom slovu i kad 

se imenice pišu velikim slovom. Kad smo već kod toga. Ajde bok! 

 

Unuk iz Kornice  @JStjepandic: 

Na tome mjestu "dom" je Dom, gospon profesor s deficitom u hrvatstvu! 

 

Vedran Đulabić  @vdulabic: 

To je vjerojatno po nekoj gramatici iz NDH. 

 

Unuk iz Kornice  @JStjepandic: 

Kad nešto napadate, makar citirajte ispravno. 

Tko pozdravlja sa ZDS misli na “Dom”, a ne “dom”. 

Vi to izgleda niti ne pokušavate shvatiti. Tim gore po Vas. 

Rugati se možete svuda, ali molim ne tisućama poginulih i ranjenih, koji su 

stradali i.a. da biste Vi mogli biti profesor. 

 

Umjesto zaključka: 

Ovih tjedana na Županijskom sudu u Zagrebu vodi se postupak protiv Dane 

Lukajića, bivšeg zapovjednika u srpskom logoru Manjača, zbog ratnih zločina. 

Svjedoci su iznosili potresne iskaze o svirepom postupanju, pogotovo prema 

jedanaestorici pripadnika HOS-a. Tko o HOS-u ništa nije znao, mogao se na 

ovome primjeru uvjeriti da su podnijeli ogromnu, nenadomjestivu žrtvu, pa i onda 

kad su preživjeli torturu. To našem profesoru nije vrijedno niti slova na Twitter-

u. Ruganje pozdravu žrtve – e, to je jedna posve druga priča. 
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Dok ovakva osoba, a to je samo blaži primjer u Hrvatskoj, može biti profesor na 

najvažnijem pravnom fakultetu, predstojnik Zavoda, čest gost na javnoj televiziji, 

akademiku Pečariću, uz sve njegove zasluge, znanstvene i ljudske vrline, 

omiljenost u puku, sva će ta vrata pod režimskim nadzorom ostati manje-više 

trajno zatvorena. 

To je ta sveopća hrvatska inverzija. Poželjno je biti lijen, dvoličan, pokvaren, 

zloban, kukavica, velikosrpski sluga. Dokle god ona bude trajala, znat ćemo da 

Hrvatska ne može napredovati, sa svim negativnim posljedicama. 

Stoga Predsjednici Grabar Kitarović te njezinim pozvanim i nepozvanim 

pomagačima predlažem kompromisni pozdrav za sve hrvatske generacije: 

ZA PREDSJEDNICU I DOM SPREMNI! 

 

Dr. Josip Stjepandić 

Bensheim, 12.3.2019. 
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BUJICA - POZDRAV ZDS JE U TEMELJIMA 

HRVATSKE DRŽAVE, UGRADILO GA JE VIŠE OD 700 

PALIH HOS-OVACA! 

 
Objavljeno: Utorak, 19 Veljača 2019  

 

Press konferenciju Kolinde Grabar-Kitarović i njezino ograđivanje od pozdrava 

‘ZDS’ u Bujici su jasno osudili čelnici braniteljskih i HOS-ovih veteranskih 

udruga Zorica Gregurić, Zvone Čurković, Marko Skejo i Boro Barišić. 

‘ZDS’ JE STARI HRVATSKI POZDRAV, JER JE STAR BAREM KOLIKO I 

MANOLIĆ I BUDO LONČAR! 

“Glasovao sam za Kolindu Grabar Kitarović,“ priznao je Đapić u Bujici i nastavio: 

“Prema pozdravu 'Za Dom spremni' imali smo do sada pogrešan odnos, jer smo 

stalno pokušali nešto dokazivati i nešto se braniti. Mislim da se nakon ove izjave 

predsjednice treba podvući crtu i reći da je toga dosta! To je stari hrvatski pozdrav, 

a star je u najmanju ruku kao Manolić i Budo Lončar! Od kada su ga preuzeli 

ustaše – prije rata 1929. godine... To je i ustaški pozdrav, međutim, ne zaboravimo 

da se i kuna upotrebljavala u NDH pa je ipak prihvaćena. Onoga momenta kada 

je prvi dragovoljac HOS-a poginuo u Domovinskom ratu pod pozdravom 'Za Dom 

spremni' od tada nitko više nema pravo dovoditi u pitanje taj pozdrav. HOS i 'Za 

Dom spremni' su dobili ovaj rat. Više se nikada i nikome ne smijemo opravdavati, 

jer time gazimo po temeljima ove države. Napominjem, nisu samo HOS-ovci 

ginuli s tim pozdravom, već i pripadnici mnogih drugih postrojbi koje su ga 

prihvatile u Domovinskom ratu.“ 

Đapić je prozvao i zamjenika predsjednika Vrhovnog suda Marina Mrčelu zato 

što, kako kaže, radi pritisak na suce koji sude drukčije nego što bi on to htio: - 

Sudac Mrčela javno govori da je pozdravljati sa 'ZDS' prekršaj, a od kud njemu 

pravo da to spominje, kada su mnogi drugi suci rekli da to nije prekršaj?! To je 

prije svega političko pitanje i zato me je još više iznenadila predsjedničina izjava 

kada je napala pozdrav i usput se vadila na svoje savjetnike. Ne možete se s te 

funkcije vaditi na druge ljude. Zato i ovom prilikom šaljem poruku predsjednici: 

Draga gospođo predsjednice, čim je prvi pripadnik HOS-a poginuo pod tim 

pozdravom, on je postao legalan i svatko tko se usuđuje od njega ograđivati, njega 

napadati ili vrijeđati, napada same temelje Hrvatske države! 

“Više od 700 HOS-ovaca je poginulo u Domovinskom ratu, neki su poginuli ne 

teritoriju Hrvatske, a neki na teritoriju Bosne i Hercegovine što također smatramo 

dijelom suvereniteta Hrvatskog naroda,“ podsjeća Đapić i nastavlja: “Veliki broj 

HOS-ovaca je i ranjen, a kada se izračuna postotak, dolazimo do rezultata da je u 

Domovinskom ratu proporcionalno broju pripadnika neke postrojbe, najviše 

poginulih i ranjenih HOS-ovaca! Uz apsolutno poštivanje svih ostalih postrojbi, 

mora se priznati da je HOS najviše stradao, što je posljedica činjenice da su naši 

pripadnici bili na 15 najtežih bojišta, koja su pokrivali svojom srčanošću.“ 
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EKSKLUZIVNE FOTOGRAFIJE IZ WESTINA: KOLINDA I ĐAPIĆ NA 

SASTANKU UOČI KAMPANJE 2014. 

Bujica je objavila ekskluzivne fotografije sa sastanka Kolinde Grabar-Kitarović i 

Ante Đapića u zagrebačkom Westinu, iz rujna 2014. godine. Voditelj je pomalo 

indiskretno, rekao da ih je snimio bivši savjetnik Mate Radeljić… 

“Dogovorili smo se da odustanem od kandidature i da ju poduprem za 

predsjednicu, a ona je rekla da će se u slučaju pobjede zauzeti za Veljka Marića i 

Vladu Milankovića, međutim, do danas nije pomilovala ni jednog hrvatskog 

branitelja,” otkrio je Anto Đapić. 

U emisiji je otkriveno i da je Kolinda nakon dolaska na Pantovčak namjeravala 

ukinuti mjesto savjetnika za branitelje, no, poslije intervencije nekoliko osoba 

povezanih s prosvjedima u Savskoj, ipak je odlučila da na to mjesto primi Antu 

Deura. 

Godine 2015. predsjednica je inzistirala da na svečanom mimohodu povodom 20-

te obljetnice ‘Oluje’ u Zagrebu, ne bude zastave HOS-a, ali je ipak popustila 

nakon što je iza HOS-ovaca stao tadašnji ministar obrane Ante Kotromanović pa 

i njezin savjetnik Deur. 

Negativan stav prema pozdravu HOS-a nije jedina zamjerka koju Đapić ima 

prema Kolindi: -Ne znamo zašto je do toga došlo, ali očito da postoji veliki 

raskorak između onoga što je promicala u kampanji i što je kasnije radila. Upitan 

je bio i njezin stav oko tzv. Kurikularne reforme, koju je Kolinda bezrezervno 

podržala. Niti jedan suverenist ne može podržati tu inicijativu ministrice Divjak. 

Kolinda je podržala i Istanbulsku konvenciju, što također niti jedan suverenist 

nikada ne bi uradio... 

IZ GOVORA U SISKU KOLINDA IZBACIJA RIJEČI 'VELIKOSRPSKA 

AGRESIJA' – NIJE SPOMENULA PRALJKA I BRODARCA! 

Đapić je prvi puta javno kritizirao predsjednicu upravo u Bujici, kada je prije 

godinu dana u Zagrebu ugostila srbijanskog predsjednika: - Koje su sve posljedice 

dolaska Vučića u Zagreb, tek ćemo saznavati s vremenom... Njegov je posjet bio 

dramatičan, jer je neposredno prije njega srpska politika zadala ozbiljan udarac 

hrvatskoj diplomaciji s izložbom o Jasenovcu u New Yorku. Tada sam pitao 

predsjednicu hoće li i na crvenom tepihu s Vučićem obući žute Zenge?! Vrijeme 

je pokazalo da je njihov susret bio pravi fijasko, iako su ona i njeni savjetnici 

ulagali ogroman trud da to izniveliraju i ublaže posljedice sramotnog posjeta. A 

što se dogodilo od dolaska Vučića do danas - to svi znamo. Niti se riješio problem 

nestalih, koji je trebao biti osnovni preduvjet njegova dolaska, niti bilo što drugo... 

A Kolinda sada opet govori da će uzvratiti posjet, ako se pomakne situacija u 

slučaju nestalih. To uopće nije suverenistički stav, niti je pitanje nestalih 

humanitarno pitanje. To je političko pitanje iz kojeg se vidi da Srbija uopće nema 

dobre namjere. 

Bujica je objavila snimku iz Siska koja dokazuje da predsjednica doista jest iz 

svog govora 05. prosinca 2018. izbacila riječi ‘velikosrpska agresija’, a prema 

informacijama objavljenim u emisiji, u svom govoru u Sunji nije htjela spomenuti 

generala Slobodana Praljka, dok je u Sisku namjerno izostavila Đuru Brodarca. 

Spomenula je jedino generala Janka Bobetka. 
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U emisiji je emitirana i snimka notornog Save Štrbca, koji je prošli tjedan na 

jednoj srpskoj televiziji otvoreno hvalio Pupovca, Sanadera i HDZ, a za 

zastupnika SDSS-a je čak priznao kako su kod Milorada Dodika on i Pupovac 

dogovarali fingirane napade! 

 
http://dragovoljac.com/index.php/razno/15053-bujica-pozdrav-zds-je-u-

temeljima-hrvatske-drzave-ugradilo-ga-je-vise-od-700-palih-hos-ovaca  

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15053-bujica-pozdrav-zds-je-u-temeljima-hrvatske-drzave-ugradilo-ga-je-vise-od-700-palih-hos-ovaca
http://dragovoljac.com/index.php/razno/15053-bujica-pozdrav-zds-je-u-temeljima-hrvatske-drzave-ugradilo-ga-je-vise-od-700-palih-hos-ovaca
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PISMO I POZIV PUČKOJ PRAVOBRANITELJICI  
 

AKADEMIK PEČARIĆ DISKREDITIRAO PUČKU 

PRAVOBRANITELJICU KOJA TVRDI DA JE ‘ZA DOM 

SPREMNI’ JASNO NEZAKONIT! 

 
Autor: dnevno.hr Utorak, 11. travanj 2017. u 10:30  

"Zašto niste jednostavno naveli taj zakon po kojemu je to što tvrdite jasno?", jedno 

je od pitanja koje Pečarić upućuje pučkoj pravobraniteljici 

Akademik Josip Pečarić otvorenim je pismom reagirao na tekst pučke 

pravobraniteljice RH Lore Vidović o tome da je pozdrav “Za Dom spremni” 

nezakonit. Njegovo pismo u kojem je iznio niz detalja koji diskreditiraju njezino 

mišljenje i zaključke prenosimo u cijelosti: 

“Poštovana gđo Lora Vidović, pučka pravobraniteljice RH, 

Već u naslovu razgovora s Vama u Jutarnjem listu stoji: 

‘Pozdrav Za Dom spremni je posve i jasno nezakonit! 

U tekstu se može naći Vaše objašnjenje”: 

“-Taj pozdrav uopće nije kontroverzan, on je posve i jasno – nezakonit. To je 

pokazala sudska praksa. Zatražili smo od sudova da nam dostave presude u vezi s 

tim pozdravom i proveli njihovu analizu. U svakoj od dostavljenih osuđujućih 

presuda meritorno je odlučeno da je pozdrav ‘Za Dom spremni’ vezan uz 

rasističku ideologiju NDH koja nije u skladu s hrvatskim pravnim sustavom, ni s 

Europskom konvencijom za zaštitu ljudskih prava. Taj je pozdrav kao nezakonit 

sankcioniran ne samo na prvostupanjskim prekršajnim sudovima, nego na 

Visokom prekršajnom sudu i na Ustavnom sudu, i to u vrlo recentnim odlukama. 

Zašto i kako je Ured državne uprave taj pozdrav prije dopustio pri registriranju 

nekih udruga, teško mi je reći. Međutim, nejasno je zašto Ured državne uprave 

danas ne smatra da je važno, korisno, potrebno radi pravne sigurnosti, radi 

vladavine prava u ovoj državi pokoriti se odluci Visokoga prekršajnog i Ustavnog 

suda i ne promijeni svoje ranije pogrešne odluke.” 

>>> Sud utvrdio: Pozdrav ‘Za Dom spremni’ je stari hrvatski pozdrav 

Na žalost, to što je Vama jasno nije jasno većini hrvatskog naroda. Nedavno je 

čak istraživanje Fakulteta političkih znanosti (!) pokazalo da 55 % ispitanika ne 

misli kao Vi. A Vi ste – vidim – pučka pravobraniteljica!? 

Već prvi komentar ispod Vašeg razgovora pokazuje kako Vam ni pravna znanost 

nije jača strana: 

Željko Koren: Po kojem to Zakonu??? 

Da, zašto niste jednostavno naveli taj zakon po kojemu je to što tvrdite jasno? 

Navodite sudove koji su osudili taj pozdrav bez pozivanja na zakon (kao i Vi), ali 

ne navodite i one koji su postupili drugačije. Npr. Posljednja presuda u slučaju 

hrvatskog branitelja HOS-ovca Damira Markuša je oslobađajuća jer se radi o 

HOS-ovom pozdravu iz Domovinskog rata. 

Sljedeći komentar je još pogubniji po Vas: 

https://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/akademik-pecaric-dikreditirao-pucku-pravobraniteljicu-koja-tvrdi-da-je-za-dom-spremni-jasno-nezakonit-1016315/
http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/pucka-pravobraniteljica-pozdrav-za-dom-spremni-je-posve-i-jasno-nezakonit-rekordan-broj-gradana-zali-se-na-diskriminaciju/5884564/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav-827566/
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Ivo Ivić: S tim usklikom Hrvati su se borili protiv srpskih fašista u prošlom 

stoljeću u svim ratovima i porazili ih uz ANTIFAŠISTIČKI pozdrav ZA DOM 

SPREMNI u okrutnom osvajačkom nametnutom ratu, porazit ćemo sljedbenike 

poraženih srpskih fašista i u miru uz pozdrav ZA DOM SPREMNI. Na tom 

pozdravu konačno pada SRPSKA FAŠISTIČKA MEMORANDUM POLITIKA! 

Očito je jedino jasno iz Vašeg odgovora i prikrivanja stvarnog stanja u hrvatskom 

sudstvu jest da imamo sudove i političke sudove. Pri tome se Vi pozivate na 

najdrastičniju i očitu političku presudu Josipu Šimuniću. Naime u više pisama 

Vrhovnom i Ustavnom sudu upozoravao sam na slijedeću činjenicu: 

“Poslije dva pisma Ustavnom sudu sada se obraćam i Vrhovnom sudu. Naime u 

prvom pismu smo upozorili kako „u najcrnjoj maniri iz vremena komunističke 

diktature Općinsko državno odvjetništvo u Zagrebu tvrdi kako je Šimunić bio 

svjestan da uzvik ‘Za Dom’ uz odzdrav ‘Spremni’ simbolizira službeni pozdrav 

za vrijeme totalitarnog režima Nezavisne države Hrvatske odnosno da kao takav 

predstavlja manifestaciju rasističke ideologije, prijezir prema drugim ljudima 

zbog njihove vjerske i etničke pripadnosti te trivijaliziranje žrtava zločina protiv 

čovječnosti.“ Ustavni sud nije odgovorio na to pismo, a onda je došla i odluka 

Visokog upravnog suda – prihvatio je žalbu državnog odvjetništva kojom je i ovaj 

sud samo potvrdio lažne i uvredljive tvrdnje Općinskog državnog odvjetništva jer 

je dobro poznato kako je ZDS bio službeni pozdrav postrojbi HOS-a u 

Domovinskom ratu, a koristili su ga i mnogi drugi branitelji. Doista, kao u 

najcrnjim komunističkim vremenima imamo sudove koji znaju i sude ljude zbog 

onoga što oni misle. Ustavni sud nije reagirao ni na drugo pismo.” 

Iz ovoga je potpuno jasno da se radi o političkoj odluci u maniri prakse hrvatskog 

sudišta iz vremena poslije Drugog svjetskog rata. 

Spomenut ću samo slučaj velikog hrvatskog književnika akademika Mila Budaka 

koji je optužen, osuđen i pogubljen u 24 sata! O tome se možete informirati npr. 

u knjizi dvojice hrvatskih akademika: 

D. Jelčić i J. Pečarić, Književnik Mile Budak sada i ovdje, Zagreb, 2005. 

Sudac VS RH Miroslav Šumanović je izdvojio svoje mišljenje s argumentima 

sličnim onima koje iznosi većina hrvatskog naroda čija bi Vi javna 

pravobraniteljica trebala biti: 

http://hrvatska-danas.com/2016/12/14/procitajte-izdvojeno-misljenje-ustavnog-

suca-o-simunicu-i-o-pozdravu-za-dom-spremni/Još strašniji je Vaš slijedeći 

odgovor: 

Unatoč jasnoj sudskoj praksi, i za premijera Andreja Plenkovića je uklanjanje 

ploča s ustaškim pozdravom ‘delikatno pitanje’. Kako to tumačite? 

“Sudovi su svoje rekli, pravo je svoje reklo. Zašto politika to ne želi jasno reći, ne 

znam. To je stvar političke volje.” 

Tu pokazujete potpuno nepoštovanje prema hrvatskoj državi. Naime riječ je o 

pločama na kojima je simbol HOS-a koji je u aktima RH odobren! Na to je i 

nedavno upozorila predsjednica RH gđa Kolinda Grabar Kitarović. Ne mogu 

vjerovati da Vi niste upoznati s njenim stavovima o tome! 

To ignoriraju samo oni koji u RH sprovode velikosrpski Memorandum SANU 2. 

što Vam je već prebacio i čitatelj Ivić u svom gornjem komentaru. 
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Nije problem kada takve tvrdnje dolazi iz stranaka okupljenih oko SDP-a jer je za 

njih jasno da sprovode taj velikosrpski memorandum u RH. 

To je postalo tako očito kada su se zalagali za povlačenje tužbi za genocide. Nisu 

uspjeli – iako su bili na vlasti – pa u presudi stoji kako je Srbija izvršila agresiju 

na Hrvatsku u cilju stvaranja homogene Velike Srbije i pri tome je izvršila nez 

genocidnih radnji. 

Zapravo očito je da ste Vi stvar postavili naglavačke. HOS-ovci i drugi hrvatski 

branitelji su s pozdravom ZA DOM SPREMNI branili i obranili našu domovinu 

od fašističke agresije, pa su zapravo oni jedini istinski antifašisti. A Vi se 

pridružujete onima koji ih optužuju za fašizam i ustašluk, pa se time pridružujete 

velikosrpskom fašističkom agresoru. Oni su stalno tvrdili da su hrvatski branitelji 

ustaše, a naša država Tuđmanova ustaška država. 

Ipak se nadam da se radi samo o Vašem neznanju i nestručnosti pa u nadi da Vam 

mogu pomoći, pozivam Vas na predstavljanje moje najnovije knjige “Dnevnik u 

znaku Za Dom spremni” koju organizira Udruga zagrebački dragovoljci branitelji 

Vukovara, a samo predstavljanje održava se u Domu branitelja HVIDRA.. 

Na predstavljanju je počasni gost Damir Markuš pa će Vam on osobno moći 

potvrditi kako u oslobađajućoj presudi njemu stoji kako je ZA DOM SPREMNI 

pozdrav HOS-ovaca. 

Također je zadnji tekst u tom mom dnevniku “Ustavnom sudu RH je Domovinski 

rat zapravo ‘poticanje mržnje na temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti’”, 

dakle tekst o sramotnom odnosu političkih sudova u RH prema velikom 

domoljubu Josipu Šimuniću.” 

 
 

https://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/akademik-pecaric-dikreditirao-pucku-

pravobraniteljicu-koja-tvrdi-da-je-za-dom-spremni-jasno-nezakonit-1016315/  

 

  

https://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/akademik-pecaric-dikreditirao-pucku-pravobraniteljicu-koja-tvrdi-da-je-za-dom-spremni-jasno-nezakonit-1016315/
https://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/akademik-pecaric-dikreditirao-pucku-pravobraniteljicu-koja-tvrdi-da-je-za-dom-spremni-jasno-nezakonit-1016315/
http://www.dnevno.hr/wp-content/uploads/2017/04/Pozivnica-DnevnikUznakuZaDom-Spremni.jpg
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JOSIP ŠIMUNIĆ I ‘ZA DOM SPREMNI’, ZAGREB, 2019. 

 

NI SABOR NE SMIJE ZABRANITI ZDS 

(2) 
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17626-ni-sabor-ne-smije-zabraniti-zds 

 

 
 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17626-ni-sabor-ne-smije-zabraniti-zds
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Naslov:  Re: NI SABOR NE SMIJE ZABRANITI ZDS 

Datum:  Fri, 16 Aug 2019 17:43:08 +0200 

Šalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

1) Zorica Gregurić: 

https://kamenjar.com/zorica-greguric-tko-kriminalizira-braniteljski-pozdrav-

krsi-ustav/ 

2) Olujić: 

https://narod.hr/hrvatska/odvjetnik-olujic-za-narod-hr-o-presudi-zbog-pozdrava-

zds-ovakva-odluka-vodi-polarizaciji-i-podjelama-unutar-drustva 

3) Barišić: 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mm/32417-uz-presudu-za-izvodenje-

pjesme-bojna-cavoglave-prigodom-obljetnice-oluje-prije-4-godine.html 

4) P. Kovačević: 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/17622-pet-kljucnih-

cinjenica-koje-sudac-sinisa-senjanovic-treba-znati-o-hos-u-i-njegovu-znakovlju 

5) Kalafatić: 

http://dragovoljac.com/index.php/damir-kalafatic/17629-hoce-li-puritanski-

senjanovici-presuditi-i-crkvi-sv-marka 

 

6) 

 

Naslov:  Fwd: Tko su suci koji su donijeli presudu o ZDS? 

Datum:  Sat, 17 Aug 2019 14:23:19 +0200 

Šalje:  Miro Banović 

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

Šaljem izmijenjeni tekst Ivane Ašprijan (HDZ) kako ga je sama izmijenila. 

Slobodno se može slati dalje, to je javno objavljeno na facebooku. 

lp 

Miro  

 

 

mailto:pecaric@element.hr
https://kamenjar.com/zorica-greguric-tko-kriminalizira-braniteljski-pozdrav-krsi-ustav/
https://kamenjar.com/zorica-greguric-tko-kriminalizira-braniteljski-pozdrav-krsi-ustav/
https://narod.hr/hrvatska/odvjetnik-olujic-za-narod-hr-o-presudi-zbog-pozdrava-zds-ovakva-odluka-vodi-polarizaciji-i-podjelama-unutar-drustva
https://narod.hr/hrvatska/odvjetnik-olujic-za-narod-hr-o-presudi-zbog-pozdrava-zds-ovakva-odluka-vodi-polarizaciji-i-podjelama-unutar-drustva
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mm/32417-uz-presudu-za-izvodenje-pjesme-bojna-cavoglave-prigodom-obljetnice-oluje-prije-4-godine.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mm/32417-uz-presudu-za-izvodenje-pjesme-bojna-cavoglave-prigodom-obljetnice-oluje-prije-4-godine.html
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/17622-pet-kljucnih-cinjenica-koje-sudac-sinisa-senjanovic-treba-znati-o-hos-u-i-njegovu-znakovlju
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/17622-pet-kljucnih-cinjenica-koje-sudac-sinisa-senjanovic-treba-znati-o-hos-u-i-njegovu-znakovlju
http://dragovoljac.com/index.php/damir-kalafatic/17629-hoce-li-puritanski-senjanovici-presuditi-i-crkvi-sv-marka
http://dragovoljac.com/index.php/damir-kalafatic/17629-hoce-li-puritanski-senjanovici-presuditi-i-crkvi-sv-marka
mailto:pecaric@element.hr
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Presudu ZDS donijelo je tročlano sudsko vijeće Visokog prekršajnog suda. 

Predsjednik sudskog vijeća i potpisnik presude je Siniša Senjanović, a članice 

vijeća su Branka Žigante Živković i Renata Popović. 

Sudac Siniša Senjanović je brat od Đermana Ćiće Senjanovića koji je pisao u 

tjedniku Feral Tribune, čiji je i osnivač. Ćićo je bio kolumnist u Slobodnoj 

Dalmaciji i Novom listu. Na promociji Ćićine posljednje knjige "Laku noć, 

drugovi" bili su Nada Gašić, Damir Pilić, Dragan Markovina i mnogi drugi koje 

je okupio njegov brat Siniša Senjatović. Odlomak iz Ćićine knjige pročitala im je 

novinarka Milena Budimir. Upućeni ističu da je sudac bio član KP. 

Sutkinja Branka Žigante Živković je ukinula prvostupanjsku oslobađajuću 

presudu pjevaču bećaraca o "plavoj bluzi”, a Josipu Šimuniću zbog ZA DOM na 

stadionu povećala kaznu sa 5000kn na 25.000kn. Poznata je po javnom zalaganju 

implementacije Istanbulske konvencije. Sutkinja Žigante Živković neuspješni je 

kandidat za dužnost predsjednika Visokog prekršajnog suda RH (odlukom DSV 

od 30.10.2017. za predsjednika Visokog prekršajnog suda RH imenovana je 

sutkinja Karmen Novak Hrgović, a ne Branka Žigante Živković). Branka je 

predsjednica sudbenog vijeća koje pismeno ocjenjuje suce prije nego ih DSV 

imenuje na osnovu te pismene ocjene i vlastite usmene ocjene. Nedavno je sama 

priznala kako je činjenica da nije sazvala sjednicu sudbenog vijeća u zakonskom 

roku, ali se pravdala time da je to "raširena praksa" i da to nikad nije bio problem 

pa ne vidi zašto je sada (čitaj - dok ne skupe dovoljnu većinu za sebi poželjnog 

suca i ne izlobiraju za nj skupa s DSV iako zakonski to moraju biti neovisna tijela, 

jer DSV nam "JAMČI NEOVISNOST SUDBENE VLASTI U RH") te da ju zbog 

prekoračenja roka za ocjenu sudaca može s čela vijeća smijeniti samo sudačko 

vijeće Vrhovnog suda koje to nije učinilo. 

Sutkinja Renata Popović je vjenčana kuma Ive Josipovića i njegove supruge 

Tatjane kojoj je bila kolegica na Pravnom fakultetu, a profesor joj je bio upravo 

Josipović. 

Za kraj pročitajte imena sudaca Visokog prekršajnog suda za Javni red i mir pa 

sami procijenite kolike su šanse da neko drugo tročlano sudbeno vijeće, odabrano 

dakako slučajnim odabirom kao i ovo, donese drugačiju presudu o ZDS. 

(svi navedeni podaci u tekstu su dostupni na Google)  

 Ivana Ašprijan 

From: Miro Banović <mbanovic1@gmail.com> 

Date: Sat, 17 Aug 2019 at 13:51 

Subject: Fwd: Tko su suci koji su donijeli presudu o ZDS? 

To: Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

mailto:mbanovic1@gmail.com
mailto:pecaric@element.hr
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Treća sutkinja, Renata Popović, vjenčana je kuma Ive Josipovića i Tatjane 

Josipović. Ako je riječ o istoj Renati Popović. A vjerojatno jest. Na dnu članka 

piše. https://www.24sata.hr/news/josipovic-ju-je-izbacio-s-ispita-pa-ju-je-onda-

ozenio-153373 

---------- Forwarded message --------- 

From: Miro Banović <mbanovic1@gmail.com> 

Date: Sat, 17 Aug 2019 at 13:19 

Subject: Tko su suci koji su donijeli presudu o ZDS? 

To: Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

Ivana Ašprijan / facebook  

 

Presudu ZDS donijelo je tročlano sudsko vijeće Visokog prekršajnog suda. 

Predsjednik sudskog vijeća i potpisnik presude je Siniša Senjanović, a članice 

vijeća su Branka Žigante Živković i Renata Popović. 

Sudac Siniša Senjanović je brat od Đermana Ćiće Senjanovića koji je pisao u 

tjedniku Feral Tribune, čiji je i osnivač. Ćićo je bio kolumnist u Slobodnoj 

Dalmaciji i Novom listu. Na promociji Ćićine posljednje knjige "Laku noć, 

drugovi" bili su Nada Gašić, Damir Pilić, Dragan Markovina i mnogi drugi koje 

je okupio njegov brat Siniša Senjatović. Odlomak iz Ćićine knjige pročitala im je 

novinarka Milena Budimir. Upućeni ističu da je sudac bio član KP. 

Sutkinja Branka Žigante Živković je ukinula prvostupanjsku oslobađajuću 

presudu pjevaču bećaraca o "plavoj bluzi”, a Josipu Šimuniću zbog ZA DOM na 

stadionu povećala kaznu sa 5000kn na 25.000kn. Poznata je po javnom zalaganju 

implementacije Istanbulske konvencije. Sutkinja Žigante Živković neuspješni je 

kandidat za dužnost predsjednika Visokog prekršajnog suda RH (odlukom DSV 

od 30.10.2017. za predsjednika Visokog prekršajnog suda RH imenovana je 

sutkinja Karmen Novak Hrgović, a ne Branka Žigante Živković). Branka je 

predsjednica sudbenog vijeća koje pismeno ocjenjuje suce prije nego ih DSV 

imenuje na osnovu te pismene ocjene i vlastite usmene ocjene. Nedavno je sama 

priznala kako je činjenica da nije sazvala sjednicu sudbenog vijeća u zakonskom 

roku, ali se pravdala time da je to "raširena praksa" i da to nikad nije bio problem 

pa ne vidi zašto je sada (čitaj - dok ne skupe dovoljnu većinu za sebi poželjnog 

suca i ne izlobiraju za nj skupa s DSV iako zakonski to moraju biti neovisna tijela, 

jer DSV nam "JAMČI NEOVISNOST SUDBENE VLASTI U RH") te da ju zbog 

prekoračenja roka za ocjenu sudaca može s čela vijeća smijeniti samo sudačko 

vijeće Vrhovnog suda koje to nije učinilo. 

O sutkinji Renati Popović ne znam ništa, ako tko zna neka napiše. 

Za kraj pročitajte imena sudaca Visokog prekršajnog suda za Javni red i mir pa 

sami procijenite kolike su šanse da neko drugo tročlano sudbeno vijeće, odabrano 

dakako slučajnim odabirom kao i ovo, donese drugačiju presudu o ZDS. 

 

(svi navedeni podaci u tekstu su dostupni na Google)  

 

https://www.24sata.hr/news/josipovic-ju-je-izbacio-s-ispita-pa-ju-je-onda-ozenio-153373
https://www.24sata.hr/news/josipovic-ju-je-izbacio-s-ispita-pa-ju-je-onda-ozenio-153373
mailto:mbanovic1@gmail.com
mailto:pecaric@element.hr
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MOJIH STO KNJIGA, ZAGREB, 2020. 
 

ONO ŠTO NE MOGU ZEČEVI MOGU NJIHOVE 

SLUGE U RH? 

(3.) 

 
Dragi Miro, 

Zahvaljujem Ti na Tvom pismu predstavnicima HGU i Croatia Recordsa.  

Moram priznati da bi me iznenadilo da oni pozitivno reagiraju na njega, tj. da 

reagiraju na napade na Marka Perkovića Thompsona koji traju već dvadeset 

godina. O korijenima Thompsonofobije još je 23.10.2002. pisao don Anđelko 

Kaćunko. Šest godina kasnije su hrvatski intelektualci pisali otvorena pisma 

pokušavajući zaštititi Thompsona.  

Ali Ti si u pravu kada uz velike napade na „Bojnu Čavoglave“ vezuješ uz godinu 

2010. Naime, od vremena velikosrpskog Memoranduma SANU 2. ta pjesma i 

pozdrav ZDS su na udaru svih srpskih slugu u RH a u cilju oslobađanja Srbije od 

optužbi za agresiju na RH. Zato je na nož dočekana 2015. i naša Peticija ZDS 

kojom smo branili tu pjesmu i samog Thompsona. Prije toga je napadnut i veliki 

hrvatski domoljub i proslavljeni nogometaš Josip Šimunić. 

Tko ih je napadao, tj. tko je tako sprovodio Memorandum SANU 2.? 

VLAST! 

A koga brane predstavnici HGU i Croatia Recordsa. Gđu Lisac koja je pjevala po 

pozivu Predsjednika RH i koji je preuzeo odgovornost za njenu izvedbu hrvatske 

svetinje!  

Zato ne vjerujem da će oni prihvatiti Tvoju molbu. Lako je braniti nekoga koga 

brani vlast. Trebalo je 20 godina braniti Thompsona od stalnih napada svih vlasti 

u tom razdoblju! Trebalo je braniti Šimunića. HOS-ovce da i ne spominjem. 

Ponavljam ono što sam napisao u prethodnom tekstu s istim pitanjem u naslovu: 
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„A zapravo se moramo upitati kako je moguće da na tako odgovornim dužnostima 

možemo imati ljude kojima ništa ne znači ovo o čemu im je pisao g. Karačić, 

kojima ništa ne znači ni Domovinski rat ni žrtva koju su podnijeli ljudi poput 

Žarka Manjkasa Crvenkape. Kako je moguće da oni i poslije toga mogu obnašati 

te dužnosti?“ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/20302-ono-sto-ne-mogu-zecevi-mogu-

njihove-sluge-u-rh-2 

To na svoj način kaže i naš veliki odvjetnik i kolumnist Zvonimir Hodak u 

svojoj današnjoj kolumni: 

Iz svoje "prirodne baze" - Visokog prekršajnog suda - javlja se stalna dopisnica 

Slavica Lukić. Naime, Odjel za javni red i mir tog suda odlučio je da jednom 

zauvijek skine s dnevnog reda "klerofašistički" usklik "Za dom spremni". Nadam 

se da časni suci znaju da je Ministarstvo uprave u mandatu Ivice Račana 

registriralo HOS kao regularni dio HV-a pa time i njegov znak ZDS. I sad oči 

"napredne javnosti" željno očekuje da devet sudaca jednoglasno lansira ZDS na 

"đubrište istorije". Taj "revolucionarni" zadatak treba se obaviti baš u vrijeme 

kad je identificirano tijelo hrvatskog branitelja zvanog Crvenkapa iz Bogdanovca 

koji je nastradao u tzv. "štafeti smrti". Na odori mu je oznaka HOS-a i "Za dom 

spremni". Možda ga već legendarno vijeće u sastavu Siniša, Branka i co. 

posthumno kazni zbog uznemiravanja javnosti. Poznato je, naime, da javnost prije 

ili kasnije dozna da je bila uznemirena. 

Naime, kaj? Našlo se na tom sudu vijeće u sastavu Anđa Ćorluka kao 

predsjednica, članice Ivanka Mašić i Mirjana Margaretić koje su potvrdile 

prvostupanjskog presudu Prekršajnog suda u Šibeniku kojom je Thompson 

oslobođen krivnje zbog pozdrava ZDS. Naravno, presuda nije dobila prolaz na 

sudu. Zapela je na tzv. evidenciji sudske prakse. A tu sudsku praksu tvore Branka 

Živković, Siniša Senjanović i kompanija. 

Sad se Odjel za javni red i mir treba kao glasačka mašina očitovati tako da se na 

Brankinom i Sinišinom sudu ne može iz presedanskih razloga donijeti presuda 

kojom se Thompson ili bilo tko drugi oslobađa zbog pjevanja ili klicanja tog 

"klerofašističkog pozdrava". Pozdrava pod kojim je ova država obranjena i 

pozdrava kojeg se branitelji neće odreći jer je bio njihov ratni i pobjedonosni 

simbol. Uzalud vam trud svirači, za drugog su dunje žute... Za sada je čvrsta 

partijsko-dogmatska jezgra "popušila". Troje sudaca je bilo za stav Ćorlukinog 

vijeća, troje za čvrsti partijski stav, a troje se valjda "ne bi štelo mešati". I sada 

"sleduje" novi sastanak, ali ovaj puta opće sjednice svih sudaca i "sudija". 

Visoki prekršajni sud je posljednju pravomoćnu presudu protiv ZDS donio u ljeto 

prošle godine, a njom je bio kažnjen makarski pjevač Mario Roso. Obrazloženje 

te presude je skoro pa revolucionarno. Tipično obrazloženje poraženih u 

Domovinskom ratu koji su, kartaški rečeno, došli na štih. Čitajte i križajte se!!! 

Kažu "mudri i progresivni" suci: "Činjenica da je navedeni pozdrav dio autorskog 

umjetničkog dijela ne mijenja činjenicu da simbolizira mržnju prema ljudima 

drugačije vjerske i etničke pripadnosti, manifestaciju rasističke ideologije kao i 

podcjenjivanje žrtava zločina protiv čovječnosti te da je protivna Ustavu". 

https://kamenjar.com/pronaden-crvenkapa-identificirano-pet-osoba-nestalih-u-domovinskom-ratu/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/20302-ono-sto-ne-mogu-zecevi-mogu-njihove-sluge-u-rh-2
http://dragovoljac.com/index.php/razno/20302-ono-sto-ne-mogu-zecevi-mogu-njihove-sluge-u-rh-2
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Što su to autori uopće željeli reći i kome? U pozdravu ZDS koji se koristio u 

Domovinskom ratu nije bilo nikakve općenite mržnje prema ljudima druge vjerske 

i etničke pripadnosti, a najmanje rasizma i podcjenjivanja žrtava zločina! Mržnja 

prema četnicima jer su druge vjerske i etničke pripadnosti? Oni koji su klali na 

Ovčari, razarali Vukovar, Škabrnju, okupirali 1/3 države, natjerali Crvenkapu u 

"štafetu smrti", u Lovasu natjerali mještane da uđu u minsko polje i tako ubili 85 

civila. Ti njihovi postupci za ove suce očito nisu bili iz mržnje niti su smjeli izazvati 

ikakvu mržnju naših branitelja!!! 

Samo na Visokom prekršajnom sudu postoje suci koji se čude k'o pura dreku da 

netko ne ljubi one koji su u tri dana poubijali u Srebrenici 8300 muškaraca. Oko 

20.000 tisuća ljudi ubijeno je u posljednjem ratu kao i više od 400 djece o kojoj 

Frljić i ekipa ne rade posjećene predstave u Kerempuhu. Dragi drugovi i 

drugarice suci Visokog prekršajnog suda, nema tog Ustava ni kaznenog i 

prekršajnog propisa koji će pobjednički narod natjerati da voli one koji su nas 

napali, okupirali, ubijali u našoj zemlji i našoj državi. Vi bi, iz svojih sigurnih i 

mekih fotelja, vjerojatno htjeli da im se naši branitelji još i ispričaju što su uopće 

išli u rat protiv četnika, JNA i pobunjenih Srba. Vas razumije jedino Vučić! 

Međutim, Vi ćete, kad vam bude suđeno, odletjeti jednog dana na krilima smrti u 

oblake, a pobjedonosni ZDS ostat će zauvijek i pratit će vas na vašem putu u 

oblake. 

https://direktno.hr/kolumne/srpski-i-nasi-masoni-stvorili-su-jugoslaviju-guske-

odgegase-maglu-pokloniti-se-karadordevicima-183407/ 

S. poštovanjem, 

Josip Pečarić 

 

---------- Forwarded message --------- 

From: Miro Banović  

Date: Sat, 22 Feb 2020 at 12:11 

Subject: Priopćenje o Lisac i Perkoviću 

To: <hgu@hgu.hr>, <crorec@crorec.hr> 

 

Cijenjeni predstavnici HGU i Croatia Recordsa, 

pozdravljam Vaše priopćenje o gđi. Josipi Lisac, i nastojanju da se zaustavi 

neviđena hajka za koju je ona najmanje kriva, a nosi najveći teret. Osobno, nemam 

ništa protiv te vrlo zanimljive umjetničke interpretacije himne. Ostaje pitanje je li 

takvoj interpretaciji mjesto na ceremoniji inauguracije, no za to je odgovornost na 

organizatoru, a ne na gđi. Lisac koja je došla po pozivu. 

Ovom prigodom vas najljepše molim, reagirajte zajedničkim priopćenjem i po 

pitanju progona jednog od najpopularnijih glazbenika u narodu i hrvatskog 

branitelja, g. Marka Perkovića - Thompsona. Osim što ga se konstantno progoni 

kroz medije, njemu i njegovim obožavateljima prišivaju se etikete s kojima 

nemaju nikakve veze - a ako su ikada neki od njih i imali, ta vremena su davno 

prošla. Ustavni sud je već osudio "za dom spremni", kao i Plenkovićevo političko 

"Vijeće za suočavanje s prošlošću" sastavljeno uglavnom od kadrova sumnjive 

prošlosti. Ovih dana, prema pisanju Pupovčeve životne partnerice u Jutarnjem 

https://direktno.hr/kolumne/srpski-i-nasi-masoni-stvorili-su-jugoslaviju-guske-odgegase-maglu-pokloniti-se-karadordevicima-183407/
https://direktno.hr/kolumne/srpski-i-nasi-masoni-stvorili-su-jugoslaviju-guske-odgegase-maglu-pokloniti-se-karadordevicima-183407/
mailto:hgu@hgu.hr
mailto:crorec@crorec.hr
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listu, Vrhovni sud sudi o "za dom spremni" u pjesmi "Bojna Čavoglave". 

Vrlo je zabrinjavajuća informacija da se suci Vrhovnog suda nisu mogli 

dogovoriti oko nečega što bi trebalo biti tako jednostavno. Pomalo grub i uvredljiv 

ali zanimljiv komentar na društvenim mrežama kaže da nekoliko politički 

postavljenih tikvana s diplomom pravnog fakulteta sudi cijelom narodu, 

Domovinskom ratu, najpopularnijoj pjesmi iz tog razdoblja, ali i glazbeniku, 

producentima, izdavačima itd. Ovakvu pojavu i sudski udar na glazbenu 

umjetnost i slobodu izričaja treba pod hitno zaustaviti! Tim više jer su najjači 

medijski, politički i sudski udari na "za dom spremni", Bojnu Čavoglave, 

Thompsona, ali i npr. navijače hrvatske nogometne reprezentacije došli nakon 

2010. godine, tj. s novim političkim čistkama i valom neojugoslavenstva i 

neokomunizma u Hrvatskoj. 

Priopćenjem o gđi Lisac pokazali ste da ste spremni štititi umjetničke slobode u 

Hrvatskoj. Molim Vas, s obzirom na trenutno suđenje, prepoznajte važnost ovog 

trenutka i reagirajte. Jasno i nedvosmisleno osudite svaki nasrtaj na Bojnu 

Čavoglave, njene autore, izvođače, izdavače, i brojni puk koji tu pjesmu voli. 

S poštovanjem, 

Miro Banović 

 https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/20332-ono-sto-ne-mogu-zecevi-

mogu-njihove-sluge-u-rh-3 

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/20332-ono-sto-ne-mogu-zecevi-mogu-njihove-sluge-u-rh-3
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/20332-ono-sto-ne-mogu-zecevi-mogu-njihove-sluge-u-rh-3
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AKADEMIK JOSIP PEČARIĆ – ŽIVOTOPIS 

 
Akademik Josip Pečarić rođen je 2. rujna 1948. godine u Kotoru. Tamo je završio 

osnovnoškolsko i srednjoškolsko obrazovanje, a 1972. diplomirao na 

Elektrotehničkom fakultetu u Beogradu s radom iz područja nuklearne fizike. Na 

istom fakultetu je i magistrirao 1975. godine, a 1982. obranio doktorsku 

disertaciju iz područja matematike s naslovom Jensenove i srodne nejednakosti.  

Nakon završenog studija radio je u Geomagnetskom institutu kod Grocke te od 

1977. kao asistent fizike na Građevinskom fakultetu u Beogradu. Godine 1987. se 

s obitelji preselio u Zagreb te zaposlio na Tekstilno-tehnološkom fakultetu 

Sveučilišta u Zagrebu kao izvanredni profesor matematike. Od 1990. radi kao 

redoviti profesor na istom fakultetu, od 1996. kao redoviti profesor u trajnom 

zvanju. Umirovljen je 2018. Danas je istraživač Matematičkog instituta 

Sveučilišta RUDN u Moskvi (Rusija). 

Od 2000. godine je redoviti član Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti, od 

2016. inostrani je član Dukljanske akademije nauka i umjetnosti 

Za doprinos u znanosti je 1996. godine dobio Državnu nagradu za znanost 

(prirodne znanosti), te je 1999. odlikovan ordenom Reda Danice hrvatske s likom 

Ruđera Boškovića. 

Akademik Josip Pečarić je jedan od vodećih svjetskih stručnjaka u području 

matematičkih nejednakosti. Jedan je od najproduktivnijih svjetskih matematičara 

s više od 1300 objavljenih ili prihvaćenih za tisak radova u matematičkim 

časopisima. Također je i najcitiraniji hrvatski matematičar, a ima preko 220 

suradnika iz zemlje i svijeta (na svjetskim bazama ima: Google Scholar: citata: 

13035, H-index: 42; MathSciNet: publikacija: 1332, citata: 6234, H-index: 25; 

Scopus: publikacija: 779, citata: 6507, H-index: 34; WoS: publikacija: 789, citata: 

6043, H-index: 32). 
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Prema istraživanjima sa Sveučilišta Stanford u Kaliforniji (SAD) Pečarić je po 

broju objavljenih radova na 2537. mjestu njihove liste od 160,000 svjetskih 

znanstvenika, a prvi iz RH je 7146.  

 

 
Cover Story 
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Article: Refinements of the Converse Hölder and Minkowski Inequalities 

Josip Pečarić, Jurica Perić and Sanja Varošanec 

Mathematics 2022, 10(2), 202; doi:10.3390/math10020202 

https://www.mdpi.com/2227-7390/10/2 

Mathematics | January-2 2022 - Browse Articles 

 

Osim velikog broja članaka u međunarodnim matematičkim časopisima, autor je 

ili koautor 40 monografija. O jednoj monografiji je u poznatom časopisu Amer. 

Math. Monthly, July-August 1991, poznati matematičar D. Pedoe objavio cijeli 

članak, a izdavačka kuća Element pokrenula je seriju „Monographs in 

inequalities“ u kojoj je do sada tiskano 19 monografija. 

Osnivač je seminara Matematičke nejednakosti i primjene na Matematičkom 

odjelu Prirodoslovno-matematičkog fakulteta, Sveučilišta u Zagrebu, i s tog je 

seminara do sada izašlo preko četrdeset doktora matematičkih znanosti. Danas 

ovaj seminar također ima i svoj dio na Sveučilištu u Splitu. Niz godina gostovao 

je na Abdus Salam school of mathematical sciences in Lahore pa i u Pakistanu 

ima niz svojih učenika koji rade po tamošnjim sveučilištima. Akademik Pečarić 

ima preko 230 suradnika iz cijeloga svijeta. 

Godine 1998. pokrenuo je međunarodni znanstveni časopis „Mathematical 

Inequalities and Applications” (izdavač Element, Zagreb), koji je već nakon dvije 

godine izlaženja uvršten na Scientific Citation Index Expanded (SCIE). Taj 

časopis je postao prvi hrvatski časopis na SCIE listi i danas je Q2 časopis a bio je 

i Q1 dok je na Scopusu Q1 časopis. Kasnije je pokrenuo još dva časopisa – 

„Journal of Mathematical Inequalities“ (danas je također Q2 a bio je i Q1 časopis) 

i „Operators and Matrices“ – koji su i na CC listi i na SCIE listi. Na listi najboljih 

hrvatskih znanstvenih časopisa (prema bazi Scopus) sva tri časopisa su visoke 

plasirani (ova dva Q1/Q2 su prvi i peti). Pokrenuo je i časopis „Fractional 

Differential Calculus“ koji je od ove godine na Scopusu. Glavni urednik je i novog 

časopisa „Pakistan Journal of Mathematical Sciences“. 

Osim toga, član je uredništava ili recenzent brojnih međunarodnih časopisa. Kao 

pozvani ili plenarni predavač akademik Josip Pečarić je održao mnoga predavanja 

na međunarodnim konferencijama, a povodom njegovog 60-og rođendana je 

2008. godine u Trogiru održana međunarodna konferencija „Mathematical 

Inequalities and Applications 2008“. Tu konferenciju su slijedile: 

1) Mathematical Inequalities and Applications 2010, Lahore, Pakistan, 

March 7-13, 2010., Pakistan 

2) Mathematical inequalities and nonlinear functional analysis with 

applications, July 25-29, 2012, Jinju, South Korea. 

https://www.mdpi.com/2227-7390/10/2/202?utm_source=releaseissue&utm_medium=email&utm_campaign=releaseissue_mathematics&utm_term=titlelink_cover&recipient=avukelic@pbf.hr&subject=Mathematics,%20Volume%2010,%20Issue%202%20(January-2%202022)%20Table%20of%20Contents&campaign=ReleaseIssue
https://www.mdpi.com/2227-7390/10/2/202?utm_source=releaseissue&utm_medium=email&utm_campaign=releaseissue_mathematics&utm_term=doilink_cover&recipient=avukelic@pbf.hr&subject=Mathematics,%20Volume%2010,%20Issue%202%20(January-2%202022)%20Table%20of%20Contents&campaign=ReleaseIssue
https://www.mdpi.com/2227-7390/10/2
https://www.mdpi.com/2227-7390/10/2
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3) U lipnju 2014. godine (22.-26. lipnja) u Trogiru se pod pokroviteljstvom 

Razreda za matematičke, fizičke i kemijske znanosti HAZU održala 

konferencija pod nazivom „Mathematical Inequalities and Applications 

2014 – One thousand papers conference“ u čast akademika Josipa 

Pečarića povodom objavljivanja više od 1000 znanstvenih matematičkih 

radova, 

4) Slijedeće godine je održana konferencija Mathematical Inequalities and 

Applications 2015, 11-15 November, Mostar, BiH 

5) Tri godine kasnije je u Zagrebu održana međunarodna konferencija MIA 

2018 povodom njegovog 70-og rođendana..  

Zbog njegovih zasluga u matematici, akademiku Pečariću je posvećen jedan broj 

časopisa „Banach Journal of Mathematical Analysis“, Vol. 2, No.2 (2008). Riječ 

je o međunarodnom znanstvenom časopisu koji je na SCIE i CC listi, a u tom 

posebnom broju članke su objavili i posvetili ih akademiku Pečariću mnogobrojni 

svjetski matematičari. Intervju koji je tamo objavljen (str. 163-170) objavljen je i 

na kineskom u časopisu Mathematics 3 (2012), 245-249. Nekim Pečarićevim 

istraživanjima (inače citiranih i u časopisu “Nature”, a s P.T. Landsbergom 

objavio je članak u časopisu Phys. Rev., A35 (1987), 4397–4403.) posvećen je i 

članak "Accentuate the negative", Math. Bohem. 134 (2009), no. 4, 427-446. 

kojeg je napisao Peter Bullen, profesor emeritus sa Sveučilišta u Vancouveru. 

Akademik Pečarić poznat je i po svom publicističkom radu. Objavio je više od 

130 publicističkih knjiga.  

 

17/03/2022. 
 


